
 
 
 
 
 
 
 
 
 

هفدهم آبان 1399



 
شنبه ۱۷ آبان ۱۳۹۹

 
November 7, 2020
بیستم ربیع الاول ۱۴۴۲

مناسبت ها

۱۸ آبان روز ملی کیفیت



 

1- تحقق انقلاب اسلامی در فضاي سایبري ایران ضروري است - سایبربان

2- پرداخت 56 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی به مددجویان امداد - پانا

3- بهمن آرمان: در ایران بیش از 50 درصد اقتصاد متأثر از بخش خدماتی است - جماران

4- رسیدگی به حادثه آتش سوزي بازارچه دیلم موردتوجه ویژه قرار دارد - خبرگزاري مهر

5- در کروز نظم و انضباط حرف اول را می زند. - پدال نیوز

6- سی و نهمین کارگروه آموزش هاي عالی کوتاه مدت دانشگاه جامع علمی کاربردي برگزار شد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

7- دهمین رویداد شتاب IOT و صنایع غذایی در قندکرج - دانشگاه جامع علمی کاربردي

8- جولان معتادان متجاهر در سایه کم کاري متولیان - خبرگزاري مهر

9- بوشهر| منابع اعتباري بلاعوض و تسهیلات کم بهره به واحدهاي صنفی بازارچه دیلم اختصاص می یابد - تسنیم

10- وضعیت مسکن خانوارهاي تحت حمایت کمیته امداد پایش می شود - شبستان

11- پرداخت تسهیلات 70 میلیونی به خسارت دیدگان بازارچه دیلم - خبرگزاري صدا و سیما

12- جلسه تبیین جمع سپاري نخبگانی مجمع تشخیص مصلحت نظام برگزار شد - خبر آنلاین

13- سی و نهمین کارگروه آموزش هاي عالی کوتاه مدت دانشگاه جامع علمی کاربردي برگزار شد - اخبار علمی

14- بررسی سیر تاریخی سنت فلسفی در کتاب پدیدارشناسی - قم پرس

15- تمدید محدودیت هاي کرونایی تا فوت روزانه 9 نفر در قم - قم پرس

16- اشتغالزایی صنعت انبوه سازي براي 24 هزار نفر/ همراهی مدیریت شهري همدان - خبرگزاري فارس

17- گام هاي امیدآفرین قوه قضائیه/ از ترخیص کالاهاي اساسی تا احیاي واحدهاي تولیدي - نداي اصفهان

18- اعطاي تسهیلات 70 میلیونی به خسارت دیدگان بازارچه دیلم - خبرگزاري فارس

19- گروه بندي مشاغل از لحاظ مالیاتی تغییر کرد +جزئیات - افکارنیوز

20- بازگشت به کار 600 کارگر از طریق کمک به راه اندازي دوباره 35 واحد تولیدي تعطیل و نیمه تعطیل در گلستان - میزان

21- 2 هزار تخت بیمارستان هاي برکت در خدمت بیماران کرونایی - الف

22- عکس هم آغوشی نفیسه روشن با ببر وحشی واقعی ! / او نمی ترسید؟! + عکس - رکنا

23- اعطاي تسهیلات به متقاضیان ایجاداقامتگاه هاي بومگردي وسنتی دردزفول - خبرگزاري مهر

24- وحدت بین مسلمین یک واجب دینی براي همه مسلمانان است / هفته وحدت می تواند در هماهنگی و انسجام مسلمانان

نقش حیاتی داشته باشد - برنا نیوز

25- خسارت دیدگان بازارچه دیلم تسهیلات و کمک قرض الحسنه دریافت می کنند - خبرگزاري مهر

26- استاندار بوشهر: واحدهاي آسیب دیده بازارچه ساحلی ''دیلم'' تسهیلات اعتباري می گیرند - تسنیم

27- استاندار بوشهر: زمین بازارچه ساحلی دیلم به مردم واگذار شود - ایرنا

28- روستاییان کردستانی تسهیلات اشتغال دریافت می کنند - ایرنا

29- هرج و مرج در قیمت گذاري کالاها - رادیو گفت و گو

30- صدور 4900 پروانه صنفی در استان ایلام/ امکان ثبت غیرحضوري درخواستها - شاتا



31- دانشگاه فنی و حرفه اي صاحب گرنت پژوهشی شد/ آیین نامه به زودي ابلاغ می شود - بلاغ

32- سپر افتاده«فرهنگ و هنر» فارس در کارزار کرونا/ به «تحفه»امیدي نیست - خبرگزاري مهر

33- موافقت سازمان بورس با ورود هلدینگ افق به بازار سرمایه - ایران پترونت

34- بررسی سیر تاریخی سنت فلسفی در کتاب «پدیدارشناسی» - خبرگزاري مهر

35- اعطاي جهیزیه به نیازمندان سراسر کشور به صورت ماهانه توسط خیرین - شهر فردا

36- 2000 تخت بیمارستانی برکت در خدمت بیماران کرونایی - ایسنا

37- شایسته سالاري، ملاك اصلی مدیران براي انتصابات باشد - ایسنا

38- قصه «سنگستان» فراموش شده - ایسنا

39- خط قرمز مسئولان استان قم تعطیلی واحدهاي تولیدي - تابناك

40- کمک هاي مومنانه خادمان مسجد جمکران به نیازمندان - تابناك

41- از طرفداري بخش خصوصی تا حمایت از اشتغال هاي کوچک - تابناك

42- بازدید معاون شهرداري قم از روند فعالیت هاي جهاددانشگاهی - تابناك

43- افتتاح اولین مرکز نیکوکاري کارآفرینی و اشتغال در مازندران - خبرگزاري صدا و سیما

44- کمک به توسعه اشتغال زایی جوانان روستایی - برنا نیوز

45- افتتاح اولین مرکز نیکوکاري کار آفرینی و اشتغال در مازندران - خبرگزاري فارس

46- راه اندازي زیرساخت نخستین فود کورت شبانه قشم در محدوده سایت سینما دریا - فرینا

47- هوش مصنوعی؛ کلید بازگشت رونق - شبکه روابط عمومی

48- شبکه پایاب سد خداآفرین درآمد هر هکتار کشاورزان را 15 برابر افزایش داد - شعار سال

49- تأکید شوراي تأمین شهرستان مبارکه و شرکت فولاد مبارکه بر تعامل بیشتر - آریا نیوز

50- در حمایت از شرکت فولاد مبارکه باید نگاه ملی داشته باشیم - آریا نیوز

51- یک وجب زمین بدون آب در بدره نباید باشد - کرد پرس

52- 60 واحد قطعه ساز استان سمنان براي 2 هزار نفر اشتغالزایی کردند - خبر اقتصادي

53- آب رسانی به روستاي «زوزن» با مشارکت فولاد سنگان - فصل اقتصاد

54- تأکید شوراي تأمین شهرستان مبارکه و شرکت فولاد مبارکه بر تعامل بیشتر - فصل اقتصاد

55- در حمایت از شرکت فولاد مبارکه باید نگاه ملی داشته باشیم - فصل اقتصاد

56- اخذ موافقت اصولی از سازمان بورس جهت ورود هلدینگ افق به بازار سرمایه - فصل اقتصاد

57- صدور 480 مجوز مشاغل خانگی براي متقاضیان در خراسان شمالی - ایسنا

58- قیمت گندم و ذرت کاهش یافت - گسترش صنعت معدن تجارت

59- اختصاص 100 میلیارد ریال تسهیلات به حوزه ارتباطات خراسان جنوبی - ایسنا

60- افتتاح اولین مرکز نیکوکاري کارآفرینی و اشتغال در مازندران - شبستان

61- صداي خطر کاهش جمعیت جدي است/طرح مجلس براي افزایش جمعیت - گیلانستان

62- برداشت برنج در ایرانشهر آغاز شد - روستا نیوز

63- کارگران و انتخاب بین بد و بدتر - کارگر آنلاین



64- نگاه دولت و وزارت کار حفظ اشتغال و رعایت قانون براي کارفرما و کارگر است/موضوع کاملا صنفی و درون یک شرکت

را سیاسی و امنیتی نکنیم/ورود مسوولان استانی براي جلوگیري از اخراج کارگران هفت تپه - برنا نیوز

65- 60 واحد قطعه ساز استان سمنان براي 2 هزار نفر اشتغالزایی کردند - ایرنا

66- در شرایط کرونایی نیاز به فعالیت مستمر واحد اکسیژن ساز است - تابناك

67- جزئیات طرح بازآفرینی خیابان فدائیان اسلام - پارس نیوز

68- درآمد 5.5 میلیارد به بالا در گروه اول قرار می گیرد - عصر بازار

69- از ریل گذاري در غرب و شرق ایران تا انتقال آب خلیج فارس به کویر - شبکه ایران

70- بسیاري از مدیران خراسان شمالی فرصت هاي ناب سرمایه گذاري استان را نمی شناسند - تسنیم

71- فروشگاه هاي زنجیره اي و زخم هایی که به اقتصاد فارس وارد می شود/ لزوم بازنگري قوانین اقتصادي در مجلس -
خبرگزاري فارس

72- تعداد مراکز نیکوکاري تا پایان امسال به 360 مرکز می رسد - شبستان

73- حمایت از کارگران فاقدبیمه چه شد؟ - بازار کار

74- مشکلات کشور نتیجه انفعال و بی تفاوتی برخی مسؤولان است - رسا

75- امکان تبدیل وضعیت کارمندان ایثارگر به هیات علمی فراهم شد - خبرگزاري دفاع مقدس

76- تعریض و نورپردازي برخی پل هاي رودخانه زاینده رود - دیده بان فردا

77- کرونا 28 میلیارد ریال خسارت به واحد هاي گردشگري نهبندان ضربه زد - باشگاه خبرنگاران جوان

78- پرداخت تسهیلات به صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا در املش - باشگاه خبرنگاران جوان

79- مدیر کل زندان هاي استان خوزستان منصوب شد - ایسنا

80- اگر ترامپ شکست بخورد، کجا می رود؟ - مشرق

81- قوانین باید به نفع مردم تفسیر شود/ سیاست مجلس تعامل با دولت است - خانه ملت

82- ظرفیت ترانزیت غلات به بندر چابهار افزایش می یابد - باشگاه خبرنگاران جوان

83- در گذشت مسن ترین فرد در جهرم - باشگاه خبرنگاران جوان

84- خانه هاي مشق و اتاق مهارت در مناطق حاشیه زاهدان راه اندازي می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

85- 100 میلیارد ریال تسهیلات در حوزه ارتباطات خراسان جنوبی تخصیص یافت - ایرنا

86- اگر ترامپ شکست بخورد، کجا می رود؟ - اقتصاد نیوز

87- اخذ موافقت اصولی از سازمان بورس جهت ورود هلدینگ افق به بازار سرمایه - روزنامه اقتصاد ملی

88- مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی خوزستان منصوب شد - کیوسک خبر

89- اخذ موافقت اصولی از سازمان بورس جهت ورود هلدینگ افق به بازار سرمایه - کیوسک خبر

90- ظرفیت ترانزیت غلات از بندر چابهار به کشورهاي CIS افزایش می یابد - دانا

91- کرونا خط تولید 14 کارگاه تولیدي پوشاك را تغییر داد/ برپایی 10 ایستگاه توزیع ماسک در خرم آباد - دانا

92- مدیریت مناسبت گرا و روزمرگی هاي آن - خبرگزاري فارس

93- کرونا، بیکاري و راهکارهاي حمایت از بیکاران - پولی مالی

94- معیشت مردم باید دغدغه اصلی دولت مردان باشد - روزنامه آراز آذربایجان

95- تشکیل کارگروه تحول اقتصاد کشاورزي در شرق گلستان - خبرگزاري فارس



96- از طرفداري بخش خصوصی تا حمایت از اشتغال هاي کوچک - خبرگزاري فارس

97- گام موثر دانشگاه آزاد زنجان براي افزایش مهارت هاي فنی دانشجویان/ دانشجویان با ''مهارت هاي فنی'' آشنا می شوند
- تسنیم

98- انعقاد تفاهم نامه همکاري دانشگاه آزاد اسلامی و سماي استان چهارمحال و بختیاري - آنا

99- رتبه نخست صندوق کارآفرینی امید در پرداخت تسهیلات اشتغالزایی روستایی - صندوق کارآفرینی امید

100- اعطاي تسهیلات قرض الحسنه به فعالان حوزه هنر - همشهري

101- از ریل گذاري در غرب و شرق ایران تا انتقال آب خلیج فارس به کویر - ایرنا

102- بسته بندي کالا؛ هزینه پنهان در سبدخانوار|ضرورت توجه به صنعت چاپ و بسته بندي - میزان

103- تهیه ملزومات آموزش آنلاین براي کودکان کار و کمک مومنانه به 1000 نیازمند توسط بچه هاي مسجد - شبستان

104- ایجاد اقامتگاه هاي بوم گردي در عنبران براي نخستین بار - میراث آریا

105- جزئیات طرح بازآفرینی خیابان فداییان اسلام اعلام شد - خبرگزاري فارس

106- احتمال ظهور یک پوپولیست در 1400بیشتر است|مجلس نباید صحنه تاخت و تازِ خودنمایی نمایندگان شود - دیار میرزا

107- ''پژمان پروین'' مدیرکل زندان هاي خوزستان شد - تسنیم

108- گام بلند دروازه ملل در مسیر رونق اقتصاد؛ ظرفیت ترانزیت غلات از کشورهاي حوزه CIS به بندر چابهار افزایش می

یابد - تسنیم

109- خط قرمز مسئولان استان قم تعطیلی واحدهاي تولیدي است - تسنیم

110- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

111- نرخ بیکاري کانادا تک رقمی ماند - بهار نیوز

112- کرونا، بیکاري و راهکارهاي حمایت از بیکاران - بانکداري الکترونیک

113- 100 میلیارد ریال در حوزه ارتباطات خراسان جنوبی تخصیص یافت - ایرنا

114- 100 میلیارد ریال در حوزه فناوري اطلاعات خراسان جنوبی تخصیص یافت - ایرنا

115- کرونا، بیکاري و راهکارهاي حمایت از بیکاران - آریا نیوز

116- آغاز انتقال آب خلیج فارس به داخل کشور - تجارت نیوز

117- اگر ترامپ شکست بخورد، کجا می رود؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

118- آغاز ثبت نام وام ودیعه مسکن دانشجویی از امروز - باشگاه خبرنگاران جوان

119- به دستور رئیس جمهور وبصورت ویدئوکنفرانسی ؛ فازنخست ابرپروژه آبشیرینکن خلیج فارس به بهره برداري رسید -
روزنامه دریا

120- امیدآفرینی دستگاه قضا در احیاي کارخانه اي بزرگ/ دستوري که در کمتر از دو ماه «سبلان پارچه» را به صاحبش

بازگرداند - هم اندیشی

121- کنایه میرسلیم به قالیباف: در این اوضاعِ فلاکت بار، احتمال ظهور یک پوپولیست در 1400 بیشتر است / عوام زدگی رئیس

جمهور از عوام زدگی چند نماینده مجلس خسارت بارتر است / مدیریت مجلس راهبرد خاصی ندارد و ... - انتخاب

122- غفلت از توسعه استان مازندران - تابناك

123- فدرال رزرو نرخ بهره را ثابت نگه داشت - برنا نیوز

124- معافیت 23 درصدي حق بیمه کارفرمایان هرمزگانی در صورت جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی - برنا نیوز



125- اشتغال زایی کارآفرین گلستانی با پرورش انواع حیوانات - آخرین خبر

126- دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در محلات افتتاح شد - بازار کار

127- علت افزایش قیمت این روز هاي مواد غذایی؛ بازارگاه 5 ابر کارخانه را تعطیل کرد! - حزب االله نیوز

128- مواهب رقابت براي بشریت - ایرنا

129- انتخابات امریکا، نفت و ایران - ایرنا

130- علت افزایش قیمت این روز هاي مواد غذایی - بازار نیوز

131- میر سلیم: سرمنشا فرآیندهاي فساد آفرین از 25 سال پیش در شهرداري تهران شروع شد و سپس کل کشور را آلوده

کرد/ 90 درصد طرح هاي نمایندگان این مجلس قابل بررسی نیست - دیده بان ایران

132- رامین مهمانپرست: بازگشت به «برجام» به این سادگی نیست/ شوك پیروزي جو بایدن در ایران کوتاه خواهد بود - دیده
بان ایران

133- توزیع داروخانه اي، راه چاره مبارزه با بازارسیاه داروهاي مخدر نیست - خبر فوري

134- طرح اقدام ملی مسکن در بجنورد آغاز نشده، متوقف شد - خبرگزاري صدا و سیما

135- خسارت کرونا به 56واحد گردشگري در طبس - خبرگزاري صدا و سیما

136- صدور مجوز 83 هزار و 303 میلیارد ریال سرمایه گذاري در فارس - خبرگزاري صدا و سیما

137- بازدید معاون شهرداري قم از روند فعالیت هاي جهاددانشگاهی استان - ایسنا

138- خانه هاي مشق در مناطق حاشیه زاهدان راه اندازي می شود - پانا

139- اعطاي تسهیلات قرض الحسنه به فعالان حوزه هنر در خراسان شمالی - باشگاه خبرنگاران جوان

140- درآمدزایی پاي دار قـالی - همشهري

141- امیدآفرینی دستگاه قضا در احیاي کارخانه اي بزرگ/ دستوري که در کمتر از دو ماه «سبلان پارچه» را به صاحبش

بازگرداند - خبرگزاري دفاع مقدس

142- حریم شکنی در چغازنبیل - روزنامه پیام ما - روزنامه پیام ما

143- حریم شکنی در چغازنبیل - روزنامه پیام ما - روزنامه پیام ما

144- نرخ بیکاري کانادا تک رقمی ماند - تابناك

145- سیاست اقتصاد را گروگان گرفته است - ایرنا

146- آخرین برگ برنده ترامپ در انتخابات چیست؟ - دیده بان ایران

147- دولت باید 40 هزار میلیارد تومان براي اجراي همسان سازي به تامین اجتماعی پرداخت می کرد/ چرا افزایش حقوقِ

کارگران بازنشسته «همسان سازي واقعی» نیست؟! - جماران

148- 71مرکز خدمات پرستاري آماده خدمات رسانی به بیماران در مشهد - سلامت

149- دستیابی لوله سازي اهواز به فن آوري تولید ورق هاي سرویس ترش در داخل کشور مرهون حمایت از رونق تولید است -
دانش نفت

150- کنایه میرسلیم به قالیباف/ احتمال ظهور یک پوپولیست در 1400 بیشتر است - خبر فوري



 

تحقق انقلاب اسلامی در فضاي سایبري ایران ضروري است

منبع: سایبربانشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/08/17

به گزارش کارگروه بین الملل سایبربان ، استعمار؛ واژه اي که همه ما به کرات آن را شنیده و اغلب از آن نفرت داریم، چون هیچ

 
ملتی از زیر بار سلطه بودن و به خطر افتادن منافعش استقبال نمی کند و ملت ایران هم از این قاعده مستثنی نیستند. 

از دیرباز کشور هایی که نفوذ، سلطه و قدرت بیشتري داشتند و داشته هایشان آن ها را اقناع نمی کرد دست به کشورگشایی می زدند
و سرزمین هایی که ازلحاظ قدرت ضعیف تر بودند، ولی منابع سرشاري داشتند را مورد اهداف استعماري خود قرار می دادند؛

 
استعماري به بهانه آبادانی، اما با طعم ذلت براي یک ملت! 

در زمان هاي قدیم این استعمار اغلب از طریق جنگ هاي نظامی و یا حتی نبرد هاي تن به تن شکل می گرفت، اما در سال هاي
اخیر با مرسوم شدن استفاده از فضاي مجازي در سراسر دنیا، پیشرفت علم و فناوري و افزایش استفاده مردم از اینترنت، استعمارگري

 
نیز شکل جدیدي به خود گرفته و از مرز هاي فیزیکی کشور ها به مرز هاي فرهنگی آمده است. 

استعمارگران وقتی نمی توانند اهداف شوم خود را بر سر یک ملت آوار کنند از استکبار و زورگویی استفاده می کنند که هدیه
نخواستنی آن ها براي مردم ساکن در یک سرزمین غنی است. ایران نیز مانند همه کشور هاي نفت خیز دنیا همواره هدف مستعمران

 
دنیا بوده و هست؛ درگذشته با جنگ هاي نظامی، امروز با جنگ رسانه اي! 

براي بررسی ابعاد استعمار و استکبار جهانی در فضاي مجازي و راهکار هاي رهایی از آن به مصاحبه با روح االله مؤمن نسب کارشناس

 
فضاي مجازي نشستیم که در ادامه آن را مشاهده می کنید: 

 
تلاش استعمارگران براي به دست آوردن طلاي نامرئی از طریق فضاي مجازي 

مؤمن نسب گفت: فضاي مجازي توسط استکبار براي استعمار اطلاعاتی به وجود آمده است. از ابتدا خودشان این فضا را به وجود آورده
اند و در ادامه نیز تلاش می کنند آن را به شکلی اداره کنند که اهداف استعماري شان تأمین شود. طبیعتاً نرم افزارهایی مانند وایبر
تلگرام اینستاگرام از جهان غرب و نرم افزارهایی مانند تانگو، ویچت، وایبر و لاین از جهان شرق در جهت اهداف حکومت هایی که به

 
دنبال استعمار اطلاعاتی هستند به وجود آمده اند. 

او ادامه داد: اهداف این حکومت ها این است که اطلاعات جوامع که در عصر اطلاعات به طلاي نامرئی معروف است را به دست آوردند.
این حکومت ها هدف خود را از طریق طراحی فضایی که در ازاي استفاده از مزایاي آن فرد مجبور به ارائه اطلاعات خود و اطرافیانش

 
باشد در پیش می گیرند و کاربر نیز استفاده از مزایاي نرم افزارها را به قرار دادن اطلاعات در اختیار دشمن ترجیح می دهد. 

 
فضاي مجازي زندان بزرگ مستکبران براي جوامع هدف 

کارشناس فضاي مجازي افزود: استکبار در فضاي مجازي یعنی اگر بر بستر چنین نرم افزارهایی محتوا هاي مخالف با منافع کشور
هاي استعمارگر بارگذاري شود، آن مطلب سرکوب می شود؛ براي مثال در جریان شهادت سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی و پس از
آن همه تصاویر مربوط به این شهید از حساب هاي اینستاگرام توسط این پلتفرم حذف می شد و چند ده هزار اکانت کاربران و
مسئولان ایرانی در فضاي توئیتر، اینستاگرام و تلگرام حذف شد؛ این موضوع در چارچوب اهداف استکباري و استعماري متولیان این
فضا است یعنی تا زمانی که فردي بی اثر باشد ایمن است، اما وقتی فردي به نقطه اثر برسد و بتواند اثرگذار شود حساب کاربر حذف و



 
یا محدود می شود. 

مؤمن نسب عنوان کرد: کشور هاي استعمارگر از فضاي مجازي به عنوان یک زندان بزرگ استفاده می کنند که همه مردم و جوامع به

 
نوعی برده هاي تحت حاکمیت مجموعه اي هستند که این زندان مجازي را به وجود آورده است. 

 
نمود هاي استکبار جهانی در فضاي مجازي 

او تصریح کرد: در فضاي برخی پلتفرم ها مانند اینستاگرام تصاویر و محتوا هاي پیشنهادي این برنامه به کاربر نه تنها با سبک زندگی
ایرانی-اسلامی همخوانی ندارند بلکه در مواقعی با استاندارد هاي اخلاقی در کشور هایی مانند آمریکا نیز منافات دارند، اما چنین

 
محتوا هایی به کاربران ساکن ایران پیشنهاد می شود و این خود، نمونه اي استکبار در فضاي مجازي است. 

مؤمن نسب درباره نمونه دیگري ازاین دست اقدامات بیان کرد: درصورتی که در فضاي اینترنت کاربران واژه اي را جست وجو کنند در
درجه اول سایت هایی به آن ها پیشنهاد می شود که یا ایرانی نیستند و یا توسط سرور هاي ایران فیلتر شده اند و ارتباطی با
جغرافیاي ما ندارد. این موضوع را می توان در هشتگ هاي توئیتر و یا جست وجو در گوگل به راحتی مشاهده کرد و به قدرت پنهانی

 
که این موارد را به کاربران ایرانی تحمیل می کند پی برد. 

وي اظهار داشت: افرادي که مخالف جریان استکبار در فضاي مجازي حرکت می کنند و یا موافق آن نیستند مدام باید نگران حذف یا

 
محدود شدن از سوي این فضا باشند و چه بسا درصورت محدود شدن متوجه این امر نشوند و برایشان بسیار خطرآفرین باشد. 

این کارشناس فضاي مجازي تحقیر ملت ها را از رویکرد هاي اصلی کشور هاي استعمارگر دانست و عنوان کرد: این امر نمود زیادي در
استکبار مجازي نیز دارد به این صورت که بخشی از پیام فرد در فضاي مجازي حذف می شود و یا یک حساب براي چند روز بسته می

 
شود تا با این روش جوامع را بیشتر تحت تسلط داشته باشند. 

مؤمن نسب خاطرنشان کرد: از دیگر نمونه هاي استعمار در فضاي مجازي می توان به محدود شدن دامنه سایت ها و خبرگزاري هاي
ایرانی بر بستر اینترنت اشاره کرد؛ این کار کاملاً خلاف قوانین است، زیرا بر اساس قانون کسی اجازه دست اندازي به چیزي که در

 
تملک شخص دیگري است را ندارد درصورتی که با محدود شدن دامنه این سایت ها کاملاً خلاف این موضوع عمل شده است. 

او ادامه داد: آمریکا به عنوان یک کشور استعمارگر به نرم افزارهاي غیربومی اجازه فعالیت در داخل کشورش را نمی دهد و چنین نرم
افزارهایی یا فیلتر هستند و یا از سرعت و کیفیت مطلوبی برخوردار نیستند درنتیجه مردم آمریکا ناچار می شوند از نرم افزارهاي بومی
این کشور استفاده کنند. این روش در ارائه اینترنت آمریکا به کشور هاي دیگر نیز به کار گرفته شده است و حق برتري به شرکت هاي

 
ارائه دهنده اینترنت آمریکا داده شده است. 

کارشناس فضاي مجازي بیان کرد: تلفن هاي همراهی که در کشور هاي دیگر تولید می شود با سیستم عامل اندروید طراحی می شود
که با شرکت گوگل در ارتباط است؛ خریدار درواقع پولی نیز براي سیستم عامل این تلفن ها می پردازد، اما از زمان راه اندازي تلفن
نرم افزارهایی روي اندروید گوشی نصب است که به تمام اطلاعات و حریم خصوصی فرد دسترسی دارند، اما امکان حذف آن ها توسط

 
کاربر وجود ندارد. 

مؤمن نسب افزود: در تلفن هاي همراه اپل بسیاري از کاربران ایرانی به صورت ناگهانی متوجه می شوند نرم افزارهاي موردنیازشان از
روي تلفنی که خریده اند تا به وسیله آن نیاز هاي ارتباطی خود را با آن برطرف کنند حذف شده است و این موضوع بدترین نوع

 
استعمار اطلاعاتی است. 

او گفت: تمامی این موارد نمونه هایی از آپارتاید از سوي آمریکا است به این صورت که کاربران آمریکایی اینترنت جهان فقط 10
درصد هستند، اما بیش از 90 درصد دیگر کاربران اینترنت جهان مجبورند از سیاست هاي این کشور در فضاي مجازي تبعیت کنند و
این یعنی برتري یک اقلیت بر اکثریت. اگر هم کسی از این سیاست ها تبعیت نکند او را حذف مجازي می کنند که دقیقا مانند حذف

 
فیزیکی و اعدام است. 

 
استحاله مجازي فرهنگ جوامع راهی براي تغییر سیاست هاي حاکم بر کشور ها 



کارشناس فضاي مجازي تصریح کرد: در مرحله بعد اگر جریان استکبار بتواند بر اساس سیاست هاي خود کشور ها و جوامع را
استحاله کند نهایتاً فضاي فیزیکی و فرهنگی آن جامعه نیز بر اساس آن سیاست ها شکل گرفته و انتخاب افراد تأثیرگذار بر سرنوشت
آن جامعه مانند نمایندگان مجلس بر اساس اطلاعات منتشرشده در فضاي مجازي انجام می شود در چنین شرایطی مردم حتی حاکم

 
بر سرنوشت خود نیز نیستند. 

مؤمن نسب بابیان اینکه کوچک ترین و اولین اجتماعی که انسان در آن قرار می گیرد خانواده است بیان کرد: وقتی استکبار در فضاي
مجازي حاکم باشد می تواند ابعاد تربیتی اجتماع را هم در دست بگیرد و درواقع خانواده تربیت فرزند خود را ناخودآگاه به دست بی
تربیت ترین افراد می سپارد مثلاً در فضاي اینستاگرام بعضی از رفتار ها بافرهنگ هیچ جامعه اي سازگار نیست، اما چون در این فضا

 
دیده می شود و توسط این پلتفرم پشتیبانی می شود از سوي کاربر نیز کار پسندیده اي اطلاق می شود. 

این کارشناس فضاي مجازي اظهار داشت: برنامه هاي این چنینی براي جوامع مختلف از سوي دشمنان خارج از جغرافیاي کشور به
مرور باعث افزایش ناهنجاري هایی مانند خودکشی، دیگر کشی، نفرت، فردمحوري و لذت گرایی می شود که دستاورد فرهنگ
سکولاریسم غرب است. از دیگر پیامد هاي رفتار هاي استعماري در فضاي مجازي تنهایی و گوشه گیري افراد است و این عوارض

 
درصورت جلوگیري نشدن، در کشور ما نیز به وجود خواهد آمد. 

 
انقلاب اسلامی مجازي نیاز اصلی جلوگیري از استکبار در این فضا 

مؤمن نسب گفت: مانند انقلاب اسلامی در فضاي فیزیکی، باید به دنبال انقلاب اسلامی در فضاي مجازي باشیم و این انقلاب نیز مانند
انقلاب اسلامی گذشته، باید با رویکرد مبارزه با استعمار، استکبار و کاپیتولاسیون آغاز شود و بتوانیم شعار استقلال را در این فضا
محقق کنیم تا درپی آن آزادي، جمهوریت و اسلامی بودن نیز به ارمغان می آید. باید بتوانیم در زمینه هاي سخت افزاري، نرم افزاري،

 
زیرساخت و شبکه در حوزه فضاي مجازي کشور به استقلال برسیم در غیر این صورت استقلال فیزیکی کشور نیز به خطر می افتد. 

او بیان کرد: راه اندازي شبکه ملی اطلاعات و مجموعه اي که براي تأمین امنیت مردم در فضاي مجازي فعالیت کند و توجه به
مرزبانی دیجیتال توسط متخصصان این حوزه می تواند براي رسیدن به حد مطلوب استقلال در این فضا کمک کننده باشد که این
مهم از طریق قانون گذاري مجلس شوراي اسلامی، اهتمام نمایندگان به طرح هاي ارائه شده به مجلس در حوزه فضاي مجازي و
نظارت جدي بر دولت در راستاي جلوگیري از فعل یا ترك فعل از سوي مسئولان که برخلاف وظایفشان در این زمینه باشد امکان

 
پذیر است. 

مؤمن نسب افزود: با توجه به شرایط بد اقتصادي در دنیا با راه اندازي شبکه ملی اطلاعات به دلیل اینکه خرید اینترنت کشورما از
آمریکا کاهش می یابد، این کشور به مقامات ایرانی معترض خواهد شد؛ اگر مقامات کشور ما به دنبال تأمین منافع آمریکا باشند منافع

 
ملی در فضاي مجازي به خطر می افتد. 

 
استقلال در فضاي مجازي بیکاران متخصص در حوزه IT را به بازار کار وارد می کند 

او گفت: از 10 شرکت ثروتمند جهان 7 شرکت در حوزه فناوري اطلاعات فعالیت می کنند یعنی درآمد یک سال یکی از شرکت ها 7
برابر درآمد کل ایران از فروش نفت بوده است. در حال حاضر کشور ما از چنین درآمد هاي عظیمی محروم است و جامعه مهندسان و
متخصصان این حوزه نیز بی کار هستند درصورتی که اگر در فضاي مجازي به استقلال برسیم هم اشتغال گسترده اي را ایجاد کرده
ایم و هم با تولید و توزیع ترافیک می توانیم درآمد هاي زیادي را وارد کشور کنیم که بار تورم را کاهش می دهد و به وضعیت معیشت

مردم و رشد اقتصادي هم کمک می کند.



پرداخت 56 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی به مددجویان امداد

منبع: پاناشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/08/17

تهران (پانا) - مدیرکل کمیته امداد استان تهران از پرداخت 56 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی به مددجویان تحت
حمایت خبر داد.

تهران (پانا) - مدیرکل کمیته امداد استان تهران از
پرداخت 56 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی به

 
مددجویان تحت حمایت خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی کمیته امداد، سید ابوالفضل
پرپنچی با ارائه گزارشی از اقدامات این نهاد در حوزه
اشتغال و خودکفایی، گفت: از ابتداي سال جاري 56

میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه به منظور اشتغال پایدار به مددجویان تحت حمایت و سایر اقشار نیازمند واجد شرایط پرداخت

 
شده است. 

وي با بیان اینکه این میزان تسهیلات قرض الحسنه براي هزار و 111 طرح اشتغال زایی از محل منابع امدادي و بانکی پرداخت شده

 
است، افزود: از این تعداد تسهیلات پرداخت شده 122 مورد براي مشاغل روستایی بوده است. 

پرپنچی، بیان کرد: طرح هاي اشتغال ایجاد شده براي مددجویان تحت حمایت کمیته امداد استان تهران در شش ماهه نخست امسال

 
در قالب طرح هاي دامداري، کشاورزي، خدمات، صنفی و صنعتی بوده است. 

مدیرکل کمیته امداد استان تهران به ایجاد اشتغال از طریق مراکز کاریابی اشاره و عنوان کرد: در همین مدت زمان هزار و 669 مورد

 
اشتغال از طریق معرفی به مراکز کاریابی براي مددجویان تحت حمایت کمیته امداد استان تهران ایجادشده است. 

وي یادآور شد: در همین جهت با ارائه تسهیلات اشتغال زایی 853 خانوار با دریافت تسهیلات اشتغال زایی توانمند و از چرخه

 
حمایتی خارج شده اند. 

پرپنچی با بیان اینکه دو هزار و 453 نفر از مددجویان تحت حمایت کمیته امداد استان تهران از دوره هاي آموزشی فنی و حرفه اي
در سال جاري شرکت کردند، افزود: متقاضیان پس از دریافت گواهی مهارت از تسهیلات اشتغال و خودکفایی براي ایجاد شغل بهره

 
مند خواهند شد. 

مدیرکل کمیته امداد استان تهران با اشاره به اینکه کمیته امداد براي کارفرمایان بسته هاي تشویقی در نظر گرفته است، گفت: این
بسته ها شامل پرداخت حق بیمه به کارفرمایان و یا تسهیلات قرض الحسنه با هدف ایجاد اشتغال براي مددجویان کمیته امداد می



 
شود و در مناطق محروم استان نیز ارائه هر دو بسته تشویقی با هم به کارفرمایان امکان پذیر است. 

وي افزود: کارفرمایان متقاضی نیروي کار می توانند با مراجعه به نزدیک ترین دفتر کمیته امداد نسبت به ارائه درخواست نیروي کار

 
اقدام و ضمن مشارکت در امر خیر و خداپسندانه توانمندسازي مددجویان، از بسته تشویقی کاریابی این نهاد بهره مند شوند. 

کمیته امداد استان تهران مددجویان کمیته امداد اشتغال



بهمن آرمان: در ایران بیش از 50 درصد اقتصاد متأثر از بخش خدماتی است

منبع: جمارانشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/08/17

یک کارشناس بورس گفت: متأسفانه در ایران بیش از 50 درصد اقتصاد متأثر از بخش خدماتی است که هیچ گونه اثر
مستقیم و مؤثري در فرآیند تولید، رشد اقتصادي و سرمایه گذاري ندارد.

یک کارشناس بورس گفت: متأسفانه در ایران بیش از 50 درصد اقتصاد متأثر از بخش خدماتی است که هیچ گونه اثر مستقیم و

 
مؤثري در فرآیند تولید، رشد اقتصادي و سرمایه گذاري ندارد. 

به گزارش جماران دکتر بهمن آرمان که با موضوع «بورس: کانون
سوداگري مالی یا تامین مالی تولید» در یک نشست مجازي در
صفحه اینستاگرام موسسه دین و اقتصاد سخن می گفت، جبران

 
کسري دولت با بورس را یک خطاي بزرگ خواند. 

وي گفت: در حال حاضر در بورس شرایطی به وجود آمده که
موضوع روز مردم هست. من کارم را با بورس اوراق بهادار تهران
در سال 1369 به عنوان مشاور شروع کردم و پس از آن از سال

1370 به طور مستقیم در آنجا به عنوان رئیس اداره ي مطالعات مشغول کار بودم. بررسی هاي اقتصادي بورس تهران که تا سال
1376 ادامه داشت. نکته اي از آن زمان یادم می آمد. قانون اولیه ي بورس توسط مشاورین بلژیکی تهیه شده بود و در سال 1345 به
تصویب مجلس شوراي ملّی وقت رسید و فعالیت خودش را از سال 1346 آغاز کرده بود. پس از انقلاب بنا به دلایل گوناگونی فعالیت
هاي آن عملاً متوقف شده بود دولت تصمیم گرفت مجدداً راه اندازي کند. در آن زمان موقعی که ما می خواستیم مجدداً بورس را
فعال کنیم مورد پرسش هاي زیادي قرار می گرفتیم. به ویژه در آن زمان به دلیل اینکه پس از جنگ بود خبرنگارهاي خارجی زیاد به
ایران می آمدند. به یاد دارم یک خبرنگار آمریکایی بود که در آن زمان براي من پرسشی مطرح کرد، که شاید کلیدي باشد. او گفت در
ایران شما می خواهید اقتصاد اسلامی داشته باشید و بورس هم به عنوان سمبل اقتصاد آزاد هست این دو مسئله با هم چگونه می

 
توانند ترکیب شوند. 

بهمن آرمان ادامه داد: طبیعتاً من وارد این گونه مسائل نشدم و پاسخی نداشتم گفتم ما از طرف دولت مأموریت پیدا کردیم تا در
ایران این نهاد را ایجاد کنیم. در همان زمان به این خبرنگار گفتم خیلی دلم می خواهد یک روزي شود تا مردم ایران در سرنوشت
خودشان به طور مستقیم دخالت داشته باشند و کنش و واکنش هاي بنگاه هاي اقتصادي را مدنظر قرار دهند. این خبرنگار آمریکایی
بود و از طرف هفته نامه ي بسیار معتبر نیوزویک به ایران آمده بود. ایشان به من گفت نگران نباشید! اگر شما در دهه ي 80 میلیادي
به نیویورك که بزرگترین بورس جهان قرار دارد می آمدید و از یک آدم عادي می پرسیدید شاخص بورس نیویورك که به عنوان دائو
جونز معروف هست چقدر است او اظهار بی اطلاعی می کرد. اما اکنون کسی نیست قبل از اینکه بخوابد به شاخص هاي بورس اوراق
بهادار نگاه نکند. در طول چند ماه گذشته من شاهد بودم همین مسئله در ایران به طور وسیعی اتفاق افتاده است. به گونه اي که
حتی مردم عادي از بورس صحبت می کردند. اخبار نوسانات بورس حتی در اخبار سراسري گفته می شد و خود من به عنوان کسی



که به طریقی مرتبط با بازار سرمایه بوده و هستم و فکر می کنم راه نجات اقتصاد کشور در همین ابزار هست مورد پرسش قرار می
گرفتم و خیلی تعجب می کردم از اینکه چگونه مردم عادي از عرضه ي اولیه اطلاع دارند یا می دانند چه هست و چه سهامی را بخرند

 
و چه سهامی را نخرند. 

این کارشناس بورس گفت: نکته ي دیگري که از عمق و فراگیري بازار می توان عنوان کرد این است که شاید ما در جهان داراي یکی
از بالاترین درصد مشارکت مستقیم مردمی در بازار سرمایه و خرید سهام باشیم. به گونه اي که در حال حاضر در ایران بالغ بر پانزده
میلیون کد سهام داري داریم. اگر جمعیت فعلی ساکن ایران را هفتاد میلیون نفر در نظر بگیریم، بر اساس آخرین اطلاعاتی که مرکز
آمار ایران داد، در طول سال هاي گذشته 9 میلیون و 700 هزار نفر از ایران مهاجرت کردند. بنابراین جمعیت واقعی ایران در حاضر
چیزي حدود هفتاد میلیون نفر است. اگر هر خانوار را چهار نفر فرض کنیم و فقط پدر یا مادر خانواده سهام دار باشند و این را ضرب
چهار کنیم که نرم فعلی تعداد خانوارهاي ایرانی هست شصت میلیون نفر می شود. شصت میلیون نفر از هفتاد میلیون نفر جمعیت
ساکن ایران رقم بسیار بالایی است. زندگی این شصت میلیون نفر مرتبط هست با آنچه در بورس می گذرد و بورس هم متأثر است از
آن چیزي که در بخش واقعی اقتصاد یک کشور اتفاق می افتد ولی چرا این نهاد نتوانست ریشه ي کافی بدواند و در نهایت با شرایطی
روبرو شود که اکنون خیلی ها از اینکه متضرر شدند و کسانی که پول خودشان را وارد بورس کردند نگران باشند. خیلی ها مال باخته

 
شدند و از روي عدم اطلاع وارد یک بازار کاملاً حرفه اي شدند. 

وي افزود: در سایر کشورها مردم به طور مستقیم اقدام به سرمایه گذاري در خرید و فروش سهام یا سایر گونه هاي اوراق بهادار نمی
شوند. این کار را بیشتر از طریق صندوق هاي سرمایه گذاري انجام می دهند که خوشبختانه در ایران هم این صندوق ها به وجود
آمدند ولی به علت فساد نهادینه اي که در کشور خودمان داریم و به اضافه ي سوء مدیریتی که در نهادهاي مختلف اجرایی کشور
داریم این صندوق ها نتوانستند به گونه اي که باید عمل کنند. بنابراین اعتماد مردم را از دست داده اند. به همین خاطر مردم به طور
مستقیم وارد شدند آن هم در زمانی که اقتصاد ایران با دشواري هاي بزرگی روبرو بود. تحریم ها، اقتصاد شدیداً دولتی، سوء مدیریت،
ضعف مدیریت و همه ي اینها دست به دست هم داده بود. دولت هم ناچار بود در این شرایط که با کسر بودجه شدیدي روبرو بود،
مشکل خود را حل کند و عملاً می توان گفت چاره اي نداشت جز اینکه داراي هاي خودش را از طریق بورس در معرض فروش بگذارد
کسر بودجه را جبران کند. به نظرم طی این مدت دولت دست به یک قمار بزرگی زد. در همان زمان در نامه اي که به آقاي روحانی به
عنوان رئیس جمهور نوشتم عنوان کردم توطئه ي بزرگی است و در نهایت اقتصاد کشور در شرایطی نیست که تاب تحمل چنین
افزایش قیمت هاي سهام شرکت هایی داشته باشد و شرایط اقتصادي براي فعالیت معمول آنها فراهم نیست. ولی این اتفاق افتاد به
دلیل اینکه دولت شدیداً به علت کاهش درآمدهاي خود، مشکلات در نقل و انتقال درآمدهاي ناشی از صادرات غیر نفتی، و نفت

 
مشکل پیدا کرده بود. از همه بدتر اینکه شدیداً وابسته به صادرات نفت خام هستیم. 

وي گفت: من به عنوان کسی که متعلق به مناطق نفت خیز یعنی خوزستانی هستم و کاملاً نفت را می شناسم معتقدم این وضعیت به
سیاست هاي ضد توسعه اي و شاید ملّی وزیر نفت برمی گردد در طول پانزده سالی که مسئولیت این کار را بر عهده دارد و از ایجاد
صنایع پایین دستی پالایشگاه هاي نفت ایران را محروم کرد. حتی ایشان در جهت توجیه کاري که انجام داد صراحت خود را به جایی
رساند و گفت ساخت پالایشگاه و صنایع پایین دستی نفت یک نوع کثافتکاري است. استفاده از این ادبیات در شأن یک وزیر نیست. به
هر حال اگر ما توانسته بودیم نفت را به صورت فراورده ي نفتی صادر کنیم و آن را به مواد ارزش افزوده ي بالاتر تبدیل کنیم بدون
شک چنین اتفاقی کمتر روي ما تأثیر می گذاشت زیرا اوپک که ما عضو آن هستیم و از سیاست هاي آن پیروي می کنیم مسئولیت
تعیین تولید نفت خام هر کشور را دارد و روي فراورده هاي نفتی عملاً هیچ گونه نقشی ندارد. به همین خاطر می بینیم با توجه به
کاهش مصرف فراورده هاي نفتی عمدتاً بنزین به دلیل بیماري کرونا بخشی از پالایشگاه ستاره ي خلیج فارس در حال حاضر اولین
قلم صادراتی ما است. به هر حال در چنین شرایطی دولت در تنوري دمید که در نهایت آتش آن متوجه خودش هم شد و اکنون می

 
بینیم. 



به گزارش جماران دکتر بهمن آرمان که در صفحه اینستاگرام موسسه دین و اقتصاد سخن می گفت، ادامه داد: نکته اي که مطرح
هست اینکه مردم باید بدانند چرخ اقتصاد باید بچرخد تا در نهایت بورس بتواند از پویایی لازم برخوردار باشد. بسیاري از مسائل متأثر
از کنش و واکنش هاي درونی بورس نیست، در بیرون از آن اتفاق می افتد. به طور مثال در اثر دخالت مافیایی؛ شاید عنوان مافیایی
شاید چندان بی جا نباشد به خاطر اینکه متأسفانه در مورد این مسئله در کشور خودمان بخش دلالی و خدمات را گسترش دادیم و
یک اقتصاد شدیداً مبتنی بر واردات، دلالی، سوداگري مالی به وجود آورده ایم. تصوّر بفرمایید در طول چهار ماه اخیر طبق آمار و
رقمی که رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار آقاي دکتر قالیباف اعلام کرده، در میزان رانتی که از طریق قیمت گذاري فولاد اتفاق
افتاده مبلغی برابر با هزینه ي ساخت یک مجموعه ي صنعتی بسیار بزرگ مثل فولاد مبارکه به جیب عده اي رفته که این مسئله
واقعاً نگران کننده است. مافیاي واردات و فولاد این بار دست در جیب مردم و سهام دارها کرده است. اینها مسائلی هستند که طبیعتاً
در کنترل بورس نیستند، فشارهایی هستند که از بیرون وارد می شوند. آنچه مطرح هست این که عده اي بورس را با فعالیت هاي
سوداگرایانه اشتباه گرفته اند. من بارها در کانال هایی که به وجود آمده این وضعیت می بینم و شاید در اینجا دستگاه هاي نظارتی
باید بیشتر عمل می کردند و مواظب بودند موارد گوناگونی در این باره دیده می شود. باندهایی به وجود آمده که مردم را تشویق می
کنند امروز این سهم را بخرید، فردا آن سهم را بفروشید و هیچ وقت براي مردم توضیح داده نمی شود که در طول چند ساعت چه

 
اتفاقی در بنگاه اقتصادي یا شرکت پذیرفته شده در بورس روي داده تا در نتیجه قیمت سهام آن بالا یا پایین بیاید. 

وي گفت: بورس تهران به علت مواردي که بعداً به آنها اشاره خواهم کرد بورسی است که در نهایت می تواند نسبت PE یا قیمت سهم
به درآمد را تحمل کند. در ایران قیمت سهم به درآمد حدود 6 یا حداکثر 9 می تواند قابل تحمل و منطقی و علمی باشد ولی در
زمانی که دولت تصمیم گرفت از طریق بورس بخشی از کسري بودجه ي خودش را تأمین کند این نسبت در مقاطعی به 43 هم رسید
که رقم وحشتناکی است. البته در سایر کشورها این نسبت ها می تواند 70 هم باشد ولی در ایران به علت اینکه شرکت ها سود
خودشان را به شکل نقدي عمدتاً پرداخت می کنند و مردم بورس را با بانک اشتباه گرفته اند ساختار مالی شرکت ها بسیار ضعیف
است، این رقم قابل تحمل نیست. چند رقم را عنوان می کنم که نشان دهنده ي چگونگی تقسیم سود در شرکت بزرگ بورس
نیویورك است. بورس نیویورك را به عنوان مبنا در نظر گرفتیم و در سایر کشورها هم همین است ولی تنها کشوري در جهان که
ارزش سهام شرکت هاي پذیرفته شده در بورس آن بیش از ناخالص داخلی هست آمریکا است. شما این مسئله را در ژاپن، آلمان نمی
بینید زیرا تولید ناخالص داخلی آمریکا حدود 20 تریلیون دلار چیزي حدود 24 درصد یا 23 درصد از کل تولید ناخالص داخلی جهان
است. شاید تعجب شود اگر عنوان کنیم در حال حاضر ارزش بورس نیویورك 35 تریلیون دلار است؛ بدین معنا چهارده تریلیون دلار
بیش از تولید ناخالص داخلی آمریکا است. در مورد دلایل آن توضیح خواهد داد. به صحبت قبل برگردیم که در مورد تقسیم سود بیان
کرده بودم. به علت بیماري کرونا و رشد بسیار زیاد شرکت هاي مبتنی بر تکنولوژي بالا مانند مایکروسافت و امثالهم این رده بندي
عوض شده است. اکنون شرکت آمازون در رده ي بالاتري قرار گرفته و حتی از اپل هم بالاتر است. ولی مهم این است که بدانیم اینها

 
چگونه سود را تقسیم می کنند. 

این کارشناس بورس گفت: در سایر کشورها براي ایجاد انگیزه در شرکت ها براي اصلاح ساختار مالی و فراهم ساختن زمینه ي توسعه
و ایجاد اشتغال، نوآوري و تکنولوژي سود اختصاص داده شده به سرمایه گذاري مجدد از مالیات معاف است. متأسفانه ایران تنها
کشوري در جهان هست که سود اختصاص داده شده به سرمایه گذاري مجدد براي شرکت هاي بورسی 22.5 درصد و براي شرکت

 
هاي غیر بورسی 25 درصد است. 

وي افزود: درآمد هر سهم شرکت اکسون موبیل که بزرگترین شرکت نفتی جهان هست پنج دلار و 65 سنت بوده ولی از آن تنها یک
دلار و سی سنت را به صورت نقدي پرداخت کرده است. اپل از طریق نرم افزارها از زمانی که فعالیت هاي خودش را از یک کارگاه
کوچک شروع کرد هیچ وقت سود نقدي پرداخت نکرد. در سالی که مورد بررسی ما قرار گرفته سود هر سهم 5.5 دلار بوده ولی حتی



یک سنت توزیع نکرده و 5.5 دلار را سرمایه گذاري مجدد کرده است. مایکروسافت اخیراً شروع به پرداخت سود نقدي کرده است.
سود هر سهم آن دو دلار و سی و سه سنت بوده ولی تنها نه سنت را توزیع کرده و بقیه اش را صرف سرمایه گذاري کرده است. سود
هر سهم شرکت جنرال الکتریک که یک غول تولیدکننده ي تجهیزات نیروگاهی، صنایع نظامی و حتی لوازم خانگی است 9 دلار و 20
سنت بوده ولی تنها 30 نت را توزیع کرده است. پنجمین شرکت بزرگ در آن زمان یک دلار و 86 سنت بوده ولی تنها 47 سنت را
توزیع کرده است. آماري که در ایران داریم، عجیب است و شاید بد نباشد، گزارشی که در دي ماه 1389 براي مجمع تشخیص
مصلحت نظام تهیه کرده بودیم را در اینجا ارائه دهم. در سال 1384 شرکت ها 76 درصد از سود هر سهم خودشان را توزیع کردند که
اکنون هم این میزان زیاد تفاوتی نکرده و 65 درصد است. خود این ساختار مالی شرکت ها را ضعیف می کند بنابراین نسبت PE که

 
در شرکت هاي خارجی وجود دارد و نسبت هاي بالا حتی 80 را هم نشان می دهد در ایران نمی تواند منطقی باشد. 

وي گفت: در دوره اي دولت سهام خودش را عرضه کرد و با ترفندي حباب در قیمت سهام به وجود آورد بخاطر اینکه دولت از سهام
سود می برد؛ سهام خود را به قیمت بالاتري می فروخت، ضمن اینکه از هر دادوستد و تراکنش مالی که در بورس انجام می گیرد
دولت نیم درصد مالیات می گیرد. بنابراین طبیعی است هر چقدر رقم بالاتر باشد درآمد دولت بیشتر خواهد شد به طوري که وزیر
اقتصاد اخیراً اعلام کرد ما توانسته ایم در طول چند ماهه 350 میلیارد ریال از این طریق براي دولت تنها از طریق مالیات درآمد کسب
کنیم. آیا این طریق بدست آوردن این نوع مالیات کار درستی بود؟ کسی که این را سیاست را مطرح کرده، اصولاً می دانسته اقتصاد را
با چی می نویسند؟ در چنین شرایطی مبانی علم اقتصاد چنین حرکتی را توجیه نمی کند ولی به هر حال این اتفاق افتاده است. در
سایر کشورها هم ویروس کرونا که به شکل فراگیري بر روي اقتصاد آنها تأثیر گذاشت زیرا باید توجه کنیم کشورهاي پیشرفته ي
صنعتی وارد دوره ي فرا صنعتی شدند بنابراین بخش خدمات در آنها رو به رشد هست. در گذشته فاستونی انگلیسی می گفتند ولی
اگر به منچستر بروید اکنون اثري از آن کارخانه هاي پارچه بافی پیدا نمی کنید و بالعکس بخش خدمات مالی آنها شدیداً گسترش
پیدا کرده است. ولی متأسفانه در ایران بیش از 50 درصد اقتصاد متأثر از بخش خدماتی است که هیچ گونه اثر مستقیم و مؤثري در
فرآیند تولید، رشد اقتصادي و سرمایه گذاري ندارد. در اقتصاد آن کشورها هم به علت بالا بودن نقش بخش خدمات دچار مشکل
شدند. در آنجا دولت ها توان مالی داشتند که منابع مالی تزریق کنند. در آمریکا میزان تزریق منابع مالی به حدي افزایش پیدا کرده
که اکنون کسر بودجه ي دولت آمریکا از رقم دو تریلیون دلار گذشته است. طبیعتاً اروپایی ها منابع مالی کمتري در اختیار داشتند
ولی آنها هم چیزي حدود 570 میلیارد یورو در مقطعی به اقتصاد تزریق کردند. اما باز با شروع شدن موج بعدي شاهد هستیم
دارندگان مشاغل خرد در مقابل دولت ها ایستاده اند در فرانسه، ایتالیا، اسپانیا، انگلستان می گویند که فعالیت ما را محدود نکنید و
اگر می خواهید این کار را انجام دهید باید پول دهید. دولت ها پول ندارند و حتی کسر بودجه طبق قوانینی که در اتحادیه ي اروپا

 
وجود دارد تا حدي مجاز هست داشته باشند. 

این کارشناس بورس گفت: چیزي که به سازمان بورس پیشنهاد دادیم و متأسفانه مورد توجه قرار نگرفت؛ این بود که در شرایط فعلی
با توجه به اوضاع پیش آمده شاید بهترین کار این باشد که دولت مالیات بر شرکت ها را براي شرکت هاي پذیرفته شده در بورس و فرا
بورس از 22.5 درصد فعلی به 15 درصد برساند. 15 درصد رقم کمی نیست بخاطر اینکه میانگین مالیات بر شرکت ها در اتحادیه ي
اروپا حدود 15 درصد هست بنابراین رقم بالایی نیست. زمانی که آقاي مظاهري وزیر اقتصاد بود وقتی می خواست رأي اعتماد بگیرد
در جمعی عنوان کرد اگر وزیر شدم مالیات بر شرکت ها را بجاي اینکه به روش فعلی تساعدي باشد روي 25 درصد ثابت کنم ولی اگر
آقایان مایل باشند می توانم به 20 درصد هم کاهش دهم. با توجه به اینکه شرکت هاي پذیرفته شده در بورس مشمول ده درصد
تخفیف مالیاتی هستند براي شرکت هاي بورسی 18 درصد می شد که رقم قابل توجه اي بود. اما در شرایط فعلی ما چنین پیشنهادي
دادیم. تصوّرم این است که هنوز هم دیر نشده است. در رسانه هاي خارجی عنوان می شد چه کسی رئیس جمهور آمریکا شود و در
ایران ما روي آن حساس هستیم. از جمله با یکی از متخصصین امر صحبت می شد البته ایشان حقوقدان بود. یک جمله ي خیلی
خوبی گفت و آن اینکه وضع تحریم ها بسیار آسان تر از لغو آنها هست. بدین معنا تحریم هایی که بر علیه ایران هست بعضی تحریم

 
هایی هستند که مصوبه ي کنگره ي آمریکا را دارند و به رئیس جمهور ارتباط ندارد. 



وي گفت: در ایران روش استفاده کردند بخاطر اینکه عنوان کنند در ایران اعتماد مردم را جلب کردیم. در طی مدت کوتاه چند
میلیون کد سهامداري جدید داده شد. سهام عدالتی که در دولت هاي نهم و دهم داده شدند آزاد شدند. سهام عدالت کد گرفت و افراد
بسیار زیادي تصمیم گرفتند خودشان سهامدار باشند و مدیریت آن را در دست داشته باشند. بدین معنا ما به کشور تبدیل شدیم که
شاید بیشترین تعداد سهامدار نسبت به جمعیت داشته باشیم. به صحبتی برمی گردم که خبرنگار آمریکایی از من کرد و یاد یکی از
بندهاي اقتصاد مقاومتی انداخت. عده اي من را به عنوان اقتصاددان مورد پرسش قرار می دهند که اقتصاد مقاومتی چه هست. طبیعتاً
پاسخم باید علمی باشد، گفتم چیزي به عنوان اقتصاد مقاومتی وجود ندارد ولی آن چیزي مقام معظم رهبري به درایت اشاره کرد
اقتصاد مقاومتی به معناي تکیه بر منابع و توانایی هاي داخلی براي آن است که بتوانیم روزي از موضع قدرت وارد مذاکره شویم. جالب
است یکی از بندهاي اقتصاد مقاومتی مردمی کردن اقتصاد است. اگر دقت کرده باشد در چند روز پیش ایشان مجدداً تکرار کرد
سرمایه گذاري در بورس و شرکت هاي تعاونی می تواند یکی از ابزارها باشد. بنابراین، درست است که اعتماد مردم را خدشه دار
کردیم و کسب کردن دوباره ي اعتماد آنها مشکل است. اما نکته ي بسیار مثبتی که وجود دارد اینکه در طول یک ماه و نیم اخیر
رویداد بسیار مهمی که می تواند نقطه ي عطفی در تاریخ اقتصاد ایران باشد و شایستگی گرفتن این را بر عهده ي رئیس جدید
سازمان بورس اوراق بهادار می گذارم و آن اینکه شوراي عالی بورس با تأسیس شرکت هاي سهامی عام پروژه محور موافقت کرده و در
حال حاضر آیین نامه ي اجرایی آن در دست تهیه است. چرا این مسئله مهم هست؟ اجازه دهید اطلاعاتی ارائه دهم که بزرگترین
پروژه ي ساختمان قرن بیستم به نام تونل زیر دریایی مانش چگونه تأمین منابع مالی شد؟ و چگونه می تواند در کار ما تأثیر بگذارد.
پس از انقلاب فرانسه 1789 جنگ هاي استعماري بود. در آن زمان ناپلئون بعد از مدت کوتاهی به قدرت رسید و گفت با انگلستان
نمی توانیم این گونه ادامه دهیم و باید راهی با جزیره ي بریتانیا به وجود بیاوریم. مطالعات این کار در سال 1802 با بر سر کار آمدن
دولت محافظه کار خانم تاچر انجام گرفت و خیلی چیزها عوض شد. فرآیندي به نام خصوصی سازي آغاز شد که محدود به انگلستان
بود اما به کشورهاي دیگر اروپایی و بعد کشورهاي در حال رشد سرایت کرد. ما خواستیم در دوره ي دولت سازندگی هم این سیاست

 
را به اجرا بگذاریم که متأسفانه نشد. 

به گزارش جماران دکتر بهمن آرمان ادامه داد: در آن زمان من در انگلیس درس می خواندم زندگی مردم بسیار بد بود. در انگلستان
دوره هاي متعدد حزب کارگر اقتصاد آن کشور را به ورطه ي فاجعه رسانده بود به گونه اي که فقر بیداد می کرد. بعد از آن انگلستان
وارد دوره ي دیگري شد و در طول دوره اي حتی بدترین اقتصاد اتحادیه ي اروپا شناخته شد. در این شرایط پروژه ي بزرگ
ساختمانی را ایجاد کردند، که بزرگترین پروژه ي ساختمانی قرن بیستم شناخته می شود. مانش یک تونل زیر دریایی به طول 51
کیلومتر است که توضیحات آن را خواهم داد. آغاز عملیات اجرایی 1988، آغاز بهره برداري 1994، شیوه ي اجراي طرح به شکل
BOT (بسازید، مالک باشید، بهره برداري کنید، انتقال دهید)، دوره ي بهره برداري 92 سال است. بخاطر اینکه دوره ي بهره برداري
را توجیه کنند و مردم سرمایه گذاري کنند حدود 25 سال در نظر گرفته اند. تمدید دوره تنها از طریق تصویب آن در پارلمان دو
کشور بود. برآورد هزینه ي اولیه 6.4 میلیارد پوند و هزینه نهایی 9 میلیارد پوند بود. حتی می توان گفت شرکت هاي بزرگ مالی و
مهندسی هم در محاسبات اشتباه می کنند. طول تونل 51 کیلومتر؛ عمیق ترین قسمت 200 متر زیر دریا؛ سرعت قطار مسافري 160

 
کیلومتر در ساعت؛ تعداد کارکنان در زمان ساخت 15 هزار نفر که 10 نفر از آنها کشته شدند. 

وي گفت: در تهران یکی از بزرگترین خطوط متروي جهان را ایجاد می کنیم که اگر خط 10 بخواهد اجرایی شود 42 کیلومتر طول
دارد. به طور همزمان یازده TPN استفاده می شد. در تهران چهار دستگاه TPN بیشتر نداریم. در شهرهاي دیگر هم داریم. میزان
حمل بار بیست و دو میلیون و سیصد هزار تن؛ حمل مسافر تقریباً بیست و یک میلیون نفر است. حال ببینیم این پروژه ي بزرگ
چگونه از طریق بورس تأمین منابع مالی شد. ابتدا تأسیس شرکت به صورت سهامی عام، عرضه ي پانصد و پنجاه میلیون سهم به
مردم؛ قیمت هر سهم در زمان عرضه 3.5 پوند؛ تعداد خریداران سهام 220 هزار نفر؛ میانگین خرید سهام توسط هر نفر 75 عدد یعنی
قیمت یک اتومبیل لوکس در آن زمان بود که سرمایه گذارهاي خرد این سهام را خردیدند. میزان فروش شرکت درآمد ناشی از حمل



کالا و مسافر و 1.2 میلیارد یورو؛ سود 200 میلیون یورو بدین معنا نسبت سود به فروش رقم بالایی است. آخرین سهم سهام ده یورو؛
اگر در نظر بگیرید در اقتصادهایی که نرخ تورم حدود 2.5 درصد هست و اکنون در بعضی کشورها منفی شده سود حاصله خیلی بالا

 
بوده است. 

وي گفت: حالا تصوّر کنید در ایران مردم را تشویق می کنند تا قیمت آنها به طور مصنوعی متورم شده و دولت هم این را می داند
سهامی را به مردم گران فروخته است. به جیب مردم دست کرد. درست هست کسر بودجه داشت ولی تأمین کسر بودجه براي ما که
اقتصاد خوانده ایم و علم را می شناسیم راه هاي دیگري هم دارد. اگر کلمه ي نامناسبی استفاده کنیم به نظرم دور از شأن دولت
هست که به چنین کاري دست بزند، این کار را کرده است. اگر دولت با صراحت صحبت می کرد مانند همان کاري که در زمان
مصدق انجام گرفت؛ نفت ایران تحریم شد و دولت پول نداشت و دولت گفت من ندارم ولی باید چرخ مملکت بچرخد. اوراق قرضه
منتشر کرد و مردم آنها را نه بخاطر سود ولی بخاطر کمک به دولت و ایستادن در مقابل استعمار خارجی اوراق را خریداري کردند. دو
مورد از آن را در یکی از استان هاي آذربایجان دیدم اوراق قرضه ي آن زمان را قاب گرفته بودند و در خانه نگه می داشتند پول و سود
آن را نگرفته بودند. تصوّر کنید اگر دولت در اوج بحران بیکاري که ساختار خانواده ها را نابود می کند می گفت می خواهم این آزاد
راه را اجرا کنم ما مرتب در این تفکر می دمیم که همه ي مشکلات ناشی از تحریم هست، کارهاي دیگري هستند که اصلاً متأثر از ارز
نیستند. فرض کنید اگر شما بخواهید آزاد راه بسازید یا سد مخرنی برق آبی درست کنید اصلاً هزینه ي ارزي ندارند یا اگر داشته

 
باشند خیلی محدود هستند. 

این کارشناس اقتصادي ادامه داد: چند روز پیش در مورد پروژه ي راه آهن صحبتی داشتیم که مرکز ایران را به خلیج فارس وصل می
کند. زمانی که از آنها پرسیدیم گفتند می خواستیم از روسیه وام بگیریم. روسیه هیچگاه رفیق ما نبوده، منافع خودشان را مدنظر قرار
می دهند. آنها گفتند ما نمی دهیم بخاطر اینکه از تحریم هاي آمریکا می ترسیم. من به آنها گفتم هزینه ي ساخت راه آهن در ایران
چقدر است؟ گفتند 30 درصد ارزي است که اکنون 30 درصد نیست بخاطر اینکه موفق شدیم ریل راه آهن را در اصفهان تولید کنیم
که رقم بسیار کمتري است. فرض کنید براي بخش مسکن نیازي به ارز نداریم. در بسیاري از موارد ما صادرکننده ي محصولاتی
هستیم که در بخش ساختمان به کار می رود. ما توانسته ایم در شرایطی که دشوار هست ایران را به چهارمین کشور داراي ظرفیت
تولید سیمان تبدیل کنیم. به ترتیب چین، هندوستان، آمریکا و ایران قرار دارد. باعث افتخار است ما این کار را در همین شرایط انجام
دادیم. در سایر مواد مورد نیاز صنعت ساختمان اصلاً نیازي به خارج نداریم بلکه صادرکننده هستیم. زمانی حتی براي پیدا کردن هزار
تن میلگرد مشکل داشتیم ولی اکنون تولیدات به حدي رسیده که ایران جزو ده کشور بزرگ تولیدکننده ي فولاد است. یکی

 
استراتژیک ترین کالاهاي صنعتی که در جهان وجود دارد. 

به گزارش جماران دکتر بهمن آرمان گفت: اگر دولت صادقانه با مردم صحبت کند که می خواهم پروژه اي از طریق انبوه سازي فرض
کنید ده پروژه را در ده کلان شهر اجرا کنم و اینقدر ایجاد اشتغال می کند و اینقدر عرضه ي مسکن را بالا می برد و در نهایت پول را
در شرکت می گذارید. چیزي شبیه به شرکتی که نام بردیم و پروژه ي به آن بزرگی را انجام داد. طبیعتاً امکان دارد. در حال حاضر

 
هم امیدوارم آیین نامه ي اجرایی شرکت هاي سهامی عام پروژه محور بیرون بیاید و در نهایت بتوانیم کارهاي بزرگ را عملیاتی کنیم. 

 
اخبار مرتبط معاملات روز جاري بازار سرمایه: دومینوي سقوط شاخص بورس در آبان ادامه دارد 

 
هفته سیاه بورس تمامی ندارد/ شاخص در آستانه سقوط به کانال یک میلیون و 300 هزاري 

 
تحولات بازار بورس23 مهر99: شاخص نزولی به تعطیلات رفت 

 
وضعیت بازار بورس در پایان معاملات 22 مهر 99: حجم زیاد تقاضا در دقایق پایانی 

 
تحولات بازار بورس21مهر 99: حقوقی ها بازار را منفی کردند! 



 
انتهاي پیام 

این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند



رسیدگی به حادثه آتش سوزي بازارچه دیلم موردتوجه ویژه قرار دارد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/08/17

بوشهر- معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري گفت: رسیدگی به حادثه آتش سوزي بازارچه ساحلی دیلم
موردتوجه ویژه قرار دارد.

بوشهر- معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست
جمهوري گفت: رسیدگی به حادثه آتش سوزي بازارچه

 
ساحلی دیلم موردتوجه ویژه قرار دارد. 

به گزارش خبرنگار مهر، محمد امید ظهر شنبه در بررسی
حادثه آتش سوزي بازارچه ساحلی دیلم اظهار داشت:
رسیدگی به صنوف آسیب دیده و اشتغال در حادثه آتش

 
سوزي بازارچه ساحلی دیلم در اولویت است. 

وي با تأکید بر ضرورت تأمین معیشت خانواده هاي آسیب
دیده حادثه آتش سوزي بازارچه ساحلی دیلم افزود: توجه ویژه به مشکلات مردم نقاط محروم یکی از مأموریت هاي معاون توسعه

 
روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري است. 

امید با بیان اینکه کمک رسانی به حادثه دیدگان دیلم موردبررسی قرار می گیرد و در این راستا از هیچ کوششی فروگذاري نمی شود
اضافه کرد: شهرستان ساحلی از ظرفیت بالایی در عرصه هاي اشتغال زایی برخوردار است بنابراین اشتغال حادثه دیدگان در اولویت

 
است. 

به گزارش خبرنگار مهر، بازارچه ساحلی دیلم در شمال استان بوشهر 10 مهر امسال آتش گرفت و دارایی 200 مغازه و به تعبیري
160 مغازه در مدت کوتاهی در آتش سوخت.



در کروز نظم و انضباط حرف اول را می زند.

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/08/17

پدال نیوز: نماینده مردم تالش و رضوان شهر در مجلس خواستار حمایت دولت از بخش هاي خصوصی اشتغالزا مانند کروز
شد.

به گزارش پدال نیوز؛ حمایت از مجموعه هایی مانند کروز که در ایجاد اشتغال نقشی موثر را ایفا کرده اند باید در دستور کار

 
دولت قرار گیرد. 

 
به عنوان نمایندگان ملت از تمام ظرفیت هاي لازم براي حل مشکلات قطعه سازي و خودرو استفاده خواهیم کرد. 

نماینده مردم تالش و رضوان شهر در مجلس شوراي اسلامی از سایت شماره 2 شرکت کروز، فعالیت ها و خطوط تولید و مراکز

 
طراحی و تولید دستگاه هاي صنعتی این بنگاه اقتصادي بازدید به عمل آورد. 

در این بازدید که با توضیحات مدیران بخش هاي مختلف همراه بود، حسن محمدیاري نماینده مردم تالش و رضوان شهر و سایر

 
همراهان، با نحوه فعالیت ها و مدیریت بهره وري و نظارت بر کیفیت در این شرکت آشنا شدند. 

محمدیاري در حاشیه بازدید از قطعه سازي کروز گفت: امروز قطعه سازي کروز را از دو منظر برجسته مشاهده کردم، ابتدا اینکه در

 
کروز نظم و انضباط حرف اول را می زند و کمتر جایی را دیدم با این میزان نظم و دقت مدیریت شود. 

اشتغالزایی در کروز نکته دومی بود که عضو کمیسیون اجتماعی به آن اشاره کرد و اظهار کرد: با توجه به اینکه دولت در بخش اشتغال

 
موفق نیست، از این رو باید از مجموعه هاي موفق مثل کروز حمایت کند تا موضوع اشتغال تا حدودي ساماندهی شود. 

نماینده مردم تالش و رضوان شهر با ابراز خرسندي از حضور بالغ بر 12هزار نفر نیروي مستعد کار در مجموعه هاي متفاوت قطعه
سازي کروز بیان کرد: با توجه به اینکه در کمیسیون اجتماعی هستیم به همکاران خودم نتیجه این بازدید را منعکس خواهم کرد تا

 
سایر نمایندگان نیز به صورت میدانی از این شرکت قطعه سازي بازدید کنند. 

وي در خصوص حمایت نمایندگان ملت از صنعت قطعه سازي و خودرو خاطرنشان کرد: با توجه به نیاز مردم به خودرو، حمایت از این
صنعت و نیز قطعه سازي در اولویت براي نمایندگان مجلس قرار دارد و از تمام ظرفیت هاي لازم براي حل مشکلات قطعه سازي و

خودرو استفاده خواهیم کرد.



سی و نهمین کارگروه آموزش هاي عالی کوتاه مدت دانشگاه جامع علمی

کاربردي برگزار شد

شماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/08/17
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي، با حضور دکتر مختار جلالی جواران معاون آموزشی دانشگاه جامع علمی
کاربردي، جمعی از مدیران ستادي این دانشگاه، سی و نهمین کارگروه آموزش هاي عالی کوتاه مدت علمی کاربردي کارگروه برگزار

 
شد. 

در این جلسه رئیس کارگروه آموزش هاي عالی کوتاه مدت علمی کاربردي و معاون آموزشی دانشگاه جامع علمی کاربردي گفت: این
جلسه به عنوان اولین نشست رسمی کارگروه آموزش هاي عالی کوتاه مدت علمی کاربردي پس از تشکیل دفتر آموزش هاي کوتاه

 
مدت در دانشگاه می باشد که طی آن، با 7 عنوان دوره کوتاه مدت تقاضا شده توسط متقاضیان موافقت شد. 

وي افزود: دوره هاي آموزش عالی کوتاه مدت دانشگاه جامع علمی کاربردي، رکن دوم و تکمیلی آموزش هاي بلند مدت مهارتی تلقی
می شوند که با همت واحدهاي استانی و مراکز آموزش عالی علمی کاربردي، بیش از پیش توسعه خواهد یافت و در خصوص افزایش

 
مهارت، دانش و بینش مهارت جویان و متقاضیان اشتغال گام برداشته خواهد شد. 

دکتر مختار جلالی جواران بیان کرد: در این نشست با اجراي دوره هاي کوتاه مدت غواصی امداد و نجات، عکاسی عمومی، کاربري نرم
افزار بیمه، مددکاري سوء مصرف مواد، مددیاري روانی در بلایا، کنترل ایمنی و بهداشت تجهیزات آشپزخانه و نرم افزار safe، به
ترتیب توسط استان هاي قزوین، یزد، هرمزگان، تهران، خراسان رضوي، مرکزي، براساس موافقت استان هاي مذکور و در چارچوب

 
ضوابط و مقررات دانشگاه موافقت به عمل آورد. 



دهمین رویداد شتاب IOT و صنایع غذایی در قندکرج

شماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/08/17
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان البرز -

به گزارش روابط عمومی استان البرز؛ دهمین رویداد شتاب IOT و صنایع غذایی کشور توسط مرکز آموزش علمی کاربردي بین

 
المللی قند کرج برگزار شد. 

دکتر پیمان دانش کار آراسته« رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان البرز» در ابتداي جلسه گفت: قدردان زحمات شرکت
کنندگان استارت آپ مرکز قند کرج در حوزه صنایع غذایی و IOT و داوران محترم در ارزیابی طرح ها و ایده هاي مطرح شده هستم.

 ایشان ضمن ابراز خرسندي از استقبال استارت آپ هاي دانشگاه افزود: استارت آپ هایی که در دانشگاه جامع علمی کاربردي استان
البرز برگزار می شود مورد استقبال خوبی قرار می گیرد و متقاضیان ایده ها و طرح هاي خوبی را معرفی می کند که توفیق همه

 
عزیزان را آرزوي دارم. 

« رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان البرز» تصریح کرد: بحث استارت آپ ها مدتی است در ایران هم باب شده است و
تجربیات جهانی موفقی هم داشته است .در شرایط حاضر به این طریق که طوفان فکر ایجاد می کند و خلاهاي موجود در بخش کسب
و کار، شناسایی و ایده هاي خلاقانه اي مطرح می شود. همچنین به جهت رفع محدودیت ها و خلاءها، ما جایگاه ویژه اي چه در دنیا
و چه در کشور به دست آورده و برگزاري این رویداد ها کمک می کند که این ایده هاي نوآورانه شناسایی شوند و ایده هاي منتخبی

 
که قابلیت تجاري سازي دارند در مسیر تجاري سازي قرار بگیرند. 

وي افزود: خوشبختانه دانشگاه جامع علمی کاربردي هم از دانشگاه هاي پیشگام در برگزاري رویداد شتاب بوده و مرکز بین المللی

 
علمی کاربردي قند کرج در ارتباط با برگزاري استارتاپ ها همواره فعال بود و تجربیات بسیار موفقیت آمیزي داشته است. 

دکتر دانش کار آراسته در پایان با اشاره به نیاز کشور به تحول در تولید با کیفیت گفت: استارتاپ ها با هزینه کمتر از روش هاي
سنتی در ایجاد تحول در امر تولید و شناختی که بازار به صورت تخصصی دارند می توانند این امر را محقق می سازد که با شناسایی

 
ایده ها و طرح هاي خوب و با کمک مرکز رشد و نوآوري علمی کاربردي قند کرج آن ها را در مسیر تولید و تجارت قرار دهند. 

در ادامه مهندس حسن کریمی « رییس مرکز بین المللی علمی کاربردي قند کرج» گفت: 56 دستاورد در زمینه IOT و 96 دستاورد

 
در زمینه صنایع غذایی در این رویداد مورد بررسی قرار گرفت. 

وي در خصوص هدف از برگزاري استارت آپ ها گفت: هدف دانشگاه تولید علم مبتنی بر کار است ولی باید این سوال مهم را نیز مد
نظر قرار داد که آیا این تعداد فارغ التحصیل، آمادگی ورود به بازار کار را دارند؟ لذا بخشی از ظرفیت علمی باید به ارتقاي دانش

 
کاربردي و ایجاد بستر مناسب جهت رشد مهارت دانشجویان اختصاص یابد. 

وي اعلام کرد که به لحاظ کمی و کیفی ایده هاي ارائه شده، رشد داشته اند و تخصصی تر نیز شده اند. 



مهندس کریمی ابراز امیدواري کرد که مراکز آموزش علمی کاربردي استان البرز دانشجویانی توانمند در حوزه مهارت، اشتغال و

 
کارآفرینی تربیت می نمایند. 

وي با بیان اینکه این برنامه در زمینه جمع آوري ایده هاي نو در راستاي تجمیع فعالیت هاي کسب و کار است، افزود: در دنیا توجه به

 
برگزاري استارت اپ جایگزین بخش هاي تحقیق و توسعه کارخانجات و صنایع می شود. 

رئیس مرکز بین المللی علمی کاربردي قند کرج بیان کرد: فضاي پژوهشی در این دانشگاه قالب شده است و دست رنج سالیانه خود را

 
در فضاي هفته پژوهش و استارت آپ ها دریافت می کنیم. 

کریمی با اشاره به اینکه پشتیبانی از ایده هاي نو و رساندن این مهم به مرحله تجاري و بازارهاي جهانی است، گفت: در دانشگاه علمی
کاربردي ایده هاي برتر در پایان دوره وارد فضاي مرکز رشد شده تا در فرصت یک الی سه ساله به کسب و کار نوین تبدیل شود.



جولان معتادان متجاهر در سایه کم کاري متولیان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/08/17

جولان معتادان متجاهر در مکان هاي عمومی به ویژه پارکهاي سطح شهر، به معضلی براي شهر سنندج تبدیل شده است.

 
کیوان فیروزه اي جولان معتادان متجاهر در سایه کم کاري متولیان 

 
جولان معتادان متجاهر در مکان هاي عمومی به ویژه پارکهاي سطح شهر، به معضلی براي شهر سنندج تبدیل شده است. 

طی چند سال اخیر و با رهاسازي مقوله مبارزه با معتادان متجاهر در سطح استان کردستان، تعداد این افراد در سطح شهر سنندج روز
به روز فزونی یافته و در بسیاري از موارد شاهد هستیم که برخی از این افراد در ملا عام مشغول به مصرف مواد مخدر هستند. بسیاري
از این افراد بی خانمان بوده و به دلیل اینکه مکان هاي مشخص براي جمع آوري معتادان متجاهر در سنندج بسیار کم است، در
سطح معابر، کوچه هاي خلوت و پارك هاي سطح شهر پراکنده گشته و زندگی می کنند، مسئله اي که می تواند در این شرایط

 
بحرانی و روزهاي مهم کرونایی تعداد افراد مبتلا به این بیماري را افزایش دهد. 

فارغ از این، متاسفانه بیشتر معتادانی که اقدام به ترك اعتیاد می کنند، به دلیل اینکه محل و ماوایی ندارند و از سوي خانواده و

 
جامعه و دستگاه هاي دولتی و خصوصی براي اشتغال حمایت نمی شوند؛ دوباره به چرخه اعتیاد باز می گردند. 

 
  -
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 -



بوشهر| منابع اعتباري بلاعوض و تسهیلات کم بهره به واحدهاي صنفی بازارچه

دیلم اختصاص می یابد

منبع: تسنیمشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/08/17

گروه استان ها ــ معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري با تأکید بر رسیدگی به دغدغه هاي آسیب
دیدگان در حادثه آتش سوزي بازارچه ساحلی شهر دیلم گفت: در این راستا براساس وعده بنیاد علوي، منابع اعتباري

بلاعوض و تسهیلات کم بهره پرداخت می شود.

گروه استان ها ــ معاون توسعه روستایی و مناطق محروم
ریاست جمهوري با تأکید بر رسیدگی به دغدغه هاي
آسیب دیدگان در حادثه آتش سوزي بازارچه ساحلی شهر
دیلم گفت: در این راستا براساس وعده بنیاد علوي، منابع
اعتباري بلاعوض و تسهیلات کم بهره پرداخت می شود. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از دیلم ، محمد امید ظهر
امروز در جلسه بررسی کمک رسانی به حادثه دیدگان آتش
سوزي بازارچه ساحلی دیلم با اشاره به این حادثه اظهار

داشت: از ابتداي وقوع این حادثه اقدامات مهمی براي کمک رسانی از سوي بنیاد علوي، بنیاد مستضعفان، استاندار بوشهر و نهادهاي

 
مختلف انجام شد. 

وي، با اشاره به گذشت بیش از یک ماه از حادثه آتش سوزي بازارچه ساحلی دیلم افزود: در این راستا تاکنون نشست هاي مختلفی

 
براي رسیدگی به دغدغه هاي آسیب دیدگان در این حادثه انجام شده و جلسه امروز هم در این راستا است. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري رفع دغدغه حادثه دیدگان در این واقعه را مورد تاکید قرار داد و بیان کرد:
دغدغه مالکان و مستاجران در آتش سوزي بازارچه ساحلی دیلم جدي است که در این جلسه براي برطرف شدن این دغدغه ها

 
تصمیمات خوبی گرفته شد. 

امید، با بیان اینکه امیدواریم مصوبات این جلسه حرکتی براي تسریع در اجراي طرح ها و رفع مشکلات آسیب دیدگان شود افزود: در

 
این راستا بر اساس وعده بنیاد علوي منابع اعتباري بلاعوض و تسهیلات کم بهره پرداخت می شود. 

 
بوشهر| واحدهاي آسیب دیده بازارچه ساحلی دیلم بازسازي می شوند/ ضرورت تأمین معیشت خانواده ها 

 
استاندار بوشهر: واحدهاي آسیب دیده بازارچه ساحلی "دیلم" تسهیلات اعتباري می گیرند 

 
آتش سوزي در بازارچه ساحلی شهر دیلم / 200 واحد صنفی طعمه حریق شد 

وي با اشاره به اینکه بنیاد علوي در همه نقاط کشور در رفع مشکلات مناطق محروم و آسیب دیدگان اقدامات مهمی انجام می دهد
خاطر نشان کرد: بنیاد علوي در نقاط مختلف کشور براي کمک به حوادث مختلف خدمات قابل توجهی انجام داده و در این زمینه



 
نقش صندوق کارآفرینی از ارکان خوب اشتغال خرد کشور حائز اهمیت است. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري، تعیین وضعیت مالکیت و تهیه نقشه براي بازسازي این بازارچه را مورد
تاکید قرار داد و بیان کرد: در این زمینه مسئولان محلی، از جمله فرماندار و شهردار دیلم و مسئولان اداره کل راه و شهرسازي استان

 
بوشهر عهده دار تعیین وضعیت مالکیت و تهیه نقشه براي بازسازي این بازارچه شدند. 

وي با اشاره به نشست با معاون اول رئیس جمهور در کمک رسانی به آسیب دیدگان حادثه آتش سوزي بازارچه ساحلی دیلم
خاطرنشان کرد: دکتر جهانگیري براي حل مشکلات آسیب دیدگان دیلمی از جمله صدور مجوزهاي لازم براي واگذاري زمین بازارچه

 
ساحلی دیلم و کمک رسانی اعلام آمادگی کرد. 

امید، همکاري دیگر نهادها و صنایع و شرکت هاي مستقر در استان بوشهر در کمک رسانی به آسیب دیدگان در بازارچه ساحلی دیلم
را یک ضرورت دانست و بیان کرد: اگر مسئولان محلی کار را دنبال کنند و موضوع روي یک محور و چارچوب جدیدي قرار گیرد،

 
امکان جذب کمک از نهاد هاي دیگر مانند نفت و گاز و یا بنیاد هایی که در کشور فعال هستند، وجود دارد. 

وي با اشاره به نحوه کمک رسانی براي ارائه خدمات به آسیب دیدگان گفت: برخی از تسهیلات و کمک هایی که صندوق کارآفرینی
امید و بنیاد علوي به بازسازي بازارچه دیلم اختصاص می دهند از منابع مشترك این مراکز و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم

ریاست جمهوري است.



وضعیت مسکن خانوارهاي تحت حمایت کمیته امداد پایش می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/08/17

قوسی با اشاره بهره مندي 19 هزار خانوار تحت حمایت کمیته امداد استان سمنان از خدمات این نهاد گفت: وضعیت مسکن
این خانواده ها مورد پایش و رصد قرار می گیرد.

قوسی با اشاره بهره مندي 19 هزار خانوار تحت حمایت کمیته امداد استان سمنان از خدمات این نهاد گفت: وضعیت مسکن

 
این خانواده ها مورد پایش و رصد قرار می گیرد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از سمنان، «محمد
قوسی» در گفتگو با خبرنگاران با بیان اینکه 19 هزار خانوار
تحت حمایت کمیته امداد استان سمنان از خدمات این نهاد بهره
مند هستند گفت: وضعیت مسکن این خانواده ها مورد پایش و

 
رصد قرار می گیرد. 

قائم مقام کمیته امداد استان سمنان از مستأجر بودن دو هزار و
300 خانوار تحت پوشش کمیته امداد استان سمنان

خبردادوافزود: مردم خیر و نیکوکار استان سمنان می توانند کمک هاي خود را به صورت نقدي و غیر نقدي به کمیته امداد پرداخت

 
کنند تا بخشی از آلام و مشکلات این خانواده ها رفع شود. 

وي با اشاره به اینکه ماهانه 600 هزار تومان اجاره مسکن به خانوارهاي مستأجر تحت حمایت پرداخت می شود اظهارداشت: کمیته

 
امداد استان سمنان ماهیانه به پرداخت اجاره مسکن و ودیعه مسکن به مددجویان تحت حمایت کمک می کند. 

قوسی بابیان اینکه تاکنون 400 میلیون تومان ودیعه مسکن از محل تسهیلات قرض الحسنه به مددجویان پرداخت شده است اضافه

 
کرد: با بهره مندي از کمک خیران برخی از خانواده هاي نیازمند و تحت پوشش کمیته امداد صاحب خانه شدند. 

قائم مقام کمیته امداد استان سمنان با اعلام این مطلب که 9 هزار و 23 خانوار روستایی در سطح استان تحت پوشش کمیته امداد

 
هستند، بیان کرد: این میزان جمعیت، 48 درصد از کل خانوار تحت پوشش کمیته امداد در سراسر استان را شامل می شود. 

وي با بیان اینکه 52 درصد از کل سهمیه اشتغال کمیته امداد استان سمنان در سال 99 نیز به جمعیت روستانشین تعلق دارد، افزود:
چهار هزار و 600 خانوار تحت پوشش استان در 165 روستا با ضریب محرومیت بین شش و هشت قرار دارند که از خدمات ویژه

 
کمیته امداد بهره می برند. 

قوسی با اشاره به اینکه 52 درصد از خانوار تحت پوشش استان در شهرها زندگی می کنند، گفت: سه هزار و 475 فرصت شغلی با



اعتبار 102 میلیارد تومان براي کمیته امداد استان در سال 99 پیش بینی شده است که امیدواریم به این میزان تحقق ایجاد اشتغال

 
دست یابیم. 

قائم مقام کمیته امداد استان سمنان تصریح کرد: چهار هزار و 800 خانوار کمیته امداد نیز در قالب تبصره 14 از خدمات موردي
کمیته امداد بهره مند هستند که با توجه به شرایط اقتصادي و معیشت جامعه این مهم می طلبد تا خیران و نیکوکاران بیشتر به این

مقوله ورود کنند.



پرداخت تسهیلات 70 میلیونی به خسارت دیدگان بازارچه دیلم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/08/17

استاندار بوشهر گفت: تسهیلات 70 میلیون تومانی صندوق کار آفرینی امید و کمک قرض الحسنه 24 میلیارد تومانی بنیاد
مستضعفان به خسارت دیدگان بازارچه ساحلی دیلم پرداخت می شود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز بوشهر، عبدالکریم
گراوند در حاشیه جلسه بررسی رسیدگی به مشکلات
کاسبان بازارچه سوخته دیلم بیان کرد: در این جلسه
معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري،
رئیس صندوق کارآفرینی امید، نماینده بنیاد مستضعفان،
نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس، مسئولان
شهرستان و کاسبان حضور داشتند تا نحوه رسیدگی و
جبران آسیب هایی که به فعالان بازارچه ساحلی دیلم وارد

 
آمده پیگیري و بررسی شود. 

وي اساسی ترین مشکل این بازاریان را مالکیت زمین
عنوان کرد و افزود: به راه و شهرسازي اعلام شده است که در دو هفته نحوه واگذاري زمین بازارچه را به مردم یا شهرداري بررسی

 
کند، که گزینه پیشنهادي ما واگذاري زمین به مردم است تا پس از واگذاري ساخت شروع شود. 

استاندار بوشهر ادامه داد: به شهردار دیلم ماموریت داده شد که نقشه و طراحی را براي بازسازي بازارچه ساحلی با استحکام مناسب و

 
حفظ اصول زیبایی شناسی آماده کند. 

وي عنوان: صندوق کارآفرینی امید براي ساخت هر واحد 70 میلیون تومان تسهیلات پرداخت خواهد کرد و بنیاد مستضعفان هم
همان طور که پیش از این گفته شده قرار است 24 میلیارد تومان به صورت قرض الحسنه کمک کند. در زمینه تامین مصالح هم قرار

 
شد بنیاد کمک کند. 

گراوند، موضوع دیگر را ایجاد مکانی موقت براي کسب وکار بازاریان آسیب دیده عنوان کرد و افزود: به شهرداري ماموریت دادیم که

 
هزینه ایجاد سازه اي موقت را برآورد کند و در اختیار ما بگذارد تا از بنیاد علوي و بنیاد مستضعفان براي ایجاد آن کمک گرفته شود. 

بازارچه ساحلی دیلم در شمال استان بوشهر 10 مهر آتش گرفت و دارایی 200 مغازه و به تعبیري 160 مغازه در مدت کوتاهی
خاکستر شد.



جلسه تبیین جمع سپاري نخبگانی مجمع تشخیص مصلحت نظام برگزار شد

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/08/17

این جلسه با هدف جلب مشارکت نخبگان و جمع سپاري در تدوین سیاست هاي کلی برنامه هفتم توسعه کشور برگزار شد .

این جلسه با هدف جلب مشارکت نخبگان و جمع سپاري
در تدوین سیاست هاي کلی برنامه هفتم توسعه کشور

 
برگزار شد . 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین استان سمنان دبیر مجمع
تشخیص مصلحت نظام در این جلسه که به صورت مجازي
حضور داشت، با اشاره به مضرات افکار فردي و آسیب پذیر
بودن آن براي کشور گفت : پیشرفت و تعالی جامعه

 
محصول خرد جمعی است و هر چه این موضوع تقویت شود در پیشرفت آن جامعه تأثیرگذارتر خواهد بود . 

دکتر محسن رضایی افزود : براي گسترده کردن فرآیند جمع سپاري از همه نخبگان ، سامانه نجم راه اندازي شده است و تاکنون بیش

 
از 430 صاحب نظر ، ایده و پیشنهادات خود را براي تدوین سیاست هاي کلی برنامه هفتم توسعه ارائه داده اند . 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با تجلیل از دانشگاه هاي کشور گفت: ما در سامانه جمع سپاري مجمع از نظرات آزاداندیشانه

 
دانشجویان و اساتید استقبال می کنیم. 

دکتر رضایی ادامه داد : دیدگاه ها و پیشنهادهاي نخبگان در خصوص تدوین سیاست هاي کلی برنامه هفتم توسعه از طریق این

 
سامانه گردآوري، تنظیم و در اختیار مراجع تخصصی ذیربط در تدوین این برنامه قرار می گیرد. 

در این جلسه دکتر مسعود نصیري رئیس دانشگاه سمنان نیز با اشاره به اهمیت مقوله علم و حمایت و استفاده از توانمندي هاي
نخبگان و دانشگاهیان در تدوین برنامه هاي کشور گفت : در برنامه ششم توسعه نکات و مشکلاتی وجود دارد که می توان با اصلاح و

 
بازنگري آنها این نقایص در برنامه هفتم توسعه اصلاح شوند . 

 
دکتر نصیري تأکید کرد : باید در دانشگاه ها به بحث کارآفرینی و تولید علم در کشور بیش از پیش توجه شود . 

در ادامه این جلسه دکتر رضا کی پور سرپرست بنیاد نخبگان استان سمنان نیز ضمن اشاره به اهداف و راهبردهاي کلان "سند
راهبردي کشور در امور نخبگان"، گفت: این نشست با همکاري مجمع تشخیص مصلحت نظام و در راستاي زمینه  سازي براي
اثرگذاري افراد و گروه  هاي نخبه در کشور و گسترش تعامل سطوح مختلف حاکمیتی با کانون هاي تفکر نخبگانی به منظور مشارکت

 
آنها در فرایند آینده نگاري و تصمیم سازي برگزار شده است. 

حجت الإسلام رستمیان مدیر حوزه علمیه استان سمنان نیز در این نشست بر استفاده از نظرات آحاد مردم خصوصا نخبگان براي
تدوین برنامه هفتم توسعه تأکید کرد. در این جلسه رؤساي دانشگاه هاي استان و نیز مدیران بنیاد نخبگان حاضر در این نشست ،

 
دیدگاه ها و نظرات خود را براي مشارکت نخبگان و جمع سپاري در تدوین سیاست هاي کلی برنامه هفتم توسعه کشور بیان کردند . 
لازم به ذکر است کلیه نخبگان و آحاد جامعه می توانند جهت مشارکت در تدوین برنامه پنج ساله هفتم توسعه، تا آخر آبان ماه 1399

 
نسبت به ثبت ایده هاي تحولی خود در سامانه نجم به آدرس https://najm.cfss.ir اقدام نمایند. 
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سی و نهمین کارگروه آموزش هاي عالی کوتاه مدت دانشگاه جامع علمی

کاربردي برگزار شد

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/08/17

دانشگاه جامع علمی کاربردي

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي، با حضور دکتر مختار جلالی
جواران معاون آموزشی دانشگاه جامع علمی کاربردي، جمعی از مدیران ستادي این
دانشگاه، سی و نهمین کارگروه آموزش هاي عالی کوتاه مدت علمی کاربردي

 
کارگروه برگزار شد. 

در این جلسه رئیس کارگروه آموزش هاي عالی کوتاه مدت علمی کاربردي و معاون
آموزشی دانشگاه جامع علمی کاربردي گفت: این جلسه به عنوان اولین نشست رسمی کارگروه آموزش هاي عالی کوتاه مدت علمی
کاربردي پس از تشکیل دفتر آموزش هاي کوتاه مدت در دانشگاه می باشد که طی آن، با 7 عنوان دوره کوتاه مدت تقاضا شده توسط

 
متقاضیان موافقت شد. 

وي افزود: دوره هاي آموزش عالی کوتاه مدت دانشگاه جامع علمی کاربردي، رکن دوم و تکمیلی آموزش هاي بلند مدت مهارتی تلقی
می شوند که با همت واحدهاي استانی و مراکز آموزش عالی علمی کاربردي، بیش از پیش توسعه خواهد یافت و در خصوص افزایش

 
مهارت، دانش و بینش مهارت جویان و متقاضیان اشتغال گام برداشته خواهد شد. 

دکتر مختار جلالی جواران بیان کرد: در این نشست با اجراي دوره هاي کوتاه مدت غواصی امداد و نجات، عکاسی عمومی، کاربري نرم
افزار بیمه، مددکاري سوء مصرف مواد، مددیاري روانی در بلایا، کنترل ایمنی و بهداشت تجهیزات آشپزخانه و نرم افزار safe، به
ترتیب توسط استان هاي قزوین، یزد، هرمزگان، تهران، خراسان رضوي، مرکزي، براساس موافقت استان هاي مذکور و در چارچوب

ضوابط و مقررات دانشگاه موافقت به عمل آورد.



بررسی سیر تاریخی سنت فلسفی در کتاب پدیدارشناسی

منبع: قم پرسشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/08/17

خبرگزاري مهر، گروه دین و اندیشه - ابوالفضل قوي البنیه: کتاب «پدیدارشناسی» اثر «اشتفان کاوفر» و «آنتونی چمرو»، با
ترجمه ي «ناصر مؤمنی» توسط انتشارات مؤسسه...

خبرگزاري مهر، گروه دین و اندیشه - ابوالفضل قوي البنیه: کتاب «پدیدارشناسی» اثر «اشتفان کاوفر» و «آنتونی چمرو»، با
ترجمه ي «ناصر مؤمنی» توسط انتشارات مؤسسه فرهنگی هنري پگاه روزگار نو منتشر شده و در بازار کتاب در دسترس علاقه مندان
قرار دارد. موضوع این کتاب ارائه ي دریچه اي براي شناخت سنت فلسفی پدیدارشناسی در یک سیر تاریخی از قرن هجده و نوزده تا

 
امروز است. 

 
علم شناخت پدیده ها 

«شناخت» یا «معرفت» نخستین کاري است که هر انسان از بدو تولد به آن اشتغال دارد و در عین حال ماهیت و سازوکار آن از
پیچیده ترین مباحثی است که موضوع اندیشه ورزي فیلسوفان در قرون و اعصار مختلف بوده است. «پدیدارشناسی» یک سنت یا
جنبش فلسفی معاصر است که ساختار معرفت یا تجربه را بررسی می کند. به عبارتی «پدیدارشناسی» علمی است که چگونگی

 
شناخت انسان از پدیدارها را تبیین می کند. 

نخستین کسی که این اصطلاح را بدین معنا به کار برده است، ادموند هوسرل است. او در دهه ي 1890 شروع به استفاده از این
اصطلاح کرده و در کتاب معروف خود یعنی «ایده هاي مربوط به یک پدیدارشناسی محض و فلسفه ي پدیدارشناسانه» که به کتاب
«ایده ها» معروف است و در 1913 نگاشته شده، روش و مفاهیم بنیادین پدیدارشناسی را توضیح می دهد، اما شناخت پدیدارشناسی

 
تنها با مطالعه ي آثار و احوال هوسرل ممکن نخواهد بود. 

 
تاریخ مندي پدیدارشناسی 

اگرچه پدیدارشناسی علم جدیدي است و به تعبیر هوسرل «سرآغازي تازه در فلسفه است»، با این وجود و به اذعان خود هوسرل،
متأثر از سنت هاي فلسفی پیش از او و به ویژه پروژه ي بزرگ فلسفه ي ایدئالیستی امانوئل کانت است. پس از هوسرل نیز اگرچه
پیروان برجسته ي او مانند هایدگر، سارتر، مرلوپونتی و دیگران به توسعه ي روش فلسفی پدیدارشناسی اشتغال دارند، با این وجود به
قدري در کار آن ها در مقایسه با هم و در مقایسه با آثار هوسرل اختلاف وجود دارد که برخی در این که پدیدارشناسی را یک سنت
فلسفی و همه ي این فیلسوفان را متعلق به آن سنت بدانیم تشکیک کرده اند. بنابراین شناخت پدیدارشناسی بدون بررسی تاریخ آن

 
ممکن نخواهد بود. 

کتاب «پدیدارشناسی» نوشته ي اشتفان کاوفر و آنتونی چمرو، سعی دارد با نگاهی به این تاریخ، مقدمه اي بر شناخت پدیدارشناسی
ارائه دهد. این کتاب آنچه را که یک خواننده مشتاق باید در مورد پدیدارشناسی، تاریخ آن، مهم ترین مؤلفان و آثار آن ها، و تأثیر و

 
نفوذ پدیدارشناسی بر شاخه هاي فلسفه معاصر، روان شناسی، و علوم شناختی بداند را شامل می شود. 



در این کتاب تاریخ پدیدارشناسی از طریق آثار هوسرل، هایدگر، مرلوپونتی و سارتر، و از طریق استدلال هاي آن ها علیه روان شناسی
علمی، وبازپرسی انتقادي شان از روان شناسی گشتالت بررسی می شود و از پیشرفت هاي معاصر در روان شناسی بوم شناختی،

 
انتقادهاي رویکردهاي شناختی به هوش مصنوعی و علوم شناختی بدن مند صحبت می شود. 

 
فصول کتاب پدیدارشناسی 

مؤلفان، کتاب را در نه فصل به ضمیمه ي یک مقدمه نگاشته اند. اگر از مقدمه بگذریم که شامل بصیرت هایی کلی در مورد
پدیدارشناسی است، مطالب اصلی کتاب با فلسفه ي نقادي امانوئل کانت آغاز می شود. نظریه ي شناخت کانت، استنتاج استعلایی و
تأثیر کانت بر پیشرفت فلسفه و روان شناسی نیز از موضوعات فصل اول به شمار می رود. در کنار بررسی کانت و آثارش، نویسندگان
به سراغ ویلهلم وونت، پایه گذار روان شناسی تجربی نیز رفته اند. خود وونت عمیقاً تحت تأثیر کانت قرار داشت، ولی علمی که پایه

 
گذاري کرد تحولی شگرف در استفاده از علوم روان فیزیک براي مطالعه ي تجربه ي بیرونی ایجاد نمود. 

دومین فصل به بررسی آثار پدیدارشناسانه ي ادموند هوسرل تعلق دارد. پدیدارشناسی استعلایی هوسرل، تأثیر پذیري او از کانت و
برنتانو، تلاش او براي درهم آمیزي منطق و روان شناسی و ایده هایی از جمله حیث التفاتی، تحویل استعلایی، تحویل آیدتیک و نیز

 
پدیدارشناسی آگاهی زمان مند، از مهم ترین مباحثی هستند که در این فصل مطرح می شوند. 

فصل سوم کتاب پدیدارشناسی اگزیستانسیال هایدگر را تبیین می کند. هایدگر سرشناس ترین شاگرد و مدتی نیز همکار ادموند
هوسرل بود. او در عین تحسین هوسرل و حتی اهداي کتاب گرانسنگ خود یعنی هستی و زمان به وي، به نحوي بنیادین با
پدیدارشناسی هوسرل مخالف بود و به دنبال اصلاح و طرح نوینی از پدیدارشناسی بود. شرح پدیدارشناسی اگزیستانسیال و طرح
مفاهیمی در فلسفه ي هایدگر از جمله : در جهان بودن، با دیگران بودن، زمان مندي، پرتاب شدگی، گشودگی، یافتگی و … محتواي

 
این فصل را تشکیل می دهد. 

در فصل چهارم، مؤلفان به مثابه مقدمه اي بر پدیدارشناسی مرلوپونتی و گیبسون، به شرح روان شناسی گشتالت می پردازند. همزمان
با پروژه ي پدیدارشناسی هوسرل، گروهی از روان شناسان در برلین مشغول توسعه ي شاخه اي از روانشناسی بودند که بعدها
روانشناسی گشتالت نام گرفت. انتقاد روان شناسی گشتالت بر روان شناسی تجربی اتمیستی وونت و تأثیر این شاخه از روانشناسی بر

 
فلسفه در قرن بیستم از موضوعات این فصل است. 

فصل هاي پنجم تا هفتم به پدیدارشناسی موریس مرلوپونتی، ژان پل سارتر و جیمز گیبسون اختصاص دارد. اثر بی نظیر مرلوپونتی
پدیدارشناسی ادراك نام دارد. تز او در این کتاب این است که ادراك ذاتاً فرایندي بدنی است. اغلب کار مرلوپونتی را به عنوان ترکیبی
از نظریات هوسرل و هایدگر تلقی می کنند. سارتر دیگر اندیشمندي است که تحت تأثیر هوسرل و هایدگر دست به ارائه ي تزهایی در
مورد پدیدارشناسی می زند. کتاب او با نام وجود و عدم و با عنوان فرعی «رساله اي پدیدارشناسانه در باب وجودشناسی»، سهم مهمی
در پیش برد پدیدارشناسی دارد. گیبسون امروزه به واسطه ي رویکرد محیطی به مطالعه ادراك، به ویژه ادراك بصري، شناخته می

 
شود. او نیز همچون مرلوپونتی متأثر از فلسفه گشتالت بوده و رویکردي نزدیک به او دارد. 

دو فصل پایانی نیز به انقلاب شناختی و پیدایش علوم شناختی و تأثیر آن بر پدیدارشناسی اختصاص دارد. فصل هشتم اشاره اي به
رفتارگرایی در روان شناسی و منسوخ شدن آن و جایگزینی آن با علوم شناختی و ایده هاي پیش رونده و مترقی هیوبرت دریفوس در
این حوزه دارد. فصل پایانی نیز با عنوان «علوم شناختی پدیدارشناسی» به طرح مسائل روز این شاخه جدید از علم می پردازد.
مسائلی از قبیل: مسئله ي چهارچوب، نظریه ي نظام هاي دینامیکی، علوم شناختی هایدگري، فعلیت باوري و رویکرد حسی-حرکتی.



 
آخرین بحث نویسندگان از آینده ي پدیدارشناسی علمی و ابراز اطمینان آن ها از روند رو به رشد این شاخه از علوم است. 

کتاب «پدیدارشناسی» ترجمه اي از کتاب «Phenomenology: An Introduction» نوشته ي اشتفان کاوفر و آنتونی چمرو،
با ترجمه ي ناصر مؤمنی است که در 348 صفحه توسط انتشارات پگاه روزگار نو منتشر شده و با قیمت 66 هزار تومان در دسترس

 
علاقه مندان قرار دارد. 

نشر پگاه روزگار نو سال گذشته نیز کتاب دیگري در این زمینه با عنوان آشنایی با پدیدارشناسی (مجموعه مقالات) با ترجمه علی

 
نجات غلامی را منتشر کرده بود. 

 
منبع : مهر 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



تمدید محدودیت هاي کرونایی تا فوت روزانه 9 نفر در قم

منبع: قم پرسشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/08/17

80 درصد تسهیلات کرونایی اشتغال قم پرداخت شد مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم با اشاره به برخی اقدام هاي
صورت گرفته براي رفع آسیب هاي وارده به حوزه کسب وکار استان به دلیل شیوع کرونا گفت: 80 درصد تسهیلات کرونایی

بخش...

 
80 درصد تسهیلات کرونایی اشتغال قم پرداخت شد 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم با اشاره به برخی اقدام هاي صورت گرفته براي رفع آسیب هاي وارده به حوزه کسب وکار

 
استان به دلیل شیوع کرونا گفت: 80 درصد تسهیلات کرونایی بخش اشتغال استان به متقاضیان پرداخت شده است. 

مصطفی کاویانی در جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی قم در تالار کرامت استانداري اظهار داشت: سهم قم از تسهیلات کرونایی 313
میلیارد و 100 میلیون تومان می باشد که تا به حال کل مبلغ تقاضا شده براي استفاده از این تسهیلات 95 میلیارد و 154 میلیون

 
تومان بوده است. 

وي با بیان اینکه 85 میلیارد و 598 میلیون تومان از این مبلغ به بانک هاي عامل معرفی شده است افزود: از این مبلغ 67 میلیارد و

 
870 میلیون تومان برابر با 80 درصد پرونده هاي موجود مورد پذیرش بانک ها قرار گرفته و پرداخت شده است. 

وي همچنین تصریح کرد: متاسفانه متقاضیان استفاده از این تسهیلات تنها 31 درصد بودند که امیدواریم تا پایان آبان ماه آن را به

 
صد درصد ارتقا دهیم. 

 
برخورد با دستگاه هاي اجرایی ناقض دستورالعمل کرونایی در قم 

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداري قم گفت: نظارت ها و برخورد جدي با دستگاه هاي اجرایی ناقض دستورالعمل هاي

 
ابلاغی در زمینه پیشگیري و مقابله با کرونا در این استان تشدید خواهد شد. 

محمدرضا گروسی طی ابلاغ بخشنامه اي سه بندي خطاب به مدیران دستگاه هاي اجرایی استان موضوع ضرورت اجراي دقیق
بخشنامه ها و دستورالعمل هاي ابلاغی ستاد ملی مدیریت کرونا و مصوبه هاي ستاد پیشگیري، هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ

 
به بحران استان را مورد توجه قرار داده است. 

وي ادامه داد: به استناد بخشنامه شماره 290823 مورخ پنجم شهریورماه 99 سازمان امور اداري و استخدامی کشور در خصوص
اعمال مجازات تخلف هاي ناشی از رعایت نکردن شیوه نامه هاي بهداشتی با توجه به این که مسوولیت مستقیم اجراي موارد ذکر شده
در این بخشنامه با مدیر دستگاه اجرایی می باشد لذا در صورت مشاهده تخلف در نوبت اول گزارش آن توسط دانشگاه علوم پزشکی به

 
مدیر دستگاه اعلام و رونوشتی از آن به استانداري ارسال خواهد شد. 



وي اضافه کرد: در صورت تکرار تخلف، عدم تمکین یا مشاهده موارد جدید توسط دانشگاه علوم پزشکی به استانداري اعلام می شود و
پس از تذکر کتبی به مدیر دستگاه توسط استانداري رونوشتی از آن در اختیار ستاد مرکزي دستگاه اجرایی وزارتخانه و یا سازمان قرار

 
خواهد گرفت. 

 
محدودیت هاي کرونایی قم تداوم می یابد 

استاندار قم از ادامه محدودیت هاي کرونایی قم در هفته آینده خبر داد و گفت: برگزاري هرگونه مراسم و تجمعی در این استان

 
همچنان ممنوع است. 

بهرام سرمست در جلسه ستاد مدیریت بحران در سالن کرامت استانداري، با اشاره به تداوم محدودیت هاي کرونایی در قم، اظهار کرد:

 
اداي نمازهاي یومیه صحن هاي روباز در حرم مطهر حضرت معصومه(س) مجاز است. 

وي با انتقاد از وضعیت تجمع در مطب هاي درمانی، اظهار داشت: دانشگاه علوم پزشکی قم باید چاره اي براي وضعیت شلوغی در
مطب ها بیندیشد؛ برخی از پزشکان براي به رخ کشیدن مهارت و حجم مراجعه مردم به آن ها، عادت کرده اند که بیماران را در پشت

 
مطب هاي خود منتظر نگه دارند. 

وي همچنین با اشاره به آغاز امتحانات مستمر مدارس قم در24 آبان، گفت: اولویت قم در این زمینه همچنان آموزش هاي

 
غیرحضوري است و برگزاري حضوري این آزمون نیازمند نظر مساعد ستاد ملی مبارزه با کروناست. 

 
وضعیت شکننده کرونا در قم؛ فوت متوسط روزانه 9 نفر 

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم در جلسه ستاد مدیریت بحران قم، افزود: طی روزهاي گذشته به صورت متوسط روزانه 9 نفر به دلیل

 
کرونا در قم جان خود را از دست داده اند. 

 
به گفته محمدرضا قدیر، بالا بودن میزان تردد در قم یکی از عوامل مهم در سرایت ویروس کووید 19 است. 

وي اظهار داشت: قم تنها استانی است که باوجود صعودي بودن میزان کرونا در کشور، وضعیت این ویروس در آن کنترل شده است و

 
از نظر بروز و فوتی هاي کرونایی در رتبه شانزدهم کشوري قرار دارد. 

وي تصریح کرد: مهم ترین عامل سرایت ویروس در مکان هاي مسقف نحوه تهویه هوا است و اکثر سیستم هاي تهویه اي ادارات قم

 
نیز از نوع مکنده می باشد که بسیار آسیب پذیر است. 

قدیر اظهار کرد: وضعیت کرونایی قم کاملا شکننده است و در صورت کوچک ترین کم توجهی و ساده انگاري بار دیگر با انبوهی از

 
بیماران و فوتی ها روبه رو خواهیم شد. 

 
مثبت بودن 62 درصدي نمونه هاي کرونا در قم 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم نیز گفت: قم از نظر بروز و تعداد قطعی افراد مبتلا به کرونا وضعیت متوسطی در کشور دارد.



سیامک محبی اضافه کرد: 50 درصد از نمونه هاي گرفته شده در قم در مراکز سرپایی انجام می گیرد که به صورت متوسط 62 درصد

 
از نمونه ها مثبت می شود. 

 
وي گفت: از وضعیت رعایت پروتکل هاي بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی در تمامی اصناف و اقشار مختلف مردم گلایه مندیم. 

وي اضافه کرد: میزان رعایت پروتکل هاي بهداشتی در سطح زندان هاي قم مانند بسیاري از اصناف دیگر طی یک هفته گذشته

 
کاهش یافته است. 

محبی یادآور شد: دستگاه هاي اجرایی قم گزارش عملکرد خود در رابطه با رعایت پروتکل هاي بهداشتی را به دانشگاه علوم پزشکی

 
ارائه نمی دهند. 

 
ممنوعیت برگزاري جلسات غیرضرور در قم 

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداري قم نیز در ادامه این جلسه عنوان کرد: مدیران دستگاه هاي اجرایی تا جایی که ممکن

 
است از برگزاري هرگونه جلسه غیرضروري خودداري کنند. 

به باور بیژن سلیمان پور، عادي انگاري و ساده پنداري کرونا فقط مختص یک استان نیست و همین مساله در تمام استان ها مشکلات

 
زیادي در مسیر مبارزه با کرونا به وجود آورده است. 

 
وي تصریح کرد: باید سهم هر صنف و محل تجمع در میزان ابتلا به کرونا به صورت دقیق مشخص شود. 

 
وي گفت: باید اماکنی که در آن ها میزان ابتلا و سرایت زیاد است بدون تعارف به مردم گفته شود. 

 
3200 دستگاه خودرو با پلاك هاي غیربومی به مبدا عودت داده شده اند 

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی قم نیز در این جلسه، گفت: طی 36 ساعت اول اجراي این طرح 10 هزار دستگاه خودرو با

 
پلاك هاي مجاز وارد شهر قم شده است. 

سرهنگ سید مجتبی اشرفی گفت: همچنین طی این مدت 3 هزار و 200 دستگاه خودرو با پلاك هاي غیربومی به مبدا عودت داده

 
شده اند. 

 
وي یادآور شد: از آغاز اجراي این طرح 30 خودرو اعمال قانون 500 هزارتومانی شده است. 

 
وي گفت: یکی از چالش هاي این طرح عبور و مرور شهروندان قمی است که محل کار آن ها در تهران است. 

 
کاهش 38 درصدي تردد در محورهاي قم 



مدیرکل راهداري و حمل ونقل جاده اي قم نیز گفت: از ابتداي اجراي این طرح تا 36 ساعت بعد از آن در مجموع 140 هزار مورد

 
تردد به شهر قم انجام گرفته که نسبت به هفته قبل 24 درصد و نسبت به مدت مشابه سال گذشته 38 درصد کاهش یافته است. 

محمدحسن کلهري اضافه کرد: همچنین در این مدت 145 هزار مورد تردد به استان قم انجام گرفته که نسبت به هفته گذشته 23 و

 
نسبت به مدت مشابه سال قبل 38 درصد کمتر شده است. 

 
به گفته وي، میزان تردد در محورهاي اصلی برون شهري از ابتداي اجراي این طرح درمجموع تا 60 درصد کاهش یافته است. 

 
اتخاذ تدابیر لازم براي برگزاري حضوري امتحانات دانش آموزان 

مدیرکل آموزش وپرورش قم نیز در ادامه گفت: طولانی شدن روند آموزش هاي مجازي مشکلات زیادي در افت تحصیلی دانش

 
آموزان به وجود آورده است. 

حمیدرضا شیخ الاسلام ادامه داد: امتحانات مستمر آموزش وپرورش قم طی یکی دو هفته آینده آغاز می شود و از مسئولان استان

 
درخواست داریم تدابیر لازم را براي برگزاري حضوري این امتحانات در 24 آبان ماه اتخاذ کنند. 

 
جلسات غیر ضرور در ادارات قم باید ممنوع شود 

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداري قم با بیان این که عادي انگاري کرونا در قم به شدت آزاردهنده است، گفت: جلسات غیر

 
ضرور در تمام ادارات و دستگاه هاي اجرایی استان باید از روز دوازدهم آبان ماه ممنوع شود. 

بیژن سلیمان پور در جلسه شوراي اطلاع رسانی قم، افزود: برگزاري هرگونه تجمع، همایش و جلسات بیشتر از 15 نفر در قم مانند

 
استان تهران باید ممنوع و جلسات اداري هم تا حد امکان به صورت مجازي برگزار شود یا به تعویق بیفتد. 

وي با انتقاد از ادامه ساده پنداري کرونا، گفت: وضعیت بیمارستان هاي قم به گونه اي است که مرگ فقط یک قدم تا پایان زندگی

 
افراد بی توجه فاصله دارد. 

وي اضافه کرد: قدرت سرایت و کشندگی این ویروس بسیار پیچیده است و فرقی هم بین افراد ثروتمند و مستضعف در بین فوتی ها

 
وجود ندارد. 

 
تعداد افراد فوتی در قم رو به کاهش است 

مدیر روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم نیز گفت: طی 10 روز گذشته آمار بستري بیماران کرونایی در قم ثابت بوده و تعداد افراد

 
فوتی هم رو به کاهش است. 

 
سید هاشم صدر گفت: آمار فوتی در ایران نسبت به میانگین جهانی همچنان بالاتر است. 

 
وي ادامه داد: یکی از دلایل پایین بودن آمار فوتی در جهان، رسیدگی و توجه بیشتر آن ها به سالمندان و بیماران زمینه اي است. 



وي گفت: مراجعه دیرهنگام این قبیل افراد به بیمارستان یکی دیگر از دلایل بالا بودن میزان مرگ ومیر سالمندان و بیماران زمینه اي

 
است. 

 
وضعیت کرونا در قم از روز بیستم شهریورماه و به دنبال افزایش قابل توجه بیماران و مبتلایان این بیماري فوق قرمز شده است. 

«ویروس کرونا»، موسوم به «کووید 19» اواسط ماه دسامبر سال گذشته (24 آذر 98) در شهر «ووهان» واقع در مرکز چین گزارش
شد، ابتدا از این بیماري به عنوان ذات الریه نام برده می شد، اما کمیسیون ملی بهداشت چین در 30 دسامبر سال 2019 (9 دي 98)

 
به صورت رسمی شیوع این ویروس را در چین اعلام کرد. 

شهروندان قمی براي طرح هرگونه پرسش در مورد ویروس کرونا می توانند با شماره تلفن هاي 4030، 3136 و 190 تماس بگیرند و
یا براي کسب آخرین اخبار از دانشگاه علوم پزشکی قم به کانال آن به نشانی webdaqom@ در فضاي مجازي و یا تارنماي آن به

 
نشانی اینترنتی www.muq.ac.ir مراجعه کنند. 

 
منبع : ایرنا 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



اشتغالزایی صنعت انبوه سازي براي 24 هزار نفر/ همراهی مدیریت شهري

همدان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/08/17

به گزارش خبرگزاري فارس از همدان، ارتقاي کیفی فضاها
و ایجاد تاسیسات مناسب علاوه بر ایجاد آسایش، امنیت و
حفظ تعاملات اجتماعی شهروندان منجر به همکاري بیشتر
با متولیان حوزه ساخت و ساز در بخش انبوه سازي و

 
مدیریت بهتر چهره شهر خواهد شد. 

  طی چند ماه اخیرا رویکرد مدیریت شهري همدان و به
ویژه منطقه یک شهرداري در ایجاد زیرساخت هاي شهري

و فضاهاي عمومی به نحوي بوده که محمدصادق پارسامهر رئیس انجمن انبوه سازان یکی از عوامل رونق ساخت و ساز در شهر همدان

 
را عملکرد مناسب منطقه یک شهرداري قلمداد می کند،. 

رئیس انجمن انبوه سازان استان همدان با بیان اینکه در حال حاضر حدود یک میلیون و 500 هزارمتر مربع آپارتمان از سوي همکاران

 
بنده در شهر همدان در حال ساخت است گفت: این میزان ساخت و ساز سرمایه 12 هزار میلیارد تومانی را طلب کرده است. 

محمدصادق پارسامهر با بیان اینکه این میزان زیربنا در حال احداث با این حجم از سرمایه براي شهري همچون همدان کاري بزرگ
است عنوان کرد: در نظر بگیرید طبق شاخص اعلام شده از سوي وزارت و راه و شهرسازي هر 65 متر مربع ساخت و ساز برابر با

 
اشتغال زایی براي یک نفر است. 

وي با اشاره به اینکه صنعت انبوه سازي در شهر همدان براي 24 هزار نفر اشتغال ایجاد کرده است گفت: ایجاد چنین ظرفیتی در

 
عرصه انبوه سازي در شهر همدان بدون همراهی مدیریت شهري امکانپذیر نبود. 

رئیس انجمن انبوه سازان استان همدان عنوان کرد: در واقع نمود و بروز این عملکرد هنگامی مشخص می شود که شهرداري در جاي

 
جاي شهر نسبت به ایجاد فضاي سبز، تعریض معبر، ایجاد و ساماندهی پیاده روها و تسهیل تردد در راه هاي دسترسی اقدام کند. 

وي با تاکید بر اینکه شهرداري منطقه یک همدان دراین زمینه پیشتاز بوده است ابراز کرد: در واقع در نبود چنین بستري امکان بروز

 
و ظهور عملکرد ما امکان پذیر نیست. 

پارسامهر با بیان اینکه آغاز عملیات اجرایی در پارك بزرگ ولایت توسط شهرداري منطقه یک منجر به توسعه فضاي سبز شهري و
افزایش سرانه شهري منجر خواهد شد گفت: یکی از زیرساخت هاي ضروري در عرصه رونق ساخت وسازي به وجود فضاي سبز شهري

 
بازمی گردد. 



وي گفت: پروژه پیاده روسازي و استاندارد سازي خیابان بوعلی، پیاده روسازي و استانداردسازي بلوار شهید اسلامیان، عملیات تخریب
و تعریض بلوار شهیدفهمیده، بازگشایی معبر پارك آکسایا، و عملیات ساخت مخزن آب در بلوار ارم و نیز ساماندهی این بلوار و درعین
حال نحوه و سرعت اجراي پروژه ها از جمله مواردي است که در حوزه رونق ساخت وساز در منطقه یک شهري همدان تاثیرگذار بوده

 
است. 

رئیس انجمن انبوه سازان استان همدان با تاکید بر اینکه اجراي چنین پروژه هاي بزرگی در شرایط اقتصادي فعلی بیانگر همت والاي
شهرداري منطقه یک در آبادانی شهري است اذعان کرد: از آنجایی که یکی از فضاهاي استقبال از ساخت و ساز و تمایل انبوه سازان به

 
فعالیت به فراهم بودن زیرساخت هایی در عرصه هاي مدیریت شهري بازمی گردد. 

وي با تاکید براینکه امسال نسبت به سال گذشته میزان زیربناي ساخت و ساز در شهر همدان دوبرابر شده است خاطرنشان کرد: با
همت بالاي شهردار منطقه یک در ایجاد بستر مناسب شهري به لحاظ دسترسی ها فضاي سبز و... اغلب قریب به اتفاق این مساکن در

 
این منطقه شهري در حال ساخت است. 

پارسامهر با بیان اینکه در تمام پروژه ها استاندارد سازي منطبق با قوانین و ضوابط مشخص و با استفاده از مصالح با کیفیت انجام

 
پذیرفته است گفت: به نظر می رسد هدف این منطقه در پروژه هاي عمرانی رسیدن به ایده آل هاي شهري است. 

وي با اشاره به اینکه تمام پروژه هاي صورت پذیرفته و در دست اقدام شهرداري منطقه یک به صورت زیربنایی انجام شده گفت: در
نظر بگیرید که ساخت یکی از بزرگ ترین مخازن نگهداري آب استان در بلوار ارم در آینده منجر به بهینه سازي مصرف آب، افزایش

 
سرانه فضاي سبز و نگهداري مناسب محیط زیست خواهد شد. 

رئیس انجمن انبوه سازان استان همدان با تاکید بر تاثیرگذاري زیرساخت هاي شهري در رونق ساخت و ساز گفت: بنده به عنوان
سازنده بنا اگر شرایط و فضاي عمومی اطراف یک خانه کلنگی و یا یک قطعه زمین را به دلیل فراهم بودن زیرساخت هاي ضروري
مناسب ببینیم براي ورود به این عرصه و آغاز به کار در آن ترغیب می شوم زیرا در چنین شرایطی به محض تکمیل آپارتمان یا

 
ساختمان مشتري به شرایط موجود پاي کار خواهد بود. 

وي با تاکید بر اینکه سال گذشته در شهر همدان 800 هزار متر مربع ساخت و ساز داشتیم و همانطور که عنوان شد امسال این رقم
دو برابر شده است گفت: این میزان افزایش بیانگر عملکرد مثبت مدیریت شهري و به ویژه شهرداري منطقه یک است که همکاران

 
بنده را براي ساخت وساز در مناطق این چنینی به دلیل فراهم بودن زیرساختهاي شهري ترغیب می کند. 

انتهاي پیام/ 3140/



گام هاي امیدآفرین قوه قضائیه/ از ترخیص کالاهاي اساسی تا احیاي

واحدهاي تولیدي

منبع: نداي اصفهانشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/08/17

قوه قضائیه در هفته هاي گذشته ورود جدي تري در حوزه احقاق حقوق عامه داشته و در این راستا دادستان ها و روساي
دادگستري هاي سراسر کشور دستورات ویژه اي صادر کردند. منبع خبر: نداي اصفهان / لینک خبر: گام هاي امیدآفرین قوه

قضائیه/ از ترخیص کالاهاي اساسی تا احیاي واحدهاي تولیدي

به گزارش نداي اصفهان، طی هفته هاي گذشته قوه قضائیه و روساي دادگستري و دادستان هاي استانهاي مختلف در سراسر

 
کشور اقدامات مهمی در راستاي احقاق حقوق عامه انجام دادند که در زیر به بخش هایی از این اقدامات اشاره می شود: 

 
پیگیري سازمان بازرسی کل کشور براي ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك 

اشکان میرمحمدي بازرس کل امور صنعت معدن تجارت سازمان بازرسی در گفت و گو با رسانه ها گفت: با توجه به رسوب بالغ بر 5
میلیون تن کالا هاي اساسی در اقلام مختلف در گمرکات و بنادر کشور و عدم ترخیص آنها، کمبود هایی در این راستا در سطح کشور
طی این مدت مشهود بود، ضمن اینکه برخی از این کالا ها در صورت عدم ترخیص فاسد می شدند و قابلیت استفاده آن ها فراهم

 
نبود، لذا با توجه به آن تصمیماتی اخذ شد تا نسبت به ترخیص این کالا ها اقدام شود. 

 
 

 
صدور دستور فوري قضایی براي ترخیص کالاهاي اساسی دپو شده در بندر شهیدرجایی 

در جریان بازدید سرزده رئیس کل دادگستري استان هرمزگان از بندر شهید رجایی، ضمن بازرسی از قسمت هاي مختلف این مجتمع

 
بندري، اسکله ها وانبارهاي اموال تملیکی، دستورات فوري به منظور ترخیص کالاهاي اساسی دپو شده در گمرکات صادر شد. 

رییس کل دادگستري هرمزگان ضمن بازرسی از قسمت هاي مختلف مجتمع بندري شهید رجایی، گمرك، اسکله ها وانبارهاي اموال
تملیکی، اقدامات انجام شده به منظور مقابله با قاچاق و نقاط ضعف و آسیب هاي بندر و گمرك شهیدرجایی را شخصاً مورد بررسی
قرار داد و علاوه بر تذکر به مسئولین مربوطه به منظور تشدید تدابیر پیشگیرانه و مقابله اي، دستورات ویژه اي در این خصوص صادر

 
کرد. 



 
پهلوگیري کشتی 42 هزار تنی روغن خام خوراکی در بندرعباس با ورود دستگاه قضایی 

علی صالحی رئیس کل دادگستري استان هرمزگان در خصوص مشکلات عدم پهلوگیري کشتی حامل محموله روغن خام خوراکی در
بندر شهید رجایی بندرعباس گفت: این اتفاق ناشی از اختلاف مالی میان شرکت صادرکننده وشرکت غله بوده است که با توجه به
حجم زیاد روغن وارداتی موجود در کشتی و مسائل به وجود آمده که باعث شده بود کشتی مذکور به مدت 3 ماه بلاتکلیف رها شده و
محموله روغن آن روي دریا نگهداري و در معرض خطر تضییع قرار گیرد، مقرر گردید، در سریعترین زمان ممکن جلسه اي با حضور
دستگاه هاي مربوطه و با حضور نمایندگان شرکت غله و وکیل کاپیتان کشتی برگزار شود و در اسرع وقت با مشخص شدن وضعیت

 
این روغن ها، نسبت به تخلیه کامل آن اقدام گردد. 

 
 

صالحی یادآور شد: خوشبختانه با اقدام به موقع دستگاه قضایی کشتی مذکور با محوله 42 هزار تنی روغن خام خوراکی در بندر شهید
رجایی بندرعباس پهلوگیري نموده و در نتیجه میزان قابل توجهی از مواد اولیه مورد نیاز براي بسیاري از کارخانه هاي کشور تأمین

 
خواهد شد. 

 
حل مشکلات 24 واحد تولیدي در اردبیل با ورود دستگاه قضا 

عتباتی رییس کل دادگستري استان اردبیل در جلسه کمیته اجرایی حمایت قضایی از سرمایه گذاري تولید و اشتغال استان اردبیل
اظهار داشت: در طول سال جدید به مشکلات 24 واحد تولیدي و سرمایه گذاري رسیدگی شده و دستورات لازم براي حل مشکلات

 
آنان صادر شده است. 

رییس کل دادگستري استان خاطرنشان کرد: دستگاه قضایی استان به صورت جدي و عمل گرایانه به بحث تولید و اشتغال ورود پیدا
کرده و در کنار کارآفرینان و مسئولان نهاد ها و دستگاه هاي اجرایی براي رونق تولید و اشتغال که مسلماً نقش بسیار موثري در

 
کاهش آسیب هاي اجتماعی خواهد داشت تلاش می کند. 

 
بزرگترین کارخانه نساجی خاورمیانه با حکم دیوان عالی کشور به صاحب اصلی اش بازگشت 

به فاصله کمتر از دو ماه از سفر رییس قوه قضاییه به استان اردبیل و بازدید از کارخانه سبلان پارچه بزرگترین کارخانه نساجی



خاورمیانه، در راستاي تعطیل شدن کارخانه به دلیل عدم پایبندي بانک به تعهداتش پس از تملیک کارخانه و طرح شکایت مدیران و
کارگران این مجموعه عظیم تولیدي و صنعتی به دستگاه قضا، دادگستري استان اردبیل خواستار اعمال ماده 477 و بررسی مجدد

 
پرونده ورشکستگی و تملک کارخانه شد که مورد موافقت رئیس قوه قضاییه قرار گرفت. 

عتباتی رییس دادگستري استان اردبیل در این خصوص گفت: با دستور ویژه اي که ریاست قوه قضاییه در خصوص تسریع و تدقیق در
پرونده اعمال ماده 477 راجع به ورشکستگی این کارخانه صادر کرده بود، دیوان عالی موضوع را رسیدگی و هم اکنون با حکم دیوان

 
کارخانه به مالک اصلی باز می گردد و بانک نیز مشارکت خواهد داشت. 

عتباتی تاکید کرد: نشست با مالک کارخانه، بانک تجارت و مسئولان عالی قضایی براي تعیین تکلیف بدهی هاي کارخانه به بانک و

 
سرعت در روند اشتغال و ارتقاي تولید با پیگیري هایی که انجام می شود، در دستور کار است. 

 
راه اندازي 9 واحد تولیدي تعطیل شده با حمایت دستگاه قضایی استان زنجان 

صادقی نیارکی رییس ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستري استان زنجان در گفت و گو با رسانه ها عنوان کرد: در حال حاضر شاهد از
سرگیري فعالیت 9 واحد از 18 واحد تملک شده در استان هستیم. علاوه بر بانک ها، نیاز است ادارات کل امور مالیاتی و تامین

 
اجتماعی استان همراهی بیشتري با واحد هاي تولیدي داشته باشند. 

صادقی نیارکی خاطرنشان کرد: نیاز امروز کشور، اقتصاد، تولید، معیشت و. است و جهش تولید با حمایت اتفاق می افتد و با همکاري

 
همه بخش ها می توان شاهد جهش تولید در پایان سال بود. 

 
 

 
احیاي پنج واحد تولیدي در سال جاري با حمایت دستگاه قضایی در استان گلستان 

هادي هاشمیان، رییس کل دادگستري استان گلستان در گفت وگو با رسانه ها از احیاي پنج واحد تولیدي با حمایت دستگاه قضایی
در استان گلستان خبر داد و بیان کرد: این واحد ها به علت مشکلات بانکی و اختلاف بین سهامداران تعطیل شده بودند؛ اما با تلاش

 
دبیرخانه ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستري گلستان، این مشکلات رفع و تولید در این واحد ها از سر گرفته شد. 

 
اقدام دادگستري استان فارس براي احیاء 25 واحد تولیدي توقیف شده توسط بانک ها 

رییس کل دادگستري استان فارس در اولویت قرار گرفتن بررسی وضعیت و رفع مشکلات 25 واحد تولیدي توقیف شده توسط بانک



هاي استان را مورد تأکید قرار داد و تصریح کرد: یک کارگروه ویژه روند راه اندازي و کمک به این واحد ها را نظارت و گزارش مرحل

 
هاي اقدامات به ستاد گزارش شود. 

 
 

 
50 واحد تولیدي با حمایت دادگستري آذربایجان شرقی به چرخه تولید بازگشت 

موسی خلیل اللهی، رییس کل دادگستري آذربایجان شرقی در جریان نشست بررسی مشکلات زیست محیطی شرکت پالایش نفت
تبریز، گفت: 50 واحد تولیدي کوچک و بزرگ استان با حمایت قوه قضائیه به چرخه تولید برگشته و حتی در برخی موارد صادرات نیز

 
انجام میشود. 

 
حل مشکل 314 واحد تولیدي در خراسان رضوي با ورود دستگاه قضایی 

در استان خراسان رضوي، بررسی مسائل و مشکلات واحد هاي تولیدي و بنگاه هاي اقتصادي در کمیسیون پنج نفره حمایت قضایی از
صنعت و سرمایه گذاري مشروع و تشکیل جلسات ویژه منجر به رفع مشکل 314 واحد تولیدي در سطح استان خراسان رضوي شده

 
است. 

 
رفع تصرف 190 هکتار از اراضی ملی در جزیره قشم 

علی صالحی رییس کل دادگستري استان هرمزگان در گفت وگو با رسانه ها از رفع تصرف بیش از 190 هکتار اراضی ملی در دو نقطه

 
از جزیره قشم به ارزش تقریبی هزار و سیصد و سی میلیارد ریال خبر داد. 

وي خاطرنشان کرد: این رفع تصرفات پس از طی روند قانونی و انجام استعلامات موردنیاز از مراجع ذیربط با صدور دستور قضایی به

 
مرحله اجرا درآمده است. 

 
قلع و قمع 88 قطعه باغ ویلا و دیوارکشی غیرمجاز به مساحت 105 هزار متر مربع در دزفول 

حجت الاسلام و المسلمین صادق مرادي رئیس کل دادگستري استان خوزستان در گفت وگو با رسانه ها با اعلام خبر قلع و قمع 88
قطعه باغ ویلا و دیوار کشی غیر مجاز به مساحت 105 هزار متر مربع در دزفول، گفت: به استناد تبصره 2 ماده 10 قانون حفظ
کاربري اراضی زراعی و باغها و همچنین در راستاي سیاست هاي کلی دستگاه قضایی و تأکیدات و فرمایشات مقام معظم رهبري و
همچنین تأکید ویژه ریاست قوه قضاییه در زمینه صیانت و احیاي حقوق عامه و پیشگیري از گسترش پدیده زمین خواري، تغییر
کاربري هاي اراضی کشاورزي، دستگاه قضایی نسبت به قلع و قمع ، ساخت و ساز هاي غیرمجاز 88 قطعه باغ ویلا و دیوار کشی غیر



مجاز در اراضی کشاورزي در منطقه بنوار ناظر، (آبادیهاي سنجر، بنوار حسین و شوهان علیا)شهرستان دزفول اقدام شد و به مساحت

 
105 هزار مترمربع از این اراضی آزاد شده اند. 

 
تخریب بیش از 70 مورد ساخت و ساز غیرمجاز در فیروزکوه 

عباس رضایی، دادستان عمومی و انقلاب شهرستان فیروزکوه در گفت وگو با رسانه ها از تخریب بیش از 70 مورد ساخت وساز
غیرمجاز در منطقه سیمین دشت خبر داد و بیان کرد: در راستاي اجراي تبصره دو ماده 10 قانون حفظ کاربري اراضی زراعی و باغات

 
یک مورد حکم قطعی قلع و قمع به اجرا درآمد. 

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان فیروزکوه خاطرنشان کرد: همچنین بیش از 70 مورد ساخت و ساز غیرمجاز از جمله سکوي

 
بتنی، بناي نیمه کاره، دیوارکشی، اسختر غیرمجاز و... با دستور قضایی تخریب شدند. 

 
 

 
آزادسازي 2200 هکتار از اراضی تغییر کاربري یافته استان البرز 

حسین فاضلی هریکندي رییس کل دادگستري استان البرز حجم اراضی آزادسازي شده از ابتداي سال جاري تاکنون را نزدیک به
2200 هکتار بیان کرد و گفت: از این مقدار بیش از 675 هکتار مربوط به ساوجبلاغ و 476 هکتار در حوزه قضایی چهارباغ است؛
همچنین 481 هکتار در نظرآباد، 393 هکتار در کرج، 65 هکتار در اشتهارد، 21 هکتار در فردیس و 5 هکتار در طالقان آزادسازي

 
شده اند. 

 
آزادسازي بیش از 76 هزار مترمربع از اراضی زراعی در رباط کریم 

رحیم علیش پور، دادستان عمومی و انقلاب شهرستان رباط کریم در گفت وگو با رسانه ها عنوان کرد: اراضی زراعی روستاي انجم
آباد، پیغمبر، حصارمهتر و شهرآباد از توابع شهرستان رباطکریم قلع و قمع، تخریب، آزادسازي و اعاده به وضع سابق در خصوص 138
مورد تفکیک شامل 120 مورد دیوارکشی به مساحت 76 هزار مترمربع و 18 مورد مستحدثات غیرمجاز به مساحت تقریبی 500

 
مترمربع از اراضی کشاورزي صورت گرفت. 

 
دستگیري 19 وکیل مدعی وکالت تضمینی 

 حجت الاسلام عبداللهی رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه در جریان جلسه شوراي عالی قوه قضاییه از برخورد با 30 تن از



کارکنان بخش هاي قضایی در استان تهران در موضوع رشوه و دخالت در پرونده ها خبر داد و افزود: در پی تأکید ریاست قوه قضاییه
مبنی بر برخورد با وکالت تضمینی، 19 وکیل که 13 نفر از آن ها در تهران مشغول به فعالیت واسطه گري براي اعمال نفوذ در پرونده
ها و انحراف در روند دادرسی بودند، دستگیر شده اند. این افراد اقدام به پرداخت رشوه و اعمال نفوذ براي تغییر برخی آراي پرونده ها

 
کرده بودند. 

 
بازداشت 38 کارمند متخلف سازمان ثبت اسناد و املاك 

دکتر خداییان رئیس سازمان ثبت اسناد و املاك کشور در جریان جلسه امروز شوراي عالی قوه قضاییه از اقدامات این سازمان براي
برخورد با کارکنان متخلف خبر داد و گفت: با همکاري مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه، 38 نفر از کارکنان خاطی سازمان و

 
همچنین شش وکیل و چهار دلال که اقدام به دلالی در حوزه مرکز مالکیت معنوي می کردند، دستگیر شده اند. 

 
6 دستور رییس دستگاه قضا پیرامون شرکت کشت و صنعت مغان و ابطال واگذاري 

آیت االله رییسی پیرامون نحوه واگذاري شرکت کشت و صنعت مغان، 6 دستور مشخص را صادر کرد و تاکید کرد که دستگاه قضایی و

 
سازمان بازرسی کل کشور به نحوه اجراي این 6 دستور نظارت مستمر و پیگیرانه خواهند داشت.  آن 6 دستور از این قرار است: 

 
1- فهرست کلیه اراضی، اموال و دارایی هاي شرکت احصا و گزارش کارشناسی آن ارائه شود. 

 
2- اموال و دارایی هاي شرکت، بطور شفاف، کارشناسی و ارزش گذاري شود. 

3- هیات داوري به دور از فشارها و با در نظر گرفتن مصالح ملی و بیت المال، درخصوص تایید یا ابطال قرارداد فعلی واگذاري براساس

 
حق و عدل اظهارنظر نماید. 

 
4- قرارداد واگذاري، باید پیوست تخصصی کشاورزي و امنیتی داشته باشد. 

 
5- هیات مستشاري دیوان محاسبات مجلس شوراي اسلامی، در اظهارنظر نهایی خود تسریع نماید. 

 
6- سازمان بازرسی کل کشور در تمامی مراحل نسبت به رعایت قانون، نظارت موشکافانه و دقیق داشته باشد. 

 
پس از این دستور و ورود نهادهاي نظارتی هیات داوري تشکیل جلسه داده و راي به ابطال این واگذاري داده شد. 

 
انتهاي پیام/ 

منبع:فارس



اعطاي تسهیلات 70 میلیونی به خسارت دیدگان بازارچه دیلم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/08/17

به گزارش خبرگزاري فارس از بوشهر، عبدالکریم گراوند
استاندار بوشهر پیش از ظهر امروز در حاشیه جلسه بررسی
رسیدگی به مشکلات کاسبان بازارچه سوخته دیلم اظهار
داشت: اساسی ترین مشکل این بازاریان دیلمی مالکیت
زمین است و به راه و شهرسازي اعلام شده است که در دو
هفته نحوه واگذاري زمین بازارچه را به مردم یا شهرداري
بررسی کند، که گزینه پیشنهادي ما واگذاري زمین به

 
مردم است تا پس از واگذاري ساخت شروع شود. 

استاندار بوشهر افزود: شهردار دیلم نیز ماموریت پیدا کرد که نقشه و طراحی را براي بازسازي بازارچه ساحلی با استحکام مناسب و

 
حفظ اصول زیبایی شناسی آماده کند. 

وي بیان داشت: صندوق کارآفرینی امید براي ساخت هر واحد 70 میلیون تومان تسهیلات پرداخت خواهد کرد و بنیاد مستضعفان هم

 
همان طور که پیش از این گفته شده  قرار است 24 میلیارد تومان به صورت قرض الحسنه کمک کند. 

گراوند گفت: به شهرداري ماموریت دادیم که هزینه ایجاد سازه اي موقت را برآورد کند و در اختیار ما بگذارد تا از بنیاد علوي و بنیاد

 
مستضعفان براي ایجاد آن کمک گرفته شود. 

 در این جلسه معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري،  رئیس صندوق کارآفرینی امید، نماینده بنیاد مستضعفان،
نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس، مسؤولان شهرستان و کاسبان حضور داشتند تا نحوه رسیدگی و جبران آسیب هایی که

 
به فعالان بازارچه ساحلی دیلم وارد آمده پیگیري و بررسی شود. 

گفتنی است، بازارچه ساحلی دیلم در شمال استان بوشهر 10 مهر امیال آتش گرفت و دارایی 200 مغازه و به تعبیري 160 مغازه در

 
مدت کوتاهی در آتش سوخت. 

انتهاي پیام/



گروه بندي مشاغل از لحاظ مالیاتی تغییر کرد +جزئیات

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/08/17

رئیس کل سازمان امور مالیاتی ازاصلاح گروه بندي مشاغل خبر داد و اعلام کرد: درآمد قطعی یا فروش کالا و خدمات بیش از
5.5 میلیارد تومان در گروه اول مودیان مالیاتی…

رئیس کل سازمان امور مالیاتی ازاصلاح گروه بندي مشاغل خبر داد و اعلام کرد: درآمد قطعی یا فروش کالا و خدمات بیش از

 
5.5 میلیارد تومان در گروه اول مودیان مالیاتی قرار می گیرند. 

 
 

به گزارش افکارنیوز، امید علی پارسا رئیس کل سازمان امور مالیات ي از اصلاح گرو ه هاي صاحبان مشاغل طبق ماده 15 قانون

 
مالیات هاي مستقیم خبر داد. 

در این بخشنامه به ادارات مالیاتی سراسر کشور با اشاره به موضوع اصلاح مواد 2 و 3 آیین نامه اجرایی موضوع ماده 15 اصلاحی قانون

 
مالیاتهاي مستقیم مصوب 1394/4/31 آمده است: 

پیرو بخشنامه هاي شماره 200/96/72 مورخ 1396/5/25، 200/96/41 مورخ 1396/3/20 و 200/94/118 مورخ 1394/12/9
موضوع ابلاغ آیین نامه اجرایی موضوع ماده 95 اصلاحی قانون مالیاتهاي مستقیم مصوب 1394/4/31 و اصلاحیه هاي آن، بر اساس
پیشنهاد سازمان امور مالیاتی کشور و موافقت وزیر محترم امور اقتصادي و دارایی، مواد 2 و 3 آیین نامه مذکور به شرح ذیل اصلاح و

 
براي اجرا ابلاغ می گردد 

 
ماده (2) آیین نامه و تبصره هاي آن حذف و متن ذیل جایگزین آن شود. 

 
ماده 2- صاحبان مشاغل براساس شاخص ها و معیارهایی از قبیل نوع و حجم فعالیت به شرح ذیل گروه بندي می شوند: 

 
گروه اول؛ 

 
2- گروه دوم 



 
3- گروه سوم 

 
الف- گروه اول: اشخاص ذیلی از لحاظ انجام تکالیف موضوع این آیین نامه جزو مودیان گروه اول محسوب می شوند. 

 
1- کلیه وارد کنندگان و صادرکنندگان 

 
2- صاحبان کارخانه ها و واحدهاي تولیدي و بهره برداران معادن داراي پروانه بهره برداري از وزارتخانه با مراجع ذیربط 

 
3- صاحبان هتل هاي سه ستاره و بالاتر 

 
4- صاحبان بیمارستان ها، زایشگاه ها، درمانگاهها، کلینیک هاي تخصصی 

 
5- صاحبان مشاغل صرافی 

 
6- صاحبان فروشگاههاي زنجیره اي داراي مجوز فعالیت از وزارتخانه و با مراجع ذیربط. 

7- صاحبان موسسات حسابرسی، حسابداري و دفتر داري، خدمات مالی و ارائه دهندگان خدمات مدیریتی، مشاوره اي، انفورماتیک و

 
طراحی سیستم 

 
 



 
8- صاحبان موسسات حمل و نقل موتوري، زمینی، دریایی و هوایی اعم از مسافري و با باربري 

9- سایر صاحبان مشاغل و حرفی که درآمد ابرازي ( فروش کالا با فروش ترام کالا و ارائه خدمت) براساس اظهارنامه مالیاتی عملکرد
دو سال قبل اظهارنامه تسلیمی خردادماه هر سال مبناي تعیین گروه بندي سال بعد از تسلیم اظهار نامه عملکرد می باشد. به عنوان
مثال مبلغ فروش و سایر درآمدهاي مندرج در اظهارنامه مالیاتی عملکرد سال 1397 مبناي گروه بندي سال 1399 می باشد) با
آخرین درآمد قطعی شده فروش کالا با فروش توام کالا و ارائه خدمت آنها بیش از مبلغ پنجاه و پنج میلیارد ریال باشد. (مشروط به

 
ابلاغ برگ قطعی حداکثر تا پایان دي ماه سال قبل به شخص مودي با نماینده قانونی وي) 

 
 

 
ب - گروه دوم 

سایر صاحبان مشاغل و حرفی که درآمد ابرازي (فروش کالا با فروش توام کالا و ارائه خدمت دوسال قبل آنها و با آخرین درامد قطعی
شد، آنها فروش کالا یا روش توام کالا و ارائه خدمت بیش از هجده میلیارد ریال و مساوي با کمتر از مبلغ پنجاه و پنج میلیارد ریال

 
باشد. (مشروط به ابلاغ برگ قطعی حداکثر تا پایان دي ماه سال قبل به شخص مودي با نماینده قانونی وي) 

 
ج: گروه سوم 

 
صاحبان مشاغلی که در گروه هاي اول و دوم قرار نمی گیرند جزو گروه سوم محسوب می شوند. 

تبصره 1- سازمان می تواند در صورت تشخیص ضرورت تا پایان دي ماه هر سال فهرست مشاغل افزوده شده به گروه اول براساس نوع
فعالیت را تهیه و از طریق درج آگهی در روزنامه رسمی کشور و یکی از روزنامه هاي کثیرالانتشار و یا از طریق تشکل هاي صنفی و
حرفه اي ذي ربط به مودیان مالیاتی اعلام نماید. مودیان اخیرالذکر از ابتداي سال مالیاتی بعد از اعلام مکلف به اجراي تکالیف تعیین

 
شده مربوط به گروه اول خواهند برد. 



تبصره 2- در مواردي که مؤدیان صرفا به فعالیت ارائه خدمت اشتغال داشته باشند، پنجاه درصد 50%) نصاب هاي تعیین شده مبناي

 
گروه بندي می باشد. 

 
تبصره 3- در مشاغل مشارکتی اعم از اختیاري یا قهري، درآمد ابرازي و یا قطعی شده مشارکت ملاك عمل می باشد. 

تبصره 4- صاحبان مشاغل و حرف موضوع این آیین نامه در اولین سال ایجاد تأسیس) به استثناء مودیانی که به واسطه موضوع
فعالیت جزو گروه اول طبقه بندي شده اند، جزو گروه سوم محسوب و از سال سوم فعالیت به بعد می بایست بر اساس نصاب هاي

 
مقرر طبقه بندي شده و نسبت به انجام تکالیف قانونی عمل نمایند. 

تبصره 5- تسلیم اظهارنامه گروه هاي بالاتر توسط صاحبان مشاغلی که در گروه هاي پایین تر قرار دارند (صاحبان مشاغل گروه سوم
اظهارنامه گروه اول یا دوم ارائه نمایند با صاحبان مشاغل گروه دوم اظهارنامه گروه اول تسلیم نمایند، منعی ندارد، لکن مصرف انجام

 
این امر مودي را در گروه هاي بالاتر قرار نخواهد داد. 

2- در ماده 2 آیین نامه عبارت فرم اظهارنامه هاي مالیاتی براي اشخاص حقوقی و صاحبان مشاغل گروههاي اول، دوم و سوم) موضوع
این آیین نامه باید حداقل شامل موارد زیر باشد: جایگزین عبارت قبلی صدر ماده 3 آیین نامه اجرایی یادشده می گردد. همچنین
عبارت اشخاص حقوقی ذیل ماده 3 فیل از عبارت گروه اول: و نیز در تبصره این ماده قبل از عبارت صاحبان مشاغل اضافه می شود

مفاد تغییرات فوق از عملکرد سال 1400 ( 1400/1/1 ) اجرایی می باشند.



بازگشت به کار 600 کارگر از طریق کمک به راه اندازي دوباره 35 واحد

تولیدي تعطیل و نیمه تعطیل در گلستان

منبع: میزانشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/08/17

رییس کل دادگستري استان گلستان با اشاره به کاهش هفت و نیم درصدي پرونده هاي محاکم و کاهش 20 درصدي پرونده
هاي اجراي احکام کیفري و مدنی، گفت: بازگشت به کار 600 کارگر از طریق کمک به راه اندازي دوباره 35 واحد تولیدي

تعطیل و نیمه تعطیل هم از تلاش هاي دبیرخانه ستاد اقتصاد مقاومتی استان گلستان است که ...

خبرگزاري میزان - هادي هاشمیان، رییس کل دادگستري استان گلستان صبح امروز در جلسه اي که با حضور قضات دیوان

 
عالی کشور در گرگان برگزار شد، گفت: از نظارت استقبال می کنیم و معتقدیم این کار به ارتقاء و افزایش کیفیت کار کمک می کند. 

رییس کل دادگستري استان گلستان خاطرنشان کرد: در طول سال رویه هاي مختلفی براي نظارت بر محاکم در استان گلستان داریم

 
و هیچگاه خود را بی نیاز از نظارت نمی بینیم. 

هاشمیان در ادامه سخنان خود عملکرد و اقدامات دادگستري استان گلستان را تشریح کرد و افزود: براي جلوگیري از ازدحام پرونده
در محاکم، شعب صلحی در دادسرا ها و دادگاه هاي سراسر استان گلستان فعال شد و همه پرونده هایی که شاکی خصوصی دارند

 
پیش از آغاز رسیدگی به این شعب ارجاع می شود. 

رییس کل دادگستري استان گلستان ادامه داد: خوشبختانه بیشتر پرونده هاي ارسال شده به شعب صلحی با سازش طرفین مختومه و

 
از بازگشت دوباره این پرونده ها به دادگاه ها جلوگیري شد. 

وي افزود: کاهش هفت و نیم درصدي پرونده هاي محاکم و کاهش 20 درصدي پرونده هاي اجراي احکام کیفري و مدنی نتیجه این

 
تلاش هاست. 

 
بیشتر بخوانید: 

تثبیت اشتغال بیش از 1300 نفر با پیگیري هاي قضایی در قم هاشمیان به تشکیل هسته جهادي براي تعیین تکلیف زودتر پرونده
هاي معوق نیز اشاره کرد و گفت: قضات ما در قالب این هسته جهادي، علاوه بر پرونده هاي شعب خود، براي تعیین تکلیف پرونده

 
هاي معوق دیگر شعب هم داوطلب شدند. 

رییس کل دادگستري استان گلستان از راه اندازي کلینیک هاي حقوقی براي کمک به آگاهی بخشی مردم درباره حقوق و تکالیف
قانونی آنان در زندگی روزمره و استفاده از ظرفیت دانش آموختگان رشته حقوق و صدا و سیما و رسانه ها براي آموزش حقوق به مردم
نیز نام برد و گفت: این اقدامات در مجموع با افزایش آگاهی مردم، بخشی از ازدحام پرونده در محاکم استان گلستان را کم کرده است.

وي افزود: بازگشت به کار 600 کارگر از طریق کمک به راه اندازي دوباره 35 واحد تولیدي تعطیل و نیمه تعطیل هم از تلاش هاي

 
دبیرخانه ستاد اقتصاد مقاومتی استان گلستان است که امروز شاهد آن هستیم. 



استفاده از مجازات هاي جایگزین حبس و ابزار هاي قانونی براي کاهش ورودي زندان هاي استان گلستان از دیگر مواردي بود که

 
رییس کل دادگستري گلستان در جلسه امروز به آن اشاره کرد. 

هیئت نظارت دیوان عالی کشور به مدت یک هفته در گلستان حضور دارند و از همه حوزه هاي قضایی استان گلستان سرکشی می

 
کنند. 

انتهاي پیام/



2 هزار تخت بیمارستان هاي برکت در خدمت بیماران کرونایی

منبع: الفشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/08/17

 
مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام از ساخت 13 بیمارستان در کشور خبر داد. 

به گزارش الف، امیرحسین مدنی در جریان سفر به استان لرستان
و در مراسم افتتاح پایگاه اورژانس 115 شهرك صنعتی خرم آباد
با اعلام این خبر افزود: تا به امروز 8 بیمارستان برکت تحویل
وزارت بهداشت شده است و 2 بیمارستان دیگر نیز تا پایان سال

 
جاري به بهره برداري خواهد رسید. 

به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، 2 هزار عدد از تخت هاي
بیمارستانی کشور که اکنون براي بستري بیماران مبتلا به کرونا

 
استفاده می شود با اقدام این بنیاد در ساخت 8 بیمارستان ایجاد شده است. 

وي با اعلام افتتاح 15 طرح بهداشتی و درمانی بنیاد برکت در استان لرستان اظهار داشت: این 15 طرح شامل پایگاه اورژانس 115،

 
مراکز و خانه هاي بهداشت شهري و روستایی و مرکز 32 تخت خوابه شهرستان رومشکان می شود. 

مدیرعامل بنیاد برکت ادامه داد: ساخت 230 مرکز جامع سلامت، خانه و مرکز بهداشت را در مناطق محروم کشور با اعتبار 750
میلیارد ریال در دستور کار داریم که از این تعداد، 150 مرکز به بهره برداري رسیده و مشغول خدمات دهی بهداشتی و درمانی در

 
650 نقطه روستایی است. 

مدنی با اشاره به فعالیت هاي ستاد اجرایی فرمان امام در استان لرستان گفت: ستاد اجرایی علاوه بر کمک به ساخت 2800 واحد

 
مسکن براي سیل زدگان لرستان، در حوزه اشتغال پایدار در مناطق محروم این استان نیز ورود جدي کرده است. 

به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، تا پایان سال جاري 3500 طرح جدید اجتماع محور در مناطق محروم لرستان به بهره برداري می

 
رسد که زمینه ایجاد اشتغال براي بیش از 10 هزار نفر را فراهم خواهد آورد. 

وي با تاکید بر مشارکت در بخش هاي کشاورزي و صنعتی لرستان تصریح کرد: با مشارکت بنیاد برکت 50 واحد صنعتی نیمه فعال

 
در استان لرستان احیا شده و به چرخه تولید باز می گردد. 

مدنی خاطرنشان کرد: تولید ماسک، لوازم بهداشتی، کمک هاي مومنانه و حمایت از طرح هاي نوآورانه در پارك علم و فناوري لرستان

 
از دیگر خدمات ستاد اجرایی فرمان امام در استان است. 



مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به ایجاد 60 هزار طرح اشتغال زایی در حوزه مشاغل خرد توسط این بنیاد تا پایان سال 99 یادآور شد:
این تعداد طرح اشتغال زایی، راه اندازي نزدیک به 190 هزار شغل در حوزه هاي مختلف از جمله امنیت مواد غذایی و دارویی، تولید

 
پوشاك، پرورش آبزیان و تامین پروتئین را در برمی گیرد. 

 
وي تصریح کرد: تا به امروز نیمی از این 60 هزار طرح اشتغال زایی تامین مالی شده و متقاضیان مشغول به فعالیت شده اند. 

بازدید از طرح پارك علم و فناوري خرم آباد، کارخانه یخچال سازي بوژان و کارگاه تولید پوشاك از دیگر برنامه هاي سفر مدیرعامل

 
بنیاد برکت به استان لرستان بود. 

مدنی همچنین با حجت الاسلام احمدرضا شاهرخی امام جمعه خرم آباد و نماینده ولی فقیه در لرستان و موسی خادمی استاندار

 
لرستان دیدار و به ارائه گزارشی از فعالیت هاي ستاد اجراي فرمان امام در مناطق محروم کشور پرداخت. 

حجت الاسلام شاهرخی در این دیدار با اشاره به فعالیت هاي ستاد اجرایی فرمان امام در استان لرستان تاکید کرد: در بحث اشتغال
زایی، خدمات ارزشمندي توسط ستاد اجرایی فرمان امام صورت گرفته، مثل احیاي کارخانه یخچال سازي، که چنین مواردي باعث

می شود موتور کار و تحرك در بین مردم بیشتر و بهتر به حرکت دربیاید، که این در نوع خود باعث امید در جامعه است.



عکس هم آغوشی نفیسه روشن با ببر وحشی واقعی ! / او نمی ترسید؟! +

عکس

منبع: رکناشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/08/17

رکنا: نفیسه روشن با انتشار عکسی در صفحه اینستاگرامش، یادي از دخترش ''مایا'' کرد.

 
 

نفیسه روشن بازیگر چشم روشن کشورمان که به تازگی با انتشار قسمتی از فیلم عروسی خود جنجالی به پا کرده است، این بار عکسی
از خود در آغوش یک ببر در صفحه اینستاگرام خود منتشر کرده است و در کپشن آن نوشت: "" گاهی با عشق، ببري درنده رام و با

 
محبت میشود و آدمیزاد با محبت و عشق درنده میشود! 

 
براستی انسانها عشق واقعیرو میفهمن یا حیوانات؟! 

 
گفتم یادي کنم از دخترم مایا"" 

 
 



نفیسه روشن متولد 13 اردیبهشت 1361 در تهران است. او هنرپیشه سینما، تلویزیون و تئاتر ایران است.روشن در محله باغ صبا

 
تهران به دنیا آمد و داراي مدرك کارشناسی فقه و حقوق اسلامی از دانشگاه آزاد اسلامی است. 

 
پدرش مهندس پرواز در نیروي هوایی ارتش بود و برادرش هم اکنون مهندس پرواز است. 

 
 

نفیسه روشن، فعالیت هنري اش را از سال دوم دبیرستان با ایفاي نقش در تئاتر "" بسوي سعادت "" آغاز نمود که در این اولین
تجربه، موفق به دریافت لوح تقدیر از آموزش و پرورش منطقه گردید. نفیسه روشن همراه با ادامه تحصیل به فعالیت هنري اش ادامه
داد و پس از ورود به دانشگاه در مقطع کارشناسی و طی یک دوره کلاس بازیگري، بصورت جدي پا به عرصه تصویر گذاشت . شروع
فعالیت تلویزیونی نفیسه روشن را می توان بازي در سریال "" روزهاي بیادماندنی "" به کارگردانی همایون شهنواز در تابستان 1382

 
دانست. 

 
 

اشتغال به تحصیل در مقطع لیسانس علت اصلی کم کاري وي در دوران تحصیلش بود، اما پس از پایان تحصیلات دانشگاهی خود،
دامنه فعالیتش را گسترش داد. نفیسه روشن در پائیز سال 1382 در سریال ""بچه هاي خیابان "" به کارگردانی همایون اسعدیان

 
ایفاي نقش کرد که این تجربه را یکی از بیادماندنی ترین کارهایش می داند. 

نفیسه روشن، پس از آن در پائیز 1383، پیشنهاد کیانوش عیاري براي حضور در سریال "" روزگار غریب "" را پذیرفت و به گروه
عیاري پیوست تا برگ زرین دیگري بر افتخارات خود بیافزاید، وي همکاري با عیاري را یکی از ایده آل هاي خود می داند. بازي خوب

 
و تجربه و آموخته هایش سبب شد تا پیشنهادات مختلفی از کارگردانان بنام تلویزیون و سینما دریافت کند. 



 
 

توانائیهاي حیرت آور نفیسه روشن سبب شد تا در ماه مبارك رمضان سال 1386 ، ایفاي نقش ""پري"" در سریال ""اغماء"" به وي
سپرده شود . ""اغماء"" از دیدگاه وي یک معجزه کاري است که علاوه بر امکان حضور در کنار اساتیدي همچون امین تارخ ، لعیا
زنگنه ، ناصر ممدوح ، عبدالرضا اکبري و ... ، برگ زرین دیگري بر افتخارات خود بیافزاید . به گفته وي : "" کارکردن با سیروس مقدم

یکی از آرزوهاي او بوده که موفقیت خود را در اغماء را نیز مدیون او می داند



اعطاي تسهیلات به متقاضیان ایجاداقامتگاه هاي بومگردي وسنتی دردزفول

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/08/17

دزفول- سرپرست اداره میراث فرهنگی دزفول، گفت: اداره میراث فرهنگی دزفول در راستاي توسعه گردشگري و احیاي بافت
تاریخی به متقاضیان ایجاد اقامتگاه هاي بومگردي و سنتی در دزفول تسهیلات ارائه می کند.

دزفول- سرپرست اداره میراث فرهنگی دزفول، گفت: اداره
میراث فرهنگی دزفول در راستاي توسعه گردشگري و
احیاي بافت تاریخی به متقاضیان ایجاد اقامتگاه هاي

 
بومگردي و سنتی در دزفول تسهیلات ارائه می کند. 

مهدي چناري در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار کرد:
دزفول یک شهر تاریخی و تمدنی است و به همین دلیل
گردشگرانی که وارد این شهر می شوند، تمایل دارند به
جاي اقامت در هتل هاي مدرن، در مکان هاي سنتی و

 
تاریخی اقامت داشته باشند. 

وي افزود: یکی از اهداف اصلی اداره میراث فرهنگی دزفول با همکاري شهرداري این است که مالکان بناهاي تاریخی و سرمایه گذاران
را به ایجاد اقامتگاه هاي سنتی در روستاهاي گردشگري و اقامتگاه هاي بومگردي در بافت تاریخی تشویق و هدایت کند که در این

 
راستا تسهیلات بانکی نیز به آنها ارائه خواهد شد. 

سرپرست اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري دزفول، عنوان کرد: میراث فرهنگی در زمینه بناهاي تاریخی می تواند یکی
از مجوزهاي 16 گانه گردشگري را ارائه دهد؛ لذا سرمایه گذاران و مالکان بناهاي تاریخی می توانند از این فرصت استفاده کنند تا

 
علاوه بر ایجاد اشتغال به حفظ بناهاي تاریخی نیز کمک کنند. 

چناري عنوان کرد: مالکان خانه هاي تاریخی در صورت آمادگی براي تغییر کاربري این خانه ها به اقامتگاه سنتی و یا هر کاربري
گردشگري دیگري می توانند براي دریافت راهنمایی هاي لازم به اداره میراث فرهنگی مراجعه کنند؛ اداره میراث فرهنگی نیز علاوه بر
همکاري در زمینه حفظ و نگهداري بنا، تسهیلات بانکی نیز به این افراد اعطا خواهد کرد و در تمام مراحل در کنار این افراد خواهد

 
بود. 

وي با اشاره به وجود خانه هاي تاریخی متعدد و بدون سکنه در بافت کهن دزفول، یادآور شد: بناهاي تاریخی در بافت تاریخی دزفول
می توانند با مرمت و ایجاد تغییرات به مکان هایی همچون سفره خانه سنتی، اقامتگاه سنتی، محل دائمی برپایی نمایشگاه هاي
مختلف، محل عرضه و فروش عرقیات سنتی، محل فروش صنایع دستی و یا موزه تبدیل شوند که این امر علاوه بر ایجاد اشتغال و

 
شکوفایی ظرفیت هاي حوزه میراث فرهنگی دزفول می تواند باعث افزایش آمار ورود گردشگران نیز باشد. 

سرپرست اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري دزفول با بیان اینکه گردشگري یک صنعت سفید است، گفت: دزفول جز



سه شهر کمیسیون مهر و میراث است و شایسته است که از این ظرفیت به درستی استفاده شود؛ شهرهاي اصفهان و کاشان به
درستی از ظرفیت بافت تاریخی خود استفاده کرده اند و ما نیز از مالکان بناهاي تاریخی دعوت می کنیم تا در راستاي احیاي بافت

 
تاریخی با ما همکاري داشته باشند. 

چناري در ادامه بیان کرد: دو جوان اهل تهران موفق به اجاره خانه تاریخی صنیعی براي تبدیل آن به اقامتگاه سنتی شده اند؛ در حال

 
حاضر مراحل اخذ مجوز این اقامتگاه در حال انجام است و تسهیلات لازم نیز به این افراد ارائه خواهد شد. 

وي افزود: خانه هاي تاریخی و ثبت ملی مجاهد، محسنی و بوم عرب نیز توسط سرمایه گذاران بخش خصوصی خریداري شده اند و با
دریافت تسهیلات دولتی در حال تبدیل به اقامتگاه سنتی هستند؛ دو خانه در روستاهاي گردشگري پامنار و پا قلعه نیز در مراحل

 
پایانی دریافت تسهیلات براي تبدیل به اقامتگاه بومگردي هستند که پیشرفت فیزیکی خوبی را در این زمینه دارند. 

سرپرست اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري دزفول تأکید کرد: قطعاً بهره برداري از این اماکن علاوه بر احیاي بافت و
جذب گردشگر موجب تشویق سایر مالکان بناهاي تاریخی خواهد شد؛ مالکانی که تمایل به ورود به این موضوع ندارند نیز می توانند
منازل تاریخی خود را به بخش خصوصی اجاره دهند چرا که تعداد زیادي متقاضی براي اجاره این بناها و تغییر کاربري آنها به اماکن

 
گردشگري وجود دارد. 

به گزارش مهر، بافت تاریخی دزفول 244 هکتار وسعت دارد که تاکنون بیش از 140 اثر تاریخی در این بافت شامل خانه، ساباط،
مسجد و حمام ثبت ملی شده اند.



وحدت بین مسلمین یک واجب دینی براي همه مسلمانان است / هفته وحدت

می تواند در هماهنگی و انسجام مسلمانان نقش حیاتی داشته باشد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/08/17

ایوب فاریابی می گوید: مجموعه سازمان هاي مردم نهاد لرستان توهین نشریه فرانسوي و حرکت نابخردانه رئیس جمهور
فرانسه به ساحت رسول گرامی اسلام را به شدت محکوم می کنیم .

مسئول سمن نداي سبحان پلدختر در گفت وگو با برنا :
وحدت بین مسلمین یک واجب دینی براي همه مسلمانان
است / هفته وحدت می تواند در هماهنگی و انسجام
مسلمانان نقش حیاتی داشته باشد ایوب فاریابی می گوید:
مجموعه سازمان هاي مردم نهاد لرستان توهین نشریه
فرانسوي و حرکت نابخردانه رئیس جمهور فرانسه به

 
ساحت رسول گرامی اسلام را به شدت محکوم می کنیم . 

خبرگزاري برنالرستان-گروه جوانان ؛ابوب فاریابی یکی از
جوانان موفق پلدختري است .او متولد 1369 و داراي تحصیلات کارشناسی ارشد در رشته حقوق خصوصی است که توانسته است در
سال 1392 سمن خود را با نام نداي سبحان با موفقیت به ثبت برساند از جمله برنامه هاي سمن نداي سبحان عبارتند از: کارگاه هاي

 
مبارزه با آسیب هاي اجتماعی ، کارگاههاي ازدواج ، کارگاه هاي کارآفرینی ،امداد و نجات ، کمک مومنانه و مبارزه با کرونا. 

اوکه هم اکنون ریاست مجمع سازمان هاي مردم نهاد استان لرستان را برعهده دارد یکی از امتیازات خود را مداحی اهل بیت می داند
در خصوص جایگاه هفته وحدت،اظهار می کند: وحدت به معناي یگانه شدن ،یکتایی و یک رنگی در مقابل کثرت است و در معناي
اصطلاحی وجه اشتراك گروهی در یک مرام ،مقصد و یک مسیر است و اما اصلی ترین معناي وحدت همان وحدت بین مسلمانان و

 
ادیان الهی است که به طریق اولی آن نیاز به وحدت مضاعف براي پیشبرد اهداف عالیه اسلام دارند. 

او می افزاید: 12 تا 17 ربیع الاول به هفته وحدت نامگذاري شده که متبرك به نام پیامبر عزیز اسلام صلوات االله علیهم است بدون
شک هفته وحدت نه تنها در امت واحده بلکه بین سایر ملل است زیرا منش سنت و راه پر از نور ایشان نقشه راه مهمی براي کل
بشریت است و نقطه اتصال قلوب همه مسلمانان و انسانها براي رسیدن به کمال انسانی و اسلامی است قرآن می فرماید لقد جاءکم
رسول من انفسکم عزیز علیه ما عنتم حریص علیکم بالمومنین رئوف رحیم ( رسولی از میان شما برانگیخته ایم که آنچه شما را رنج
می دهد و گران است سخت به شما دلبسته و نسبت به شما بسیار رئوف و مهربان است) از آنجایی که وجه مشترك همه مسلمانان
اعم از شیعه و سنی حول محور پیغمبر رحمت للعالمین و دستورات نورانی ایشان و تبعیت از راه و روش ایشان است می تواند
بزرگترین همدلی و وحدت را در بین مسلمانان رقم بزند و در عصر حاضري که پر از فتنه و آشوب و شهوت پرستی با حمایت کمپانی
هاي فاسد غرب بهترین روش براي کسب منفعت هاي دنیوي را تفرقه در بین امت اسلام می دانند وحدت بین مسلمین یک واجب

 
دینی براي همه مسلمانان و راه علاج امت اسلام از دست استکبار و وحدت اسلامی است. 



رییس مجمع سمازمان هاي مردم نهاد جوانان لرستان ادامه می دهد : هفته وحدت می تواند در هماهنگی و انسجام مسلمانان نقش
حیاتی داشته باشد اجلاس علما ،اندیشمندان و اندیشکده هاي اسلامی حول محور وحدت بین ادیان و مسلمانان شیعه و سنی همه
ساله به میزبانی ایران برگزار می گردد می تواند با حضور این بزرگان و نقطه نظرات این نخبگان اسلامی به عنوان نقشه راه و سند
تحول امت اسلامی براي برون رفت از اختلافات مسلمانان نام برد و با تشکیل کمیسیون هاي تخصصی با توجه به مشکلات کنونی
کشورهاي اسلامی براي نیل به وحدت اسلامی قدم برداشت یکی دیگر از عوامل وحدت در این هفته دیدار دانشمندان و تبادل نظر
حول محور مشکلات دنیاي اسلام است موقعیت و اجماع سران اسلامی در زمان و مکان خاص علاوه بر حس همدلی و اتحاد می تواند

 
راهکارهاي جدید براي برون رفت از مشکلات باشد. 

به گفته فاریابی طبق آیه شریفه قرآن یریدون لیطفئوا نوراالله باافوانهم و االله متم نوره ولوکره الکافرون( کفار میخواهند که نور خدا را
خاموش ولی خداوند گرچه کافران نخواهند نور خود را کامل خواهد گردانید) خداوند نور خود را به وسیله برترین و پاك ترین
انسانهاي روي زمین یعنی پیام آوران وحی به همه عالم صادر گردیده و به وسیله آخرین و برترین پیامبر حضرت محمد صلی االله علیه
و آله و سلم دین را تکمیل و مسیر رشد و تعالی را براي همه بشریت به حد اعلا رسانیده و کافران می خواهند نور پیغمبر را خاموش

 
کنند غافل از اینکه این نوع خاموش نشدنی است و در قلب تاریک دنیا همچنان می درخشد. 

او با اشاره به توهین اخیر نشریه فرانسوي به ساحت پیامبرگرامی اسلام نیز یادآور می شود: اینجانب به نمایندگی از جوانان غیور و
ولایتمدار استان لرستان مجموعه سازمان هاي مردم نهاد لرستان توهین نشریه فرانسوي و حرکت نابخردانه رئیس جمهور فرانسه به
ساحت رسول گرامی اسلام را به شدت محکوم و آنها را نصیحت می کنم که در مقابل آتش خشم و امت اسلام قرار نگیرند و گرنه

 
سیلی امت واحده بسیار پشیمان گرم و سخت خواهد بود. 

گفت و گو:عاطفه صادقی خبرگزاري برنا-لرستان



خسارت دیدگان بازارچه دیلم تسهیلات و کمک قرض الحسنه دریافت می کنند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/08/17

بوشهر- خسارت دیدگان بازارچه ساحلی دیلم تسهیلات 70 میلیون تومانی صندوق کارآفرینی امید و کمک قرض الحسنه 24
میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان دریافت می کنند.

بوشهر- خسارت دیدگان بازارچه ساحلی دیلم تسهیلات
70 میلیون تومانی صندوق کارآفرینی امید و کمک قرض
الحسنه 24 میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان دریافت می

 
کنند. 

به گزارش خبرنگار مهر، عبدالکریم گراوند ظهر شنبه در
حاشیه جلسه بررسی رسیدگی به مشکلات کاسبان بازارچه
سوخته دیلم اظهار داشت: مالکیت زمین اساسی ترین

 
مشکل بازاریان دیلمی مالک است. 

وي با بیان اینکه به راه و شهرسازي اعلام شده است که در
دو هفته نحوه واگذاري زمین بازارچه را به مردم یا شهرداري بررسی کند افزود: گزینه پیشنهادي ما واگذاري زمین به مردم است تا

 
پس از واگذاري ساخت شروع شود. 

گراوند بیان کرد: شهردار دیلم نیز مأموریت پیدا کرد که نقشه و طراحی را براي بازسازي بازارچه ساحلی با استحکام مناسب و حفظ

 
اصول زیبایی شناسی آماده کند. 

وي بیان کرد: صندوق کارآفرینی امید براي ساخت هر واحد 70 میلیون تومان تسهیلات پرداخت خواهد کرد و بنیاد مستضعفان هم

 
همان طور که پیش از این گفته شده قرار است 24 میلیارد تومان به صورت قرض الحسنه کمک کند. 

استاندار بوشهر افزود: شهرداري هزینه ایجاد سازه اي موقت را برآورد کند و در اختیار ما بگذارد تا از بنیاد علوي و بنیاد مستضعفان

 
براي ایجاد آن کمک گرفته شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، در این نشست، معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري، رئیس صندوق کارآفرینی امید،
نماینده بنیاد مستضعفان، نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس، مسئولان شهرستان و کاسبان حضور داشتند تا نحوه

 
رسیدگی و جبران آسیب هایی که به فعالان بازارچه ساحلی دیلم وارد آمده پیگیري و بررسی شود. 

بازارچه ساحلی دیلم در شمال استان بوشهر 10 مهر امیال آتش گرفت و دارایی 200 مغازه و به تعبیري 160 مغازه در مدت کوتاهی
در آتش سوخت.



استاندار بوشهر: واحدهاي آسیب دیده بازارچه ساحلی ''دیلم'' تسهیلات

اعتباري می گیرند

منبع: تسنیمشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/08/17

گروه استان ها- استاندار بوشهر با اشاره به بازسازي واحدهاي آسیب دیده بازارچه ساحلی دیلم در حادثه آتش سوزي گفت:
براي هر واحد آسیب دیده 70 میلیون تومان تسهیلات اعتباري از سوي صندوق کارآفرینی امید پرداخت می شود.

گروه استان ها- استاندار بوشهر با اشاره به بازسازي
واحدهاي آسیب دیده بازارچه ساحلی دیلم در حادثه آتش
سوزي گفت: براي هر واحد آسیب دیده 70 میلیون تومان
تسهیلات اعتباري از سوي صندوق کارآفرینی امید پرداخت

 
می شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از دیلم، عبدالکریم گراوند
ظهر امروز در جلسه بررسی مشکلات واحدهاي آسیب
دیده بازارچه ساحلی دیلم با حضور معاون توسعه روستایی
و مناطق محروم ریاست جمهوري، رئیس صندوق

کارآفرینی امید و مسئولان بنیاد مستضعفان با اشاره به حادثه آتش سوزي در بازارچه ساحلی دیلم اظهار داشت: این حادثه خسارت

 
سنگینی به معیشت و اشتغال صاحبان مغازه ها و خانوارها وارد کرد. 

وي با بیان اینکه پس از وقوع این حادثه تصمیماتی اتخاذ شد افزود: در پی این تصمیمات گام هاي مهمی برداشته شد و اساسی ترین

 
مشکل این بازارچه مالکیت زمین آن است که به اداره کل راه و شهرسازي ماموریت داده شد تا نحوه واگذاري بررسی کند. 

استاندار بوشهر گزینه پیشنهادي در مالکیت زمین این بازارچه را به مردم و صاحبان مغازه ها دانست و گفت: با واگذاري زمین بازارچه
آسیب دیده دیلم، زمینه بازسازي آن آغاز می شود که در این راستا به شهرداري دیلم براي تهیه نقشه و تدوین طرح آن ماموریت داده

 
شد. 

گراوند، از کمک هاي صندوق کارآفرینی امید براي واحدهاي آسیب دیده بازارچه ساحلی دیلم خبر داد و بیان کرد: در فاز نخست
براي هر واحد آسیب دیده 70 میلیون تومان تسهیلات اعتباري از سوي این صندوق پرداخت می شود و در این راستا بنیاد

 
مستضعفان 24 میلیون تومان به صورت قرض الحسنه به افراد آسیب دیده کمک می کند. 

وي، تامین مصالح ساختمانی براي بازسازي بازارچه ساحلی دیلم از سوي بنیاد مستضعفان را از دیگر کمک ها دانست و تصریح کرد: با
توجه به اینکه ساخت این پروژه زمان بر است از این نظر براي امرار معاش آسیب دیده ها مکان موقت در نظر گرفته می شود که

 
شهرداري دیلم در اجراي سازه موقت براي فعالیت آسیب دیده ها در بازارچه ساحلی دیلم همکاري می کند. 

 
بوشهر| واحدهاي آسیب دیده بازارچه ساحلی دیلم بازسازي می شوند/ ضرورت تأمین معیشت خانواده ها 



 
رئیس مجمع نمایندگان بوشهر: اعتبارات بازسازي بازارچه ساحلی دیلم تأمین می شود 

 
آتش سوزي در بازارچه ساحلی شهر دیلم / 200 واحد صنفی طعمه حریق شد 

استاندار بوشهر با تاکید بر پیگیري اجراي مصوبات یاد شده گفت: اجرایی شدن مصوبات با نظارت مستمر فرمانداري دیلم مورد تاکید

 
است تا یکی از مطالبات مردم تحقق یابد. 

بر پایه این گزارش بازارچه ساحلی دیلم در شمال استان بوشهر در حادثه آتش سوزي 10 مهرماه امسال خسارتی به معیشت 200
خانوار دیلمی وارد کرد که براي بازسازي این بازارچه اقدامات مهمی در دست انجام است.



استاندار بوشهر: زمین بازارچه ساحلی دیلم به مردم واگذار شود

منبع: ایرناشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/08/17

گناوه - ایرنا - استاندار بوشهر گفت: باتوجه به اینکه اساسی ترین مشکل در اجراي پروژه احداث بازارچه ساحلی دیلم مالکیت
آن است اداره کل راه و شهرسازي این استان مکلف شد در مدت 2 هفته نحوه واگذاري این اراضی را بررسی کند که گزینه

پیشنهادي ما واگذاري به مردم است.

گناوه - ایرنا - استاندار بوشهر گفت: باتوجه به اینکه
اساسی ترین مشکل در اجراي پروژه احداث بازارچه ساحلی
دیلم مالکیت آن است اداره کل راه و شهرسازي این استان
مکلف شد در مدت 2 هفته نحوه واگذاري این اراضی را
بررسی کند که گزینه پیشنهادي ما واگذاري به مردم است.

به گزارش ایرنا، عبدالکریم گراوند روز شنبه در حاشیه
جلسه رسیدگی به مشکلات کاسبان آسیب دیده بازارچه
ساحلی در بندر دیلم افزود: به منظور حل مشکل آسیب

دیدگان آتش سوزي بازارچه ساحلی دیلم نشست هاي مختلفی برگزار شده است و در این ارتباط در روز جاري نیز نشست و بازدیدي

 
با حضور مقام هاي کشوري و نماینده حوزه انتخابیه در مجلس شوراي اسلامی انجام و تصمیم هایی اتخاذ شد. 

وي اظهارداشت: با توجه به اینکه در حادثه آتش سوزي بازارچه ساحلی دیلم، بخشی از جماعت دچار خسارت و آسیب هاي سنگینی
شدند، در جلسه روز جاري با مقام هاي کشوري مروري بر تصمیم هاي نشست هاي قبلی صورت گرفت و مشخص شد گام هایی

 
برداشته شده است. 

 
گراوند افزود: مسئولیت پیگیري تصمیم هاي جلسه با مقام هاي کشور به فرماندار دیلم ارائه شده است. 

استاندار بوشهر گفت: همچنین شهردار بندر دیلم ماموریت دارد تا نقشه مناسب با درنظرگرفتن اصول و معیارهاي فنی براي احداث

 
پروژه جدید طراحی و آماده کند. 

وي ادامه داد: براي احداث بازارچه دیلم کمک هایی توسط صندوق کارآفرینی امید پیش بینی شده است که در فاز اول براي هر واحد

 
مقرر شد 70 میلیون تومان تسهیلات پرداخت شود. 

گراوند افزوود: تسهیلاتی نیز توسط بنیادمستضعفان کشور در نظر گرفته شده است که فرماندار دیلم پیشتر اعلام کرده بود در مجموع

 
24 میلیادرتومان بصورت قرض الحسنه به آسیب دیدگان پرداخت خواهد شد. 

وي گفت: در حوزه تامین مصالح نیز بنیاد مستضعفان قرار است کمک کند. 



استاندار بوشهر بیان کرد: با توجه به اینکه احداث مغازه ها در بازارچه ساحلی دیلم زمان بر است، باید تمهید لازم براي استقرار موقت

 
غرفه هاي آسیب دیده فراهم شود تا خللی در امرار معاش آنان بوجود نیاید. 

وي افزود: در این ارتباط شهرداري دیلم موظف اجراي یک سازه موقت را بررسی، طراحی و برآورد ریالی کند تا با همکاري نهادهاي

 
کمک رسان عملیاتی شود. 

آتش سوزي بازارچه ساحلی شهرستان دیلم در شمال استان بوشهر ساعت 7:30 صبح پنجشنبه 10 مهرماه امسال به وقوع پیوست و

 
پس از پنج ساعت تلاش نیروهاي آتش نشانی و امدادي ظهر همان روز مهار شد. 

 
دراین حادثه 200 غرفه به طور کامل در آتش سوخت و از بین رفت. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري بوشهر 

 
- آتش سوزي 

 
- عبدالکریم گراوند 

- بندردیلم



روستاییان کردستانی تسهیلات اشتغال دریافت می کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/08/17

سنندج - ایرنا - معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان کردستان گفت: جوانان ساکن در روستاهاي این استان
براي دریافت تسهیلات قرض الحسنه اشتغال به منظور خرید دام سبک و ایجاد کسب و کار به بانک معرفی می شوند.

سنندج - ایرنا - معاون امور جوانان اداره کل ورزش و
جوانان استان کردستان گفت: جوانان ساکن در روستاهاي
این استان براي دریافت تسهیلات قرض الحسنه اشتغال به
منظور خرید دام سبک و ایجاد کسب و کار به بانک معرفی

 
می شوند. 

به گزارش ایرنا، گلاویژ فتاحی روز شنبه اظهار داشت:
تسهیلات بانکی که به جوانان ارائه می شود بدون کارمزد

 
بوده و زمان بازپرداخت آن 36 ماهه است. 

وي افزود: جوانان کردستانی علاقمند به سرمایه گذاري در حوزه دامداري به عنوان یکی از بسترهاي اشتغالزایی جوانان در روستا می
توانند تا تاریخ 26 آبان ماه با مراجعه به ادارات ورزش و جوانان شهرستان ها و ارائه مدارك شناسایی نسبت به ثبت نام در این

 
فراخوان اقدام کنند. 

فتاحی با بیان اینکه تاریخ ارائه مدارك شناسایی قابل تمدید نیست، اضافه کرد: متقاضی باید 18 تا 35 سال سن داشته باشد و تمام

 
مبلغ پرداختی از سوي بانک در قالب تسهیلات قرض الحسنه به جوانان باید به خرید دام سبک اختصاص یابد. 

معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان کردستان یادآور شد: براي حفظ اشتغال هاي ایجاد شده، متقاضیان پس از دریافت

 
تسهیلات قرض الحسنه و خرید دام سبک تا پنج سال امکان فروش آن را ندارند. 

وي تاکید کرد: حوزه معاونت امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان کردستان در راستاي اجرایی کردن تفاهم نامه وزارت ورزش

 
و جوانان با بانک رسالت و به منظور حمایت از اشتغالزایی جوانان اعطا می شود. 

فتاحی با بیان اینکه فعلا 400 میلیون تومان اعتبار براي این تسهیلات در نظر گرفته شده است، گفت: هنوز سقف تسهیلات براي هر

 
نفر تعیین نشده اما حدود 20 تا 40 میلیون تومان خواهد بود. 

معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان کردستان افزود: صندوق کارآفرینی امید هم تسهیلات قرض الحسنه به جوانان

 
روستایی ارائه می کند که محدودیتی در نوع اشتغال وجود ندارد. 



 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- کردستان 

 
- اشتغال زایی 

- وزارت ورزش و جوانان



هرج و مرج در قیمت گذاري کالاها

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/08/17

برنامه حجره، هفدهم آبان با هدف بررسی موضوع هرج و مرج در قیمت گذاري کالاها تقدیم مخاطبان می شود.

برنامه حجره، هفدهم آبان با هدف بررسی موضوع هرج و

 
مرج در قیمت گذاري کالاها تقدیم مخاطبان می شود. 

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی رادیو گفت وگو، حجره
برنامه اي شبانه و کاري از گره تاریخ و فرهنگ رادیو گفت
و گو با محوریت گفت و گو با فعالان اقتصادي در حوزه
کارآفرینی و مشاغل خانگی، با هدف تحقق اقتصاد مقاومتی

 
است. 

برنامه حجره، هفدهم آبان با حضور بهنام نیک منش(معاون نظارت و بازرسی اتاق اصناف)، مهدي کمال نیا(معاون اجرایی در امور
شعب اداره کل تعزیرات حکومتی استان تهران) و همت قلی زاده(استاد دانشگاه و کارشناس اقتصادي) به بررسی هرج و مرج در قیمت

 
گذاري کالاها می پردازند. 

 
این برنامه شنبه ها ساعت 22:00 به صورت زنده روي موج اف ام ردیف 103/5 مگاهرتز تقدیم مخاطبان می شود. 

شبکه رادیویی گفت و گو از طریق گیرنده هاي دیجیتالی، رادیو نما، اپلیکیشن هاي موبایلی و آدرس اینترنتی

 
http://radiogoftogoo.ir نیز قابل دریافت است. 

همچنین علاقمندان می توانند از طریق شماره تماس 27861035 و سامانه پیامکی 300001035 با این برنامه و دیگر برنامه هاي
رادیو گفت و گو در ارتباط باشند.



صدور 4900 پروانه صنفی در استان ایلام/ امکان ثبت غیرحضوري درخواستها

منبع: شاتاشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/08/17

رئیس اداره امور اصناف و تشکل هاي سازمان صمت ایلام از صدور بیش از 4900

 
پروانه صنفی در ایلام در راستاي «کارآفرینی» و «اشتغال پایدار» خبر داد. 

به گزارش شاتا، امید علی عزتی بیان کرد: بیش از 4900 پروانه صنفی براي شروع

 
کسب و کار جدید در ایلام صادر شده است. 

رئیس اداره امور اصناف و تشکل هاي سازمان صمت ایلام گفت: پروانه هاي صادره جدید گامی در جهت « اشتغال پایدار» و

 
«کارآفرینی» در استان ایلام بوده و به تحقق اقتصاد مقاومتی می انجامد. 

وي شرط دریافت پروانه هاي صنفی براي شروع کسب و کارهاي جدید را تابع قانون نظام صنفی کشور دانست و افزود: هر نیروي فعال
براي واحد صنفی خود می تواند از امتیاز یک پروانه صنفی برخوردار شود و چنانچه در سایر صنوف نیز داراي فعالیت باشد، شرط

 
دریافت پروانه منوط به معرفی مباشر است. 

عزتی تصریح کرد: متقاضیان صدور و ایجاد کسب و کارهاي جدید با ثبت نام در سامانه www.iranianasnaf.ir می توانند به
صورت غیرحضوري نسبت به ثبت درخواست پروانه اقدام و با ارائه کد رهگیري پروانه خود را دریافت کنند.



دانشگاه فنی و حرفه اي صاحب گرنت پژوهشی شد/ آیین نامه به زودي ابلاغ

می شود

منبع: بلاغشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/08/17

به گزارش بلاغ به نقل ازابراهیم صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور در گفت وگو با خبرنگار با بیان اینکه
فعالیت هاي پژوهشی این دانشگاه در مراکز علمی تحت پوشش خود با همت مضاعف و قدرت بیشتري دنبال می شود گفت: آیین نامه
گرنت پژوهشی دانشگاه فنی و حرفه اي خوشبختانه مورد تأیید و تصویب هیأت امنا قرار گرفته و بر اساس اسناد بالادستی و اهداف

 
دانشگاه به زودي براي واحدهاي تابعه در سراسر کشور ابلاغ می شود. 

وي افزود: با اختصاص گرنت پژوهشی به واحدها و مراکز علمی تحت پوشش دانشگاه علمی و فنی و حرفه اي به زودي شاهد
دستاوردها و فعالیت هاي قابل توجهی در حوزه رشد و پیشرفت علمی خواهیم بود؛ چراکه یکی از مأموریت هاي مهم این دانشگاه
مهارت افزایی و کارآفرینی دانشجویان در راستاي منویات مقام معظم رهبري است که در این رابطه فعالیت هاي پژوهشی و تحقیقی

 
نقش محوري دارد. 

صالحی عمران تصریح کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي تاکنون توانسته در راستاي سیاست ها نظام آموزش عالی کشور و همچنین
اشتغال آفرینی براي دانشجویان خود موفقیت هاي چشمگیري به دست آورد. از طرفی باید به این نکته اشاره کنم که با اختصاص
گرنت پژوهشی، فعالیت ها و تحقیقات علمی و پژوهشی دانشجویان با قدرت و سرعت بیشتري همراه خواهد بود به طوري که در آینده

 
نه چندان دور شاهد دستاوردها و پیشرفت هاي علمی دانشجویان این دانشگاه خواهیم بود. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



سپر افتاده«فرهنگ و هنر» فارس در کارزار کرونا/ به «تحفه»امیدي نیست

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/08/17

شیراز- اهالی فرهنگ و هنر فارس در کارزار کرونا آسیب دیده اند و در ستاد کرونا هم مدافعی ندارند تا سپرشان در این هم
آورد ویروسی بر زمین افتاده باشد.

 شیراز- اهالی فرهنگ و هنر فارس در کارزار کرونا آسیب

 
دیده اند و در ستاد کرونا هم مدافعی ندارند تا سپرشان در این هم آورد ویروسی بر زمین افتاده باشد. 

خبرگزاري مهر - گروه استان ها: مؤسسات فرهنگی و هنري و مشاغل مرتبط با این حوزه در دوران کرونا آسیب هاي جدي دیدند و از

 
حمایت مستمر برخوردار نشدند. 

به اعتقاد برخی فعالان فرهنگی و هنري نگاه دوگانه اي وجود دارد که اجراهاي کنسرت و همایش و سینما و آموزشگاه هاي موسیقی

 
تعطیل هستند اما مشاغل دیگر و همینطور پروازهاي هواپیما برقرار است. 

این در حالیست که در آستانه یک سالگی «پاندمی کرونا» قرار داریم و جهان در حالی با این موضوع کنار آمده که در همچنان در

 
ایران بر یک پاشنه می چرخد و این مسائل حتی بحرانی تر شده و بسیاري مشاغل متأثر از ترکش هاي این بحران شده اند. 

با وجودي که از ابتداي شیوع کووید 19 بسیاري وعده ها براي گشایش اقتصادي داده و تسهیلاتی در نظر گرفته شد تا مشاغل از
آسیب هاي این همه گیري در امان بمانند اما بنا به آنچه فعالان فرهنگی و هنري عنوان می کنند با شرایطی که تسهیلات دولتی دارد
امکان برخورداري مشاغل این حوزه از چنین تسهیلاتی سخت و دشوار است زیرا با وجود رکود اقتصادي و اولویت معیشت مردم،

 
خانواده ها تمایلی به هزینه کردن در دیگر بخش ها ندارند. 

از سویی تمایزي که هر از چند گاه به دلیل شرایط پرنوسان بیماري در محدودیت هاي کرونایی اعمال می شود موجب شده مشاغلی
معترض شوند که چرا با وجود تصمیمات ستاد ملی کرونا براي تعطیلی ها، این محدودیت ها فقط بخشی از مشاغل را در بر می گیرند

 
و برخی حوزه هاي اقتصادي از این محدودیت ها گریزان و مستثنی هستند. 

در این میان طرح هایی مانند «تحفه» یا «کارآفرینی امید» از سوي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی هم گرچه اعلام شده است، اما به



 
نظر می رسد با این وجود فعالان این بخش ها تمایلی به برخورداري از آن را ندارند. 

 
دخل و خرج مشاغل فرهنگی و هنري با طرح هاي دولت همخوانی ندارد 

با وجودي که مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان فارس چندي پیش جزئیات «شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه حوزه
هاي فرهنگ، هنر و رسانه» با کارمزد 4 درصد و عاملیت صندوق کارآفرینی امید را اعلام کرد اما دخل و خرج مشاغل فرهنگی و

 
هنري با چنین طرح هایی همخوانی ندارد. 

صابر سهرابی با اشاره به اینکه اعطاي تسیلات حمایتی براي حفظ و تثبیت فرصت هاي شغلی با کارمزد 4 درصد و عاملیت صندوق
کارآفرینی امید آغاز شد، افزود: میزان کل این تسهیلات که با اصلاح تفاهم نامه تبصره 18 سال 97 ویژه بحران کرونا اصلاح شد، 224

 
میلیارد تومان است. 

 
 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد فارس گفت: فراخوان هاي حمایتی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با عنوان هاي فراخوان اعطاي تسهیلات
حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه در حوزه هاي فعالان امور هنري، فعالان فرهنگی، فعالان فضاي مجازي و مدیران کسب و کارهاي
دیجیتال و فعالان مؤسسات فرهنگی قرآن و عترت در سراسر کشور اعلام شده و ثبت نام اعطاي تسهیلات حمایتی به فعالان حوزه

 
هاي فرهنگ، هنر و رسانه از 23 مهر آغاز شد. 

 
بازپرداخت تسهیلات با تعطیلات متعدد امکان پذیر نیست 

در پیوند با این موضوع رئیس انجمن صنفی شرکت هاي تهیه و تولید آثار صوتی و تصویري استان فارس در گفت و گو با خبرنگار

 
مهر، می گوید: بازپرداخت این تسهیلات با تعطیلات متعدد امکان پذیر نخواهد بود. 

مجتبی محنا عنوان می کند: از اسفند ماه 1398 که در آغاز بیماري کرونا بودیم؛ اولین صنفی که نامه تعطیلی آن ابلاغ شد، کنسرت

 
هاي موسیقی، تئاتر و بعد سالن هاي سینما و آموزشگاه هاي آزاد هنري بود. 

به گفته این هنرمند شیرازي، در چند ماه ابتدایی تقریباً تمامی مشاغل نیز مشمول تعطیلی شدند اما با گذشت زمان و فروکش کردن

 
نسبی کرونا مشاغل به مرور بازگشایی شدند. 



وي با این حال اضافه می کند: مطمنا سلامت مردم و رعایت پروتکل هاي بهداشتی مهمترین و دغدغه اصلی مسئولین و همچنین

 
همگی ما است اما نگاه دوگانه به مشاغل بعضاً باعث سوالات و ابهامات بسیاري می شود. 

محنا اظهار می کند: دوهفته قبل به اجبار سفري اداري به پایتخت داشتم تصورم از ورود به فرودگاه اینگونه بود که در ابتداي ورود با
دستگاه تب سنج، چک خواهم شد و در هواپیما نیز با رعایت فاصله گذاري اجتماعی در صندلی خواهم نشست اما حدود 150 نفر در

 
یک هواپیما با حداکثر ارتفاع 2 متر بیشتر از 2 ساعت بدون تهویه و گردش هواي مناسب در کنار یکدیگر بودیم. 

این در حالیست که به گفته رئیس انجمن صنفی شرکت هاي تهیه و تولید آثار صوتی و تصویري فارس، در رستوران ها و فست فودها
و کافه هایی که شخصاً مشاهده کردم تنها اتفاق مهم آن هم در بعضی از آنها جمع کردن صندلی ها و نصب پلاستیک بین مشتري و

 
گیشه فروش اغذیه بود. 

 
ابهامات و سوالات ادامه فعالیت مشاغل باقی است 

وي با بیان اینکه در هفته گذشته نامه تعطیلی کلاس هاي آموزشی حتی کلاس هاي انفرادي نیز ابلاغ شده است، می گوید: سوالی که
پیش می آید این است که سالن اجراي کنسرت و سینما با حداقل 10 متر ارتفاع و تهویه مطبوع و با فاصله گذاري اجتماعی آیا
خطرناك تر از محیط داخل هواپیما است؟ آیا اتاق 12 متري با ارتفاع حداقل 2.20 سانتیمتر داراي تهویه و جریان هوا و حضور 2 نفر

 
(مربی و هنرجو) جهت فراگیري موسیقی در یک آموزشگاه از یک کافه یا فست فود با حضور ده ها نفر خطر بیشتري دارد؟ 

محنا، ادامه می دهد: اگر مشکل صندلی است، مربی و هنرجو بطور ایستاده نیز می توانند تدریس و امرار معاش کنند، اگر پاساژ، مغازه
دار، دستفروش، کسبه، راننده و… مشکل اقتصادي دارند هنرمندان، خوانندگان، بازیگران تئاتر، صدابردار، نورپرداز، مربی و نوازنده هم

 
براي امرارمعاش احتیاج به کار و درآمد دارند. 

به گفته رئیس انجمن صنفی شرکت هاي تهیه و تولید آثار صوتی و تصویري استان فارس، اهل هنر نیز مانند بقیه افراد جامعه اجاره

 
بهاي منزل و محل کار، خرید مایحتاج اولیه و نان و گوشت و مرغ دارند. 

 
نگاه دولت در جبران خسارت هاي کرونا دوگانه است 

وي می افزاید: اگر دولت خواهان بازپرداخت وام هایی که جهت جبران خسارت کرونا آن هم با مشکلات بسیار مانند ضامن و رفت و
آمدهاي بسیار به تعدادي از افراد پرداخت کرده، است باید نگاهی دیگر به جامعه هنري داشته باشد زیرا با این نگاه دوگانه و تعطیلی
مستمر کسی توان بازپرداخت این وام ها را نخواهد داشت زیرا جامعه هنري در حال تمام شدن است و دیگر رمقی براي آن نمانده

 
است. 

محنا ادامه می دهد: سینما، کنسرت، تئاتر، آموزشگاه موسیقی، سالن دار سینما و تمامی مشاغل مرتبط به آنان که بعضاً با سرمایه

 
گذاري شخصی بسیار تأسیس شده اند در حال فروپاشی است. 

به گفته رئیس انجمن صنفی شرکت هاي تهیه و تولید آثار صوتی و تصویري فارس، هنرمندان احتیاج به «تحفه» ندارند فقط خواهان

 
نگاه یکسان مانند باقی مشاغل هستند. 



وي با این حال می گوید: سپاسگزار کادر درمان هستیم که از شروع بیماري کرونا بطور شبانه روزي و بی وقفه مشغول خدمت رسانی

 
بودند و هستند. 

 
داشتن ضامن کارمند مشکل مشاغل آسیب دیده براي گرفتن وام کرونا 

محنا در پاسخ به اینکه آیا از تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا استفاده کرده، می گوید: بعضی از همکاران استفاده کردند که البته

 
ضامن کارمند مشکل ترین قسمت آن است. 

رئیس انجمن صنفی شرکت هاي تهیه و تولید آثار صوتی و تصویري فارس پیرامون اینکه براي چنین مواردي آیا استفاده از فضاي

 
مجازي کارگشاست، تصریح می کند: نه متأسفانه زیرا زیر ساختهایش موجود نیست و فرهنگ استفاده از این فضا فراهم نشده است. 

وي پیشنهاد می کند: خواسته ما اول حضور یک نماینده صنفی در ستاد ملی کرونا استان جهت پیگیري مطالبات و شفاف سازي
درباره فعالیت هاي هنري است و دوم اینکه نگاه ستاد ملی کرونا به مشاغل ما واقع بیانه تر باشد.



موافقت سازمان بورس با ورود هلدینگ افق به بازار سرمایه

منبع: ایران پترونتشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/08/17

محمدحسین زینلی مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با اشاره به برنامه ورود شرکت به بازار سرمایه گفت: خوشبختانه
موافقت اصولی از سازمان بورس و اوراق بهادار کشور جهت ورود هلدینگ به بازار سرمایه اخذ و مجمع فوق العاده در همین

راستا جهت تصویب اساسنامه شرکت برگزار شد. به گزارش ایران پترونت از مس پرس، ...

محمدحسین زینلی مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با اشاره به برنامه ورود شرکت به بازار سرمایه گفت: خوشبختانه موافقت
اصولی از سازمان بورس و اوراق بهادار کشور جهت ورود هلدینگ به بازار سرمایه اخذ و مجمع فوق العاده در همین راستا جهت

 
تصویب اساسنامه شرکت برگزار شد. 

به گزارش ایران پترونت از مس پرس، مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با اعلام این خبر، درباره مهم ترین اقدامات این شرکت
از ابتداي سال جاري تاکنون گفت: خوشبختانه با اقدامات مؤثر انجام شده و با حمایت هاي موثر دکتر سعدمحمدي مدیرعامل شرکت
مس و مهندس ارجمندي مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري سرچشمه و تلاش مضاعف پرسنل شرکت افق، اکثر شرکت هاي تابعه از
رشد خوبی برخوردار بوده اند که با برنامه ریزي هاي صورت پذیرفته این روند مثبت در شش ماهه دوم سال 1399 نیز ادامه داشته

 
است. 

زینلی با بیان این که شرکت صنایع مس افق کرمان به عنوان یک هلدینگ بومی مستقر در حوزه مجتمع هاي مس سرچشمه و
شهربابک ظرفیت هاي فراوانی جهت انجام انواع امور خدماتی و درمانی، فنی و مهندسی، تولیدي و حمل ونقل جاده اي و ... را در
قالب پنج شرکت ارفع سازان کرمان، راهوار مس، همگامان مس، حکیم مس و تولیدي شیمیایی هامون دارا می باشد، گفت: در حال
حاضر قراردادهاي تأمین قراضه مورد نیاز مجتمع هاي مس سرچشمه و شهربابک، همچنین تأمین نیروي انسانی شرکت مس در

 
مجموعه هلدینگ افق است. 

مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با بیان این که ساماندهی جذب نیروي انسانی قراردادهاي شرکت هاي تابعه از طریق اداره
کار از ابتداي سال جاري تاکنون در دستور کار شرکت قرار گرفته است، اظهار داشت: تسویه بدهی هاي مالیاتی شرکت اصلی ، برنامه
ریزي هاي لازم جهت جذب پروژه هاي جدید و انجام اقدامات لازم جهت برگزاري مصاحبه آزمون جذب 500 نفري از دیگر اقدامات

 
مهم این شرکت طی 7 ماهه نخست سال جاري است. 

به گفته زینلی برنامه ریزي جهت نوسازي ناوگان ماشین آلات، احداث دي کلینیک تخصصی در شهر مس سرچشمه، راه اندازي
کلینیک دندانپزشکی در شهرستان هاي کرمان و شهربابک، راه اندازي پروژه تمیز کاري صنعتی با یخ خشک، عزم جدي جهت ورود
به پروژه هاي صنعتی و معدنی جدید، برنامه ریزي براي اصلاح قراردادها و گرفتن تعدیل قراردادهاي دوره اي با شرکت مس و راه

 
اندازي کلینیک سلامت در رفسنجان از مهم ترین اقدامات این هلدینگ در خصوص افزایش بهره وري از شرکت هاي تابعه است. 

مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با اشاره به چالش هاي پیش روي شرکت براي توسعه گفت: قطعاً جهش نرخ ارز و عدم ثبات

 
آن موجب بی ثباتی در قیمت مواد اولیه و افزایش هزینه هاي تولید و خسارت به پیمانکاران بخش خصوصی شده است. 



به گفته زینلی تقویت دانش فنی، آموزش نیروي انسانی ماهر و کارآمد، به روز کردن تجهیزات تولید با دانش فنی روز، توسعه فرهنگ
کارگروهی میان شرکت هاي داخلی، بومی کردن و پیاده سازي الگوي هاي موفق، ایجاد مهارت هاي رقابت در عرصه بین المللی و

 
اشتغال زایی براي توسعه ملی می توان از سیاست ها و راهکارهاي براي رفع چالش هاي پیش روي است. 

وي در ادامه به مهم ترین اقدامات در حوزه افزایش دانش نیروي انسانی و افزایش بهره وري اشاره کرد و گفت: نیازسنجی آموزشی و
آموزش هاي تخصصی و فردي به صورت پیوسته و برنامه ریزي شده جهت افزایش توانایی و مهارت کارکنان شاغل جهت اجراي
وظایف محول شده، افزایش خدمات رفاهی و فرهنگ مسئولیت پذیري در شرکت هاي تابعه و استخدام نیروهاي متخصص و مولد در
شرکت هاي تابعه از مهم ترین فعالیت هاي شرکت افق در راستاي افزایش بهره وري نیروي انسانی از ابتداي سال جاري تاکنون است.

زینلی در ادامه با اشاره به قراردادهاي هلدینگ صنایع مس افق با مجموعه شرکت ملی صنایع مس ایران و همچنین با توجه به یکی از
فعالیت هاي شرکت که همانا تأمین نیروي انسانی متخصص است، گفت: این مهم در بخش قراردادهاي دوره اي در شش ماهه دوم
همانند گذشته از سوي ادارات کار شهرستان ها با محوریت خانواده محترم ایثارگران، بازنشستگان و سایرین انجام می پذیرد و

 
همچنین در بخش تأمین نیرو نیازهاي شرکت ملی صنایع مس ایران از طریق آزمون هاي تخصصی مرتفع می شود. 

ح/99



بررسی سیر تاریخی سنت فلسفی در کتاب «پدیدارشناسی»

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/08/17

اگرچه پدیدارشناسی علم جدیدي است و به تعبیر هوسرل «سرآغازي تازه در فلسفه است»، با این وجود و به اذعان خود
هوسرل، متأثر از سنت هاي فلسفی پیش از او و به ویژه کانت است.

اگرچه پدیدارشناسی علم جدیدي است و به تعبیر هوسرل
«سرآغازي تازه در فلسفه است»، با این وجود و به اذعان
خود هوسرل، متأثر از سنت هاي فلسفی پیش از او و به

 
ویژه کانت است. 

خبرگزاري مهر، گروه دین و اندیشه - ابوالفضل قوي البنیه:
کتاب «پدیدارشناسی» اثر «اشتفان کاوفر» و «آنتونی
چمرو»، با ترجمه ي «ناصر مؤمنی» توسط انتشارات
مؤسسه فرهنگی هنري پگاه روزگار نو منتشر شده و در
بازار کتاب در دسترس علاقه مندان قرار دارد. موضوع این

 
کتاب ارائه ي دریچه اي براي شناخت سنت فلسفی پدیدارشناسی در یک سیر تاریخی از قرن هجده و نوزده تا امروز است. 

 
علم شناخت پدیده ها 

«شناخت» یا «معرفت» نخستین کاري است که هر انسان از بدو تولد به آن اشتغال دارد و در عین حال ماهیت و سازوکار آن از
پیچیده ترین مباحثی است که موضوع اندیشه ورزي فیلسوفان در قرون و اعصار مختلف بوده است. «پدیدارشناسی» یک سنت یا
جنبش فلسفی معاصر است که ساختار معرفت یا تجربه را بررسی می کند. به عبارتی «پدیدارشناسی» علمی است که چگونگی

 
شناخت انسان از پدیدارها را تبیین می کند. 

نخستین کسی که این اصطلاح را بدین معنا به کار برده است، ادموند هوسرل است. او در دهه ي 1890 شروع به استفاده از این
اصطلاح کرده و در کتاب معروف خود یعنی «ایده هاي مربوط به یک پدیدارشناسی محض و فلسفه ي پدیدارشناسانه» که به کتاب
«ایده ها» معروف است و در 1913 نگاشته شده، روش و مفاهیم بنیادین پدیدارشناسی را توضیح می دهد، اما شناخت پدیدارشناسی

 
تنها با مطالعه ي آثار و احوال هوسرل ممکن نخواهد بود. 

 
تاریخ مندي پدیدارشناسی 

اگرچه پدیدارشناسی علم جدیدي است و به تعبیر هوسرل «سرآغازي تازه در فلسفه است»، با این وجود و به اذعان خود هوسرل،
متأثر از سنت هاي فلسفی پیش از او و به ویژه پروژه ي بزرگ فلسفه ي ایدئالیستی امانوئل کانت است. پس از هوسرل نیز اگرچه
پیروان برجسته ي او مانند هایدگر، سارتر، مرلوپونتی و دیگران به توسعه ي روش فلسفی پدیدارشناسی اشتغال دارند، با این وجود به
قدري در کار آن ها در مقایسه با هم و در مقایسه با آثار هوسرل اختلاف وجود دارد که برخی در این که پدیدارشناسی را یک سنت



فلسفی و همه ي این فیلسوفان را متعلق به آن سنت بدانیم تشکیک کرده اند. بنابراین شناخت پدیدارشناسی بدون بررسی تاریخ آن

 
ممکن نخواهد بود. 

کتاب «پدیدارشناسی» نوشته ي اشتفان کاوفر و آنتونی چمرو، سعی دارد با نگاهی به این تاریخ، مقدمه اي بر شناخت پدیدارشناسی
ارائه دهد. این کتاب آنچه را که یک خواننده مشتاق باید در مورد پدیدارشناسی، تاریخ آن، مهم ترین مؤلفان و آثار آن ها، و تأثیر و

 
نفوذ پدیدارشناسی بر شاخه هاي فلسفه معاصر، روان شناسی، و علوم شناختی بداند را شامل می شود. 

در این کتاب تاریخ پدیدارشناسی از طریق آثار هوسرل، هایدگر، مرلوپونتی و سارتر، و از طریق استدلال هاي آن ها علیه روان شناسی
علمی، وبازپرسی انتقادي شان از روان شناسی گشتالت بررسی می شود و از پیشرفت هاي معاصر در روان شناسی بوم شناختی،

 
انتقادهاي رویکردهاي شناختی به هوش مصنوعی و علوم شناختی بدن مند صحبت می شود. 

 
فصول کتاب پدیدارشناسی 

مؤلفان، کتاب را در نه فصل به ضمیمه ي یک مقدمه نگاشته اند. اگر از مقدمه بگذریم که شامل بصیرت هایی کلی در مورد
پدیدارشناسی است، مطالب اصلی کتاب با فلسفه ي نقادي امانوئل کانت آغاز می شود. نظریه ي شناخت کانت، استنتاج استعلایی و
تأثیر کانت بر پیشرفت فلسفه و روان شناسی نیز از موضوعات فصل اول به شمار می رود. در کنار بررسی کانت و آثارش، نویسندگان
به سراغ ویلهلم وونت، پایه گذار روان شناسی تجربی نیز رفته اند. خود وونت عمیقاً تحت تأثیر کانت قرار داشت، ولی علمی که پایه

 
گذاري کرد تحولی شگرف در استفاده از علوم روان فیزیک براي مطالعه ي تجربه ي بیرونی ایجاد نمود. 

دومین فصل به بررسی آثار پدیدارشناسانه ي ادموند هوسرل تعلق دارد. پدیدارشناسی استعلایی هوسرل، تأثیر پذیري او از کانت و
برنتانو، تلاش او براي درهم آمیزي منطق و روان شناسی و ایده هایی از جمله حیث التفاتی، تحویل استعلایی، تحویل آیدتیک و نیز

 
پدیدارشناسی آگاهی زمان مند، از مهم ترین مباحثی هستند که در این فصل مطرح می شوند. 

فصل سوم کتاب پدیدارشناسی اگزیستانسیال هایدگر را تبیین می کند. هایدگر سرشناس ترین شاگرد و مدتی نیز همکار ادموند
هوسرل بود. او در عین تحسین هوسرل و حتی اهداي کتاب گرانسنگ خود یعنی هستی و زمان به وي، به نحوي بنیادین با
پدیدارشناسی هوسرل مخالف بود و به دنبال اصلاح و طرح نوینی از پدیدارشناسی بود. شرح پدیدارشناسی اگزیستانسیال و طرح
مفاهیمی در فلسفه ي هایدگر از جمله : در جهان بودن، با دیگران بودن، زمان مندي، پرتاب شدگی، گشودگی، یافتگی و … محتواي

 
این فصل را تشکیل می دهد. 

در فصل چهارم، مؤلفان به مثابه مقدمه اي بر پدیدارشناسی مرلوپونتی و گیبسون، به شرح روان شناسی گشتالت می پردازند. همزمان
با پروژه ي پدیدارشناسی هوسرل، گروهی از روان شناسان در برلین مشغول توسعه ي شاخه اي از روانشناسی بودند که بعدها
روانشناسی گشتالت نام گرفت. انتقاد روان شناسی گشتالت بر روان شناسی تجربی اتمیستی وونت و تأثیر این شاخه از روانشناسی بر

 
فلسفه در قرن بیستم از موضوعات این فصل است. 

فصل هاي پنجم تا هفتم به پدیدارشناسی موریس مرلوپونتی، ژان پل سارتر و جیمز گیبسون اختصاص دارد. اثر بی نظیر مرلوپونتی
پدیدارشناسی ادراك نام دارد. تز او در این کتاب این است که ادراك ذاتاً فرایندي بدنی است. اغلب کار مرلوپونتی را به عنوان ترکیبی
از نظریات هوسرل و هایدگر تلقی می کنند. سارتر دیگر اندیشمندي است که تحت تأثیر هوسرل و هایدگر دست به ارائه ي تزهایی در
مورد پدیدارشناسی می زند. کتاب او با نام وجود و عدم و با عنوان فرعی «رساله اي پدیدارشناسانه در باب وجودشناسی»، سهم مهمی



در پیش برد پدیدارشناسی دارد. گیبسون امروزه به واسطه ي رویکرد محیطی به مطالعه ادراك، به ویژه ادراك بصري، شناخته می

 
شود. او نیز همچون مرلوپونتی متأثر از فلسفه گشتالت بوده و رویکردي نزدیک به او دارد. 

دو فصل پایانی نیز به انقلاب شناختی و پیدایش علوم شناختی و تأثیر آن بر پدیدارشناسی اختصاص دارد. فصل هشتم اشاره اي به
رفتارگرایی در روان شناسی و منسوخ شدن آن و جایگزینی آن با علوم شناختی و ایده هاي پیش رونده و مترقی هیوبرت دریفوس در
این حوزه دارد. فصل پایانی نیز با عنوان «علوم شناختی پدیدارشناسی» به طرح مسائل روز این شاخه جدید از علم می پردازد.
مسائلی از قبیل: مسئله ي چهارچوب، نظریه ي نظام هاي دینامیکی، علوم شناختی هایدگري، فعلیت باوري و رویکرد حسی-حرکتی.

 
آخرین بحث نویسندگان از آینده ي پدیدارشناسی علمی و ابراز اطمینان آن ها از روند رو به رشد این شاخه از علوم است. 

کتاب «پدیدارشناسی» ترجمه اي از کتاب «Phenomenology: An Introduction» نوشته ي اشتفان کاوفر و آنتونی چمرو،
با ترجمه ي ناصر مؤمنی است که در 348 صفحه توسط انتشارات پگاه روزگار نو منتشر شده و با قیمت 66 هزار تومان در دسترس

 
علاقه مندان قرار دارد. 

نشر پگاه روزگار نو سال گذشته نیز کتاب دیگري در این زمینه با عنوان آشنایی با پدیدارشناسی (مجموعه مقالات) با ترجمه علی
نجات غلامی را منتشر کرده بود.



اعطاي جهیزیه به نیازمندان سراسر کشور به صورت ماهانه توسط خیرین

منبع: شهر فرداشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/08/17

مدیرعامل بنیاد بین المللی صلوات گفت: ماهانه بین 20 الی 30 عدد جهیزیه میان نیازمندان شناسایی شده کشور توزیع می
شود و به مناسبت اعیاد ربیع الاول نیز 32 عدد جهیزیه به این عزیزان اعطا شد.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»، فاطمه نام آور راد مدیرعامل بنیاد بین المللی صلوات در گفتگو با خبرنگاران، در
خصوص اقدامات این مجموعه خیریه گفت: مجموعه بنیاد صلوات یک نهاد مردمی است که از 10 سال پیش تاکنون فعالیت خود را

 
آغاز کرده و در زمینه هاي فرهنگی، مذهبی، هنري، اجتماعی و غیره فعالیت می کند. 

وي با بیان اینکه بنیاد صلوات داراي بیش از 100 هزار عضو و خیر است، افزود: این مجموعه به همت خیرین فعال است و ازجمله
مهمترین اقدامات ثابت ما تهیه جهیزیه براي نیازمندان، سرپرستی ایتام، ساخت مسجد و مدرسه در نقاط محروم، اعزام زائر اولی ها به

 
مراکز زیارتی و توزیع بسته هاي ارزاق میان خانواده هاي محروم است. 

مدیرعامل بنیاد بین المللی صلوات در خصوص تهیه جهیزیه براي نوعروسان نیز توضیح داد: تهیه جهیزیه از برنامه هاي ثابت و ماهانه
ماست و هر ماه حدود 20 الی 30 جهیزیه میان خانواده هاي نیازمند و شناسایی شده در سطح کشور توزیع می شود. این ماه نیز در
روز 17 ربیع الاول و به مناسبت ولادت پیامبر اکرم سلام االله علیها 32 جهیزیه میان زوج هاي جوانی که چندین سال به دلیل عدم

 
امکان تهیه جهیزیه در انتظار ازدواج بودند، توزیع شد. 

نام آور راد با اشاره بر اشتغالزایی و کارآفرینی براي نیازمندان نیز عنوان کرد: یکی از رویکردهاي اصلی ما کارآفرینی به ویژه
توانمندسازي افراد نیازمند است. در همین راستا نیز با شناسایی این افراد به آنها وام اشتغال زایی اعطا می شود و فرآیند کارآفرینی و
توانمندسازي آنها براي کسب درآمد شخصی انجام می شود. در مرحله بعدي نیز بازارهاي فروش محصولات آنها تأمین می شود و به

 
طور کلی نیازمندان از مرحله کارآفرینی و توانمندسازي تا رسیدن به درآمد پایدار مورد حمایت مجموعه ما قرار می گیرند. 

وي افزود: در این زمینه زنان بی سرپرست و سرپرست خانوار در اولویت توانمندسازي ما قرار دارند و تاکنون نیز مشاغل فراوانی در

 
سطح کشور ایجاد شده است. 

مدیرعامل بنیاد بین المللی صلوات ادامه داد: یکی دیگر از برنامه هاي ماهانه و ثابت ما شناسایی ایتام، سرپرستی و حمایت مالی از

 
آنهاست. این امر به صورت ماهانه انجام می شود و هر ماه تعدادي از این کودکان شناسایی و مورد حمایت مالی ما قرار می گیرند. 

نام آور راد در خصوص دیگر اقدامات این مجموعه توضیح داد: اعزام زائر اولی ها به بقاع متبرکه از جمله مشهد، قم و جمکران، ساخت

 
مسجد و مدرسه در نقاط محروم کشور با کمک خیرین از دیگر اقدامات این مجموعه است. 

وي در خصوص اقدامات بنیاد صلوات در ایام کرونا نیز عنوان کرد: از ابتداي شروع کرونا پویش «هر خانه یک کارگاه تولید ماسک» را
راه اندازي کردیم و به میزان بسیار زیادي ماسک و مواد ضدعفونی تولید کردیم. به طوري که به شمار زیادي از خانوارهاي نیازمند در



سراسر کشور کمک کردیم. به علاوه پس از فرمان مقام معظم رهبري در خصوص حمایت از نیازمندان نیز در زمینه کمک معیشتی و
توزیع بسته هاي ارزاق و معیشتی فعالیت کردیم و در طول این مدت بیش از 10 هزار بسته ارزاق میان نیازمندان توزیع شده است.



2000 تخت بیمارستانی برکت در خدمت بیماران کرونایی
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مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام از ساخت 13 بیمارستان در کشور خبر داد.

به گزارش ایسنا، امیرحسین مدنی در جریان سفر به استان
لرستان و در مراسم افتتاح پایگاه اورژانس 115 شهرك
صنعتی خرم آباد با اعلام این خبر افزود: تا به امروز هشت
بیمارستان برکت تحویل وزارت بهداشت شده است و دو
بیمارستان دیگر نیز تا پایان سال جاري به بهره برداري

 
خواهد رسید. 

به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، 2000 عدد از تخت هاي
بیمارستانی کشور که اکنون براي بستري بیماران مبتلا به
کرونا استفاده می شود با اقدام این بنیاد در ساخت هشت

 
بیمارستان ایجاد شده است. 

وي با اعلام افتتاح 15 طرح بهداشتی و درمانی بنیاد برکت در استان لرستان اظهار داشت: این 15 طرح شامل پایگاه اورژانس 115،

 
مراکز و خانه هاي بهداشت شهري و روستایی و مرکز 32 تخت خوابه شهرستان رومشکان می شود. 

مدیرعامل بنیاد برکت ادامه داد: ساخت 230 مرکز جامع سلامت، خانه و مرکز بهداشت را درمناطق محروم کشور با اعتبار 750
میلیارد ریال در دستور کار داریم که از این تعداد، 150 مرکز به بهره برداري رسیده و مشغول خدمات دهی بهداشتی و درمانی در

 
650 نقطه روستایی است. 

مدنی با اشاره به فعالیت هاي ستاد اجرایی فرمان امام در استان لرستان گفت: ستاد اجرایی علاوه بر کمک به ساخت 2800 واحد

 
مسکن براي سیل زدگان لرستان، در حوزه اشتغال پایدار در مناطق محروم این استان نیز ورود جدي کرده است. 

به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، تا پایان سال جاري 3500 طرح جدید اجتماع محور در مناطق محروم لرستان به بهره برداري می

 
رسد که زمینه ایجاد اشتغال براي بیش از 10 هزار نفر را فراهم خواهد آورد. 

وي با تاکید بر مشارکت در بخش هاي کشاورزي و صنعتی لرستان تصریح کرد: با مشارکت بنیاد برکت 50 واحد صنعتی نیمه فعال

 
در استان لرستان احیا شده و به چرخه تولید باز می گردد. 

مدنی خاطرنشان کرد: تولید ماسک، لوازم بهداشتی، کمک هاي مومنانه و حمایت از طرح هاي نوآورانه در پارك علم و فناوري لرستان

 
از دیگر خدمات ستاد اجرایی فرمان امام در استان است. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به ایجاد 60 هزار طرح اشتغال زایی در حوزه مشاغل خرد توسط این بنیاد تا پایان سال 99 یادآور شد:
این تعداد طرح اشتغال زایی، راه اندازي نزدیک به 190 هزار شغل در حوزه هاي مختلف از جمله امنیت مواد غذایی و دارویی، تولید

 
پوشاك، پرورش آبزیان و تامین پروتئین را در برمی گیرد. 

 
وي تصریح کرد: تا به امروز نیمی از این 60 هزار طرح اشتغال زایی تامین مالی شده و متقاضیان مشغول به فعالیت شده اند. 

بازدید از طرح پارك علم و فناوري خرم آباد، کارخانه یخچال سازي بوژان و کارگاه تولید پوشاك از دیگر برنامه هاي سفر مدیرعامل

 
بنیاد برکت به استان لرستان بود. 

مدنی همچنین با حجت الاسلام احمدرضا شاهرخی امام جمعه خرم آباد و نماینده ولی فقیه در لرستان و موسی خادمی استاندار



 
لرستان دیدار و به ارائه گزارشی از فعالیت هاي ستاد اجراي فرمان امام در مناطق محروم کشور پرداخت. 

حجت الاسلام شاهرخی در این دیدار با اشاره به فعالیت هاي ستاد اجرایی فرمان امام در استان لرستان تاکید کرد: در بحث اشتغال
زایی، خدمات ارزشمندي توسط ستاد اجرایی فرمان امام صورت گرفته، مثل احیاي کارخانه یخچال سازي، که چنین مواردي باعث

 
می شود موتور کار و تحرك در بین مردم بیشتر و بهتر به حرکت دربیاید، که این در نوع خود باعث امید در جامعه است. 

انتهاي پیام



شایسته سالاري، ملاك اصلی مدیران براي انتصابات باشد
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رئیس مجمع نمایندگان خراسان جنوبی با بیان اینکه مدیران باید از مسائلی که گسل تفرقه را گسترده تر کند، پرهیز کنند،
گفت: در موضوع انتصابات و  همکاري ها ملاك شایسته سالاري، معیار عمل قرار گیرد.

حسین خسروي اسفزار، امروز شنبه 17 آبان در آیین
تکریم و معارفه استانداران پیشین و جدید خراسان جنوبی
اظهار کرد: استاندار جدید مسئولیت هاي متعددي داشته و

 
داراي پشتوانه تجربه قوي است. 

به گزارش ایسنا، وي با بیان اینکه خرسندیم که ملانوري،
خط قرمز خود را ولایت فقیه و خانواده هاي شهدا دانسته
که با این اخلاق و سوابق امیدواریم روند خوبی در توسعه و
پیشرفت استان را شاهد باشیم، افزود: در صحبت ها و
مصاحبه هاي ملانوري، نیروي انسانی به عنوان بالاترین

 
ظرفیت استان مطرح شد و وي مسیر را همان مسیر می داند و معتقد است تنها خلبان تغییر کرده است. 

نماینده مردم شهرستان هاي بیرجند، درمیان و خوسف در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه امید است توسعه همه جانبه با سرعت
بیشتر با محوریت نماینده ولی فقیه در استان دنبال شود، تصریح کرد: آقاي معتمدیان به مردم خراسان جنوبی قول تکمیل بهسازي

 
جاده بیرجند- قاین را تا پایان امسال داده اند که امید است این وعده محقق شود. 

خسروي با بیان اینکه عمل به وعده ها توسط مسئولان از تاکیدات دین مبین اسلام است، ادامه داد: معیار ارزیابی مدیران در دین

 
اسلام، صداقت گفتار و درستی امانت است و همه مدیران باید کاري کنیم که در یوم الحسره، حسرت نخوریم. 

وي بیان کرد: باید از فضاهاي جناجی دوري کرده و تنها خدمت کنیم، مدیران باید از مسائلی که گسل تفرقه را گسترده تر کند،

 
پرهیز کنند. 

محمد حسینی، معاون توسعه مدیریت و منابع استانداري خراسان جنوبی نیز در این مراسم اظهار کرد: مباحث راه ها و جاده ها

 
همیشه جزء دغدغه هاي استان مطرح بوده است و امید است رفع این مشکل در دستور کار قرار گیرد. 

دبیر شوراي اداري استان خراسان جنوبی از تلاش هاي 22 ماهه معتمدیان گفت و ادامه داد: به عنوان فردي که در کنار شما کار

 
کرده است از خدمات بی وقفه شما قدردانی می کنم. 

حجت الاسلام و المسلمین عباسعلی خزاعی، امام جمعه نهبندان نیز به صورت ویدئوکنفرانس از خدمات معتمدیان قدردانی کرد و



گفت: معتمدیان از این فرصت خدمت به خوبی بهره برد و در طول 22 ماه خدمت 10 مرتبه به نهبندان سفر کرده و جلساتی که به

 
هم متصل بود را برگزار کرد که نمادین نبود. 

وي با بیان اینکه سیره و روش معتمدیان مبنی بر کار جهادي بود، افزود: با تلاش وي، اکنون روستاهاي راسان جنوبی تبدیل به

 
کارگاه ساختمان سازي و مسکن سازي شده است. 

وي با اشاره به تکمیل قطعات باند دوم نهبندان به سربیشه، تصریح کرد: بازدیدهاي مرزي و روستایی و اهتمام به اشتغال وسفرهاي

 
شهرستانی باعث شد معتمدیان نمره عالی خدمت را بگیرد. 

انتهاي پیام



قصه «سنگستان» فراموش شده
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روستاها به عنوان مراکز اصلی تولید، قلب تپنده توسعه اقتصادي هر کشوري محسوب می شوند و یکی از مؤلفه ها و اهرم
هاي قدرتمند و تأثیرگذار در تسریع و تسهیل روند توسعه اقتصادي کشور هستند.

برنامه ریزي هاي توسعه براساس تأکید بر تقویت روستاها بر این پایه است
که با تقویت روستاها می توان توسعه را به سایر قسمت هاي منطقه تزریق

 
و به نوعی توازن و تعادل را در سطح آن ایجاد کرد. 

امروزه اما بسیاري از قلب هاي تپنده توسعه اقتصادي کشور با مسائل و
مشکلات فراوانی دست به گریبان هستند که در برخی از موارد زندگی

 
روزمره شان را مختل کرده و روستانشینان را به چالش کشیده است. 

سنگستان یکی از روستاهاي سرسبز و خوش آب و هواي همدان است، اگر از همدان به سمت شرق و جاده همدان به ملایر حرکت و

 
در دو راهی سد اکباتان مسیر سد را انتخاب کنیم به این روستا می رسیم. 

روستا در 4 کیلومتري شهر همدان قرار گرفته و می گویند قدمتی 500 ساله دارد، اهالی به زبان فارسی با لهجه بومی صحبت می
کنند، سرسبزي باغ ها و دشت هاي سنگستان هر گردشگر و طبیعت دوستی را ساعت ها مجذوب کرده و در خود غرق می کند، براي

 
شنیدن مشکلاتی که اهالی این روستاي قدیمی همدان با آن مواجه هستند، پاي صحبت هاي دهیار سنگستان نشستیم . 

دهیار روستاي سنگستان همدان درباره وضعیت این روستا به خبرنگار ایسنا گفت: این روستا 387 خانوار و بیش از 1127 نفر جمعیت

 
دارد و اهالی اغلب از طریق کارمندي و اشتغال در ارگان هاي دولتی و غیردولتی امرار معاش می کنند. 

رضا نعمتی آسا با بیان اینکه در حال حاضر دامداري و کشاورزي به تعداد انگشت شماري در روستا وجود دارد، ادامه داد: تنها یکی دو

 
نفر به دامداري مشغول ند که آن ها هم غیربومی هستند. 

وي با اشاره به اینکه سنگستان در فاصله 4 کیلومتري مرکز استان قرار دارد و در مسیر سد اکباتان است، اظهار کرد: این روستا باغات
با صفایی دارد، حدود 860 باغ در سنگستان است که 700 باغ مالک غیربومی دارد که به صورت باغ ویلا درآمده اند و همین باعث

 
شده ویلاسازي شدت پیدا کند. 

نعمتی آسا با بیان اینکه فرسودگی لوله هاي آب شرب یکی از مشکلات در سنگستان است، گفت: حدود 40 سال است که لوله کشی

 
در روستا انجام شده اما متأسفانه ارگان هاي مربوطه هیچ اقدامی نکرده اند. 

وي افزود: پس از اینکه امور آب، لوله ها را تعویض نکرد حدود سه سال قبل با هزینه اهالی و بدون دریافت اعتبار دولتی اقدامات لازم



را انجام دادیم چراکه در هر ماه بین هشت تا 10 مورد ترکیدگی لوله داشتیم که زیر خانه هاي مردم یا در خیابان اصلی جریان پیدا

 
می کرد. 

نعمتی آسا درباره سیستم لوله کشی فاضلاب سنگستان توضیح داد: حدود 25 سال پیش مردم روستا سیستم لوله کشی سنتی را
انجام دادند و خروجی آن را در زمین هاي کشاورزي سنگستان و شورین انداختند، از چند سال قبل پیگیري و مکاتبه هاي زیادي در
این رابطه با متولیان مربوطه انجام دادیم، مطالعه اي هم انجام و مبلغ اعتبار مشخص شد اما تاکنون هیچ اتفاقی نیفتاده و متأسفانه

 
این اتفاق محیط زیست و باغات زیرمجموعه را آلوده کرده و از بین برده است. 

وي در رابطه با زیرگذر ورودي روستا گفت: کاش این زیرگذر زده نمی شد، هر شخص معمولی و نه صرفاً مهندس این زیرگذر را ببیند

 
متوجه می شود که از کوچکترین اقدامات فنی برخوردار نیست و حتی علائم هشداردهنده و روشنایی هم ندارد. 

دهیار سنگستان ادامه داد: بنده که بومی این منطقه هستم گاهاً اشتباه کرده و به جاده ملایر رفته ام و وقتی مشکل را به مسئولان
وقت منتقل می کنیم می گویند ما راضی به انجام این کار نبودیم، نقشه و مستندات شش سال قبل موجود است و طبق آن اینجا قرار

 
بود یک زیرگذر چهاربانده شود نه زیرگذري به این شکل که مشکلاتی براي اهالی به وجود آورد. 

نعمتی آسا افزود: زمین هاي کشاورزي اهالی آن طرف جاده است و این زیرگذر مشکلات و معضلاتی براي آنها به وجود آورده است،

 
در اصل وقتی زیرگذر رفت دارد و برگشت ندارد، چه فایده اي دارد؟ 

وي در مورد احداث خانه باغی ها در سنگستان مطرح کرد: ما منکر حفظ اراضی نیستم و اولویتمان در حفظ باغ ها و باغستان است
اما مثلاً شخصی 2000 متر باغ دارد و نمی تواند هر روز ادوات کشاورزي را به خانه ببرد و برگرداند و به مکانی 10 یا 20 متري نیاز

 
دارد که به صورت مجاز بسازد بدون اینکه باغات تخریب شود. 

نعمتی آسا گفت: اگر مسئولان مجوزهاي لازم را در زمینه ساخت و ساز بدهند ساخت و ساز غیرمجازي انجام نمی شود چراکه

 
باغداران بومی و غیربومی به دنبال ساخت و ساز قانونی هستند. 

دهیار سنگستان اضافه کرد: براي این امر باغداران را به جهادکشاورزي هدایت می کنیم اما این ارگان سند ثبتی می خواهد و همین
باعث می شود باغدار همان اول کار عقب نشینی کند، کدام باغ سند ثبتی دارد؟ 12 سال است که براي باغات سند ثبتی صادر نشده

 
یا اینکه باغ باید بالاي 5000 متر باشد و با قیمت هاي فعلی کدام باغ بالاي 5000 متر است؟ 

وي در قسمت دیگري از صحبت هایش با اشاره به اینکه همدان سه ورودي و خروجی دارد، گفت: اگر شخص بی طرفی از این سه
شریان بازدید کند تفاوت محسوسی بین عملکرد و توسعه آنها احساس می کند، همه مشاغل مزاحم در جاده ملایر که روستاي

 
سنگستان هم در این مسیر است، قرار دارند و هیچ گونه کارخانه یا کارگاه صنعتی در آن وجود ندارد. 

نعمتی آسا افزود: متأسفانه مدیران استانی سرمایه گذارها را به جاده تهران یا کرمانشاه سوق می دهند و وقتی با مسئولان مربوطه
مطرح می کنیم می گویند به علت قیمت زمین این اتفاق می افتد، اگرچه سرمایه گذار با نیت و سوءنیت به آنجا هدایت می شود و

 
این جاده پر از زباله هاي ضایعاتی ساختمانی شده است . 

وي در مورد مصوبه ماده 4 مجلس شوراي اسلامی در سال 96 بیان کرد: این ماده قانونی تا پنج سال قابل اجراست و براساس آن باید



 
به خانه هایی که قبل از چهارم تیرماه سال 96 احداث شدند و به صورت سکونتگاه دائمی یا نیمه دائمی هستند، خدمات داده شود. 

دهیار سنگستان با بیان اینکه طبق این ماده اتفاق مذکور باید عملی شود، گفت: در حال حاضر افراد مشمول این قانون نمی توانند

 
خدمات بگیرند و جالب است که این ماده در همه کشور اجرا اما در همدان از آن جلوگیري می شود. 

نعمتی آسا درباره اجراي طرح هادي نیز شرح داد: متأسفانه تا سال 87 هیچ گونه عملیات اجرایی در راستاي این طرح نداشتیم و با
اینکه شرایط مهیا بود اما هیچ اقدامی انجام نشد، سال 87 با یاري مردم و بدون کمک دولتی حدود 80 خانه خراب را آباد کردیم و

 
جدول کشی انجام دادیم و پس از آن نیز هیچ خدماتی دریافت نکردیم. 

وي در ادامه در رابطه با تبعات ایجاد حریم شهر گفت: پس از اعلام همدان به عنوان کلانشهر و الحاق چند روستا به شهر روستاي ما
نیز جزء حریم شهر همدان شد، آنچه باید مورد توجه باشد این است که کلانشهر شدن تنها بحث تأمین اعتبار نیست بلکه رسیدگی

 
هم می خواهد، این اتفاق مشکلات زیادي براي ارائه خدمات به مردم روستا و دهیاري ها به وجود آورده است. 

نعمتی آسا با اشاره به اینکه اراضی عمده روستاي سنگستان در حریم جاده است و از فلکه امام حسن(ع) آغاز شده و تا رودخانه
آبشینه ادامه دارد، گفت: به عنوان مثال شخصی که می خواهد زمینش را در این حریم ساماندهی کند با مشکلات زیادي مواجه می
شود و نمی داند کدام دستگاه باید کارش را انجام دهد، شهرداري و جهادکشاورزي در این مورد مدعی هستند و معضلاتی به وجود

 
آمده که قابل حل نیست. 

انتهاي پیام



خط قرمز مسئولان استان قم تعطیلی واحدهاي تولیدي

منبع: تابناكشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/08/17

 
خط قرمز مسئولان استان قم تعطیلی واحدهاي تولیدي 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري قم گفت: گاهی برخی از تصممیات خارج از اختیار مسئولان در سطح استان است، در سطح

 
کلان پیگیر مشکلات هستیم و با تمام توان مایحتاج مردم را تأمین می کنیم. 

به گزارش تابناك قم، مهرداد غضنفري اظهار داشت: اخلال در بازار تولید و توزیع و تأمین مایحتاج مردم قابل اغماض و چشم پوشی
نیست، اما نگاه حمایتی خود را در ساماندهی وضعیت بازار فعلی داریم، قطعاً در این راه مشکلات فنی و اجرایی وجود دارد و ما بر

 
تصمیمات منطقی و در نظر گرفتن همه شرایط تأکید داریم. 

معاون استاندار قم ادامه داد: وقتی 50 درصد نهاده توزیع می شود، 50 درصد نیز مرغ باید تأمین شود، گاهی برخی از تولیدکنندگان
با هر نوسانی تهدید به تعطیلی می کنند، در حالی که در این جنگ اقتصادي وظیفه اي سنگین برعهده داریم و ما نیز به حد توان و

 
در چارچوب قوانین، اقدامات حمایتی را انجام می دهیم. 

وي تصریح کرد: هیچ واحد تولیدي و توزیعی و خدماتی نباید از چرخه فعالیت خارج شود و لطمه ببیند و ما براساس قانون حمایت
هاي لازم را اتخاذ می کنیم و با برنامه ریزي دقیق حرکت می کنیم، اولویت اول ما حمایت از واحدهاي داخل استان است و اجازه

 
نمی دهیم خللی در تولید و اشتغال و تأمین مایحتاج مردم ایجاد شود. 

غضنفري بیان کرد: بسیاري از مصوبات به صورت فوق العاده پیگیري می شود و اخیراً نیز براي تنظیم بازار مرغ براي واردات این

 
محصول مورد نیاز به استان تلاش کردیم. 

وي در مورد برخی از مشکلات در بخش کشتار مرغ عنوان کرد: هزینه کشتار در قم باید به گونه اي باشد که ارزان تر از تهران تمام
شود و مرغدار براي کشتار مجبور به خروج مرغ از استان نشود، چرخه کشتار بحث بهداشتی است و تصمیم با تنظیم بازار نیست اما

 
در این باره مشکلاتی وجود دارد که باید پیگیري شود. 

معاون استاندار قم ادامه داد: برخی مشکلات موجب برهم خوردن بازار می شود که به طور جدي نیاز به ارزیابی دارد، تنظیم بازار باید
به نفع تولید و توزیع و نیاز مردم باشد و از مسیر اتحادیه و امور دام پیگیر مشکلات شد و تغییرات قیمت در سطح شهر باید

 
کارشناسی شود و تعدیل را برقرار کنیم. 

وي تصریح کرد: دستگاه مسئول نظر می دهد و بخش خصوصی نیز باید نظرات را در فرآیند فعالیت ها در نظر بگیرد، رویکرد مهم
دولت حمایت از بخش خصوصی در توسعه تولید و کاهش تنش در بازار است و در تقویت تولید و توزیع و تأمین مایحتاج مردم تلاش

 
می کنیم. 

غضنفري عنوان کرد:گاهی برخی از تصممیات خارج از اختیار مسئولان در سطح استان است، در سطح کلان پیگیر مشکلات هستیم و



با تمام توان مایحتاج مردم را تأمین می کنیم، درصدد تعطیلی واحد تولید و توزیعی و بیکاري نیستیم و خط قرمز ما تعطیلی
واحدهاست و با روش هاي مختلف در جهت حمایت هستیم و مدیران را ملزم به رفع مشکلات و موانع در مسیر تأمین مایحتاج مردم

کرده ایم.



کمک هاي مومنانه خادمان مسجد جمکران به نیازمندان
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کمک هاي مومنانه خادمان مسجد جمکران به نیازمندان 

مسؤول گروه جهادي خادمان مسجد مقدس جمکران از تمرکز کمک هاي مومنانه این گروه بر منطقه جمکران خبر داد و گفت: کمک
هاي انجام شده شامل کمک هاي معیشتی، درمانی و دارویی، لوازم التحریر و ارائه مشاوره هاي خانواده و حقوقی است تا در حد توان

 
محرومیت در این منطقه را کاهش دهیم. 

به گزارش تابناك قم، سعید محمدي با اشاره به اینکه پس از فرمان رهبر معظم انقلاب در خصوص اجراي رزمایش مومنانه، قرارگاه
گامی به سوي جامعه مهدوي در مسجد مقدس جمکران شکل گرفت، اظهار کرد: جمعی از خادمان مسجد مقدس جمکران براي
محرومیت زدایی از منطقه جمکران گروهی جهادي را ذیل این قرارگاه تشکیل داده و خدمات مختلفی را به مردم شریف این منطقه

 
ارائه کردند. 

وي ادامه داد: در ماه مبارك رمضان تمامی اهالی این منطقه از غذاي تبرکی مسجد مقدس جمکران بهره مند شدند و با تحقیقات

 
صورت گرفته مشخص شد 370 خانواده این منطقه نیازمند حمایت و رسیدگی هستند. 

مسؤول گروه جهادي مسجد مقدس جمکران با اشاره به اینکه کمک هاي مومنانه به مردم این منطقه شامل کمک هاي معیشتی،
درمانی و دارویی، لوازم التحریر و ارائه مشاوره هاي خانواده و حقوقی بوده است، گفت: در این مدت بیش از یک تن گوشت گوسفند،
500 بسته معیشتی شامل 10 کیلوگرم برنج، مرغ و روغن، 18 هزار پرس غذاي گرم بین خانواده هاي محروم این منطقه توزیع شده

 
است. 

محمدي ادامه داد: بالغ بر 150 نفر از اهالی این منطقه در طرح پایش سلامت با همکاري دارالشفاي حضرت مهدي (عج) ویزیت

 
رایگان شده و در صورت نیاز به پزشکان متخصص و دارو، تمام این خدمات به صورت رایگان به آنها ارائه شده است. 

وي از اهداء 300 بسته لوازم التحریر به دانش آموزان محروم این منطقه خبر داد و ابراز کرد: همچنین 50 جفت کفش براي دانش

 
آموزان محروم منطقه جمکران به همت خیرین تهیه و با آغاز سال تحصیلی به آنها اهدا شد. 

مسؤول گروه جهادي مسجد مقدس جمکران به برنامه هاي آتی این گروه در رفع محرومیت از چهره منطقه جمکران خبر داد و گفت:
طرح تعمیر منازل، تعمیر لوازم منزل، طرح اشتغال زایی براي بانوان سرپرست خانواده با همکاري یکی از موسسات خیریه در حال

 
پیگیري است، همپنین برگزاري دوره هاي فرزند پروري، خانواده و سبک زندگی اسلامی در دست اقدام است. 

محمدي خاطرنشان کرد: امیدواریم با اقداماتی که در حد توان انجام می دهیم بتوانیم در رفع محرومیت از چهره منطقه جمکران
اثرگذار باشیم و لبخند رضایتی بر لبان امام زمان(عج) بنشانیم.



از طرفداري بخش خصوصی تا حمایت از اشتغال هاي کوچک
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از طرفداري بخش خصوصی تا حمایت از اشتغال هاي کوچک 

براي پیشگیري از آینده نامعلومی که بیکاري قرار است براي قم رقم بزند و همچنین بهبود اوضاع زندگی جوانان، نهادهاي دست

 
اندرکار تسهیل شرایط کسب و کار باید چاره اي بیاندیشند و قانون بهبود مستمر فضاي کسب و کار را اجرایی کنند. 

به گزارش تابناك قم، چیزي تا شروع زندگی مشترکش نمانده، از همان روز عقدشان قرار بر این بود که بعد از اربعین عروسی کنند که
سر و کله کووید19 پیدا شد؛ هم مراسم عروسی در هوا معلق ماند و هم کارش. کارگر رستوران بود و پاره وقت در تولیدي لباس هم
کار می کرد اما کرونا باعث تعلیقش از رستوران شده بود و فقط همان کار پاره وقت تولیدي مانده بود؛ آن هم که پاسخگوي هزینه

 
هاي شروع زندگی، حتی بدون مراسم هم نبود. 

مدت ها بود که در تولیدي لباس کار می کرد و به قول معروف چم و خم کار دستش آمده بود، اگر یک مغازه براي خودش داشت
قطعاً اوضاع از این راحت تر بود و می توانست خانه مناسبی اجاره کند. اما داشتن یک مغازه لباس فروشی با بیعانه و اجاره کم خودش
یک آرزویی جدا از اجاره خانه بود. او مانده بود و فشار خانواده عروس و جهازي که پدرهمسرش برایش جا نداشت و غول اجاره خانه و

 
خرید ها... 

امروزه یکی از مهم ترین معضلات کشور ما اشتغال زایی و کسب و کار جوانان است. مشکلی که اگر دولت و ملت آن را جدي نگیرند
اوضاعی هزار برابر بدتر از اوضاع فعلی پیش خواهد آمد. جوانانی که سن ازدواجشان می گذرد و به دلیل عدم وجود شغل و درآمد
کافی از تشکیل زندگی عاجزند و بازداشتگاه هایی که پر هستند از جوانانی که قطعاً اگر شرایط کار برایشان مهیا بود از صد فرسخی

 
کلانتري عبور هم نمی کردند. 

فراهم بودن بستر کار، شرایط عادلانه براي اشتغال و درآمد کافی از جمله مواردي است که روز به روز بیشتر اهمیت و به علاوه کمبود
آن به ما ثابت می شود؛ آنچنان که رهبر معظم انقلاب در خصوص آن فرمودند: «الان مسئله ي اشتغال حقیقتاً جزو چند مسئله ي
درجه اول ماست؛ امروز مسئله ي اشتغال در کشور ما یک مسئله ي بسیار مهم و اساسی است و اگر برنامه ریزي خوب و کارآمد و
عمل جدي دنبال این عنوان وجود داشته باشد، به وضوح مشکلات به تدریج کاهش پیدا خواهد کرد. پرداختن به مسئله اشتغال و
فعالیت تولیدي و مفید، وظیفه اي است که از معنا و مفهوم جمهوري اسلامی می جوشد. پرداختن به مسئله اشتغال یکی از مهم ترین

 
گره گشایی ها در کار مردم است و گره گشایی، سیره علوي است». 

نام سال آخر قرن را جهش تولید گذاشتند تا شاید بتواند طلسم بیکاري در ایران را باطل کند، طلسمی که نه تنها دولت و مسئولین
بلکه همین مردم کوچه و بازار خودمان هم در آن دخیل اند. موضع دفاع نگیرید اگر خودتان هم کالاي خارجی می خرید! اگر لباس
هایتان باید حتماً کار ترك باشد و در مغازه هاي مختلف دنبال برندهاي غیرایرانی می گردید و از آنطرف فرزندانتان بیکارند لطفاً اول

 
یقه خودتان را بگیرید بعد به مسئولین هم می رسیم. 

تا وقتی خریدار کارهاي تولید خارجی را دنبال می کند، تولیدکننده ایرانی که همان فرزند من و تو است باید در خانه بنشیند. البته



بی انصافی نکنیم، زیادند مردم باانصافی که براي کمک به اشتغال جوانان و اقتصاد مملکت از تولیدات داخلی استفاده می کنند و

 
نگرانی جوانان را از بابت فروش محصولاتشان کاهش می دهند؛ این همان وظیفه ملت در برابر اشتغال زایی است. 

در کنار این ملت، مسئولین نیز وظایف اساسی و مهمی برعهده دارند که اگر به درستی از پسش بربیایند به تدریج می توان غول
بیکاري را شکست داد. به همین منظور در 16 بهمن ماه سال 90 قانون بهبود مستمر محیط کسب و کار با رویکرد رفع موانع تولید در
قالب 29 ماده، به تصویب مجلس شوراي اسلامی رسید که البته گفتنی است بخش زیادي از این 29 ماده و 53 حکم همچنان اجرا

 
نشده و یا ناقص اجرا شده است. 

دهقان دهنوي معاون وزیر اقتصاد سال گذشته در خصوص اجراي ناقص این قانون گفت: اجراي ناقص قانون بهبود مستمر فضاي

 
کسب و کار علت هاي مختلف دارد. اما وزارت اقتصاد مشغول سهولت بخشیدن به شاخص هاي کسب و کار است. 

وي افزود: شرایط کسب و کار تابع شرایط اقتصادي و عوامل بیرونی و درونی کشور است؛ اما هنوز موفق نشده ایم در کمیسیون
اقتصادي مجلس گزارش اقدامات انجام شده در بهبود فضاي کسب و کار را ارائه دهیم. این در حالی است که 5 اقدام مهم و اساسی در

 
حال انجام است. 

از این ها که بگذریم، یکی از مهم ترین بسترهاي حمایت از کسب و کار ایرانی، فراهم آوردن فضاي مناسب براي عرضه محصول ایرانی
در سطح شهرها است که طبق ماده 16 قانون بهبود مستمر محیط کسب و کار، شهرداري ها موظف اند به منظور بالابردن امکان
دسترسی تولیدکنندگان کوچک و متوسط ایرانی به بازار مصرف و ایجاد امنیت براي فروشندگان کم سرمایه با استفاده از زمین هاي
متعلق به خود و یا وزارت راه و شهرسازي، مکان هاي مناسبی براي عرضه کالاهاي تولید داخلی آماده نمایند و بر مبناء قیمت تمام
شده به صورت روزانه، هفتگی و ماهانه به متقاضیان عرضه کالاهاي ایرانی اجاره دهند. حالا نوبت به شهرداري شهرهاي مختلف می

 
رسد که وظیفه قانونی شان را براي حل مشکل اشتغال عملی کنند. 

قطعاً در سراسر شهرها و استان هاي کشور زمین هاي بسیاري وجود دارد که شهرداري ها بتوانند با در اختیار گذاشتن آن ها به

 
فروشندگان و تولیدکنندگان کالاهاي داخلی، با هزینه اي مناسب قدم بزرگی در رفع مشکل بیکاري جوانان بردارند. 

البته طبق آیین نامه، تولیدکنندگان و یا فروشندگانی که قصد دارند از امکانات دولت براي تولید یا فروش محصولات خود استفاده
کنند باید داراي شرایطی باشند؛ طبق این شرایط تولیدکنندگان با اشتغال کمتر از 50 نفر و مشاغل خانگی که مجوز فعالیت از یکی از
وزارتخانه هاي صنعت، معدن وتجارت، جهاد کشاورزي، تعاون، کار و رفاه اجتماعی یا اتحادیه هاي صنفی داشته و یا داراي معرفی نامه
از اتحادیه هاي تولیدي و یا مراجع ذیصلاح دیگري که برابر قوانین و مقررات مسئولیت صدور مجوز فعالیت واحدهاي تولیدي موضوع

 
این آئین نامه را داشته باشند، می توانند تقاضاي خود براي تأمین مکانی براي تولید محصولات خود اقدام کنند. 

شهر مقدس قم نیز به عنوان هفتمین شهر پرجمعیت ایران با جمعیتی حدود یک میلیون و 200 هزار نفر، قطعاً با مشکل بیکاري روبه
رو است و به دنبال آن مشکلات دیگري هم دارد و خواهد داشت؛ لذا براي پیشگیري از آینده نامعلومی که بیکاري قرار است براي قم
رقم بزند و همچنین بهبود اوضاع زندگی جوانان، شهرداري قم به عنوان یکی از نهادهاي دست اندرکار تسهیل شرایط کسب و کار باید

 
چاره اي بیندیشد و قانون بهبود مستمر فضاي کسب و کار را اجرایی کند. 

همانطور که می دانید شهر قم یک شهر گردشگري زیارتی است که هرساله گردشگران زیادي از نقاط مختلف ایران و جهان به آن
سفر می کنند؛ بنابراین به آسانی می توان بستر کار را براي جوانان قمی فراهم ساخت. شهرداري قم بایستی با در اختیار گذاشتن



زمین هاي بلااستفاده البته در نقاطی از شهر که در آن شرایط کسب و کار و فروش فراهم است، امکان اشتغال جوانان و نجات آینده

 
شهر را ایجاد کند. 

سیدامیر سامع معاون خدمات شهري و امور اجتماعی شهردار قم در گفت وگو با خبرنگار فارس در پاسخ به این سوال که شهرداري قم
چه اقدامی در راستاي اجراي ماده 16 قانون توسعه کسب و کار انجام داده است گفت: اینکه اشتغال شهري و افرادي که خوداشتغال

 
هستند و تولیدات خانگی دارند بتوانند محل هاي درستی داشته باشند امر مهمی است. 

وي با تاکید بر اینکه مواد قانونی مهمی داریم که اداره کل صنعت، معدن و تجارت متولی هستند تا در بخش هاي مختلف زمینه

 
اشتغال و خدمات ارزان را فراهم کنند افزود: در حوزه بازارها، تجاري ها، اتحادیه و اصناف و بازرگانی در حال کار هستند. 

معاون شهردار قم با بیان اینکه ماده 16 قانون توسعه کسب و کار یکی از مواد قانونی است در کنار ده ها مواد قانونی که می تواند به
حوزه کسب و کار کمک کند اظهار کرد: سازمان میادین در این زمینه متولی است و راه و روش هایی فراهم شده تا بتوانیم در این

 
زمینه عملکرد درستی داشته باشیم؛ ایجاد شهرك هاي تخصصی خودرو و صنوف یکی از عملکردهاي اخیر بوده است. 

 
حمایت شهرداري از اشتغال هاي کوچک 

وي با اشاره به ایجاد فروشگاه هاي همشهري و ریحان براي عرضه مایحتاج عمومی در شهر گفت: فروشگاه هاي همشهري با سرمایه
گذاري شهرداري یا بخش خصوصی ایجاد می شود، 23 فروشگاه همشهري داریم که در کنار آن فروشگاه هاي ریحان هم ایجاد شده
که در زمین هایی است که ساخت و سازي فعلا ندارند و با مجوز ارزان قیمت فعال می شوند؛ بیش از 45 فروشگاه ریحان هم در شهر

 
داریم که به صورت مستقیم ارائه خدمات در حوزه میوه وتره بار را انجام می دهند. 

سامع با اشاره به برنامه اختصاص فضایی در بوستان ها براي کسب و کارهاي خانگی افزود: صورت جلسه اي با نهادهاي مرتبط داشتیم
که آماده ایم در بوستان ها به صورت کنترل شده و چرخشی سازه هایی راه اندازي کرده و افرادي که تولیدات خانگی دارند در دوره

 
زمانی 15 روزه تا یکماهه در آنها فعالیت کنند که لیست این مکان ها را هم ارائه به اداره کل صمت تحویل داده ایم. 

وي بیان کرد: متولی اجرا و بهره برداري از این فضاها اداره کل صمت است و از نظر تعداد بوستان ها با مشورت سازمان پارك ها آنها
را تامین کردیم و آمادگی داریم تا در اختیار متولیان قرار دهیم و فضا را مهیا کنیم و خوداشتغال ها و سرپرستان خدمات را ارائه

 
کنند. 

 
تشدید مشکلات صنوف به دلیل کرونا 

محمود سیجانی مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان قم هم در این خصوص، با بیان اینکه بیش از 34 هزار واحد صنفی مجوز دار
در بخش هاي توزیعی، خدماتی، تولیدي و فنی در استان قم فعال است، شرایط شیوع کرونا را موجب تشدید مشکلات صنوف در

 
استان قم عنوان کرد. 

وي مشکلات اقتصادي سال هاي اخیر را مورد توجه قرار داد و افزود: با توجه به شرایط ایجاد شده دراثر شیوع ویروس کرونا و کاهش
رفت و آمد مردم در سطح شهر، بازار فروش اصناف مختلف با کاهش مواجه شده که این موضوع براي ادامه فعالیت آن ها، مشکل ساز

 
است. 



سیجانی با اذعان به اینکه نیازمند مشارکت و همراهی دستگاه هاي مختلف در استان براي رفع مشکلات صنوف هستیم بیان کرد:
خصوصا با شیوع کرونا و کاهش فعالیت هاي صنوف نیاز است تا دستگاه هاي اجرایی دراخذ عوارض، مالیات، بیمه و سایر پرداختی

 
هاي قانونی از اصناف انعطاف بسیاري داشته باشند. 

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان قم با تاکید بر اینکه به طور مستمر در جلسات استانی، خصوصا در جلسه ستاد تسهیل و رفع
موانع تولید و اشتغال خواستار حمایت نهادهاي مختلف از صنوف هستیم افزود: البته براي حمایت از صنوف مردم هم نقش ویژه اي

 
دارند و باید حمایت بیشتري از کسب و کارها داشته باشند. 

هفت شهرك صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، ثامن الائمه (ع)، قنوات و فناوري اطلاعات و ارتباطات
(I.C.T) و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود در قم وجود دارد و 2 هزار و 300 واحد صنعتی کوچک، متوسط و
بزرگ در قم فعال هستند که از این تعداد حدود 90 درصد مربوط به صنایع کوچک و متوسط است؛ همچنین بیش از 53 هزار نفر در

 
واحدهاي صنعتی استان فعالیت می کنند. 

در سال هاي اخیر با مشکلات اقتصادي ایجاد شده و به تبع آن در ماه هاي اخیر در پی شیوع کرونا بار سنگینی بر دوش صنوف و
صنایع قرار گرفته و بسیاري از آنها در مرز تعطیلی هستند و هرکس و هر نهادي باید به حد توان وظایف خود را در قبال جهش تولید

 
انجام دهد و کم کاري خود را بر دوش دیگر نهادها نیندازد. 

 
طرفدار بخش خصوصی هستم 

استاندار قم هم در این خصوص با تاکید بر اینکه بناي حمایت از بخش خصوصی وجود دارد خاطرنشان کرد: بارها گفته ام که هرجا

 
اختلافی بین مدیر دولتی با کارآفرین و مدیر بخش خصوصی وجود داشته باشد، طرف بخش خصوصی هستم. 

بهرام سرمست خواستار حمایت از کسب و کارها شد و با تاکید بر اینکه مدیران باید خود را جاي کارآفرین بگذارند و انتظارات آنها را

 
برآورده کنند، گفت: کسی که در این شرایط کارآفرینی می کند، در واقع در خط مقدم، جهاد و جنگ می کند. 

وي اولویت هاي توسعه قم را متفاوت عنوان و تصریح کرد: استان قم در ابعاد گوناگون از جمله صنعت، جاي توسعه دارد و خوشه ها و

 
نواحی صنعتی ظرفیت بسیار مهمی هستند. 

آنچه که به چشم می خورد جدا از کم و کاستی هایی که در عملکرد نهادهاي تخصصی حوزه کسب و کار مشاهده می شود، فرافکنی
و تلاش براي فرار از وظیفه و مسؤولیت ها از سوي نهادهاي همکار است. تا سخن از رفتار مستقل هر دستگاه براي توسعه کسب و کار
می شود عموما نوك پیکان وظایف و مسوولیت ها را به سمت وزارت صمت می برند و وظایف خود را هم منوط به انجام وظایف آنها

 
می کنند. 

توسعه کسب و کار و اقتصاد کشور نیاز به همت همگانی و عزم ویژه مردم و مسوولان دارد؛ درست است که هرکس وظیفه خاص خود
را دارد، اما این وظیفه خاص دلیل نمی شود که ما از وظایف همگانی و عمومی خود نسبت به دیگران چشم پوشی کنیم. شهرداري،
استانداري، اداره کل صمت و ادارات و نهادهایی از این دست هرکدام این فرصت را دارند که به خودي خود پیشران و محرك چرخه



اقتصاد و توسعه کسب و کارها باشند. البته نباید از قدرت مردم براي حمایت از کسب و کارها هم غافل شد و مردم هم وظیفه مهمی
بر عهده دارند.



بازدید معاون شهرداري قم از روند فعالیت هاي جهاددانشگاهی

منبع: تابناكشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/08/17

 
بازدید معاون شهرداري قم از روند فعالیت هاي جهاددانشگاهی 

معاون شهرسازي و معماري شهرداري قم با حضور در جهاددانشگاهی واحد استان از فعالیت هاي مرکز فوق تخصصی درمان ناباروري

 
این مرکز بازید کرد. 

به گزارش تابناك قم، غلامرضا جانقربان معاون شهرسازي و معماري شهرداري قم با حضور در مرکز فوق تخصصی درمان ناباروري
جهاددانشگاهی واحد استان قم با دکتر محمد حیدري رئیس جهاددانشگاهی واحد استان قم دیدار و از نزدیک با فعالیت این مرکز

 
آشنا شد. 

وي در این دیدار که با بازدید از تمامی بخش هاي مرتبط به سلول درمانی، اعمال جراحی، فریز، آزمایشگاه و.. همراه بود از نزدیک در
جریان تمامی فعالیت هاي صورت گرفته در این مرکز که این مرکز را به یکی از مهمترین قطب هاي درمان ناباروري کشور مبدل

 
کرده است قرار گرفت. 

وي در دیدار با رئیس و معاونان جهاددانشگاهی که پس از این بازدید انجام شد گفت: هرگز تصور نمی کردم که چنین حجم وسیعی
از خدمت و پیشرفت هاي نوین پزشکی که ایران را در لبه علم در این سطح قرار می دهد در قم و در بدنه جهاددانشگاهی صورت

 
انجام شود. 

معاون شهردار قم با حمایت از تمامی این فعالیت ها افزود: حضور بیماران خارجی در قم و بازگشت معکوس مسافر درمانی و ارز به
داخل کشور به مدد همت و توانمندي جوانان قمی در این مرکز صورت گرفته که مایه مباهات است زیرا در گذشته شاهد بودیم که

 
مردم براي فرزند دار شدن آن هم با روش هاي قدیمی چه مسیرهایی طی می کردند و آخر هم مجبور بودند به خارج از کشور بروند. 

وي با تقدیر از فعالیت هاي صورت گرفته در این مرکز اظهارکرد: خوشبختانه جهاددانشگاهی در قم در بخش هاي مختلف علمی و
فرهنگی و رسانه اي و آموزشی فعال بوده است و امیدواریم که این فعالیت ها با هم افزایی با مراکز مختلف و همکاري بیشتر بین

 
بخشی توان استان را در رفع نیازهاي حساس خود ارتقا دهد. 

جانقربان گفت: یکی از مزیت هاي مهم فعالیت هاي جهاددانشگاهی در قم توسعه اشتغال و کارآفرینی است زیرا سعی کرده با راه

 
اندازي مشاغل و فعالیت هاي مهم و حساس و کارهاي روي زمین مانده مشکلات را حل کند و جوانان بسیاري را به کار بگیرد. 

وي اظهارکرد: باید با تغییر نگاه به سمت حمایت از واحدهاي غیر دولتی از این نهادها بیشتر حمایت کنیم زیرا اگر کاري قرار است

 
انجام شود بهتر در بدنه مردمی و علمی و متعهد کشور متمرکز شود که این مهم از تاکیدات بسیار مهم رهبري معظم انقلاب است. 

در ادامه دکتر محمد حیدري رئیس جهاددانشگاهی واحد استان قم نیز در سخنانی اظهارکرد: مهندس آقاجانی یکی از مخلص ترین و
متعهدترین با دانش ترین مدیران استان قم است که امروز نیز با حضور در این مرکز با دید بسیار وسیع و علمی خود راهکارهاي بسیار



 
جالبی را براي توسعه فعالیت هاي این مرکز ارایه کرد. 

وي افزیاش همکارهاي این مرکز با شهرداري را در بخش هاي مختلف مورد تاکید قرارداد و گفت: فعالیت هاي جهاد دانشگاهی در
عرصه هاي مختلف توسعه یافته است و قطعا کار در حوزه رفع مشکلات شهري نیز از مهمترین وظایف این مرکز است که با همت و

توان جوانان متخصص استان به خصوص در بخش محرومیت زدایی و توسعه فرهنگ شهروندي دنبال می شود.



افتتاح اولین مرکز نیکوکاري کارآفرینی و اشتغال در مازندران

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/08/17

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) مازندران: تعداد مراکز نیکوکاري تا پایان امسال به 360مرکز می رسد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز مازندران؛ حجت
الاسلام بشیر عالیشاه امروز در حاشیه آئین افتتاح مرکز
نیکوکاري کارآفرینی و اشتغال معین الضعفا در ساري
گفت: تا پایان سال جاري تعداد مراکز نیکوکاري داراي
مجوز باهدف شناسایی خیران محلات براي کمک به

 
نیازمندان به 360مرکز خواهد رسید. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان مازندران
بابیان اینکه این مراکز نیکوکاري باهدف تسهیل امور

خدمت رسانی به مددجویان ایجاد می شوند، افزود: همچنین با ایجاد این مراکز تلاش داریم با کمک مردم به مددجویان کمک رسانی

 
شود. 

حجت الاسلام عالیشاه به رویکرد جدید کمیته امداد در بحث ایجاد مراکز نیکوکاري با موضوع هاي تخصصی اشاره کرد و افزود: مرکز
نیکوکاري تخصصی در کنار کارکرد هاي عادي که در سایر مراکز تعریف شده به ارائه خدمات با رویکرد هاي مبتنی بر اندیشه و
ساختار تشکیلاتی محل فعالیت می پردازد؛ به عنوان مثال مرکز نیکوکاري تخصصی دانش آموزي علاوه بر تأمین وسایل کمک

 
آموزشی دانش آموزان به ارتقاي تحصیلی این قشر نیز کمک خواهد کرد. 

او از ایجاد مراکز نیکوکاري تخصصی با عنوان تأمین جهیزیه نوعروسان نیازمند استان در تعدادي از شهرستان ها خبر داد و گفت: با
توجه به اهمیت بحث مردمی کردن اشتغال و توانمندسازي مددجویان، مراکز نیکوکاري کارآفرینی اشتغال معین الضعفا با همکاري

 
نمایندگی آستان قدس رضوي در مازندران در شهرستان هاي استان ایجاد خواهد شد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) مازندران همچنین به ایجاد مرکز نیکوکاري «مداد رنگی» در کانون فرهنگی رهپویان ساري
اشاره کرد و گفت: تعامل و هم افزایی خوبی بین اداره کل کمیته امداد امام خمینی (ره) مازندران با اداره کل آموزش وپرورش برقرار

 
است.بیشتر بخوانید: 

 
راه اندازي مرکز نیکوکاري مداد رنگی در مدارس مازندران 

حجت الاسلام عالیشاه یادآور شد: به زودي در هر شهرستان یک مرکز نیکوکاري «مداد رنگی» افتتاح خواهد شد تا در بحث تحصیلی
دانش آموزان و دانشجویان خدمات لازم ارائه شود.



کمک به توسعه اشتغال زایی جوانان روستایی

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/08/17

انتشار فراخوان ارائه تسهیلات بانکی اشتغال جوانان روستایی از سوي معاونت امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان
کردستان

کمک به توسعه اشتغال زایی جوانان روستایی انتشار
فراخوان ارائه تسهیلات بانکی اشتغال جوانان روستایی از
سوي معاونت امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان

 
کردستان 

به گزارش خبرگزاري برنا از کردستان، حوزه معاونت امور
جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان کردستان در
راستاي اجرایی کردن تفاهم نامه وزارت ورزش و جوانان با
بانک رسالت به منظور حمایت از اشتغالزایی جوانان پس از

انجام نیازسنجی زمینه هاي مختلف و بررسی ظرفیت ها و پتانسیل هاي موجود در حوزه اشتغال جوانان روستایی استان بر اساس
الگوي توسعه کارآفرینی اجتماعی با محوریت ارائه وام قرض الحسنه با همکاري بانک رسالت و در چارچوب برآورد مفاد و تعهدات دو

 
دستگاه به واجدین شرایط تسهیلات بانکی صفر درصد کارمزد به مدت 36 ماه اعطا خواهد کرد. 

جوانان کردستانی علاقمند به سرمایه گذاري در حوزه دامداري به عنوان یکی از بسترهاي اشتغالزایی جوانان در روستا می توانند تا
تاریخ 26 آبان ماه با مراجعه به ادارات ورزش و جوانان شهرستان هاي تابعه استان و ارائه مدارك شناسایی نسبت به ثبت نام در این

 
فراخوان اقدام نمایند. 

شرایط: ⃣ 1 متقاضی باید 18 تا 35 سال سن داشته باشد. ⃣ 2 تمامی مبلغ پرداختی از سوي بانک در قالب تسهیلات وام قرض الحسنه به
جوانان باید به خرید دام سبک اختصاص یابد.  ❗لازم به یادآوري است؛ تاریخ ارائه مدارك شناسایی قابل تمدید نبوده و متقاضیان

حداکثر باید تا پایان وقت اداري روز دوشنبه 26 آبان ماه مدارك خود را به ادارات ورزش و جوانان سراسر استان تحویل دهند.



افتتاح اولین مرکز نیکوکاري کار آفرینی و اشتغال در مازندران

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/08/17

 به گزارش خبرگزاري فارس از ساري، سیدعلی اصغر
رضایی طالشی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی مازندران از افتتاح نخستین مرکز نیکوکاري کار آفرینی و اشتغال
«معین الضعفا» با همکاري اساتید دانشگاه ها، آموزشگاه ها،خیران کارآفرین خبر داد و اظهار کرد: این مرکز در چند سرفصل کاري و

 
بیشتر در بخش توانمندسازي مددجویان افتتاح شد. 

 
 

وي با اشاره  به استفاده از ظرفیت ها در مهارت آموزي، کارآفرینی، پایدارسازي طرح ها، بازاریابی مراکز بازارچه هاي فروش محصولات
مددجویی، افزود: امیدواریم با همکاري سازمان ها و دستگاه ها،اجراي طرح هاي خود اشتغالی ، بتوانیم از ظرفیت سایر دستگاه ها

 
مانند اصناف در گرفتن مجوزها، سازمان هاي دیگري که در بازار یابی کار قرار دارند، اقدامات مطلوبی در این بخش انجام دهیم. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد مازندران تصریح کرد: کارآفرینانی که خیر هستند می توانند در تهیه ملزومات، لوازم تجهیزات
به مددجویان کمک کنند، آموزش هاي  کارآفرینی و چگونگی ایجاد کسب ودکار از توجیه اقتصادي طرح تا بازاریابی و تهیه مواد اولیه

 
،ثبت و ضبط مالی و مدیریت منابع، مشتري مداري و بازار یابی در این مرکز فعالیت می شود. 

رضایی طالشی گفت: در تلاش هستیم با  استفاده از راهبران شغلی و بهره مندي از تجارب افراد مجرب کارآفرین در کنار مجریان



 
طرح ، بتوانیم در مسیر توانمندسازي مددجویان گام برداریم. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد مازندران با بیان اینکه ایجاد این مراکز نیکوکاري در کل استان از جمله اهداف بوده، یادآور

 
شد: این مراکز نیکوکاري متبرك به نام امام رضا (ع)، «معین الضعفا »است. 

انتهاي پیام/86048/ج



راه اندازي زیرساخت نخستین فود کورت شبانه قشم در محدوده سایت سینما

دریا

منبع: فریناشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/08/17

معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري سازمان منطقه آزاد قشم گفت: در راستاي توسعه ظرفیت هاي تفریحی و گردشگري
شهر قشم و فراهم شدن استفاده بهتر ساکنین و گردشگ...

معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري سازمان منطقه آزاد
قشم گفت: در راستاي توسعه ظرفیت هاي تفریحی و
گردشگري شهر قشم و فراهم شدن استفاده بهتر ساکنین و
گردشگران، طرح ایجاد زیرساخت به منظور ایجاد فودکورت

 
شبانه در بخشی از محدوده سینما دریا اجرایی خواهد شد. 
به گزارش فرینا به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان، مرتضی
شیخ زاده با بیان این مطلب، اظهار کرد: براي اجراي این
طرح سازه ها و تجهیزات کانتینري و سبک با قابلیت
جابجایی و همخوان با اقلیم جزیره قشم مورد استفاده قرار
خواهد گرفت و با ایجاد یک چشم انداز زیبا، به ارائه
خدمات رفاهی و تفریحی به قشموندان و گردشگرانی که به
سایت ساحلی سینما دریا مراجعه می کنند، اقدام می کند.

شیخ زاده با اشاره به ایجاد برخی نگرانی ها براي مردم در زمینه این طرح، تاکید کرد: در هیچ کدام از طرح هاي مصوب سازمان
منطقه آزاد قشم امکان دسترسی مردم به ساحل دچار محدودیت نخواهد شد و هیچ اختلالی جهت تردد شهروندان و حضور در این

 
محدوده ایجاد نمی شود. 

وي تصریح کرد: زیباسازي چشم اندازها و جلوه هاي بصري در تمامی نقاط جزیره، بویژه شهر قشم به عنوان یک مقصد گردشگري، با

 
رعایت استانداردهاي پذیرش گردشگر و در راستاي توسعه ظرفیت هاي گردشگري و تفریحی اجرایی خواهد شد. 

به گفته معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري سازمان منطقه آزاد قشم؛ هیچ واگذاري در مورد اجراي طرح در محدوده سینما دریا
صورت نگرفته و تنها بخش کوچکی از آن منطقه با تصویب تمامی کمیسیون هاي مرتبط و با حفظ کلیه موارد قانونی به سرمایه گذار

 
به صورت استیجاري واگذار شده است. 

شیخ زاده با بیان اینکه تمام مسائل مرتبط با حفظ مسائل بهداشتی و رعایت استانداردهاي کیفی و خدماتی در این طرح پیش بینی
شده، افزود: با راه اندازي فود کورت شبانه سینما دریا و ارائه خدمات کامل و صحیح آن به گردشگران و قشموندان، موجبات رضایت

 
ساکنین و خانواده هاي آنها فراهم خواهد شد. 



وي در پایان خاطرنشان کرد: این پروژه با رویکرد کنترل آسیب و ارائه خدمات تفریحی و غذایی به خانواده ها و همچنین رویکرد
کارآفرینی و ایجاد اشتغال مولد اجرایی می شود.



هوش مصنوعی؛ کلید بازگشت رونق

منبع: شبکه روابط عمومیشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/08/17

نیاز به حمایت از دورکاري و فاصله گذاري اجتماعی براي حفظ سلامت کارکنان، حتی کسب وکارهاي کاملا فیزیکی را
مجبور کرده روش هاي جدید کار کردن را بپذیرند و استفاده کنند؛ روش هایی که باعث زایش کسب وکارهاي دیجیتال به

کمک گوشی هاي هوشمند، سرویس هاي ابري، هوش مصنوعی و یادگیري ماشینی شد.

شبکه اطلاع رسانی روابط عمومی ایران (شارا)-|| حدود 65 میلیون سال پیش، سیارکی به زمین برخورد کرد که سه چهارم
گیاهان و گونه هاي جانوري کره زمین را از بین برد؛ از جمله دایناسورها. اما این فاجعه، فرصت هاي زیست محیطی بسیار زیاد و
متنوع تازه اي هم روي زمین ایجاد کرد، به طوري که عصر جدیدي از نوآوري هاي تکاملی با تنوع سازي سریع و بنیادي به سوي
گونه هاي جدید به وجود آمد. پستاندارانی مثل اسب ها روي زمین، وال ها در اقیانوس ها و خفاش ها در هوا به سرعت زیاد شدند و
انسان به وجود آمد. بعد از این اتفاق، اکوسیستم زمین دیگر به شکل سابق برنگشت و اگر بخواهیم مقایسه کنیم، به همین ترتیب،

 
وضع اقتصاد دنیا هم بعد از پاندمی کرونا به شکل سابق خود بازنخواهد گشت. 

مهم ترین سوالی که رهبران کسب وکار با آن مواجهند این است: حالا چه باید بکنیم؟ چه کاري باید کرد که نه براي بقا در میان

 
مدت، بلکه براي رشد بلندمدت در این عصر جدید، اثرگذار باشد؟ 

 
تقاضا در پساپاندمی: راکد، پراکنده و متفاوت 

به طور کلی، تقاضاي جهانی براي کالاها و خدمات، کاهش یافته و تا مدتی همین طور خواهد بود. در برخی بخش ها، از جمله سفر و
خرده فروشی، رکود عمیق تر است. همچنین تقاضا شکل کاملا متفاوتی پیدا کرده است: تعجبی ندارد که مردم نگرانی زیادي بابت
حفظ سلامت جسمی و روحی خود دارند و از هر نوع محصول و خدمات دیجیتال استقبال می کنند؛ به ویژه براي برقراري ارتباط،

 
ارسال غذا و دیگر ملزومات. 

این تقاضاي فروکش کرده، شوك بزرگی به طرف عرضه وارد کرده است. کوچک شدن کسب وکارها و ورشکستگی آنها در سطح
گسترده، بر چشم انداز کاري آنها طی چند ماه گذشته سایه افکنده است. اثرات این اتفاق احتمالا بلندمدت خواهد بود و به کاهش
شدید دسترس پذیري و ضمانت کاري و بنابراین کاهش درآمد، اعتماد به نفس و عدم تمایل مردم براي پول خرج کردن منجر خواهد

 
شد. 

متاسفانه، همان طور که اثرات بهداشتی کرونا متغیر بوده، شاهد افزایش نابرابري در آثار اقتصادي آن در میان گروه هاي کاري بوده
ایم؛ به طوري که نیروي کار اقلیت با درآمد کمتر، بیشترین ضربه را چه از لحاظ سلامت و چه از لحاظ اقتصادي خورده اند. این

 
موضوع اهمیت مواجهه با چالش هاي بلند مدت اخلاقی، اجتماعی و زیست محیطی را بیشتر مورد تاکید قرار می دهد. 

هیچ گونه «نرمال تازه اي» به این زودي ها اتفاق نخواهد افتاد؛ بلکه در این مقطع از تاریخ، تحولات قابل توجهی در اولویت ها و

 
رفتارهاي مردم ایجاد می شود و حداقل براي آینده اي قابل پیش بینی، هم سرعت تغییر بیشتر است و هم ابهامات بزرگ تر. 



 
کووید-19: نمایش قدرت دیجیتال 

مهم ترین و برجسته ترین روشی که شکل تقاضا را کاملا تغییر داده، افزایش انفجاري استفاده از تکنولوژي هاي دیجیتال و خدمات

 
وابسته به دیجیتال است که قدرت و پتانسیل آن را به رخ می کشد. 

حتی مصرف کنندگانی که مدت ها از دیجیتالی شدن امتناع می کردند و نسبت به هر تکنولوژي جدیدي گارد داشتند، ناگزیر از به
کار بردن ارتباطات دیجیتال شده اند تا از خانواده و دوستان خود خبر بگیرند. در واقع، خیلی ها می گویند با اینکه فاصله گذاري
اجتماعی در دنیاي فیزیکی ارتباطات را تا حدي ضعیف کرده، ارتباطات مجازي آنها را به افرادي که واقعا در زندگی شان مهم هستند،

 
نزدیک تر کرده است. 

ما شاهد تغییر بزرگی در ارسال دیجیتال غذاي رستوران ها و کالاهاي خواربارفروشی ها بوده ایم. این تغییر حتی به افزایش فروش
خدمات به صورت ثبت اشتراك منجر شده است که چه یک روند پایدار بلندمدت باشد یا خیر، به میزان محدودیت بودجه خانوارها به

 
واسطه شرایط سخت اقتصادي و ابهام، بستگی دارد. 

همزمان، نیاز به حمایت از دورکاري و فاصله گذاري اجتماعی براي حفظ سلامت کارکنان، حتی کسب وکارهاي کاملا فیزیکی را
مجبور کرده روش هاي جدید کار کردن را بپذیرند و استفاده کنند؛ روش هایی که باعث زایش کسب وکارهاي دیجیتال به کمک

 
گوشی هاي هوشمند، سرویس هاي ابري، هوش مصنوعی و یادگیري ماشینی شد. 

خیلی از ما که با این روش ها آشنا نبودیم، حالا برخی امکانات روش هاي جدید و بهتر کار کردن را می شناسیم و بر زمان و مکان
کارمان کنترل داریم و از رفت و آمدهاي کسل کننده و طاقت فرساي بین خانه و محیط کار رهایی پیدا کرده ایم. این تجربه انتظارات

 
آن دسته از افراد خوش شانسی را که هنوز کار دارند، به سرعت تغییر می دهد و آنها هر چه بیشتر خواهان کار کردن از خانه هستند. 

همان طور که یک مفسر در اوایل شروع پاندمی گفته بود: «ما شاهد سریع ترین تحول سازمانی در تاریخ شرکتی مدرن هستیم. در

 
روزهایی که تقریبا هر فرآیندي که می تواند به سرعت دیجیتال سازي شود، قبلا مجازي سازي شده بود.» 

ساتیا نادلا، مدیر عامل مایکروسافت، در اوج پاندمی این موضوع را به شکل واقع گرایانه تري مطرح کرد: «تحول دیجیتالی که دو سال
زمان می برد را تنها ظرف دو ماه شاهد هستیم. از کارتیمی و یادگیري، تا فروش و خدمات مشتري و زیرساخت هاي ابري مهم و
امنیت، از راه دور انجام می شوند. هر روز در کنار مشتریان هستیم تا به آنها کمک کنیم پذیراي دنیایی باشند که همه چیز آن از راه

 
دور امکان پذیر شده و خود را با آن سازگار کنند.» 

هر کسب وکار دیجیتالی که زاده می شود، برنامه هاي اسلک و زوم و همه ابزارهاي دیگري را که باعث می شود عملیاتش آسان تر،
کارآمدتر و منعطف تر شود، با خود دارد. این کسب وکارها، بر اساس این پلت فرم ها شکل می گیرند تا داده ها را یک دارایی بدانند،
رویکردهاي چابک را روشی براي انجام همه کارها در نظر بگیرند و کاربردهاي گسترده هوش مصنوعی را براي اتوماتیک سازي هر

 
چیزي که قابل اتوماتیک شدن است دنبال کنند و بر قابلیت هاي تصمیم گیري انسان بیفزایند. 

در واقع، بیشتر شرکت هاي پیشکسوت، به جاي اینکه به واسطه سرمایه گذاري در زیرساخت هاي IT توانمند شده باشند، خود را
گرفتار می دانند. پراکندگی هاي دیجیتال، براي شرکت هایی که از قافله دیجیتالی شدن عقب مانده اند، به یک مشکل مشترك

 
تبدیل شده و عواقب کرونا هم به آن اضافه شده و این شرکت ها را دیر یا زود در سراشیبی سقوط قرار می دهد. 



خوشبختانه، در طرف دیگر، مدیران دیجیتالی که آمادگی خوبی در برابر عملیات مجازي داشته اند، توانستند واکنش سریع و موثري

 
به این شوك ناگهانی داشته باشند و نسبت به همتایان خود عملکرد خوبی ارائه دهند. 

 
نوآوري هاي پیشگام و ایجاد ارزش واقعی 

قبل از پاندمی، خیلی از کسب وکارهایی که ماهیت فیزیکی داشتند، از تکنولوژي هاي دیجیتال هم استفاده می کردند و بهره برداري
از پتانسیل هاي عظیم هوش مصنوعی را به ویژه براي کاهش هزینه هاي خود از طریق اتوماسیون وظایف روتین، شروع کرده بودند.
برخی کسب وکارها از این هم فراتر رفته و به این نتیجه رسیده بودند که تکنولوژي دیجیتال و هوش مصنوعی را می توان براي ایجاد

 
بهترین تجربه مشتري مهار و امکان روش هاي جدید کار را ایجاد کرد. 

به عنوان مثال، در خدمات مشتري، «بات ها و روبات هایی» که با هوش مصنوعی کار می کنند، حل مشکلات روتین را بسیار آسان و
کارآمد کرده اند. این موضوع به ویژه از آن جهت مهم است که بسیاري از منابع آزاد می شوند و قابلیت هاي انسان می تواند تعاملات
پیچیده با مشتریان را به شکلی استثنایی درآورد. هوش مصنوعی سپس می تواند تجربیات مشتري جادویی ایجاد کند، چون همه

 
کارشناسان متمرکز بر حل مشکل می شوند و می توانند همدردي بیشتري با مشتري داشته باشند و در آن راستا اقدام کنند. 

اما قدرت واقعی تکنولوژي هاي دیجیتال، به این بستگی دارد که بتوان آن را در پیشرفت هاي تازه کنترل کرد تا ارزش واقعی و
جدیدي براي مشتري به ارمغان آورد: پاسخگویی به نیازهاي برطرف نشده، خدمت رسانی به گروه هاي جدیدي از مشتریان و ایجاد

 
مدل هاي کسب وکار جدید. 

این کلید بازگشت رونق است: تسریع نوآوري و از آن مهم تر، نوآوري هاي پیشتاز که بتوانند ارزش واقعی و جدید در ارتباط با
کارآفرینی ایجاد کنند. همه اینها با هم، می توانند به صرفه جویی در پول و زمان منجر شوند، ما را از محدودیت هاي دنیاي فیزیکی

 
برهانند و کارهاي جدیدي که مورد نیاز است در اختیارمان قرار دهند. اما باید احتیاط کرد. 

 
عواقب بد ناخواسته 

با اینکه این نوآوري هاي دیجیتال به شدت قدرتمند هستند و براي شکوفایی بعد از پاندمی ضروري هستند، اما در ضمن باید بدانیم و

 
اذعان کنیم که مثل هر تکنولوژي جدید دیگري، عواقب ناخواسته اي هم دارند. 

وابستگی دیجیتال روزافزون، نگرانی هاي گسترده و البته قابل درکی در مورد آسیب پذیري سیستمی ایجاد می کند: هر چقدر
کارهاي ما بیشتر و بیشتر به صورت آنلاین انجام می شود، یعنی ریسک دزدیده شدن و تخریب شدن اطلاعات مهم، بیشتر می شود.
پلت فرم هاي دیجیتال مجموعه چالش هاي خاص خود را دارند و در معرض دستکاري شدن یا ارائه اطلاعات غلط و حتی ترویج

 
خشونت و آسیب جدي به افراد در دنیاي واقعی هستند. 

حداقل تا حدي به خاطر این مسائل، مقامات قانونی در حال رسیدگی به تهدیدهایی هستند که از نظر آنها، از سوي قدرت برخی از

 
غول هاي تکنولوژي اعمال می شود. 

از منظر اقتصادي، بیشترین تهدید نوآوري هاي دیجیتال که در مورد آن صحبت شده، تسریع اتوماسیون کارهاي روتین روزانه است



 
که اثرات آن بر اشتغال، علیه آسیب پذیرترین بخش هاي جامعه نمایان خواهد شد. 

 
معماي دیجیتال 

تنها روش حل معمایی که مطرح شد، یعنی مهار تکنولوژي دیجیتال براي موفقیت کسب وکار و ایجاد مشاغل و وظایف جدید و در
عین حال، کاهش عواقب بد ناخواسته، این است که اطمینان حاصل کنیم کارآفرینی و نوآوري تسریع شده حاصل از پیشرفت

 
دیجیتال، به طور همزمان همدلانه، اخلاقی و حساس به محیط زیست است. 

مشتریان بیش از هر زمان دیگري، نشان داده اند که نگرانی هاي اخلاقی، اجتماعی و زیست محیطی، در انتخاب محصولات و خدماتی
که آنها می خرند، اثرگذار است. به همین دلیل، احترام به محدودیت هاي قانونی موجود کافی نیست. آنچه واقعا مورد نیاز است، این
است که این الگو را عملی و همیشگی کنیم و ارزش هاي همدلانه، انسان دوستانه و اخلاقی را در کل چرخه عمر محصول و سفر
مشتري، در قلب فرآیند توسعه محصول و خدمات بگنجانیم. قدم هاي بعدي شما براي این کار، به این بستگی دارند که در کدام

 
مرحله قرار دارید. 

 
هوش مصنوعی: از کجا شروع کنم؟ 

 
اقدامات عملی براي استفاده از هوش مصنوعی براي ایجاد ارزش در کسب وکار، عبارتند از: 

1- ایجاد مهارت هاي اولیه از طریق مشارکت با کارشناسان خارجی، استخدام افرادي که تخصص مرتبط دارند، و سرمایه گذاري در
آموزش تکنولوژي هاي دیجیتال و هوش مصنوعی به کارکنان فعلی. به این ترتیب، می توانید سازمان خود را از ناشایستگی ناخودآگاه
به ناشایستگی خودآگاه انتقال دهید تا بتوانید در مورد اینکه چه اقداماتی را باید پیگیري و چگونه آنها را اجرا کرد، تصمیم هایی با

 
اطلاعات کامل بگیرید. 

2- در پورتفویی از آزمایش هاي کسب وکار که بر فرصت ها یا چالش هایی متمرکز هستند که می توانند ارزش واقعی انتقال دهند،
سرمایه گذاري کنید. این آزمایش ها باید «گزینه هایی واقعی» باشند و از نوآوري هایی با کمترین ریسک مثل کاهش هزینه از طریق
اتوماسیون، تا پیشنهادهاي ناب براي تجربه مشتري و روش هاي کاري شامل حداقل تعدادي نوآوري پیشتازانه را که می توانند ارزش

 
تازه اي فراتر از کسب وکار هسته اي فعلی ایجاد کنند، دربربگیرند. 

3- درس هایی که از آزمایش ها آموخته اید، براي نمونه سازي اقدامات ابتکاري به کار ببرید. آنهایی را که کارکرد خوبی داشته اند

 
تکرار کنید، سطح سرمایه گذاري را بالا ببرید و قابلیت ها و ظرفیت هاي سازمانی بزرگ تر و عمیق تر ایجاد کنید. 

 
4- به محض اینکه دلیل شکست یکسري آزمایش ها را فهمیدید، سریع آنها را کنار بگذارید. 

5- سازمان خود را به سمتی سوق دهید که استفاده از تکنولوژي دیجیتال و هوش مصنوعی، به جزئی جدایی ناپذیر از هر بخش
کسب وکارتان تبدیل شود و امکان رویکردهاي چابک، عملیات ارزان و سریع تر، تجربه مشتري برتر، فعالیت هاي کاري خلاقانه تر و
رشد قوي ناشی از خدمات رسانی به مشتریان جدید، فراهم شود. براي برخی افراد، این موضوع به معنی ایجاد پلت فرم هاي دیجیتال

 
و حتی هدایت اکوسیستم هاي دیجیتال است تا سازمان را به یک شایستگی خودآگاه برساند. 

 
نوآوري همدلانه، اخلاقی و دوستدار محیط زیست: از کجا شروع کنم؟ 



براي اعمال یک چشم انداز همدلانه، اخلاقی و دوستدار محیط زیست در طول فرآیند تولید محصول و سفر مشتري این اقدامات

 
نوآورانه، یک مسیر موازي وجود دارد: 

6- به عنوان اولین اقدام کلیدي، موقعیت فعلی را ارزیابی کنید، چالش ها و محرك هاي بیرونی را با چشم اندازهاي متنوع، شناسایی
کنید تا عواقب تصادفی فعالیت هاي شما و به طور خاص فرآیندهاي نوآوري شما، مشخص شود- آیا به اندازه کافی شفاف هستید تا
مشتریان (و دیگر ذي نفعان) اطلاعات خوبی از کارآیی محصولات شما داشته باشند؟ آیا اطلاعات آنها امن و قابل اعتماد است؟ آیا از
منافع آنها مثل حریم خصوصی، حفاظت می کنید؟ آیا متوجه سوگیري- و به خصوص سوگیري ناخودآگاه- هستید؟ آیا عوامل
خارجی منفی را که ممکن است بر افرادي که مشتریان شما نیستند تاثیر بگذارد، ارزیابی کرده اید؟ مثلا عواقب ناخوشایندي که از

 
چشم انداز زیست محیطی ناشی می شود و آیا می دانید چگونه می توانید این آثار را کم کنید؟ 

7- مشخص کنید چد مداخلات فوري یا حتمی درحال حاضر مورد نیاز است و چگونه می توان فرآیندهاي قوي را مورد استفاده قرار
داد تا از احتمال شکست در آینده جلوگیري کرد. به همین منظور، باید تفکر سیستمی را به یک نظم تبدیل کرد تا جریانات و حلقه

 
هاي بازخورد را مورد بررسی قرار دهیم. 

8- به طور موازي، هر کدام از فعالیت هاي کلیدي در تولید محصول را کشف کنید؛ از تحقیقات حین تصمیم گیري طراحی گرفته تا
اطمینان از اینکه این چشم انداز چگونه از طریق چک لیست ها و فعالیت ها به کار می رود، و چه معیارهایی می توانند براي پیگیري
پیشرفت مناسب باشند. این امور به چیزي فراتر از به کارگیري یک چشم انداز همدلانه نیاز دارند و باید با معیارهاي دیگري که تحت
تاثیر محصولات و خدمات و فرآیندهاي شما قرار می گیرند، درگیري فعال داشت و از حلقه هاي بازخورد موثر استفاده کرد تا پیگیري

 
شود تعهدات اخلاقی چگونه در طول زمان تکامل پیدا می کنند. 

9- در طول زمان، اینها به بخشی جدایی ناپذیر از روش انجام کسب وکار تبدیل می شوند و بار دیگر به سطحی از شایستگی

 
ناخودآگاه می رسند. 

 
 Michael Davies :نویسنده

 
مترجم: مریم رضایی 

 
 London Business School :منبع
https://donya-e-eqtesad.com



شبکه پایاب سد خداآفرین درآمد هر هکتار کشاورزان را 15 برابر افزایش داد

منبع: شعار سالشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/08/17

شعار سال: استاندار اردبیل گفت: اجراي شبکه پایاب سد خداآفرین از جمله اقدامات مهم دولت در منطقه است که درآمد هر
هکتار از اراضی کشاورزان و زارعان را تا 15 برابر افزایش داد. به گزارش روز جمعه پایگاه اطلاع رسانی استانداري اردبیل، اکبر

بهنا مجو در نشست با اعضاي کمیسیون کشاورزي، آب و منابع طبیعی و ...

شعار سال: استاندار اردبیل گفت: اجراي شبکه پایاب سد خداآفرین از جمله اقدامات مهم دولت در منطقه است که درآمد هر

 
هکتار از اراضی کشاورزان و زارعان را تا 15 برابر افزایش داد. 

به گزارش روز جمعه پایگاه اطلاع رسانی استانداري اردبیل، اکبر بهنا مجو در نشست با اعضاي کمیسیون کشاورزي، آب و منابع
طبیعی و محیط زیست تصریح کرد: این طرح با تبدیل اراضی دیم به آبی درآمد هر هکتار را افزایش داده و اقتصاد و اشتغال را توسعه

 
داده و پایدار کرده است. 

وي تدوین الگوي کشت ویژه منطقه مغان، حمایت از سرمایه گذاري در گلخانه ها، استقرار مرکز تحقیقات گلخانه اي و همراهی لازم

 
براي تامین منابع اعتباري براي تکمیل پروژه پایاب سد خدا آفرین را ضروري دانست. 

وي افزود: همچنین مرمت و بهسازي شبکه آبیاري مغان و لایروبی سد میل مغان، جذب تسهیلات لازم و تامین زیرساخت هاي آب،
برق و گاز، ارتقاي محور هاي مواصلاتی و پیگیري پایانه ویژه و بارانداز ریلی براي تسهیل صادرات محصولات کشاورزي از دیگر

 
اقداماتی است که برنامه ریزي هاي لازم براي اجراي آن انجام می شود. 

وي با بیان اینکه سفر رییس کمیسیون کشاورزي اتفاق مهمی براي استان بود، افزود: اطمینان داریم این سفر کمک خواهد کرد تا

 
قدم هاي بزرگی در کشاورزي استان و کشور برداشته شود. 

استاندار اردبیل با اشاره به جمع بندي بودجه سال 1400، این سفر را ظرفیتی براي اعمال نیازمندي هاي اعتباري در حوزه کشاورزي

 
و آب و خاك در مصوبه بودجه سال آتی دانست. 

وي، نبود معاونت بهره برداري در وزارت جهاد کشاورزي را عاملی در کندي پیشبرد برنامه هاي پایاب سد خداآفرین دانست و گفت:

 
وزارت جهاد بایستی پس از واگذاري ها نسبت به حل مشکل نرم افزاري و هدایت و مراقبت مداوم کشاورزان اعمال سیاست نماید. 

بهنامجو گفت: در ادامه این جلسه، جلسه دیگري در تهران با وزارتخانه هاي مربوطه و اعضاي کمیسیون براي عملیاتی کردن تفاهم

 
نامه هاي این جلسه خواهیم داشت. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري ایرنا، تاریخ انتشار: 16 آبان 1399، کدخبر: 84100557،
www.irna.ir



تأکید شوراي تأمین شهرستان مبارکه و شرکت فولاد مبارکه بر تعامل بیشتر

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/08/17

خبرگزاري آریا - در جلــسه اي با حضـــور اعضــاي
شـــوراي تأمین شهرستـــان مبارکه و مدیرعــامـل فولاد
مبارکه بر توسعه همکاري هاي طرفین به منظور توسعه

 
پایدار منطقه تأکید شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه، در این جلسه که در محل برگزاري جلسات کمیته مدیریت
فولاد مبارکه برگزار شد، اصغر هدایت، فرماندار این شهرستان، هدف حضور خود و سایر همراهان را تقویت همکاري هاي دوجانبه
شهرستان و فولاد مبارکه مطرح کرد و گفت: خوشبختانه امروز فولاد مبارکه بیش از هر زمان دیگر براي منطقه و کشور موجب برکت

 
است و علاوه بر بخش صنعت در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی نیز به خوبی ایفاي نقش کرده است. 

وي از تأمین اکسیژن بیمارستان هاي تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی توسط فولاد مبارکه به صورت رایگان و مساعدت مالی این
شرکت به برخی بیمارستان ها و مراکز بهداشتی و درمانی به عنوان نمونه هاي بارز تعهد فولاد مبارکه به مسئولیت هاي اجتماعی این

 
شرکت یاد کرد و گفت: این مساعدت ها هیچ درآمدي براي فولاد مبارکه نداشته و بنابراین شایسته قدردانی است. 

وي خاطرنشان کرد: مردم شریف شهرستان مبارکه باید احساس کنند که فولاد مبارکه کنارشان است و به دلیل مسئولیت اجتماعی

 
که بر دوش خود احساس می کند، همیشه براي یاري آنان پیش قدم بوده و از این به بعد نیز همین طور خواهد بود. 

در ادامه، سرهنگ عطائی فرمانده حوزه مقاومت بسیج سپاه پاسداران انقلاب اسلامی شهرستان مبارکه نیز از اهتمام ویژه مدیرعامل
فولاد مبارکه و همکاري این شرکت در اجراي رزمایش مواسات و کمک هاي مؤمنانه و یاري رساندن به آسیب دیدگان بیماري کرونا

 
قدردانی کرد. 

پس از آن، سرهنگ محمدي، فرمانده نیروي انتظامی شهرستان مبارکه نیز با اشاره به اهمیت موضوع امنیت در جامعه اظهار داشت:
مجموعه فولاد مبارکه مجموعه اي بسیار عظیم و گسترده است و التزام بخشی به این مجموعه از اهمیت خاصی برخوردار است. به
همین دلیل باید از بخش هاي حراست و حفاظت فیزیکی که نیروي انتظامی را در این راستا یاري می کنند، تشکر و قدردانی کنیم. به
خاطر داشته باشیم نباید چرخ تولید فولاد مبارکه به هر دلیل از جمله مباحث امنیتی متوقف گردد، چراکه در این صورت شاهد وارد

 
آمدن لطمات جبران ناپذیري به اقتصاد کشور خواهیم بود. 

ابوالحسنی، رئیــس دادگســتري شهرســتان مبارکه نیــز با تأکیــد بر لزوم همــکاري هاي هرچه بیشتر فولاد مبارکه در پشتیبانی
و حمایت از ثبات و امنیت منطقه گفت: مساعدت هاي فولاد مبارکه به کارگاه هاي اشتغال زایی زندان اسدآباد در نوع خود شایسته
قدردانی است. این اقدامات نه تنها براي زندانیان و خانواده هاي ایشان، که در اصل براي کل جامعه مفید است و براي مدیریت و

 
کارکنان این شرکت خیرات و مبرات خاص خود را در پی دارد و مصداق باقیات الصالحات است. 

در ادامه جلسه، سید محسن هاشمی، شهردار مبارکه نیز به نمایندگی از سایر شهرداران از تعامل سازنده مدیرعامل فولاد مبارکه با
مسئولین و شهرداران منطقه قدردانی کرد و پیشنهادهایی نظیر احداث شرکت بازیافت زباله هاي شهرستان در یک پایلوت کاملا
علمی، استفاده از سرباره هاي فولاد مبارکه در ساخت بلوك فرش، آسفالت و جدول بتنی موردنیاز شهرداري هاي منطقه، طرح جامع
گردشگري شهرستان و رونق اقتصادي با استفاده از ظرفیت هاي گردشگري موجود و حل مشکلات ترافیکی شهرستان با همکاري

 
فولاد مبارکه را مطرح کرد. 



سید محمد اطیابی، شهردار طالخونچه هم با طرح مشکل درآمد شهرداري ها گفت: یکی از مشکلات شهرداري ها درآمد است. هزینه
ها بر سر جاي خود هست و سال به سال اضافه می شود، ولی درآمد شهرداري متأسفانه جوابگوي هزینه ها نیست. به همین منظور دو

 
تا سه طرح درآمدزایی در شهرستان ارائه شده و همکاري فولاد مبارکه می تواند شهرداري ها را در رسیدن به درآمد پایدار یاري کند. 
در ادامه این جلسه، مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه ضمن خیرمقدم به میهمانان و استقبال از طرح هاي پیشنهادي در
جلسه گفت: جایگاه فولاد مبارکه جایگاه ملی است، اما این امر هیچ گاه باعث نشده ایفاي نقش منطقه اي شرکت تحت تأثیر قرار
گیرد. فولاد مبارکه به خوبی از اهمیت تعامل با شهرستان آگاهی دارد و در عمل هم نشان داده است که با مسئولین و نهادهاي
شهرستان همکاري و همراهی خوبی داشته است. فولاد مبارکه معتقد است تمامی تعاریف قانونی باید مورد توجه قرار گیرد و رعایت
شود؛ چون ارتباطات منطقه اي به ما کمک می کند کارمان را درست تر انجام دهیم. تعامل و رفاقت و صمیمیت و همکاري از جمله

 
شعارها و اهداف و وظایف مدیریت فولاد مبارکه است. همان طور که الحمداالله نتایج این دوستی و رفاقت را تا به امروز بارها دیده ایم. 
وي در خصوص پیشنهاد پروژه احداث کارخانه بازیافت گفت: این پروژه باید توجیه داشته باشد و میزان مواد باید به حد کافی برسد.
باید منطقه اي عمل شود تا کارخانه توجیه اقتصادي داشته باشد. ازآنجاکه بازیافت زباله تر می تواند به بهبود بهداشت و محیط زیست
منطقه کمک کند، فولاد مبارکه بدون اینکه دنبال سود و مشارکت باشد و عمدتا با هدف بهبود فرایندهاي زیست محیطی و کمک به

 
توسعه پایدار، این طرح را مورد مطالعه قرار خواهد داد. 

وي در خصوص پیشنهاد استفاده از سرباره هاي فولاد مبارکه در تولید جداول بتنی براي شهرداري ها نیز گفت: این شرکت هیچ
مشکلی با این طرح ندارد،ولی باید به خاطر داشته باشیم در حوزه نحوه استفاده از سرباره، سازمان تحقیقات مسکن متولی امر است
که قانون به او اجازه داده بخشنامه صادر کند و متقاضیان می توانند از این سرباره براي زیرسازي و جاده سازي استفاده کنند. اگر
شهرداري هاي منطقه بخواهند و بتوانند از سرباره استفاده کنند، فولاد مبارکه هیچ مشکل ندارد، ولی براي کاربري که در این جلسه

 
مطرح شد و براي قانونی شدن آن فقط مرکز تحقیقات تهران اجازه دارد پیگیر این مسئله باشد. 

نظر مثبت فولاد مبارکه در زمینه توسعه گردشگري منطقه و حل مسائل ترافیکی شهرستان از دیگر مباحثی بود که مدیرعامل شرکت

 
در این جلسه، ضمن ارائه راه حل، به آن ها پرداخت. 

وي تصریح کرد: فولاد مبارکه جایگاهی ملی دارد؛ بنابراین انتظار می رود در برخورد با مسائل این شرکت با نگاه محلی رفتار نشود.

 
برداشت آب این شرکت در سال 1372 که 2.3 میلیون تن تولید داشته 

20 میلیون مترمکعب آب، یعنی در حدود یک درصد از کل آب زاینده رود بوده و خوشبختانه امروز نیز با رویکردهاي استفاده بهینه از
منابع آبی و انرژي، با تولید 7.2 میلیون تن و سرمایه گذاري هاي کلانی که در جمع آوري و تصفیه پساب هاي شهري و صنعتی
داشته، همچنان 20 میلیون مترمکعب برداشت آب دارد. بنابراین باید اذعان داشت فولاد مبارکه هیچ گاه خود را فارغ از مسائل منطقه

 
اي نمی داند. 

وي تصریح کرد: ارتباطات شرکت و منطقه پیرامون باید مانند گذشته و حتی نزدیک تر و صمیمانه تر از گذشته باشد تا اهداف
مشترك تأمین شود. همچنان که فولاد مبارکه با شیوع ویروس کرونا به یاري همه مسئولین و هم میهنان شتافت، انتظار می رود

مسئولین محترم نیز این شرکت را در تنگناهایی نظیر اجراي پروژه نورد گرم شماره 2 یاري دهند.



در حمایت از شرکت فولاد مبارکه باید نگاه ملی داشته باشیم

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/08/17

خبرگزاري آریا - در آستانه میلاد فرخنده نبی مکرم اسلام،
حضرت محمد مصطفی(ص)، دکتر حسین رجایی، نماینده
مردم شهرستان لنجان در مجلس شوراي اسلامی، ضمن
بازدید از خطوط تولید فولاد مبارکه، با مهندس عظیمیان
مدیرعامل این شرکت دیدار و در خصوص لزوم و اهمیت
برقراري آرامش در بازار فولاد، دستیابی به بهترین
راهکارهاي تحویل محصولات فولادي به مصرف کنندگان
واقعی و پایداري تأمین مواد اولیه موردنیاز فولادسازان

 
گفت وگو کرد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه؛ در این دیدار دکتر رجایی گفت: امروز توفیقی به دست آمد تا
از نزدیک شاهد مجاهدت هاي کارکنان فولاد باشیم؛ آن هم در شرایطی که تحریم ها، محدودیت ها و بعضا برخی بی مهري ها بیش
از هر زمان دیگر موجب وارد آمدن فشار به صنایع کشور از جمله صنعت فولاد شده، اما می بینیم که تمامی خطوط تولید این شرکت

 
به خوبی در حال کار است. 

رجایی عملکرد سودجویان در شرایط فعلی اقتصادي کشور را تقبیح کرد و گفت: در موضوع عرضه و تقاضا مباحث زیادي ازجمله
عملکرد سازمان بازرسی، تعزیرات، بهین یاب و عرضه محصول در بورس مطرح است. بسیاري از دوستان در زمینه عرضه و تقاضا
بیشتر دغدغه تنظیم بازار را دارند، اما قطعا در این میان متخلفانی نیز هستند که هم به بازار و هم به تولید ضربه می زنند؛ بنابراین
باید با ارائه و به کارگیري راهکارهاي عملیاتی به شرایط موجود سروسامان داد. درعین حال براي اینکه فولادسازان داخلی با مشکلات
بیشتر و جدي تري مواجه نشوند، باید در حوزه معدن و سنگ آهن موردنیاز خود در حاشیه امن قرار گیرند و به نظر می رسد سرمایه
گذاري در حوزه اکتشافات و معدن راهکار معقولی براي این منظور باشد. نباید فراموش کرد که عملکرد سودجویان هم به ضرر
تولیدکننده و هم به ضرر مصرف کننده واقعی است. از این رو باید با همکاري تولیدکنندگان و قانون گذاران مجلس و البته دولت

 
دست این سود جویان هرچه زودتر کوتاه شود. 

نماینده مردم لنجان در بخش دیگري از سخنان خود ضمن استقبال از سرمایه گذاري فولاد مبارکه در ایجاد خط هوایی مستقل براي
اصفهان گفت: در حال حاضر، در شهرستان لنجان و هم جوارِ صنایع دفاع، یک فضاي فرودگاهی وجود دارد که جانمایی آن به صورت
کاملا فنی و تخصصی، توسط کارشناسان بین المللی، چندین سال پیش صورت گرفته است. ازآنجا که استان اصفهان در حال حاضر
تنها یک فرودگاه دارد و به نظر می رسد با توجه به وجود صنایع مختلف در استان و به منظور رعایت دستورالعمل هاي پدافند

 
غیرعامل، لازم است یک فرودگاه دوم نیز داشته باشیم تا در شرایط خاص با مشکلی مواجه نشویم. 

وي خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه ظرفیتی ملی است که در همه حوزه ها براي کشور منشأ اثر بوده و هست؛ بنابراین باید براي حمایت

 
از آن نیز نگاه ملی داشته باشیم. 

رجایی در بخش پایانی سخنان خود به مدیران و کارکنان فولاد مبارکه اطمینان خاطر داد: براي استمرار افتخارآفرینی هاي فولاد

 
مبارکه، نمایندگان مجلس هرجا و به هر میزان که نیاز باشد، از صنعت کشور، به ویژه از فولاد مبارکه، حمایت خواهند کرد. 



 
اجراي نورد گرم شماره 2 فولاد مبارکه در راستاي منافع ملی است 

مدیرعامل فولاد مبارکه نیز در جریان این دیدار ضمن تشریح عملکرد فولاد مبارکه در سال جاري و طرح هاي توسعه پیش روي این
شرکت گفت: با اجرایی شدن دو پروژه بزرگ نورد گرم شماره 2 و طرح مدیریت هوشمند فولاد مبارکه، این شرکت سهم بسزایی در

 
تولید فولاد کشور خواهد داشت. 

مهندس عظیمیان با بیان اینکه اجراي نورد گرم شماره 2 فولاد مبارکه در راستاي منافع ملی است خاطرنشان کرد: در صورت احداث
و بهره برداري از خط نورد گرم شماره 2 فولاد مبارکه تمامی محدودیت هاي موجود در بازار فولاد کشور و نیاز نوردکاران به کلی

 
برطرف خواهد شد. 

وي از داخلی سازي بیش از 54 درصد تجهیزات خط نورد گرم شماره 2 به عنوان یکی از مزیت هاي اصلی این فرایند نام برد و گفت:
با این رویکرد دانش فنی ساخت ارتقا خواهد یافت و فرصت هاي زیادي براي اشتغال زایی و به کارگیري دانش فنی جوانان داخلی
فراهم خواهد شد. به خاطر داشته باشیم اگر نورد گرم شماره 2 اجرا شود ظرفیت ورق این کارخانه دوبرابر خواهد شد و ازآنجاکه کل

 
نیاز کشور 

8 میلیون است، در این صورت ظرفیت هاي صادرات و ارزآوري نیز افزایش خواهد یافت. همچنین با عنایت به اینکه در حال حاضر در
فولاد مبارکه حداکثر عرض ورق هاي تولیدي 1.850 میلی متر است، با اجراي نورد گرم شماره 2، قابلیت تولید ورق هاي عریض تا
2.100 میلی متر و بدنه خودروهاي شاسی بلند نیز فراهم خواهد شد. در این راستا از دولت و نمایندگان محترم مجلس انتظار می رود

 
از اجراي هرچه سریع تر این پروژه ملی حمایت کنند. 

مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه افزود: در حال حاضر در صنایع کشور سازمانی وجود ندارد که به طور کامل با فناوري دیجیتال و
تکنولوژي نسل چهارم مدیریت شود. با پیاده سازي این طرح در فولاد مبارکه ضمن کاهش دخالت افراد در تولید، بهره وري نیروي

 
انسانی و تولید کارخانه افزایش قابل ملاحظه اي خواهد یافت. 

مهندس عظیمیان خاطرنشان کرد: در حال حاضر بیش از 1500 کارخانه و خط تولید ازجمله صنایع خودروسازي، تولیدکنندگان لوله
و پروفیل و... در پایین دست فولاد مبارکه، محصولات این شرکت را به محصولات نهایی تبدیل می کنند و به دست مصرف کننده می
رسانند. بنابراین تداوم تولید در این زنجیره از اهمیت خاصی برخوردار است. ضمن اینکه از شمش هاي تولیدي فولاد مبارکه با
همکاري فولاد اکسین در پروژه هاي ملی مانند انتقال نفت گوره به جاسک استفاده می شود. بنابراین از هر حیث باید به فولاد مبارکه

 
نگاه ملی داشته باشیم. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود اظهار داشت: با عنایت سهام داران شرکت و با رویکرد مثبت مدیریت به موضوع مسئولیت هاي
اجتماعی، شاهد آن هستیم که هر سال بودجه مسئولیت هاي اجتماعی شرکت نسبت به سال قبل افزایش قابل ملاحظه اي یافته
است. در شرایط سخت شیوع ویروس کرونا، فولاد مبارکه بیمارستان ها و مراکز بهداشتی را در خرید تجهیزات درمانی و ضدعفونی
یاري کرد. همچنین با تأمین اکسیژن موردنیاز بیمارستان هاي تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی داخل و خارج استان تا پایان سال

جاري این مراکز را مورد حمایت قرار داده است.



یک وجب زمین بدون آب در بدره نباید باشد

منبع: کرد پرسشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/08/17

به گزارش خبرگزاري کردپرس، بهزاد علیزاده به اقدامات
صورت گرفته براي راه اندازي طرح تلمبه ذخیره اي در
کنار سد سیمره واقع در شهرستان اشاره کرد و گفت: یکی
از مطالبات مردم شهرستان اجراي طرح نیروگاه تلمبه
ذخیره اي است که می تواند در رونق اشتغال و تولید انرژي

 
نقش بسزایی داشته باشد. 

 
وي عنوان کرد: با رایزنی هاي صورت گرفته با وزیر نیرو امیدوار هستیم این پروژه با انتخاب سرمایه گذار وارد فاز اجرایی شود. 

نماینده مردم استان ایلام گفت: با توجه به تأثیر حوزه کشاورزي در زندگی مردم، تسریع در اجراي پروژه هاي آبیاري و تکمیل

 
ایستگاه هاي پمپاژ زید، زرانگوش و تلخاب و شهرك ولی عصر و دشت هندمینی ضروري است. 

علیزاده به ظرفیت ها و پتانسیل هاي شهرستان بدره در حوزه هاي کشاورزي و گردشگري اشاره کرد و اظهار کرد: دو ظرفیت

 
کشاورزي و گردشگري می تواند کمک قابل توجهی به شهرستان انجام دهند. 

وي ادامه داد: در حوزه کشاورزي باید تلاش شود از دشت ولی عصر تا زرانگوش شهرستان بدره، یک وجب زمین بدون آب وجود
نداشته باشد.



60 واحد قطعه ساز استان سمنان براي 2 هزار نفر اشتغالزایی کردند

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/08/17

رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان گفت: 60 واحد قطعه ساز در استان فعالیت دارند که براي 2 هزار و
300 نفر اشتغال ایجاد کرده اند.

اقتصادگردان- علی تشنه دل روز شنبه در حاشیه بازدید از چند واحد تولیدي استان سمنان افزود: 130 محصول و یکهزار نوع
قطعه خودرو داراي شماره فنی در استان توسط واحدهاي قطعه ساز تولید می شود. رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان
سمنان با بیان اینکه تعداد 25 واحد قطعه ساز به طور مستقیم با شرکتهاي خودروسازي قرارداد منعقد کرده اند ، گفت: کمبود

 
نقدینگی ناشی از پرداخت نشدن به موقع مطالبات از سوي خودرو سازان مهمترین مشکل در واحدهاي قطعه ساز استان است. 

وي بیان کرد: استان سمنان در زمینه خودروسازي و قطعات خودرو و صنایع وابسته از ظرفیت هاي خوبی برخوردار است و 4 واحد

 
تولیدي خودروساز در این استان فعالیت می کنند که عقاب افشان ، اتومبیل سازي فردا ، تیراژه دیزل و یاوران خودرو شرق هستند. 

تشنه دل خاطرنشان کرد: این واحدهاي خودروساز ظرفیت تولید سالانه حدود 108 هزار دستگاه خودروي سواري ، اتوبوس ، مینی

 
بوس و کامیون را دارند و بیش از 1200 نفر در این واحدها مشغول به فعالیت هستند. 

استان سمنان با داشتن حدود یکهزار و 840 پروانه بهره برداري واحدهاي صنعتی و معدنی با سرمایه گذاري حدود 76 هزار میلیارد
ریال و اشتغال براي بیش از 68 هزار و 800 نفر، یکی از قطب هاي صنعتی و معدنی شرق کشور محسوب می شود.



آب رسانی به روستاي «زوزن» با مشارکت فولاد سنگان

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/08/17

فصل اقتصاد - در راستاي اجراي طرح مثلت توسعه اقتصادي و فرهنگی شهرستان خواف، پروژه آبرسانی مشارکتی به بافت
توسعه مسکن روستاي زوزن با 2 هزار و 500 متر حفاري و لوله گذاري با موفقیت انجام شد.

فصل اقتصاد - در راستاي اجراي طرح مثلت توسعه
اقتصادي و فرهنگی شهرستان خواف، پروژه آبرسانی
مشارکتی به بافت توسعه مسکن روستاي زوزن با 2 هزار و

 
500 متر حفاري و لوله گذاري با موفقیت انجام شد. 

به گزارش فصل اقتصاد، این پروژه با مشارکت فولاد سنگان
به عنوان معین اقتصادي شهرستان خواف و به منظور
تحقق سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در سال جهش تولید و

همچنین عمل به مسئولیت هاي اجتماعی پایدار در قالب تفاهم نامه طرح مثلث اقتصادي و فرهنگی شهرستان خواف بین شرکت

 
صنایع معدنی فولاد سنگان، استانداري خراسان رضوي و دانشگاه تهران اجرا شد. 

در آیین بهره برداري از این پروژه که فرماندار و علماي شهرستان خواف و مسئولان فولاد سنگان در آن حضور داشتند، سنجرانی
فرماندار شهرستان خواف توفیق خدمت گزاري به مردم را افتخاري بزرگ دانست و افزود: یکی از آرزوهاي دیرینه مردمان این منطقه
توسعه متوازن و پیشرفت همه جانبه بود که امروزه با همت مدیرانی شایسته و توانمند و همیاري و هم افزایی مردم در حال انجام

 
است. 

وي ضمن قدردانی از عملکرد شرکت فولاد سنگان به عنوان معین اقتصادي فعال شهرستان خواف گفت: تفکر توسعه محور که
برمبناي پیشرفت و آبادانی منطقه شکل گرفته، خوشبختانه به برکت حضور افرادي که دانایی را سرلوحه کارها قرار داده اند و افق
روشنی براي آینده این شهرستان متصورند، با روحیه اي جهادي بر این منطقه حاکم است در همین راستا از حضور و حمایت

 
دلسوزانه مدیرعامل فولاد سنگان در منطقه تقدیر و تشکر می کنم. 

فرماندار خواف طرح توسعه مثلث اقتصادي را راهی میان برٌ در توسعه و آبادانی منطقه دانست و اذعان کرد: احداث پل هاي بین جاده
اي، لایروبی قنات ها، لوله گذاري آب و انتقال آب شرب براي مردم و... با همیاري ساکنان بومی منطقه از افتخارات این طرح است و

 
ان شاءاالله در ادامه راه با همین همت و توان کارها به پیش خواهد رفت. 

در ادامه، قربانی، مجري طرح مثلث اقتصادي، ضمن قدردانی از حضور مسئولین و مردم فهیم منطقه در این مراسم گفت: مبناي انجام
کلیه کارها در طرح هاي توسعه، مردم هستند و تا زمانی که مردم پاي کار باشند، این امور با جدیت و همتی مثال زدنی به پیش

 
خواهد رفت. 

وي وجود نقشه اي علمی و استراتژیک محور را اساس کار دانست و گفت: پایلوت طرح توسعه کشور در حال حاضر شهرستان خواف
است و با روحیه جهادي که در بین مسئولین و مدیران سراغ داریم، بی شک توسعه اي فراگیر و متوازن خواهیم داشت و با سرلوحه
قرار دادن فرمایشات مقام معظم رهبري درخصوص نگاه توسعه محور به اقتصاد مقاومتی، شاهد آبادانی در این منطقه از کشور

 
عزیزمان خواهیم بود. 

گفتنی است اجراي طرح مثلث توسعه اقتصادي و فرهنگی نقش تعیین کننده اي در افزایش اعتماد بخش هاي دولتی، خصوصی و



مردم بومی منطقه خواف ایفا کرده و علاوه بر اینکه محرکی در زمینه تولید و هم افزایی میان بخش هاي مختلف اقتصادي است، به
خوبی زمینه تسهیل در سرمایه گذاري و اشتغال پایدار را براي مردم شهرستان به وجود آورده است.



تأکید شوراي تأمین شهرستان مبارکه و شرکت فولاد مبارکه بر تعامل بیشتر

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/08/17

فصل اقتصاد - در جلــسه اي با حضـــور اعضــاي شـــوراي تأمین شهرستـــان مبارکه و مدیرعــامـل فولاد مبارکه بر
توسعه همکاري هاي طرفین به منظور توسعه پایدار منطقه تأکید شد.

فصل اقتصاد - در جلــسه اي با حضـــور اعضــاي
شـــوراي تأمین شهرستـــان مبارکه و مدیرعــامـل فولاد
مبارکه بر توسعه همکاري هاي طرفین به منظور توسعه

 
پایدار منطقه تأکید شد. 

به گزارش فصل اقتصاد، در این جلسه که در محل برگزاري
جلسات کمیته مدیریت فولاد مبارکه برگزار شد، اصغر
هدایت، فرماندار این شهرستان، هدف حضور خود و سایر

همراهان را تقویت همکاري هاي دوجانبه شهرستان و فولاد مبارکه مطرح کرد و گفت: خوشبختانه امروز فولاد مبارکه بیش از هر
زمان دیگر براي منطقه و کشور موجب برکت است و علاوه بر بخش صنعت در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی نیز به خوبی ایفاي نقش

 
کرده است. 

وي از تأمین اکسیژن بیمارستان هاي تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی توسط فولاد مبارکه به صورت رایگان و مساعدت مالی این
شرکت به برخی بیمارستان ها و مراکز بهداشتی و درمانی به عنوان نمونه هاي بارز تعهد فولاد مبارکه به مسئولیت هاي اجتماعی این

 
شرکت یاد کرد و گفت: این مساعدت ها هیچ درآمدي براي فولاد مبارکه نداشته و بنابراین شایسته قدردانی است. 

وي خاطرنشان کرد: مردم شریف شهرستان مبارکه باید احساس کنند که فولاد مبارکه کنارشان است و به دلیل مسئولیت اجتماعی

 
که بر دوش خود احساس می کند، همیشه براي یاري آنان پیش قدم بوده و از این به بعد نیز همین طور خواهد بود. 

در ادامه، سرهنگ عطائی فرمانده حوزه مقاومت بسیج سپاه پاسداران انقلاب اسلامی شهرستان مبارکه نیز از اهتمام ویژه مدیرعامل
فولاد مبارکه و همکاري این شرکت در اجراي رزمایش مواسات و کمک هاي مؤمنانه و یاري رساندن به آسیب دیدگان بیماري کرونا

 
قدردانی کرد. 

پس از آن، سرهنگ محمدي، فرمانده نیروي انتظامی شهرستان مبارکه نیز با اشاره به اهمیت موضوع امنیت در جامعه اظهار داشت:
مجموعه فولاد مبارکه مجموعه اي بسیار عظیم و گسترده است و التزام بخشی به این مجموعه از اهمیت خاصی برخوردار است. به
همین دلیل باید از بخش هاي حراست و حفاظت فیزیکی که نیروي انتظامی را در این راستا یاري می کنند، تشکر و قدردانی کنیم. به
خاطر داشته باشیم نباید چرخ تولید فولاد مبارکه به هر دلیل از جمله مباحث امنیتی متوقف گردد، چراکه در این صورت شاهد وارد

 
آمدن لطمات جبران ناپذیري به اقتصاد کشور خواهیم بود. 

ابوالحسنی، رئیــس دادگســتري شهرســتان مبارکه نیــز با تأکیــد بر لزوم همــکاري هاي هرچه بیشتر فولاد مبارکه در پشتیبانی
و حمایت از ثبات و امنیت منطقه گفت: مساعدت هاي فولاد مبارکه به کارگاه هاي اشتغال زایی زندان اسدآباد در نوع خود شایسته
قدردانی است. این اقدامات نه تنها براي زندانیان و خانواده هاي ایشان، که در اصل براي کل جامعه مفید است و براي مدیریت و

 
کارکنان این شرکت خیرات و مبرات خاص خود را در پی دارد و مصداق باقیات الصالحات است. 

در ادامه جلسه، سید محسن هاشمی، شهردار مبارکه نیز به نمایندگی از سایر شهرداران از تعامل سازنده مدیرعامل فولاد مبارکه با



مسئولین و شهرداران منطقه قدردانی کرد و پیشنهادهایی نظیر احداث شرکت بازیافت زباله هاي شهرستان در یک پایلوت کاملا
علمی، استفاده از سرباره هاي فولاد مبارکه در ساخت بلوك فرش، آسفالت و جدول بتنی موردنیاز شهرداري هاي منطقه، طرح جامع
گردشگري شهرستان و رونق اقتصادي با استفاده از ظرفیت هاي گردشگري موجود و حل مشکلات ترافیکی شهرستان با همکاري

 
فولاد مبارکه را مطرح کرد. 

سید محمد اطیابی، شهردار طالخونچه هم با طرح مشکل درآمد شهرداري ها گفت: یکی از مشکلات شهرداري ها درآمد است. هزینه
ها بر سر جاي خود هست و سال به سال اضافه می شود، ولی درآمد شهرداري متأسفانه جوابگوي هزینه ها نیست. به همین منظور دو

 
تا سه طرح درآمدزایی در شهرستان ارائه شده و همکاري فولاد مبارکه می تواند شهرداري ها را در رسیدن به درآمد پایدار یاري کند. 
در ادامه این جلسه، مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه ضمن خیرمقدم به میهمانان و استقبال از طرح هاي پیشنهادي در
جلسه گفت: جایگاه فولاد مبارکه جایگاه ملی است، اما این امر هیچ گاه باعث نشده ایفاي نقش منطقه اي شرکت تحت تأثیر قرار
گیرد. فولاد مبارکه به خوبی از اهمیت تعامل با شهرستان آگاهی دارد و در عمل هم نشان داده است که با مسئولین و نهادهاي
شهرستان همکاري و همراهی خوبی داشته است. فولاد مبارکه معتقد است تمامی تعاریف قانونی باید مورد توجه قرار گیرد و رعایت
شود؛ چون ارتباطات منطقه اي به ما کمک می کند کارمان را درست تر انجام دهیم. تعامل و رفاقت و صمیمیت و همکاري از جمله

 
شعارها و اهداف و وظایف مدیریت فولاد مبارکه است. همان طور که الحمداالله نتایج این دوستی و رفاقت را تا به امروز بارها دیده ایم. 
وي در خصوص پیشنهاد پروژه احداث کارخانه بازیافت گفت: این پروژه باید توجیه داشته باشد و میزان مواد باید به حد کافی برسد.
باید منطقه اي عمل شود تا کارخانه توجیه اقتصادي داشته باشد. ازآنجاکه بازیافت زباله تر می تواند به بهبود بهداشت و محیط زیست
منطقه کمک کند، فولاد مبارکه بدون اینکه دنبال سود و مشارکت باشد و عمدتا با هدف بهبود فرایندهاي زیست محیطی و کمک به

 
توسعه پایدار، این طرح را مورد مطالعه قرار خواهد داد. 

وي در خصوص پیشنهاد استفاده از سرباره هاي فولاد مبارکه در تولید جداول بتنی براي شهرداري ها نیز گفت: این شرکت هیچ
مشکلی با این طرح ندارد،ولی باید به خاطر داشته باشیم در حوزه نحوه استفاده از سرباره، سازمان تحقیقات مسکن متولی امر است
که قانون به او اجازه داده بخشنامه صادر کند و متقاضیان می توانند از این سرباره براي زیرسازي و جاده سازي استفاده کنند. اگر
شهرداري هاي منطقه بخواهند و بتوانند از سرباره استفاده کنند، فولاد مبارکه هیچ مشکل ندارد، ولی براي کاربري که در این جلسه

 
مطرح شد و براي قانونی شدن آن فقط مرکز تحقیقات تهران اجازه دارد پیگیر این مسئله باشد. 

نظر مثبت فولاد مبارکه در زمینه توسعه گردشگري منطقه و حل مسائل ترافیکی شهرستان از دیگر مباحثی بود که مدیرعامل شرکت

 
در این جلسه، ضمن ارائه راه حل، به آن ها پرداخت. 

وي تصریح کرد: فولاد مبارکه جایگاهی ملی دارد؛ بنابراین انتظار می رود در برخورد با مسائل این شرکت با نگاه محلی رفتار نشود.

 
برداشت آب این شرکت در سال 1372 که 2.3 میلیون تن تولید داشته 

20 میلیون مترمکعب آب، یعنی در حدود یک درصد از کل آب زاینده رود بوده و خوشبختانه امروز نیز با رویکردهاي استفاده بهینه از
منابع آبی و انرژي، با تولید 7.2 میلیون تن و سرمایه گذاري هاي کلانی که در جمع آوري و تصفیه پساب هاي شهري و صنعتی
داشته، همچنان 20 میلیون مترمکعب برداشت آب دارد. بنابراین باید اذعان داشت فولاد مبارکه هیچ گاه خود را فارغ از مسائل منطقه

 
اي نمی داند. 

وي تصریح کرد: ارتباطات شرکت و منطقه پیرامون باید مانند گذشته و حتی نزدیک تر و صمیمانه تر از گذشته باشد تا اهداف
مشترك تأمین شود. همچنان که فولاد مبارکه با شیوع ویروس کرونا به یاري همه مسئولین و هم میهنان شتافت، انتظار می رود

مسئولین محترم نیز این شرکت را در تنگناهایی نظیر اجراي پروژه نورد گرم شماره 2 یاري دهند.



در حمایت از شرکت فولاد مبارکه باید نگاه ملی داشته باشیم

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/08/17

فصل اقتصاد - حسین رجایی، نماینده مردم شهرستان لنجان در مجلس شوراي اسلامی، ضمن بازدید از خطوط تولید فولاد
مبارکه، با عظیمیان، مدیرعامل این شرکت دیدار و در خصوص لزوم و اهمیت برقراري آرامش در بازار فولاد، دستیابی به

بهترین راهکارهاي تحویل محصولات فولادي به مصرف کنندگان واقعی و پایداري تأمین مواد ...

فصل اقتصاد - حسین رجایی، نماینده مردم شهرستان
لنجان در مجلس شوراي اسلامی، ضمن بازدید از خطوط
تولید فولاد مبارکه، با عظیمیان، مدیرعامل این شرکت
دیدار و در خصوص لزوم و اهمیت برقراري آرامش در بازار
فولاد، دستیابی به بهترین راهکارهاي تحویل محصولات
فولادي به مصرف کنندگان واقعی و پایداري تأمین مواد

 
اولیه موردنیاز فولادسازان گفت وگو کرد. 

به گزارش فصل اقتصاد، در این دیدار دکتر رجایی گفت: امروز توفیقی به دست آمد تا از نزدیک شاهد مجاهدت هاي کارکنان فولاد
باشیم؛ آن هم در شرایطی که تحریم ها، محدودیت ها و بعضا برخی بی مهري ها بیش از هر زمان دیگر موجب وارد آمدن فشار به

 
صنایع کشور از جمله صنعت فولاد شده، اما می بینیم که تمامی خطوط تولید این شرکت به خوبی در حال کار است. 

رجایی عملکرد سودجویان در شرایط فعلی اقتصادي کشور را تقبیح کرد و گفت: در موضوع عرضه و تقاضا مباحث زیادي ازجمله
عملکرد سازمان بازرسی، تعزیرات، بهین یاب و عرضه محصول در بورس مطرح است. بسیاري از دوستان در زمینه عرضه و تقاضا
بیشتر دغدغه تنظیم بازار را دارند، اما قطعا در این میان متخلفانی نیز هستند که هم به بازار و هم به تولید ضربه می زنند؛ بنابراین
باید با ارائه و به کارگیري راهکارهاي عملیاتی به شرایط موجود سروسامان داد. درعین حال براي اینکه فولادسازان داخلی با مشکلات
بیشتر و جدي تري مواجه نشوند، باید در حوزه معدن و سنگ آهن موردنیاز خود در حاشیه امن قرار گیرند و به نظر می رسد سرمایه
گذاري در حوزه اکتشافات و معدن راهکار معقولی براي این منظور باشد. نباید فراموش کرد که عملکرد سودجویان هم به ضرر
تولیدکننده و هم به ضرر مصرف کننده واقعی است. از این رو باید با همکاري تولیدکنندگان و قانون گذاران مجلس و البته دولت

 
دست این سود جویان هرچه زودتر کوتاه شود. 

نماینده مردم لنجان در بخش دیگري از سخنان خود ضمن استقبال از سرمایه گذاري فولاد مبارکه در ایجاد خط هوایی مستقل براي
اصفهان گفت: در حال حاضر، در شهرستان لنجان و هم جوارِ صنایع دفاع، یک فضاي فرودگاهی وجود دارد که جانمایی آن به صورت
کاملا فنی و تخصصی، توسط کارشناسان بین المللی، چندین سال پیش صورت گرفته است. ازآنجا که استان اصفهان در حال حاضر
تنها یک فرودگاه دارد و به نظر می رسد با توجه به وجود صنایع مختلف در استان و به منظور رعایت دستورالعمل هاي پدافند

 
غیرعامل، لازم است یک فرودگاه دوم نیز داشته باشیم تا در شرایط خاص با مشکلی مواجه نشویم. 

وي خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه ظرفیتی ملی است که در همه حوزه ها براي کشور منشأ اثر بوده و هست؛ بنابراین باید براي حمایت

 
از آن نیز نگاه ملی داشته باشیم. 

رجایی در بخش پایانی سخنان خود به مدیران و کارکنان فولاد مبارکه اطمینان خاطر داد: براي استمرار افتخارآفرینی هاي فولاد

 
مبارکه، نمایندگان مجلس هرجا و به هر میزان که نیاز باشد، از صنعت کشور، به ویژه از فولاد مبارکه، حمایت خواهند کرد. 



 
اجراي نورد گرم شماره 2 فولاد مبارکه در راستاي منافع ملی است 

مدیرعامل فولاد مبارکه نیز در جریان این دیدار ضمن تشریح عملکرد فولاد مبارکه در سال جاري و طرح هاي توسعه پیش روي این
شرکت گفت: با اجرایی شدن دو پروژه بزرگ نورد گرم شماره 2 و طرح مدیریت هوشمند فولاد مبارکه، این شرکت سهم بسزایی در

 
تولید فولاد کشور خواهد داشت. 

مهندس عظیمیان با بیان اینکه اجراي نورد گرم شماره 2 فولاد مبارکه در راستاي منافع ملی است خاطرنشان کرد: در صورت احداث
و بهره برداري از خط نورد گرم شماره 2 فولاد مبارکه تمامی محدودیت هاي موجود در بازار فولاد کشور و نیاز نوردکاران به کلی

 
برطرف خواهد شد. 

وي از داخلی سازي بیش از 54 درصد تجهیزات خط نورد گرم شماره 2 به عنوان یکی از مزیت هاي اصلی این فرایند نام برد و گفت:
با این رویکرد دانش فنی ساخت ارتقا خواهد یافت و فرصت هاي زیادي براي اشتغال زایی و به کارگیري دانش فنی جوانان داخلی
فراهم خواهد شد. به خاطر داشته باشیم اگر نورد گرم شماره 2 اجرا شود ظرفیت ورق این کارخانه دوبرابر خواهد شد و ازآنجاکه کل

 
نیاز کشور 

8 میلیون است، در این صورت ظرفیت هاي صادرات و ارزآوري نیز افزایش خواهد یافت. همچنین با عنایت به اینکه در حال حاضر در
فولاد مبارکه حداکثر عرض ورق هاي تولیدي 1.850 میلی متر است، با اجراي نورد گرم شماره 2، قابلیت تولید ورق هاي عریض تا
2.100 میلی متر و بدنه خودروهاي شاسی بلند نیز فراهم خواهد شد. در این راستا از دولت و نمایندگان محترم مجلس انتظار می رود

 
از اجراي هرچه سریع تر این پروژه ملی حمایت کنند. 

مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه افزود: در حال حاضر در صنایع کشور سازمانی وجود ندارد که به طور کامل با فناوري دیجیتال و
تکنولوژي نسل چهارم مدیریت شود. با پیاده سازي این طرح در فولاد مبارکه ضمن کاهش دخالت افراد در تولید، بهره وري نیروي

 
انسانی و تولید کارخانه افزایش قابل ملاحظه اي خواهد یافت. 

مهندس عظیمیان خاطرنشان کرد: در حال حاضر بیش از 1500 کارخانه و خط تولید ازجمله صنایع خودروسازي، تولیدکنندگان لوله
و پروفیل و... در پایین دست فولاد مبارکه، محصولات این شرکت را به محصولات نهایی تبدیل می کنند و به دست مصرف کننده می
رسانند. بنابراین تداوم تولید در این زنجیره از اهمیت خاصی برخوردار است. ضمن اینکه از شمش هاي تولیدي فولاد مبارکه با
همکاري فولاد اکسین در پروژه هاي ملی مانند انتقال نفت گوره به جاسک استفاده می شود. بنابراین از هر حیث باید به فولاد مبارکه

 
نگاه ملی داشته باشیم. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود اظهار داشت: با عنایت سهام داران شرکت و با رویکرد مثبت مدیریت به موضوع مسئولیت هاي
اجتماعی، شاهد آن هستیم که هر سال بودجه مسئولیت هاي اجتماعی شرکت نسبت به سال قبل افزایش قابل ملاحظه اي یافته
است. در شرایط سخت شیوع ویروس کرونا، فولاد مبارکه بیمارستان ها و مراکز بهداشتی را در خرید تجهیزات درمانی و ضدعفونی
یاري کرد. همچنین با تأمین اکسیژن موردنیاز بیمارستان هاي تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی داخل و خارج استان تا پایان سال

جاري این مراکز را مورد حمایت قرار داده است.



اخذ موافقت اصولی از سازمان بورس جهت ورود هلدینگ افق به بازار سرمایه
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فصل اقتصاد - محمدحسین زینلی مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با اشاره به برنامه ورود شرکت به بازار سرمایه
گفت: خوشبختانه موافقت اصولی از سازمان بورس و اوراق بهادار کشور جهت ورود هلدینگ به بازار سرمایه اخذ و مجمع فوق

العاده در همین راستا جهت تصویب اساسنامه شرکت برگزار شد.

فصل اقتصاد - محمدحسین زینلی مدیرعامل شرکت
صنایع مس افق کرمان با اشاره به برنامه ورود شرکت به
بازار سرمایه گفت: خوشبختانه موافقت اصولی از سازمان
بورس و اوراق بهادار کشور جهت ورود هلدینگ به بازار
سرمایه اخذ و مجمع فوق العاده در همین راستا جهت

 
تصویب اساسنامه شرکت برگزار شد. 

به گزارش فصل اقتصاد، ، مدیرعامل شرکت صنایع مس
افق کرمان با اعلام این خبر، درباره مهم ترین اقدامات این شرکت از ابتداي سال جاري تاکنون گفت: خوشبختانه با اقدامات مؤثر
انجام شده و با حمایت هاي موثر دکتر سعدمحمدي مدیرعامل شرکت مس و مهندس ارجمندي مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري
سرچشمه و تلاش مضاعف پرسنل شرکت افق، اکثر شرکت هاي تابعه از رشد خوبی برخوردار بوده اند که با برنامه ریزي هاي صورت

 
پذیرفته این روند مثبت در شش ماهه دوم سال 1399 نیز ادامه داشته است. 

زینلی با بیان این که شرکت صنایع مس افق کرمان به عنوان یک هلدینگ بومی مستقر در حوزه مجتمع هاي مس سرچشمه و
شهربابک ظرفیت هاي فراوانی جهت انجام انواع امور خدماتی و درمانی، فنی و مهندسی، تولیدي و حمل ونقل جاده اي و ... را در
قالب پنج شرکت ارفع سازان کرمان، راهوار مس، همگامان مس، حکیم مس و تولیدي شیمیایی هامون دارا می باشد، گفت: در حال
حاضر قراردادهاي تأمین قراضه مورد نیاز مجتمع هاي مس سرچشمه و شهربابک، همچنین تأمین نیروي انسانی شرکت مس در

 
مجموعه هلدینگ افق است. 

مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با بیان این که ساماندهی جذب نیروي انسانی قراردادهاي شرکت هاي تابعه از طریق اداره
کار از ابتداي سال جاري تاکنون در دستور کار شرکت قرار گرفته است، اظهار داشت: تسویه بدهی هاي مالیاتی شرکت اصلی ، برنامه
ریزي هاي لازم جهت جذب پروژه هاي جدید و انجام اقدامات لازم جهت برگزاري مصاحبه آزمون جذب 500 نفري از دیگر اقدامات

 
مهم این شرکت طی 7 ماهه نخست سال جاري است. 

به گفته زینلی برنامه ریزي جهت نوسازي ناوگان ماشین آلات، احداث دي کلینیک تخصصی در شهر مس سرچشمه، راه اندازي
کلینیک دندانپزشکی در شهرستان هاي کرمان و شهربابک، راه اندازي پروژه تمیز کاري صنعتی با یخ خشک، عزم جدي جهت ورود
به پروژه هاي صنعتی و معدنی جدید، برنامه ریزي براي اصلاح قراردادها و گرفتن تعدیل قراردادهاي دوره اي با شرکت مس و راه

 
اندازي کلینیک سلامت در رفسنجان از مهم ترین اقدامات این هلدینگ در خصوص افزایش بهره وري از شرکت هاي تابعه است. 

مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با اشاره به چالش هاي پیش روي شرکت براي توسعه گفت: قطعاً جهش نرخ ارز و عدم ثبات

 
آن موجب بی ثباتی در قیمت مواد اولیه و افزایش هزینه هاي تولید و خسارت به پیمانکاران بخش خصوصی شده است. 

به گفته زینلی تقویت دانش فنی، آموزش نیروي انسانی ماهر و کارآمد، به روز کردن تجهیزات تولید با دانش فنی روز، توسعه فرهنگ



کارگروهی میان شرکت هاي داخلی، بومی کردن و پیاده سازي الگوي هاي موفق، ایجاد مهارت هاي رقابت در عرصه بین المللی و

 
اشتغال زایی براي توسعه ملی می توان از سیاست ها و راهکارهاي براي رفع چالش هاي پیش روي است. 

وي در ادامه به مهم ترین اقدامات در حوزه افزایش دانش نیروي انسانی و افزایش بهره وري اشاره کرد و گفت: نیازسنجی آموزشی و
آموزش هاي تخصصی و فردي به صورت پیوسته و برنامه ریزي شده جهت افزایش توانایی و مهارت کارکنان شاغل جهت اجراي
وظایف محول شده، افزایش خدمات رفاهی و فرهنگ مسئولیت پذیري در شرکت هاي تابعه و استخدام نیروهاي متخصص و مولد در
شرکت هاي تابعه از مهم ترین فعالیت هاي شرکت افق در راستاي افزایش بهره وري نیروي انسانی از ابتداي سال جاري تاکنون است.
زینلی در ادامه با اشاره به قراردادهاي هلدینگ صنایع مس افق با مجموعه شرکت ملی صنایع مس ایران و همچنین با توجه به یکی از
فعالیت هاي شرکت که همانا تأمین نیروي انسانی متخصص است، گفت: این مهم در بخش قراردادهاي دوره اي در شش ماهه دوم
همانند گذشته از سوي ادارات کار شهرستان ها با محوریت خانواده محترم ایثارگران، بازنشستگان و سایرین انجام می پذیرد و

همچنین در بخش تأمین نیرو نیازهاي شرکت ملی صنایع مس ایران از طریق آزمون هاي تخصصی مرتفع می شود.



صدور 480 مجوز مشاغل خانگی براي متقاضیان در خراسان شمالی

منبع: ایسناشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/08/17

معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی خراسان شمالی از صدور 480 مجوز مشاغل خانگی براي
متقاضیان در این استان طی امسال خبر داد.

اربابی در گفت و گو با ایسنا، گفت: طی سال جاري دو خط
اعتباري مشاغل خانگی معرفی شده است که یکی از این
خطوط اعتباري باقی مانده اعتبارات سال گذشته بوده

 
است. 

وي افزود: علاوه بر آن یک خط اعتباري نیز براي مشاغل
خانگی براي سال جاري اعلام شده است که متقاضیان در

 
حال معرفی به بانک ها هستند. 

اربابی ادامه داد: بیشتر متقاضیان مشاغل خانگی در این

 
استان در حوزه صنعت، معدن و تجارت و در حوزه جهاد کشاورزي است. 

 
به گفته وي بیشتر متقاضیان در حوزه صنعت، معدن براي رشته هاي خیاطی و قالی بافی و در حوزه کشاورزي، پرورش دام است. 

این مقام مسئول تصریح کرد: بیشتر متقاضیان مشاغل خانگی در این استان خانم هستند و از 480 مجوز شغل خانگی صادر شده

 
362 نفر خانم هستند. 

انتهاي پیام



قیمت گندم و ذرت کاهش یافت

شماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/08/17
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

به موازات انتخابات و رقابت نفس گیر ریاست جمهوري در ایالات متحده، روند قیمت غلات و دانه هاي روغنی در بازارهاي
مهم جهان، تغییر کرد و نزولی شد.

به موازات انتخابات و رقابت نفس گیر ریاست جمهوري در ایالات متحده، روند قیمت غلات و دانه هاي روغنی در بازارهاي مهم

 
جهان، تغییر کرد و نزولی شد. 

 
اقتصاد 

کرونا و ممنوعیت هاي وارداتی و نگرانی درباره شرایط اقلیمی
باعث شده بود که در چند ماه اخیر قیمت غلات و نهاده هاي
دامی در بازارهاي جهانی، روند تند به خود بگیرید. موج گرانی
باعث نگرانی کشورهاي مصرف کننده و واردکننده شده بود.
اکنون به نظر می رسد که این روند، متوقف شده است. چند
عامل دست به دست هم داده اند تا فعلاً نگرانی ها برطرف شود.

 
براي بررسی بیشتر این موضوع با گسترش نیوز همراه باشید. 

کاهش قیمت همزمان با انتخابات امریکا در تازه ترین روند تحولات بازار جهانی غله، قیمت انواع محصولات هم در قراردادهاي فروش
مستقیم و هم در قراردادهاي آتی، کاهش یافت. شرایط اقلیمی در کشورهاي قطب و صادرکننده بهبود پیدا کرده است اما نگرانی

 
درباره خشکسالی ها همچنان باقی است و به طور کامل برطرف نشده است. 

دلیل متوقف شدن روند صعودي قیمت در بازارهاي جهانی چیست؟ رویدادها و تحولات مهمی سیاسی همیشه بر بازار غله تاثیر
گذاشته است. هفته گذشته به موازات انتخابات و رقابت نفس گیر ریاست جمهوري در ایالات متحده روند قیمت غلات و دانه هاي

 
روغنی در بازارهاي مهم جهان، تغییر کرد و نزولی شد. به نظر می رسد که از حجم تقاضا کاسته شده است. 

قیمت ذرت نزولی شد در ارتباط با تاثیرگذاري این رویداد سیاسی نباید اغراق کرد. قطعاً عوامل دیگر هم تاثیرگذار بوده اند. براي مثال
افزایش سطح بارش هاي در ایالات متحده و رفع نگرانی نسبی باعث شده است که قیمت گندم در این صادرکننده بزرگ گندم کاهش
یابد. البته مناطق گرم و خشک این کشور هنوز با مشکل خشک سالی دست و پنجه نرم می کنند. کشاورزان این مناطق از وضعیت

 
برداشت راضی نیستند. ادامه خشکسالی همچنان جنوب امریکا و البته روسیه را تهدید می کند. 

برداشت ذرت کمتر می شود قفل شدن بازار خرید و فروش روغن به دلیل سقوط قابل توجه مصرف باعث شده است که قیمت دانه
هاي روغنی هم روند نزولی به خود بگیرد. این موضوع روي قیمت ذرت به شدت تاثیر گذاشته است. تغیر و تحولات این دانه روغنی
اهمیت مضاعف دارد چون علاوه بر آنکه روي وضعیت بازار نهاده هاي دامی تاثیر می گذارد به طور مستقیم بر قیمت اتانول هم موثر



است. حجم تقاضا در بازار اتانول هم به شکل قابل توجهی کاهش یافته است. برداشت ذرت در کشورهایی مثل اکراین همچنان ادامه
دارد. آمار برداشت محصول در حال حاضر روند صعودي دارد اما طبق اطلاعات آماري منتشرشده توسط موسسه کارآفرینی هلند پیش

 
بینی می شد که میزان برداشت به 30 میلیون تن کاهش یابد. حجم برداشت در فصل زراعی گذشته حدود 36 میلیون تن بوده است. 

ابهام درباره حجم خرید چین یکی از متغیرهاي مهم و تاثیرگذار دیگر به حجم سرمایه گذاري مربوط می شود. لازم به ذکر است که
در سال هاي اخیر سرمایه گذاران به بازار نوظهور ذرت در بازار شیکاگو علاقه مند شده اند و اخیراً به مقدار بسیار زیادي در این بازار
مهم سرمایه گذاري کرده اند. اگر این بازار سوددهی قبلی را نداشته باشد و انتظارات سهامداران را برآورده نکند می توان انتظار داشت
که شاهد کاهش جذابیت براي سرمایه گذاران باشیم. طبق گزارش منتشرشده در سایت معتبر کشاورزي و اقتصاد، نگرانی درباره
کاهش برداشت ذرت در امریکاي جنوبی که یکی از دلایل اصلی گرانی شدید این محصول بوده است به شدت کاهش یافته است.
برداشت ذرت در امریکا زودتر از زمان مقرر شروع شده است. آیا چین طبق برنامه از قبل اعلام شده عمل خواهد کرد و حجم خرید
غلات و به خصوص ذرت را کاهش نخواهد داد؟ در این باره هم تردیدهاي جدي وجود دارد. حجم خرید غلات توسط چین یک
موضوع کشوري نیست چون این کشور ابرمصرف کننده غله است و کاهش خرید آن به طور مستقیم روي بازارهاي جهانی و روند

عرضه و تقاضا تاثیر می گذارد.



اختصاص 100 میلیارد ریال تسهیلات به حوزه ارتباطات خراسان جنوبی

منبع: ایسناشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/08/17

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات خراسان جنوبی گفت: بسته تسهیلاتی با اعتبار 100 میلیارد ریال به منظور حمایت از
ایجاد اشتغال و تقویت زیست بوم کارآفرینی در حوزه فناوري اطلاعات استان تخصیص یافت.

مصطفی بهی، امروز شنبه 17 آبان در نخستین نشست
کارگروه استانی تسهیلات وجوه اداره شده وزارت ارتباطات
و فناوري اطلاعات، بر ضرورت اطلاع رسانی موضوع به
فعالان این حوزه تاکید کرد و افزود: واحدهاي صنفی فعال
در حوزه ICT، شرکت ها و کسب و کارهاي نوپاي داراي
اپلیکیشن و بازي هاي موبایلی، شرکت ها و کسب و
کارهاي غیر نوپاي حوزه فاوا، همچنین متقاضیان ایجاد و
توسعه شتاب دهنده هاي سازمانی در صورت احراز شرایط

 
لازم می توانند از تسهیلات مذکور بهره مند شوند. 

به گزارش ایسنا، به نقل از روابط عمومی اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات خراسان جنوبی، وي تصریح کرد: تسهیلات تخصیص
یافته در این طرح با بهره هاي 5 و 9 درصد و تا سقف 30 میلیارد ریال و بازپرداخت حداکثر 48 ماهه، پس از تایید کارگروه استانی و

 
ثبت نام در سامانه ایران کارفا به آدرس www.irankarfa.ir ، به متقاضیان واجد شرایط پرداخت می شود. 

متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر و آگاهی از شرایط اختصاصی پرداخت تسهیلات مذکور و ارسال درخواست تسهیلات

 
به وب سایت این اداره کل یا سامانه ایران کارفا مراجعه کنند. 

پس از ابلاغ ساختار جدید کارگروه استانی تسهیلات وجوه اداره شده وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات توسط معاون وزیر و رییس
سازمان فناوري اطلاعات ایران، اولین جلسه کارگروه با مسئولیت مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان و حضور رییس پارك
علم و فناوري، مدیر شعب پست بانک استان، معاون دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري و رییس نظام صنفی رایانه اي

 
استان برگزار شد. 

انتهاي پیام



افتتاح اولین مرکز نیکوکاري کارآفرینی و اشتغال در مازندران

منبع: شبستانشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/08/17

رضایی طالشی با اشاره به راه اندازیافتتاح اولین مرکز نیکوکاري کارآفرینی و اشتغال در مازندران،گفت: تلاش داریم با استفاده
از راهبران شغلی و بهره مندي از تجارب افراد مجرب کارآفرین در کنار مجریان طرح، بتوانیم در مسیر توانمندسازي

مددجویان گام برداریم.

رضایی طالشی با اشاره به راه اندازیافتتاح اولین مرکز نیکوکاري کارآفرینی و اشتغال در مازندران،گفت: تلاش داریم با استفاده از
راهبران شغلی و بهره مندي از تجارب افراد مجرب کارآفرین در کنار مجریان طرح، بتوانیم در مسیر توانمندسازي مددجویان گام

 
برداریم. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از ساري، «سید علی اصغر
رضایی طالشی» امروز (17 آبان) در آئین آغاز بکار اولین مرکز
نیکوکاري کارآفرینی و اشتغال در مازندران بابیان اینکه این مرکز
نیکوکاري با همکاري اساتید، دانشگاه ها، آموزشگاه ها و خیرین
کارآفرین در بحث توانمندسازي مددجویان افتتاح شد، گفت: استفاده
از ظرفیت هایی در بحث مهارت آموزي، کارآفرینی، پایدارسازي طرح
ها، بازاریابی، ایجاد بازارچه هاي فروش محصولات مددجویان و... با

 
افتتاح این مرکز موردتوجه است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد مازندران افزود: این مرکز در چند سرفصل کاري و با هدف توانمندسازي مددجویان افتتاح

 
شد. 

وي اظهار امیدواري کرد که با همکاري سازمان ها و دستگاه هایی که در اجراي طرح هاي خوداشتغالی فعالیت دارند و با استفاده از
ظرفیت سایر دستگاه ها مانند اصناف در بحث تسهیل سازي دریافت مجوزها و سازمان هاي دیگري که در بازاریابی فعالیت دارند،

 
اقدامات مطلوبی در این بخش انجام دهیم. 

 
رضایی طالشی اظهار کرد: کارآفرینانی که خیر هستند می توانند در تهیه ملزومات، لوازم تجهیزات به مددجویان کمک کنند. 

وي خاطرنشان شد: در بحث آموزش هاي کارآفرینی که چطور بتوانیم یک کسب وکار را راه اندازي کنیم از توجیه اقتصادي طرح،

 
بازاریابی، تهیه مواد اولیه، ثبت و ضبط مالی، مدیریت منابع مالی، بازاریابی و مشتري مداري در این مرکز فعالیت می شود. 

رضایی طالشی گفت: تلاش داریم با استفاده از راهبران شغلی و بهره مندي از تجارب افراد مجرب کارآفرین در کنار مجریان طرح،
بتوانیم در مسیر توانمندسازي مددجویان گام برداریم. 



وي بابیان اینکه ایجاد این مراکز نیکوکاري در کل استان ازجمله اهداف بوده، یادآور شد: این مراکز متبرك به نام امام رضا (ع) است و
امید داریم آن حضرت در اجراي درست این طرح یاري گر ما باشد.



صداي خطر کاهش جمعیت جدي است/طرح مجلس براي افزایش جمعیت

منبع: گیلانستانشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/08/17

اگرچه اقتصاد امروز ایران، اقتصاد آسیب دیده است و نمی توان از آن انتظار آرمانی داشت اما به
حسب ضرورت و به میزان امکانات باید مشوق هاي اقتصادي در این امر در نظر گرفت و از

 
طرفی در بعد فرهنگی نیز باید برنامه ریزي قابل تأملی صورت بگیرد. 

به گزارش گیلانستان، فرزندآوري نیاز فطري انسان ها و تأمین جمعیت، از کارکردهاي مهم خانواده هاست، وقتی یک جامعه با کاهش
و افزایش جمعیت مواجه شود نظام سیاسی آن براي حل مشکل جمعیت چاره اندیشی می کند و راه حل هایی را به اجرا درمی آورد

 
که به آن سیاست هاي جمعیتی می گویند. 

امروزه جوامع غربی به دلیل بالا رفتن سن ازدواج، افزایش بی ثباتی، فروپاشی خانواده ها، طلاق، رفاه زدگی، مصرف گرایی و هزینه
بردار بودن فرزندان با مسئله کاهش جمعیت و عوارض پیري و سالمندي جمعیت، مواجه اند و ایرانیان در مواجهه بافرهنگ غرب
برخلاف بسیاري از ملت ها اگرچه واکنش سازنده اي نسبت به رویارویی خود به فرهنگ غرب داشتند، اما تأثیر نرم فرهنگ غربی در
سبک زندگی ایرانیان بی تأثیر نبوده و سبک زندگی آرام و بی دغدغه و هزینه پنداشتن فرزندان در سال هاي اخیر موجب شد تا ایران

 
با مشکل کم بود جمعیت براي سال هاي آینده مواجه شود لذا کشور  براي  مقابله با آن باید اقداماتی را در پیش بگیرد. 

ایران در دو زمان تاریخی، سیاست کاهش جمعیت را اجرا کرد که یک بار به پیش از انقلاب اسلامی از سال 45 تا پیروزي انقلاب
برمی گردد و طی آن میزان رشد سالانه جمعیت از حدود سه و یک دهم، به دو هفت دهم کاهش یافت و بار دیگر به ضرورت از سال
1368 تا 1390 سیاست کاهش جمعیت اجرا شد که درنتیجه آن میزان رشد سالانه جمعیت از سه و نه دهم به یک و سه دهم

 
کاهش یافت. 

 
کاهش بیش ازحد رشد سالانه جمعیت 

کاهش بیش ازحد و کم سابقه رشد سالانه جمعیت در سال هاي اخیر منجر شد تا در سال 1393 اصول کلی سیاست هاي جمعیتی
کشور تصویب شود که در آن به ضرورت هایی ازجمله افزایش جمعیت، جوانی جمعیت، حمایت از زوج هاي جوان و توانمندسازي آنان

 
در تأمین هزینه هاي زندگی و تربیت نسل صالح و کارآمد اشاره و براي توزیع متعادل جمعیت برنامه ریزي صورت گرفت. 

جمعیت مناسب  لازمه تحقق اهداف کشورها و آرمان هاي آن هاست و ایران اسلامی که باهدف گسترش فرهنگ اسلامی و توحیدي
پرچم اسلام را به اهتزاز درآورده نیز باید براي مشکل کمبود جمعیت چاره اندیشی کند، اگرچه امروز مشکلات اقتصادي منجر به این
شده که سیاست هاي اقتصادي براي تشویق خانوارها به فرزندآوري نمود نداشته باشد اما وقتی به آینده ایران اسلامی می اندیشیم
باید توجه کنیم که مسئله جمعیت یک ضرورتی است که سخن گفتن از آن چاره کار نبوده و باید در مقام عمل، براي آن گام

برداشت. 



 
مشوق هاي اقتصادي و فرهنگی راهکار افزایش جمعیت 

همگان واقفیم که اقتصاد امروز ایران، اقتصاد آسیب دیده و نمی توان از آن انتظار آرمانی داشت اما به حسب ضرورت و به میزان 
امکانات باید مشوق هاي اقتصادي در این امر در نظر گرفت و از طرفی در بعد فرهنگی نیز باید برنامه ریزي قابل تأملی صورت بگیرد
چراکه امروزه تغییر سبک زندگی ایرانی اسلامی به فرهنگ غربی که محصول رویارویی ایران با جهان غرب بوده منجر شده برخی ها
براي عدم مسئولیت پذیري نسبت به فرد دیگر، از این نیاز ذاتی و فطري خود چشم پوشی کرده و متأسفانه برخی ها به نگهداري از
حیوانات خانگی به ویژه حیوانات غیر اهلی روي بیاورند که براي جامعه اسلامی و زندگی مسلمانان قابل پذیرش نیست لذا به میزان

 
توجه به مشوق هاي اقتصادي باید مشوق هاي فرهنگی نیز به درستی و به هنگام صورت بگیرد. 

در فرهنگ ایرانی، خانواده دوستی یک ارزش و فضیلت محسوب می شده و گذشتگان ما همواره به خانواده و اصول اخلاقی حاکم بر
آن توجه داشته و براي تربیت فرزندان تلاش می کردند، این موضوع یکی از رموز ماندگار فرهنگ ایرانی در طول سال هاي
پرفرازونشیب تاریخ ایران است لذا براي استمرار این فرهنگ اصیل و  پایداري آن براي حیات جامعه، باید تلاش مضاعف نمود و آن را

 
جزء اولویت هاي تصمیم سازي دانست. 

 
گیلان استان پیر ایران 

نماینده مردم شهرستان رشت در مجلس شوراي اسلامی دراین باره می گوید، مجلس براي توجه جدي به رشد جمعیت طرحی را

 
آماده کرده تا از طریق مباحث تشویقی، توانمندسازي خانواده ها و تضمین بسیاري از امورات مربوطه، در این موضوع گام بردارد. 

جبار کوچکی نژاد با اشاره به وضعیت اقتصادي کشور و نگرانی خانواده ها از فرزندآوري گفت: مجلس تلاش می کند تا بتواند با به

 
کارگیري شیوه هاي مختلف مانع خطر کاهش جمعیت کشور شود. 

عضو کمیسیون برنامه وبودجه مجلس شوراي اسلامی با تأکید بر لزوم توجه به رشد جمعیت براي جلوگیري از تهدید جمعیتی کشور
بیان کرد: مجلس تلاش می کند تا با طرح هاي اقتصادي، فرهنگ سازي و تلاش براي تغییر نگرش خانواده ها گامی مؤثر در این امر

 
بردارد. 

نماینده مردم شهرستان رشت در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه استان گیلان جزو پیرترین استان ها محسوب می شود،
افزود: در استان گیلان دستگاه هاي متولی، علوم پزشکی، دستگاه هاي فرهنگی و حمایتی باید تلاش کنند تا گیلان را از این شرایطی

 
که در آینده اي نه چندان دور به آن مبتلا می شود، بیرون بیاورند. 

وي با اشاره به اینکه مجلس علاوه بر توجه به موضوعات اقتصادي و روز جامعه باید براي چشم اندازهاي آینده کشور نیز برنامه داشته
باشد، گفت: اگرچه موضوعات امروز بحث اشتغال، اقتصاد و جوانان است اما بررسی این موضوعات منافاتی با برنامه ریزي  براي چشم

 
اندازهاي آینده کشور ندارد. 

 
پویایی کشور درگرو وجود جمعیت جوان 

دیگر نماینده مردم رشت در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به تصویب قانون در راستاي حمایت از خانواده و تشویق براي فرزندآوري



 
در مجلس اظهار کرد: اگرچه درگذشته معیارهایی براي تشویق خانواده ها براي فرزند آوري وجود داشت اما کافی نبود. 

محمدرضا احمدي با بیان اینکه استان گیلان جزو پیرترین استان هاست و باید براي این مشکل چاره اي اندیشید، تصریح کرد: در
آینده اي نه چندان دور گیلان با جمعیت سالمندي مواجه خواهد شد درصورتی که گیلان و ایران نیاز به جمعیت جوان، پویا و فعال

 
دارد تا چرخ اقتصاد کشور بچرخد. 

وي با تأکید بر سبک زندگی ایرانی اسلامی در  تحکیم بنیان خانواده گفت: کاهش بیش ازحد و کم سابقه رشد سالانه جمعیت در

 
سال هاي اخیر تغییر و بازنگري در سیاست کاهش جمعیت را ضروري ساخت. 

 
پیري جمعیت در انتظار ایران 

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس شوراي اسلامی نیز با اشاره به مشکلات پیرامون رشد جمعیت در ایران اظهار کرد: با توجه به لزوم
پیگیري در خصوص رشد جمعیت، مجلس به طورجدي در حال پیگیري مسئله از طریق ایجاد قوانین تشویقی و فرهنگی در بین

 
خانواده ها است. 

سید علی آقازاده با اشاره به آیین نامه هایی براي تشویق خانواده ها به فرزندآوري گفت: یکی از مباحث مهم مجلس، بررسی مشکلات،
ایجاد طرح هاي تشویقی و فرهنگی براي رشد جمعیت است چراکه در صورت عدم برنامه ریزي، با پیري جمعیت در آینده مواجه

 
خواهیم شد. 

نماینده مردم شهرستان رشت در مجلس شوراي اسلامی با تأکید بر دغدغه رهبري مبنی بر لزوم توجه به رشد جمعیت، افزود: ایجاد
طرح هاي تشویقی همراه با تسهیلات، اشتغال و کاهش مشکلات اقتصادي  بستر مناسب رشد جمعیتی در ایران ازاین رو، مجلس
یازدهم در تلاش است تا با یک نگاه علمی، انقلابی و متکی بر فرهنگ خانواده، مانع پیري جمعیت شده تا رشد جمعیت به حدنصاب

 
برسد. 

آقازاده با اشاره به سبک زندگی ایرانی اسلامی و توجه به بنیان گرم خانواده تصریح کرد: متأسفانه با تهاجمات و القائات فرهنگی
دشمن به کانون گرم خانواده و فقدان برنامه ریزي جامع و کامل در این حوزه،  شاهد تغییر در سبک زندگی خانوادگی در حوزه

 
فرزندآوري بوده ایم. 

وي با اشاره به اینکه استان گیلان با مشکل جمعیتی دست وپنجه نرم می کند، گفت: بر اساس آمار استان گیلان جزء استان هاي پیر

 
محسوب شده که باید براي آن چاره اندیشی کرد. 

 
راه کارهاي جوان سازي جمعیت 

عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس شوراي اسلامی در این خصوص در گفت وگو با خبرنگار فارس با بیان اینکه بحران
جمعیت به یکی از دغدغه هاي مجلس شوراي اسلامی تبدیل شده، اظهار کرد: در این چند سال به علت مشکلات سخت اقتصادي
اکثر خانوارها رو به تک فرزندي آورده و این امر به یک معضل در جمهوري اسلامی تبدیل شده زیرا یکی از راه هاي توسعه کشور

 
استفاده از نیروهاي جوان و جویاي نام بوده ولی کشور ایران بر اساس آمار رو به سالمندي درحرکت است. 



رسول فرخی میکال با اشاره به تصویب کلیات طرح جوانی جمعیت در مجلس شوراي اسلامی گفت: یکی از اهداف این طرح حمایت
فرزند آوري و فرزندپروري بوده و بر اساس اصل 85 قانون اساسی یک کمیسیون مشترك در این راستا و با عضویت اعضا کمیسیون

 
هاي تخصصی تشکیل و راهکارهاي جوان سازي جمعیت بررسی شود . 

وي با ابراز نگرانی از کاهش جمعیت در جمهوري اسلامی افزود: بر اساس گزارش هاي کشور با کاهش جمعیت مواجه بوده و در طرح

 
جوانی جمعیت به مدت پنج سال برنامه هاي عبور از کاهش جمعیت بررسی و اجرایی می شود. 

نماینده مردم لاهیجان در مجلس شوراي اسلامی با اذعان به اینکه خانه ملت با تصویب طرح جوانی جمعیت به دنبال جلوگیري از
کاهش جمعیت در کشور است، تصریح کرد: یکی از مهم ترین دغدغه هاي خانواده براي فرزند آوري مشکلات اقتصادي است، لذا در
طرح جوانی جمعیت حمایت از پدر و مادر، پوشش بیمه اي و معافیت از مالیات و تأمین تسهیلات لازم براي تهیه مسکن و ارتقا سطح

 
سلامت و معیشت مورد تأکید قرارگرفته و مجلس در تلاش است تا این موارد را تا زمان بررسی بودجه سال 1400 برساند. 

فرخی با تأکید بر لزوم توجه به جلوگیري از کاهش پیري جمعیت در استان گیلان بیان کرد: استان گیلان متأسفانه یکی از پیرترین

 
استان هاي کشور بوده و با مشکل جمعیتی در حال مبارزه است لذا مجلس هم به این مسائل واقف و به دنبال رفع این مشکل است. 

 
سیاست جمعیتی منافاتی با طرح هاي اقتصادي ندارد 

امروزه به دلیل فشارهاي اقتصادي بسیاري از خانواده ها از فرزندآوري امتناع کرده و یا به تک فرزندي بسنده می کنند و در مواجهه با
طرح هاي تشویقی و سیاست هاي جمعیتی معتقدند تا مادامی که مشکلات اقتصادي برطرف نشده نباید از چنین طرح هایی سخن
گفت، درصورتی که بررسی چنین طرح هایی که چشم انداز آینده کشور را مرسوم می کند منافاتی با طرح هاي بهبود اقتصادي

 
نداشته و هرکدام باید به جاي خود موردبحث و تبادل نظر قرار بگیرد. 

 
انتهاي پیام/فارس 

print



برداشت برنج در ایرانشهر آغاز شد

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/08/17

مدیر جهاد کشاورزي ایرانشهر در جنوب سیستان و بلوچستان گفت: کار برداشت محصول برنج از سطح 150 هکتار از زمین
هاي کشاورزي این شهرستان آغاز شد.

مدیر جهاد کشاورزي ایرانشهر در جنوب سیستان و بلوچستان گفت: کار
برداشت محصول برنج از سطح 150 هکتار از زمین هاي کشاورزي این

 
شهرستان آغاز شد. 

مجید فیاضی در گفت وگو با خبرنگار ما اظهار داشت: بارندگی هاي اواخر
سال گذشته و امسال سبب شده کشاورزان ایرانشهري با استفاده از آب مازاد

 
رودخانه دامن و قنوات کشت برنج را به طور 100 درصد افزایش دهند. 

وي بیان کرد: برداشت برنج در فصل پاییز در حاشیه رودخانه دامن شهرستان ایرانشهر در میان نخلهاي سربه فلک کشیده چشم انداز

 
زیبایی به نمایش گذاشته است. 

مدیر جهاد کشاورزي ایرانشهر با بیان اینکه در هر هکتار از اراضی منطقه سه تن برنج برداشت می شود پیش بینی کرد از این سطح

 
افزون بر 500 تن محصول برداشت و به بازار مصرف عرضه شود. 

وي اظهار داشت: با آغاز برداشت برنج در ایرانشهر اشتغال نیز رونق گرفته بطوریکه بیش از 300 نفر در سطح این شهرستان مشغول

 
برداشت برنج هستند. 

فیاضی ارقام برنج کشت شده را عنبر بو، صدري، ندا و نعمت عنوان کرد و افزود: برنج تولیدي ایرانشهر علاوه بر مصرف داخل

 
شهرستان به دیگر نقاط استان نیز عرضه می شود. 

شهرستان ایرانشهر با داشتن آب و هواي مناسب یکی از مناطق حاصلخیز سیستان و بلوچستان است بطوریکه در چهار فصل سال می

 
توان از اراضی این شهرستان محصولات فصلی و غیرفصل برداشت کرد. 

ایرانشهر از توابع سیستان و بلوچستان در 337 کیلومتري زاهدان مرکز این استان و در مسیر ترانزیتی چابهار - میلک واقع شده است.



کارگران و انتخاب بین بد و بدتر

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/08/17

 
کارگران و انتخاب بین بد و بدتر 

 مطالبه بحق همسان سازي حقوق بازنشستگان با شاغلان هم رده پس از 14 سال و در شرایط سخت اقتصادي کشور، اجرایی شد اما

 
اجراي تبعیض آمیز و ناعادلانه این قانون موجبات نارضایتی جامعه کارگري و بازنشستگان تأمین اجتماعی را فراهم آورده است. 

کارگر آنلاین | مطالبه بحق همسان سازي حقوق بازنشستگان با شاغلان هم رده پس از 14 سال و در شرایط سخت اقتصادي کشور،
اجرایی شد اما اجراي تبعیض آمیز و ناعادلانه این قانون موجبات نارضایتی جامعه کارگري و بازنشستگان تأمین اجتماعی را فراهم

 
آورده است. 

این اقدام که البته از نگاه بسیاري منتقدان، تورم زا و داراي تبعات اقتصادي و اجتماعی است، بر اساس ماده 30 قانون برنامه ششم
توسعه با هدف برقراري عدالت و رفع تبعیض در دریافتی بازنشستگان و مستمري بگیران لشکري و کشوري و برخورداریشان از
امکانات شاغلان همتراز صورت گرفته است اما این افزایش ظاهراً بیشتر به کام لشکري ها و کشوري ها بوده تا بازنشستگان تأمین

 
اجتماعی. 

با همسان سازي صورت گرفته از مهرماه حداقل حقوق بازنشستگان از 2 میلیون و 800 هزار تومان به 3 میلیون و 500 هزار تومان
افزایش یافته و به 90 درصد میانگین حقوق شاغلان همگروه رسیده است اما کارگران و جامعه بازنشستگان تأمین اجتماعی، سهم
خود را از این افزایش به ظاهر جذاب؛ ناچیز، نامتناسب با تورم کمرشکن و توأم با چاشنی بی عدالتی در مقایسه با افزایش لشکري ها

 
و کشوري ها می دانند. 

هفته گذشته نمایندگان مجلس به این همسان سازي ناعادلانه واکنش نشان دادند و براي کاستن از بار این تبعیض، با الحاق یک ماده
به طرح یک فوریتی تأمین کالاهاي اساسی با کالابرگ الکترونیکی با افزایش 250 هزار میلیارد ریالی طرح تأمین کالاهاي اساسی براي
همسان سازي حقوق بازنشستگان و تأمین مسکن محرومان و از محل واگذاري اموال و دارایی هاي مازاد و واگذاري سهام شرکت هاي
دولتی موافقت کردند اما این موافقت از نگاه برخی نمایندگان از جمله احسان خاندوزي مصداق «روش» بد براي «هدف» خوب و از

 
نظر تبعات اقتصادي غلط و مغایر با قانون اساسی توصیف شده است. 

چندي پیش عباس سالاري، یک فعال کارگري مدعی شده بود که با توجه به ارقامی که براي افزایش حقوق بازنشستگان سایر صندوق

 
ها در نظر گرفته شده، تبدیل نام همسان سازي به متناسب سازي، کلاه گشادي بر سر بازنشستگان کارگري است. 

وي گفته بود: در شرایطی که کف مستمري بازنشستگان تأمین اجتماعی از ناحیه اجراي همسان سازي تنها 75 هزارتومان افزایش

 
یافت؛ افزایش حقوق بازنشستگان کشوري از همین ناحیه، بین 700 هزار تا 8 میلیون تومان است. 

حسن صادقی، دبیر کل پیشین خانه کارگر نیز در گفت وگو با خبرنگار ما می گوید: آنچه به عنوان همسان سازي حقوق بازنشستگان



با شاغلان اجرا شده، مدنظر ما نبود؛ چراکه این قانون پس از 14 سال به صورت ابتر و ناقص اجرا شده اما در این شرایط سخت

 
اقتصادي، اقدامی مثبت تلقی می شود. 

حسن صادقی اضافه می کند: همسان سازي واقعی به سالانه 53 هزار میلیارد تومان نیاز دارد اما از آنجایی که جامعه کارگري باید بین
بد و بدتر یکی را انتخاب کند، زیر بار این شیوه ناقص اجرا رفته است. دولت تاکنون و از محل مطالبات 317 هزار میلیارد تومانی
سازمان تأمین اجتماعی 32 هزار میلیارد تومان تحت عنوان رد دیون پرداخت کرده است. پرداخت رقم 53 هزار میلیارد تومان در
تأدیه بدهی هاي سازمان به داروخانه ها، طرح سلامت و... و اجراي کامل طرح بر زمین مانده همسان سازي حقوق بازنشستگان که در

 
سال هاي گذشته به منابع دولت موکول شده بود، مؤثر واقع می شد. 

معاون دبیر کل خانه کارگر ادامه می دهد: ابتدا در خصوص محاسبه این افزایش حقوق در گروه سخت و زیان آورها نواقصی بود که
خوشبختانه اصلاح شد و دیگر اینکه گفتیم این افزایش به سرنوشت توزیع علی السویه مبلغی به تمام بازنشستگان تأمین اجتماعی (بر

 
اساس بند 39 قانون بودجه سال 88 تاکنون، تحت عنوان حمایت یارانه اي و اجراي همسان سازي) دچار نشود. 

 
به کام خودي هاي دولت 

صادقی می گوید: دولت با اجراي این طرح نیم بند اندکی کام بازنشستگان تأمین اجتماعی و کارگران را شیرین کرد اما بلافاصله این
شیرینی به تلخی گرایید؛ چراکه با حرکتی جدید، حقوق بازنشستگان اعضاي خانواده خود یعنی کشوري و لشکري ها را 50 تا 70
درصد افزایش داد. این رفتار دولت به شدت اشتباه بود؛ چراکه کارگران در این سال ها همواره نسبت به گروه لشکري و کشوري،

 
متعهدانه تر رفتار کرده، با فقر و نداري ساخته و با وجود بی پولی و عدم امنیت شغلی، ابزار دست بیگانه نشده اند. 

این فعال کارگري معتقد است: در همسان سازي حقوق حدود 25 درصد قانون اجرا شده و قانون براي تمام گروه هاي بازنشسته
یکسان بوده حال آنکه باید پرسید آیا امروز حقوق یک مقام ارشد بازنشسته و یک نظامی با یک مهندس کارگر و متخصص یکی

 
است!؟ 

صادقی ادامه می دهد: دولت با زیرکی وزیر کار و رفاه اجتماعی و بر اساس مناسبات بین او، نوبخت و سالاري؛ رئیس سازمان تأمین
اجتماعی، رقم 53 هزار میلیارد تومان مورد نیاز براي اجراي همسان سازي واقعی را نداد. ما حتی به ارقام کمتر هم راضی بودیم اما
تحرکات لشکري ها و کشوري ها، کاممان را تلخ کرد. در واقع این نوع افزایش دسته بندي بازنشستگان به گروه خودي و ناخودي
است. صادقی معتقد است: در تمام این سال ها ماده 96 قانون کار که افزایش حقوق متناسب با تورم را تکلیف کرده، اجرا نشده و براي
پر کردن شکاف هاي عمیق بین دستمزد و هزینه ها به افزایش هاي متعدد دست زدند که این افزایش ها در برابر تورم بی اثر بوده

 
است. 

معاون دبیر کل خانه کارگر می گوید: اگر سهم سالانه 3 درصدي از سوي دولت به تأمین اجتماعی به عنوان حق ملی کارگران
پرداخت می شد تا این حد این سازمان و جامعه زیر پوشش آن ضعیف نمی شد. البته هنوز هم می توان 43 هزار میلیارد تومان طلب

 
جاري سازمان از دولت را در بودجه 1400 گنجاند. 

 
پاسخ نماینده کارگران در سازمان تأمین اجتماعی 

نماینده کارگران در هیئت امناي سازمان تأمین اجتماعی اما در گفت وگو با خبرنگار ما می گوید: مبناي همسان سازي حقوق،



پرداخت حق بیمه 30 ساله است و به ازاي هر سال بالاتر از این 5/2 درصد به میزان افزایش حقوق فرد اضافه و به ازاي هر سال کمتر

 
از 30 سال، 5/2 درصد کمتر افزایش حقوق اعمال می شود. 

اولیا علی بیگی با بیان اینکه کرونا شرایط سخت تحریمی کشور را سخت تر کرده، ادامه می دهد: در این وضعیت نامطلوب دولت و
سازمان تأمین اجتماعی نباید در قبال همسان سازي معترض بود. سازمان تأمین اجتماعی صندوقی است که عدالت ایجاب می کند
هر فردي متناسب با سرمایه گذاري خود و به میزان حق بیمه پرداختی در سال هاي اشتغال از مزایایش بهره مند شود و عدالت در

 
این خصوص به معنی پرداخت یکسان به همه نیست. 

او اضافه می کند: برخی بازنشستگان با حداقل حق بیمه بازنشسته شده اند و علاوه بر این تخصص، توانایی و تجربه هم در میزان
پرداخت مؤثر است. برخی بازنشستگان ماهی 3 میلیون تومان حق بیمه و برخی هفت برابر حداقل مزد و به تعبیري سقف حق بیمه را

 
به سازمان پرداخته اند پس عدالت حکم می کند همسان سازي متناسب با این پرداخت ها باشد. 

 
انتقادهاي غیرمنصفانه مانع اقدام هاي خوب بعدي نشود 

به باور رئیس کانون عالی شوراهاي اسلامی کار سراسر کشور، انتقادهاي غیرمنصفانه به همسان سازي مانع اجراي اقدام هاي خوب
بعدي است و انگیزه را براي انجام این اقدام ها کم می کند. علی بیگی می گوید: در این میان اعتراض به نبود امنیت شغلی و اقتصادي
کارگران و بازنشستگان هیچ وقت کهنه و تکراري نمی شود و جامعه کارگري باید همواره براي تحقق عدالت در خصوص این مقوله ها

 
فریاد بزند. 

منبع : قدس آنلاین



نگاه دولت و وزارت کار حفظ اشتغال و رعایت قانون براي کارفرما و کارگر

است/موضوع کاملا صنفی و درون یک شرکت را سیاسی و امنیتی نکنیم/ورود

مسوولان استانی براي جلوگیري از اخراج کارگران هفت تپه

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/08/17

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان گفت: نگاه دولت به ویژه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حفظ اشتغال،
رونق تولید و رعایت قانون براي همه(چه کارفرما چه کارگر) است.

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان تاکید کرد:
نگاه دولت و وزارت کار حفظ اشتغال و رعایت قانون براي
کارفرما و کارگر است/موضوع کاملا صنفی و درون یک
شرکت را سیاسی و امنیتی نکنیم/ورود مسوولان استانی
براي جلوگیري از اخراج کارگران هفت تپه مدیر کل تعاون،
کار و رفاه اجتماعی خوزستان گفت: نگاه دولت به ویژه
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حفظ اشتغال، رونق
تولید و رعایت قانون براي همه(چه کارفرما چه کارگر)

 
است. 

به گزارش خبرنگار برنا از اهواز، ارسلان غمگین در خصوص مسایل و حواشی اخیر پیش آمده در شرکت نیشکر هفت تپه اظهار کرد:
درباره مسایل به وجود آمده در شرکت نیشکر هفت تپه و درگیري چند تن از کارگران با مدیرعامل شرکت و اعلام عدم نیاز مدیریت
نیشکر هفت تپه به عده اي از کارگران و ارجاع موضوع به اداره کار، بلافاصله به دلیل اهمیت موضوع هفت تپه و جلوگیري از هر گونه

 
سواستفاده احتمالی دشمنان و معاندان، مسولان استانی براي بررسی موضوع ورود کردند. 

او گفت: موضوعات کارگري باید از مسیر قانونی و به دور از جنجال بررسی شود. ورود مسوولان استانی به موضوع صرفا براي جلوگیري
از هرگونه مشکل تا بررسی دقیق زوایاي مختلف آن بوده است و از اخراج کارگران هم جلوگیري شود. بر همین اساس حقوق و مزایاي
کارگران مذکور هم کاملآ پرداخت می شود. مدیریت شرکت در نامه اي تا تعیین تکلیف وضعیت کارگران، آن ها را ممنوع الورود کرده

 
است که قطعا اداره کار شهرستان شوش آمادگی دارد تا به شکایت کارگران مذکور در اسرع وقت رسیدگی کند. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان افزود: به طور کلی قطعا نگاه دولت به ویژه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حفظ
اشتغال، رونق تولید و رعایت قانون براي همه(چه کارفرما چه کارگر) است. اصول و انضباط و رفتار سازمانی از سوي همه بسیار مهم و

 
براي ادامه روند تولید در هر کارخانه یا شرکتی حیاتی است. 

غمگین در پایان درباره برخی اظهار نظرها ي مطرح شده، بیان کرد: به نظر می رسد به لحاظ حفظ آرامش و روند تولید و مهم ترین
موضوع دیگر حفظ اشتغال موجود بهتر است از اظهار نظر هاي غیرکارشناسی خودداري کنیم و موضوعی کاملا صنفی و درون یک

شرکت را سیاسی و امنیتی نکنیم تا ناخواسته خوراك به دشمنان نداده باشیم.





60 واحد قطعه ساز استان سمنان براي 2 هزار نفر اشتغالزایی کردند

منبع: ایرناشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/08/17

سمنان- ایرنا- رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان گفت: 60 واحد قطعه ساز در استان فعالیت دارند که
براي 2 هزار و 300 نفر اشتغال ایجاد کرده اند.

سمنان- ایرنا- رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت
استان سمنان گفت: 60 واحد قطعه ساز در استان فعالیت

 
دارند که براي 2 هزار و 300 نفر اشتغال ایجاد کرده اند. 

به گزارش ایرنا، علی تشنه دل روز شنبه در حاشیه بازدید
از چند واحد تولیدي استان سمنان افزود: 130 محصول و
یکهزار نوع قطعه خودرو داراي شماره فنی در استان توسط
واحدهاي قطعه ساز تولید می شود. رئیس سازمان صنعت ،
معدن و تجارت استان سمنان با بیان اینکه تعداد 25 واحد
قطعه ساز به طور مستقیم با شرکتهاي خودروسازي قرارداد

منعقد کرده اند ، گفت: کمبود نقدینگی ناشی از پرداخت نشدن به موقع مطالبات از سوي خودرو سازان مهمترین مشکل در واحدهاي

 
قطعه ساز استان است. 

وي بیان کرد: استان سمنان در زمینه خودروسازي و قطعات خودرو و صنایع وابسته از ظرفیت هاي خوبی برخوردار است و 4 واحد

 
تولیدي خودروساز در این استان فعالیت می کنند که عقاب افشان ، اتومبیل سازي فردا ، تیراژه دیزل و یاوران خودرو شرق هستند. 

تشنه دل خاطرنشان کرد: این واحدهاي خودروساز ظرفیت تولید سالانه حدود 108 هزار دستگاه خودروي سواري ، اتوبوس ، مینی

 
بوس و کامیون را دارند و بیش از 1200 نفر در این واحدها مشغول به فعالیت هستند. 

استان سمنان با داشتن حدود یکهزار و 840 پروانه بهره برداري واحدهاي صنعتی و معدنی با سرمایه گذاري حدود 76 هزار میلیارد

 
ریال و اشتغال براي بیش از 68 هزار و 800 نفر، یکی از قطب هاي صنعتی و معدنی شرق کشور محسوب می شود. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- جهش تولید 

 
- اشتغال زایی 

 
- صنعت قطعه سازي 



 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



در شرایط کرونایی نیاز به فعالیت مستمر واحد اکسیژن ساز است

منبع: تابناكشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/08/17

 
در شرایط کرونایی نیاز به فعالیت مستمر واحد اکسیژن ساز است 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار ایلام گفت:واحد تولید اکسیژن در این شرایط کرونا با توجه به نیاز بیماران کرونایی باید بطور

 
مستمر فعالیت خود را انجام دهد 

به گزارش تابناك ایلام، جهانگیر رستم زاد گفت: پرداخت مطالبات شرکت از دانشگاه علوم پزشکی ایلام را

 
پیگیري خواهد کرد. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار ایلام افزود: واحد تولید اکسیژن در این شرایط کرونا با توجه به نیاز بیماران کرونایی باید بطور

 
مستمر فعالیت خود را انجام دهد تا با مشکل در زمینه تامین اکسیژن بیماران مواجه نشویم. 

وي همچنین از واحدهاي سبک سازه و پویا نخ و پیگیري تامین مواد اولیه و تسهیلات این واحدهاي صنعتی نیز بازدید به عمل آورد و
اظهار کرد: تمام تلاش مجموعه اقتصادي استان فعال کردن واحدهاي تولیدي در شهرك هاي صنعتی و ایجاد اشتغال پایدار در سال

 
جهش تولید است. 

رستم زاد بر ضرورت همکاري و همراهی بانک هاي عامل با واحدهاي تولیدي فعال براي پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش تاکید
کرد.



جزئیات طرح بازآفرینی خیابان فدائیان اسلام

منبع: پارس نیوزشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/08/17

مدیر عامل سازمان نوسازي شهر تهران جزئیات طرح بازآفرینی خیابان فدائیان اسلام را تشریح کرد.

کاوه حاجی علی اکبري، مدیرعامل سازمان نوسازي شهر تهران درباره موافقت کمیسیون ماده 5 با طرح بازآفرینی خیابان
فدائیان اسلام اظهارداشت: خیابان فدائیان اسلام به واسطه استقرار در حدفاصل تهران تاریخی و ري، از عناصر مهم پایتخت بوده و به

 
نوعی محور شکل گیري صنعت در ایران و تهران به شمار می رود. 

مدیرعامل سازمان نوسازي شهر تهران با بیان این که خیابان فدائیان اسلام در زمان قاجار یکی از دو مسیر اصلی بین تهران و ري بوده
و طبق نقش ها و اسناد تاریخی، این مسیر ابتدا با نام جاده ري نامیده می شد، تصریح کرد: در ابتدا، حاشیه این خیابان محل استقرار
بخشی از صنایع تولیدي بوده که در مراحل بعدي توسعه خود، به مکانی براي گسترش مراکز کار و فعالیت تبدیل شده است؛ کارخانه
هایی مانند چیت ري، چیت ممتاز، چرم مخزنی، چرم امید و چرم زوك، که از نیمه دوم دهه 1320 به بعد شکل گرفته اند در

 
پیرامون این خیابان واقع هستند. 

علی اکبري با اشاره به این که این مراکز به تدریج با انتشار انواع آلودگی ها و قرار گرفتن در دسته فعالیت هاي ناسازگار، اغلب کارکرد
خود را از دست داده و یا به مکان هاي دیگري در خارج از شهر منتقل شده اند، خاطرنشان کرد: خیابان فدائیان اسلام با مشکلاتی
همچون وجود فعالیت هاي ناسازگار شهري از قبیل اوراقچی ها، سنگبري ها، انبارهاي ضایعات در سطح وسیع، عدم سرزندگی و
پویایی و امنیت پایین به دلیل سطح اندك کاربري مسکونی، عدم خوانایی مطلوب فضاها و مکان ها، تردد ماشین آلات سنگین حمل
بار در شب و وسایل حمل بار سبک در روز، وجود انواع آسیب هاي اجتماعی و شکل گیري فضاهاي بی دفاع، ناکافی بودن حمل و

 
نقل همگانی و عدم استفاده و بهره برداري از حقوق مالکانه شهروندان به دلیل فریز بودن بخش غالب محدوده مواجه است. 

به گفته مدیرعامل سازمان نوسازي شهر تهران، خیابان فدائیان اسلام به دلیل برخورداري از ظرفیت هاي مهمی همچون نزدیکی به
مرکز فعالیت و بازار شهر تهران، وجود سطوح قابل توجهی از اراضی بایر و بلااستفاده و اراضی درشت دانه، می تواند پذیراي پروژه هاي

 
کلان بازآفرینی شهري باشد. 

علی اکبري عنوان کرد: ایجاد خیابانی سرزنده، فعّال و پیوند دهنده مرکز تاریخی شهر تهران با مرکز تاریخی شهر ري، ایجاد محور
جدید کار و فعالیت در شهر تهران و پشتیبان بازار و عرصه اي نوآور و رقابت پذیر با حضور کسب وکارهاي نوین و اشتغال زا از جمله

 
اهداف بازآفرینی شهري در خیابان فدائیان اسلام است. 

مدیرعامل سازمان نوسازي شهر تهران گفت: هویت بخشی به خیابان و تجدید حیات اقتصادي و اجتماعی محدوده، یکپارچگی خیابان
و پیوند آن با استخوانبندي شهر تهران، هدایت و جذب سرمایه به محدوده، فراهم کردن فرصت هاي جدید سکونت و تفریح و فراغت،
تزریق سکونت و ارتقاي کیفیت زندگی ساکنان محدوده طرح، تسهیل دسترسی همه شهروندان به فضاهاي همگانی دلپذیر، مراکز کار
و فعالیت و عناصر میراثی وتاریخی، ایجاد محیطی پیاده مدار با اولویت پیاده، دوچرخه و انواع حمل و نقل عمومی پاك و نوین از دیگر

 
مأموریت هاي اصلی این طرح بازآفرینی است. 



وي در توضیح جزئیات طرح بازآفرینی خیابان فدائیان اسلام تشریح کرد: الگو و ساختار فضایی پیشنهادي براي این طرح، شامل یک
محور اصلی (خیابان فدائیان اسلام) به عنوان یک خیابان کامل با نقشی برجسته در مقیاس شهري، منطقه اي و محلی با عملکردي
شاخص مانند میدان شوش و سه سکانس اصلی محدوده طرح با نقش هاي تجاري و بازرگانی (شمالی)، راسته ملل (تجارت،

 
گردشگري و سکونت) (میانی) و حوزه میراث صنعتی و پارك علم و فناوري (جنوبی) است. 

علی اکبري افزود: در سطح سازمان فضایی شهر تهران نیز این خیابان، رابطه و پیوندي جدید میان شهر تهران و شهر ري برقرار کرده
و خیابانی با عملکرد ترافیکی فعلی را به خیابانی شهري ارتقاء خواهد داد. در سطح میانی ارتباط میان بخش تجاري- تاریخی (منطقه
12) و تجاري بازرگانی شمالی (مناطق 15 و 16 بین شوش و بعثت) با حوزه تجارت، گردشگري و سکونت (مناطق 15 و 16 بین
بعثت و آزادگان) یعنی راسته ملل و حوزه میراث صنعتی و پارك علم و فناوري (شمال منطقه 20) از طریق خیابان کامل فدائیان

 
اسلام تحقق پیدا می کند. 

وي گفت: در مقیاس خرد، با شکل گیري فضاهاي جدید پیاده با امکان مکث، گفت و گو و تعاملات اجتماعی و حمل و نقل سبز و در
دسترس براي گروه هاي مختلف، یکپارچگی فعالیت ها تأمین شده و فضاهاي انسانی تري براي مراجعه کنندگان خارج از محدوده و
نیز ساکنان محدوده طرح فراهم می شود. با تعریف یک سیستم حمل و نقل ریلی در این خیابان و پیوند آن با مراکز تاریخی تهران و
ري که یادآور مسیر تاریخی ماشین دودي از میدان قیام تا شهر ري است در کنار جابه جایی، امکان تماشا و لذت بردن از مسیر براي

مسافران فراهم خواهد شد.



درآمد 5.5 میلیارد به بالا در گروه اول قرار می گیرد

منبع: عصر بازارشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/08/17

عصر بازار- رئیس کل سازمان امور مالیاتی ازاصلاح گروه بندي مشاغل خبر داد و اعلام کرد: درآمد قطعی یا فروش کالا و
خدمات بیش از 5.5 میلیارد تومان در گروه اول مودیان مالیاتی قرار می گیرند.

عصر بازار- رئیس کل سازمان امور مالیاتی ازاصلاح گروه بندي مشاغل خبر داد و اعلام کرد: درآمد قطعی یا فروش کالا و

 
خدمات بیش از 5.5 میلیارد تومان در گروه اول مودیان مالیاتی قرار می گیرند. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر بازار» به نقل از فارس، امید علی پارسا رئیس کل سازمان امور مالیاتی از اصلاح گرو ه هاي صاحبان

 
مشاغل طبق ماده 15 قانون مالیات هاي مستقیم خبر داد. 

در این بخشنامه به ادارات مالیاتی سراسر کشور با اشاره به موضوع اصلاح مواد 2 و 3 آیین نامه اجرایی موضوع ماده 15 اصلاحی قانون

 
مالیاتهاي مستقیم مصوب 1394/4/31 آمده است: 

پیرو بخشنامه هاي شماره 200/96/72 مورخ 1396/5/25، 200/96/41 مورخ 1396/3/20 و 200/94/118 مورخ 1394/12/9
موضوع ابلاغ آیین نامه اجرایی موضوع ماده 95 اصلاحی قانون مالیاتهاي مستقیم مصوب 1394/4/31 و اصلاحیه هاي آن، بر اساس
پیشنهاد سازمان امور مالیاتی کشور و موافقت وزیر محترم امور اقتصادي و دارایی، مواد 2 و 3 آیین نامه مذکور به شرح ذیل اصلاح و

 
براي اجرا ابلاغ می گردد 

 
ماده (2) آیین نامه و تبصره هاي آن حذف و متن ذیل جایگزین آن شود. 

 
ماده 2- صاحبان مشاغل براساس شاخص ها و معیارهایی از قبیل نوع و حجم فعالیت به شرح ذیل گروه بندي می شوند: 

 
گروه اول؛ 

 
2- گروه دوم 

 
3- گروه سوم 

 
الف- گروه اول: اشخاص ذیلی از لحاظ انجام تکالیف موضوع این آیین نامه جزو مودیان گروه اول محسوب می شوند. 

 
1- کلیه وارد کنندگان و صادرکنندگان 

 
2- صاحبان کارخانه ها و واحدهاي تولیدي و بهره برداران معادن داراي پروانه بهره برداري از وزارتخانه با مراجع ذیربط 

 
3- صاحبان هتل هاي سه ستاره و بالاتر 



 
4- صاحبان بیمارستان ها، زایشگاه ها، درمانگاهها، کلینیک هاي تخصصی 

 
5- صاحبان مشاغل صرافی 

 
6- صاحبان فروشگاههاي زنجیره اي داراي مجوز فعالیت از وزارتخانه و با مراجع ذیربط. 

7- صاحبان موسسات حسابرسی، حسابداري و دفتر داري، خدمات مالی و ارائه دهندگان خدمات مدیریتی، مشاوره اي، انفورماتیک و

 
طراحی سیستم 

 
 

 
8- صاحبان موسسات حمل و نقل موتوري، زمینی، دریایی و هوایی اعم از مسافري و با باربري 

9- سایر صاحبان مشاغل و حرفی که درآمد ابرازي ( فروش کالا با فروش ترام کالا و ارائه خدمت) براساس اظهارنامه مالیاتی عملکرد
دو سال قبل اظهارنامه تسلیمی خردادماه هر سال مبناي تعیین گروه بندي سال بعد از تسلیم اظهار نامه عملکرد می باشد. به عنوان
مثال مبلغ فروش و سایر درآمدهاي مندرج در اظهارنامه مالیاتی عملکرد سال 1397 مبناي گروه بندي سال 1399 می باشد) با
آخرین درآمد قطعی شده فروش کالا با فروش توام کالا و ارائه خدمت آنها بیش از مبلغ پنجاه و پنج میلیارد ریال باشد. (مشروط به

 
ابلاغ برگ قطعی حداکثر تا پایان دي ماه سال قبل به شخص مودي با نماینده قانونی وي) 



 
 

 
ب - گروه دوم 

سایر صاحبان مشاغل و حرفی که درآمد ابرازي (فروش کالا با فروش توام کالا و ارائه خدمت دوسال قبل آنها و با آخرین درامد قطعی
شد، آنها فروش کالا یا روش توام کالا و ارائه خدمت بیش از هجده میلیارد ریال و مساوي با کمتر از مبلغ پنجاه و پنج میلیارد ریال

 
باشد. (مشروط به ابلاغ برگ قطعی حداکثر تا پایان دي ماه سال قبل به شخص مودي با نماینده قانونی وي) 

 
ج: گروه سوم 

 
صاحبان مشاغلی که در گروه هاي اول و دوم قرار نمی گیرند جزو گروه سوم محسوب می شوند. 

تبصره 1- سازمان می تواند در صورت تشخیص ضرورت تا پایان دي ماه هر سال فهرست مشاغل افزوده شده به گروه اول براساس نوع
فعالیت را تهیه و از طریق درج آگهی در روزنامه رسمی کشور و یکی از روزنامه هاي کثیرالانتشار و یا از طریق تشکل هاي صنفی و
حرفه اي ذي ربط به مودیان مالیاتی اعلام نماید. مودیان اخیرالذکر از ابتداي سال مالیاتی بعد از اعلام مکلف به اجراي تکالیف تعیین

 
شده مربوط به گروه اول خواهند برد. 

تبصره 2- در مواردي که مؤدیان صرفا به فعالیت ارائه خدمت اشتغال داشته باشند، پنجاه درصد 50%) نصاب هاي تعیین شده مبناي

 
گروه بندي می باشد. 

 
تبصره 3- در مشاغل مشارکتی اعم از اختیاري یا قهري، درآمد ابرازي و یا قطعی شده مشارکت ملاك عمل می باشد. 

تبصره 4- صاحبان مشاغل و حرف موضوع این آیین نامه در اولین سال ایجاد تأسیس) به استثناء مودیانی که به واسطه موضوع
فعالیت جزو گروه اول طبقه بندي شده اند، جزو گروه سوم محسوب و از سال سوم فعالیت به بعد می بایست بر اساس نصاب هاي



 
مقرر طبقه بندي شده و نسبت به انجام تکالیف قانونی عمل نمایند. 

تبصره 5- تسلیم اظهارنامه گروه هاي بالاتر توسط صاحبان مشاغلی که در گروه هاي پایین تر قرار دارند (صاحبان مشاغل گروه سوم
اظهارنامه گروه اول یا دوم ارائه نمایند با صاحبان مشاغل گروه دوم اظهارنامه گروه اول تسلیم نمایند، منعی ندارد، لکن مصرف انجام

 
این امر مودي را در گروه هاي بالاتر قرار نخواهد داد. 

2- در ماده 2 آیین نامه عبارت فرم اظهارنامه هاي مالیاتی براي اشخاص حقوقی و صاحبان مشاغل گروههاي اول، دوم و سوم) موضوع
این آیین نامه باید حداقل شامل موارد زیر باشد: جایگزین عبارت قبلی صدر ماده 3 آیین نامه اجرایی یادشده می گردد. همچنین
عبارت اشخاص حقوقی ذیل ماده 3 فیل از عبارت گروه اول: و نیز در تبصره این ماده قبل از عبارت صاحبان مشاغل اضافه می شود

مفاد تغییرات فوق از عملکرد سال 1400 ( 1400/1/1 ) اجرایی می باشند.



از ریل گذاري در غرب و شرق ایران تا انتقال آب خلیج فارس به کویر

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/08/17

دولتمردان در هفته گذشته نیز به رسم همیشگی میهمان استان هاي مختلف بودند که ثمره این حضور به بار نشستن چندین
طرح مهم زیربنایی، عمرانی و اقتصادي بود، دستاوردي که تمام مردم ایران در نقاط مختلف کشور از مزایاي آنها بهره مند می

شوند.

 دولتمردان در هفته گذشته نیز به رسم همیشگی میهمان
استان هاي مختلف بودند که ثمره این حضور به بار نشستن چندین طرح مهم زیربنایی، عمرانی و اقتصادي بود، دستاوردي که تمام

 
مردم ایران در نقاط مختلف کشور از مزایاي آنها بهره مند می شوند. 

در هفته گذشته محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي و رضا اردکانیان وزیر نیرو روزهاي پرکاري داشتند و با حضور و یا از طریق ارتباط
تصویري این مسوولان در استان هاي همدان، کردستان، سمنان، کرمان و هرمزگان شاهد بهره برداري و یا آغاز طرح هاي بزرگی

 
بودیم که هر یک در نوع خود به لحاظ اقتصادي، تجاري و امکانات رفاهی مردم چشمگیر است. 

آغاز عملیات ریل گذاري خط آهن همدان - سنندج با حضور اسلامی نوید بخش کاهش تصادفات جاده اي، تسهیل سفر، توسعه

 
صنعت گردشگري، کاهش آلودگی هاي زیست محیطی، اشتغالزایی و کاهش مصرف سوخت در این 2 استان است. 

آغاز ریل گذاري راه آهن چابهار به زاهدان، آغاز چندین کیلومتر بزرگراه در سیستان و بلوچستان و افتتاح طرح تامین آب پایدار

 
شهرستان سرخه دیگر طرح هایی است که با حضور این دو وزیر در استان هاي مختلف کلید خورد. 

از دیگر نکات حایز اهمیت در سفرهاي هفته قبل مسوولان، حضور علی ربیعی سخنگوي دولت در زاهدان بود که به فاصله کمتر از
یک ماه از سفر قبلی وي به این نقطه از کشورمان انجام شد و وي ضمن بازدید از چند طرح مهم اقتصادي و زیربنایی در جنوب این

 
استان، 2 مجتمع شبانه روزي و پرورش محصولات گلخانه اي را کلنگ زنی کرد که در ادامه به جزئیات آن اشاره می شود: 

علی ربیعی سخنگوي دولت



برنامه سفر و دستاوردهامحور سخناناستان

سیستان
و

بلوچستان

- سیستان وبلوچستان از اولویت هاي دولت
براي ایجاد اشتغال است به همین منظور سهم
این استان از نظر منابع صندوق کارآفرینی
امید و همچنین توسعه اشتغال روستایی

 
بیشتر شده است. 

 
- بیش از یکهزار میلیارد تومان تسهیلات و
کمک هاي مختلف براي توسعه اشتغال
روستایی سیستان وبلوچستان ارائه شده و با
توجه به فرهنگ منطقه سود این تسهیلات یا
چهار درصد و یا صفر درصد در نظر گرفته

 
شده است. 

 

کلنگ زنی مجتمع شبانه روزي در روستاي دستکرد
بخش بنت از توابع شهرستان نیکشهر با اعتبار 10

 
میلیارد تومان 

 
- ویژگی هاي طرح: یک خوابگاه دخترانه براي 350
دانش آموز، یک مدرسه هشت کلاسه، سالن ورزشی،

 
سرایداري، سرویس هاي بهداشتی و حیاط سازي 

 
کلنگ زنی مجتمع پرورش محصولات گلخانه اي در

 
نیکشهر با اعتبار 7 میلیارد تومان 

 
- ویژگی هاي طرح : این مجتمع پرورش محصولات
گلخانه اي به مساحت پنج هکتار در شهرك گلخانه
اي جهاد کشاورزي روستاي زهک نیک شهر ساخته
می شود و اولین مجتمع گلخانه اي کشت
هیدروپونیک صیفی جات و میوه هاي گرمسیري

 
است. 

 

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي نیز که همانند هفته هاي قبل روزهاي پرکاري را داشت در هفته گذشته نیز با سفر به استان هاي

 
مختلف عملیات اجرایی چندین طرح مهم را آغاز کرد. 

آغاز عملیات ریل گذاري خط آهن همدان - سنندج به طول تقریبی 150 کیلومتر ازجمله این طرح ها بود که در بیان جزئیات آن
باید توضیح داد که این مسیر به طول تقریبی 150 کیلومتر به عنوان بخشی از طرح ملی ساخت راه آهن تهران - همدان - سنندج
است که بخش تهران - همدان آن در سال 1396 با حضور رییس جمهوري بهره برداري شد و به زودي سنندج به عنوان بیست و
سومین مرکز استان به شبکه ریلی کشور متصل و مسیر خط ریلی همدان - سنندج با گذر از شهرهاي بهار، لالجین، قروه و دهگلان

 
به ایستگاه راه آهن سنندج منتهی می شود. 

طول طرح راه آهن تهران - همدان - سنندج، 420 کیلومتر است که مسیر تهران تا همدان به طول 270 کیلومتر به بهره برداري

 
رسیده است. 

طول خط ریلی همدان - سنندج نیز 150 کیلومتر است که 64 کیلومتر از آن در حوزه استان همدان واقع شده و از شهر بهار و

 
لالجین عبور و به استان کردستان منتهی می شود. 

اسلامی در سفر به سیستان و بلوچستان نیز 13 پروژه دریایی و بندري با چهار هزار و 133 میلیارد ریال اعتبار را افتتاح و عملیات

 
اجرایی 11 پروژه عمرانی با 15 هزار و 964 میلیارد ریال را آغاز کرد. 



آغاز ریل گذاري راه آهن چابهار به زاهدان که از مبدا چابهار به سمت نیکشهر اجرایی می شود از دیگر برنامه هاي وزیر راه و

 
شهرسازي به جنوب سیستان و بلوچستان بود که این توضیح لازم است که است. 

پروژه اتصال خط آهن چابهار- زاهدان- مشهد به شبکه ریلی کشور از سال 1389 آغاز شده ولی به دلیل تخصیص نیافتن به موقع
اعتبارات از پیشرفت قابل قبولی برخوردار نبوده و تخصیص اعتبارات موردنیاز این طرح ملی نیازمند توجه ویژه دولت است که

 
خوشبختانه امسال با تحرکات بیشتري در حال اجراست. 

این خط آهن از ورودي شرقی بندر شهید بهشتی چابهار آغاز شده و به راه آهن بافق - مشهد متصل خواهد شد، که اکنون از 2 مسیر

 
زاهدان به سمت چابهار و چابهار به سمت نیکشهر و ایرانشهر در حال ساخت است. 

توسعه بندر چابهار و ارتقاي ظرفیت تخلیه و بارگیري آن تا 8.5 میلیون تن ایجاب می کند که خط ریلی چابهار- زاهدان- میلک-
سرخس هرچه سریعتر تکمیل شود تا تجار و سرمایه گذاران داخلی و خارجی با شوق و اشتیاق بیشتري در سیستان و بلوچستان

 
حضور یابند و با سرمایه گذاري در این منطقه تحول بزرگی در صادرات و واردات و چرخه اقتصادي کشور ایجاد کنند. 

خط ریلی چابهار - زاهدان - میلک - سرخس در مجموع یکهزار و 640 کیلومتر طول دارد که 610 کیلومتر آن از چابهار تا زاهدان و

 
با احتساب خطوط فرعی 730 کیلومتر بوده و طول مسیربخش شمالی ایرانشهر تا زاهدان 316 کیلومتر است. 

در این پروژه 33 ساختمان، ایستگاه 900 تا یکهزار و 700 متر مسافري و باربري، 128 دستگاه پل بزرگ و کوچک و 39 دستگاه تونل

 
پیش بینی شده است و 2 هزار و 530 نیروي انسانی و 892 ماشین آلات راه سازي در این پروژه مشغول به کار هستند. 

 
 

 
در ادامه توضیحات بیشتري از رهاورد سفر اسلامی به استان هاي مختلف ارائه می شود: 

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي

طرح ها و دستاوردهامحور سخناناستان

 
فارس 

 

همزمان در حال تحول تجهیزات سخت
افزاري، نرم افزاري و تحول در نیروي
انسانی سازمان هواشناسی هستیم تا با
دیتاي درست آسیب تغییرات آب و

هوایی براي مردم کاهش دهیم.

- افتتاح چهار ایستگاه هواشناسی در شهرهاي نی ریز،
خرامه، پاسارگاد و مهر با اعتبار 2 میلیارد و 323 میلیون

تومان به صورت ویدئو کنفرانس

خراسان
شمالی

مهمترین رخداد سال 98 تاکنون عدم
غافلگیري هنگام رخدادهاي طبیعی بوده
است که موجب رضایت مردم شده است.

- راه اندازي سامانه هشدار سیل با اعتبار 15 میلیارد ریال
 

- پردازش اطلاعات با استفاده از داده هاي 104 ایستگاه
هواشناسی استان خراسان شمالی و پیش بینی وقوع سیل
و سیلابی شدن رودخانه ها 120 ساعت یا پنج روز پیش



 
از وقوع 

 

زنجان

براي اولین بار است که اطلاعیه ها و
هشدارها و ادبیات نامه هاي هواشناسی
درست نگاشته شده و تفاوت متن

اطلاعیه و هشدار رعایت می شود.

- دریافت لوح تقدیر از وزیر راه و شهرسازي توسط
مجتبی عبادي رئیس اداره مهندسی تجهیزات هواشناسی
استان زنجان براي طراحی جرثقیل دستی به منظور
بکارگیري در تعویض بادنماي 10 متري در انواع ایستگاه

 
هاي هواشناسی 

 
- تقدیر از فریبرز اکبري مقدم رئیس اداره توسعه و
مدیریت به عنوان کارشناس برتر حوزه توسعه مدیریت و
منابع و مهدي شجاعی سرپرست اداره هواشناسی

 
سینوپتیک زنجان به عنوان برترین کارشناس 

 

همدان

- پیش بینی می شود عملیات ریل
گذاري این دو استان تا تابستان سال

 
1400 بهره برداري شود. 

 
- هفت برنامه اجرایی در حوزه ریلی در
دست اقدام است که با تلاش شبانه
روزي تلاش می شود تا پایان دولت

 
دوازدهم به بهره برداري برسند. 

 
- اجراي طرح خط آهن همدان-سنندج
و همچنین همدان-ملایر به سرعت در
دست ساخت است تا هرچه سریع تر راه

 
آهن غرب کشور تکمیل شود. 

 
- پیش از روي کار آمدن دولت یازدهم،
طول آزادراه هاي کشور، 2 هزار و 100
کیلومتر بود که این میزان تا پایان سال
جاري به سه هزار و 200 کیلومتر

 
افزایش می یابد. 

 

- آغاز عملیات ریل گذاري خط آهن همدان- سنندج به

 
طول تقریبی 150 کیلومتر 

 

 
- بازدید هوایی از منطقه پنج کریدور(پنج قصاب خان) 

 

- 480 هزار واحد مسکن مهر در کشورکردستان
بصورت نیمه تمام بود که تا کنون 320
هزار واحد مسکن مهر ساخته شده و به
مردم تحویل داده شده و 60 هزار واحد

هم در دست اجراست. 

 
- بازدید از فرودگاه سقز و راه سقز - بانه 

 

 
- بازدید از شهرستان مرزي بانه 

 



 
- راه آهن کردستان یکی از انتظارات
دیرینه مردم کردستان است و در آینده
نزدیک این راه آهن به مدار راه آهن
کشور متصل می شود، این طرح بزرگ
هم داراي 80 درصد پیشرفت فیزیکی
است و تا قبل از تابستان سال آینده به

 
بهره بردار خواهد رسید. 

 

سیستان
و

بلوچستان

- پروژه راه آهن چابهار - زاهدان با 627
کیلومتر مسیر اصلی و حدود 100
کیلومتر خطوط فرعی و ایستگاهی
احداث می شود و از مهمترین و

 
راهبردي ترین پروژه ریلی کشور است. 

 
- پروژه راه آهن یزد-اقلید، میانه-اردبیل،
همدان-سنندج، رشت-بندر کاسپین و
اصفهان-شهرکرد از دیگر پروژه هاي
ریلی باقی مانده است که حداکثر تا
پایان سال آینده به بهره برداري خواهند

 
رسید. 

 
- افتتاح و کلنگ زنی 2 هزار میلیارد
تومان پروژه امروز در بندر چابهار نشان
از توجه دولت به توسعه سواحل مکران و

 
عمران و آبادانی این منطقه محروم دارد. 

 
- از اینکه طرح مهم احداث کریدور
لجستیکی از درب بندر شهید بهشتی تا
پلیس راه و سپس تا کنارك آغاز شده
خیلی خوشحالیم و این امر سبب
سهولت در تردد کامیونها و انتقال سریع
کالاها بدون خطرات و تصادفات جاده اي

 
می شود. 

 
- مرز ریمدان در محدوده دشتیاري و
چابهار با توجه به موقعیت مناسب مکانی
بین ایران و پاکستان با تکمیل زیرساخت

- آغاز ریل گذاري راه آهن چابهار- زاهدان با هزینه
یکهزار و 600 میلیارد تومان براي پیشرفت حدود 43

 
درصدي 

 
- امضاء تفاهم نامه بین منطقه آزاد چابهار و قرارگاه
سازندگی خاتم الانبیا و ستاد بازآفرینی شهري و قرارگاه
خاتم الانبیا با موضوع لایروبی و توسعه اسکله صیادي
تیس و مطالعه و طراحی و اجراي نوار و مستحدثات
سواحل منطقه آزاد چابهار و امضاء تفاهم نامه عملیات
اجرایی آماده سازي و ساخت یکهزار واحد مسکونی در

 
مناطق حاشیه نشین مرادآباد چابهار 

 
تفاهم نامه اي بین ستاد بازآفرینی شهري و قرارگاه خاتم

 
الانبیا 

 

 
- آغاز عملیات اجرایی باند دوم جاده چابهار- کنارك 

 
- افتتاح 54 کیلومتر از سه بزرگراه جدید در محور

 
ایرانشهر - خاش، زاهدان - بم و زاهدان - زابل 

 
- افتتاح طرح ساماندهی پنج محله حاشیه نشین معصومه
آباد، رسالت، هیرمند شمالی، اسلام آباد و حسین آباد زابل

 
با اعتبار یک هزار میلیارد تومان 

 



ها و حل مشکلات پیش رو به منطقه
بزرگ تجاري براي مبادلات تجاري و

 
اقتصادي تبدیل می شود. 

 

رضا اردکانیان وزیر نیرو نیز در هفته گذشته روزهاي پرکاري داشت و براي افتتاح طرح تامین آب پایدار شهرستان سرخه به همراه 13

 
روستاي شهرستان فیروزکوه در قالب بیست و هفتمین هفته پویش الف-ب ایران به استان سمنان سفر کرد. 

هر_هفته_الف_ب_ایران عنوان پویشی است که اردکانیان وزیر نیرو براي افتتاح هفتگی طرح هاي بزرگ و مهم صنعت آب و برق
مطرح کرده است و در بیست و هفتمین هفته از این پویش طرح آبرسانی به شهرستان سرخه با اعتبار یکهزار و 100 میلیارد ریال در

 
استان سمنان با حضور وي افتتاح شد. 

در مجموع 250 طرح صنعت آب و برق در 31 استان با اعتباري بالغ بر 50 هزار میلیارد تومان تا پایان سال 99 در قالب

 
پویش«هر_هفته_الف_ب_ایران» به بهره برداري می رسد. 

 
 

رضا اردکانیان وزیر نیرو

طرح ها و دستاوردهامحور سخناناستان

سمنان

- هشت طرح مربوط به بخش انرژي در استان سمنان در قالب
پویش هر_هفته_الف_ب_ایران تا پایان امسال در این استان به

 
بهره برداري می رسد. 

 
- 125 طرح از 250 طرح برنامه ریزي شده براي افتتاح در کشور
تا پایان امسال در قالب پویش هر_هفته_الف_ب_ایران به

 
بهربرداري رسیده است. 

 
- یکپارچه سازي شبکه آب و فاضلاب روستایی و شهري نقشی
مهم در تسریع اجراي طرح هاي آبرسانی به روستا داشته است و
یک هزار و 700 هموطن روستایی با اجراي طرح یکپارچه سازي

 
از آب شرب سالم برخوردار شدند. 

 
- 100 درصد جمعیت شهري کشور دسترسی به آب آشامیدنی
پایدار دارند و این در حالی است که در دنیا برخورداري جمعیت

 
شهري از آب آشامیدنی پایدار 96 درصد است. 

 

- افتتاح طرح تامین آب پایدار
شهرستان سرخه به همراه 13
روستاي شهرستان فیروزکوه با

اعتبار یکهزار و 100 میلیارد ریال



در سی ویکمین برنامه افتتاح طرح هاي ملی کشور با شعار «تدبیر و امید براي جهش تولید» نیز از طریق ارتباط تصویري توسط

 
رییس جمهوري مرحله اول شیرین سازي آب و قطعه اول انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران به بهره برداري رسید. 

براي افتتاح مرحله اول شیرین سازي آب و قطعه اول خط انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران (بندرعباس - سیرجان) از
طرح هاي ملی وزارت نیرو و وزارت صنعت، معدن و تجارت در استان هاي هرمزگان و کرمان 305 کیلومتر خط لوله انتقال، 7 ایستگاه
پمپاژ آب و 10 پست 400، 230، 132 و 63 کیلو ولت و 150 کیلومتر خط انتقال نیرو و همچنین 33مخزن تعادلی، ذخیره و مقابله

 
با ضربه آب به ظرفیت 187 متر مکعب، طراحی و اجرا شده است. 

افتتاح طرح هاي یاد شده از هرمزگان تا سیرجان و ادامه پروژه انتقال آب تا رفسنجان و یزد خط بطلانی بر کابوس کم آبی استان
هاي کویري کشور در حوزه آب شرب و همچنین براي صنعت تلقی می شود که مطالعات آن با تفکري هوشمندانه در سال 92 و
عملیات اجرایی این ابرپروژه در سال 95 آغاز شد و امروز ثمره چند سال فعالیت شبانه روزي مهندسان داخلی با مشارکت 200

 
شرکت خصوصی و بخش دولتی به بار نشسته است. 

اجراي این پروژه با تامین زیرساخت هاي جهش تولید به فعالیت تولیدي صنایع و معادن در استان هاي کم آب کشور رونق می بخشد
و در فازهاي بعدي آب شرب فلات مرکزي کشور را در دل کویر لوت تامین می کند که آن را می توان بهترین هدیه در ماه هاي

 
پایانی دولت دوازدهم به مردم ایران به ویژه استان هاي کویري دانست. 

 
 

 
در ادامه به برخی دیگر از ویژگی هاي این طرح اشاره می شود: 

ویژگی هاي طرحنام طرحمحور سخنان مسوولاناستان

کرمان و
 هرمزگان

دکتر حسن روحانی رئیس جمهوري: 
 

- طرح انتقال آب به فلات مرکزي ایران صنایع ما را متحول می
کند و خط انتقال آب از خلیج فارس خط انتقال امید است، زیرا
فقط آب به فلات مرکزي ایران نمی رسد بلکه امید منتقل می

 
شود. 

 
- تامین مالی طرح یا توسط شرکت هاي خصوصی بوده و یا
صندوق توسعه کمک کرده و یا بانک ها تسهیلات گرفتند و این
کار عظیم و بزرگی است که به ثمر نشسته و ان شاء االله بقیه
فازهاي آن هم با همین سرعت ادامه پیدا می کند و اگر مشکلی
هم باشد باز هم دولت در خدمت مردم خواهد بود براي اینکه تا

 
این طرح ها را بتوانیم به پایان برسانیم. 

 
- طول این طرح بیش از800 کیلومتر است که فاز اول آن 305
کیلومتر است و الان افتتاح می شود. این پروژه در ادامه به مس

مرحله اول
شیرین سازي
آب و قطعه
اول انتقال آب
خلیج فارس به
فلات مرکزي

ایران

-سرمایه گذاري 16
هزار و 300 میلیارد
تومان و اشتغالزایی
1200 نفر در رده
هاي مهندسی و

 
اجرایی 

 
- نمک زدایی روزانه
200 هزار
مترمکعب آب براي
مصارف آشامیدنی و
صنایع در استان
هاي هرمزگان و

 
کرمان 

 



 
سرچشمه می رسد و تا یزد و چادرملو ادامه می یابد. 

 

 
رضا اردکانیان وزیر نیرو: 

 
- در فاز نخست با اجراي 303 کیلومتر تونل، احداث ایستگاه
هاي پمپاژ متعدد و تاسیسات برقی مورد نیاز حدود 70 میلیون
متر مکعب آب به استان کرمان و منطقه سیرجان می رسد که
بخشی از این 70 میلیون در خود استان هرمزگان به مصارف

 
شرب و صنعت خواهد رسید. 

 
- تاکنون در بخش شیرین سازي و نمک زدایی آب دریا، مجوز
شیرین سازي 8.2 میلیارد مترمکعب آب صادر شده است که
تاکنون عملیات اجراي 760 میلیون مترمکعب از این مقدار در

 
استان ها، شروع شده است. 

 
- 26 میلیارد متر مکعب آب بدون نمک زدایی به سه استان
هرمزگان، بوشهر و سیستان و بلوچستان از محل آب دریاي
خلیج فارس تخصیص یافت که صرف خنک کردن برج هاي

 
خنک کننده نیروگاه ها، آبزي پروري و غیره خواهد شد. 

 

 
علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت: 

 
- دولت، کشور را با مشارکت و همکاري شرکت هاي توسعه گرا

 
صنعتی و معدنی می سازد. 

 
- اعتبار پروژه انتقال آب خلیج فارس به سیرجان از محل منابع
بانکی و شرکت هاي صنعتی و معدنی تامین شد و در این طرح
194 شرکت داخلی در 15 استان کشور مشارکت داشتند و
روزانه هشت هزار نفر در این پروژه مشغول به کار بودند و
طراحی و اجراي آن تا جایی که ممکن بود توسط دانش بومی

 
اجرا شده است. 

 

 
دیگر سفرهاي مسوولان به استان ها در هفته گذشته 

مسوول و محور سخناناستان

- هوشنگ فلاحتیان معاون وزیر نفتبوشهر



 
کرمانشاه 

  
- محمد نوري امیري معاون سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران (ایدرو): 

 
ظرفیت پالایش این برج روزانه معادل یک میلیون و 600 هزار لیتر مخلوط ورودي اولیه است که

 
در نهایت به استحصال 200 هزار لیتر اتانول سوختی و سایر محصولات جانبی می انجامد. 

 

- علی مراد اکبري معاون آب و خاك وزیر جهاد کشاورزيکردستان

همدان

 
- خیراالله خادمی معاون وزیر راه و شهرسازي و مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه راه هاي کشور: 

 
- هفت هزار و 800 کیلومتر بزرگراه در کشور درحال ساخت است که از این میزان، تکمیل و

 
تجهیز سه هزار کیلومتر در اولویت قرار دارد. 

 

سیستان و
بلوچستان

 
- سردار حسین اشتري فرمانده نیروي انتظامی: 

 
- تجهیزات نوین و بروز به ناوگان مرزبانی و حوزه دریایی ملحق شده که امیدواریم با آموزش هاي

 
رزمی و تاکتیکی خوب همرزمانم بهتر بتوانیم از مرزها حراست و حفاظت کنیم. 

 

 
- سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی نایب رییس اول مجلس شوراي اسلامی 

 

کرمان

 
- علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت: 

 
طی 6 ماه آینده با برنامه و اقدامات دولت، تولید کالاها به شکل چشمگیر افزایش پیدا می کند و

 
مشکلات اقتصادي کشور به حداقل می رسد. 

 
در زمان حاضر تمام کالاهاي اساسی مورد نیاز مردم در فروشگاه ها موجود است و کمبود کالاي

 
هاي اساسی وجود ندارد. 

 



بسیاري از مدیران خراسان شمالی فرصت هاي ناب سرمایه گذاري استان را

نمی شناسند

منبع: تسنیمشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/08/17

نماینده مردم 5 شهر استان خراسان شمالی گفت: خراسان شمالی بهشت سرمایه گذاري است ولی متاسفانه بسیاري از
مدیران استان از فرصت هاي ناب سرمایه گذاري و تولید ثروت در استان بی خبر هستند و آن ها را نمی شناسند.

نماینده مردم 5 شهر استان خراسان شمالی گفت: خراسان
شمالی بهشت سرمایه گذاري است ولی متاسفانه بسیاري از
مدیران استان از فرصت هاي ناب سرمایه گذاري و تولید
ثروت در استان بی خبر هستند و آن ها را نمی شناسند. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از راز و جرگلان٬ محمد
وحیدي در دیدار با جمعی از مردم و نخبگان بخش هاي
مختلف راز و جرگلان٬ اظهار داشت: سرزمین خراسان
شمالی بهشت سرمایه گذاري است, براي خیلی از شغل

 
هایی که می تواند ثروت تولید کند باید در استان سرمایه گذاري کنیم. 

وي با برشمردن فرصت هاي اقتصادي راز و جرگلان براي پیشرفت٬ گفت: اسب، نوغان، ابریشم٬ فرش دستباف دورو و از ظرفیت

 
دامداري و کشاورزي٬ از ظرفیت هاي مهم این منطقه است. تولید ثروت مهمترین اصل اقتصادي هر کشور است. 

نماینده مردم 5 شهر استان خراسان شمالی در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: تولید اشتغال، یعنی کارآفرینی، یعنی فرصتی براي

 
نسل هاي آینده و جوانان، یعنی کار کردن براي کسانی که هویت سرزمین خودشان را افتخار می دانند. 

 
کرونا کشتی فرهنگ و هنر خراسان شمالی را به «گِل» نشاند 

 
برداشت زعفران از مزارع استان خراسان شمالی به روایت تصاویر 

 
تمام واحدهاي مسکن مهر خراسان شمالی تا پایان سال 99 تکمیل می شود 

وحیدي ادامه داد: فرصت اقتصاد قوي در خراسان شمالی یک اصل است. باید براي این موضوع برنامه ریزي اساسی و بلند مدت داشته

 
باشیم. از مهمترین و گرانترین نژادهاي اسب دنیا٬ اسب ترکمن است. باید این نژاد حفظ و سرمایه گذاري شود. 

نماینده مردم بنورد٬ گرمه٬ جاجرم٬ راز و جرگلان و مانه و سملقان در مجلس شوراي اسلامی٬ گفت: هدف گذاري اصلی ما در
مجلس بیان مشکلاتی بود که ریشه اقتصادي دارد. از استعدادهاي این منطقه نه تنها مدیران کشوري بلکه مدیران استانی هم شناخت

 
ندارند. 

وي افزود: خوشبختانه فرصت آبی در دو نقطه سد چندیر و سومبار وجود دارد اما متاسفانه استفاده اي نمی شود. از سوي دیگر جاده



 
پیشران توسعه هر شهر است. زیربناي اصلی توسعه, راه اصلی است چرا که جاده که داشته باشیم خیلی از امکانات نیز خواهد آمد. 

وحیدي ادامه داد: در رازوجرگلان الویت ما ساخت راه است. از جمله ساخت راه جرگلان به مراوه تپه چرا که باعث پیشرفت این
منطقه و از بن بست خارج شدن آن می شود. پروژه جاده و تامین آب سالم از مهم ترین اولویت هاي ماست. مجتمع پرسه سو مهم

 
ترین پرژه ما در تأمین اب سالم است . 

وي در بخش دیگیر از این دیدار با اشاره به توانمندي زنان روستایی این منطقه٬ اظهار داشت: زنان روستایی این منطقه از جمله
بافندگان فرش دورو براي خودشان یک هویت هستند که می توانند 250 رنگ تولید کنند و باید بتوانند به 250 نفر هم مانند خود

 
آموزش دهند. 

نماینده مردم استان در مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از عدم وجود مدیریت شهري و برنامه تفصیلی براي شهرهاي استان٬ گفت:
هزینه گازرسانی شهر یکه سعود پنج هزار نفري مانند یک شهر 30 هزار نفري است که دلیل آن٬ ساخت منازل به صورت پراکنده

است.



فروشگاه هاي زنجیره اي و زخم هایی که به اقتصاد فارس وارد می شود/ لزوم

بازنگري قوانین اقتصادي در مجلس

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/08/17

 به گزارش خبرگزاري فارس از شیراز، زندگی روزمره غالب
شهرنشین ها با فروشگاه هاي بزرگ و زنجیره اي عجین شده و بسیاري از مردم حداقل ماهی یکبار به این فروشگاه سري می زنند،

 
فروشگاه هایی که با افزایش چشمگیر و قابل توجه، در کنار مزایایی آن همانند هر پدیده دیگري، معایبی نیز به همراه دارد. 

به منظور بررسی ابعاد و زوایاي مختلف فروشگاه هاي بزرگ و زنجیره اي، میزگرد خبرگزاري فارس با حضور سهراب شرفی رئیس خانه
صنعت و معدن استان فارس، عبداالله رزاق منش رئیس اتحادیه صنف عمده فروشان مواد غذایی و بهداشتی و سیدوفا مشکوة استاد

 
اقتصاد دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز تشکیل شد. 

 
کاریکاتوري از فروشگاه هاي زنجیره اي داریم 

سهراب شرفی اظهار داشت: فروشگاه هاي زنجیره اي در سطح دنیا تعریف خاصی داشته که در حال حاضر ما اداي آن را در کشور در

 
می آوریم و شاید بتوان گفت 30 درصد از آنچه باید را در کشورمان انجام داده ایم. 

وي گفت: فروشگاه هاي زنجیره اي در دنیا تعریف خاصی داشته براي مثال داراي سینما هاي چند دقیقه اي، مکان هایی جهت
نشستن و استراحت افراد، پارکینگ هاي مجهز و بزرگ و مکانی جهت تفریح و گذراندن اوقات کودکان در آنها وجود دارد در حالیکه

 
در فروشگاه هاي زنجیره اي ما بر همه این ها خط بطلان کشیده شده و تنها به ارائه برخی جنس ها پرداخته شده است. 

رئیس خانه صنعت و معدن استان فارس در خصوص مزایاي فروشگاه هاي زنجیره اي عنوان کرد: در این فروشگاه تمام نیاز و مایحتاج
یک خانواده به صورت یکجا در یک مکان وجود دارد، به راحتی می توان جنس را لمس و از نزدیک تماشا کرد و زمینه براي هدایت

 
مصرف کننده به سمت کالا ایجاد می شود. 

وي افزود: دومین نکته مثبت فروشگاه زنجیره اي کاهش رفت و آمد مردم و وسایل نقلیه در شهرها می باشد، قابل ذکر است که
خیابان هاي خطی در دنیا منسوخ بوده اما شما براي مثال خیابان ملاصدرا شیراز را بررسی نمایید، فروشگاه هاي آن به نسبت

 
مرکزیت آن چندان فعال نبوده و حجم سنگینی از ترافیک در آن منطقه بوجود آورده اند. 



این فعال اقتصادي تصریح کرد: کاهش آلودگی، کاهش مصرف سوخت، کاهش رفت و آمد و یک جا بودن همه کالاهایی که یک

 
خانواده به آن نیاز دارد، از مزیت هاي فروشگاه هاي زنجیره اي بزرگ می باشد. 

وي متذکر شد: 4 هزار جنس و کالا در فروشگاه زنجیره اي براي مردم ارائه می شود، در این فروشگاه به علت اینکه یک کالا از مکانی
به مکان دیگر به راحتی منتقل شود، کمترین میزان دور ریز و کمترین ضربه به تولید را خواهیم داشت  که از نظر اقتصاد کلان این

 
اتفاق بسیار ارزشمند است. 

شرفی فروشگاه هاي بزرگ را مانعی براي سوپرمارکت هاي محلی ندانست و بیان کرد: فروشگاه هاي کوچک و محلی ضربه چندگانه از
وجود فروشگاه زنجیره اي بزرگ نخورده زیرا مردم براي خریدهاي فوري و دم دستی به فروشگاه هاي محلی و کوچک مراجعه می
کنند، همچنین در پیش از افزایش چشمگیر فروشگاه زنجیره اي شاهد بودیم که مردم براي خرید کلان و ماهانه خود به فروشگاهی
تعاونی و براي میوه ها به میادین میوه مراجعه می کردند پس فروشگاه هاي زنجیره اي در این قسمت خسارت چندانی وارد نکرده

 
است. 

وي با بیان اینکه رقابت براي همه باید آزاد باشد و مهم در این رقابت که پیروزي را برایش خواهد آورد، توانایی ارائه خدمات است، ابراز
کرد: مشکلی که در جامعه ما وجود دارد، این است که اشتغالزایی و کارآفرینی نداریم و همه کار را کپی می کنیم و کمتر شاهد ایده

 
هاي جدید هستیم که البته موانع بسیاري نیز در این راه وجود دارد. 

 رئیس خانه صنعت و معدن استان فارس درخصوص عمر فروشگاه هاي زنجیره اي گفت: فروشگاه زنجیره اي نیز چندان طولانی

 
نخواهد داشت و طی یک یا دو دهه آینده جاي خود  را به فروشگاه آنلاین خواهند داد. 

 
 

 
مالیات و عدم استفاده از تولیدات فارس؛ مهم ترین معضل فروشگاه هاي بزرگ 

شرفی در ادامه به معضلات و مشکلات فروشگاه هاي بزرگ و زنجیره اي پرداخت و عنوان کرد: اگر بخواهیم فروشگاه زنجیره اي را
منطبق برآنچه که باید داشته باشیم در نظر بگیریم این مکان ها اصلا مناسب این کار نیست، از شهر باید حداقل 10 کیلومتر فاصله
داشته باشد، پارکینگ آنچنانی داشته باشد و در آینده اي نزدیک به این روندي که در پیش گرفته شده، بجاي خدمت معضل براي

 
جامعه ایجاد خواهد کرد. 

رئیس خانه صنعت و معدن استان فارس درخصوص نقش فروشگاه هاي زنجیره اي در اقتصاد استان اذعان داشت: فروشگاه هاي
زنجیره اي در اقتصاد فارس نقشی مخرب دارد زیرا دفاتر مرکزي تمام آنها در تهران بوده و مالیات خود را در تهران پرداخت می



نمایند در حالی که در استان فارس فعالیت کرده و از تمام امکانات و زیرساخت هاي استان در حال بهره برداري هستند بدون اینکه

 
ریالی به استان پرداخت نمایند و سودي براي فارس داشته باشند و منابع جامعه فارس همچون آب، هوا و جاده را می بلعند. 

وي پیرامون مشکلات فروشگاه هاي بزرگ اضافه کرد: نکته منفی دیگر اینکه این فروشگاه ها کمتر از محصولات استان فارس استفاده
می کنند و باید ملزم شوند اگر می خواهند در استان فعالیت کنند، حداقل 50 درصد از تولیدات و کالاهاي داخلی استان را عرضه

 
نمایند. 

این فعال اقتصادي با ذکر اینکه فروشگاه هاي زنجیره اي علیرغم اینکه نیاز امروز جامعه است تا از مغازه هاي خطی نجات پیدا کنیم،
اظهار داشت: در حوزه شهرسازي باید تجدید نظر شده و با ایجاد هر خیابانی نباید انبوهی از مغازه هاي خطی اجازه ایجاد داشته باشند

 
که علت این اتفاق عدم تحقیق ژرف گونه در حوزه اجتماعی می باشد. 

شرفی افزود: فروشگاه هاي زنجیره اي باید پس از مدتی معین براي مثال پس از 5 سال که بنیه اقتصادي آنها تقویت شد، به حاشیه

 
شهر باید منتقل شوند، آن هم با ابعاد بزرگ و کمتر از یک هکتار اجازه احداث ندهند. 

وي در مثالی توضیح داد: براي مثال در محور شمال غرب شیراز یک هایپر احداث شده ، این فروشگاه هزینه و بار ترافیکی که ایجاد
می نماید، ارزش یک پارکینگ را ندارد و در حوزه شهرسازي دیده نشده، فردي اگر میخواهد کالایی را هزار تومان ارزان تر بخرد باید

 
پنج هزار تومان بنزین مصرف کند، 10 هزار تومان هوا را آلوده کرده و 60 هزار تومان وقت هدر دهد. 

شرفی با اشاره به اینکه نباید اجازه داده شود در یک منطقه چندین فروشگاه زنجیره اي احداث شود، تصریح کرد: مناطق کم برخوردار
نیز باید براي بحث ایجاد فروشگاه هاي زنجیره اي دیده شوند، چرا نباید در شریف آباد با آن تراکم جمعیتی فروشگاه زنجیره اي
داشته باشیم؟ توازن در حوزه مدیریت جامعه فراموش شده و شاهد انبوهی از فروشگاه هاي در مناطق ثروتمند و بالاي شهر هستیم و

 
در مناطق کمتر برخوردار اثري از آنها نیست و متاسفانه این عدم توازن در هیچ کجا دیده نشده است. 

 
برخی قوانین موجود در کشور زائد و مشکل زا است 

رئیس خانه صنعت و معدن فارس با ذکر اینکه قوانین اقتصادي ما در مجلس ایجاد مانع می کند، خاطرنشان کرد: در زمینه
قانونگذاري از ابتداي انقلاب و در ادوار مختلف هیچ اقتصاددان واقعی در مجلس حضور نداشته و اغلب از بدنه دولت به مجلس رفته
اند، گویی حکم انتقالی از قوه محریه به مقننه گرفته اند، در قوه مجریه نیز تن پروري حاکم است بدین ترتیب که یک سري منابع
نفتی وجود دارد و تقسیم می شود و متاسفانه هیچ گونه ثروت آفرینی در ذهن مدیران ما نیست و حال که منابع نفتی از مدیران و

 
کشور ما گرفته شده، کشور فلج شده است. 

وي ادامه داد: در حضور 45 نماینده از مجلس قبل پیشنهاد دادم که مجلس را تعطیل کنید، خواهید دید که کشور بسیار بهتر اداره
خواهد شد، ما در صمت چهار ماه وزیر نداشتیم، با حالی که وزیر داریم هیچ فرقی نمی کند، اینها نشان می دهد که دولت و مجلس ما

 
موثر نبوده و نقش کلیدي ندارند. 

شرفی بیان کرد: کشور را از این انحراف اقتصادي باید بر سر خط باز گردانیم، چرا همچنان حسرت مجلس مشروطه با 60 درصد

 
بازاري که همه سواد مکتبی داشتند را می خوریم، زیرا واقع بین بوده و دستی بر آتش داشته اند و وعده واهی نمی دادند. 



رئیس خانه صنعت و معدن استان فارس افزود: از مجلس ششم بنده گفته ام که ما در کشور هزاران قانون مازاد در مقایسه با سایر

 
کشورها داریم و اي کاش یک دوره از مجلس هیچ قانونی تصویب نکند و به تصحیح قوانین قبلی بپردازد. 

وي متذکر شد: ما در زمینه قانون مشکل داریم و باید نمایندگان مجلس به چالش کشیده شوند و رویه قبل که درست نبوده را اصلاح

 
کنند. 

 
 

 
تخفیف در فروشگاه هاي زنجیره اي توهمی بیش نیست 

سیدوفا مشکوة در این میزگرد با اشاره به اینکه فروشگاه هاي زنجیره اي داراي دو بعد هستند، گفت: یکی از ابعاد به صورت هلدینگ
بوده و از کارخانجات مختلف کالا را گرفته و توزیع می نمایند و حالت دیگر ویترین و فروشگاه یک کارخانه بزرگ بوده و محصولات آن

 
کارخانه مشخص را ارائه می دهند که بیشتر در اطراف تهران و مشهد به علت صنعتی بودن دیده می شود. 

وي بیان کرد: فروشگاه هاي زنجیره اي طرف حساب تولید کننده بوده و براي تولیدکننده فروش مهم می باشد و تمایل دارد خواب
کمتري به سرمایه اش تعلق بگیرد، از سویی فشاري به تولیدکنندگان مبنی بر اعطاي اشانتیون می آورند که در همه فروشگاه ها دیده

 
می شود. 

استاد اقتصاد دانشگاه آزاد واحد شیراز در مثالی توضیح داد: بطور مثال پپسی یک تومن بر روي هر شیشه نوشابه می کشد و از سویی
به یک فروشگاه یک وانت اشانتیون می دهد و بدین ترتیب این اشانتیون برروي کالا از قبل جبران شده و چون این اشانتیون رقمی
براي فروشگاه محسوب نمی شود، تخفیف زده و مردم خوشحال می شوند و بدین ترتیب آن تخفیف را با سرشکن کردن بر روي کالاها

 
می فروشد و می بینیم که درحال خالی کردن جیب مردم است و تخفیفی در کار نیست. 

مشکوة با اشاره به اینکه تنوع فروشگاه ها و کالاهاي درون آنها در هر منطقه از ویژگی هاي این فروشگاه ها می باشد که به چشم
مردم بسیار می آید، تصریح کرد: دسترسی به انواع کالاها در یک مکان میسر شده و جاي پارك براي مشتري ها اغلب تعریف شده،
کاهش زمان تلف شده از جمله مزایاي این فروشگاه بوده اما باز در ذهنم هرچه میخواهم فواید و سودهایی که فروشگاه هاي زنجیره

 
اي و بزرگ را دارند، از مضرات آن بسیار کمتر است. 

 
ایجاد نیاز غیرواقعی توسط فروشگاه هاي بزرگ 



این اقتصاددان با تاکید بر اینکه در مجموع از نظر پوپولیستی و اقتصاد سرمایه داري این فروشگاه ها داراي فوایدي هستند ولی در
باطن آن به اقتصاد استان زخم می زنند، متذکر شد: اصل فروشگاه هاي زنجیره اي مصرف و بیشتر توهم مصرف براي مردم ایجاد می
کند تا بیشتر خرید نمایند، ضمن اینکه بیشتر خرید مردم در فروشگاه هاي زنجیره اي هیجانی بوده و شاید تنها 10 درصد از

 
خریدشان، نیاز واقعی آنها باشد زیرا انواع کالا جلوي دید مردم گذاشته شده و با رنگ با آنها بازي می شود. 

وي اضافه کرد: اگر فروشگاه زنجیره اي متناسب با کالاها و تولیدات استانی مواد و اجناس خود را تامین نماید، منفعت دارد و بدین

 
ترتیب خط تولید استان را فعال و پویا می نماید. 

استاد دانشگاه آزاد شیراز درخصوص وجود قوانین مازاد و موازي اظهار داشت: از سال 1332 هنوز ماده واحده هایی مورد استفاده قرار
می گیرد که کار را موازي می کند و پیشنهاد داده بودند که بعد از 40 سال گذشتن از انقلاب، تیمی از قضات بازنشسته تحت عنوان

 
شوراي عالی قضایی قوانین کشور را شفاف و صریح نماید  تا از موازي کاري اجتناب شود. 

وي در خصوص متاثر شدن خرده فروشی ها از هایپرمارکت ها گفت: برخلاف نظر برخی که می گویند فروشگاه هاي زنجیره اي
تاثیري بر مغازه هاي محله اي و خرده فروش ها نداشته، بنده نظري مخالف دارم و بسیار تاثیرگذار بوده و سبب تعطیلی و ورشکستگی

 
بسیاري از سوپرمارکت هاي محله اي شده است. 

مشکوة تصریح کرد: اصل درآمد مردم چرخش پول و اعتبار می باشد بدین معنی که اگر پول یا اعتبار داشته باشیم، می توانیم خرید و

 
فروش کالا داشته باشیم، با به وجود آمدن فروشگاه هاي زنجیره اي، این امکان از بین رفته و درآمدمان را از دست می دهیم. 

وي در حوزه اشتغالزایی نیز عنوان کرد: سقف اشتغال هرکدام از فروشگاه هاي بزرگ مشخص است اما در زمینه خرده فروشی چندین
تن نان می خورد و پس از گسترش فروشگاه هاي زنجیره اي ضربه اي مهلک به اشتغال این فروشگاه هاي کوچک و محله اي خورده

 
است. 

 
نقش مهم فرهنگ در اقتصاد 

این فعال اقتصادي با ذکر اینکه در فروشگاه هاي زنجیره اي خرده فرهنگ ها درحال از بین رفتن است، بیان کرد: در محلات کم
برخوردار که حقوق پایینی دارند، درصدي می تواند خرید کرده و درصدي از مایحتاج را نمی تواند، در این حال از خرده فروش محله
اي می تواند بصورت نسیه خرید نماید اما در فروشگاه زنجیره اي این امکان میسر نیست و بدین ترتیب بخشی از جامعه در تامین

 
مایحتاج دچار مشکل می شود. 

استاد اقتصاد دانشگاه آزاد واحد شیراز با تاکید بر اینکه در بسیاري از کشورهاي پیشرفته همچون آلمان ساختار فرهنگی را اولویت
قرار داده و همین فرهنگ شکل دهنده جمعیت و اقتصاد آنجا می شود، خاطرنشان کرد: هنگامی که فرهنگ را از جامعه بگیریم و

 
صرف مصرف باشد، خروجی آن نابودي همه ما خواهد بود. 

وي نقش فروشگاه هاي زنجیره اي را فراتر از مباحث اقتصادي دانست و عنوان کرد: باتوجه به خریدهاي انبوه فروشگاههاي زنجیره اي،
پس از مدتی چون دیگر رقیبی ندارد، خود این فروشگاه ها قیمت گذار می شوند و در ادامه در عرصه هاي مختلف از جمله سیاسی

 
ورود می کنند و شاهد دخالت صاحبانشان در کلیه امور خواهیم بود. 



 
 

 
مشکلات ناشی از قوانین بدون زیرساخت 

عبداالله رزاق منش، دیگر مهمان میزگرد خبرگزاري فارس با بیان اینکه مشکل اقتصاد ما که مسائل گوناگون در آن دخیل است، عدم
اجراي قانون می باشد، اظهار داشت: با هزینه بسیاري که گفته می شود هر ثانیه از مجلس شوراي اسلامی یک میلیارد و 700 میلیون
تومان براي کشور هزینه دارد، انواع و اقسام قوانین مصوب شده و بدون هیچگونه زیرساخت میخواهیم اجرا کنیم و در بحث اقتصادي

 
این عدم وجود زیرساخت براي اجراي قوانین پررنگ تر است و بدین ترتیب این قوانین سرانجامی ندارند. 

وي در مثالی توضیح داد: براي مثال ماده 85 قانون صنفی، آیین نامه نحوه برگزاري روز بازارهاي جمعی می باشد که عنوان می کند
روز بازار مکانی است جهت عرضه کالا و محصولاتن صرفا داخلی که به صورت موقت وفق شرایط آیین نامه ایجاد می گردد و اهداف
آن حمایت از تولیدات داخلی من جمله صنایع دستی خانگی و روستایی و کمک به رفع سد معابر عمومی و فروشندگان کم سرمایه

 
می باشد، درحالیکه روزبازارهاي ما سبب ایجاد سد معبر و ترافیک بسیاري در سطح شهر هستند. 

این فعال اقتصادي با ذکر اینکه مشکل ما در قانون است، تصریح کرد: به منظور نظارت بر این قانون کمیته اي متشکل از چندین
ارگان در نظر گرفته شده که هیچکدام به وظیفه خود عمل نمی کنند، قانونگذار خود ناتوان است پس توپ را به زمین مردم می اندازد

 
و مرام و توان اقتصادي ندارد. 

وي همچنین گفت: در قانون بهبود فضاي کسب و کار شهرداري وظیفه دارد مکان رایگان در اختیار قرار دهد که شغل و فعالیت

 
اقتصادي به وجود آید اما در عمل اتفاقی نمی افتد. 

رئیس  اتحادیه پخش موادغذایی و بهداشتی شیراز درخصوص فروشگاه هاي زنجیره اي عنوان کرد: داستان فروشگاه هاي زنجیره اي
نیز چنین بوده، اصل آن خوب است اگر طبق قوانین و ضوابطی که باید باشد، اجرایی شود در حالی که ما در کشور تنها 10 درصد از

 
آنچه که باید باشد تا فروشگاه زنجیره اي تلقی شود را داریم و آن هم در حد کارهاي فیزیکی بوده است. 

وي گفت: در سه ماهه اول سال درآمد آمازون 20 میلیارد دلار درآمد بیشتر نسبت به قبل کسب کرده و شرایط کرونا زمینه فعالیت

 
بیشتر این شرکت را فراهم کرده است. 

رزاق منش بیان داشت: شعاري که داده می شد مبنی بر اینکه در دنیا سوپرمارکت ها خالی شده، غلط بوده و فرهنگ استفاده و خرید
کردن آنها متفاوت است، اینگونه نیست که آنها در خانه خود انباري ایجاد کرده و انواع و اقسام کالاها را در آن دپو کنند و الگوي



 
مصرف خاص خود را دارند. 

وي با گلایه درخصوص شرایط فعلی فروشگاه هاي بزرگ اظهار داشت: فروشگاه هاي زنجیره اي اگر به قانون برگردند و نظارت ها به
خوبی بر آنها انجام شود، پدیده اي خوب هستند اما اتفاقی که هم اکنون در حال رقم خوردن است، عدم وجود قانون و نظارت بر این

 
فروشگاه ها می باشد که متاسفانه همه چیز را به شرایط اقتصادي فعلی موکول می نمایند. 

این فعال اقتصادي تصریح کرد: اولین فروشگاه زنجیره اي ما در کشور به نام بانک سپه در سال 1328 شروع بکار کرده و مردم ایران

 
بهترین خاطرات را از آن فروشگاه زنجیره اي داشتند زیرا تمام ضوابط و قواعد در آن رعایت می شد. 

 
فروشگاه هاي بزرگ تنها در فکر جمع کردن پول هستند 

وي با اشاره به تفکر صاحبان فروشگاه هاي بزرگ گفت: فروشگاه هاي زنجیره اي با تاکید بر موادغذایی و شوینده در تفکر رسیدن به
درآمد روزانه هستند، بدین صورت که چک سه ماهه به تولیدکننده بدهند اما امروز از مشتري پول دریافت کنند و از کنار این پول

 
درآمد وسایر موارد را براي خود ایجاد نمایند. 

رئیس اتحادیه پخش موادغذایی و بهداشتی شیراز درخصوص نقش هایپرمارکت ها بر مغازه هاي کوچک بیان داشت: فروشگاه زنجیره
اي طبق قانون باید برند بفروشد یعنی اینکه فاصله میان تولیدکننده و مصرف کننده را بردارد و کالاي تولیدي مستقیم به دست
مصرف کننده برسد که بر این اساس بخشی از فعالیت هاي محلی براي خرده فروش ها باقی می ماند اما تخلفات عدیده فروشگاه هاي

 
بزرگ ما عامل وضعیت بد و ورشکستگی خواربارفروشی ها و خرده فروشی ها می باشد. 

وي با رد نسیه کردن اجناس توسط مردم عنوان کرد: گفته شده که با ظهور فروشگاه هاي بزرگ بخشی از مردم که مایحتاج خود را
بصورت نسیه از خرده فروشی ها تامین می کردند، با مشکل مواجه می شوند حال آنکه باید از زاویه دیگر یعنی مشکلات مغازه داري
که نسیه می دهد نیز به موضوع نگاه کرد، همچنین در بسیاري از محلات افراد اجاره نشین هستند، حساب دفتري آنان براي همیشه

 
نزد مغازه دار می ماند. 

 
عوام فریبی هایپرمارکت ها و فروشگاه هاي بزرگ 

این فعال اقتصادي با تاکید بر اینکه در فروشگاه هاي زنجیره اي عوام فریبی و تخلف صورت گرفته است، تشریح کرد: براي مثال
بهترین نوع لوبیاچیتی در شهرك صنعتی شیراز بوجاري و بسته بندي می شود اما متاسفانه لوبیاچیتی بی کیفیت خارجی از تهران به
فارس آورده شده و در فروشگاه هاي زنجیره اي ما با ارزش غذایی کمتر و قیمت پایین تر بفروش می رسد و مردم ما فریب قیمت

 
پایین آن را می خورند که با این کار نفس تولید استان را گرفته اند. 

وي افزود: مشکل دیگر این است که قیمت مصرف کننده برخی از اجناس را در فروشگاه هاي بزرگ بالاتر زده و در عوض با ارائه
تخفیف سعی در فریب مردم و مصرف کننده را دارند.ذدر فروشگاه زنجیره اي کالاي خوب دست مردم نمی رسد و متاسفانه با ارائه

 
تخفیفات غیرواقعی فکر می کنند  که سود می کنند اما در واقع چیزي جز ضرر عاید مردم نمی شود. 

رزاق منش در حوزه اشتغالزایی هایپرمارکت ها عنوان کرد: فروشگاه هاي زنجیره اي می تواند اشتغال خوبی ایجاد نماید اما در همین
شهر هستند فروشگاه هایی که تا 6 ماه نیز حقوق کارمندان و پرسنل خود را نداده است، چه بسیار کارگرانی در این فروشگاه ها که



 
بیمه نیز نشده اند و درصورتی این فروشگاه ها حرفی براي گفتن در اشتغال دارند که بتوانند حق کارگر را ادا نمایند. 

وي از عدم رضایت تولیدکنندگان از فروشگاه هاي بزرگ گفت و اضافه کرد: موضوع بعدي عدم پرداخت مطالبات مردم است به نحوي
که هیچیک  از عمده فروشان در مجتمع بازرگانان شیراز به فروشگاه هاي زنجیره اي کالا نمی دهند زیرا بسیار بدحساب هستند،

 
موردي سراغ دارم که فروشگاهی با تمامی ادعاهایش، تولیدکننده را بیش از 4 ماه است که براي طلبش می دواند. 

رئیس اتحادیه پخش موادغذایی و بهداشتی شیراز درخصوص دیگر تخلف هایپرمارکت ها عنوان کرد: بسیاري از کالاهاي سهمیه اي را

 
فروشگاه هاي زنجیره اي می گیرند اما تمامی آن را در آنجا بفروش نمی رسانند و در جایی دیگر با قیمتی بالاتر به فروش می رسد. 

رزاق منش گفت: هزینه پیامک در کشور بسیارگران است اما به علت دروغ بودن محتواي آنها فروشگاه هاي بزرگ علاقه بسیاري به
ارسال انبوهی از آنها به مردم و مشتریان خود دارند و براي مثال قیمت عسل را با تخفیف 50 درصدي 63 هزار تومان عنوان می کنند
در حالی که 13 هزار تومان پاي تولیدکننده درآمده و اصلا عسل نبوده و نوعی شیراز صنعتی می باشد که براي سلامت انسان ضرر

 
دارد. 

این فعال اقتصادي تصریح کرد: پس از تصویب و اجراي مالیات بر ارزش افزوده در کشور شاهد تشدید به خطر افتادن امنیت سلامت و
غذایی مردم هستیم که براي مثال می توان به سفیدي هاي درون گوجه نیترات می باشد، کلم پیچ تنها با نیترات رشد می کند که

 
همه براي سلامت انسان مضر است، اشاره کرد. 

وي پیشنهاد کرد: باید نظارت و بازرسی صحیح و مرتبی از فروشگاه هاي زنجیره اي شکل بگیرد و به تک تک تخلفاتی که می توانند

 
به آن اقدام کنند، رسیدگی و بررسی شود. 

انتهاي پیام/ س



تعداد مراکز نیکوکاري تا پایان امسال به 360 مرکز می رسد

منبع: شبستانشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/08/17

حجت الاسلام عالیشاه گفت: تا پایان سال جاري تعداد مراکز نیکوکاري داراي مجوز فعالیت از اداره کل کمیته امداد امام
خمینی (ره) استان مازندران باهدف شناسایی خیران محلات براي کمک به نیازمندان به 360 مرکز خواهد رسید.

حجت الاسلام عالیشاه گفت: تا پایان سال جاري تعداد مراکز نیکوکاري داراي مجوز فعالیت از اداره کل کمیته امداد امام

 
خمینی (ره) استان مازندران باهدف شناسایی خیران محلات براي کمک به نیازمندان به 360 مرکز خواهد رسید. 

حجت الاسلام «بشیر عالیشاه» امروز (17 آبان) در حاشیه آئین
افتتاح مرکز نیکوکاري کارآفرینی و اشتغال معین الضعفا در ساري به
خبرنگار خبرگزاري شبستان گفت: تا پایان سال 98 افتخار 180
مرکز نیکوکاري در استان راه اندازي شد و تلاش داریم تا پایان

 
امسال این تعداد به 360 مرکز برسد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان مازندران بابیان اینکه
این مراکز نیکوکاري باهدف تسهیل امور خدمت رسانی به مددجویان

 
ایجاد می شوند، افزود: همچنین با ایجاد این مراکز تلاش داریم با کمک مردم به مددجویان کمک رسانی شود. 

وي به رویکرد جدید کمیته امداد در بحث ایجاد مراکز نیکوکاري با موضوع هاي تخصصی اشاره کرد و گفت: مرکز نیکوکاري تخصصی
در کنار کارکردهاي عادي که در سایر مراکز تعریف شده به ارائه خدمات با رویکردهاي مبتنی بر اندیشه و ساختار تشکیلاتی محل
فعالیت می پردازد . به عنوان مثال مرکز نیکوکاري تخصصی دانش آموزي علاوه بر تأمین وسایل کمک آموزشی دانش آموزان به

 
ارتقاي تحصیلی این قشر نیز کمک خواهد کرد. 

حجت الاسلام عالیشاه از ایجاد مراکز نیکوکاري تخصصی با عنوان تأمین جهیزیه نوعروسان نیازمند استان در تعدادي از شهرستان ها
خبر داد و اظهار کرد: با توجه به اهمیت بحث مردمی کردن اشتغال و توانمندسازي مددجویان، مراکز نیکوکاري کارآفرینی اشتغال

 
معین الضعفا با همکاري نمایندگی آستان قدس رضوي در مازندران در شهرستان هاي استان ایجاد خواهد شد. 

وي همچنین به ایجاد مرکز نیکوکاري «مداد رنگی» در کانون فرهنگی رهپویان ساري اشاره کرد و گفت: تعامل و هم افزایی خوبی
بین اداره کل کمیته امداد امام خمینی (ره) مازندران با اداره کل آموزش وپرورش برقرار است. به عنوان نمونه با همراهی دستگاه

 
تعلیم و تربیت استان، در بحث ثبت نام دانش آموزان در مدارس غیرانتفاعی رتبه اول کشور راداریم. 

حجت الاسلام عالیشاه یادآور شد: به زودي در هر شهرستان یک مرکز نیکوکاري «مداد رنگی» افتتاح خواهد شد. تا در بحث تحصیلی
دانش آموزان و دانشجویان خدمات لازم ارائه شود.





حمایت از کارگران فاقدبیمه چه شد؟

منبع: بازار کارشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/08/17

پس از شیوع کرونا دولت صرفا کارگران بیمه شده را مشمول حمایت خود قرار داد و هیچ حمایتی از کارگران فاقد بیمه
صورت نگرفت که تا امروز نیز مشکلات این قشر هنوز حل نشده است.

پس از شیوع کرونا دولت صرفا کارگران بیمه شده را مشمول حمایت خود قرار داد و هیچ حمایتی از کارگران فاقد بیمه صورت

 
نگرفت که تا امروز نیز مشکلات این قشر هنوز حل نشده است. 

به گزارش خبرنگار مهر، شیوع ویروس کرونا تبعات سنگینی را براي اقتصاد کشور به همراه داشت که یکی از مهمترین آنها، بیکاري
نیروي کار بود. به گونه اي که طبق اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار، 6 میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیدند

 
و حدود 1.5 میلیون شاغل کار خود را از دست دادند. 

همین امر سبب شد که وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در 23 اسفند ماه سال گذشته، اقدام به طراحی سامانه بیمه بیکاري کند تا
از این طریق کارگرانی که به دلیل شیوع ویروس کرونا بیکار شده اند، شناسایی شده و به مدت سه ماه (اسفند، فروردین و اردیبهشت)
بیمه بیکاري حوادث غیرمترقبه بر اساس تبصره 2 ماده 2 قانون کار دریافت کنند و بتوانند با این بیمه بیکاري، گذران معیشت کنند

 
که در همین ارتباط دولت اعلام کرد مبلغ 5 هزار میلیارد تومان براي کمک به صندوق بیمه بیکاري اختصاص داده است. 

بر این اساس، با توجه به جمع آوري اطلاعات و تخصیص منابع لازم، بیمه بیکاري ناشی از کرونا تا اردیبهشت ماه توسط خزانه داري
کل کشور به حساب مشمولان واریز و پس از آن نیز مقرر شد به افرادي که از خرداد ماه بیکار شدند و یا بیکاریشان از اسفند ماه
استمرار داشته طبق قانون بیمه بیکاري، مقرري پرداخت شود که مطابق با اعلام وزارت کار تاکنون بیش از یک میلیون و 55 هزار

 
نفربیمه، بیمه بیکاري را دریافت کرده اند. 

همچنین مطابق با آخرین اعلام سازمان برنامه و بودجه کشور، تا هشتم آبان ماه از محل صندوق توسعه ملی، مبلغ یک میلیارد و 400

 
میلیون تومان براي بیمه بیکاري به وزارت کار اختصاص یافته است. 

 
کارگران در صف 

در این بین در کنار کارگرانی که مقرري دریافت کردند کارگرانی هم هستند که علی رغم از دست دادن شغل و ثبت نام در سامانه
دریافت بیمه بیکاري، هنوز موفق به دریافت این مقرري نشده اند و آنطور که برخی از این بیکارشدگان به خبرنگار مهر گفته اند،
تمامی مراحل ثبت نام را به درستی انجام داده اند، اما هنوز واریزي برایشان انجام نشده است و تنها پاسخی که وزارت کار در این
خصوص به خبرنگار مهر داد این بود که افراد یا به 2 دلیل "ثبت اشتباه شماره حساب، شماره شبا یا شماره تماس" و "عدم ثبت نام
در سامانه بیمه بیکاري و مراجعه صرف به ادارات کار و مراکز کاریابی" هنوز بیمه بیکاري را دریافت نکرده اند و یا اینکه در صف

 
بررسی قرار دارند. 

در این رابطه ناصر چمنی رئیس کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران در گفت وگو با خبرنگار مهر گفت: بیمه بیکاري حق صد
درصدي کارگر است زیرا کارگر در زمان اشتغال سهمی از حقوق خود را به عنوان بیمه واریز و پس انداز کرده است؛ با این حال هم
اکنون که نیاز به این پول دارد، باید در صف بماند. این در حالیست که شرایط کنونی کشور، معیشت کارگران را به صورت مستقیم



 
نشانه رفته است. 

وي افزود: متأسفانه کارگران زیادي با مراجعه به ادارات کار، از عدم دریافت بیمه بیکاري شکایت می کنند و همچون سابق نمی توانند

 
در سیستم اداري، حقوق مربوط به بیمه بیکاري که حقشان است را بگیرند. 

چمنی گفت: این مساله نشان می دهد که شاید دولت تعهدات خود را انجام نداده است. هیچ گونه شفاف سازي هم از سوي دولت یا

 
تأمین اجتماعی در این رابطه صورت نگرفته است. 

 
حمایت از افراد فاقد بیمه، چه شد؟ 

در سوي دیگر ماجرا، انبوه کارگرانی هستند که به دلیل نداشتن بیمه، مشمول دریافت بیمه بیکاري نشده اند، البته تعداد کارگران

 
فاقد بیمه شفاف نیست اما بر اساس آمار غیررسمی 3.5 میلیون کارگر فاقد بیمه در کشور وجود دارد. 

عدم حمایت از این قشر در شرایط کرونا، موضوعی بود که از همان ابتداي شیوع کرونا با انتقادات بسیار فعالان کارگري مواجه شد و
خبرگزاري مهر نیز در گزارشات متعددي به این موضوع پرداخت. چراکه تبعات کرونا همچون گرانی ها و کمبودها، بیشتر این افراد را
که اغلب نیز از قشر ضعیف جامعه هستند، به شدت تحت تأثیر قرار داده است، با این حال متأسفانه تاکنون برنامه خاصی از سوي

 
دولت براي حمایت از این قشر وجود نداشته است. (جزئیات بیشتر) 

حال، عدم توجه به این قشر به جایی رسیده که تذکر رهبري را نیز در پی داشته است. رهبر انقلاب چندي پیش با تاکید بر لزوم
حمایت بیمه اي از این افراد، گفته بودند "کسانی که که به علت کرونا بیکار می شوند و بیمه بیکاري هم ندارند تأمین اجتماعی

 
وظیفه دارد که حمایت کند." 

پس از این تذکرات، در پنجم آبان ماه کارگروه ویژه شناسایی افراد فاقد بیمه در وزارت کار تشکیل شد که البته پس از گذشت بیش از

 
10 روز از تشکیل، هنوز خبر خاصی از این کارگروه منتشر نشده است. 

البته عباس گودرزي نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس چند روز پیش در گفت و گویی با خبرنگار مهر، گفته بود که "کمیسیون
اجتماعی مجلس اخیراً جلسه اي با حضور مسئولان ذیربط از جمله رئیس سازمان تأمین اجتماعی برگزار کرد و مقرر شد افرادي که
بیمه بیکاري دریافت نمی کنند و به عبارت بهتر، مشمول بیمه بیکاري نمی شوند، شناسایی شوند چرا که بعضاً رد و نشانی از این
افراد وجود ندارد. این کار پیچیدگی هاي خاص خودش را دارد اما تکلیف آن بر عهده وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گذاشته شد تا

 
اقدامات لازم را در این زمینه انجام دهد." 

به گفته گودرزي "وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی پیگیر شناسایی این افراد است، طبعاً این فرآیند خیلی طول نخواهد کشید و

 
تأکید همه بر این است که هیچ قشري در این زمینه از قلم نیفتد." 

 
دولت باید از همه جامعه حمایت کند 

چمنی در این رابطه به خبرنگار مهر گفت: نکته جالب این است که هنوز نماینده کارگران به این جلسات و کارگروه ها دعوت نشده

 
اند، از این رو از جزئیات جلسات باخبر نیستیم اما به هر حال ما پیشنهاد دادیم که نماینده کارگران هم به این جلسات دعوت شوند. 



رئیس کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران افزود: اصولاً باید نماینده کارگران در این جلسات حضور یابند اما اگر قرار است کار
عملی کنند، نمایندگان کارگري هم حضور نداشته باشند مهم نیست، آنچه که بیش از همه اهمیت دارد برنامه ریزي اصولی و سریع

 
براي حمایت از این قشر است. 

وي ادامه داد: تأمین اجتماعی نمی تواند به تنهایی در این رابطه کاري کند زیرا وضعیت مالی این سازمان هم مشکل دارد. از این رو
نیاز است دولت همچون دولت سایر کشورها به "کلیه جامعه" کمک کند. در غیر این صورت وضعیت بدتري براي کارگران پیش

خواهد آمد.



مشکلات کشور نتیجه انفعال و بی تفاوتی برخی مسؤولان است

منبع: رساشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/08/17

کرمانشاه - حجت الاسلام والمسلمین نریمانی گفت: بی تفاوتی و انفعال برخی از مسؤولان و مدیران زمینه ساز وضعیت بد
اقتصادي و تشدید آن در جامعه شده است.

کرمانشاه - حجت الاسلام والمسلمین نریمانی گفت: بی تفاوتی و انفعال برخی
از مسؤولان و مدیران زمینه ساز وضعیت بد اقتصادي و تشدید آن در جامعه

 
شده است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري رسا در کرمانشاه، حجت الاسلام والمسلمین امان
االله نریمانی امروز در دیدار روحانیون، طلاب و اساتید حوزوي کرمانشاه عنوان
کرد: در این شرایط کسی نمی تواند منکر مشکلات اقتصادي، اشتغال و

 
معیشتی در کشور به ویژه استان کرمانشاه باشد. 

نماینده مردم کرمانشاه در مجلس خبرگان رهبري ادامه داد: این مشکلات ریشه ها و عوامل بسیاري دارند که بسیاري از این عوامل بر

 
می گردد به نارسایی ها و کم کاري هاي داخلی و برخی نیز به مانند تحریم ها ریشه خارجی دارند. 

این عالم کرمانشاهی تصریح کرد: البته نباید بگوییم که تحریم ها نقشی در این وضعیت نداشته اند، ولی بی تفاوتی برخی از مسؤولان

 
و مدیران زمینه ساز این وضعیت و تشدید آن در جامعه شده است. 

حجت الاسلام والمسلمین نریمانی با اشاره به اینکه مردم ایران شایسته بهترین ها هستند، گفت: ملت ایران در طول عمر این انقلاب
اسلامی همواره ولایتمداري و وفاداري خود را به نمایش گذاشته اند، از این رو خدمت به این ملت متدین، با بصیرت و انقلابی بر همه

 
ما واجب و ضروري است. 

نماینده مردم کرمانشاه در مجلس خبرگان رهبري با انتقاد از وضعیت منفعل برخی از دولتمردان و مدیران در این شرایط حساس
کنونی، عنوان کرد: به فرموده امام راحل؛ مردم ولی نعمتان ما هستند، بنابراین هرگونه خدمت به این مردم نجیب نباید از روي منت

 
باشد. 

این عالم کرمانشاهی در بخش دیگري از سخنان خود به انتخابات ریاست جمهوري آمریکا اشاره کرد و گفت: متاسفانه برخی از افراد
بی اطلاع لحظه لحظه انتخابات ریاست جمهوري آمریکا را پیگیري و رصد می کنند، در حالی که این افراد آگاه نیستند هر کسی که

 
به عنوان رییس جمهور آمریکا مشخص شود هیچ تفاوتی براي ایران و ایرانی ندارد. 

نماینده مردم کرمانشاه در مجلس خبرگان رهبري تصریح کرد: آمریکایی ها از ابتداي انقلاب و حتی در دوران رژیم پهلوي به کرار
نشان داده اند که تنها هدف آنها از ارتباط گیري با کشورهایی به مانند ایران، سوء استفاده از منابع طبیعی و غارت ثروت هاي
خدادادي آنان است، از این رو رییس جمهور آمریکا چه دموکرات باشد و چه جمهوري خواه همگی یک سیاست مشترك دارند و آن



 
هم ضربه زدن به کشورهاي اسلامی، مستقل و آزاده است. 

حجت الاسلام والمسلمین نریمانی در ادامه به توطئه نفوذ در کشور به ویژه در مراکز علمی و فکري اشاره کرد و گفت: دشمنان به
خوبی می دانند که نقطه قوت جامعه اسلامی حوزه هاي علمیه است، بنابراین براي حاشیه سازي در این مراکز و کانون ها دست به هر

 
توطئه خبیثانه اي می زنند و اکنون نمونه هاي زیادي از آن را می بینیم. 

نماینده مردم کرمانشاه در مجلس خبرگان رهبري تصریح کرد: بنابراین روحانیون و طلاب باید با بصیرت افزایی این جریان هاي نفوذ

 
و جیره خوار تشیع انگلیسی را به خوبی بشناسند و از قوت گرفتن آنها در حوزه هاي علمیه جلوگیري کنند. 

این عالم کرمانشاهی گفت: امام خامنه اي درباره تشیع انگلیسی و سنی آمریکایی و خطرات آن می فرمایند: «به این هم شیعه توجه
کند هم سنی. بازي دشمن را نخورند. آن تسننی که آمریکا از آن حمایت کند و آن تشیعی که از مرکز لندن صادر شود به دنیا، اینها

 
مثل هم هستند. هر دو برادران شیطان هستند و هر دو عوامل آمریکا و غرب و استکبار هستند». 

حجت الاسلام والمسلمین نریمانی در پایان سخنان خود خاطرنشان کرد: امیدواریم همانگونه که مقام معظم رهبري عنوان فرمودند که
حوزه هاي علمیه انقلابی بمانند این امر کماکان وجود داشته باشد، زیرا داشتن روحیه انقلابی به مانند سدي محکم و استوار در مقابل

جریان هاي منحرف و فتنه هاي دشمنان قرار می گیرند./1400/پ210/ب1



امکان تبدیل وضعیت کارمندان ایثارگر به هیات علمی فراهم شد

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/08/17

به گزارش گروه حماسه و جهاد دفاع پرس، مرکز جذب
وزارت علوم اعلام کرد: بدنبال ابلاغیه هیات عالی جذب
اعضاي هیات علمی، وزیر علوم تحقیقات و فناوري طی
دستوري مرکز جذب اعضاي هیات علمی را مکلف کرد، در
فراخوان جاري امکان حضور کارمندان ایثارگر متقاضی

 
عضویت هیات علمی را فراهم کند. 

از سال 94 به بعد بدلیل کثرت متقاضیان عضویت پیمانی و
بنابر مصوبه هیات عالی جذب و نظر هیات مرکزي جذب

 
این امکان از سامانه جذب اعضاي هیات علمی حذف شده بود. در ابلاغیه وزیر علوم آمده است: 

نظر به اینکه در مصوبه 608 شوراي عالی انقلاب فرهنگی لزوم انتخاب اعضاي هیات علمی از طریق فراخوان تصریح شده است، ضمن
تأکید بر رعایت و اجراي دقیق مفاد بند پ ماده 90 قانون برنامه پنجساله ششم توسعه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی جمهوري
اسلامی ایران و به منظور رعایت حقوق شهروندي سایر متقاضیان و به استناد اصل 28 قانون اساسی در مورد توزیع عادلانه فرصت ها،

 
موارد زیر براي تبدیل وضعیت کارمندان ایثارگر به عضویت هیات علمی در دستور کار قرار گیرد: 

 
1- امکان تبدیل وضعیت ایثارگران در فراخوان آبان 99 فراهم شود. 

 
2- نیاز دانشگاه به رشته تحصیلی بر اساس بند 1 ماده 5 مصوبه 608 شوراي عالی انقلاب فرهنگی احراز شود. 

3- ضرورت دارد برابر تبصره 2 ماده 10 آیین نامه استخدامی اعضاي هیات علمی، متقاضیان واجد شرایط عضویت هیئت علمی که به
عنوان کارشناس رسمی در موسسه اشتغال به کار دارند تا قبل از احراز شرایط بازنشستگی بتوانند حداقل 10 سال در وضعیت هیئت

 
علمی خدمت کند. 
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تعریض و نورپردازي برخی پل هاي رودخانه زاینده رود

منبع: دیده بان فرداشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/08/17

شهردار اصفهان گفت: طرح بازسازي 700 اتوبوس شهري را در دست اجرا داریم و قرارداد بازسازي 180 اتوبوس منعقد شده
و 150 دستگاه اتوبوس بازسازي...

شهردار اصفهان گفت: طرح بازسازي 700 اتوبوس شهري
را در دست اجرا داریم و قرارداد بازسازي 180 اتوبوس
منعقد شده و 150 دستگاه اتوبوس بازسازي شده به عرصه

 
خدمت می آید که در شأن مردم خواهد بود. 

به گزارش اداره ارتباطات رسانه اي شهرداري اصفهان،
قدرت اله نوروزي در برنامه زنده رادیویی «شهر پرسشگر،
شهردار پاسخگو» با اشاره به اینکه روز 14 آبان روز فرهنگ
عمومی بود، اظهار کرد: فرهنگ عمومی سیماي شهر و

سیماي کشور را انعکاس می دهد و بازتابی از رفتارهاي ما در اذهان مردم در آینده و مردم شهرهاي دیگر است؛ فرهنگ عمومی باید

 
راهکار عبور از مشکلات را ارائه دهد و در شهر ما این کار شدنی است. 

وي با بیان اینکه هر یکشنبه یک افتتاح در شهر داریم و تاکنون به این قولی که به مردم داده ایم خللی وارد نشده است، گفت: هرچه
به پایان سال نزدیک می شویم پروژه هاي بزرگ شهر افتتاح می شود و خدمت بیشتر به عموم شهروندان ارائه می شود در همین

 
راستا دیروز بهره برداري از پروژه مرکز نمایشگاه بزرگ اصفهان برگزار شد. 

شهردار اصفهان با بیان اینکه این مکان، جایگاه مهمی است چراکه که همه تجار، بازرگانان، صاحبان حرف و تولیدکنندگان آرزو
داشتند در اصفهان صاحب چنین جایگاهی شویم، افزود: وجود نمایشگاه بین المللی یک شاهراه براي سرعت گرفتن اقتصاد هر شهر،

 
منشاء تحول در اشتغال زایی و در نهایت شادابی براي شهر است. 

وي گفت: سه سال پیش وقتی این نیاز را احساس کردیم و قفل توقف پروژه را شکستیم، کل سرمایه شرکت نمایشگاه هاي بین
المللی اصفهان 40 میلیارد تومان بود و 15 درصد پروژه انجام شده بود اما با افزایش سرمایه شرکت به بیش از 200 میلیارد تومان،
حدود 220 میلیارد تومان براي پروژه نمایشگاه هزینه شده و طرح با کیفیت و سرعت پیش رفت که در این راستا 114 میلیاد تومان از

 
هزینه از سوي شهرداري و 83 میلیارد تومان از طرف اتاق بازرگانی استان تامین شد. 

نوروزي با بیان اینکه در این پروژه 210 قرارداد با پیمانکاران داشتیم و کارها توزیع شد، تصریح کرد: دیروز با رعایت پروتکل ها این

 
پروژه بهره برداري شد. 



وي ادامه داد: در آینده نزدیک باز از این نوع طرح ها در شهر افتتاح می شود چراکه پروژه ها یکی یکی در دست تکمیل و در آستانه
بهره برداري براي شهروندان است؛ هم اکنون سالن گلستان شهدا آماده است و پل شهید سلیمانی با همکاري و کار سه شیفته و نیز

 
تامین امکانات تا پایان سال به پایان می رسد. 

شهردار اصفهان تصریح کرد: این طرح با سه میلیون مترمربع سطح زیربنا، دو کیلومتر طول و یک و نیم کیلومتر عرض تنها با اراده و

 
عزم مدیران و پیمانکاران قابل تحقق است و امیدواریم مانعی خارج از اراده جلوي پاي ما ایجاد نشود. 

وي افزود: در هر منطقه شهر اصفهان یک خیابان را براي پیرایش شهري در نظر گرفته ایم و برخی مناطق در این طرح جلوتر هستند
چون کسبه همکاري بیشتري کردند و از تمام کسبه درخواست همکاري داریم تا این پروژه پایلوت را اجرایی کنیم و این همه زیبایی

 
در شهر اصفهان نباید با نازیبایی یک خیابان ذهن بیینده را مخدوش کند. 

نوروزي افزود: پاتوق هاي شهري هم در منطقه یک و 9 در حال اجراست تا امکانات اولیه براي تبادل افکار و گفت و گو در یک محیط

 
سالم داشته باشیم. 

وي گفت: به دنبال این هستیم خودروها در شهر کم شود چراکه هرچه خودرو کمتر شود تردد آسان تر می شود؛ همچنین اتوبوس
هاي بازسازي شده وارد چرخه می شود که در این زمینه طرح بازسازي 700 اتوبوس را در دست اجرا داریم و قرارداد بازسازي 180

 
اتوبوس منعقد شده و 150 دستگاه بازسازي شده به عرصه خدمت می آید که در شأن مردم خواهد بود. 

شهردار اصفهان افزود: هر خودرو که از شهر حذف می شود با دوچرخه جایگزین می شود که در این زمینه زیرساخت هاي دوچرخه

 
فراهم می شود؛ یکی از این زیرساخت ها ایجاد یک حلقه بزرگ از مسیر دوچرخه سواري در اصفهان است. 

وي ادامه داد: با توجه به اینکه یک هزار و 200 کیلومتر راه فرعی و اصلی در اصفهان داریم که 777 کیلومتر از این مسیر تبدیل به
مسیر دوچرخه می شود، در همین زمینه امروز صبح شوراي ترافیک شهر برگزار و یکی از بحث هاي ما انتخاب بهترین و ایمن ترین
مسیر براي دوچرخه سواري بود چراکه اصفهان از لحاظ جغرافیایی مسطح است و اصفهان می تواند به گذشته با فرهنگ عمومی

 
دوچرخه سواري برگردد و امروز با هدف کاهش آلودگی و ترافیک قصد انجام این کار را داریم. 

نوروزي افزود: نگاه ما به دوچرخه ابزاري براي حل مشکلات مردم است و حاشیه هاي دیگر کار ما نیست بلکه ما قصد داریم راه ها

 
ایمن تر و رسیدن به مقصد امن تر شود. 

وي با بیان اینکه امسال تعریض و نورپردازي برخی پل هاي روي رودخانه زاینده رود را در دستور کار قرار می دهیم، گفت: در همین

 
راستا ساماندهی پل هاي فلزي و فردوسی براي جذب گردشگر براي تسهیل تردد انجام می شود. 

شهردار اصفهان در بخش دیگري از این مصاحبه با اشاره به بافت فرسوده جنوب خیابان چمران، اظهار کرد: خیابان پوریاي ولی جزو
بافت فرسوده است و باید بازآفرینی و نوسازي شود؛ البته وسعت بافت فرسوده جنوب چمران 150 هکتار است و این مکان بحث هاي
زیادي طی دو سال گذشته داشته است که در این راستا آزادسازي و پیاده روسازي در خیابان پوریاي ولی صورت گرفته، همچنین

 
پارك میخک هم نزدیک این خیابان احداث شده اما باید رسیدگی بیشتري شود و این کار همکاري مردم را می طلبد. 

 
وي افزود: بهره برداري از پروژه هاي آماده شده منطقه هفت به زودي انجام می شود و منتظر مراسم افتتاحیه نمی مانیم. 



نوروزي در مورد پیاده روسازي سه راهی گلستان در منطقه هفت نیز گفت: هر سال بودجه اي در شهرداري تحت عنوان مناسب سازي
به تصویب می رسد تا شهر تاریخی، دوستدار کودك و دوستدار سالمند مناسب سازي شود؛ براي هزینه کردن این بودجه تیمی در
حوزه شهرسازي با حضور مدیر هر منطقه تشکیل می شود که در مورد مناسب سازي منطقه هفت این کار صورت گرفته است و این

 
موضوع به عنوان یک حق شهروندي جدي تلقی می شود. 

وي در خصوص ساخت خیابان بهشت در منطقه 9 نیز اظهار کرد: سال 94 شوراي شهر وقت این طرح را تصویب کرده و سال 95
بودجه آن نیز تصویب شد، در این دوره مدیریت شهري کارهاي عمرانی آغاز و برخی مسیرها آزادسازي شده که نیاز به مذاکره مجدد
وجود دارد اما با این وجود در سال 99 دو برابر بودجه مصوب در این خیابان کار شده و با این تلاشی که صورت می گیرد باید سال

 
1400 تکلیف این خیابان تعیین شود. 

نوروزي در مورد ساماندهی جلوخان میدان امام علی (ع) نیز اظهار کرد: این طرح در گذشته دچار تحریم مردمی شده بود که باید این
تحریم شکسته می شد زیرا اگر کاري با رضایت مردم همراه نباشد سخت می شود؛ به همین سبب کمیته مردمی تشکیل، با مردم

 
گفت و گو و راه هموار شد. 

وي ادامه داد: طرح جلوخان به عنوان موضوعی جدي تلقی شده است، تعدادي مغازه براي آزادسازي وجود دارد و بعد از خرید مغازه از
سوي شهرداري باید کسب و کار کسبه ادامه یابد که براي این کار پاساژ کمرزرین با 52 میلیارد تومان اعتبار شهرداري در حال

 
تکمیل براي طلافروشانی است که مغازه هاي آنها آزادسازي شده است. 

شهردار اصفهان افزود: با تشکیل شوراي معتمدین از هر منطقه 50 نفر در این شورا حضور دارند و می توان اکنون در شهر اصفهان در

 
واقع هزار نفر در این شورا مشارکت می کنند. 

وي در مورد عقب نشینی خانه هاي اطراف چشمه باقرخان در منطقه سه نیز که مورد پرسش یکی از ساکنان بود، گفت: چشمه
باقرخان از منطقه سه شروع و به منطقه 4 می رسد که سالانه براي ساماندهی حریم 200 میلیون تومان هزینه می شود اما باید به
هشدارهاي شهروندان در خصوص خطراتی که متوجه خانه هاي در مسیر است توجه کرد و در این راستا شهردار منطقه سه به همراه

 
مدیر بحران از امروز تا هفته آینده بازدید از خانه هاي در مسیر چشمه باقرخان داشته باشند. 

نوروزي در مورد ساماندهی قنات لفزوان در منطقه 15 نیز تصریح کرد: شهرداري بخش هایی از این قنات را آزاد و لوله گذاري کرده تا
با عبور آب از لوله ها، روي قنات خیابان سازي شود اما بخش هایی از پروژه باقی مانده است و از مردم و معتمدان درخواست می کنم

 
با شهرداري براي آزادسازي همکاري کنند تا در کوتاه ترین مدت آسفالت و خیابان سازي شود. 

وي ادامه داد: اگر این مکان در سال جاري آزادسازي شود، از بودجه عمرانی در اختیار خودم در اختیار منطقه 15 می گذارم تا

 
آسفالت آن انجام شود. 

شهردار اصفهان با اشاره به اینکه به مناسبت روز جهانی شهرها، گفت و گویی با شهرداران شهرهاي آسیایی داشتم، اظهارکرد: شهرها
به سکونتگاه اصلی و محور فعالیت هاي اقتصادي و مظهر مسائل اجتماعی تبدیل شده اند و مکانی براي صلح و ارامش و محلی براي
برقراري حقوق بشر هستند؛ اما با کرونا آرامش مردم دستخوش دگرگونی شده و اکنون هم شهرها خط مقدم مبارزه هستند و باید از

 
این زنگ خطر استفاده کنیم و شهرها را به سمت توسعه پایدار ببریم تا شهرهاي عدالت محور، ایمن و تاب آور محقق شوند. 



وي افزود: در شهرها باید به سمت خلاقیت و نوآوري برویم و مسیري را براي توسعه شهر انتخاب کنیم که هم افزایی و سود همگانی
ایجاد شود، چاره اي جز این موضوع وجود ندارد و این آرمان، همت والاي شهروندان را می طلبد تا مردم در توسعه شهري همکاري

کنند و اصفهان در مبارزه با ویروس کرونا الگو شود.



کرونا 28 میلیارد ریال خسارت به واحد هاي گردشگري نهبندان ضربه زد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/08/17

عربی معاون گردشگري، سرمایه گذاري و تامین منابع اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري خراسان جنوبی از
خسارت 28 میلیارد ریالی کرونا به واحد هاي گردشگري نهبندان خبرداد.

عربی معاون گردشگري، سرمایه گذاري و تامین منابع اداره
کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري خراسان
جنوبی در گفتگو با خبرنگار گروه استان هاي باشگاه
خبرنگاران جوان از بیرجند، گفت: تاکنون 4 مورد واحد
گردشگري آسیب دیده از کرونا در شهرستان نهبندان در

 
سامانه کارا ثبت نام کرده اند. 

او افزود: واحد هاي اقامتی (اقامتگاه بوم گردي، رستوران هاي بین راهی و دفاتر خدمات مسافرتی) این شهرستان نیز دچار آسیب هاي

 
جدي بر اثر شیوع بیماري کرونا شده اند. 

 
بیشتر بخوانید 

- خسارت یک میلیاردي کرونا به گردشگري خوسف عربی با اشاره به ظرفیت اشتغال زایی واحد هاي گردشگري در شهرستان

 
نهبندان تصریح کرد: تاکنون 52 نفر به صورت مستقیم در این واحد ها مشغول به فعالیت بوده اند. 

آسیب کرونا به 8 واحد گردشگري نهبندان عربی معاون گردشگري، سرمایه گذاري و تامین منابع اداره کل میراث فرهنگی، صنایع
دستی و گردشگري خراسان جنوبی گفت: 8 واحد گردشگري شهرستان نهبندان دچار خسارات فراوانی شده اند که مبلغ 180 میلیون

 
تومان تسهیلات کرونایی به واحد هاي گردشگري این شهرستان پرداخت شده است. 

او با اشاره به اینکه شیوع بیماري کرونا خسارت هاي فراوانی را براي واحد هاي گردشگري در پی داشته است است، عنوان کرد:تاکنون
اطلاعاتی مبنی بر میزان خسارت هاي وارد شده به واحد هاي تولیدي - اقتصادي مرتبط با گردشگري شهرستان نهبندان گزارش

نشده است.



پرداخت تسهیلات به صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا در املش

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/08/17

مدیرکل جذب و سرمایه گذاري استانداري گیلان از پرداخت 226 میلیارد ریال تسهیلات به صاحبان مشاغل آسیب دیده از
کرونا در شهرستان املش خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از رشت، یونس رنجکش، مدیرکل جذب و سرمایه
گذاري استانداري گیلان در جلسه کارگروه اشتغال و
سرمایه گذاري شهرستان املش با اشاره به اینکه226
میلیارد ریال تسهیلات به صاحبان مشاغل آسیب دیده از
کرونا در شهرستان املش پرداخت می شود، گفت:این
میزان اعتبار از محل صندوق توسعه ملی تامین و بخش

 
اعظمی از آن جذب و پرداخت شده است . 

او با بیان اینکه ایجاد 572 فرصت شغلی در سال جاري براي شهرستان املش تعریف شده بود که تاکنون 50 درصد آن تحقق یافته
است، افزود: شهرستان املش به لحاظ تولید محصولات کشاورزي و در زمینه هاي فرهنگی، گردشگري و آثار تاریخی ظرفیت بسیار

 
بالایی دارد و می توان از این ظرفیت ها براي اشتغال بیشتر جوانان شهرستان استفاده کرد. 

مدیرکل جذب و سرمایه گذاري استانداري گیلان با بیان اینکه شهرستان املش آب بندان هاي زیادي دارد ، تصریح کرد: تمامی آب
بندان ها در گیلان شناسنامه دارند و این آمادگی وجود دارد با حفظ اولویت تامین آب زراعی، براي تولید آبزي پروري در اختیار

سرمایه گذاران قرار گیرد.



مدیر کل زندان هاي استان خوزستان منصوب شد

منبع: ایسناشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/08/17

رییس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور با صدور حکمی پژمان پروین را به عنوان مدیرکل زندان ها و
اقدامات تامینی و تربیتی استان خوزستان منصوب کرد.

به گزارش ایسنا، در بخشی از حکم انتصاب پروین از سوي

 
محمدمهدي حاج محمدي آمده است: 

"اگر والاترین عـبادت در پیشگاه حضرت حـق، خدمـت

 
بـه خلق 

است، قطعاً خدمـت به عـبادالرحمن مؤمنی که میـراث دار

 
بهـترین بـندگـان الهـی بـوده 

وبـه ایثـار، شهامـت، صبـرو پایـمردي شهـره اند، اجــري

 
دوچنـدان دارد، خوزستان را 

 
به مردمی خـون گرم می شناسیم که نماد مقاومت ملت غیور ایرانند و به شهدایی می 

 
شناسیم که خون پاك خویش را درآن خطه، براي حراست از دین و وطن، نثار نمودند. 

 
انتظار می رود دردوران تحول سازمان زندان ها با محوریت 

 
تبدیل زندان به «آموزشگاه نیکی ها»، براساس کارفرهنگی عمیق و بکارگیري گروه هاي 

 
جهادي و ایجاد اشتغال مولد، پایدار و هدفمند، با مشارکت بخش خصوصی و برنامه ریزي 

 
دقیق براي اصلاح و تربیت، ضمن هماهنگی با مدیران محترم قضایی وبـا بهره گیري از تمـام 

 
ظرفیت هاي قانونی و برنامه هاي مصوب سازمانی و اسناد بالا دستی جهت نیل به این 

 
مقصود، اقدام نمایید. 

 
پژمان پروین پیش از این مدیرکل استان همدان بود. 

 
با معرفی پروین به عنوان مدیرکل از زحمات علی نظري در مدت سرپرستی زندان هاي استان تقدیر شد. " 

انتهاي پیام



اگر ترامپ شکست بخورد، کجا می رود؟

منبع: مشرقشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/08/17

 
- جهان 

 
اگر ترامپ شکست بخورد، کجا می رود؟ 

با پیشتازي نامزد دموکرات انتخابات آمریکا و وعده رئیس جمهور این کشور
براي ترك کشورش در صورت باخت در انتخابات، روزنامه ایندیپندنت در

 
گزارشی به مکان هایی که او احتمالا به آن ها می رود، پرداخت. 

به گزارش مشرق، روزنامه انگلیسی ایندیپندنت در گزارشی با عنوان «اگر
ترامپ شکست بخورد کجا می رود؟», آمده است: حدود دو هفته پیش،
دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، آشکارا احتمال خارج شدن از آمریکا را
در صورت شکست در انتخابات در مقابل رقیب دموکرات خود یعنی جو

 
بایدن را مطرح کرد. 

بیشتر بخوانید: چه کسانی از شکست «ترامپ» ناراحت هستند؟ او هنگام سخنرانی در یک تجمع انتخاباتی در ایالت جورجیا گفت:«آیا

 
می توانید تصور کنید که من شکست بخورم؟ من احساس خوبی ندارم. شاید من مجبور باشم کشور را ترك کنم. نمی دانم.» 

ببینید: عکس/ طرفداران ترامپ: تقلب شده در پیچ و تاب سرنوشت، این ایالت جورجیا است که اکنون می تواند سبب قطعی شدن
پیروزي آقاي بایدن در انتخابات شود. نامزد دموکرات ها در شمارش در این ایالت پیشتاز است و تنها باید پیشتازي خود را در ایالت

 
هاي نوادا و آریزونا حفظ کند تا بتواند خودش را به کاخ سفید برساند. 

باید دید آیا آقاي ترامپ واقعا شکست خواهد خورد یا خیر، و مطمئنا او بدون جنگ، صحنه را ترك نخواهد کرد. اما اگر او بخواهد
وعده خود را عملی کند و به یک کشور جدید نقل مکان کند، رئیس جمهور سابق آمریکا چگونه می تواند بار دیگر فعالیت هایش را

 
آغاز کند؟ در اینجا نگاهی به گزینه ها می اندازیم، البته در صورتی که او براي انتقال خود به کمک نیاز داشته باشد. 

 
اسکاتلند: 

اگر ترامپ بخواهد سریعا به یک کشور دیگر نقل مکان کند، ممکن است با اقامت در کشور اسکاتلند احساس راحتی کند، جایی که او

 
در آن دست کم دو استراحتگاه گلف دارد که طی چهار سال گذشته حدود 250 هزار پوند از دولتش گرفته است. 

سهم او از وزارت دفاع آمریکا نشأت می گیرد که حداقل 184 هزار دلار (142 هزار پوند) براي اتاق هایی در «ترن بري» براي اقامت



 
پرسنل نظامی که در نزدیکی فرودگاه گلاسگو پرستویک قرار دارد، هزینه کرد. 

آقاي ترامپ که مادرش به نام مري ترامپ اصالتا اهل اسکاتلند بود، به منظور احداث استراحتگاه بین المللی خود در خط ساحلی
ابردین شایر با مخالفت روبرو شد. برنامه هاي توسعه در این منطقه در ابتدا رد شده بود، قبل از اینکه تحقیق از سوي حزب ملی

 
اسکاتلند منجر به تصویب آن در سال 2008 شود. 

 
کانادا: 

اگرچه رئیس جمهور آمریکا و جاستین ترودو، نخست وزیر کانادا، به عنوان رهبران دو تن از نزدیکترین رهبران جهان رابطه پر تنشی
داشته اند، کانادا ممکن است گزینه بدي براي آقاي ترامپ نباشد، زیرا این کشور در سراسر جهان به سبب گرمی و استقبال از

 
مهاجران شناخته شده و مشهور است. 

با این حال، اگر آقاي ترامپ تصمیم بگیرد که به سوي شمال حرکت کند، او ممکن است از سوي میلیون ها نفري مورد تمسخر قرار
گیرد که در سال 2016، براي مشاوره در مورد چگونگی ترك آمریکا در پی انتخاب او به عنوان رئیس جمهور آمریکا به گوگل هجوم

 
برده بودند. 

کانادا از مزایاي بسیاري به عنوان یک مقصد برخوردار است. کانادا کشوري ثروتمند با سطح تحصیلات و اشتغال بالاست و همچنین
مناظر خیره کننده اي دارد. با این حال، اگر آقاي ترامپ می خواهد شهروند کانادا شود، مجبور است دست کم به مدت چهار سال

 
اقامت دائم در این کشور اظهارنامه مالیاتی اش را ارائه دهد؛ کاري که ما می دانیم رئیس جمهور علاقه اي به انجام آن ندارد. 

 
روسیه: 

روابط دوستانه آقاي ترامپ با ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه ،کاملا شناخته شده است. همچنین کاملا واضح است که روسیه در
مجموع حامی اوست. از این گذشته، آژانس هاي اطلاعاتی آمریکا به این نتیجه رسیده اند که این کشور سعی کرده است در انتخابات

 
ریاست جمهوري سال 2016 آمریکا مداخله کند تا رقابت را به نفع آقاي ترامپ سوق دهد. 

مفسران سیاسی روابط رئیس جمهور با آقاي پوتین را همراه با احترام توصیف کرده اند. روزنامه نیویورك تایمز پس از آنکه آقاي
ترامپ از انتقاد از مسمومیت آشکار الکسی ناوالنی خودداري کرد، در گزارشی نوشت که «به نظر می رسد، پوتین رئیس جمهور آمریکا

 
را با خود دارد». 

چه راهی غیر از رفتن به مسکو و صرف وقت بیشتر با رهبري که آقاي ترامپ از سال 2007 -زمانی که آقاي پوتین به عنوان «مرد

 
سال» از سوي مجله تایم انتخاب شد- او را تحسین کرده است، می تواند سبب تقویت این روابط شود. 

 
چین: 

نکته درخور توجهی در ارتباط با این موضوع وجود دارد که آقاي ترامپ سرانجام می تواند ابرقدرت رو به رشد آسیایی را که در طول
دوره ریاست جمهوري اش با آن دست و پنجه نرم می کرد، در آغوش بکشد، کشوري که او در هفته هاي گذشته از آن به عنوان
«بزرگترین دشمن» آمریکا یاد کرده است. همه شرایط در ارتباط با چین بد نبوده است. آقاي ترامپ چندین بار زیرکی شی جین



 
پینگ، رئیس جمهور چین، را تحسین کرده است. 

به نوشته نیویورك تایمز، سازمان ترامپ در حال حاضر یک حساب بانکی در چین دارد تا بتواند این انتقال را آسان تر کند و طبق
گزارش ها، آقاي ترامپ بیشتر از مالیات بر در آمدي که طی سال هاي اخیر در آمریکا پرداخت کرده است، در چین هزینه کرده است.

 
کره شمالی: 

روابط رئیس جمهور ترامپ و کیم جونگ اون رهبر کره شمالی طی چهار سال گذشته آشفته بوده است و این در حالی است که آن ها

 
از دشمن به دوست تبدیل شده اند. 

این رابطه با توهین و تهدیدهاي شرورانه در سال 2017 آغاز و سپس به برگزاري یک نشست تاریخی در سال 2018 تبدیل شد،

 
جایی که در آن که رئیس جمهور آمریکا گفت «ما عاشق یکدیگر شدیم». 

آقاي کیم و آقاي ترامپ چندین بار مذاکرات رو در رو انجام دادند و سال گذشته میلادي به روند خلع سلاح هسته اي نزدیک شدند،
اما زمانی که آمریکا اعلام کرد تحریم هاي اعمال شده علیه این کشور را لغو نمی کند مگر آن که کره شمالی برنامه هسته اي خود را
به طور کامل کنار بگذارد، این گفتگوها متوقف شد. با این حال، امسال رهبر کره شمالی از رئیس جمهور ترامپ تبریک تولد دریافت

 
کرد، که به عنوان تلاشی براي احیاي این رابطه تلقی می شود. 

منبع: باشگاه خبرنگاران



قوانین باید به نفع مردم تفسیر شود/ سیاست مجلس تعامل با دولت است

منبع: خانه ملتشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/08/17

نماینده مردم بیرجند در مجلس با بیان اینکه قوانین باید به نفع مردم تفسیر و از سخت گیري بی مورد پرهیز شود، گفت:
سیاست مجلس تعامل با دولت است و در استان نمایندگان همین سیاست را دنبال می کنند.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت؛ حسین خسروي اسفزار با مدیران کل اقتصاد و دارایی و خراسان جنوبی، مدیرکل

 
گمرك، مدیرکل بیمه ایران، مدیر امور مالیاتی و رئیس شوراي هماهنگی بانک ها دیدار و گفت و گوکرد. 

نماینده مردم شهرستان هاي، بیرجند، درمیان و خوسف در مجلس شوراي اسلامی در این دیدار گفت: مردم رکن اصلی و اساسی

 
انقلاب هستند و باید براي رفع مشکلات مردم بیش از پیش تلاش شود. 

خسروي بیان کرد: باید یک تقسیم کار و هماهنگی بیشتري بین دستگاه اجراي و نظارتی صورت گیرد و هماهنگی بیشتري براي رفع

 
نیازهاي معیشتی مردم صورت گیرد. 

وي با اشاره به اینکه سیاست مجلس تعامل با دولت است و در استان نمایندگان همین سیاست را دنبال می کنند، عنوان کرد: باید

 
قانون به نفع مردم تفسیر شود و از سخت گیري بی مورد جدا پرهیز شود. 

توجه به صادرات و بازارچه هاي مرزي و گمرکات از دیگر مواردي بود که نماینده مردم بیرجند درمیان و خوسف در مجلس شوراي
اسلامی نسلت به آن تأکید کرد و افزود: از شوراي هماهنگی بانک ها می خواهیم در راستاي حمایت از تولید داخل و جهش تولید به

 
واحدهاي تولیدي کمک کنند. 

وي افزود: در این اوضاع اقتصادي و کرونا بیمه ها و مالیات بیش از گذشته به مردم توجه کنند و در راستاي حمایت و کمک به مردم

 
از هر توانی استفاده کنند. 

 
رئیس مجمع نمایندگان استان خراسان جنوبی یادآور شد: با اقداماتی که انجام می دهیم مردم باید به انقلاب اسلامی امیدوار باشند. 

خسروي با اشاره به مشکلات اقتصادي و معیشتی مردم بر توجه به حل و رسیدگی آنها تأکید کرد و گفت: بانک ها به حوزه اشتغال و

 
تولید توجه داشته باشند و تسهیلات را براي مردم تسهیل کنید. 

 
وي افزود: اگر به قدرت داخل و اقتصاد مقاومتی توجه می شد بسیاري از مشکلات کشور برطرف می شد. 

ماینده مردم شهرستان هاي، بیرجند، درمیان و خوسف در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به تعامل مجلس و دولت گفت: سیاست

 
مجلس تعامل با دولت براي حل مشکلات کشور و مردم است. 

خسروي گفت: برخی مسئولان باید به جاي حاشیه سازي به دغدغه مردم در راستاي حل مشکلات معیشتی بپردازند و با توجه به



 
ظرفیت هاي فراوان استان در بخش هاي کشاورزي، معدن، صنعت و گردشگري باید اقدامات ویژه اي براي توسعه صورت گیرد./ 

پایان پیام



ظرفیت ترانزیت غلات به بندر چابهار افزایش می یابد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/08/17

آقایی گفت: با آغاز عملیات اجرایی پروژه سیلوي غلات 100 هزار تنی بندر شهید بهشتی ظرفیت ترانزیت غلات از بندر
چابهار به کشور هاي (CIS) افزایش می یابد.

بهروز آقایی مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان وبلوچستان در گفت وگو با خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
زاهدان ، اظهار داشت: پروژه سیلوي غلات بندر شهید بهشتی چابهار در زمینی به مساحت 3،5 هکتار و به منظور نگهداري 100 هزار
تن غلات با ایجاد فرصت اشتغال مستقیم براي 200 نفر و اشتغال زایی غیرمستقیم براي 400 نفر در این بندر استراتژیک احداث می

 
شود. 

او میزان اعتبار برآورد شده براي احداث این پروژه را 20 میلیون دلار اعلام و اذعان کرد: تسریع در تخلیه و بارگیري کالا، افزایش
ظرفیت ترانزیتی غلات به کشور هاي حوزه CIS، ظرفیت پذیرش، نگهداري و انبارش کالا هاي فله و اساسی و ظرفیت پهلودهی و
پذیرش کشتی ها در راستاي تخصیص و انتقال بخشی از کالاي اساسی مورد نیاز کشور از طریق بندر چابهار، ایجاد اشتغال و رونق

 
اقتصادي و جلوگیري از ترافیک کامیونی در بندر چابهار از اهداف اجراي این پروژه است. 

او تصریح کرد: با توجه به واردات بخشی از کالاي اساسی مورد نیاز کشور و ترانزیت گندم اهدایی هند به افغانستان از طریق بندر
چابهار و افزایش صادرات و واردات غلات در این بندر استراتژیک، احداث چنین پروژه هایی الزامی است.



در گذشت مسن ترین فرد در جهرم

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/08/17

مرد 122 ساله جهرمی که مسن ترین فرد در شهرستان جهرم محسوب می شد، درگذشت.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، حاج زینل زارعیان مرد 122 ساله جهرمی، متولد

 
دوم مهرماه 1277 روز جمعه درگذشت. 

او از اهالی محله علی پهلوان بود که در ایام جوانی به
زراعت اشتغال داشته و سال هاي بسیاري به صورت
افتخاري و بدون دریافت حقوق خادم مسجد حضرت علی

 
(ع) بود. 

وي با 122 سال سن مسن ترین فرد جهرم بوده است.



خانه هاي مشق و اتاق مهارت در مناطق حاشیه زاهدان راه اندازي می شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/08/17

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري سیستان وبلوچستان گفت: طرح خانه مشق و اتاق مهارت ویژه دانش آموزان دبستانی
خانوارهاي پرجمعیت در سه منطقه شیرآباد، همت آباد و پیر بخش زاهدان که با کمبود فضاي مسکونی رو به رو هستند اجرا

می شود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
زاهدان ، زهرا ابراهیمی مدیرکل امور بانوان و خانواده
استانداري سیستان وبلوچستان در بازدید از کارگاه هاي
مهارت آموزي و اشتغالزایی حاشیه شهر زاهدان بر لزوم
توسعه مهارت آموزي و طرح راهبري نگین زنی براي بانوان
حاشیه شهر تاکید کرد و اظهارداشت: براي تامین مالی و

 
گسترش این طرح که اشتغالزایی را براي خانواده هاي حاشیه شهر فراهم می کند از ظرفیت هاي متنوع استفاده خواهیم کرد. 

او با بیان اینکه این طرح ها باید اهدافی چند جانبه را دنبال کند خاطرنشان کرد: دختران و فرزندان مادرانی که در این کارگاه ها
مشغول به فعالیت هستند باید از فرصت آموزشی بهره مند شوند و جذب بازماندگان از تحصیل این مناطق بسیار مهم بوده که

 
خوشبختانه از این منظر اقدامات خوبی انجام شده است. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري سیستان و بلوچستان گفت: بزودي زمینه معرفی بانوان سرپرست خانوار این مناطق براي بهره

 
مندي از تسهیلات خرد فراهم خواهدشد. 

او بیان کرد: دوره هاي آموزشی کسب و کار نوین، مهارت آموزي و اشتغالزایی ویژه دفاتر تسهیلگري سیستان و بلوچستان نیز به
صورت مجازي با همکاري مسوول امور استان هاي بنیاد ملی تعاون و توسعه کارآفرینی زنان ایران برگزار خواهد شد.



100 میلیارد ریال تسهیلات در حوزه ارتباطات خراسان جنوبی تخصیص یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/08/17

بیرجند - ایرنا - مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات خراسان جنوبی گفت: بسته تسهیلاتی با اعتبار 100 میلیارد ریال به
منظور حمایت از ایجاد اشتغال و تقویت زیست بوم کارآفرینی در حوزه فناوري اطلاعات استان تخصیص یافت.

بیرجند - ایرنا - مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات
خراسان جنوبی گفت: بسته تسهیلاتی با اعتبار 100
میلیارد ریال به منظور حمایت از ایجاد اشتغال و تقویت
زیست بوم کارآفرینی در حوزه فناوري اطلاعات استان

 
تخصیص یافت. 

به گزارش روز شنبه روابط عمومی اداره کل ارتباطات و
فناوري اطلاعات خراسان جنوبی، مصطفی بهی در نخستین
نشست کارگروه استانی تسهیلات وجوه اداره شده وزارت
ارتباطات و فناوري اطلاعات، بر ضرورت اطلاع رسانی

موضوع به فعالان این حوزه تاکید کرد و افزود: واحدهاي صنفی فعال در حوزه ICT، شرکت ها و کسب و کارهاي نوپاي داراي
اپلیکیشن و بازي هاي موبایلی، شرکت ها و کسب و کارهاي غیر نوپاي حوزه فاوا، همچنین متقاضیان ایجاد و توسعه شتاب دهنده

 
هاي سازمانی در صورت احراز شرایط لازم می توانند از تسهیلات مذکور بهره مند شوند. 

وي تصریح کرد: تسهیلات تخصیص یافته در این طرح با بهره هاي 5 و 9 درصد و تا سقف 30 میلیارد ریال و بازپرداخت حداکثر 48
ماهه، پس از تایید کارگروه استانی و ثبت نام در سامانه ایران کارفا به آدرس www.irankarfa.ir ، به متقاضیان واجد شرایط

 
پرداخت می شود. 

براساس این گزارش متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر و آگاهی از شرایط اختصاصی پرداخت تسهیلات مذکور و ارسال

 
درخواست تسهیلات به وب سایت این اداره کل یا سامانه ایران کارفا مراجعه کنند. 

پس از ابلاغ ساختار جدید کارگروه استانی تسهیلات وجوه اداره شده وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات توسط معاون وزیر و رییس
سازمان فناوري اطلاعات ایران، اولین جلسه کارگروه با مسئولیت مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان و حضور رییس پارك
علم و فناوري، مدیر شعب پست بانک استان، معاون دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري و رییس نظام صنفی رایانه اي

 
استان برگزار شد. 

 
برچسب ها 

 
- بازي هاي رایانه اي 

- توسعه ایران 



 
- تسهیلات ارزان قیمت 

 
- خراسان جنوبی 

 
- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات 

 
- نرم افزار 
- اعتبارات



اگر ترامپ شکست بخورد، کجا می رود؟

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/08/17

با پیشتازي نامزد دموکرات انتخابات آمریکا و وعده رئیس جمهور این کشور براي ترك کشورش در صورت باخت در انتخابات،
روزنامه ایندیپندنت در گزارشی به مقاصد احتمالی او پرداخت.

 
اگر ترامپ شکست بخورد، کجا می رود؟ 

اقتصاد نیوز : با پیشتازي نامزد دموکرات انتخابات آمریکا و
وعده رئیس جمهور این کشور براي ترك کشورش در صورت
باخت در انتخابات، روزنامه ایندیپندنت در گزارشی به مقاصد

 
احتمالی او پرداخت. 

به گزارش اقتصادنیوز، روزنامه انگلیسی ایندیپندنت در گزارشی با عنوان «اگر ترامپ شکست بخورد، کجا می رود؟», آمده است: حدود
دو هفته پیش، دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، آشکارا احتمال خارج شدن از آمریکا را در صورت شکست در انتخابات در مقابل

 
رقیب دموکرات خود یعنی جو بایدن را مطرح کرد. 

بنابر آنچه باشگاه خبرنگاران جوان نوشته است، او هنگام سخنرانی در یک تجمع انتخاباتی در ایالت جورجیا گفت: «آیا می توانید

 
تصور کنید که من شکست بخورم؟ من احساس خوبی ندارم. شاید من مجبور باشم کشور را ترك کنم. نمی دانم.» 

در پیچ و تاب سرنوشت، این ایالت جورجیا است که اکنون می تواند سبب قطعی شدن پیروزي آقاي بایدن در انتخابات شود. نامزد
دموکرات ها در شمارش در این ایالت پیشتاز است و تنها باید پیشتازي خود را در ایالت هاي نوادا و آریزونا حفظ کند تا بتواند خودش

 
را به کاخ سفید برساند. 

باید دید آیا آقاي ترامپ واقعا شکست خواهد خورد یا خیر، و مطمئنا او بدون جنگ، صحنه را ترك نخواهد کرد. اما اگر او بخواهد
وعده خود را عملی کند و به یک کشور جدید نقل مکان کند، رئیس جمهور سابق آمریکا چگونه می تواند بار دیگر فعالیت هایش را

 
آغاز کند؟ در اینجا نگاهی به گزینه ها می اندازیم، البته در صورتی که او براي انتقال خود به کمک نیاز داشته باشد. 

-اسکاتلند: اگر ترامپ بخواهد سریعا به یک کشور دیگر نقل مکان کند، ممکن است با اقامت در کشور اسکاتلند احساس راحتی کند،

 
جایی که او در آن دست کم دو استراحتگاه گلف دارد که طی چهار سال گذشته حدود 250 هزار پوند از دولتش گرفته است. 

سهم او از وزارت دفاع آمریکا نشأت می گیرد که حداقل 184 هزار دلار (142 هزار پوند) براي اتاق هایی در «ترن بري» براي اقامت

 
پرسنل نظامی که در نزدیکی فرودگاه گلاسگو پرستویک قرار دارد، هزینه کرد. 



آقاي ترامپ که مادرش به نام مري ترامپ اصالتا اهل اسکاتلند بود، به منظور احداث استراحتگاه بین المللی خود در خط ساحلی
ابردین شایر با مخالفت روبرو شد. برنامه هاي توسعه در این منطقه در ابتدا رد شده بود، قبل از اینکه تحقیق از سوي حزب ملی

 
اسکاتلند منجر به تصویب آن در سال 2008 شود. 

-کانادا: اگرچه رئیس جمهور آمریکا و جاستین ترودو، نخست وزیر کانادا، به عنوان رهبران دو تن از نزدیکترین رهبران جهان رابطه پر
تنشی داشته اند، کانادا ممکن است گزینه بدي براي آقاي ترامپ نباشد، زیرا این کشور در سراسر جهان به سبب گرمی و استقبال از

 
مهاجران شناخته شده و مشهور است. 

با این حال، اگر آقاي ترامپ تصمیم بگیرد که به سوي شمال حرکت کند، او ممکن است از سوي میلیون ها نفري مورد تمسخر قرار
گیرد که در سال 2016، براي مشاوره در مورد چگونگی ترك آمریکا در پی انتخاب او به عنوان رئیس جمهور آمریکا به گوگل هجوم

 
برده بودند. 

کانادا از مزایاي بسیاري به عنوان یک مقصد برخوردار است. کانادا کشوري ثروتمند با سطح تحصیلات و اشتغال بالاست و همچنین
مناظر خیره کننده اي دارد. با این حال، اگر آقاي ترامپ می خواهد شهروند کانادا شود، مجبور است دست کم به مدت چهار سال

 
اقامت دائم در این کشور اظهارنامه مالیاتی اش را ارائه دهد؛ کاري که ما می دانیم رئیس جمهور علاقه اي به انجام آن ندارد. 

-روسیه: روابط دوستانه آقاي ترامپ با ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه ،کاملا شناخته شده است. همچنین کاملا واضح است که
روسیه در مجموع حامی اوست. از این گذشته، آژانس هاي اطلاعاتی آمریکا به این نتیجه رسیده اند که این کشور سعی کرده است در

 
انتخابات ریاست جمهوري سال 2016 آمریکا مداخله کند تا رقابت را به نفع آقاي ترامپ سوق دهد. 

مفسران سیاسی روابط رئیس جمهور با آقاي پوتین را همراه با احترام توصیف کرده اند. روزنامه نیویورك تایمز پس از آنکه آقاي
ترامپ از انتقاد از مسمومیت آشکار الکسی ناوالنی خودداري کرد، در گزارشی نوشت که «به نظر می رسد، پوتین رئیس جمهور آمریکا

 
را با خود دارد». 

چه راهی غیر از رفتن به مسکو و صرف وقت بیشتر با رهبري که آقاي ترامپ از سال 2007 -زمانی که آقاي پوتین به عنوان «مرد

 
سال» از سوي مجله تایم انتخاب شد- او را تحسین کرده است، می تواند سبب تقویت این روابط شود. 

-چین: نکته درخور توجهی در ارتباط با این موضوع وجود دارد که آقاي ترامپ سرانجام می تواند ابرقدرت رو به رشد آسیایی را که در
طول دوره ریاست جمهوري اش با آن دست و پنجه نرم می کرد، در آغوش بکشد، کشوري که او در هفته هاي گذشته از آن به عنوان
«بزرگترین دشمن» آمریکا یاد کرده است. همه شرایط در ارتباط با چین بد نبوده است. آقاي ترامپ چندین بار زیرکی شی جین

 
پینگ، رئیس جمهور چین، را تحسین کرده است. 

به نوشته نیویورك تایمز، سازمان ترامپ در حال حاضر یک حساب بانکی در چین دارد تا بتواند این انتقال را آسان تر کند و طبق
گزارش ها، آقاي ترامپ بیشتر از مالیات بر در آمدي که طی سال هاي اخیر در آمریکا پرداخت کرده است، در چین هزینه کرده است.

-کره شمالی: روابط رئیس جمهور ترامپ و کیم جونگ اون رهبر کره شمالی طی چهار سال گذشته آشفته بوده است و این در حالی

 
است که آن ها از دشمن به دوست تبدیل شده اند. 



این رابطه با توهین و تهدید هاي شرورانه در سال 2017 آغاز و سپس به برگزاري یک نشست تاریخی در سال 2018 تبدیل شد،

 
جایی که در آن که رئیس جمهور آمریکا گفت «ما عاشق یکدیگر شدیم». 

آقاي کیم و آقاي ترامپ چندین بار مذاکرات رو در رو انجام دادند و سال گذشته میلادي به روند خلع سلاح هسته اي نزدیک شدند،
اما زمانی که آمریکا اعلام کرد تحریم هاي اعمال شده علیه این کشور را لغو نمی کند مگر آن که کره شمالی برنامه هسته اي خود را
به طور کامل کنار بگذارد، این گفتگو ها متوقف شد. با این حال، امسال رهبر کره شمالی از رئیس جمهور ترامپ تبریک تولد دریافت

کرد، که به عنوان تلاشی براي احیاي این رابطه تلقی می شود.



اخذ موافقت اصولی از سازمان بورس جهت ورود هلدینگ افق به بازار سرمایه

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/08/17

 مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با اشاره به برنامه ورود شرکت به بازار سرمایه گفت: خوشبختانه موافقت اصولی از
سازمان بورس و اوراق بهادار کشور جهت ورود هلدینگ به بازار سرمایه اخذ و مجمع فوق العاده در همین راستا جهت تصویب

اساسنامه شرکت برگزار شد. مهندس محمدحسین زینلی با اعلام این خبر، درباره مهم ترین

 
 

 
اخذ موافقت اصولی از سازمان بورس جهت ورود هلدینگ افق به بازار سرمایه 

 مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با اشاره به برنامه ورود شرکت به بازار سرمایه گفت: خوشبختانه موافقت اصولی از سازمان
بورس و اوراق بهادار کشور جهت ورود هلدینگ به بازار سرمایه اخذ و مجمع فوق العاده در همین راستا جهت تصویب اساسنامه

 
شرکت برگزار شد. 

 
 

مهندس محمدحسین زینلی با اعلام این خبر، درباره مهم ترین اقدامات این شرکت از ابتداي سال جاري تاکنون گفت: خوشبختانه با
اقدامات مؤثر انجام شده و با حمایت هاي موثر دکتر سعدمحمدي مدیرعامل شرکت مس و مهندس ارجمندي مدیرعامل شرکت
سرمایه گذاري سرچشمه و تلاش مضاعف پرسنل شرکت افق، اکثر شرکت هاي تابعه از رشد خوبی برخوردار بوده اند که با برنامه

 
ریزي هاي صورت پذیرفته این روند مثبت در شش ماهه دوم سال 1399 نیز ادامه داشته است. 

زینلی با بیان این که شرکت صنایع مس افق کرمان به عنوان یک هلدینگ بومی مستقر در حوزه مجتمع هاي مس سرچشمه و
شهربابک ظرفیت هاي فراوانی جهت انجام انواع امور خدماتی و درمانی، فنی و مهندسی، تولیدي و حمل ونقل جاده اي و ... را در
قالب پنج شرکت ارفع سازان کرمان، راهوار مس، همگامان مس، حکیم مس و تولیدي شیمیایی هامون دارا می باشد، گفت: در حال
حاضر قراردادهاي تأمین قراضه مورد نیاز مجتمع هاي مس سرچشمه و شهربابک، همچنین تأمین نیروي انسانی شرکت مس در

مجموعه هلدینگ افق است. 



مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با بیان این که ساماندهی جذب نیروي انسانی قراردادهاي شرکت هاي تابعه از طریق اداره
کار از ابتداي سال جاري تاکنون در دستور کار شرکت قرار گرفته است، اظهار داشت: تسویه بدهی هاي مالیاتی شرکت اصلی ، برنامه
ریزي هاي لازم جهت جذب پروژه هاي جدید و انجام اقدامات لازم جهت برگزاري مصاحبه آزمون جذب 500 نفري از دیگر اقدامات

 
مهم این شرکت طی 7 ماهه نخست سال جاري است. 

به گفته زینلی برنامه ریزي جهت نوسازي ناوگان ماشین آلات، احداث دي کلینیک تخصصی در شهر مس سرچشمه، راه اندازي
کلینیک دندانپزشکی در شهرستان هاي کرمان و شهربابک، راه اندازي پروژه تمیز کاري صنعتی با یخ خشک، عزم جدي جهت ورود
به پروژه هاي صنعتی و معدنی جدید، برنامه ریزي براي اصلاح قراردادها و گرفتن تعدیل قراردادهاي دوره اي با شرکت مس و راه

 
اندازي کلینیک سلامت در رفسنجان از مهم ترین اقدامات این هلدینگ در خصوص افزایش بهره وري از شرکت هاي تابعه است. 

مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با اشاره به چالش هاي پیش روي شرکت براي توسعه گفت: قطعاً جهش نرخ ارز و عدم ثبات

 
آن موجب بی ثباتی در قیمت مواد اولیه و افزایش هزینه هاي تولید و خسارت به پیمانکاران بخش خصوصی شده است. 

به گفته زینلی تقویت دانش فنی، آموزش نیروي انسانی ماهر و کارآمد، به روز کردن تجهیزات تولید با دانش فنی روز، توسعه فرهنگ
کارگروهی میان شرکت هاي داخلی، بومی کردن و پیاده سازي الگوي هاي موفق، ایجاد مهارت هاي رقابت در عرصه بین المللی و

 
اشتغال زایی براي توسعه ملی می توان از سیاست ها و راهکارهاي براي رفع چالش هاي پیش روي است. 

وي در ادامه به مهم ترین اقدامات در حوزه افزایش دانش نیروي انسانی و افزایش بهره وري اشاره کرد و گفت: نیازسنجی آموزشی و
آموزش هاي تخصصی و فردي به صورت پیوسته و برنامه ریزي شده جهت افزایش توانایی و مهارت کارکنان شاغل جهت اجراي
وظایف محول شده، افزایش خدمات رفاهی و فرهنگ مسئولیت پذیري در شرکت هاي تابعه و استخدام نیروهاي متخصص و مولد در
شرکت هاي تابعه از مهم ترین فعالیت هاي شرکت افق در راستاي افزایش بهره وري نیروي انسانی از ابتداي سال جاري تاکنون است.
زینلی در ادامه با اشاره به قراردادهاي هلدینگ صنایع مس افق با مجموعه شرکت ملی صنایع مس ایران و همچنین با توجه به یکی از
فعالیت هاي شرکت که همانا تأمین نیروي انسانی متخصص است، گفت: این مهم در بخش قراردادهاي دوره اي در شش ماهه دوم
همانند گذشته از سوي ادارات کار شهرستان ها با محوریت خانواده محترم ایثارگران، بازنشستگان و سایرین انجام می پذیرد و

همچنین در بخش تأمین نیرو نیازهاي شرکت ملی صنایع مس ایران از طریق آزمون هاي تخصصی مرتفع می شود.



مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی خوزستان منصوب شد

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/08/17

محمدمهدي حاج محمدي با صدور حکمی پژمان پروین را به عنوان مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان
خوزستان منصوب کرد.

محمدمهدي حاج محمدي با صدور حکمی پژمان پروین را به عنوان مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان

 
خوزستان منصوب کرد. 

محمدمهدي حاج محمدي با صدور حکمی پژمان پروین را به عنوان مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان خوزستان

 
منصوب کرد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از ایلنا، محمدمهدي حاج محمدي با صدور حکمی پژمان پروین را به عنوان مدیرکل زندان ها و

 
اقدامات تامینی و تربیتی استان خوزستان منصوب کرد. 

در بخشی از حکم انتصاب پروین آمده است: اگر والاترین عـبادت در پیشگاه حضرت حـق، خدمـت بـه خلق است، قطعاً خدمـت به
عـبادالرحمن مؤمنی که میـراث دار بهـترین بـندگـان الهـی بـوده و بـه ایثـار، شهامـت، صبـرو پایـمردي شهـره اند، اجــري
دوچنـدان دارد، خوزستان را به مردمی خـون گرم می شناسیم که نماد مقاومت ملت غیور ایرانند و به شهدایی می شناسیم که خون
پاك خویش را درآن خطه، براي حراست از دین و وطن، نثار نمودند. انتظار می رود دردوران تحول سازمان زندان ها با محوریت
تبدیل زندان به «آموزشگاه نیکی ها» ، براساس کارفرهنگی عمیق و بکارگیري گروه هاي جهادي و ایجاد اشتغال مولد، پایدار و
هدفمند، با مشارکت بخش خصوصی و برنامه ریزي دقیق براي اصلاح و تربیت، ضمن هماهنگی با مدیران محترم قضایی وبـا بهره

 
گیري از تمـام ظرفیت هاي قانونی و برنامه هاي مصوب سازمانی و اسناد بالا دستی جهت نیل به این مقصود، اقدام نمایید. 

شایان ذکر است پژمان پروین پیش از این مدیرکل استان همدان بود. با معرفی پروین به عنوان مدیرکل از زحمات علی نظري در
مدت سرپرستی زندان هاي استان تقدیر شد.



اخذ موافقت اصولی از سازمان بورس جهت ورود هلدینگ افق به بازار سرمایه

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/08/17

مهندس محمدحسین زینلی مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با اشاره به برنامه ورود شرکت به بازار سرمایه گفت:
خوشبختانه موافقت اصولی از سازمان بورس و اوراق بهادار کشور جهت ورود هلدینگ به بازار سرمایه اخذ و مجمع فوق العاده

در همین راستا جهت تصویب...

مهندس محمدحسین زینلی مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با اشاره به برنامه ورود شرکت به بازار سرمایه گفت:
خوشبختانه موافقت اصولی از سازمان بورس و اوراق بهادار کشور جهت ورود هلدینگ به بازار سرمایه اخذ و مجمع فوق العاده در

 
همین راستا جهت تصویب... 

مهندس محمدحسین زینلی مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با اشاره به برنامه ورود شرکت به بازار سرمایه گفت: خوشبختانه
موافقت اصولی از سازمان بورس و اوراق بهادار کشور جهت ورود هلدینگ به بازار سرمایه اخذ و مجمع فوق العاده در همین راستا

 
جهت تصویب اساسنامه شرکت برگزار شد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از مس پرس، مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با اعلام این خبر، درباره مهم ترین اقدامات این
شرکت از ابتداي سال جاري تاکنون گفت: خوشبختانه با اقدامات مؤثر انجام شده و با حمایت هاي موثر دکتر سعدمحمدي مدیرعامل
شرکت مس و مهندس ارجمندي مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري سرچشمه و تلاش مضاعف پرسنل شرکت افق، اکثر شرکت هاي
تابعه از رشد خوبی برخوردار بوده اند که با برنامه ریزي هاي صورت پذیرفته این روند مثبت در شش ماهه دوم سال 1399 نیز ادامه

 
داشته است. 

زینلی با بیان این که شرکت صنایع مس افق کرمان به عنوان یک هلدینگ بومی مستقر در حوزه مجتمع هاي مس سرچشمه و
شهربابک ظرفیت هاي فراوانی جهت انجام انواع امور خدماتی و درمانی، فنی و مهندسی، تولیدي و حمل ونقل جاده اي و ... را در
قالب پنج شرکت ارفع سازان کرمان، راهوار مس، همگامان مس، حکیم مس و تولیدي شیمیایی هامون دارا می باشد، گفت: در حال
حاضر قراردادهاي تأمین قراضه مورد نیاز مجتمع هاي مس سرچشمه و شهربابک، همچنین تأمین نیروي انسانی شرکت مس در

 
مجموعه هلدینگ افق است. 

مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با بیان این که ساماندهی جذب نیروي انسانی قراردادهاي شرکت هاي تابعه از طریق اداره
کار از ابتداي سال جاري تاکنون در دستور کار شرکت قرار گرفته است، اظهار داشت: تسویه بدهی هاي مالیاتی شرکت اصلی ، برنامه
ریزي هاي لازم جهت جذب پروژه هاي جدید و انجام اقدامات لازم جهت برگزاري مصاحبه آزمون جذب 500 نفري از دیگر اقدامات

 
مهم این شرکت طی 7 ماهه نخست سال جاري است. 

به گفته زینلی برنامه ریزي جهت نوسازي ناوگان ماشین آلات، احداث دي کلینیک تخصصی در شهر مس سرچشمه، راه اندازي
کلینیک دندانپزشکی در شهرستان هاي کرمان و شهربابک، راه اندازي پروژه تمیز کاري صنعتی با یخ خشک، عزم جدي جهت ورود
به پروژه هاي صنعتی و معدنی جدید، برنامه ریزي براي اصلاح قراردادها و گرفتن تعدیل قراردادهاي دوره اي با شرکت مس و راه

 
اندازي کلینیک سلامت در رفسنجان از مهم ترین اقدامات این هلدینگ در خصوص افزایش بهره وري از شرکت هاي تابعه است. 

مدیرعامل شرکت صنایع مس افق کرمان با اشاره به چالش هاي پیش روي شرکت براي توسعه گفت: قطعاً جهش نرخ ارز و عدم ثبات

 
آن موجب بی ثباتی در قیمت مواد اولیه و افزایش هزینه هاي تولید و خسارت به پیمانکاران بخش خصوصی شده است. 

به گفته زینلی تقویت دانش فنی، آموزش نیروي انسانی ماهر و کارآمد، به روز کردن تجهیزات تولید با دانش فنی روز، توسعه فرهنگ
کارگروهی میان شرکت هاي داخلی، بومی کردن و پیاده سازي الگوي هاي موفق، ایجاد مهارت هاي رقابت در عرصه بین المللی و



 
اشتغال زایی براي توسعه ملی می توان از سیاست ها و راهکارهاي براي رفع چالش هاي پیش روي است. 

وي در ادامه به مهم ترین اقدامات در حوزه افزایش دانش نیروي انسانی و افزایش بهره وري اشاره کرد و گفت: نیازسنجی آموزشی و
آموزش هاي تخصصی و فردي به صورت پیوسته و برنامه ریزي شده جهت افزایش توانایی و مهارت کارکنان شاغل جهت اجراي
وظایف محول شده، افزایش خدمات رفاهی و فرهنگ مسئولیت پذیري در شرکت هاي تابعه و استخدام نیروهاي متخصص و مولد در
شرکت هاي تابعه از مهم ترین فعالیت هاي شرکت افق در راستاي افزایش بهره وري نیروي انسانی از ابتداي سال جاري تاکنون است.
زینلی در ادامه با اشاره به قراردادهاي هلدینگ صنایع مس افق با مجموعه شرکت ملی صنایع مس ایران و همچنین با توجه به یکی از
فعالیت هاي شرکت که همانا تأمین نیروي انسانی متخصص است، گفت: این مهم در بخش قراردادهاي دوره اي در شش ماهه دوم
همانند گذشته از سوي ادارات کار شهرستان ها با محوریت خانواده محترم ایثارگران، بازنشستگان و سایرین انجام می پذیرد و

همچنین در بخش تأمین نیرو نیازهاي شرکت ملی صنایع مس ایران از طریق آزمون هاي تخصصی مرتفع می شود.



ظرفیت ترانزیت غلات از بندر چابهار به کشورهاي CIS افزایش می یابد

منبع: داناشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/08/17

بهروز آقایی گفت: با افتتاح پروژه سیلوي غلات 100 هزار تنی بندر شهید بهشتی چابهار ظرفیت ترانزیت غلات از این بندر
استراتژیک به کشورهاي CIS افزایش می یابد.

بهروز آقایی گفت: با افتتاح پروژه سیلوي غلات 100 هزار
تنی بندر شهید بهشتی چابهار ظرفیت ترانزیت غلات از

 
این بندر استراتژیک به کشورهاي CIS افزایش می یابد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ بهروز آقایی؛
مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان در گفت و
گو با عصرهامون بیان کرد: پروژه سیلوي غلات بندر شهید
بهشتی چابهار که عملیات اجرایی آن هفته گذشته و با
حضور وزیر راه در زمینی به مساحت 3.5 هکتار و به منظور
نگهداري 100 هزار تن غلات آغاز شد، با ایجاد فرصت
اشتغال مستقیم براي 200 نفر و اشتغال زایی غیرمستقیم

 
براي 400 نفر در این بندر استراتژیک احداث می شود. 

وي میزان اعتبار برآورد شده براي احداث این پروژه را 20 میلیون دلار اعلام و اذعان کرد: تسریع در تخلیه و بارگیري کالا، افزایش
ظرفیت ترانزیتی غلات به کشورهاي حوزه CIS، ظرفیت پذیرش، نگهداري و انبارش کالاهاي فله و اساسی و ظرفیت پهلودهی و
پذیرش کشتی ها در راستاي تخصیص و انتقال بخشی از کالاي اساسی مورد نیاز کشور از طریق بندر چابهار، ایجاد اشتغال و رونق

 
اقتصادي و جلوگیري از ترافیک کامیونی در بندر چابهار از اهداف اجراي این پروژه است. 

وي خاطرنشان کرد: با توجه به واردات بخشی از کالاي اساسی مورد نیاز کشورو ترانزیت گندم اهدایی هند به افغانستان از طریق بندر

 
چابهار و افزایش صادرات و واردات غلات در این بندر استراتژیک، احداث چنین پروژه هایی الزامی است. 

انتهاي پیام/



کرونا خط تولید 14 کارگاه تولیدي پوشاك را تغییر داد/ برپایی 10 ایستگاه

توزیع ماسک در خرم آباد

منبع: داناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/08/17

اسماعیلی گفت: خط تولید 14 کارگاه پوشاك لرستان تغییر پیداکرده و تولیدات در ایستگاه هاي توزیع ماسک باقیمت
مصوب 1200 تومانی توزیع می شود.

اسماعیلی گفت: خط تولید 14 کارگاه پوشاك لرستان
تغییر پیداکرده و تولیدات در ایستگاه هاي توزیع ماسک

 
باقیمت مصوب 1200 تومانی توزیع می شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ اکبر اسماعیلی در
گفت وگو با خبرافلاك اظهار داشت: واحدهاي تولیدي
پوشاك با برخورداري از ظرفیت ایجاد اشتغال براي بسیاري
جوانان می تواند زمینه رونق و جهش تولید و کمک به

 
اقتصاد کشور را فراهم کند. 

وي با اشاره به متحمل شدن بسیاري از کارگاه هاي
تولیدي پوشاك به ضرر و آسیب هاي مالی ناشی از بیماري

کرونا افزود: 800 واحد تولیدي استان به صورت رسمی با پروانه کسب و غیررسمی با جواز صنف در شرایط عادي براي بیش از چهار

 
هزار نفر در سطح استان ازجمله شهرهاي خرم آباد، بروجرد، ازنا، الیگودرز، کوهدشت و نورآباد اشتغال ایجاد می کنند. 

مسئول انجمن نساجی و پوشاك لرستان با اشاره به ضرورت اعطاي تسهیلات ارزان قیمت به واحدهاي تولیدي آسیب دیده از کرونا
عنوان کرد: حمایت از واحدهاي تولیدي پوشاك پراشتغال ترین صنعت کشور را تشکیل می دهد همان طوري که واحد تولیدي

 
زاگرس پوش و نساجی بروجرد به ترتیب براي 350 و 540 نفر اشتغال ایجاد کردند. 

وي خاطرنشان کرد: تمامی واحدهاي صنعتی تولید پوشاك زیرمجموعه انجمن نساجی پوشاك استان بوده و علاوه بر واحدهاي

 
صنعتی با اتحادیه هاي صنف خیاطان زنانه و مردانه همکاري و تعامل وجود دارد. 

اسماعیلی با اشاره به تغییر خط تولید بسیاري از کارگاه هاي تحت نظر انجمن نساجی در زمینه تولید ماسک بیان کرد: در ابتداي
شیوع بیماري باوجود مشکلاتی همچون کمبود و افزایش قیمت ماسک، با هماهنگی اداره صمت، بسیج اصناف استان و تفاهم نامه با

 
شرکت بافتینه پارچه مرغوب و باکیفیت بیش از 14 کارگاه با خط تولید ماسک تأمین می شود. 

مسئول انجمن نساجی و پوشاك لرستان بابیان این که شرایط مقابله با کمبودها فراهم است گفت: ماسک هاي تولیدشده کارگاه هاي
مذکور باقیمت مصوب 1200 تومان و از طریق 10 ایستگاه توزیع ماسک واقع در 10 مسیر از میدان 22 بهمن تا میدان امام
حسین(ع) خرم آباد در اختیار مردم قرار می گیرد و مشکلی در زمینه ماسک وجود ندارد؛ ایستگاه ها در شهرهاي استان نیز دایر می

 
شود. 



وي بیان کرد: سالانه به همت کارگاه هاي تولیدي پوشاك بیش از پنج هزار البسه مدارس به دانش آموزان بی بضاعت اهدا می شد که
امسال با توجه به عدم برگزاري فیزیکی کلاس هاي آموزشی تنها دو کارگاه در زمینه تولید پوشاك مدارس و رفع مایحتاج مردم اقدام

 
کردند. 

انتهاي پیام/



مدیریت مناسبت گرا و روزمرگی هاي آن

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/08/17

خبرگزاري فارس مازندران ـ سرویس اقتصادي| در ادامه
افتتاح پروژه هاي چند هزار میلیارد تومانی استان کرمان،
در روز 15 آبان توسط رئیس جمهوري و با همت
متخصصان داخلی فاز اول یکی از مهم ترین و باارزش ترین
پروژه آبی و خاکی کشور با هدف انتقال و شیرین سازي
آب خلیج فارس به طول 305 کیلومتر به فلات مرکزي
ایران در کرمان با 16 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري
بخش خصوصی و تسهیلات بانکی کمتر از 30 ماه به بهره

 
برداري رسید که جاي شکر و قدرشناسی دارد. 

اما آبرسانی به شهرهاي گروه الف از سد البرز به عنوان یکی از مهم ترین طرح هاي صنعت آب شمال کشور با دو پروژه خط انتقال 65
کیلومتري و تصفیه خانه براي تامین 600 لیتر بر ثانیه آب شرب بابل و همچنین شهرهاي امیرکلا، هادي شهر، بابلسر و فریدونکنار و

 
بخش بابلکنار و مرکزي بابل بخاطر سه کیلومتر شبکه شهري معطل بهره برداري است! 

پروژه هفت ساله اي که با وجود اتمام فاز اول تصفیه خانه و تکمیل خط انتقال، متاسفانه به خاطر رینگ نشدن دو منبع ذخیره کتی و
کیجا تکیه در داخل شهر بابل به طول سه کیلومتر و عدم اجراي عملیات انتقال آب تصفیه خانه به خط اصلی شبکه پایدار نخواهد شد

 
و معضل کم آبی همچنان مردم بابل را می آزارد. 

متاسفانه روزمرگی و فقدان مدیریت استراتژیک برخی مدیران مناسبت گراي استانی و شهرستانی موجب عدم استفاده مردم بابل و

 
شهرهاي گروه الف از سرمایه گذاري چند صد میلیارد تومانی شده است.  

پروژه عظیم انتقال آب از خلیج فارس به کرمان محصول تفکر استراتژیک مدیران کویري، کرمانی ها و وزیر صمت ( استاندار سابق
کرمان) است، طرحی که با 90 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري جدید تحول شگرفی در اقتصاد، صنعت، کشاورزي، تولید گردشگري

 
و اشتغال استان هاي کرمان، یزد و هرمزگان ایجاد خواهد کرد. 

این درحالی است که برخی مدیران استان مازندران و بابل مشغول امور کم اهمیت، شرکت در مراسم ها و افتتاح روکش آسفالت
محلات هستند، وقتی براي پروژه هاي زیربنایی نمی گذارند، جرات ریسک ندارند و خودشان را درگیر چالش حل مشکلات اصلی و

 
اساسی مردم نمی کنند، آن وقت نمونه هم می شوند! 

 
آیا این دو طرح مهم آبی قیاس خوبی براي کارآمدي و تفکر استراتژیک مدیران کرمانی و مازندرانی نیست!؟ 



 
یادداشت: ایرج نیازآذري 

انتهاي پیام/86048/ج



تأمین اجتماعی + اخبار پولی مالی + اخبار بیمه + حمایت از
بیکاران + کرونا

کرونا، بیکاري و راهکارهاي حمایت از بیکاران

منبع: پولی مالیشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/08/17

اخبار پولی مالی-سازمان تأمین اجتماعی تسهیلات لازم را به کارفرمایان براي حفظ اشتغال موجود در شرایط کرونا (با امهال
و استمهال و تقسیط بدهیهاي معوق) ارائه می کند.

اخبار پولی مالی-سازمان تأمین اجتماعی تسهیلات لازم را
به کارفرمایان براي حفظ اشتغال موجود در شرایط کرونا
(با امهال و استمهال و تقسیط بدهیهاي معوق) ارائه می

کند.



معیشت مردم باید دغدغه اصلی دولت مردان باشد

منبع: روزنامه آراز آذربایجانشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/08/17

گروه اقتصادي: واقعیت این است که شهروندان ایرانی به ویژه گروه هاي کم درآمد و حتی طبقه متوسط ایران اکنون از نظر
معیشتی روزگار خوشی ندارند و دولت و مجلس و سایر نهاد هاي اداره کننده کشور باید به فکر حل این تنگنا باشند و رنج و

درد مردم را کاهش دهند. نگاهی از سر اشاره به رسانه هاي (...)

گروه اقتصادي: واقعیت این است که شهروندان ایرانی به ویژه گروه هاي کم درآمد و حتی طبقه متوسط ایران اکنون از نظر
معیشتی روزگار خوشی ندارند و دولت و مجلس و سایر نهاد هاي اداره کننده کشور باید به فکر حل این تنگنا باشند و رنج و درد مردم

 
را کاهش دهند. 

نگاهی از سر اشاره به رسانه هاي ایرانی و حتی رسانه هاي فارسی زبان ایرانی که در خارج از کشور خبر و تحلیل منتشر می کنند

 
نشان می دهد وضعیت بسیار پیچیده اقتصاد ایران بیشترین نمود را در طرح مسائل ایران دارد. 

شمار قابل اعتنایی از سیاستمداران ایرانی که در دو جناح اصلی سیاسی ایران و در نهاد هاي مجلس، دولت و سایر نهاد هاي اصلی

 
کشور جاي دارند نیز در سخنان و نوشته هاي خود و در تریبون هایی نیز همین مقوله را در کانون توجه قرار داده اند. 

 
از سوي دیگر شهروندان ایرانی نیز اکنون بر اساس نوشته ها و گفته هاي مدیران کشور در بدترین موقعیت اقتصادي قرار دارند. 

نتایج پژوهش هاي رسمی و غیررسمی نشان می دهد دهک هاي کم درآمد جامعه ایرانی که تنها محل کسب درآمدشان فروش نیروي
کار است به دلیل عقب ماندن نرخ رشد مزد ها از نرخ تورم هر روز بخش بیشتري از قدرت خریدشان کاهش می یابد و اکنون و

 
متاسفانه طبقه متوسط ایرانی نیز زیر ضرب تورم شتابان به سوي گروه هاي کم درآمد رانده می شود. 

اکثریت اعضاي مجلس تازه تاسیس شده در این چند ماه گذشته بنا بر نوشته برخی خبرگزاري هاي منتقد دولت هر روز و به هر
مناسبت از دولت انتقاد می کنند که ناکارآمد است و توانایی اداره اقتصاد ایران را ندارد و براي اینکه وضعیت شهروندان به ویژه گروه

 
هاي کم درآمد بدتر از این نشود و بهبود یابد، طرح هاي پرشماري به مجلس ارائه می کنند. 

رهبران احزاب و گروه هاي سیاسی و طیف هاي گوناگون جناح سیاسی رقیب دولت نیز همین رفتار را دارند و با انتقاد هاي پرشمار و

 
روزانه از دولت می خواهند شاید به دولت فشار بیاورند که قوي تر کار کند. 

 
از سوي دیگر دولت نیز اصرار دارد که با همه توانایی و دانایی هایی که دارد براي کمک به شهروندان فعالیت می کند. 

 
فرع و اصل داستان 

واقعیت این است که شهروندان ایرانی به ویژه گروه هاي کم درآمد و حتی طبقه متوسط ایران اکنون از نظر معیشتی روزگار خوشی

 
ندارند و دولت و مجلس و سایر نهاد هاي اداره کننده کشور باید به فکر حل این تنگنا باشند و رنج و درد مردم را کاهش دهند. 

 
اما تجربه نشان داده است این مساله ساده اي نیست و نیازمند راه رفتن در مسیر کارآمدي در کسب وکار ها و اقتصاد کلان است. 

یکی از گرفتاري هاي اقتصاد ایران که روي مسائل اقتصادي اصلی سایه انداخته و روزمرگی را بر کسب وکار و معیشت مردم سخت
کرده و کوهی از مسائل کوچک و بزرگ درست کرده این است که مدیران حاشیه ها را می بینند، اما اصل داستان بدبختی ها و

 
مستاصل شدن اقتصاد را نمی بینند. 

بخشی از این مساله برمی گردد به رفتار هاي سیاسی و اینکه به هر حال سیاستمداران باید هواي مردم را داشته باشند و شهروندان

 
ببینند و بشنوند که آن ها در جلوي صف ایستاده اند. 

بخش دیگري، اما این است که تخصص و دانش اقتصاد و مهارت هاي مهم و کافی براي برنامه ها و سیاستگذاري هاي اقتصادي نادیده

 
گرفته می شود و مسائل نیز حل نمی شوند. 

اقتصاد ایران اکنون دو گرفتاري اصلی دارد که اگر برطرف نشوند نمایندگان مجلس و کادر دولت و سایر افراد و احزاب نمی توانند



همین مسائل معیشتی را نیز حل کنند و با همه تلاش ها درجا زده و گامی به جلو نخواهند گذاشت. در ادامه این دوگرفتاري را یادآور

 
می شویم. 

 
کسري بودجه 

دولت هاي ایران به دلیل درآمد افسانه اي به دست آمده از صادرات نفت خام هرگز براي خرج کردن خست به خرج نمی دادند و به

 
همه گروه هاي اجتماعی و اقتصادي رسیدگی هم می کردند و یارانه نیز می دادند. 

اما در همین حال هرسال نیز با کسري بودجه مواجه می شدند، زیرا در جریان اجراي بودجه برخی سال ها با هزینه هاي پیش بینی
نشده روبه رو می شدند و با توجه به اطمینان از درآمد نفت آن هزینه ها را پوشش می دادند و بنابراین در شرایط ثبات درآمدي هم با

 
کسري بودجه مواجه می شدند. 

دولت هاي ایران بدون آگاهی از پیامد هاي محل تامین کسري بودجه راه آسان استقراض از بانک مرکزي را در پیش می گرفتند و با

 
دمیدن بر تنور رشد نقدینگی در غیاب رشد تولید، شعله تورم را بالا می کشیدند. 

حالا دو سالی است علاوه بر نکته یاد شده دولت با درآمد هاي محقق نشده نیز مواجه شده است و دیگر آن درآمد افسانه اي وجود

 
ندارد. 

در این وضعیت است که برخی برآورد ها نشان می دهد که دولت با توجه به افزایش هزینه هاي کرونا و به خواب رفتن فعالیت هاي

 
گوناگون و کاهش شدید کسب و کار هاي خدماتی روبه رو شده و درآمد هاي مالیات هاي پیش بینی شده نیز محقق نخواهند شد. 

گفته می شود کسري بودجه دولت امسال شاید 220 هزار میلیارد تومان باشد که باید از محل فروش سهام شرکت هاي دولتی، فروش

 
اوراق قرضه و مالیات هاي جدید به دست آید. 

نمایندگان مجلس به جاي ارائه طرح هاي گوناگون که شماري از آن ها هزینه هاي تازه درست می کنند به فکر راه حل هاي اساسی
باشند. در همه تاریخ معاصر کشور هاي جهان براي تامین نیاز هاي خود یا به پس انداز شهروندان و به درون کشور چشم می دوزند و
با استفاده از ابزار هاي مناسب و سیاست هاي پولی کارآمد خود را به پس انداز ملی وصل می کنند. در وضعیت فعلی ایران نیز به نظر
می رسد باید این راه را رفت، اما در مجلس و در دولت راه ورود به این محل کسب درآمد به دلیل مخالفت با نرخ بهره بالاي بانکی و یا

 
نرخ مناسب براي فروش اوراق قرضه نیز همین دردسر هست. 

از طرف دیگر به دلیل سیاست خارجی موجود راه ورود سرمایه یا تامین کسري بودجه از نهاد هاي بین ا لمللی مثل بانک جهانی،
صندوق بین المللی پول، بانک هاي توسعه اي مثل بانک توسعه اسلامی یا قرض از پس انداز هاي ملی سایر کشور ها نیز مسدود شده

 
است. 

در حال حاضر راه هاي تامین کسري بودجه به محل هاي خطرناکی وصل شده است که تورم را افزایش می دهد و گرانی به بار آمده

 
است. 

 
در چنین وضعیتی دولت زیر فشار افکار عمومی می خواهد با گران فروشی مجادله کند و این سرچشمه بسیاري از مصیبت هاست. 

مدیران دولت و به ویژه مجلس قانونگذاري باید به جاي بیراهه رفتن و مبارزه بیهوده با گرانفروشی به سرچشمه تورم افسار پاره کرده
توجه کنند و راهی را بروند که دیگر کشور ها رفته اند. تا روزي و سالی که بودجه سالانه با توجه به واقعیت هاي سرسخت تهیه و اجرا
نشود هزاران هزار سخنرانی و ارائه طرح و لایحه و بخشنامه و دستور، راه به جایی نمی برد. نرخ هاي تورمی 30 – 40 درصدي اقتصاد

 
کشور را فلج خواهد کرد و هر راهی برویم تا رفاه مردم بیشتر شود، ریختن پول به ته چاه است. 

 
سرمایه گذاري 

سرمایه گذاري، موتور رشد است و تا زمانی که این موتور خاموش است نمی توان از اقتصاد انتظار معجزه داشت. سرمایه گذاري به
رشد بالاتر اقتصاد منجر می شود و درآمد ملی افزایش می یابد و به این ترتیب درآمد سرانه افزایش می یابد و سطح رفاه مردم بالا می

 
رود. 

به گزارش آراز آذربایجان به نقل از شعار سال، در ایران متاسفانه در دهه 1390 شاهد روند کاهنده سرمایه گذاري بوده و هستیم. به
طوري که در برخی سال ها و به طور متوسط میانگین سرمایه گذاري در ایران کمتر از نرخ استهلاك بوده است. در غیاب سرمایه
گذاري، اشتغال ایجاد نمی شود و بر ابعاد بیکاري اضافه شده و سطح رفاه شهروندان کاهش می یابد. فشار هایی که در این سال ها بر



بخش خصوصی آمده و نیز مسدود شدن راه ورود سرمایه هاي ایرانیان خارج از کشور و نیز سرمایه گذاران بین المللی موتور رشد
خاموش باقی خواهد ماند و به این ترتیب اقتصاد، کسب وکار و معیشت مردم کم رونق تر خواهد شد.



تشکیل کارگروه تحول اقتصاد کشاورزي در شرق گلستان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/08/17

 به گزارش خبرگزاري فارس از گنبدکاووس، استان
گلستان در شمال شرق کشور یکی از استان هایی است که در کنار ظرفیت هاي پرشمار اقتصادي، فرهنگی، اجتماعی و گردشگري

 
مزیتی نسبی به نام کشاورزي را داراست که استان گلستان را در سطح کشور در بسیاري از مولفه ها شاخص و زبان زد کرده است. 

این مزیت نسبی و ظرفیت سرشار اما به دلیل عدم توجه کافی و کمبود نگاه هاي علمی و تخصصی نتوانسته تا به امروز آنگونه که باید
در حوزه اشتغالزایی و رفع بسیاري از محرومیت ها به کمک استان گلستان بیاید که برخی از کارشناسان آن را ناشی از عدم توسعه

 
صنایع تکمیلی کشاورزي و عدم توجه به زنجیره ارزش می دانند. 

به همین منظور به ابتکار نماینده مردم شرق استان گلستان در مجلس شوراي اسلامی کمیته اي با محوریت تحول اقتصادي با
استفاده از ظرفیت هاي حوزه کشاورزي با حضور ادارات و نهادهاي ذي ربط تشکیل شده است تا بررسی راهکارهاي توسعه بخش در

 
این حوزه به معیشت مردم در این منطقه محروم کمک شود. 

 
 



 
 

نخستین جلسه این کارگروه با حضور رئیس دفتر نماینده مردم شرق استان در مجلس شوراي اسلامی، مدیر جهاد کشاورزي
شهرستان گالیکش، دبیر گروه مشاورین نماینده، مشاور حوزه کشاورزي نماینده، مدیر مرکز آموزش جهاد دانشگاهی گنبدکاووس، و
تعدادي از کارشناسان و صاحب نظران حوزه کشاورزي در سالن جلسات دفتر «رضا آریان پور» نماینده این حوزه انتخابیه در مجلس

 
برگزار شد. 

از مهم ترین مصوبات این جلسه که با بررسی وضعیت صنایع تبدیلی و تکمیلی در حوزه انتخابیه صورت پذیرفت می توان به تدوین
اسناد زنجیره هاي ارزش، همکاري بین بخشی براي توسعه اشتغال روستایی اشاره کرد که مقرر شد با همکاري جهاد کشاورزي

 
مشکلات این حوزه احضا شده و پس از بررسی و ارائه راهکار براي اجرا به دستگاه هاي متولی تقدیم شود. 

در این جلسه با نظر و تصمیم اعضاي کارگروه مدیر جهاد دانشگاهی گنبدکاووس که ارائه دهنده خدمات به شرق استان گلستان می
باشد به عنوان دبیر کارگروه انتخاب و مسوول پیگیري علمی و مطالعاتی راهکارهاي مدنظر براي توسعه اشتغال با محوریت کشاورزي

 
در منطقه شد. 

انتهاي پیام/83014



از طرفداري بخش خصوصی تا حمایت از اشتغال هاي کوچک

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/08/17

خبرگزاري فارس – سارا تقی زاده: چیزي تا شروع زندگی
مشترکش نمانده، از همان روز عقدشان قرار بر این بود که
بعد از اربعین عروسی کنند که سر و کله کووید19 پیدا
شد؛ هم مراسم عروسی در هوا معلق ماند و هم کارش.
کارگر رستوران بود و پاره وقت در تولیدي لباس هم کار
می کرد اما کرونا باعث تعلیقش از رستوران شده بود و
فقط همان کار پاره وقت تولیدي مانده بود؛ آن هم که
پاسخگوي هزینه هاي شروع زندگی، حتی بدون مراسم هم

 
نبود. 

مدت ها بود که در تولیدي لباس کار می کرد و به قول معروف چم و خم کار دستش آمده بود، اگر یک مغازه براي خودش داشت
قطعاً اوضاع از این راحت تر بود و می توانست خانه مناسبی اجاره کند. اما داشتن یک مغازه لباس فروشی با بیعانه و اجاره کم خودش
یک آرزویی جدا از اجاره خانه بود. او مانده بود و فشار خانواده عروس و جهازي که پدرهمسرش برایش جا نداشت و غول اجاره خانه و

 
خرید ها... 

امروزه یکی از مهم ترین معضلات کشور ما اشتغال زایی و کسب و کار جوانان است. مشکلی که اگر دولت و ملت آن را جدي نگیرند
اوضاعی هزار برابر بدتر از اوضاع فعلی پیش خواهد آمد. جوانانی که سن ازدواجشان می گذرد و به دلیل عدم وجود شغل و درآمد
کافی از تشکیل زندگی عاجزند و بازداشتگاه هایی که پر هستند از جوانانی که قطعاً اگر شرایط کار برایشان مهیا بود از صد فرسخی

 
کلانتري عبور هم نمی کردند. 

فراهم بودن بستر کار، شرایط عادلانه براي اشتغال و درآمد کافی از جمله مواردي است که روز به روز بیشتر اهمیت و به علاوه کمبود
آن به ما ثابت می شود؛ آنچنان که رهبر معظم انقلاب در خصوص آن فرمودند: «الان مسئله ي اشتغال حقیقتاً جزو چند مسئله ي
درجه اول ماست؛ امروز مسئله ي اشتغال در کشور ما یک مسئله ي بسیار مهم و اساسی است و اگر برنامه ریزي خوب و کارآمد و
عمل جدي دنبال این عنوان وجود داشته باشد، به وضوح مشکلات به تدریج کاهش پیدا خواهد کرد. پرداختن به مسئله اشتغال و
فعالیت تولیدي و مفید، وظیفه اي است که از معنا و مفهوم جمهوري اسلامی می جوشد. پرداختن به مسئله اشتغال یکی از مهم ترین

 
گره گشایی ها در کار مردم است و گره گشایی، سیره علوي است». 

نام سال آخر قرن را جهش تولید گذاشتند تا شاید بتواند طلسم بیکاري در ایران را باطل کند، طلسمی که نه تنها دولت و مسئولین
بلکه همین مردم کوچه و بازار خودمان هم در آن دخیل اند. موضع دفاع نگیرید اگر خودتان هم کالاي خارجی می خرید! اگر لباس
هایتان باید حتماً کار ترك باشد و در مغازه هاي مختلف دنبال برندهاي غیرایرانی می گردید و از آنطرف فرزندانتان بیکارند لطفاً اول



 
یقه خودتان را بگیرید بعد به مسئولین هم می رسیم. 

تا وقتی خریدار کارهاي تولید خارجی را دنبال می کند، تولیدکننده ایرانی که همان فرزند من و تو است باید در خانه بنشیند. البته
بی انصافی نکنیم، زیادند مردم باانصافی که براي کمک به اشتغال جوانان و اقتصاد مملکت از تولیدات داخلی استفاده می کنند و

 
نگرانی جوانان را از بابت فروش محصولاتشان کاهش می دهند؛ این همان وظیفه ملت در برابر اشتغال زایی است. 

در کنار این ملت، مسئولین نیز وظایف اساسی و مهمی برعهده دارند که اگر به درستی از پسش بربیایند به تدریج می توان غول
بیکاري را شکست داد. به همین منظور در 16 بهمن ماه سال 90 قانون بهبود مستمر محیط کسب و کار با رویکرد رفع موانع تولید در
قالب 29 ماده، به تصویب مجلس شوراي اسلامی رسید که البته گفتنی است بخش زیادي از این 29 ماده و 53 حکم همچنان اجرا

 
نشده و یا ناقص اجرا شده است. 

دهقان دهنوي معاون وزیر اقتصاد سال گذشته در خصوص اجراي ناقص این قانون گفت: اجراي ناقص قانون بهبود مستمر فضاي

 
کسب و کار علت هاي مختلف دارد. اما وزارت اقتصاد مشغول سهولت بخشیدن به شاخص هاي کسب و کار است. 

وي افزود: شرایط کسب و کار تابع شرایط اقتصادي و عوامل بیرونی و درونی کشور است؛ اما هنوز موفق نشده ایم در کمیسیون
اقتصادي مجلس گزارش اقدامات انجام شده در بهبود فضاي کسب و کار را ارائه دهیم. این در حالی است که 5 اقدام مهم و اساسی در

 
حال انجام است. 

 از این ها که بگذریم، یکی از مهم ترین بسترهاي حمایت از کسب و کار ایرانی، فراهم آوردن فضاي مناسب براي عرضه محصول
ایرانی در سطح شهرها است که طبق ماده 16 قانون بهبود مستمر محیط کسب و کار، شهرداري ها موظف اند به منظور بالابردن
امکان دسترسی تولیدکنندگان کوچک و متوسط ایرانی به بازار مصرف و ایجاد امنیت براي فروشندگان کم سرمایه با استفاده از زمین
هاي متعلق به خود و یا وزارت راه و شهرسازي، مکان هاي مناسبی براي عرضه کالاهاي تولید داخلی آماده نمایند و بر مبناء قیمت
تمام شده به صورت روزانه، هفتگی و ماهانه به متقاضیان عرضه کالاهاي ایرانی اجاره دهند. حالا نوبت به شهرداري شهرهاي مختلف

 
می رسد که وظیفه قانونی شان را براي حل مشکل اشتغال عملی کنند. 

قطعاً در سراسر شهرها و استان هاي کشور زمین هاي بسیاري وجود دارد که شهرداري ها بتوانند با در اختیار گذاشتن آن ها به

 
فروشندگان و تولیدکنندگان کالاهاي داخلی، با هزینه اي مناسب قدم بزرگی در رفع مشکل بیکاري جوانان بردارند. 

البته طبق آیین نامه، تولیدکنندگان و یا فروشندگانی که قصد دارند از امکانات دولت براي تولید یا فروش محصولات خود استفاده
کنند باید داراي شرایطی باشند؛ طبق این شرایط تولیدکنندگان با اشتغال کمتر از 50 نفر و مشاغل خانگی که مجوز فعالیت از یکی از
وزارتخانه هاي صنعت، معدن وتجارت، جهاد کشاورزي، تعاون، کار و رفاه اجتماعی یا اتحادیه هاي صنفی داشته و یا داراي معرفی نامه
از اتحادیه هاي تولیدي و یا مراجع ذیصلاح دیگري که برابر قوانین و مقررات مسئولیت صدور مجوز فعالیت واحدهاي تولیدي موضوع

 
این آئین نامه را داشته باشند، می توانند تقاضاي خود براي تأمین مکانی براي تولید محصولات خود اقدام کنند. 

شهر مقدس قم نیز به عنوان هفتمین شهر پرجمعیت ایران با جمعیتی حدود یک میلیون و 200 هزار نفر، قطعاً با مشکل بیکاري روبه
رو است و به دنبال آن مشکلات دیگري هم دارد و خواهد داشت؛ لذا براي پیشگیري از آینده نامعلومی که بیکاري قرار است براي قم
رقم بزند و همچنین بهبود اوضاع زندگی جوانان، شهرداري قم به عنوان یکی از نهادهاي دست اندرکار تسهیل شرایط کسب و کار باید

 
چاره اي بیندیشد و قانون بهبود مستمر فضاي کسب و کار را اجرایی کند. 



همانطور که می دانید شهر قم یک شهر گردشگري زیارتی است که هرساله گردشگران زیادي از نقاط مختلف ایران و جهان به آن
سفر می کنند؛ بنابراین به آسانی می توان بستر کار را براي جوانان قمی فراهم ساخت. شهرداري قم بایستی با در اختیار گذاشتن
زمین هاي بلااستفاده البته در نقاطی از شهر که در آن شرایط کسب و کار و فروش فراهم است، امکان اشتغال جوانان و نجات آینده

 
شهر را ایجاد کند. 

سیدامیر سامع معاون خدمات شهري و امور اجتماعی شهردار قم در گفت وگو با خبرنگار فارس در پاسخ به این سوال که شهرداري قم
چه اقدامی در راستاي اجراي ماده 16 قانون توسعه کسب و کار انجام داده است گفت: اینکه اشتغال شهري و افرادي که خوداشتغال

 
هستند و تولیدات خانگی دارند بتوانند محل هاي درستی داشته باشند امر مهمی است. 

وي با تاکید بر اینکه مواد قانونی مهمی داریم که اداره کل صنعت، معدن و تجارت متولی هستند تا در بخش هاي مختلف زمینه

 
اشتغال و خدمات ارزان را فراهم کنند افزود: در حوزه بازارها، تجاري ها، اتحادیه و اصناف و بازرگانی در حال کار هستند. 

معاون شهردار قم با بیان اینکه ماده 16 قانون توسعه کسب و کار یکی از مواد قانونی است در کنار ده ها مواد قانونی که می تواند به
حوزه کسب و کار کمک کند اظهار کرد: سازمان میادین در این زمینه متولی است و راه و روش هایی فراهم شده تا بتوانیم در این

 
زمینه عملکرد درستی داشته باشیم؛ ایجاد شهرك هاي تخصصی خودرو و صنوف یکی از عملکردهاي اخیر بوده است. 

 
  

 
حمایت شهرداري از اشتغال هاي کوچک 

وي با اشاره به ایجاد فروشگاه هاي همشهري و ریحان براي عرضه مایحتاج عمومی در شهر گفت: فروشگاه هاي همشهري با سرمایه
گذاري شهرداري یا بخش خصوصی ایجاد می شود، 23 فروشگاه همشهري داریم که در کنار آن فروشگاه هاي ریحان هم ایجاد شده
که در زمین هایی است که ساخت و سازي فعلا ندارند و با مجوز ارزان قیمت فعال می شوند؛ بیش از 45 فروشگاه ریحان هم در شهر

 
داریم که به صورت مستقیم ارائه خدمات در حوزه میوه وتره بار را انجام می دهند. 

سامع با اشاره به برنامه اختصاص فضایی در بوستان ها براي کسب و کارهاي خانگی افزود: صورت جلسه اي با نهادهاي مرتبط داشتیم
که آماده ایم در بوستان ها به صورت کنترل شده و چرخشی سازه هایی راه اندازي کرده و افرادي که تولیدات خانگی دارند در دوره

 
زمانی 15 روزه تا یکماهه در آنها فعالیت کنند که لیست این مکان ها را هم ارائه به اداره کل صمت تحویل داده ایم. 

وي بیان کرد: متولی اجرا و بهره برداري از این فضاها اداره کل صمت است و از نظر تعداد بوستان ها با مشورت سازمان پارك ها آنها
را تامین کردیم و آمادگی داریم تا در اختیار متولیان قرار دهیم و فضا را مهیا کنیم و خوداشتغال ها و سرپرستان خدمات را ارائه

 
کنند. 

 
  

 
تشدید مشکلات صنوف به دلیل کرونا 



محمود سیجانی مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان قم هم در این خصوص، با بیان اینکه بیش از 34 هزار واحد صنفی مجوز دار
در بخش هاي توزیعی، خدماتی، تولیدي و فنی در استان قم فعال است، شرایط شیوع کرونا را موجب تشدید مشکلات صنوف در

 
استان قم عنوان کرد. 

وي مشکلات اقتصادي سال هاي اخیر را مورد توجه قرار داد و افزود: با توجه به شرایط ایجاد شده دراثر شیوع ویروس کرونا و کاهش
رفت و آمد مردم در سطح شهر، بازار فروش اصناف مختلف با کاهش مواجه شده که این موضوع براي ادامه فعالیت آن ها، مشکل ساز

 
است. 

سیجانی با اذعان به اینکه نیازمند مشارکت و همراهی دستگاه هاي مختلف در استان براي رفع مشکلات صنوف هستیم بیان کرد:
خصوصا با شیوع کرونا و کاهش فعالیت هاي صنوف نیاز است تا دستگاه هاي اجرایی دراخذ عوارض، مالیات، بیمه و سایر پرداختی

 
هاي قانونی از اصناف انعطاف بسیاري داشته باشند. 

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان قم با تاکید بر اینکه به طور مستمر در جلسات استانی، خصوصا در جلسه ستاد تسهیل و رفع
موانع تولید و اشتغال خواستار حمایت نهادهاي مختلف از صنوف هستیم افزود: البته براي حمایت از صنوف مردم هم نقش ویژه اي

 
دارند و باید حمایت بیشتري از کسب و کارها داشته باشند. 

هفت شهرك صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، ثامن الائمه (ع)، قنوات و فناوري اطلاعات و ارتباطات
(I.C.T) و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود در قم وجود دارد و 2 هزار و 300 واحد صنعتی کوچک، متوسط و
بزرگ در قم فعال هستند که از این تعداد حدود 90 درصد مربوط به صنایع کوچک و متوسط است؛ همچنین بیش از 53 هزار نفر در

 
واحدهاي صنعتی استان فعالیت می کنند.  

در سال هاي اخیر با مشکلات اقتصادي ایجاد شده و به تبع آن در ماه هاي اخیر در پی شیوع کرونا بار سنگینی بر دوش صنوف و
صنایع قرار گرفته و بسیاري از آنها در مرز تعطیلی هستند و هرکس و هر نهادي باید به حد توان وظایف خود را در قبال جهش تولید

 
انجام دهد و کم کاري خود را بر دوش دیگر نهادها نیندازد. 

 
  

 
طرفدار بخش خصوصی هستم 

استاندار قم هم در این خصوص با تاکید بر اینکه بناي حمایت از بخش خصوصی وجود دارد خاطرنشان کرد: بارها گفته ام که هرجا

 
اختلافی بین مدیر دولتی با کارآفرین و مدیر بخش خصوصی وجود داشته باشد، طرف بخش خصوصی هستم. 

بهرام سرمست خواستار حمایت از کسب و کارها شد و با تاکید بر اینکه مدیران باید خود را جاي کارآفرین بگذارند و انتظارات آنها را

 
برآورده کنند، گفت: کسی که در این شرایط کارآفرینی می کند، در واقع در خط مقدم، جهاد و جنگ می کند. 

وي اولویت هاي توسعه قم را متفاوت عنوان و تصریح کرد: استان قم در ابعاد گوناگون از جمله صنعت، جاي توسعه دارد و خوشه ها و

 
نواحی صنعتی ظرفیت بسیار مهمی هستند.   



آنچه که به چشم می خورد جدا از کم و کاستی هایی که در عملکرد نهادهاي تخصصی حوزه کسب و کار مشاهده می شود، فرافکنی
و تلاش براي فرار از وظیفه و مسؤولیت ها از سوي نهادهاي همکار است. تا سخن از رفتار مستقل هر دستگاه براي توسعه کسب و کار
می شود عموما نوك پیکان وظایف و مسوولیت ها را به سمت وزارت صمت می برند و وظایف خود را هم منوط به انجام وظایف آنها

 
می کنند. 

توسعه کسب و کار و اقتصاد کشور نیاز به همت همگانی و عزم ویژه مردم و مسوولان دارد؛ درست است که هرکس وظیفه خاص خود
را دارد، اما این وظیفه خاص دلیل نمی شود که ما از وظایف همگانی و عمومی خود نسبت به دیگران چشم پوشی کنیم. شهرداري،
استانداري، اداره کل صمت و ادارات و نهادهایی از این دست هرکدام این فرصت را دارند که به خودي خود پیشران و محرك چرخه
اقتصاد و توسعه کسب و کارها باشند. البته نباید از قدرت مردم براي حمایت از کسب و کارها هم غافل شد و مردم هم وظیفه مهمی

 
بر عهده دارند. 

انتهاي پیام/7802730



گام موثر دانشگاه آزاد زنجان براي افزایش مهارت هاي فنی دانشجویان/

دانشجویان با ''مهارت هاي فنی'' آشنا می شوند

منبع: تسنیمشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/08/17

گروه استان ها - رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان زنجان از انعقاد تفاهم نامه دانشگاه آزاد زنجان با چهار دستگاه اجرایی و
علمی در زنجان در راستاي آشنایی دانشجویان با مهارت هاي فنی خبر داد.

گروه استان ها - رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان زنجان
از انعقاد تفاهم نامه دانشگاه آزاد زنجان با چهار دستگاه
اجرایی و علمی در زنجان در راستاي آشنایی دانشجویان با

 
مهارت هاي فنی خبر داد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از زنجان، علیرضا فیروزفر
امروز در جمع اصحاب رسانه به انعقاد تفاهم نامه پنج
جانبه بین دانشگاه آزاد اسلامی استان زنجان با چهار
دستگاه اجرایی و علمی دیگر اشاره و اظهار داشت: هدف
اصلی از انعقاد این تفاهم نامه ایجاد مسیري براي کشف

الگوي مهارت آموزي دوگانه براي دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی است که دانشجویان قبل از فارغ التحصیل شدن با مهارت هاي

 
کارآفرینی و فنی آشنا شوند. 

وي افزود: این تفاهم نامه بین دانشگاه آزاد استان زنجان با اتاق بازرگانی، اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی ، اداره کل فنی و حرفه

 
اي و کلینیک صنعتی بسیج استان زنجان منعقد شده است. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان زنجان تصریح کرد: راهبرد و رویکرد جدید دانشگاه آزاد اسلامی با توجه به رسالت آموزشی و

 
اجتماعی این نهاد بزرگ علمی براي دانشجویان "مهارت آموزي" در کنار آموزش است. 

 
لبیک بسیج دانشجویی دزفول به نداي رهبر معظم انقلاب؛ راه اندازي قرارگاه جهادي مبارزه با کرونا 

 
محکومیت اهانت به پیامبر اسلام از سوي کانون هاي دانشجویی دانشگاه آزاد 

وي در ادامه با ابراز تاسف از اینکه در سال هاي گذشته فاصله بین آموزش و کار زیاد بوده است، گفت: اگر فاصله زمانی و مکانی بین
آموزش و کار کاهش یابد قطعا اثربخشی آن براي جامعه بیشتر خواهد بود که هدف اصلی ماهم در این تفاهم نامه این است که فاصله
موجود حذف شود یا به حداقل برسد. اگر دانشجویان با مهارت هاي فنی آشنا شوند قطعا می توانند با فارغ التحصیل شدن در

واحدهاي تولیدي و بنگاه هاي خصوصی مشغول به کار شوند.



انعقاد تفاهم نامه همکاري دانشگاه آزاد اسلامی و سماي استان چهارمحال و

بختیاري

منبع: آناشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/08/17

تفاهم نامه اي بین رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري و معاون دانشگاه و رئیس مرکز آموزشی و
فرهنگی سماي واحد شهرکرد به منظور افزایش دید کارآفرینانه به امضا رسید.

 
 

تفاهم نامه اي بین رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري و معاون دانشگاه و رئیس مرکز آموزشی و فرهنگی سماي
واحد شهرکرد به منظور افزایش دید کارآفرینانه به امضا رسید. به گزارش خبرنگار خبرگزاري آنا از شهرکرد، به منظور افزایش دید
کارآفرینانه، توسعه و بهبود اشتغال پذیري، لزوم نقش آفرینی فعال دانشگاه آزاد اسلامی در عرصه مهارت آموزي، تحقق دانشگاه
کارآفرین و بسترسازي براي اشتغال دانش بنیان در استان چهارمحال و بختیاري، تفاهم نامه اي بین رئیس دانشگاه آزاد اسلامی

 
استان چهارمحال و بختیاري و معاون دانشگاه و رئیس مرکز آموزشی و فرهنگی سماي واحد شهرکرد به امضا رسید. 

مدیر مرکز رشد واحدهاي فناور دانشگاه آزاد اسلامی شهرکرد در حاشیه عقد این تفاهم نامه اظهار کرد: سال هاي اخیر، نرخ رشد فارغ
التحصیلان دانشگاهی افزایش چشمگیري داشته؛ اما کمبود مهارت هاي کافی براي استخدام در بازار کار و کارآفرینی مهم ترین چالش

 
پیش روي فارغ التحصیلان است. 

 
 



مهدي جهانگیري افزود: مدرسه کسب و کار دانشگاه آزاد اسلامی واحد شهرکرد به منظور افزایش دید کارآفرینانه و توسعه و بهبود
اشتغال پذیري دانشجویان، تفاهم نامه اي بین دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري و معاونت آموزش هاي عمومی و

 
مهارتی استان چهارمحال و بختیاري منعقد کرد. 

وي بیان کرد: هدف از انعقاد این تفاهم نامه، تنظیم رابطه متقابل تحصیل با اشتغال و با تأکید بر ارتقاي مهارت هاي عمومی، حرفه اي
و فناوري پایه، افزایش سطح کارآمادگی افراد براي ورود به بازار کار و اشتغال، شناخت کسب و کار هاي نوین و گسترش دانش هاي

 
مهارتی مورد نیاز آن و توسعه و تقویت کاربرد فناوري هاي نوین در حوزه هاي مهارتی است. 

انتهاي پیام/4103/4062/



رتبه نخست صندوق کارآفرینی امید در پرداخت تسهیلات اشتغالزایی روستایی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/08/17

رئیس صندوق کارآفرینی امید شهرستان گنبدکاووس از
کسب رتبه نخست این صندوق در حوزه پرداخت تسهیلات

 
اشتغالزایی روستایی خبر داد. 

قورچایی در گنبدکاووس با اشاره به اینکه صندوق
کارآفرینی امید در راستاي سیاست هاي کلی نظام و دولت
تدبیر و امید براي اشتغالزایی و توسعه کسب و کارهاي
کوچک به صورت دائمی در حال تلاش و خدمت رسانی به

مردم است، اظهار کرد: تلاش مجموعه مدیران و پرسنل این صندوق رفع بیکاري و کمک به راه اندازي کسب و کارهاي خرد و پایدار

 
است. 

وي با بیان اینکه تسهیلات اشتغال روستایی یکی از طرح هاي صندوق کارآفرینی امید در راستاي اشتغالزایی است، افزود: در این

 
مسیر نیز صندوق کارآفرینی امید شهرستان گنبدکاووس توانسته به خوبی بدرخشید و در جایگاه هاي برتر قرار بگیرد. 

رئیس صندوق کارآفرینی امید شهرستان گنبدکاووس با تاکید بر اینکه کل تسهیلات پرداختی اشتغال روستایی در شهرستان
گنبدکاووس، 434 فقره تسهیلات طرح اشتغالزائی بوده است، خاطرنشان کرد: از این تعداد 223 فقره طرح هاي اشتغالزایی را به مبلغ

 
17 میلیارد و 47 میلیون تومان متعلق به تسهیلات پرداختی صندوق کارآفرینی امید بوده است. 

قورچایی با اشاره به اینکه با پرداخت این تسهیلات توسط صندوق کارآفرینی امید بالغ بر 305 نفر به صورت مستقیم صاحب شغل
شده اند، ادامه داد: در بین بانک هاي عامل شهرستان بیشترین تعداد پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی را صندوق کارآفرینی امید

 
گنبدکاووس داشته است که نشان از اهتمام ما براي کمک به حوزه اشتغالزایی است. 

وي با بیان اینکه صندوق کارآفرینی امید کنبدکاووس از لحاظ تعداد پرونده پرداختی رتبه اول صندوق کارآفرینی امید استان و از
لحاظ مبلغ تسهیلات پرداختی رتبه دوم صندوق استان را کسب کرده است، تصریح کرد: امیدواریم با تداوم این روند و حتی افزایش

خروجی تلاش ها بتوانیم شاهد برطرف شدن بیکاري جوانان شایسته این سرزمین باشیم.



اعطاي تسهیلات قرض الحسنه به فعالان حوزه هنر

منبع: همشهريشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/08/17

صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی به مشاغل و مراکز فرهنگی و هنري و رسانه اي با کارمزد 4 درصد تسهیلات می
دهد.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از باشگاه خبرنگاران
جوان، علی اکبر طهماسبی معاون توسعه مدیریت و منابع
انسانی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان شمالی از
اعطاي تسهیلات حمایتی براي حفظ و تثبیت فرصت هاي
شغلی بخش فرهنگ و هنر و رسانه با کارمزد چهار درصد و

 
عاملیت صندوق کارآفرینی امید خبر داد. 

وي گفت: تسهیلات حمایتی به کسب و کارها و مشاغل
فرهنگی، هنري و رسانه اي طبق برش استانی اختصاص
داده شده است. ناشران، مؤسسات قرآنی، ناشران دیجیتال،

کسب و کارهاي فضاي مجازي، تماشاخانه ها، گروه هاي تئاتر، آموزشگاه هاي آزاد هنري، استودیوهاي صدابرداري، شرکت هاي تهیه و
تولید آثار صوتی، گالري هاي هنري، خانه هاي مد و لباس، موسسات تک منظوره فرهنگی و هنري، رسانه ها (روزنامه ها، فصلنامه ها،

 
دوفصلنامه ها، سالنامه ها)، کانون هاي آگهی و تبلیغات شامل این تسهیلات خواهند بود. 

وي افزود: متقاضیان مشمول این شیوه نامه شامل کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی بخش هاي خصوصی و تعاونی در حوزه فعالیت هاي
اقتصاد هنر داراي مجوز رسمی یا فعالیت شاخص و مورد تایید حوزه هاي تخصصی ادارات کل این معاونت شامل نمایش، آموزش،
موسیقی، تجسمی و مد و لباس است. میزان این تسهیلات که با اصلاح تفاهمنامه تبصره 18 سال 97 ویژه بحران کرونا 224 میلیارد
https://tohfeh.farhang.gov.ir تومان در کل کشور است. متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر به سامانه تحفه

مراجعه کنند.



از ریل گذاري در غرب و شرق ایران تا انتقال آب خلیج فارس به کویر

منبع: ایرناشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/08/17

استان ها- ایرنا- دولتمردان در هفته گذشته نیز به رسم همیشگی میهمان استان هاي مختلف بودند که ثمره این حضور به
بار نشستن چندین طرح مهم زیربنایی، عمرانی و اقتصادي بود، دستاوردي که تمام مردم ایران در نقاط مختلف کشور از

مزایاي آنها بهره مند می شوند.

 استان ها- ایرنا- دولتمردان در هفته گذشته نیز به رسم
همیشگی میهمان استان هاي مختلف بودند که ثمره این حضور به بار نشستن چندین طرح مهم زیربنایی، عمرانی و اقتصادي بود،

 
دستاوردي که تمام مردم ایران در نقاط مختلف کشور از مزایاي آنها بهره مند می شوند. 

در هفته گذشته محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي و رضا اردکانیان وزیر نیرو روزهاي پرکاري داشتند و با حضور و یا از طریق ارتباط
تصویري این مسوولان در استان هاي همدان، کردستان، سمنان، کرمان و هرمزگان شاهد بهره برداري و یا آغاز طرح هاي بزرگی

 
بودیم که هر یک در نوع خود به لحاظ اقتصادي، تجاري و امکانات رفاهی مردم چشمگیر است. 

آغاز عملیات ریل گذاري خط آهن همدان - سنندج با حضور اسلامی نوید بخش کاهش تصادفات جاده اي، تسهیل سفر، توسعه

 
صنعت گردشگري، کاهش آلودگی هاي زیست محیطی، اشتغالزایی و کاهش مصرف سوخت در این 2 استان است. 

آغاز ریل گذاري راه آهن چابهار به زاهدان، آغاز چندین کیلومتر بزرگراه در سیستان و بلوچستان و افتتاح طرح تامین آب پایدار

 
شهرستان سرخه دیگر طرح هایی است که با حضور این دو وزیر در استان هاي مختلف کلید خورد. 

از دیگر نکات حایز اهمیت در سفرهاي هفته قبل مسوولان، حضور علی ربیعی سخنگوي دولت در زاهدان بود که به فاصله کمتر از
یک ماه از سفر قبلی وي به این نقطه از کشورمان انجام شد و وي ضمن بازدید از چند طرح مهم اقتصادي و زیربنایی در جنوب این

 
استان، 2 مجتمع شبانه روزي و پرورش محصولات گلخانه اي را کلنگ زنی کرد که در ادامه به جزئیات آن اشاره می شود: 



 
 

علی ربیعی سخنگوي دولت

برنامه سفر و دستاوردهامحور سخناناستان

سیستان
و

بلوچستان

- سیستان وبلوچستان از اولویت هاي دولت
براي ایجاد اشتغال است به همین منظور سهم
این استان از نظر منابع صندوق کارآفرینی
امید و همچنین توسعه اشتغال روستایی

 
بیشتر شده است. 

 
- بیش از یکهزار میلیارد تومان تسهیلات و
کمک هاي مختلف براي توسعه اشتغال
روستایی سیستان وبلوچستان ارائه شده و با
توجه به فرهنگ منطقه سود این تسهیلات یا
چهار درصد و یا صفر درصد در نظر گرفته

 
شده است. 

 

کلنگ زنی مجتمع شبانه روزي در روستاي دستکرد
بخش بنت از توابع شهرستان نیکشهر با اعتبار 10

 
میلیارد تومان 

 
- ویژگی هاي طرح: یک خوابگاه دخترانه براي 350
دانش آموز، یک مدرسه هشت کلاسه، سالن ورزشی،

 
سرایداري، سرویس هاي بهداشتی و حیاط سازي 

 
کلنگ زنی مجتمع پرورش محصولات گلخانه اي در

 
نیکشهر با اعتبار 7 میلیارد تومان 

 
- ویژگی هاي طرح : این مجتمع پرورش محصولات
گلخانه اي به مساحت پنج هکتار در شهرك گلخانه
اي جهاد کشاورزي روستاي زهک نیک شهر ساخته
می شود و اولین مجتمع گلخانه اي کشت
هیدروپونیک صیفی جات و میوه هاي گرمسیري

 
است. 

 

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي نیز که همانند هفته هاي قبل روزهاي پرکاري را داشت در هفته گذشته نیز با سفر به استان هاي

 
مختلف عملیات اجرایی چندین طرح مهم را آغاز کرد. 

آغاز عملیات ریل گذاري خط آهن همدان - سنندج به طول تقریبی 150 کیلومتر ازجمله این طرح ها بود که در بیان جزئیات آن
باید توضیح داد که این مسیر به طول تقریبی 150 کیلومتر به عنوان بخشی از طرح ملی ساخت راه آهن تهران - همدان - سنندج
است که بخش تهران - همدان آن در سال 1396 با حضور رییس جمهوري بهره برداري شد و به زودي سنندج به عنوان بیست و
سومین مرکز استان به شبکه ریلی کشور متصل و مسیر خط ریلی همدان - سنندج با گذر از شهرهاي بهار، لالجین، قروه و دهگلان

 
به ایستگاه راه آهن سنندج منتهی می شود. 



طول طرح راه آهن تهران - همدان - سنندج، 420 کیلومتر است که مسیر تهران تا همدان به طول 270 کیلومتر به بهره برداري

 
رسیده است. 

طول خط ریلی همدان - سنندج نیز 150 کیلومتر است که 64 کیلومتر از آن در حوزه استان همدان واقع شده و از شهر بهار و

 
لالجین عبور و به استان کردستان منتهی می شود. 

اسلامی در سفر به سیستان و بلوچستان نیز 13 پروژه دریایی و بندري با چهار هزار و 133 میلیارد ریال اعتبار را افتتاح و عملیات

 
اجرایی 11 پروژه عمرانی با 15 هزار و 964 میلیارد ریال را آغاز کرد. 

آغاز ریل گذاري راه آهن چابهار به زاهدان که از مبدا چابهار به سمت نیکشهر اجرایی می شود از دیگر برنامه هاي وزیر راه و

 
شهرسازي به جنوب سیستان و بلوچستان بود که این توضیح لازم است که است. 

پروژه اتصال خط آهن چابهار- زاهدان- مشهد به شبکه ریلی کشور از سال 1389 آغاز شده ولی به دلیل تخصیص نیافتن به موقع
اعتبارات از پیشرفت قابل قبولی برخوردار نبوده و تخصیص اعتبارات موردنیاز این طرح ملی نیازمند توجه ویژه دولت است که

 
خوشبختانه امسال با تحرکات بیشتري در حال اجراست. 

این خط آهن از ورودي شرقی بندر شهید بهشتی چابهار آغاز شده و به راه آهن بافق - مشهد متصل خواهد شد، که اکنون از 2 مسیر

 
زاهدان به سمت چابهار و چابهار به سمت نیکشهر و ایرانشهر در حال ساخت است. 

توسعه بندر چابهار و ارتقاي ظرفیت تخلیه و بارگیري آن تا 8.5 میلیون تن ایجاب می کند که خط ریلی چابهار- زاهدان- میلک-
سرخس هرچه سریعتر تکمیل شود تا تجار و سرمایه گذاران داخلی و خارجی با شوق و اشتیاق بیشتري در سیستان و بلوچستان

 
حضور یابند و با سرمایه گذاري در این منطقه تحول بزرگی در صادرات و واردات و چرخه اقتصادي کشور ایجاد کنند. 

خط ریلی چابهار - زاهدان - میلک - سرخس در مجموع یکهزار و 640 کیلومتر طول دارد که 610 کیلومتر آن از چابهار تا زاهدان و

 
با احتساب خطوط فرعی 730 کیلومتر بوده و طول مسیربخش شمالی ایرانشهر تا زاهدان 316 کیلومتر است. 

در این پروژه 33 ساختمان، ایستگاه 900 تا یکهزار و 700 متر مسافري و باربري، 128 دستگاه پل بزرگ و کوچک و 39 دستگاه تونل

 
پیش بینی شده است و 2 هزار و 530 نیروي انسانی و 892 ماشین آلات راه سازي در این پروژه مشغول به کار هستند. 



 
 

 
در ادامه توضیحات بیشتري از رهاورد سفر اسلامی به استان هاي مختلف ارائه می شود: 

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي

طرح ها و دستاوردهامحور سخناناستان

 
فارس 

 

همزمان در حال تحول تجهیزات سخت
افزاري، نرم افزاري و تحول در نیروي
انسانی سازمان هواشناسی هستیم تا با
دیتاي درست آسیب تغییرات آب و

هوایی براي مردم کاهش دهیم.

- افتتاح چهار ایستگاه هواشناسی در شهرهاي نی ریز،
خرامه، پاسارگاد و مهر با اعتبار 2 میلیارد و 323 میلیون

تومان به صورت ویدئو کنفرانس

خراسان
شمالی

مهمترین رخداد سال 98 تاکنون عدم
غافلگیري هنگام رخدادهاي طبیعی بوده
است که موجب رضایت مردم شده است.

- راه اندازي سامانه هشدار سیل با اعتبار 15 میلیارد ریال
 

- پردازش اطلاعات با استفاده از داده هاي 104 ایستگاه
هواشناسی استان خراسان شمالی و پیش بینی وقوع سیل
و سیلابی شدن رودخانه ها 120 ساعت یا پنج روز پیش

 
از وقوع 

 

زنجان

براي اولین بار است که اطلاعیه ها و
هشدارها و ادبیات نامه هاي هواشناسی
درست نگاشته شده و تفاوت متن

اطلاعیه و هشدار رعایت می شود.

- دریافت لوح تقدیر از وزیر راه و شهرسازي توسط
مجتبی عبادي رئیس اداره مهندسی تجهیزات هواشناسی
استان زنجان براي طراحی جرثقیل دستی به منظور
بکارگیري در تعویض بادنماي 10 متري در انواع ایستگاه

 
هاي هواشناسی 

 
- تقدیر از فریبرز اکبري مقدم رئیس اداره توسعه و
مدیریت به عنوان کارشناس برتر حوزه توسعه مدیریت و
منابع و مهدي شجاعی سرپرست اداره هواشناسی

 
سینوپتیک زنجان به عنوان برترین کارشناس 

 



- پیش بینی می شود عملیات ریلهمدان
گذاري این دو استان تا تابستان سال

 
1400 بهره برداري شود. 

 
- هفت برنامه اجرایی در حوزه ریلی در
دست اقدام است که با تلاش شبانه
روزي تلاش می شود تا پایان دولت

 
دوازدهم به بهره برداري برسند. 

 
- اجراي طرح خط آهن همدان-سنندج
و همچنین همدان-ملایر به سرعت در
دست ساخت است تا هرچه سریع تر راه

 
آهن غرب کشور تکمیل شود. 

 
- پیش از روي کار آمدن دولت یازدهم،
طول آزادراه هاي کشور، 2 هزار و 100
کیلومتر بود که این میزان تا پایان سال
جاري به سه هزار و 200 کیلومتر

 
افزایش می یابد. 

 

- آغاز عملیات ریل گذاري خط آهن همدان- سنندج به

 
طول تقریبی 150 کیلومتر 

 

 
- بازدید هوایی از منطقه پنج کریدور(پنج قصاب خان) 

 

کردستان

- 480 هزار واحد مسکن مهر در کشور
بصورت نیمه تمام بود که تا کنون 320
هزار واحد مسکن مهر ساخته شده و به
مردم تحویل داده شده و 60 هزار واحد

 
هم در دست اجراست. 

 
- راه آهن کردستان یکی از انتظارات
دیرینه مردم کردستان است و در آینده
نزدیک این راه آهن به مدار راه آهن
کشور متصل می شود، این طرح بزرگ
هم داراي 80 درصد پیشرفت فیزیکی
است و تا قبل از تابستان سال آینده به

 
بهره بردار خواهد رسید. 

 

 
- بازدید از فرودگاه سقز و راه سقز - بانه 

 

 
- بازدید از شهرستان مرزي بانه 

 

سیستان
و

بلوچستان

- پروژه راه آهن چابهار - زاهدان با 627
کیلومتر مسیر اصلی و حدود 100
کیلومتر خطوط فرعی و ایستگاهی
احداث می شود و از مهمترین و

- آغاز ریل گذاري راه آهن چابهار- زاهدان با هزینه
یکهزار و 600 میلیارد تومان براي پیشرفت حدود 43

 
درصدي 

 



 
راهبردي ترین پروژه ریلی کشور است. 

 
- پروژه راه آهن یزد-اقلید، میانه-اردبیل،
همدان-سنندج، رشت-بندر کاسپین و
اصفهان-شهرکرد از دیگر پروژه هاي
ریلی باقی مانده است که حداکثر تا
پایان سال آینده به بهره برداري خواهند

 
رسید. 

 
- افتتاح و کلنگ زنی 2 هزار میلیارد
تومان پروژه امروز در بندر چابهار نشان
از توجه دولت به توسعه سواحل مکران و

 
عمران و آبادانی این منطقه محروم دارد. 

 
- از اینکه طرح مهم احداث کریدور
لجستیکی از درب بندر شهید بهشتی تا
پلیس راه و سپس تا کنارك آغاز شده
خیلی خوشحالیم و این امر سبب
سهولت در تردد کامیونها و انتقال سریع
کالاها بدون خطرات و تصادفات جاده اي

 
می شود. 

 
- مرز ریمدان در محدوده دشتیاري و
چابهار با توجه به موقعیت مناسب مکانی
بین ایران و پاکستان با تکمیل زیرساخت
ها و حل مشکلات پیش رو به منطقه
بزرگ تجاري براي مبادلات تجاري و

 
اقتصادي تبدیل می شود. 

 

- امضاء تفاهم نامه بین منطقه آزاد چابهار و قرارگاه
سازندگی خاتم الانبیا و ستاد بازآفرینی شهري و قرارگاه
خاتم الانبیا با موضوع لایروبی و توسعه اسکله صیادي
تیس و مطالعه و طراحی و اجراي نوار و مستحدثات
سواحل منطقه آزاد چابهار و امضاء تفاهم نامه عملیات
اجرایی آماده سازي و ساخت یکهزار واحد مسکونی در

 
مناطق حاشیه نشین مرادآباد چابهار 

 
تفاهم نامه اي بین ستاد بازآفرینی شهري و قرارگاه خاتم

 
الانبیا 

 

 
- آغاز عملیات اجرایی باند دوم جاده چابهار- کنارك 

 
- افتتاح 54 کیلومتر از سه بزرگراه جدید در محور

 
ایرانشهر - خاش، زاهدان - بم و زاهدان - زابل 

 
- افتتاح طرح ساماندهی پنج محله حاشیه نشین معصومه
آباد، رسالت، هیرمند شمالی، اسلام آباد و حسین آباد زابل

 
با اعتبار یک هزار میلیارد تومان 

 

رضا اردکانیان وزیر نیرو نیز در هفته گذشته روزهاي پرکاري داشت و براي افتتاح طرح تامین آب پایدار شهرستان سرخه به همراه 13

 
روستاي شهرستان فیروزکوه در قالب بیست و هفتمین هفته پویش الف-ب ایران به استان سمنان سفر کرد. 

هر_هفته_الف_ب_ایران عنوان پویشی است که اردکانیان وزیر نیرو براي افتتاح هفتگی طرح هاي بزرگ و مهم صنعت آب و برق
مطرح کرده است و در بیست و هفتمین هفته از این پویش طرح آبرسانی به شهرستان سرخه با اعتبار یکهزار و 100 میلیارد ریال در

 
استان سمنان با حضور وي افتتاح شد. 



در مجموع 250 طرح صنعت آب و برق در 31 استان با اعتباري بالغ بر 50 هزار میلیارد تومان تا پایان سال 99 در قالب

 
پویش«هر_هفته_الف_ب_ایران» به بهره برداري می رسد. 

 
 

رضا اردکانیان وزیر نیرو

طرح ها و دستاوردهامحور سخناناستان

سمنان

- هشت طرح مربوط به بخش انرژي در استان سمنان در قالب
پویش هر_هفته_الف_ب_ایران تا پایان امسال در این استان به

 
بهره برداري می رسد. 

 
- 125 طرح از 250 طرح برنامه ریزي شده براي افتتاح در کشور
تا پایان امسال در قالب پویش هر_هفته_الف_ب_ایران به

 
بهربرداري رسیده است. 

 
- یکپارچه سازي شبکه آب و فاضلاب روستایی و شهري نقشی
مهم در تسریع اجراي طرح هاي آبرسانی به روستا داشته است و
یک هزار و 700 هموطن روستایی با اجراي طرح یکپارچه سازي

 
از آب شرب سالم برخوردار شدند. 

 
- 100 درصد جمعیت شهري کشور دسترسی به آب آشامیدنی
پایدار دارند و این در حالی است که در دنیا برخورداري جمعیت

 
شهري از آب آشامیدنی پایدار 96 درصد است. 

 

- افتتاح طرح تامین آب پایدار
شهرستان سرخه به همراه 13
روستاي شهرستان فیروزکوه با

اعتبار یکهزار و 100 میلیارد ریال

در سی ویکمین برنامه افتتاح طرح هاي ملی کشور با شعار «تدبیر و امید براي جهش تولید» نیز از طریق ارتباط تصویري توسط

 
رییس جمهوري مرحله اول شیرین سازي آب و قطعه اول انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران به بهره برداري رسید. 



براي افتتاح مرحله اول شیرین سازي آب و قطعه اول خط انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران (بندرعباس - سیرجان) از
طرح هاي ملی وزارت نیرو و وزارت صنعت، معدن و تجارت در استان هاي هرمزگان و کرمان 305 کیلومتر خط لوله انتقال، 7 ایستگاه
پمپاژ آب و 10 پست 400، 230، 132 و 63 کیلو ولت و 150 کیلومتر خط انتقال نیرو و همچنین 33مخزن تعادلی، ذخیره و مقابله

 
با ضربه آب به ظرفیت 187 متر مکعب، طراحی و اجرا شده است. 

افتتاح طرح هاي یاد شده از هرمزگان تا سیرجان و ادامه پروژه انتقال آب تا رفسنجان و یزد خط بطلانی بر کابوس کم آبی استان
هاي کویري کشور در حوزه آب شرب و همچنین براي صنعت تلقی می شود که مطالعات آن با تفکري هوشمندانه در سال 92 و
عملیات اجرایی این ابرپروژه در سال 95 آغاز شد و امروز ثمره چند سال فعالیت شبانه روزي مهندسان داخلی با مشارکت 200

 
شرکت خصوصی و بخش دولتی به بار نشسته است. 

اجراي این پروژه با تامین زیرساخت هاي جهش تولید به فعالیت تولیدي صنایع و معادن در استان هاي کم آب کشور رونق می بخشد
و در فازهاي بعدي آب شرب فلات مرکزي کشور را در دل کویر لوت تامین می کند که آن را می توان بهترین هدیه در ماه هاي

 
پایانی دولت دوازدهم به مردم ایران به ویژه استان هاي کویري دانست. 

 
 

 
در ادامه به برخی دیگر از ویژگی هاي این طرح اشاره می شود: 

ویژگی هاي طرحنام طرحمحور سخنان مسوولاناستان

کرمان و
 هرمزگان

دکتر حسن روحانی رئیس جمهوري: 
 

- طرح انتقال آب به فلات مرکزي ایران صنایع ما را متحول می
کند و خط انتقال آب از خلیج فارس خط انتقال امید است، زیرا
فقط آب به فلات مرکزي ایران نمی رسد بلکه امید منتقل می

 
شود. 

 
- تامین مالی طرح یا توسط شرکت هاي خصوصی بوده و یا
صندوق توسعه کمک کرده و یا بانک ها تسهیلات گرفتند و این
کار عظیم و بزرگی است که به ثمر نشسته و ان شاء االله بقیه

مرحله اول
شیرین سازي
آب و قطعه
اول انتقال آب
خلیج فارس به
فلات مرکزي

ایران

-سرمایه گذاري 16
هزار و 300 میلیارد
تومان و اشتغالزایی
1200 نفر در رده
هاي مهندسی و

 
اجرایی 

 
- نمک زدایی روزانه
200 هزار
مترمکعب آب براي



فازهاي آن هم با همین سرعت ادامه پیدا می کند و اگر مشکلی
هم باشد باز هم دولت در خدمت مردم خواهد بود براي اینکه تا

 
این طرح ها را بتوانیم به پایان برسانیم. 

 
- طول این طرح بیش از800 کیلومتر است که فاز اول آن 305
کیلومتر است و الان افتتاح می شود. این پروژه در ادامه به مس

 
سرچشمه می رسد و تا یزد و چادرملو ادامه می یابد. 

 

 
رضا اردکانیان وزیر نیرو: 

 
- در فاز نخست با اجراي 303 کیلومتر تونل، احداث ایستگاه
هاي پمپاژ متعدد و تاسیسات برقی مورد نیاز حدود 70 میلیون
متر مکعب آب به استان کرمان و منطقه سیرجان می رسد که
بخشی از این 70 میلیون در خود استان هرمزگان به مصارف

 
شرب و صنعت خواهد رسید. 

 
- تاکنون در بخش شیرین سازي و نمک زدایی آب دریا، مجوز
شیرین سازي 8.2 میلیارد مترمکعب آب صادر شده است که
تاکنون عملیات اجراي 760 میلیون مترمکعب از این مقدار در

 
استان ها، شروع شده است. 

 
- 26 میلیارد متر مکعب آب بدون نمک زدایی به سه استان
هرمزگان، بوشهر و سیستان و بلوچستان از محل آب دریاي
خلیج فارس تخصیص یافت که صرف خنک کردن برج هاي

 
خنک کننده نیروگاه ها، آبزي پروري و غیره خواهد شد. 

 

 
علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت: 

 
- دولت، کشور را با مشارکت و همکاري شرکت هاي توسعه گرا

 
صنعتی و معدنی می سازد. 

 
- اعتبار پروژه انتقال آب خلیج فارس به سیرجان از محل منابع
بانکی و شرکت هاي صنعتی و معدنی تامین شد و در این طرح
194 شرکت داخلی در 15 استان کشور مشارکت داشتند و
روزانه هشت هزار نفر در این پروژه مشغول به کار بودند و
طراحی و اجراي آن تا جایی که ممکن بود توسط دانش بومی

 
اجرا شده است. 

 

مصارف آشامیدنی و
صنایع در استان
هاي هرمزگان و

 
کرمان 

 



 
دیگر سفرهاي مسوولان به استان ها در هفته گذشته 

مسوول و محور سخناناستان

- هوشنگ فلاحتیان معاون وزیر نفتبوشهر

 
کرمانشاه 

 

 
- محمد نوري امیري معاون سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران (ایدرو): 

 
ظرفیت پالایش این برج روزانه معادل یک میلیون و 600 هزار لیتر مخلوط ورودي اولیه است که

 
در نهایت به استحصال 200 هزار لیتر اتانول سوختی و سایر محصولات جانبی می انجامد. 

 

- علی مراد اکبري معاون آب و خاك وزیر جهاد کشاورزيکردستان

همدان

 
- خیراالله خادمی معاون وزیر راه و شهرسازي و مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه راه هاي کشور: 

 
- هفت هزار و 800 کیلومتر بزرگراه در کشور درحال ساخت است که از این میزان، تکمیل و

 
تجهیز سه هزار کیلومتر در اولویت قرار دارد. 

 

سیستان و
بلوچستان

 
- سردار حسین اشتري فرمانده نیروي انتظامی: 

 
- تجهیزات نوین و بروز به ناوگان مرزبانی و حوزه دریایی ملحق شده که امیدواریم با آموزش هاي

 
رزمی و تاکتیکی خوب همرزمانم بهتر بتوانیم از مرزها حراست و حفاظت کنیم. 

 

 
- سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی نایب رییس اول مجلس شوراي اسلامی 

 

کرمان

 
- علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت: 

 
طی 6 ماه آینده با برنامه و اقدامات دولت، تولید کالاها به شکل چشمگیر افزایش پیدا می کند و

 
مشکلات اقتصادي کشور به حداقل می رسد. 

 
در زمان حاضر تمام کالاهاي اساسی مورد نیاز مردم در فروشگاه ها موجود است و کمبود کالاي

 
هاي اساسی وجود ندارد. 

 

 
برچسب ها 

 
- طرح انتقال آب خلیج فارس 

 
- توسعه ایران 



 
- دولت تدبیر و امید 

 
- وزارت راه و شهرسازي 

 
- جهش تولید 

 
- شرکت راه آهن جمهوري اسلامی ایران 

 
- وزارت نیرو 

 
پروندهٔ خبري 

 
- شتاب قطار توسعه سیستان و بلوچستان با سفر وزیر راه و شهرسازي 

- سال 99؛ سال جهش تولید



بسته بندي کالا؛ هزینه پنهان در سبدخانوار|ضرورت توجه به صنعت چاپ و

بسته بندي

منبع: میزانشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/08/17

صنعت چاپ و بسته بندي یکی از عوامل تأثیر گذار در قیمت تمام شده کالاهاي مختلف است که به گفته رئیس اتحادیه
صادرکنندگان صنعت چاپ ایران علی رغم افزایش تقاضا در این حوزه مورد غفلت و کم توجهی قرار گرفته است.

خبرگزاري میزان - این روز ها که کرونا به عنوان یک آفت براي حوزه اقتصادي باعث رکود در بازارهاي مختلف شده است، با
ایجاد نیاز به محصولات جدید و یا افزایش تولید برخی محصولات مانند مواد و لوازم بهداشتی، باعث افزایش تقاضا در برخی بخش ها
شده است. از طرفی با توجه به اعمال تحریم هاي ظالمانه بر علیه کشورمان، شکوفایی و رشد کشور در تولید بسیاري از صنایع غذایی،

 
دارویی، بهداشتی و صنعتی را به دنبال داشت. 

در کنار این افزایش تولید، با توجه به شیوع کرونا، بسته بندي ایمن و سالم محصولات و کالاهاي مختلف، در انتخاب و خرید
محصولات و کالاها به ویژه مواد غدایی و خوراکی مورد توجه خانواده و تولیدکنندگان قرار گرفت. و تمامی این اتفاقات باعث افزایش
تقاضا در بازار صنعت چاپ و بسته بندي شده است. صنعتی که گر چه در این سابقه و پیشرفتی خوبی داشته است اما با مشکلات،
محدودیت هاي خود همراه است و به نظر می رسد براي بازدهی بهتر، نیاز به توجه، ساماندهی و در برخی زمینه ها حمایت بیشتري از

 
سوي مسئولان و دولت دارد. 

بابک عابدین در گفت وگو با میزان در خصوص صنعت چاپ و بسته بندي با اشاره به فعالیت هاي چشمگیر و خوب صنعتگران و
کارآفرینان این صنعت در گام دوم انقلاب گفت: نوآوران و سرمایه داران در زمینه تولید بسته بندي و تأمین سرمایه و مواد اولیه براي
عرضه محصولات در بازار با توجه به نیاز کشور از هر فرصتی استفاده و در مقاطعی که امکان خریداري ماشین آلات مربوطه وجود
داشت با تأمین منبع مالی، کمبود ها و نیاز هاي موجود را برطرف کردند و تمام سعی خود را براي کاهش و از بین بردن خلأ هاي

 
موجود در زمینه تولید محصولات مختلف انجام داده اند. 

 
در شرایط کرونا صنعت بسته بندي در کل دنیا با افزایش تقاضا روبرو شده است 

رئیس اتحادیه صادرکنندگان صنعت چاپ ایران با بیان اینکه در شرایط کرونا صنعت بسته بندي در کل دنیا با افزایش تقاضا روبرو
شده است، تصریح کرد: در حال حاضر مراجعه افراد به فروشگاه ها و دیگر فرودگاه هاي فیزیکی خرید، کاهش پیدا کرده است و بیشتر
خرید ها به صورت غیرحضوري و از طریق تلفن یا اینترنت انجام می شود که این باعث افزایش نیاز به ارسال محصولات از طریق پیک،

 
پست و دیگر روش هاي حمل و نقل شده است. 

وي به رشد 20 درصدي صنعت و محصولات بسته بندي در کشور ترکیه اشاره کرد و افزود: درست است که بعضی از محصولات و بازار
هاي داخلی به دلیل شیوع کرونا دچار رکود شده است، اما همه گیري این بیماري در برخی صنایع دیگر باعث افزایش تقاضا و

 
همینطور خلق و تولید محصولات جدیدي شده است که نیاز به بسته بندي را در صنعت تولید افزایش داده است. 

عابدین در ادامه توضیح داد: در شرایط کرونا و با توجه به تحریم هایی که بر علیه کشور ما وجود دارد در بسیاري از صنایع داخلی قدم
هاي رو به جلو گذاشته ایم و محصولات مختلفی را که در گذشته فقط وارداتی بودند به تولید رسانده ایم؛ که این باعث افزایش



محصولات در سبد تولیدي کارخانه ها شده است و تمامی این محصولات نیاز به بسته بندي هاي جدید هم از نظر ساختار و هم از

 
لحاظ طراحی دارند. 

به گفته رئیس اتحادیه صادرکنندگان صنعت چاپ ایران محصولات متعددي در صنایع آرایشی، دارویی، بهداشتی، صنعتی و مواد
غذایی که در گذشته فقط از طریق واردات تأمین می شدند در حال حاضر توسط صنعتگران و تولیدکنندگان داخلی در کشور ساخته
و به بازار عرضه می شوند و از طرفی بیماري کرونا نیاز به محصور شدن کالا و محصولات در بسته بندي هاي بهداشتی و ایمن را براي

 
حمل و نقل و انتقالات ایجاد کرده است. 

 
تأمین مواد اولیه و قطعات مهم ترین مشکلات صنعت چاپ و بسته بندي است 

وي با تاکید بر اینکه صنعت چاپ و بسته بندي تمام تلاش خود را براي رفع نیاز داخل اعم از لیبل(برچسب)، جعبه، و انواع بسته
بندي ها می کند، گفت: براي ارائه خدمات در این حوزه نیاز به مواد اولیه و ماشین آلات مختلفی وجود دارد که با توجه به نوسانات
قیمت ارز و محدودیت هاي وارداتی براي تأمین مواد اولیه قطعات، نمی توان به سهولت واردات را داشته باشیم و در حال حاضر رفع

 
نیاز مواد اولیه و تأمین قطعات یدکی براي نگهداري ماشین آلات از مهم ترین مشکلات صنعت چاپ و بسته بندي است. 

به گفته عابدین علاوه بر افزایش هزینه هاي قطعات و ماشین آلات، قیمت کاغذ و مقوا، فیلم هاي پلی مري، حلال ها، مرکب و سایر
مواد مورد نیاز براي صنعت چاپ نیز روند صعودي به خود گرفته است و در کنار این افزایش قیمت ها دسترسی و تأمین برخی از این

 
مواد و قطعات که وارداتی هستند به سختی انجام می شود و باعث ایجاد اختلال دراین صنعت شده است. 

رئیس اتحادیه صادرکنندگان صنعت چاپ ایران با یادآوري دستاورد هایی که در صنعت چاپ حاصل شده است نسبت به از دست
دادن بازار داخلی و بازار بین المللی ابراز نگرانی کرد و در انتقاد به بی توجهی مسئولان نسبت به این صنعت افزود: صنعت چاپ بسته
بندي به تنهایی در جهان بیش از هزار میلیارد دلار گردش مالی دارد که نشان دهنده ابعاد گسترده اشتغال زایی و تولید این حوزه

 
است. 

وي ادامه داد: صنعت چاپ بسته بندي در حقیقت زنجیره اي از صنایع مختلف است و بخش هاي فنی و تخصصی مختلفی از طراحی
ساختار، گرافیک، ایجاد ایده براي بسته بندي محصول تا تولید مواد اولیه و ماشین آلات در این فرآیند دخالت دارند بنابراین نمی توان

 
این صنعت و ابعاد مختلف آن را در حوزه کارآفرینی و اشتغال و همینطور درآمدزایی نادیده گرفت. 

 
بیشتر بخوانید: ضرورت اعمال حمایت هاي دولتی در انتهاي زنجیره تولید 

علاوه بر صحبت هاي رئیس اتحادیه صادرکنندگان صنعت چاپ ایران، قیمت تمام شده بسته بندي بر قیمت تمام شده محصولات و
کالا هاي اساسی در سبد خانوار تاثیر مستقیم می گذارد به طوریکه بسیاري از تولیدکننده هاي مواد غذایی، دارویی و بهداشتی یکی

 
از علل افزایش قیمت محصولات خود را هزینه هاي بسته بندي عنوان می کنند. 

بنابراین با توجه به اهمیت این صنعت در اقتصاد و هزینه هاي خانواده، و همچنین فرصت هایی که در بازارهاي بین المللی به ویژه در
کشورهاي همسایه و منطقه وجود دارد، ساماندهی مناسب براي کاهش هزینه ها و قیمت محصولات می تواند در اقتصاد جامعه و

 
ارزآوري تاثیر مثبتی داشته باشد. 

انتهاي پیام/



تهیه ملزومات آموزش آنلاین براي کودکان کار و کمک مومنانه به 1000

نیازمند توسط بچه هاي مسجد

منبع: شبستانشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/08/17

حجت الاسلام کارخانه از استمرار کمک هاي مومنانه اعضا و فعالان کانون «الهادي(ع)» به یک هزار نیازمند تحت پوشش این
کانون خبر داد و گفت: توزیع بسته هاي ارزاق، پروتئین و غذاي گرم بخشی از این کمک ها است.

حجت الاسلام کارخانه از استمرار کمک هاي مومنانه اعضا و فعالان کانون «الهادي(ع)» به یک هزار نیازمند تحت پوشش این

 
کانون خبر داد و گفت: توزیع بسته هاي ارزاق، پروتئین و غذاي گرم بخشی از این کمک ها است. 

به گزارش خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري
شبستان، مقام معظم رهبري در دیدار با اعضاي ستاد ملی مباره
با ویروس کرونا بر آموزش همگانی درباره راه هاي شیوع و شیوه
هاي پیشگیري به صورت محله محور و با استفاده از ظرفیت

 
مساجد تاکید کردند. 

حجت الاسلام «محمدعلی کارخانه» در گفت و گو با خبرنگار
گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري شبستان با اشاره به استمرار کمک هاي مومنانه به محرومان و نیازمندان به همت فعالان
کانون فرهنگی هنري مسجد الهادي(ع) واقع در میدان شوش، اظهار کرد: با توجه به قرار گرفتن در موج سوم بحران کرونا و پیرو
تاکیدات مقام معظم رهبري مبنی بر بهره گیري از ظرفیت مساجد در زمینه مهار ویروس کرونا و پیشگیري ازاین بیماري همانند

 
دوران آغاز شیوع این بیماري نیروهاي مخلص و جهادي این مسجد براي مهارآن وارد میدان عمل شده اند. 

مدیر کانون فرهنگی هنري الهادي(ع) بیان کرد: در همین راستا فعالیت کارگاه هاي تولید ماسک نیز مجددا از سرگرفته شد و
ضدعفونی معابر، محلات و خیابان ها نیز توسط گروههاي جهادي در حال انجام است. علاوه بر این، گروه جهادي مسجد در حال

 
شناسایی بیماران کرونایی نیازمند و آسیب دیدگان اقتصادي این بیماري در منطقه هستند تا به آنها خدمت رسانی لازم صورت گیرد. 

حجت الاسلام کارخانه با اشاره به اینکه یک هزارخانواده محروم و نیازمند در منطقه هرندي ساکن هستند، خاطرنشان کرد: توزیع
محلول ضدعفونی کننده، بسته هاي ارزاق و پروتئینی به این خانواده ها درچند مرحله در حال انجام است و در حال حاضر چهارهزار

 
مرغ با مشارکت خیرین تهیه شده و در حال توزیع میان این خانواده ها هستیم. 

مدیرکانون فرهنگی هنري الهادي(ع) یکی دیگر از فعالیت هاي مومنانه در این کانون فرهنگی هنري را پخت هفتگی غذا و توزیع آن
برشمرد و تصریح کرد: در ماه مبارك رمضان روزانه یک هزار پرس غذاي گرم براي افطار میان افراد نیازمند توزیع می شد که پس از

 
آن تلاش کردیم طبخ و توزیع غذاي گرم در میان نیازمندان را در شب هاي جمعه ادامه دهیم. 



وي به برنامه هاي آموزشی این کانون فرهنگی هنري در پیشگیري از ویروس کرونا نیز اشاره کرد و گفت: توزیع بروشور، نصب بنر و

 
ارسال پیامک به مردم محله هرندي، ارائه مشاوره هاي پزشکی و دارویی محور فعالیت هاي آموزشی بچهه اي مسجد است. 

مدیر کانون فرهنگی هنري الهادي(ع) همچنین از رایزنی با دستگاه ها و سازمان هاي مختلف براي مشارکت در جمع آوري کمک به
دانش آموزانی نیازمندي که امکان استفاده از برنامه مجازي مدارس را ندارند، خبر داد و گفت: با توجه به اینکه در منطقه هرندي
بسیاري از کودکان کار زندگی می کنند، که روزها مشغول به کار هستند و پس از آن به صورت مجازي و غیرحضوري از برنامه هاي
آموزشی تحصیلی استفاده می کنند، به همین جهت سعی کردیم که براي آنها امکاناتی مانند تبلت و گوشی تلفن همراه تهیه کنیم،

 
در مرحله اول این کمک رسانی در ماه مهر به 400 دانش آموز لوازم التحریر و امکانات آموزشی عرضه کردیم. 

به گفته حجت الاسلام کارخانه از ابتداي شیوع ویروس کرونا تاکنون سبد معیشتی به ارزش بیش از یک میلیارد تومان به یک هزار
خانواده نیازمند تحت پوشش اعطاء و براي تعدادي از افراد بیکار و جویاي کار، اشتغال فراهم شده است.



ایجاد اقامتگاه هاي بوم گردي در عنبران براي نخستین بار

منبع: میراث آریاشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/08/17

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اردبیل،
نادر فلاحی صبح امروز، 17 آبان ماه به مناسبت هفته
وحدت در دیدار با امام جمعه شهر عنبران اظهار کرد:
«توسعه صنایع دستی و گردشگري از برنامه هاي مهم در
شهر عنبران است که در این زمینه اقدامات اساسی انجام

 
شده است.» 

او افزود: «در کنار توسعه کارگاه هاي گلیم بافی و واگذاري
نمایشگاه صنایع دستی عنبران به فعالان بومی با کمترین قیمت، براي اولین بار در شهر عنبران اقامتگاه هاي بوم گردي ایجاد شده

 
است که این امر زمینه براي رونق گردشگري را در منطقه فراهم کرده است.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اردبیل بیان کرد: «با ایجاد این اقامتگاه ها اقتصاد جدید گردشگري در این شهر

 
تعریف شده و می توانیم شاهد توسعه صنعت گردشگري در این شهر و درآمدزایی براي اهالی منطقه باشیم.» 

او با اعلام حمایت از سرمایه گذاري در شهر عنبران، عنوان کرد: «این اداره کل همچنان از تمام عزیزانی که در این شهر قصد ایجاد و

 
احداث واحدهاي گردشگري را داشته باشند حمایت ویژه خواهد کرد.» 

 
اقدامات میراث فرهنگی به اشتغال جوانان و بانوان عنبرانی منجر شده است 

حجت الاسلام یاور مرادي امام جمعه عنبران نیز در این دیدار از اقدامات اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان

 
براي ثبت عنبران به عنوان شهر ملی گلیم و توسعه گردشگري تقدیر و تشکر کرد. 

او افزود: «این شهر مرزي با مشکل بیکاري جوانان مواجه است که با تلاش هاي این اداره کل در دو سال گذشته شاهد بودیم مشکل

 
تعدادي از آن ها در زمینه اشتغال حل شد.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اردبیل ضمن دیدار با امام جمعه عنبران و تبریک سال روز ولادت حضرت
نبی اکرم(ص) از کارگاه هاي گلیم بافی شهر عنبران بازدید کرد.



جزئیات طرح بازآفرینی خیابان فداییان اسلام اعلام شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/08/17

به گزارش گروه شهري خبرگزاري فارس، کاوه حاجی علی
اکبري، مدیرعامل سازمان نوسازي شهر تهران درباره
موافقت کمیسیون ماده 5 با طرح بازآفرینی خیابان فدائیان
اسلام اظهارداشت: خیابان فدائیان اسلام به واسطه استقرار
در حدفاصل تهران تاریخی و ري، از عناصر مهم پایتخت
بوده و به نوعی محور شکل گیري صنعت در ایران و تهران

 
به شمار می رود. 

مدیرعامل سازمان نوسازي شهر تهران با بیان این که خیابان فدائیان اسلام در زمان قاجار یکی از دو مسیر اصلی بین تهران و ري بوده
و طبق نقش ها و اسناد تاریخی، این مسیر ابتدا با نام جاده ري نامیده می شد، تصریح کرد: در ابتدا، حاشیه این خیابان محل استقرار
بخشی از صنایع تولیدي بوده که در مراحل بعدي توسعه خود، به مکانی براي گسترش مراکز کار و فعالیت تبدیل شده است؛ کارخانه
هایی مانند چیت ري، چیت ممتاز، چرم مخزنی، چرم امید و چرم زوك، که از نیمه دوم دهه 1320 به بعد شکل گرفته اند در

 
پیرامون این خیابان واقع هستند.  

علی اکبري با اشاره به این که این مراکز به تدریج با انتشار انواع آلودگی ها و قرار گرفتن در دسته فعالیت هاي ناسازگار، اغلب کارکرد
خود را از دست داده و یا به مکان هاي دیگري در خارج از شهر منتقل شده اند، خاطرنشان کرد: خیابان فدائیان اسلام با مشکلاتی
همچون وجود فعالیت هاي ناسازگار شهري از قبیل اوراقچی ها، سنگبري ها، انبارهاي ضایعات در سطح وسیع، عدم سرزندگی و
پویایی و امنیت پایین به دلیل سطح اندك کاربري مسکونی، عدم خوانایی مطلوب فضاها و مکان ها، تردد ماشین آلات سنگین حمل
بار در شب و وسایل حمل بار سبک در روز، وجود انواع آسیب هاي اجتماعی و شکل گیري فضاهاي بی دفاع، ناکافی بودن حمل و

 
نقل همگانی و عدم استفاده و بهره برداري از حقوق مالکانه شهروندان به دلیل فریز بودن بخش غالب محدوده مواجه است. 

به گفته مدیرعامل سازمان نوسازي شهر تهران، خیابان فدائیان اسلام به دلیل برخورداري از ظرفیت هاي مهمی همچون نزدیکی به
مرکز فعالیت و بازار شهر تهران، وجود سطوح قابل توجهی از اراضی بایر و بلااستفاده و اراضی درشت دانه، می تواند پذیراي پروژه هاي

 
کلان بازآفرینی شهري باشد. 

علی اکبري عنوان کرد: ایجاد خیابانی سرزنده، فعّال و پیوند دهنده مرکز تاریخی شهر تهران با مرکز تاریخی شهر ري، ایجاد محور
جدید کار و فعالیت در شهر تهران و پشتیبان بازار و عرصه اي نوآور و رقابت پذیر با حضور کسب وکارهاي نوین و اشتغال زا از جمله

 
اهداف بازآفرینی شهري در خیابان فدائیان اسلام است. 

مدیرعامل سازمان نوسازي شهر تهران گفت: هویت بخشی به خیابان و تجدید حیات اقتصادي و اجتماعی محدوده، یکپارچگی خیابان



و پیوند آن با استخوانبندي شهر تهران، هدایت و جذب سرمایه به محدوده، فراهم کردن فرصت هاي جدید سکونت و تفریح و فراغت،
تزریق سکونت و ارتقاي کیفیت زندگی ساکنان محدوده طرح، تسهیل دسترسی همه شهروندان به فضاهاي همگانی دلپذیر، مراکز کار
و فعالیت و عناصر میراثی وتاریخی، ایجاد محیطی پیاده مدار با اولویت پیاده، دوچرخه و انواع حمل و نقل عمومی پاك و نوین از دیگر

 
مأموریت هاي اصلی این طرح بازآفرینی است. 

وي در توضیح جزئیات طرح بازآفرینی خیابان فدائیان اسلام تشریح کرد: الگو و ساختار فضایی پیشنهادي براي این طرح، شامل یک
محور اصلی (خیابان فدائیان اسلام) به عنوان یک خیابان کامل با نقشی برجسته در مقیاس شهري، منطقه اي و محلی با عملکردي
شاخص مانند میدان شوش و سه سکانس اصلی محدوده طرح با نقش هاي تجاري و بازرگانی (شمالی)، راسته ملل (تجارت،

 
گردشگري و سکونت) (میانی) و حوزه میراث صنعتی و پارك علم و فناوري (جنوبی) است. 

علی اکبري افزود: در سطح سازمان فضایی شهر تهران نیز این خیابان، رابطه و پیوندي جدید میان شهر تهران و شهر ري برقرار کرده
و خیابانی با عملکرد ترافیکی فعلی را به خیابانی شهري ارتقاء خواهد داد. در سطح میانی ارتباط میان بخش تجاري- تاریخی (منطقه
12) و تجاري بازرگانی شمالی (مناطق 15 و 16 بین شوش و بعثت) با حوزه تجارت، گردشگري و سکونت (مناطق 15 و 16 بین
بعثت و آزادگان) یعنی راسته ملل و حوزه میراث صنعتی و پارك علم و فناوري (شمال منطقه 20) از طریق خیابان کامل فدائیان

 
اسلام تحقق پیدا می کند. 

وي گفت: در مقیاس خرد، با شکل گیري فضاهاي جدید پیاده با امکان مکث، گفت و گو و تعاملات اجتماعی و حمل و نقل سبز و در
دسترس براي گروه هاي مختلف، یکپارچگی فعالیت ها تأمین شده و فضاهاي انسانی تري براي مراجعه کنندگان خارج از محدوده و
نیز ساکنان محدوده طرح فراهم می شود. با تعریف یک سیستم حمل و نقل ریلی در این خیابان و پیوند آن با مراکز تاریخی تهران و
ري که یادآور مسیر تاریخی ماشین دودي از میدان قیام تا شهر ري است در کنار جابه جایی، امکان تماشا و لذت بردن از مسیر براي

 
مسافران فراهم خواهد شد. 

انتهاي پیام/



احتمال ظهور یک پوپولیست در 1400بیشتر است|مجلس نباید صحنه تاخت و

تازِ خودنمایی نمایندگان شود

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/08/17

نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی می گوید: سرمنشأ فرآیندهاي فسادآفرین در انحرافاتی است که در شهرداري تهران
از 25 سال پیش شروع شد سپس به نقطه اوج خود رسید و کل کشور را آلوده کرد. The post احتمال ظهور یک

... appeared first پوپولیست در 1400بیشتر است|مجلس نباید صحنه تاخت و تازِ خودنمایی نمایندگان شود

نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی می گوید:
سرمنشأ فرآیندهاي فسادآفرین در انحرافاتی است که در
شهرداري تهران از 25 سال پیش شروع شد سپس به نقطه

 
اوج خود رسید و کل کشور را آلوده کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، گفت وگو با
سیدمصطفی میرسلیم، سیاستمدارِ عضو حزب موتلفه
اسلامی و نماینده تهران در مجلس درباره ظهور و بروز

تفکرات پوپولیستی در کشور آغاز شد، او نیز همچون بسیاري دیگر از سیاستمداران کشور پیش بینی می کند که در شرایط فعلی
احتمال ظهورِ یک پوپولیست در انتخابات 1400 بیشتر است و معتقد است عوام زدگیِ رئیس جمهوري از عوام زدگی چند نماینده

 
مجلس خسارت بارتر خواهد بود. 

با این حال میرسلیم بر رواج«پوپولیسمِ پارلمانی» درمجلس یازدهم هم صحه می گذارد و می گوید: «برخی نمایندگان مجلس به
دنبالِ خودنمایی براي اظهار وجود و حفظ محبوبیت نزد مردمِ رأي دهنده درحوزه انتخابیه خود هستند که با ایراد نطق هاي آتشین،
سفرهاي متعدد با نیت اثبات حضور خود و ارائه طرح ها و پیشنهادهایی که 90 درصد آنها مقبولیت راي آوري ندارند دنبال می شود.»

میرسلیم در این گفتگو همچون زمان هاي دیگر سخنانش را با بیان ادعاها و نقدهایی علیه محمدباقر قالیباف ادامه می دهد؛ سرمنشأ
فرآیندهاي فسادآفرین کشور را در انحرافاتی می داند که از 25 سال پیش در شهرداري تهران شروع شد سپس به نقطه اوج خود
رسید و کل کشور را آلوده کرد و از سوي دیگر با انتقاد از ریاست مجلس تاکید می کند که تقلیل دادن مجلس به هیئت رئیسه و

 
تقلیل دادن هیئت رئیسه به رئیس مجلس فاجعه آفرین است. 

نماینده تهران در عین حال دلیل بروز تندروي در مجلس یازدهم را هم مدیریت پارلمان می داند و معتقد است مدیریت مجلس از
راهبرد خاصی تبعیت نمی کند و تا حدودي متأثر از التهاب هاي اجتماعی است که نهایتا این شرایط را در مجموعه مجلس رقم زده

 
که منجر به تذکر رهبري به آنها شده است. 

آقاي میرسلیم! پوپولیسم تبدیل به یک معضل در سیاست ایران شده است، اگر قبل تر در ایام انتخابات رفتارهاي پوپولیستی را شاهد
بودیم، چندسالیست که در بطن تحرکات سیاسیون اجرایی و قانونگذاران رفتارهایی از این قسم را شاهدیم. اخیرا هم نگرانی از باب



رواج «پوپولیسم پارلمانی» مطرح می شود. به عنوان سیاستمداري که امروز در مجلس حضور دارید، این خطر را چقدر حس می کنید

 
و راهکارتان براي دور شدن مجلس از این نوع رفتارها چیست؟ 

در تمام نظام هاي حکومتی که بشر تاکنون تجربه کرده نقاط ضعف وجود دارد و در مجموع نقاط ضعف نظام مردم سالاري از همه
کمتر است، اما به هر حال نقاط ضعف وجود دارد؛ از جمله نقاط ضعف مردم سالاري وابسته بودن سرنوشت دولتمردان (به مفهوم عام
کلمه که شامل سه قوه می شود)، به آراء مردم است، یعنی اگر سیاستمداران بخواهند انتخاب شوند و در سمت خود باقی بمانند یا
ارتقاء یابند، باید ببینند کدام اظهار نظر و تصمیم شان به مذاق مردم یا رأي دهندگان به آنها مطلوب و جذّاب است، همان را برگزینند

 
والا خطر طرد شدن و از چشم مردم افتادن آنها را تهدید می کند. این صفت را عوام زدگی می نامند. 

 
عوام زدگی رئیس جمهوري از عوام زدگی چند نماینده مجلس خسارت بارتر است 

اما فراموش نکنیم که مردم سالاري مانند هر سکه دو رو دارد: یک روي آن انعکاس دادن مطالبات مردم به مجلس براي جستجوي راه
پاسخگویی مناسب به آن مطالبات است و روي دیگر آن منعکس کردن مسائل کشور؛ اما در کل آگاه کردن مردم از نیازهاي کشور
است و موضوع اولویت اقداماتی که باید با ترتیبی منطقی انجام گیرد تا خیرآن نصیب همگان شود.این موضوع درباره رئیس جمهوري

 
هم مصداق پیدا می کند و البته عوام زدگی رئیس جمهوري از عوام زدگی چند نماینده مجلس بمراتب خسارت بارتر است. 

 
90 درصد طرح هاي نمایندگان مقبولیت راي آوري ندارند 

جنبه دیگر این عوام زدگی که آن نیز به ضرورت جلب توجه رأي دهندگان برمی گردد، خودنمایی براي اظهار وجود و حفظ محبوبیت
نزد مردم رأي دهنده در حوزه انتخابیه است. این خودنمایی به چند شکل ظاهر می شود:1) ایراد نطق هاي آتشین در جلسه علنی با
توجه به انعکاس آن بویژه از طریق رسانه ملی؛ 2) سفرهاي متعدد و برنامه ریزي شده با نیت اثبات حضور خود در صحنه و انعکاس
دادن نوعی تحرك خدمتگزارانه در اذهان عمومی؛ 3) ارائه پیشنهادهاي گوناگون براي طرح ها و لوایح با استفاده از امکانی که قانون
آیین نامه داخلی در اختیار او قرارداده است که به تجربه ثابت شده که اغلب این پیشنهادها (در حدود 90 درصد  آنها) مقبولیت لازم

 
را براي رأي آوري ندارد و فقط وقت نمایدگان در جلسات مجلس ضایع می شود. 

 
مجلس نباید صحنه تاخت و تازِ خودنمایی نمایندگان شود 

بعضی از نمایندگان مجلس در این زمینه حرفه اي می شوند و اگر یک روز در جلسه علنی مناسبتی براي اظهار نظر و ارائه پیشنهاد و
تذکر پیدا نکنند احساس غبن می کنند! اما راهکار نجات یافتن از این نقیصه و افزایش کارآیی مجلس ابتدا در قبول کردن خسارات
این رویه و سپس عزم کردن بر اصلاح قانون آیین نامه داخلی است به گونه اي که هم مجلس صحنه تاخت و تاز براي خودنمایی

 
نمایندگان نشود و هم پیشنهادهایشان بتواند بویژه از طریق کمیسیون هاي مجلس مطرح و بهره برداري شود. 

 
شعارِ احمدي نژاد برقراري عدالت بود اما... 

 
ظهور و بروز این نوع تفکرات پوپولیستی را برخی به محمود احمدي نژاد نسبت می دهند، این نگاه را قبول دارید؟ 

ایشان شعار خود را عدالت قرارداده بود؛ تظاهر اولیه عدالت توجه به محرومان و طبقات کمتر برخوردار است و با اولویت دادن به تمام
طرح هایی که موجب کاهش آلام آنها و برطرف شدن استضعاف شان می شود. این کار بسیار پسندیده اي است و همه طرفدار آن



هستند به ویژه طبقات کمتر برخوردار؛ اما این هم مانند هر طرح دیگري باید عالمانه تدوین و به اجرا گذاشته و بر روند اجراي آن به

 
طور جدي نظارت شود. 

طبقات محروم به طور عمده به دو دسته تقسیم می شوند عده اي فاقد امکانات لازم براي خوداتکایی اند ولی اگر به آنها ابزار و وسائل
و امکانات فعالیت اقتصادي و اجتماعی قرارداده شود، می توانند از درآمد خود به کدّ یمین، از پس هزینه هاي خود برآیند؛ بنابراین

 
باید براي آنها امکان اشتغال متناسب با وضعشان فراهم شود تا روي پاي خود بایستند و زندگی شرافتمندانه و مستقلی داشته باشند. 

عده اي دیگر که البته تعدادشان اندك است کلا علیل و زمین گیرند و چاره اي جز این نیست که کمک هاي مادي مستقیم بگیرند و
این کار نیز باید با حفظ حرمت شأن مؤمن انجام گیرد.خلاصه کردن همه اقدامات در پخش یارانه نقدي، اجراي ناقص قانون
هدفمندي یارانه ها بود که از دولت آقاي احمدي نژاد شروع شد و در دولت آقاي روحانی به همان سیاق ولی با قدرت خرید کمترادامه
یافت اما از سامان دادن به فضاي کسب و کار و اشتغال مولد غفلت شد؛ این همان سیاستی است که نجات بخش کشور می بود، نجات
از بیماري پیچیده رکود تورمی که گرفتار آن شده ایم. مردم پول نقد دریافتی را می بینند اما اجراي سیاست بهبود فضاي کسب و کار

 
و اشتغال مولد را که موفقیت آن آنی نیست و نیاز به زمان دارد لمس نمی کنند. 

 
تاکنون بیش از 300 هزار میلیارد تومان یارانه نقدي توزیع شده است 

تاکنون بیش از 300 هزارمیلیارد تومان یارانه نقدي توزیع شده اما کمتر از 5 درصد  این مبلغ صرف کمک مستقیم براي بهبود فضاي
کسب و کار و اشتغال مولد شده است. این هم شکل دیگري از همان عوام زدگی است. نتیجه می گیریم که صِرف نیت عدالت خواهی
کافی نیست و باید به اجراي سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی و نیز اجراي کامل قانون هدفمندي یارانه ها اهتمام ورزید. اینها

 
اقدامات علمی با ارزش و نجات بخش است که جنبه شعاري آنها تحت شعاع جنبه هاي علمی و حکیمانه آنها است. 

 
احتمال ظهور یک پوپولیست در 1400 در این اوضاعِ فلاکت بار بیشتر است 

انتخابات 1400 از جمله انتخاباتی است که پیش بینی نتیجه آن از این باب که نگرانی هایی از بعُد عدم مشارکت مردم وجود دارد

 
سخت تر شده است، در این فضا فکر می کنید چقدر خطر روي کار آمدن یک پوپولیست خاصه در دقیقه 90 وجود دارد؟ 

چنین خطري همواره مردم سالاري را تهدید کرده و می کند و در شرایط ویژه بحرانی و حالت تنگدستی عمومی و اوضاع فلاکت بار
احتمال آن بیشتر است. البته ریشه این فلاکت عمدتا به فرصت سوزي هاي دولت هاي یازدهم و دوازدهم برمی گردد و ما باید در
مجلس مراقب باشیم که دولت سیزدهم در ورطه عوامزدگی غرق نشود و بتواند کارهاي اساسی نجات بخش کشور را بر مبناي

 
خودباوري و نه خودنمایی عوام فریبانه انجام دهد. 

این کار نیازمند همراهی و همکاري مردم است و اگر ابتداي آن را که قدري سخت است پشت سر بگذاریم به نظر می رسد در همان

 
سال اول دولت سیزدهم شاهد بهبود وضع عمومی بدون آینده فروشی و عوامزدگی باشیم. 

 
در انتخابات 1400 گرایش مردم به اصولگرایان بیشتر است اما... 

فکر می کنید پیروزي اصولگرایان در انتخابات 1400 قطعی است یا بختی براي پیروزي یک اصلاح طلب یا چهره گمنامی که سونامی

 
رأي ایجاد کند وجود دارد؟ 

به دلیل بدقولی هاي دولت هاي یازدهم و دوازدهم و سستی هاي مجلس دهم گرایش به سمت اصولگرایان بیشتر است اما تا وضع



 
نامزدها مشخص نشود نمی توان در باره نتایج احتمالی آینده نظر قطعی داد. 

 
منشا بسیاري از فرآیندهاي فسادآفرین انحرافات در شهرداري تهران است 

آقاي میرسلیم! مجلس یازدهم در چند ماهی که از عمرش گذشته چقدر همان مجلسی بود که شما براي ورود به آن تلاش کردید؟

 
نقاط ضعف آن کجاست؟ 

مجلس یازدهم صحنه مواجه با مطالبات انباشته شده مردم از قوه مجریه و قوه قضائیه است. در مورد قوه قضائیه خوشبختانه آقاي
رئیسی دورخیز خوبی برداشته و اگر ان شاءاالله موفق شود فساد را ریشه کن کند، به ویژه با قلع و قمع فرآیندهاي فسادآفرین که
سرمنشأ بسیاري از آنها در انحرافاتی است که در شهرداري تهران از 25 سال پیش شروع شد سپس به نقطه اوج خود رسید و کل
کشور را آلوده کرد، این کار موجب امیدواري مردم و بازگشت سرمایه اعتماد عمومی خواهد شد و شاخص آن هم چگونگی مشارکت

 
مردم در سرنوشت سیاسی کشور است. 

درباره قوه مجریه مقبولیت چندانی نزد مردم وجود ندارد و بسیاري از نمایندگان خواهان استیضاح دولت براي متوقف کردن خسارات
هستند لکن فرآیند استیضاح دو ماه وقت نیاز دارد تا به سرانجام برسد و پس از استیضاح نیز اگر عدم کفایت مطرح شود و به سرانجام
روشنی برسد ، طبق قانون اساسی معاون اول رئیس جمهوري باید زیر نظر شوراي سه قوه در مدت پنجاه روز امکانات انتخابات را

 
فراهم آورد و عملا به همان تاریخ انتخابات عادي می رسیم با صرف هزینه حیثیتی فراوان براي نظام. 

به این ترتیب کار مجلس با نظارت هوشیارانه، کمک کردن به دولت براي تحمیل خسارت هرچه کمتر به مردم است و در عین حال

 
آماده کردن مقدمات قانونی دولت آینده تا آن دولت بتواند هرچه زودتر جبران مافات بکند. 

این اقدام مجلس با توجه به التهاب عمومی کار ساده اي نیست که بتوانیم با یک جمله از آن ابراز رضایت یا ناخشنودي کنیم اما
مسلما مردم توقع بیش از این از مجلس انقلابی دارند و هیئت رئیسه مجلس باید این نکته را با هوشیاري و استفاده از تمام ظرفیت

 
هایی که در مجلس وجود دارد و اکنون معطل مانده ، هر روز در مدّ نظر خود بیاورد. 

 
مدیریت مجلس متأثر از التهاب هاي اجتماعی است 

دو تذکر رهبري طی چند ماه اخیر می تواند نتیجه تندروي طیفی از نمایندگان مجلس و عدم نفوذ رهبران اصولگرا در مهار این طیف

 
از نمایندگان باشد؟ 

در حال حاضر مدیریت مجلس از راهبرد خاصی تبعیت نمی کند و تا حدودي متأثر از التهاب هاي اجتماعی است در حالی که باید بر

 
عکس باشد و مجلس با تبعیت از راهبردي دقیق بر اوضاع کشور مسلط باشد و بتواند مطالبات عمومی را هدایت و مدیریت کند. 

در این مورد متأسفانه اقدام شایسته اي انجام نشده و همین امر به طور طبیعی منجر به بروز افراط و تفریط می شود. اساساً پرخاش
کردن، راه حلی را بر ما نمی گشاید و فقط بر وخامت مناسبات بین مجلس و دولت می افزاید آن هم به شکلی ناهنجار که از نظر

 
شرعی اشکال دارد و از نظر عرفی نیز مردود است. 

 
نمایندگان ابزار قانونی در اختیار دارند، نیازي به فحش و فضیحت نیست 



نمایندگان باید همواره به یاد داشته باشند که ابزارهاي قانونی تذکر و سؤال و استیضاح و موارد دیگري که در قانون آیین نامه پیش
بینی شده در اختیارشان است و می توانند به طور تام از آنها استفاده کنند بنابراین جایی براي فحش و فضیحت باقی نمی ماند. اینها

 
عمدتاً به نبود راهبرد واحد که مصوب باشد، برمی گردد. 

 
ترکیب مجلس یازدهم بسیار امیدبخش است 

به نظر می رسد نوعی چند دستگی بین اصولگرایان حاضر در مجلس به چشم می خورد، فراکسیون تشکیل شده هم نتوانسته
یکپارچگی بین اصولگرایان ایجاد کند، تحلیل شما از این روند و چند سال پیش رو در پارلمان چیست؟ احتمال قطبی شدن فضاي

 
پارلمان وجود دارد؟ 

ترکیب مجلس یازدهم بسیار امیدبخش است زیرا حدود 100 نفر از نمایندگان با سابقه به این مجلس راه یافته اند و نزدیک 50 نفر از
جوانان پرشور انتخاب شده اند و بیش از 60 نفر از نمایندگان از اعضاي هیئت علمی دانشگاه ها هستند در حالی که افراد با تجربه و
خبره اي در مجلس حضور دارند که بالقوه موفقیت آن را تضمین می کنند هرچند رسیدن به یک اتحاد در میان طیف اکثریت کار

 
ساده اي نباشد. 

 
تقلیل دادن مجلس به رئیسِ مجلس فاجعه آفرین است 

اگر خداي ناکرده تقلیل گرایی بر مجلس حاکم شود، شایسته سالاري تحت شعاع آن قرار می گیرد و به پژمردگی مجلس می انجامد؛
منظور از تقلیل گرایی، تقلیل دادن مجلس به هیئت رئیسه و تقلیل دادن هیئت رئیسه به رئیس مجلس است؛ این تقلیل گرایی براي

 
مجلس فاجعه آفرین است. 

در مقابل آن همان طور که از ابتداي شکل گیري مجلس یازدهم شعار آن داده شد، اصالت دادن به خود مجلس و هیئت رئیسه را
خدمتگزار مجلس قراردادن و رئیس را خدمتگزار هیئت رئیسه تلقی کردن باعث شکوفایی قابلیت هاي بسیار ارزشمند مجلس و
حکمفرمایی شایسته سالاري و استفاده از تمامیت مجلس و نجات قوه مقننه از تنگ نظري خواهد شد.ذوق و شوق نمایندگان را در
این مجلس از ارائه بیش از 400 طرح براي اصلاح اشکالات و ترسیم راه نجات کشور از بن بست خودساخته کنونی است. این مجموعه
انگیزه مند را نباید در روزمرگی به خاموشی سوق داد و این خدمت مهمی است که بر دوش هیئت رئیسه است و نباید از آن غافل

 
بماند و دل خوش کند به مزایاي جایگاه خود. 

من در این مجلس قابلیت بسیار خوبی براي خودپالایی و استقرار شایسته سالاري و فرآیندهاي کارساز نظارتی می بینم و از خداي
متعال مسألت می کنم همه ما را در به فعلیت رساندن آن قابلیت ها، به فضل خودش، کمک کند.



''پژمان پروین'' مدیرکل زندان هاي خوزستان شد
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محمدمهدي حاج محمدي با صدور حکمی پژمان پروین را به عنوان مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان
خوزستان منصوب کرد.

محمدمهدي حاج محمدي با صدور حکمی پژمان پروین را
به عنوان مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی

 
استان خوزستان منصوب کرد. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري تسنیم به نقل از روابط
عمومی سازمان زندان ها، در بخشی از حکم انتصاب پروین
آمده است: اگر والاترین عـبادت در پیشگاه حضرت حـق،
خدمـت بـه خلق است، قطعاً خدمـت به عـبادالرحمن
مؤمنی که میـراث دار بهـترین بـندگـان الهـی بـوده وبـه
ایثـار، شهامـت، صبـرو پایـمردي شهـره اند، اجــري

دوچنـدان دارد، خوزستان را به مردمی خـون گرم می شناسیم که نماد مقاومت ملت غیور ایرانند و به شهدایی می شناسیم که خون

 
پاك خویش را در آن خطه، براي حراست از دین و وطن، نثار کردند. 

انتظار می رود در دوران تحول سازمان زندان ها با محوریت تبدیل زندان به «آموزشگاه نیکی ها» ، بر اساس کارفرهنگی عمیق و
بکارگیري گروه هاي جهادي و ایجاد اشتغال مولد، پایدار و هدفمند، با مشارکت بخش خصوصی و برنامه ریزي دقیق براي اصلاح و
تربیت، ضمن هماهنگی با مدیران محترم قضایی وبـا بهره گیري از تمـام ظرفیت هاي قانونی و برنامه هاي مصوب سازمانی و اسناد

 
بالا دستی جهت نیل به این مقصود، اقدام کنید. 

شایان ذکر است پژمان پروین پیش از این مدیرکل استان همدان بود. با معرفی پروین به عنوان مدیرکل از زحمات علی نظري در
مدت سرپرستی زندان هاي استان تقدیر شد.



گام بلند دروازه ملل در مسیر رونق اقتصاد؛ ظرفیت ترانزیت غلات از کشورهاي

حوزه CIS به بندر چابهار افزایش می یابد

منبع: تسنیمشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/08/17

گروه استان ها- مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان گفت: با آغاز عملیات اجرایی پروژه سیلوي غلات 100 هزار
تنی بندر شهید بهشتی چابهار، ظرفیت ترانزیت غلات از کشورهاي حوزه CIS به بندر چابهار افزایش می یابد.

گروه استان ها- مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان و
بلوچستان گفت: با آغاز عملیات اجرایی پروژه سیلوي غلات
100 هزار تنی بندر شهید بهشتی چابهار، ظرفیت ترانزیت
غلات از کشورهاي حوزه CIS به بندر چابهار افزایش می

 
یابد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از زاهدان، به نقل از پایگاه
اطلاع رسانی اداره کل بنادر و دریانوردي استان سیستان و
بلوچستان، بهروز آقایی اظهار داشت: پروژه سیلوي غلات
بندر شهید بهشتی چابهار که روند اجرایی احداث آن در

روزهاي اخیر با حضور وزیر راه و شهرسازي آغاز شد، در زمینی به مساحت 3.5 هکتار و با هدف نگهداري 100 هزار تن غلات با ایجاد

 
فرصت اشتغال مستقیم براي 200 نفر و اشتغال زایی غیرمستقیم براي 400 نفر در این بندر استراتژیک احداث می شود. 

وزیر راه: دولت براي توسعه سواحل راهبردي مکران جذب سرمایه گذار را به شدت پیگیري می کند / ساخت فرودگاه چابهار به زودي

 
تعیین تکلیف می شود 

 
معاون وزیر راه: راه آهن چابهار ـ زاهدان 47 درصد پیشرفت فیزیکی دارد/ اظهار امیدواري براي اتمام کل پروژه تا 1400 

 
وزیر راه و شهرسازي: 7 پروژه ریلی در دست اقدام داریم / راه آهن "چابهار ـ زاهدان" منطقه را متحول می کند 

مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان میزان اعتبار برآورد شده براي احداث این پروژه را 20 میلیون دلار اعلام و بیان کرد:
تسریع در تخلیه و بارگیري کالا، افزایش ظرفیت ترانزیتی غلات از کشورهاي حوزه CIS، ظرفیت پذیرش، نگهداري و انبارش کالاهاي
فله و اساسی و ظرفیت پهلودهی و پذیرش کشتی ها در راستاي تخصیص و انتقال بخشی از کالاي اساسی مورد نیاز کشور از طریق

 
بندر چابهار، ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي و جلوگیري از ترافیک کامیونی در بندر چابهار از اهداف اجراي این پروژه است. 

وي خاطرنشان کرد: با توجه به واردات بخشی از کالاي اساسی مورد نیاز کشور و ترانزیت گندم اهدایی هند به افغانستان از طریق بندر
چابهار و افزایش صادرات و واردات غلات در این بندر استراتژیک، احداث چنین پروژه هایی الزامی است.



خط قرمز مسئولان استان قم تعطیلی واحدهاي تولیدي است
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گروه استان ها_ معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري قم گفت: گاهی برخی از تصممیات خارج از اختیار مسئولان در
سطح استان است، در سطح کلان پیگیر مشکلات هستیم و با تمام توان مایحتاج مردم را تأمین می کنیم.

گروه استان ها_ معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري
قم گفت: گاهی برخی از تصممیات خارج از اختیار
مسئولان در سطح استان است، در سطح کلان پیگیر
مشکلات هستیم و با تمام توان مایحتاج مردم را تأمین می

 
کنیم. - اخبار استانها - 

مهرداد غضنفري در گفت و گو با خبرنگار تسنیم در قم،
اظهار داشت: اخلال در بازار تولید و توزیع و تأمین مایحتاج
مردم قابل اغماض و چشم پوشی نیست، اما نگاه حمایتی
خود را در ساماندهی وضعیت بازار فعلی داریم، قطعاً در این

 
راه مشکلات فنی و اجرایی وجود دارد و ما بر تصمیمات منطقی و در نظر گرفتن همه شرایط تأکید داریم. 

معاون استاندار قم ادامه داد: وقتی 50 درصد نهاده توزیع می شود، 50 درصد نیز مرغ باید تأمین شود، گاهی برخی از تولیدکنندگان
با هر نوسانی تهدید به تعطیلی می کنند، در حالی که در این جنگ اقتصادي وظیفه اي سنگین برعهده داریم و ما نیز به حد توان و

 
در چارچوب قوانین، اقدامات حمایتی را انجام می دهیم. 

وي تصریح کرد: هیچ واحد تولیدي و توزیعی و خدماتی نباید از چرخه فعالیت خارج شود و لطمه ببیند و ما براساس قانون حمایت
هاي لازم را اتخاذ می کنیم و با برنامه ریزي دقیق حرکت می کنیم، اولویت اول ما حمایت از واحدهاي داخل استان است و اجازه

 
نمی دهیم خللی در تولید و اشتغال و تأمین مایحتاج مردم ایجاد شود. 

 
استاندار قزوین: رسوب کالاهاي فاسدشدنی و مواد اولیه تولید در گمرك قابل قبول نیست 

 
تولید مرغ و تخم مرغ در استان فارس مازاد نیاز است/ بازگشت تعادل به بازار با تزریق نهاده هاي دامی 

 
جواز تاسیس واحد تولیدي و صنعتی در ایلام از رشد 62 درصدي برخوردار است 

غضنفري بیان کرد: بسیاري از مصوبات به صورت فوق العاده پیگیري می شود و اخیراً نیز براي تنظیم بازار مرغ براي واردات این

 
محصول مورد نیاز به استان تلاش کردیم. 

وي در مورد برخی از مشکلات در بخش کشتار مرغ عنوان کرد: هزینه کشتار در قم باید به گونه اي باشد که ارزان تر از تهران تمام
شود و مرغدار براي کشتار مجبور به خروج مرغ از استان نشود، چرخه کشتار بحث بهداشتی است و تصمیم با تنظیم بازار نیست اما

 
در این باره مشکلاتی وجود دارد که باید پیگیري شود. 



معاون استاندار قم ادامه داد: برخی مشکلات موجب برهم خوردن بازار می شود که به طور جدي نیاز به ارزیابی دارد، تنظیم بازار باید
به نفع تولید و توزیع و نیاز مردم باشد و از مسیر اتحادیه و امور دام پیگیر مشکلات شد و تغییرات قیمت در سطح شهر باید

 
کارشناسی شود و تعدیل را برقرار کنیم. 

وي تصریح کرد: دستگاه مسئول نظر می دهد و بخش خصوصی نیز باید نظرات را در فرآیند فعالیت ها در نظر بگیرد، رویکرد مهم
دولت حمایت از بخش خصوصی در توسعه تولید و کاهش تنش در بازار است و در تقویت تولید و توزیع و تأمین مایحتاج مردم تلاش

 
می کنیم. 

غضنفري عنوان کرد:گاهی برخی از تصممیات خارج از اختیار مسئولان در سطح استان است، در سطح کلان پیگیر مشکلات هستیم و
با تمام توان مایحتاج مردم را تأمین می کنیم، درصدد تعطیلی واحد تولید و توزیعی و بیکاري نیستیم و خط قرمز ما تعطیلی
واحدهاست و با روش هاي مختلف در جهت حمایت هستیم و مدیران را ملزم به رفع مشکلات و موانع در مسیر تأمین مایحتاج مردم

کرده ایم.



(بدون تیتر)
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استاندار گلستان اعلام کرد؛ 

 
ممنوع بودن ویلاسازي 

 
در مناطق جنگلی 

استاندار گلستان از تلاش براي پیشگیري از ویلاسازي در مناطق جنگلی استان و مقابله قاطع و سریع با متخلفان در این حوزه تاکید

 
کرد. 

هادي حق شناس با تاکید بر اهمیت حفظ و نگهداري منابع طبیعی و جنگل هاي استان گلستان گفت: هر جا ساخت و ساز
غیرمجازي در حوزه ویلاسازي صورت گرفته نتیجه غفلت ها بوده اما در عین حال دلیلی براي قانون گریزي و تخلف نخواهد بود و

 
غفلت دلیل قانون گریزي نیست. 

وي افزود: باید اطلاعیه اي با توجه به مسایل حقوقی تهیه شود و در گام اول در اختیار دهیاران، بخشداران و فرمانداران قرار گیرد تا از

 
اول به کسانی که اقدام به ساخت و سازهاي غیرمجاز می کنند ابلاغ شود و از عواقب کار خود آگاه شوند. 

استاندار گلستان ادامه داد: در گام بعد این اطلاعیه باید به اداراتی همچون جهاد کشاورزي، امور اراضی، محیط زیست و تمام دستگاه

 
هایی که به نوعی متولی هستند، ارسال و در آن تعهدات دستگاه هاي اجرایی ذکر شود. 

حق شناس یادآور شد: با هماهنگی دادستانی و دستگاه قضایی استان رسیدگی به پرونده هاي متخلفین حاضر در دادگاه ها تسریع

 
خواهد شد و دستگاه هاي اجرایی نیز موظف هستند پرونده متخلفان را هر چه زودتر تعیین تکلیف نمایند. 

 
بازدید نایب رییس کمسیون اقتصادي مجلس 

 
از منطقه آزاد انزلی 

خاندوزي؛ نایب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی ضمن دیدار با روزبهان رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان

 
منطقه آزاد انزلی از ظرفیت ها و توانمندي این منطقه در حوزه تجارت، تولید، صادرات و امور بندري بازدید به عمل آورد. 

خاندوزي با تقدیر از اقدامات انجام شده در حوزه تولید و اشتغال گفت: منطقه آزاد انزلی در تکمیل زنجیره تولید و تجارت پیشگام
بوده و امیدوارم با اقدامات ارزشمند انجام شده در سال آینده این زنجیره مهم تکمیل و شاهد افزایش ارزش افزوده ایجاد شده و

 
اشتغال خلق شده در این 

 
منطقه باشیم. 

او در ادامه با اشاره به روند مطلوب ورود کالا، استقرار گمرك و خروج کالا در این منطقه افزود: سیاست کشور به سمتی است که
مناطق آزاد یکپارچه و بیرون از مدار جمعیتی تحت کنترل گمرك باشند و منطقه آزاد انزلی تا کنون در زمینه ورود کالاها و استقرار
کالا ها در خروجی وضعیت مناسبی داشته و در بازدید از واحد هاي تولیدي مشکلاتی در حوزه تامین زنجیره مواد اولیه و خروج

 
محصولات به سرزمین اصلی و یا صادرات مطرح شد که در کمیسیون اقتصادي مجلس تلاش خواهیم کرد تا مشکلاتشان رفع شود. 



 
انتقاد نماینده ولی فقیه در گلستان 

 
از گرانی هاي بی ضابطه 

نماینده ولی فقیه در گلستان با انتقاد از گرانی هاي اخیر، آن را بی سابقه و بدون هیچ ضابطه اي دانست و تصریح کرد که در چنین

 
شرایطی خیلی از خانواده ها حتی توان خرید ماسک براي استفاده روزانه را ندارند. 

 
آیت االله سیدکاظم نورمفیدي گفت: مردم گرفتار مشکلات اقتصادي هستند و سختی زیادي را تحمل می کنند. 

وي گفت: این گرانی هاي بی سابقه و بدون هیچگونه ضابطه اي بوده و اصلاً رهاشده است و اقشار مختلف مردم را تحت فشار قرار داده

 
است. 

امام جمعه گرگان با بیان اینکه مردم از افزایش قیمت هاي هر روزه گلایه مند هستند، افزود: در شرایط کنونی برخی از خانواده ها

 
حتی نمی توانند ضروریات زندگی خود را تأمین کنند. 

وي خاطرنشان کرد: مهم ترین وظیفه همه مسوولان در قواي سه گانه رسیدگی و برطرف کردن مشکلات اقتصادي مردم است. علاوه

 
بر این کسانی که در ایجاد این وضعیت و تشدید فشارها بر مردم نقش دارند هم باید به اشد مجازات برسند. 

نماینده ولی فقیه در استان با اشاره به شرایط کرونایی گفت: در حال حاضر همه تأکید می کنند که مردم باید حتما از ماسک استفاده

 
کنند، یک خانواده 4 نفره حداقل روزانه به 4 تا 5 ماسک نیاز دارد اما خیلی ها نمی توانند هزینه خرید ماسک را هم تأمین کنند. 

آیت االله نورمفیدي اضافه کرد: براي مقابله با این بیماري باید نگاه قرارگاهی که مدنظر رهبر معظم انقلاب است، وجود داشته باشد و
همه دستگاه ها، نهادها و سازمان ها و مردم براي مبارزه با این بیماري مشارکت کنند در غیر این صورت موفقیتی به دست نمی آید.



نرخ بیکاري کانادا تک رقمی ماند

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/08/17

گروه اقتصادي: تا پایان ماه اکتبر نرخ بیکاري کانادا به 8.9
درصد رسید.به گزارش ایسنا، به دنبال بازگشایی بخش
بزرگی از کسب و کارها در نتیجه کاهش سرعت شیوع
کرونا، نرخ بیکاري کانادا در ماه اکتبر با 0.1 درصد کاهش
در مقایسه با ماه قبل به 8.9 درصد رسید. این نرخ بیکاري
که کمترین نرخ بیکاري پنج ماه اخیر محسوب می شود
پس از آن رقم خورد که در این ماه 83 هزار نفر دیگر

شاغل شدند که از این تعداد، 69 هزار شغل تمام وقت و 14 هزار شغل پاره وقت بوده است. طی این مدت نرخ مشارکت در بازار کار به
65.2 درصد رسیده که 0.2 درصد بیشتر از رقم ثبت شده براي ماه قبل بوده است. هم چنین نرخ بیکاري جوانان که شمار افراد فاقد
شغل 20 تا 24 سال را اندازه می گیرد با 0.1 درصد کاهش نسبت به ماه قبل به 18.8 درصد رسیده است.متوسط نرخ بیکاري کانادا
در بازه زمانی 1966 تا 2019 معادل 7.61 درصد بوده که پایین ترین رقم ثبت شده مربوط به ژوئن 1966 با 2.9 درصد و بالاترین
رقم ثبت شده مربوط به دسامبر 1982 با 13.1 درصد بوده است.در بین مشاغل مختلف، بیشترین اشتغال زایی مربوط به بخش
خدمات با 43 هزار مورد بوده است و پس از آن نیز بخش ساخت و ساز با 19 هزار فرصت شغلی و مراقبت هاي درمانی با 16 هزار
فرصت بوده است. به تفکیک استانی نیز در ماه سپتامبر بیشترین اشتغال زایی مربوط به استان اونتاریو بوده است. آلبرتا و بریتیش
کلمبیا نیز در رده هاي بعدي قرار دارند.به طور متوسط در بازه زمانی 1976 تا 2019، اقتصاد کانادا در هر ماه 18 هزار و 10 فرصت
شغلی ایجاد کرده است که بالاترین اشتغال زایی ماهانه مربوط به اوریل 2019 با 106 هزار و 500 مورد و کمترین اشتغال زایی نیز

مربوط به ژانویه 2009 با منفی 124 هزار و 800 فرصت شغلی بوده است.



کرونا، بیکاري و راهکارهاي حمایت از بیکاران

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/08/17

نایب رئیس هیئت مدیره سازمان تامین اجتماعی ضمن مروري بر وضعیت صندوق بیمه بیکاري و تشریح اقدامات سازمان
تامین اجتماعی پیرامون بیکاران ناشی از کرونا، راهکارها و پیشنهاداتی در راستاي بهبود وضعیت بیکاران ناشی از کرونا ارائه

داد.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، علی حیدري، نایب رئیس هیأت مدیره سازمان تأمین اجتماعی در وبینار ""کرونا،
بیکاري و راهکارهاي حمایتی"" که با همکاري مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري و موسسه عالی پژوهش تامین اجتماعی
برگزار شد ضمن مروري بر وضعیت سیاست هاي کلی اشتغال، تعریف بیکاري و اسباب و علل آن اظهار کرد: سازمان تامین اجتماعی

 
در ارتباط با بیکاران ناشی از کرونا اقداماتی را انجام داده است. 

وي افزود: به عنوان مثال سازمان غرامت دستمزد ایام بیماري را بابت ابتلا و قرنطینه کرونا پرداخت می کند و به بیمه شدگان موصوف
به نیابت از کارفرما حقوق می دهد و عملاً مانع از اخراج کارگر به سبب قرنطینه یا درمان بیماري کرونا می شود. همچنین سازمان به

 
مشمولین صندوق بیمه بیکاري بابت تسهیل فرایندهاي احراز شرایط و غیرحضوري کردن خدمات، مقرري پرداخت می کند. 

نایب رئیس هیأت مدیره سازمان تأمین اجتماعی با بیان اینکه سازمان تامین اجتماعی براي مقرري بگیران بیمه بیکاري که به 55
سالگی می رسند، پرداخت مقرري را تا زمان احراز بازنشستگی ادامه می دهد گفت: همچنین سازمان تسهیلات لازم را به کارفرمایان
براي حفظ اشتغال موجود در شرایط کرونا (با امهال و استمهال و تقسیط بدهیهاي معوق) ارائه می کند. علاوه بر این سازمان در
زمینه اعطاي کمک هاي اعطایی بابت پرداخت مقرري بیمه بیکاري به افرادي که عضو صندوق بیمه بیکاري نیستند با وزارت رفاه و

 
وزارت اقتصاد و ... همکاري کرده است. 

حیدري افزود: سازمان تامین اجتماعی می تواند درصورت تامین مالی و اختصاص اعتبارات لازم از زیرساخت هاي بیمه اي سازمان و
مکانیسم اجرایی و عملیاتی، صندوق بیمه بیکاري را متناسب با منابع و اعتبارات اختصاصی از سوي دولت و یا کمک ها و مشارکت

 
هاي مردمی را در خدمت بیکاران غیر عضو صندوق بیمه بیکاري قرار دهد. 

 
ساختار و سازوکار کلی نحوه اداره صندوق بیمه بیکاري 

وي ضمن تبیین ساختار و سازوکار کلی نحوه اداره صندوق بیمه بیکاري گفت: سازمان تامین اجتماعی، کارگزار اداره امور صندوق
بیمه بیکاري از منظر محاسبه و تحصیل حق بیمه هاي مربوطه از کارفرمایان بصورت ماهانه و برقراري و پرداخت مقرري بیمه بیکاري

 
براي واجدین شرایط که از سوي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی معرفی می شوند است. 

نایب رئیس هیأت مدیره سازمان تأمین اجتماعی ادامه داد: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و هیات هاي تشخیص و حل اختلاف
موضوع قانون کار، مرجع تعیین دایره شمول قانون بیمه بیکاري و نیز بررسی و احراز شرایط برقراري مقرري بیمه بیکاري به متقاضیان
و ... هستند. وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از منظر مشاوره و کاریابی و مراکز تابعه مربوطه، متولی ایجاد فرصت هاي شغلی و نیز

در اولویت قرار دادن مقرري بگیران براي فرصت هاي شغلی جدید است. 



 
عملکرد کلی صندوق بیمه بیکاري 

حیدري با اشاره به عملکرد کلی صندوق بیمه بیکاري گفت: کسري صندوق بیمه بیکاري در طی سال 1398 نسبت به مجموع فعالیت
32 سال قبل آن، به رقم قابل توجهی رسیده است و این مبالغ از حساب سازمان تامین اجتماعی به صندوق مزبور تزریق شده است و

 
باید در حداقل زمان ممکن جایگزین و جبران شود. 

وي افزود: به نظر می رسد باتوجه به تشدید بحران شیوع کرونا در طول سال 1399 و تداوم وضعیت بحرانی بنگاه ها و صنوف، رقم
کسري صندوق بیمه بیکاري بابت ایفاي تعهدات به مشمولین قانونی صندوق منجر به افزایش چشمگیر کسري صندوق یادشده شود و
در چنین شرایطی تحمیل بار مالی جدید و اضافه کردن تکلیف مالایطاق بوده و از عهده صندوق بیمه بیکاري و مالاً سازمان تامین

 
اجتماعی بر نمی آید و بایستی از محل منابع دیگري خارج از مجموعه سازمان تامین اجتماعی تامین مالی لازم صورت پذیرد. 

نایب رئیس هیأت مدیره سازمان تأمین اجتماعی همچنین به طور اجمالی وضعیت عملکرد صندوق بیمه بیکاري در سال 1398را
تشریح کرد و گفت: منابع صندوق در سال 1398 ، 6933 میلیارد تومان بود که با رشد 41 درصد نسبت به سال 1397 روبه رو است.

 
مصارف در سال 1398 ، 7334 میلیارد تومان بود که با رشد 43.6 درصد نسبت به سال 1397 مواجه است. 

حیدري افزود: کسري صندوق بابت عملکرد سال 1398 حدود 401 میلیارد تومان و کسري انباشته صندوق تا پایان سال 1398

 
حدود 663 میلیارد تومان است. 

به گفته وي تعداد مقرري بگیران در پایان سال 1398 حدود225 هزار و 942 نفر است که با نسبت به سال 97 کاهش 5.5 درصدي
را نشان می دهد. همچنین توزیع مقرري بگیران در پایان سال 1398 برحسب جنسیت؛ 71.9 درصد تعداد استفاده کنندگان مرد و
28.1 درصد زن هستند. توزیع مقرري بگیران در سال 1398 بر حسب وضعیت تاهل نیز 69 درصد متاهل و یا متکفل و 31 درصد

 
مجرد هستند. 

حیدري در ادامه 11 راهکار و پیشنهاد کلی در این زمینه ارائه کرد و گفت: شکل دهی سامانه، پایگاه اطلاعات و پنجره واحد رفاه و
تامین اجتماعی و شناسنامه یا پرونده الکترونیک رفاه و تامین اجتماعی مبتنی بر خانوار (سرپرست و اعضا)، شکل دهی سامانه ملی
اشتغال و کسب و کار (LMIS) با پایه ریزي اطلاعات ثبتی و عملیاتی در جمع آوري، تجزیه و تحلیل و تصمیم سازي و تصمیم گیري
براي اشتغال و بیکاري، شکل دهی نظام درآمد - هزینه خانوار (سرپرست و اعضاء) و انجام آزمون وسع و استحقاق سنجی و نیازسنجی
و تعیین جامعه هدف (افراد و خانوارها) و بسته خدمات مورد نیاز (توانبخشی و توانمندسازي، حمایت و مساعدت اجتماعی، مشاوره و

 
مددکاري و بازاجتماعی شدن) از این جمله است. 

نایب رئیس هیأت مدیره سازمان تأمین اجتماعی افزود: همچنین شکل دهی نظام چندلایه تامین اجتماعی همراه با لایه بندي خدمات
(امدادي، حمایتی و بیمه اي) و سطح بندي خدمات بیمه اي (پایه، مازاد و مکمل) و جانمایی خانوارها (سرپرست و اعضاء) در این

 
نظام و تعیین میزان سهم الشرکه دولت براي حمایت، مساعدت و یارانه بیمه اي برمبناي عدالت راهکار دیگر است. 

وي استقرار کامل اصول فراگیري پوشش ها، جامعیت خدمات و کفایت مزایا، با رعایت عدالت در دسترسی به خدمات و عدالت در
بهره مندي از منابع عمومی را یک پیشنهاد دیگر دانست و گفت: وضع مالیات اجتماعی بر فعالیت هاي آسیب رسان، اشتغال ملی
نظیر قاچاق (فروش کالاهاي قاچاق توقیفی یا اعمال مالیات در فرایند توزیع)، واردات کالاهاي داراي تولید داخلی مکفی و ... ، شکل



دهی پیوستار جامع اشتغال، مهارت افزایی و کارآفرینی و ایجاد یک شبکه جامع تنظیم روابط کار، مشاوره و کاریابی، مهارت افزایی و

 
آموزش فنی و حرفه اي و توانمندسازي و کارگستري از دیگر راهکارها هستند. 

حیدري ادامه داد: استقرار نظام دستمزد منطقه اي براساس متغیرهاي اقتصادي، جمعیتی و ...، ایجاد مشوق هاي لازم براي مهاجرت
معکوس از پایتخت و مراکز استانها به شهرها از شهرها به روستاها و تغییر رویکرد نظام آموزش از سطوح ابتدایی تا عالی و تمرکز بر
دانش، مهارت، فن، حرفه و هنر بجاي تمرکز بر حفظیات و مدرك گرایی و روزآمدسازي و متناسب سازي نظام آموزش عالی بر مبناي

 
نیازهاي بازار کار از جمله راهکارهاي پیشنهادي در این زمینه هستند. 

 
راهکارها و پیشنهادات حمایتی براي بیکاران ناشی از کرونا 

وي همچنین راهکارها و پیشنهادات مربوط به بیکاران ناشی از کرونا در سه بخش ارائه داد و گفت: در بخش نخست که نحوه ارائه
خدمات بیمه اي و حمایتی است راهکارهایی چون تامین کسري منابع صندوق بیمه بیکاري، تقویت منابع صندوق بیمه بیکاري،
اعطاي مقرري بیکاري ناشی از کرونا ازطریق سازوکار خزانه با استحقاق سنجی و احراز شرایط، اعطاي کمک هزینه معیشت به بیکاران
از طریق سازوکار هدفمندسازي یارانه ها (استحقاق سنجی و احراز شرایط) و اعطاي سبد تامین کالاهاي اساسی و سبد غذایی به

 
دهکهاي پایین براساس سازوکار هدفمندسازي یارانه ها پیشنهاد می شود. 

حیدري ادامه داد: در بخش دوم که نحوه تامین مالی است واگذاري سهام و دارایی هاي دولت، صندوق توسعه ملی، واگذاري سهام و
دارایی هاي بنیادها و نهادهاي حمایتی، وضع مالیات اجتماعی بر تراکنش هاي گمرکی، بانکی و اینترنتی و جابجایی اعتبارات بودجه

 
اي مربوط به فعالیتهایی که در اثر کرونا امکان اجرا نیافتند به عنوان راهکار مدنظر است. 

نایب رئیس هیأت مدیره سازمان تأمین اجتماعی افزود: در بخش سوم یا نحوه تنظیم گري و قاعده گذاري نیز ثبت اطلاعات در سامانه
ملی اشتغال و کسب و کار (LMIS)، بررسی اطلاعات متقاضیان در پایگاه اطلاعات رفاهی ایرانیان، انجام آزمون وسع و استحقاق
سنجی، تجمیع کلیه حمایت ها و مساعدت ها، یارانه ها و مزایاي دریافتی خانوار (سرپرست و اعضا)، تعیین مابه التفاوت کل دریافتی

 
با کف حمایتی موردنظر و تعیین بسته خدمات، جامعه هدف و سازوکار پرداخت کمک یا ارائه خدمت به عنوان راهکار مدنظر است. 

به گفته وي سازمان تامین اجتماعی پیش نویس بخشی از این موارد را در قالب لایحه دوفوریتی تنظیم و تقدیم کرده که اگر در

 
مراحل تصویب قرار بگیرد آمادگی کمک را در این زمینه دارد. 

منبع: تسنیم



100 میلیارد ریال در حوزه ارتباطات خراسان جنوبی تخصیص یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/08/17

بیرجند - ایرنا - مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات خراسان جنوبی گفت: بسته تسهیلاتی با اعتبار 100 میلیارد ریال به
منظور حمایت از ایجاد اشتغال و تقویت زیست بوم کارآفرینی در حوزه فناوري اطلاعات استان تخصیص یافت.

بیرجند - ایرنا - مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات
خراسان جنوبی گفت: بسته تسهیلاتی با اعتبار 100
میلیارد ریال به منظور حمایت از ایجاد اشتغال و تقویت
زیست بوم کارآفرینی در حوزه فناوري اطلاعات استان

 
تخصیص یافت. 

به گزارش روز شنبه روابط عمومی اداره کل ارتباطات و
فناوري اطلاعات خراسان جنوبی، مصطفی بهی در نخستین
نشست کارگروه استانی تسهیلات وجوه اداره شده وزارت
ارتباطات و فناوري اطلاعات، بر ضرورت اطلاع رسانی

موضوع به فعالان این حوزه تاکید کرد و افزود: واحدهاي صنفی فعال در حوزه ICT، شرکت ها و کسب و کارهاي نوپاي داراي
اپلیکیشن و بازي هاي موبایلی، شرکت ها و کسب و کارهاي غیر نوپاي حوزه فاوا، همچنین متقاضیان ایجاد و توسعه شتاب دهنده

 
هاي سازمانی در صورت احراز شرایط لازم می توانند از تسهیلات مذکور بهره مند شوند. 

وي تصریح کرد: تسهیلات تخصیص یافته در این طرح با بهره هاي 5 و 9 درصد و تا سقف 30 میلیارد ریال و بازپرداخت حداکثر 48
ماهه، پس از تایید کارگروه استانی و ثبت نام در سامانه ایران کارفا به آدرس www.irankarfa.ir ، به متقاضیان واجد شرایط

 
پرداخت می شود. 

براساس این گزارش متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر و آگاهی از شرایط اختصاصی پرداخت تسهیلات مذکور و ارسال

 
درخواست تسهیلات به وب سایت این اداره کل یا سامانه ایران کارفا مراجعه کنند. 

پس از ابلاغ ساختار جدید کارگروه استانی تسهیلات وجوه اداره شده وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات توسط معاون وزیر و رییس
سازمان فناوري اطلاعات ایران، اولین جلسه کارگروه با مسئولیت مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان و حضور رییس پارك
علم و فناوري، مدیر شعب پست بانک استان، معاون دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري و رییس نظام صنفی رایانه اي

 
استان برگزار شد. 

 
برچسب ها 

 
- بازي هاي رایانه اي 

- توسعه ایران 



 
- تسهیلات ارزان قیمت 

 
- خراسان جنوبی 

 
- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات 

 
- نرم افزار 
- اعتبارات



100 میلیارد ریال در حوزه فناوري اطلاعات خراسان جنوبی تخصیص یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/08/17

بیرجند - ایرنا - مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات خراسان جنوبی گفت: بسته تسهیلاتی با اعتبار 100 میلیارد ریال به
منظور حمایت از ایجاد اشتغال و تقویت زیست بوم کارآفرینی در حوزه فناوري اطلاعات استان تخصیص یافت.

بیرجند - ایرنا - مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات
خراسان جنوبی گفت: بسته تسهیلاتی با اعتبار 100
میلیارد ریال به منظور حمایت از ایجاد اشتغال و تقویت
زیست بوم کارآفرینی در حوزه فناوري اطلاعات استان

 
تخصیص یافت. 

به گزارش روز شنبه روابط عمومی اداره کل ارتباطات و
فناوري اطلاعات خراسان جنوبی، مصطفی بهی در نخستین
نشست کارگروه استانی تسهیلات وجوه اداره شده وزارت
ارتباطات و فناوري اطلاعات، بر ضرورت اطلاع رسانی

موضوع به فعالان این حوزه تاکید کرد و افزود: واحدهاي صنفی فعال در حوزه ICT، شرکت ها و کسب و کارهاي نوپاي داراي
اپلیکیشن و بازي هاي موبایلی، شرکت ها و کسب و کارهاي غیر نوپاي حوزه فاوا، همچنین متقاضیان ایجاد و توسعه شتاب دهنده

 
هاي سازمانی در صورت احراز شرایط لازم می توانند از تسهیلات مذکور بهره مند شوند. 

وي تصریح کرد: تسهیلات تخصیص یافته در این طرح با بهره هاي 5 و 9 درصد و تا سقف 30 میلیارد ریال و بازپرداخت حداکثر 48
ماهه، پس از تایید کارگروه استانی و ثبت نام در سامانه ایران کارفا به آدرس www.irankarfa.ir ، به متقاضیان واجد شرایط

 
پرداخت می شود. 

براساس این گزارش متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر و آگاهی از شرایط اختصاصی پرداخت تسهیلات مذکور و ارسال

 
درخواست تسهیلات به وب سایت این اداره کل یا سامانه ایران کارفا مراجعه کنند. 

پس از ابلاغ ساختار جدید کارگروه استانی تسهیلات وجوه اداره شده وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات توسط معاون وزیر و رییس
سازمان فناوري اطلاعات ایران، اولین جلسه کارگروه با مسئولیت مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان و حضور رییس پارك
علم و فناوري، مدیر شعب پست بانک استان، معاون دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري و رییس نظام صنفی رایانه اي

 
استان برگزار شد. 

 
برچسب ها 

 
- بازي هاي رایانه اي 

- تسهیلات ارزان قیمت 



 
- خراسان جنوبی 

 
- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات 

 
- نرم افزار 
- اعتبارات



کرونا، بیکاري و راهکارهاي حمایت از بیکاران

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/08/17

خبرگزاري آریا - نایب رئیس هیئت مدیره سازمان تامین
اجتماعی ضمن مروري بر وضعیت صندوق بیمه بیکاري و
تشریح اقدامات سازمان تامین اجتماعی پیرامون بیکاران
ناشی از کرونا، راهکارها و پیشنهاداتی در راستاي بهبود

 
وضعیت بیکاران ناشی از کرونا ارائه داد. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، علی حیدري، نایب رئیس هیأت
مدیره سازمان تأمین اجتماعی در وبینار ""کرونا، بیکاري و
راهکارهاي حمایتی"" که با همکاري مرکز بررسی هاي
استراتژیک ریاست جمهوري و موسسه عالی پژوهش تامین

اجتماعی برگزار شد ضمن مروري بر وضعیت سیاست هاي کلی اشتغال، تعریف بیکاري و اسباب و علل آن اظهار کرد: سازمان تامین

 
اجتماعی در ارتباط با بیکاران ناشی از کرونا اقداماتی را انجام داده است. 

وي افزود: به عنوان مثال سازمان غرامت دستمزد ایام بیماري را بابت ابتلا و قرنطینه کرونا پرداخت می کند و به بیمه شدگان موصوف
به نیابت از کارفرما حقوق می دهد و عملاً مانع از اخراج کارگر به سبب قرنطینه یا درمان بیماري کرونا می شود. همچنین سازمان به

 
مشمولین صندوق بیمه بیکاري بابت تسهیل فرایندهاي احراز شرایط و غیرحضوري کردن خدمات، مقرري پرداخت می کند. 

نایب رئیس هیأت مدیره سازمان تأمین اجتماعی با بیان اینکه سازمان تامین اجتماعی براي مقرري بگیران بیمه بیکاري که به 55
سالگی می رسند، پرداخت مقرري را تا زمان احراز بازنشستگی ادامه می دهد گفت: همچنین سازمان تسهیلات لازم را به کارفرمایان
براي حفظ اشتغال موجود در شرایط کرونا (با امهال و استمهال و تقسیط بدهیهاي معوق) ارائه می کند. علاوه بر این سازمان در
زمینه اعطاي کمک هاي اعطایی بابت پرداخت مقرري بیمه بیکاري به افرادي که عضو صندوق بیمه بیکاري نیستند با وزارت رفاه و

 
وزارت اقتصاد و ... همکاري کرده است. 

حیدري افزود: سازمان تامین اجتماعی می تواند درصورت تامین مالی و اختصاص اعتبارات لازم از زیرساخت هاي بیمه اي سازمان و
مکانیسم اجرایی و عملیاتی، صندوق بیمه بیکاري را متناسب با منابع و اعتبارات اختصاصی از سوي دولت و یا کمک ها و مشارکت

 
هاي مردمی را در خدمت بیکاران غیر عضو صندوق بیمه بیکاري قرار دهد. 

 
ساختار و سازوکار کلی نحوه اداره صندوق بیمه بیکاري 

وي ضمن تبیین ساختار و سازوکار کلی نحوه اداره صندوق بیمه بیکاري گفت: سازمان تامین اجتماعی، کارگزار اداره امور صندوق
بیمه بیکاري از منظر محاسبه و تحصیل حق بیمه هاي مربوطه از کارفرمایان بصورت ماهانه و برقراري و پرداخت مقرري بیمه بیکاري

 
براي واجدین شرایط که از سوي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی معرفی می شوند است. 

نایب رئیس هیأت مدیره سازمان تأمین اجتماعی ادامه داد: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و هیات هاي تشخیص و حل اختلاف
موضوع قانون کار، مرجع تعیین دایره شمول قانون بیمه بیکاري و نیز بررسی و احراز شرایط برقراري مقرري بیمه بیکاري به متقاضیان
و ... هستند. وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از منظر مشاوره و کاریابی و مراکز تابعه مربوطه، متولی ایجاد فرصت هاي شغلی و نیز

 
در اولویت قرار دادن مقرري بگیران براي فرصت هاي شغلی جدید است. 



 
عملکرد کلی صندوق بیمه بیکاري 

حیدري با اشاره به عملکرد کلی صندوق بیمه بیکاري گفت: کسري صندوق بیمه بیکاري در طی سال 1398 نسبت به مجموع فعالیت
32 سال قبل آن، به رقم قابل توجهی رسیده است و این مبالغ از حساب سازمان تامین اجتماعی به صندوق مزبور تزریق شده است و

 
باید در حداقل زمان ممکن جایگزین و جبران شود. 

وي افزود: به نظر می رسد باتوجه به تشدید بحران شیوع کرونا در طول سال 1399 و تداوم وضعیت بحرانی بنگاه ها و صنوف، رقم
کسري صندوق بیمه بیکاري بابت ایفاي تعهدات به مشمولین قانونی صندوق منجر به افزایش چشمگیر کسري صندوق یادشده شود و
در چنین شرایطی تحمیل بار مالی جدید و اضافه کردن تکلیف مالایطاق بوده و از عهده صندوق بیمه بیکاري و مالاً سازمان تامین

 
اجتماعی بر نمی آید و بایستی از محل منابع دیگري خارج از مجموعه سازمان تامین اجتماعی تامین مالی لازم صورت پذیرد. 

نایب رئیس هیأت مدیره سازمان تأمین اجتماعی همچنین به طور اجمالی وضعیت عملکرد صندوق بیمه بیکاري در سال 1398را
تشریح کرد و گفت: منابع صندوق در سال 1398 ، 6933 میلیارد تومان بود که با رشد 41 درصد نسبت به سال 1397 روبه رو است.

 
مصارف در سال 1398 ، 7334 میلیارد تومان بود که با رشد 43.6 درصد نسبت به سال 1397 مواجه است. 

حیدري افزود: کسري صندوق بابت عملکرد سال 1398 حدود 401 میلیارد تومان و کسري انباشته صندوق تا پایان سال 1398

 
حدود 663 میلیارد تومان است. 

به گفته وي تعداد مقرري بگیران در پایان سال 1398 حدود225 هزار و 942 نفر است که با نسبت به سال 97 کاهش 5.5 درصدي
را نشان می دهد. همچنین توزیع مقرري بگیران در پایان سال 1398 برحسب جنسیت؛ 71.9 درصد تعداد استفاده کنندگان مرد و
28.1 درصد زن هستند. توزیع مقرري بگیران در سال 1398 بر حسب وضعیت تاهل نیز 69 درصد متاهل و یا متکفل و 31 درصد

 
مجرد هستند. 

حیدري در ادامه 11 راهکار و پیشنهاد کلی در این زمینه ارائه کرد و گفت: شکل دهی سامانه، پایگاه اطلاعات و پنجره واحد رفاه و
تامین اجتماعی و شناسنامه یا پرونده الکترونیک رفاه و تامین اجتماعی مبتنی بر خانوار (سرپرست و اعضا)، شکل دهی سامانه ملی
اشتغال و کسب و کار (LMIS) با پایه ریزي اطلاعات ثبتی و عملیاتی در جمع آوري، تجزیه و تحلیل و تصمیم سازي و تصمیم گیري
براي اشتغال و بیکاري، شکل دهی نظام درآمد - هزینه خانوار (سرپرست و اعضاء) و انجام آزمون وسع و استحقاق سنجی و نیازسنجی
و تعیین جامعه هدف (افراد و خانوارها) و بسته خدمات مورد نیاز (توانبخشی و توانمندسازي، حمایت و مساعدت اجتماعی، مشاوره و

 
مددکاري و بازاجتماعی شدن) از این جمله است. 

نایب رئیس هیأت مدیره سازمان تأمین اجتماعی افزود: همچنین شکل دهی نظام چندلایه تامین اجتماعی همراه با لایه بندي خدمات
(امدادي، حمایتی و بیمه اي) و سطح بندي خدمات بیمه اي (پایه، مازاد و مکمل) و جانمایی خانوارها (سرپرست و اعضاء) در این

 
نظام و تعیین میزان سهم الشرکه دولت براي حمایت، مساعدت و یارانه بیمه اي برمبناي عدالت راهکار دیگر است. 

وي استقرار کامل اصول فراگیري پوشش ها، جامعیت خدمات و کفایت مزایا، با رعایت عدالت در دسترسی به خدمات و عدالت در
بهره مندي از منابع عمومی را یک پیشنهاد دیگر دانست و گفت: وضع مالیات اجتماعی بر فعالیت هاي آسیب رسان، اشتغال ملی
نظیر قاچاق (فروش کالاهاي قاچاق توقیفی یا اعمال مالیات در فرایند توزیع)، واردات کالاهاي داراي تولید داخلی مکفی و ... ، شکل
دهی پیوستار جامع اشتغال، مهارت افزایی و کارآفرینی و ایجاد یک شبکه جامع تنظیم روابط کار، مشاوره و کاریابی، مهارت افزایی و

 
آموزش فنی و حرفه اي و توانمندسازي و کارگستري از دیگر راهکارها هستند. 

حیدري ادامه داد: استقرار نظام دستمزد منطقه اي براساس متغیرهاي اقتصادي، جمعیتی و ...، ایجاد مشوق هاي لازم براي مهاجرت
معکوس از پایتخت و مراکز استانها به شهرها از شهرها به روستاها و تغییر رویکرد نظام آموزش از سطوح ابتدایی تا عالی و تمرکز بر
دانش، مهارت، فن، حرفه و هنر بجاي تمرکز بر حفظیات و مدرك گرایی و روزآمدسازي و متناسب سازي نظام آموزش عالی بر مبناي

 
نیازهاي بازار کار از جمله راهکارهاي پیشنهادي در این زمینه هستند. 

 
راهکارها و پیشنهادات حمایتی براي بیکاران ناشی از کرونا 

وي همچنین راهکارها و پیشنهادات مربوط به بیکاران ناشی از کرونا در سه بخش ارائه داد و گفت: در بخش نخست که نحوه ارائه
خدمات بیمه اي و حمایتی است راهکارهایی چون تامین کسري منابع صندوق بیمه بیکاري، تقویت منابع صندوق بیمه بیکاري،



اعطاي مقرري بیکاري ناشی از کرونا ازطریق سازوکار خزانه با استحقاق سنجی و احراز شرایط، اعطاي کمک هزینه معیشت به بیکاران
از طریق سازوکار هدفمندسازي یارانه ها (استحقاق سنجی و احراز شرایط) و اعطاي سبد تامین کالاهاي اساسی و سبد غذایی به

 
دهکهاي پایین براساس سازوکار هدفمندسازي یارانه ها پیشنهاد می شود. 

حیدري ادامه داد: در بخش دوم که نحوه تامین مالی است واگذاري سهام و دارایی هاي دولت، صندوق توسعه ملی، واگذاري سهام و
دارایی هاي بنیادها و نهادهاي حمایتی، وضع مالیات اجتماعی بر تراکنش هاي گمرکی، بانکی و اینترنتی و جابجایی اعتبارات بودجه

 
اي مربوط به فعالیتهایی که در اثر کرونا امکان اجرا نیافتند به عنوان راهکار مدنظر است. 

نایب رئیس هیأت مدیره سازمان تأمین اجتماعی افزود: در بخش سوم یا نحوه تنظیم گري و قاعده گذاري نیز ثبت اطلاعات در سامانه
ملی اشتغال و کسب و کار (LMIS)، بررسی اطلاعات متقاضیان در پایگاه اطلاعات رفاهی ایرانیان، انجام آزمون وسع و استحقاق
سنجی، تجمیع کلیه حمایت ها و مساعدت ها، یارانه ها و مزایاي دریافتی خانوار (سرپرست و اعضا)، تعیین مابه التفاوت کل دریافتی

 
با کف حمایتی موردنظر و تعیین بسته خدمات، جامعه هدف و سازوکار پرداخت کمک یا ارائه خدمت به عنوان راهکار مدنظر است. 

به گفته وي سازمان تامین اجتماعی پیش نویس بخشی از این موارد را در قالب لایحه دوفوریتی تنظیم و تقدیم کرده که اگر در

 
مراحل تصویب قرار بگیرد آمادگی کمک را در این زمینه دارد. 

<--



آغاز انتقال آب خلیج فارس به داخل کشور

منبع: تجارت نیوزشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/08/17

با دستور رئیس جمهور، فاز اول طرح انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران به بهره برداري رسید تا با شیرین سازي
آب دریا، طولانی ترین مسیر انتقال آب شیرین در کشور طی شود و به استان یزد برسد.

با دستور رئیس جمهور، فاز اول طرح انتقال آب خلیج
فارس به فلات مرکزي ایران به بهره برداري رسید تا با
شیرین سازي آب دریا، طولانی ترین مسیر انتقال آب

 
شیرین در کشور طی شود و به استان یزد برسد. 

به گزارش تجارت نیوز، با دستور رئیس جمهور، فاز اول
طرح انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران به بهره

برداري رسید تا با شیرین سازي آب دریا، طولانی ترین مسیر انتقال آب شیرین در کشور طی شود و به استان یزد برسد. با اجراي این
طرح علاوه بر تامین بخشی از آب شرب استان هرمزگان، آب مورد نیاز سه مجموعه صنعتی کشور هم تامین می شود: شرکت معدنی
و صنعتی گل گهر سیرجان، مجتمع مس سرچشمه و همچنین مجتمع هاي فولادي در اردکان یزد. اما این که این طرح چه ویژگی

 
هایی دارد، موضوعی است که در این گزارش به آن خواهیم پرداخت. 

براي افتتاح این طرح، 305 کیلومتر خط لوله انتقال، 7 ایستگاه پمپاژ آب و 10 پست 400، 230، 132 و 63 کیلو ولت و 150
کیلومتر خط انتقال نیرو و همچنین 33مخزن تعادلی، ذخیره و مقابله با ضربه آب به ظرفیت 187 متر مکعب، طراحی و اجرا شده
است. این طرح براي 1200 نفر در رده هاي مختلف مهندسی و اجرایی، اشتغال زایی ایجاد کرده است. با افتتاح مرحله اول طرح
شیرین سازي آب، روزانه 200 هزار مترمکعب آب براي مصارف آشامیدنی و صنایع در استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد، نمک زدایی

 
می شود. 

چهار ماه تا انتقال آب خلیج فارس به یزد طرح انتقال آب خلیج فارس براي مصارف بخش هاي شرب و صنعت در استان هاي
هرمزگان، کرمان و یزد به عنوان منبع پایدار به اجرا درآمده و در این طرح از آب دریا به دو شکل آب شور (بدون نمک زدایی) و آب
شیرین (همراه با نمک زدایی) استفاده خواهد شد. با اجراي این طرح 450 میلیون متر مکعب آب شور نمک زدایی و در نهایت 150

 
میلیون متر مکعب آب شیرین براي مصرف در استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد آماده خواهد شد. 

در فاز نخست این طرح که با 16 هزار و 300 میلیارد تومان سرمایه گذاري و 1200 نفر اشتغال زایی به بهره برداري رسید، روزانه
200 هزار مترمکعب آب شیرین سازي می شود که براي تامین بخشی از آب شرب مورد نیاز بندر عباس، بندر خمیر و روستاهاي
اطراف(50هزار متر مکعب در فاز نخست) و همچنین آب مورد نیاز شرکت صنعتی گل گهر سیرجان استفاده خواهد شد. طبق برنامه
ریزي، حجم آب شیرین شده در این پروژه با تکمیل فاز دوم (تا مس سرچشمه) و سوم (تا فولاد اردکان)، به روزانه یک و نیم میلیون
متر مکعب خواهد رسید. آن طور که استاندار یزد اعلام کرده، فازهاي دوم و سوم این پروژه نیز طی چهار ماه آینده تکمیل خواهد شد



 
تا ابرپروژه آبی-خاکی کشور تا پایان امسال به سرانجام برسد. 

چرایی انتقال آب براي صنعت؟ چهارشنبه گذشته، یعنی یک روز قبل از بهره برداري پروژه انتقال آب خلیج فارس، «رضا اردکانیان»
وزیر نیرو با انتشار یادداشتی درباره چرایی روي آوردن به اجراي طرح هاي انتقال آب براي حمایت از صنعت توضیحاتی داد که پاسخ
این سوال را مشخص می کند: «مطالعات مربوط به انتقال آب دریا در قالب طرح مطالعه تأمین و انتقال آب از خلیج فارس و دریاي
عمان به مرکز فلات ایران، نشان می دهد در افق سال 1425، در تأمین نیاز آبی صنایع این استان ها با استفاده از منابع آب متعارف
درون سرزمینی، معادل 900 میلیون مترمکعب کسري وجود خواهد داشت که تأمین آن از آب نمک زدایی شده دریا برنامه ریزي

 
شده است.» 

وزیر نیرو به این نکته مهم هم اشاره کرده است که: «هزینه هاي سنگین سرمایه گذاري براي نمک زدایی و انتقال آب سبب می شود
قیمت تمام شده هر متر مکعب آب شیرین انتقالی به قرار اطلاع بین 5/1تا 4/3یورو در نوسان باشد. این قیمت آب شیرین انتقالی
بدان معناست که عمدتاً براي مصارف صنعتی توجیه دارد.» این صحبت هاي وزیر، هدف اصلی طرح هاي انتقال آب را نشان می دهد
که همان تامین آب مورد نیاز براي صنایع است. موضوعی که با وجود استدلال هاي قابل قبول از نگاه فنی، منتقدانی هم دارد و اجراي

 
آن را براي محیط زیست مضر می دانند. 

نگرانی ها از آسیب هاي زیست محیطی اعضاي کانون تفکر آب دانشگاه یزد، از جمله منتقدان این طرح هستند و بر این باورند که
«بعد از انتقال این آب به صنایع، بخشی از آن تبدیل به پساب خواهد شد و مسلما آلودگی هایی به همراه خواهد داشت.» یکی دیگر از
استدلال هاي مسئولان کشور براي اجراي این پروژه این است که «کشورهاي حاشیه خلیج فارس از آب دریا استفاده می کنند و ایران

 
از این حق خود بی بهره مانده است.» اما کارشناسان براي این استدلال هم پاسخی محیط زیستی دارند. 

«محمد اخوان»، عضو هیئت علمی دانشگاه یزد، در این باره می گوید: «کشورهاي خلیج فارس در حال افزایش آلودگی آب دریا
هستند، بهتر بود ما به جاي شرکت در این مسابقه آلودگی زیست محیطی به صورت حقوقی، این عمل کشورهاي حاشیه خلیج فارس

 
را به چالش می کشیدیم.» 

انتقاد دیگر هم این است که می شود شرکت هاي صنعتی فلات مرکزي را به نزدیکی سواحل کشور منتقل کرد تا نیازي به سرمایه
گذاري کلان براي انتقال آب دریا و تامین آب صنعت نباشد. برخی نیز پیگیري این طرح ها را به نفع آن چه مافیاي آب و سدسازي

 
می نامند منتسب می کنند که البته مخالفان تجربه استفاده جهانی از این شیوه را پاسخی به این ادعا می دانند. 

سازمان محیط زیست چه می گوید؟ رئیس سازمان محیط زیست کشور، موافقت با اجراي طرح انتقال آب را اعلام کرده است. «عیسی
کلانتري» در این باره گفته است: «انتقال آب از حوزه اي به حوزه دیگر با رعایت ضوابط مشکل زیست محیطی ایجاد نمی کند.
کشورهاي عربی و حوزه خلیج فارس سالانه بیش از 30 میلیارد متر مکعب آب شیرین از خلیج فارس بر می دارند در حالی که با

 
عملیاتی شدن این طرح ها کل برداشت ما در کشور به 800 میلیون متر مکعب نخواهد رسید.» 

ماجراي مشابه در طرح انتقال آب عمان مانند طرح انتقال آب از خلیج فارس، ماجراي مشابهی هم در طرح انتقال آب عمان به استان
هاي شرقی وجود دارد. مطالعات این طرح به تازگی پایان یافته و آن طور که استاندار سیستان و بلوچستان گفته است، اجراي این
طرح هم امسال آغاز می شود. با اجراي این طرح، استان هاي سیستان و بلوچستان، خراسان جنوبی و خراسان رضوي به ترتیب سالانه
228، 60 و 110 میلیون مترمکعب آب تخصیصی از عمان خواهند داشت. این طرح هم منتقدانی داشته و در مقابل این انتقادها،

 
پاسخ هایی ارائه شده است. 



پاسخ به نگرانی ها در پاسخ به انتقادها درباره طرح هاي انتقال آب، موافقان و مدافعان آن پاسخ هایی را مطرح می کنند که شرکت

 
«تامین و انتقال آب خلیج فارس» به عنوان مجري اصلی این طرح، این پاسخ ها را به منتقدان ارائه کرده است: 

&– سال هاست کشورهاي اطراف خلیج فارس میلیاردها متر مکعب شیرین سازي می کنند و پساب آن را به دریا می ریزند اما

 
مشکلی ایجاد نشده و اگر اصول زیست محیطی رعایت شود دریا آلوده نمی شود. 

&– درباره انتقال شرکت هاي صنعتی به سواحل، باید گفت جاده و ریل توان انتقال مواد معدنی از فلات مرکزي به کنار دریا را
ندارند. علاوه بر آن در کنار دریا ظرفیت پذیرش این همه شرکت صنعتی نیز وجود ندارد و سازمان محیط زیست و شیلات هم مخالف

 
این کار است. از طرف دیگر تخلیه فلات مرکزي از سکنه از نظر اجتماعی و امنیتی به صلاح کشور نیست. 

&– شیرین سازي و انتقال آب از دریاهاي جنوب و شمال با رعایت اصول زیست محیطی، تنها راه تامین آب مورد نیاز کشور به ویژه

 
براي آینده است. چرا که راه جایگزین براي تامین آب وجود ندارد مگر این که اقلیم کشور از خشکسالی به ترسالی تغییر یابد. 

کشورهایی هم که منابع آبی مناسبی دارند آب را منتقل می کنند «قاسم تقی زاده خامسی» معاون وزیر نیرو هم بر ضرورت استفاده
از آب دریا در کشور تاکید کرد و گفت: «ما باید از منابع آبی دریاهاي کشور استفاده کنیم، این کاري است که همه کشورهاي مجاور

 
دریاها انجام می دهند.» 

وي افزود: «این کشورها با وجود داشتن منابع آبی زیرزمینی مناسب، باز هم براي صنعت و بخشی از آب شرب خودشان به استفاده از
آب دریا روي آورده اند و ما هم با توجه به وضعیت آبی کشور این راه را در پیش گرفته ایم البته تردیدي نیست که باید مسائل زیست

 
محیطی را در این پروژه ها رعایت کنیم.» 

تقی زاده گفت: «هم اکنون 71 واحد آب شیرین کن در کشور فعال است که 23 واحد دیگر هم تا پایان دولت به نتیجه خواهد
رسید.» البته تقی زاده خامسی درباره وضعیت نامناسب مصرف آب در کشور هم این نکته را گفت که: «90 درصد آب کشور ما در

 
بخش کشاورزي مصرف می شود که اگر الگوي کشت را تغییر ندهیم آینده خوبی را نمی توان متصور بود.» 

منبع: خراسان



اگر ترامپ شکست بخورد، کجا می رود؟
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با پیشتازي نامزد دموکرات انتخابات آمریکا و وعده رئیس جمهور این کشور براي ترك کشورش در صورت باخت در انتخابات،
روزنامه ایندیپندنت در گزارشی به مقاصد احتمالی او پرداخت.

به گزارش گروه بین الملل باشگاه خبرنگاران جوان، روزنامه
انگلیسی ایندیپندنت در گزارشی با عنوان «اگر ترامپ
شکست بخورد، کجا می رود؟», آمده است: حدود دو هفته
پیش، دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، آشکارا احتمال
خارج شدن از آمریکا را در صورت شکست در انتخابات در

 
مقابل رقیب دموکرات خود یعنی جو بایدن را مطرح کرد. 

او هنگام سخنرانی در یک تجمع انتخاباتی در ایالت جورجیا گفت: «آیا می توانید تصور کنید که من شکست بخورم؟ من احساس

 
خوبی ندارم. شاید من مجبور باشم کشور را ترك کنم. نمی دانم.» 

در پیچ و تاب سرنوشت، این ایالت جورجیا است که اکنون می تواند سبب قطعی شدن پیروزي آقاي بایدن در انتخابات شود. نامزد
دموکرات ها در شمارش در این ایالت پیشتاز است و تنها باید پیشتازي خود را در ایالت هاي نوادا و آریزونا حفظ کند تا بتواند خودش

 
را به کاخ سفید برساند. 

باید دید آیا آقاي ترامپ واقعا شکست خواهد خورد یا خیر، و مطمئنا او بدون جنگ، صحنه را ترك نخواهد کرد. اما اگر او بخواهد
وعده خود را عملی کند و به یک کشور جدید نقل مکان کند، رئیس جمهور سابق آمریکا چگونه می تواند بار دیگر فعالیت هایش را

 
آغاز کند؟ در اینجا نگاهی به گزینه ها می اندازیم، البته در صورتی که او براي انتقال خود به کمک نیاز داشته باشد. 

-اسکاتلند: اگر ترامپ بخواهد سریعا به یک کشور دیگر نقل مکان کند، ممکن است با اقامت در کشور اسکاتلند احساس راحتی کند،

 
جایی که او در آن دست کم دو استراحتگاه گلف دارد که طی چهار سال گذشته حدود 250 هزار پوند از دولتش گرفته است. 

سهم او از وزارت دفاع آمریکا نشأت می گیرد که حداقل 184 هزار دلار (142 هزار پوند) براي اتاق هایی در «ترن بري» براي اقامت

 
پرسنل نظامی که در نزدیکی فرودگاه گلاسگو پرستویک قرار دارد، هزینه کرد. 

آقاي ترامپ که مادرش به نام مري ترامپ اصالتا اهل اسکاتلند بود، به منظور احداث استراحتگاه بین المللی خود در خط ساحلی
ابردین شایر با مخالفت روبرو شد. برنامه هاي توسعه در این منطقه در ابتدا رد شده بود، قبل از اینکه تحقیق از سوي حزب ملی

اسکاتلند منجر به تصویب آن در سال 2008 شود. 



-کانادا: اگرچه رئیس جمهور آمریکا و جاستین ترودو، نخست وزیر کانادا، به عنوان رهبران دو تن از نزدیکترین رهبران جهان رابطه پر
تنشی داشته اند، کانادا ممکن است گزینه بدي براي آقاي ترامپ نباشد، زیرا این کشور در سراسر جهان به سبب گرمی و استقبال از

 
مهاجران شناخته شده و مشهور است. 

با این حال، اگر آقاي ترامپ تصمیم بگیرد که به سوي شمال حرکت کند، او ممکن است از سوي میلیون ها نفري مورد تمسخر قرار
گیرد که در سال 2016، براي مشاوره در مورد چگونگی ترك آمریکا در پی انتخاب او به عنوان رئیس جمهور آمریکا به گوگل هجوم

 
برده بودند. 

کانادا از مزایاي بسیاري به عنوان یک مقصد برخوردار است. کانادا کشوري ثروتمند با سطح تحصیلات و اشتغال بالاست و همچنین
مناظر خیره کننده اي دارد. با این حال، اگر آقاي ترامپ می خواهد شهروند کانادا شود، مجبور است دست کم به مدت چهار سال

 
اقامت دائم در این کشور اظهارنامه مالیاتی اش را ارائه دهد؛ کاري که ما می دانیم رئیس جمهور علاقه اي به انجام آن ندارد. 

-روسیه: روابط دوستانه آقاي ترامپ با ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه ،کاملا شناخته شده است. همچنین کاملا واضح است که
روسیه در مجموع حامی اوست. از این گذشته، آژانس هاي اطلاعاتی آمریکا به این نتیجه رسیده اند که این کشور سعی کرده است در

 
انتخابات ریاست جمهوري سال 2016 آمریکا مداخله کند تا رقابت را به نفع آقاي ترامپ سوق دهد. 

مفسران سیاسی روابط رئیس جمهور با آقاي پوتین را همراه با احترام توصیف کرده اند. روزنامه نیویورك تایمز پس از آنکه آقاي
ترامپ از انتقاد از مسمومیت آشکار الکسی ناوالنی خودداري کرد، در گزارشی نوشت که «به نظر می رسد، پوتین رئیس جمهور آمریکا

 
را با خود دارد». 

چه راهی غیر از رفتن به مسکو و صرف وقت بیشتر با رهبري که آقاي ترامپ از سال 2007 -زمانی که آقاي پوتین به عنوان «مرد

 
سال» از سوي مجله تایم انتخاب شد- او را تحسین کرده است، می تواند سبب تقویت این روابط شود. 

-چین: نکته درخور توجهی در ارتباط با این موضوع وجود دارد که آقاي ترامپ سرانجام می تواند ابرقدرت رو به رشد آسیایی را که در
طول دوره ریاست جمهوري اش با آن دست و پنجه نرم می کرد، در آغوش بکشد، کشوري که او در هفته هاي گذشته از آن به عنوان
«بزرگترین دشمن» آمریکا یاد کرده است. همه شرایط در ارتباط با چین بد نبوده است. آقاي ترامپ چندین بار زیرکی شی جین

 
پینگ، رئیس جمهور چین، را تحسین کرده است. 

به نوشته نیویورك تایمز، سازمان ترامپ در حال حاضر یک حساب بانکی در چین دارد تا بتواند این انتقال را آسان تر کند و طبق
گزارش ها، آقاي ترامپ بیشتر از مالیات بر در آمدي که طی سال هاي اخیر در آمریکا پرداخت کرده است، در چین هزینه کرده است.

-کره شمالی: روابط رئیس جمهور ترامپ و کیم جونگ اون رهبر کره شمالی طی چهار سال گذشته آشفته بوده است و این در حالی

 
است که آن ها از دشمن به دوست تبدیل شده اند. 

این رابطه با توهین و تهدید هاي شرورانه در سال 2017 آغاز و سپس به برگزاري یک نشست تاریخی در سال 2018 تبدیل شد،

 
جایی که در آن که رئیس جمهور آمریکا گفت «ما عاشق یکدیگر شدیم». 



آقاي کیم و آقاي ترامپ چندین بار مذاکرات رو در رو انجام دادند و سال گذشته میلادي به روند خلع سلاح هسته اي نزدیک شدند،
اما زمانی که آمریکا اعلام کرد تحریم هاي اعمال شده علیه این کشور را لغو نمی کند مگر آن که کره شمالی برنامه هسته اي خود را
به طور کامل کنار بگذارد، این گفتگو ها متوقف شد. با این حال، امسال رهبر کره شمالی از رئیس جمهور ترامپ تبریک تولد دریافت

کرد، که به عنوان تلاشی براي احیاي این رابطه تلقی می شود.



آغاز ثبت نام وام ودیعه مسکن دانشجویی از امروز

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/08/17

رئیس صندوق رفاه دانشجویان وزارت علوم گفت: ثبت نام ودیعه مسکن دانشجویی از امروز آغاز می شود، مبلغ وام بسته به
شهر مورد تقاضا از 15 میلیون تومان تا 25 میلیون تومان متفاوت است.

ناصر مطیعی، رئیس صندوق رفاه دانشجویان وزارت علوم
در گفت وگو با خبرنگار حوزه دانشگاهی گروه علمی
پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان، در درباره وام مسکن
دانشجویی صندوق رفاه گفت: وام مسکن دانشجویی در
تهران قبلا 10 میلیون تومان بود که در سال تحصیلی
جدید به 25 میلیون تومان افزایش یافت، مبلغ این وام در
10 کلانشهر کشور 15 میلیون و در سایر شهر ها 10

 
میلیون تومان است. 

او افزود: این وام به دانشجویان روزانه دانشگاه هاي دولتی، مراکز وابسته به دستگاه هاي اجرایی و آموزشکده هاي فنی و حرفه اي

 
پرداخت می شود. 

 
مطیعی ادامه داد: ثبت نام ودیعه مسکن دانشجویی از امروز (شنبه، 17 آبان) آغاز می شود و تا 15 دي 99 ادامه دارد. 

 
شرایطی عمومی دریافت وام 

 
- اعتقاد به اصول دین مبین اسلام و یا یکی از ادیان رسمی مصرح در قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران 

 
- داشتن تابعیت جمهوري اسلامی ایران 

 
- رعایت اخلاق و شئون دانشجویی با تشخیص معاونت دانشجویی دانشگاه 

 
- دانشجو بودن و دارا بودن اولویت نیاز مالی 

- دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور یا سایر دستگاه ها و نهاد هاي حمایتی قانونی در
صورت شناسایی، معرفی یا پیش بینی در قوانین و مقررات و مصوبات مراجع ذیربط از اولویت دریافت وام نسبت به سایرین برخوردار

 
هستند. 

- تشخیص نیاز و اولویت دانشجوي مستعد کم بضاعت براي دریافت وام ها طبق ضوابط صندوق با معاونت دانشجویی دانشگاه یا



 
مؤسسه آموزش عالی و تحت مسئولیت آن ها است. 

- عدم دریافت بورس یا کمک هزینه هاي تحصیلی از سایر سازمان ها و عدم داشتن بدهی معوق در صندوق به جز وام ها یا کمک
هایی که براساس تفاهم نامه هایی که بین صندوق و سایر نهاد ها منعقد می شود مانند وام دریافتی از بنیاد نخبگان، بنیاد علوي،

 
کمیته امداد امام خمینی (ره). 

- در صورت درج هرگونه اطلاعات بر خلاف قوانین و مقررات در زمان تقاضاي وام در سامانه صندوق، دانشجو از دریافت وام محروم و

 
برحسب مورد، موظف به بازپرداخت کلیه دریافت هاي پیشین و خسارات متعلقه به طور یکجا مطابق قوانین بازپرداخت خواهد بود. 

 
- عدم اشتغال در زمان دریافت وام دانشجویی به کاري که مستلزم دریافت اجرت است. 

- دانشجویانی که به صورت رسمی، پیمانی، قراردادي یا اشتغال تمام وقت در دستگاه ها و نهاد هاي دولتی و غیردولتی شاغل هستند

 
و مشمول بیمه اجباري مستمر و سنوات شده اند، مشمول دریافت وام از صندوق نیستند. 

- دانشجویانی که داراي بیمه اختیاري و پاره وقت غیر مستمر هستند، می توانند از وام هاي صندوق بهره مند شوند. این افراد شامل
طلاب علمیه، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی و سازمان بهزیستی کشور، مدرسین حق التدریس، بیمه شدگان تحت

 
عنوان حرف و مشاغل آزاد، خویش فرما و زنان خانه دار هستند. 

 
- سپردن سند تعهدنامه محضري با ضامن معتبر مطابق ضوابط و مقررات تعیین شده در این آیین نامه براي دریافت وام الزامی است. 

 
- به منظور بهره مندي از وام ها ارائه شماره حساب و شباي بانکی به نام دانشجو، در بانک مورد تأیید صندوق الزامی است. 

 
- دانشجو می تواند در هر مقطع تنها در یک رشته تحصیلی از وام هاي صندوق رفاه استفاده کند. 

هرگونه تغییر در وضعیت تحصیلی دانشجو شامل انتقالی، مهمان، پذیرش در مقطع بالاتر، اخراجی و انصرافی باید در پرونده
الکترونیکی دانشجو درج، در سامانه جامع صندوق ثبت و به تأیید صندوق برسد و از تاریخ تغییر در وضعیت تحصیلی ملاك اعطاء وام

 
هاي صندوق، وضعیت جدید دانشجو خواهد بود. 

 
امکان دریافت وام براي دانشجویان مهمان صرفا از دانشگاه مبداء امکان پذیر است. 

درخصوص دانشجویان انتقالی و همچنین در صورت تغییر دوره تحصیلی دانشجو از روزانه به نوبت دوم طبق ضوابط آموزشی دانشگاه،
کل بدهی دانشجو به پایان فارغ التحصیلی او در همان مقطع منتقل خواهد شد؛ بنابراین امکان بهره مندي از خدمات رفاهی صندوق

 
با شرایط جدید براي دانشجو فراهم خواهد بود. 

این وام ودیعه اي است که به منظور کمک به تأمین بخشی از هزینه اجاره بهاي مسکن دانشجویان متأهل روزانه تمام وقت دانشگاه ها

 
پرداخت می شود. 

 
شرایط اختصاصی، مدارك مورد نیاز، میزان و نحوه پرداخت آن به شرح زیر است: 



 
- شرایط اجاره نامه 

 
- اجاره نامه رسمی باید داراي کد رهگیري از دفاتر مشاورین املاك مجاز باشد. 

 
- اجاره نامه از لحاظ مکانی باید در شهر محل تحصیل یا محل سکونت دانشجو باشد. 

 
- اجاره نامه باید به نام دانشجو و یا همسرش و یا هر دو ایشان باشد. 

- مبناي تعیین مبلغ وام براساس شهر محل تنظیم اجاره نامه «تهران، کلان شهر ها و سایر شهرها» در هر سال، قبل از شروع سال

 
تحصیلی مطابق مصوبات هیأت امناء صندوق تعیین و اعلام خواهد شد. 

 
- مدت زمان اجاره نامه باید در نیمسالی که دانشجو تقاضاي وام می کند اعتبار داشته باشد. 

- وام مسکن به دانشجوي متاهلی که مسکن اجاره اي در اختیار داشته باشد، فقط یک بار براي هر مقطع تحصیلی پرداخت می شود و

 
باید پس از فارغ التحصیلی مطابق قوانین به صورت یکجا بازپرداخت شود. 

 
- در صورتی که زوجین دانشجو باشند، فقط یکی از آن ها می تواند از وام مسکن بهره مند شود. 

- دانشجوي متأهل زن داراي فرزند که به علت شهادت، فوت، متارکه و یا از کارافتادگی همسر سرپرستی فرزند یا فرزندان خود را بر

 
عهده دارد با ارائه مدارك و مستندات قانونی میتواند از این وام بهره مند شود. 

- دانشجوي متأهل ساکن در خوابگاه هاي دانشجویی دانشگاه هاي دولتی و یا غیردولتی مورد تأیید شوراي نظارت و ارزیابی خوابگاه

 
هاي غیردولتی استان هم زمان مجاز به استفاده از وام مسکن نیست. 

 
- مسکن به دانشجویی که آخرین نیمسال تحصیلی مجاز خود را می گذراند، تعلق نمی گیرد. 

- در صورت ارائه اجاره نامه با مبلغ بیش از میزان مقرر در مبالغ هر شهر، میزان وام پرداختی به دانشجویان از سقف مبلغ تعیین شده

 
بیشتر نخواهد بود و در صورت کمتر بودن مبلغ مورد تقاضا در اجاره نامه، مطابق مبلغ مقرر در اجاره نامه وام پرداخت خواهد شد. 

- اگر پرداخت وام از منابع صندوق باشد، بازپرداخت آن باید بعد از فارغ التحصیلی دانشجو و مطابق مقررات بازپرداخت به صورت یک
جا به صندوق پرداخت شود و چنانچه از طریق بانک طرف قرارداد صندوق پرداخت شود مطابق ضوابط اعلام شده از سوي بانک عامل

 
خواهد بود. 

 
مدارك مورد نیاز 

 
- سند تعهدنامه الصاقی در سامانه صندوق که توسط کاربر دانشگاه یا از طریق سامانه برخط ثبت اسناد، کنترل و دریافت می شود. 



 
- ارائه اجاره نامه رسمی داراي کد رهگیري تنظیم شده در دفاتر مشاورین املاك مجاز 

 
- تأهل دانشجو که از طریق سامانه استعلام ثبت احوال سنجیده می شود. 

 
- ارائه نامه رسمی سرپرستی فرزند از دادگاه براي دانشجوي متاهل زن داراي شرایط اختصاصی وام مسکن. 

اسامی کلان شهر هاي اعلام شده توسط وزارت کشور به این شرح است: اصفهان، اهواز، تبریز، شیراز، مشهد، کرج، قم، کرمانشاه؛ که

 
در صورت تغییر آن، تعداد کلان شهر ها قابل تغییر خواهد بود. 

 
بیشتر بخوانید 

 
- نحوه پرداخت وام به دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی 

 
- تنها نیمی از بودجه موردنیاز براي تعمیرات خوابگاه ها تامین شده است 

- دامنه ضامن هاي وام هاي دانشجویی گسترده تر شد



به دستور رئیس جمهور وبصورت ویدئوکنفرانسی ؛ فازنخست ابرپروژه

آبشیرینکن خلیج فارس به بهره برداري رسید

منبع: روزنامه دریاشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/08/17

دریانیوز: با ورود آب شیرین کن خلیج فارس، ظرفیت تولید آب شیرین در کشور 50 درصد افزایش یافت.

 
به دستور رئیس جمهور وبصورت ویدئوکنفرانسی ؛ فازنخست ابرپروژه آبشیرینکن خلیج فارس به بهره برداري رسید 

 
 

دریانیوز: فاز اول آبشیرین کن یک میلیون مترمکعبی و خط انتقال 305 کیلومتري آن تا سیرجان با دستور رئیس جمهور به صورت
ویدئوکنفرانسی به بهره برداري رسید.بزرگ ترین مجتمع آب شیرین کن کشور با ظرفیت تولید دویست میلیون لیتر آب شیرین در
شبانه روز و سرمایه گذاري بیش از یک صد میلیون دلار توسط بخش خصوصی با حضور رئیس جمهور، وزیران صنعت و نیرو، استاندار
هرمزگان و ... در غرب بندرعباس به بهره برداري رسید.با آغاز بهره برداري از این مجتمع، سالانه بیش از 70 میلیون متر مکعب آب
شیرین به آب هاي کشور افزوده شد. بخش اصلی آب شیرین تولیدي با استفاده از یک خط لوله به طول 800 کیلومتر به مجتمع هاي
صنعتی واقع در استان هاي مرکزي ایران منتقل شده و بخش دیگري از آن نیز جهت شرب استان هرمزگان صرف خواهد شد. شایان
ذکر است این پروژه ي ملی با سرمایه گذاري شرکت هاي سازه سازان (مالک و بهره بردار آب شیرین کن)، شرکت معدنی و صنعتی
گل گهر، شرکت مس سرچشمه و شرکت معدنی و صنعتی چادرملو اجرا شده است.برخی از مزایاي مهم اجراي این طرح تأمین آب
شرب و کمک به رشد صنعت در استان هاي کم آب کشور (استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد) به ویژه تأمین آب مورد نیاز واحدهاي
بزرگ در بخش هاي صنایع و معادن و افزایش رونق اقتصادي در این مناطق می باشد. همچنین سایر مزایاي این طرح دسترسی به

 
مواد اولیه (آب دریا) قابل دسترس، مطمئن و تمام ناپذیر می باشد. 

تاکنون ظرفیت آب شیرین کن هاي در حال بهره برداري در کشور حدود 400 هزار مترمکعب در شبانه روز بوده است و با ورود این
مجتمع به چرخه ي تولید، ظرفیت تولید آب شیرین کشور 50 درصد افزایش یافته است.با افزایش برداشت بی رویه ي آب از دشت ها
و نیاز به ایجاد منابع آبی پایدار، اولویت کشورها در تأمین آب از منابع غیرمتعارف است. طبق نظر کارشناسان، در شرایط کنونی و به
دلایل تغییر اقلیم و استمرار پدیده ي خشکسالی، ما بیش از گذشته نیازمند تأمین آب به روش هاي نوین همچون استفاده از فناوري
آب شیرین کن ها هستیم.تأسیسات آب شیرین کن خلیج فارس با ظرفیت 200هزار متر مکعب در شبانه روز به منظور تأمین بخشی
از آب مورد نیاز شرب و صنعت استان هاي مرکزي و جنوب شرق کشور، با تأمین مالی از سوي صندوق توسعه ملی و بانک صنعت و



معدن و سرمایه گذاري شرکت سازه سازان احداث شد. دیدگاه توسعه اي صنایع مصرف کننده و دستگاه هاي اجرایی استان هرمزگان
در کنار مدیریت هوشمندانه شرکت هاي تأمین و انتقال آب خلیج فارس و مهندسی و توسعه آب آسیا، محرك و مشوق انجام سرمایه

 
گذاري و احداث هر چه سریع تر این طرح ملی بود. 

با ورود آب شیرین کن خلیج فارس، ظرفیت تولید آب شیرین در کشور 50 درصد افزایش یافت و با آغاز بهره برداري از این مجتمع،
سالانه بیش از 70 میلیون متر مکعب آب شیرین به آب هاي کشور افزوده می گردد.نظر به سوابق اجرایی بنیان گذاران شرکت سازه
سازان، بانک صنعت ومعدن، به عنوان یک بانک توسعه اي عاملیت تأمین منابع ارزي طرح را بر عهده گرفت و این تسهیلات را از محل
صندوق توسعه ملی تأمین نمود. تأمین منابع مالی طرح هاي آبی، با درایت صندوق توسعه ملی جزء اولویت هاي آن صندوق قرار
گرفته است و بدین ترتیب نظر به توجیه فنی و مالی طرح، تأمین مالی آن مورد تصویب صندوق توسعه ملی قرار گرفت. بخش اصلی
آب شیرین تولیدي با استفاده از یک خط لوله به طول 800 کیلومتر به مجتمع هاي صنعتی واقع در استان هاي مرکزي ایران منتقل
شده و بخش دیگري از آن نیز جهت شرب استان هرمزگان صرف خواهد شد. شایان ذکر است این پروژه ي ملی با سرمایه گذاري
شرکت هاي سازه سازان (مالک و بهره بردار آب شیرین کن)، شرکت معدنی و صنعتی گل گهر، شرکت مس سرچشمه و شرکت
معدنی و صنعتی چادرملو اجرا شده است. برخی از مزایاي مهم اجراي این طرح تأمین آب شرب و کمک به رشد صنعت در استان
هاي کم آب کشور (استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد) به ویژه تأمین آب مورد نیاز واحدهاي بزرگ در بخش هاي صنایع و معادن و

 
افزایش رونق اقتصادي در این مناطق می باشد. 

همچنین سایر مزایاي این طرح دسترسی به مواد اولیه (آب دریا) قابل دسترس، مطمئن و تمام ناپذیر می باشد.نظر به اعمال تحریم
هاي ظالمانه علیه کشورمان و متعاقباً محدودیت هاي فنی و مالی، شرکت سازه سازان با تغییر رویکرد اولیه خود، رأساً مدیریت بخش
نصب و راه اندازي آزمایشی را بر عهده گرفت و آن را به قابل اعتمادترین شرکت هاي داخلی واگذار کرد. علیرغم تجربه نه چندان
وسیع صنعت گران داخلی در حوزه ي آب شیرین کن هاي بزرگ، این مهم نیز با عزم ملی و رویکرد توسعه اي، به سرانجام رسید.این
مجتمع، در حال حاضر بزرگترین تأسیسات نمک زدایی کشور است که در شهرك صنعتی خلیج فارس در غرب بندرعباس احداث
شده است. سرمایه گذاري هاي ریالی و ارزي انجام شده در این طرح به ترتیب 7000 میلیارد ریال و 92 میلیون یورو است که از این
مبلغ، 84 میلیون یورو از محل منابع ارزي صندوق توسعه ملی با عاملیت بانک صنعت و معدن، تأمین شد. عملیات اجرایی این طرح

 
در پاییز 1396 آغاز شد و در پاییز 1399 به راه اندازي اولیه رسیده است. 

احجام بزرگ کارهاي انجام شده، از جمله 375.000 متر مکعب خاك برداري، 34.000 متر مکعب بتن ریزي، 5.000 تن آرماتور
بندي ، 80.000 مترمربع قالب بندي ، 10.000 تن تجهیزات و متریال، بیش از 110 کیلومتر کابل کشی و 50 کیلومتر لوله کشی در
سایزهاي مختلف ، نشان دهنده وسعت این طرح ملی است. شرکت سازه سازان همواره بر استفاده از دانش بومی و نیروهاي توانمند
داخلی تأکید داشته که بر همین اساس در زمان ساخت پروژه به طور میانگین روزانه 700 نفر به شکل مستقیم و 5.000 نفر به شکل
غیر مستقیم در این پروژه مشغول به کار و فعالیت بوده اند . در زمان بهره برداري نیز این مجموعه با اشتغال زایی 150 نفر به صورت
مستقیم و 500 نفر به طور غیر مستقیم در جهت بهره برداري 25 ساله از این مجموعه بزرگ گام بر می دارد.آب خام ورودي به آب
شیرین کن توسط آب گیر هاي شرکت آب آسیا و خطوط انتقال، به میزان 600 هزار متر مکعب در شبانه روز (7 متر مکعب بر ثانیه)
، تأمین می شود که بر این اساس آب شیرین کن خلیج فارس با ظرفیت تولید 200 هزار متر مکعب آب شیرین در شبانه روز ایجاد
شده است. این مجموعه توجه ویژه اي به محیط زیست و حفظ آن دارد و همواره علاوه بر حفظ آن در جهت بهبود و آگاهی بخشی در

 
این خصوص قدم برداشته است . 

بر این اساس با استفاده از واحدهایی که براي نخستین بار در کشور مورد ساخت و استفاده قرار می گیرند از قبیل واحد پیش تصفیه
(DAF) ، واحد لجن گیري (Sludge Area) و واحد رفع فقر یونی آب (Remineralization)شوري 55.000 واحدي آب را به



شوري 500 واحد تبدیل و آب شیرین مورد نیاز صنایع بزرگ معدنی را تأمین می نماید.با افزایش برداشت بی رویه ي آب از دشت ها
و نیاز به ایجاد منابع آبی پایدار، اولویت کشورها در تأمین آب از منابع غیرمتعارف است. طبق نظر کارشناسان، در شرایط کنونی و به
دلایل تغییر اقلیم و استمرار پدیده ي خشکسالی، ما بیش از گذشته نیازمند تأمین آب به روش هاي نوین همچون استفاده از فناوري

 
آب شیرین کن ها هستیم. 

 
 

 
روحانی: خط انتقال آب خلیج فارس خط امید است 

رییس جمهوري با بیان اینکه طرح انتقال آب به فلات مرکزي ایران صنایع ما را متحول می کند، گفت: خط انتقال آب از خلیج فارس
خط انتقال امید است؛ زیرا فقط آب به فلات مرکزي ایران نمی رسد، بلکه امید منتقل می شود .حجت الاسلام و المسلمین حسن
روحانی روز پنجشنبه در آیین افتتاح مرحله اول شیرین سازي و قطعه اول خط انتقال آب به فلات مرکزي ایران در سی و یکمین
برنامه پویش ملی«تدبیر و امید براي جهش تولید» گفت: در هفته وحدت توانستیم طرح باور نکردنی را افتتاح کنیم. البته امسال
پروژه هاي بسیار مهمی تا پایان سال و اگر خداوند توفیق داد در اوایل سال آینده مردم عزیزمان شاهد خواهند بود و این پروژه ها
پروژه هاي بسیار بزرگ و تاریخی براي کشور ما هستند.روحانی اظهار داشت: این پروژه پروژه اي بود که باور نکردنی بود و در دولت

 
تدبیر و امید محقق شد. من باید به راستی این خط انتقال آب را خط انتقال امید بگذارم. 

چون فقط آب به فلات مرکزي نمی رسد، بلکه امید به فلات مرکزي می رسد. همه کشاورزان، صنعتگران و مردم به یک آب پایدار
امیدوار می شوند و این طرح انتقال امید را به ملت بزرگ ایران تبریک می گویم.رییس جمهوري اضافه کرد: ما طرح هاي بسیار بزرگی
را به اتمام رساندیم و طرح هاي بسیار بزرگی را پیش رو داریم. امسال طرح احیاي دریاچه ارومیه را خواهیم داشت که آن هم یک
طرح بی نظیر است. پروژه عظیم دیگر نفت را از گوره به جاسک خواهد برد که اوایل سال آینده افتتاح می شود .وي افزود: به کوري
چشم آنهایی که فکر می کردند با تحریم و فشار بر ملت ایران می توانند ملت ایران را متوقف کنند، یا طرح هاي توسعه اي ملت عظیم
و بزرگ را متوقف کنند و علیرغم اینکه یک دولت تروریست در آمریکا روي کار بوده و این همه فشار بر مردم ما آورده، ما توانستیم
قدم هاي بسیار بزرگ را برداریم و امروز سی و یکمین هفته است که امسال پاي برنامه افتتاح می نشینیم.روحانی با بیان اینکه تا
پایان سال طرح هاي عظیم و بزرگ را به ثمر می رسانیم، یادآورشد: این طرح ها مال ملت ایران است؛ کارگران، مهندسین، مدیران و
همه آنهایی است که تلاش کردند.رییس دولت تدبیر و امید با بیان اینکه طراحی، اجرا و تامین مالی همه داخلی است، گفت: تامین
مالی طرح یا توسط شرکت هاي خصوصی بوده و یا صندوق توسعه کمک کرده و یا بانک ها تسهیلات گرفتند و این کار عظیم و
بزرگی است که به ثمر نشسته و ان شاء االله بقیه فازهاي آن هم با همین سرعت ادامه پیدا می کند و اگر مشکلی هم باشد باز هم

 
دولت در خدمت مردم خواهد بود براي اینکه تا این طرح ها را بتوانیم به پایان برسانیم. 

روحانی ادامه داد: طول این طرح بیش از800 کیلومتر است که فاز اول آن 305 کیلومتر است و الان افتتاح می شود. این پروژه در



ادامه به مس سرچشمه می رسد و تا یزد و چادرملو ادامه می یابد.رییس جمهوري با بیان اینکه این طرح بسیار عظیم و بزرگ صنایع
ما را متحول می کند، گفت: صدها چاه که آب را از زیر زمین براي این صنایع تامین می کرده، آب این چاه ها یا به مصرف دیگر می
رسد یا آنهایی که ضرورت نداشته باشد، بسته می شود.وي خاطرنشان کرد: ما در کشور چاه هاي غیرمجاز زیادي داریم که باعث

 
فرونشست زمین می شود.بنابراین این طرح علاوه بر اینکه به مردم امید می دهد محیط زیست ما را هم حفظ می کند. 

 
 

 
مرحله نخست ابر پروژه انتقال آب 

خلیج فارس به فلات مرکزي ایران استاندار هرمزگان در مراسم بهره برداري از مرحله نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از خلیج فارس به
فلات مرکزي ایران از جمله هرمزگان و کرمان گفت: در مرحله نخست این طرح باعنوان ساقی کوثر ظرفیت 200 هزار مترمکعب به
منظور انتقال آب از خلیج فارس به منطقه سیرجان استان کرمان درقالب طرح هرهفته الف- ب ایران وزارت نیرو صورت گرفته
است.فریدون همتی، مجموع هزینه شیرین سازي و خط انتقال آب تا سیرجان را 163 هزار میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: درمرحله
نخست این طرح، آب از تاسیسات نمک زدایی بندرعباس تحویل گرفته شده و از طریق خط انتقال با لوله هاي فولادي به قطر هزار و

 
600 میلی متر به سمت معدن گل گهر سیرجان پمپاژ می شود. 

وي بیان داشت: این خط شامل هفت واحد ایستگاه پمپاژ، با توان مصرفی 147مگاوات و ارتفاع کل پمپاژ حدود 2هزار و 400متر
ستون آب است که درسی و یکمین هفته پویش افتتاح طرحهاي آب وبرق وزارت نیرو ( الف- ب ایران )اجرایی شد.استاندار هرمزگان
با بیان اینکه طول خط انتقال در مرحله نخست این طرح 303 کیلومتر با دبی 4.4متر مکعب بر ثانیه است، اظهارداشت: 2مخزن
تعادلی، 6 مخزن در ایستگاه ها، یک مخزن ذخیره، 10مخزن اتمسفریک، 10پست برق، 150کیلومتر خط انتقال برق و 13ایستگاه
حفاظت کاتدیک دراین مرحله احداث شده است.همتی، ظرفیت سازي داخلی از طریق عقد قرارداد با 194 سازنده داخلی به منظور
استفاده از توان فنی و مهندسی شرکت هاي سازنده داخلی براي بومی سازي و تولید برخی از تجهیزات پیشرفته در داخل کشور از
جمله پمپ ها و الکتروموتورها، شیرهاي بزرگ صنعتی، (VFD) و غیره را از جمله ویژگی هاي مهم و اثرگذار این طرح بزرگ
برشمرد.وي ادامه داد: با اجراي طرح انتقال آب خلیج فارس به استان هاي کویري کشور، براي بیش از 16هزار نفر در رده هاي مختلف

 
مهندسی و اجرایی به صورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال ایجاده شده است. 

 
پیش بینی 40 درصدي ظرفیت آب شیرین کن خلیج فارس براي هرمزگان 

استاندار هرمزگان گفت: از مجموع ظرفیت یک میلیون مترمکعبی آب شیرین کن خلیج فارس، ظرفیت 30 تا 40 درصدي آن براي
استان پیش بینی شده است.همتی افزود: سهم آبی هرمزگان از مرحله نخست این طرح 40 تا50 هزار مترمکعب است که براي جبران
کمبود آب شرب شهر خمیر و روستاهاي اطرف آن وارد مدار شده است.وي ادامه داد: از ظرفیت ایجاد شده همچنین براي تامین آب
مورد نیاز صنایع، بخش کشاورزي و آب شرب روستاهایی که در مسیر خط انتقال هرمزگان به کرمان قرار دارند، نیز استفاده خواهد



شد.استاندار هرمزگان اضافه کرد: زیرساخت هاي تمامی ظرفیت یک میلیون مترمکعب آب شیرین کن خلیج فارس به طور کامل آماده

 
شده، اما سالانه و براساس توسعه صنایع، بخش کشاورزي و جمعیت هدف این طرح، طرح هاي بعدي مورد 

 
بهره برداري قرار می گیرد. 

 
سرمایه گذاري 80 میلیارد ریالی در پروژه آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی هرمزگان 

استاندار هرمزگان ادامه داد: پروژه آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی بندرعباس یکی از ابرپروژه هاي کشور در بخش شیرین
سازي آب بوده که تاکنون حدود 80 هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري ریالی و 500 میلون یورو سرمایه گذاري ارزي از سوي دولت و
بخش خصوصی در آن انجام شده است.همتی ادامه داد: این طرح ملی آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی بندرعباس، با استفاده از
ظرفیت داخلی و باور به توانمندي مهندسان و جوانان کشورمان اجرایی شده است.وي بیان داشت: تمامی استانداردهاي زیست

 
محیطی لازم براي اجراي این طرح با مطالعه علمی کامل رصد و پایش می شود. 

 
 

 
افتتاح مرحله دوم آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی بندرعباس تا پایان سال 1400 

استاندار هرمزگان بیان داشت: طبق برنامه ریزي و پیش بینی هاي صورت گرفته، مرحله دوم آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی
بندرعباس نیز تا پایان سال 1400 به بهره برداري می رسد.همتی ابرازداشت: برنامه ریزي براي تامین آب شرب بخش کشاورزي و
صنایع شهرستان حاجی آباد هرمزگان و دیگر روستاهایی که در طول خط انتقال آب به استان هاي کرمان و یزد قرار دارند، انجام شده
و پیش بینی لازم براي آن صورت گرفته است.وي اظهارداشت: آب رسانی به مناطقی که از نعمت آب شرب سالم و بهداشتی بی بهره
یا کم بهره هستند، ثمره چندین سال تلاش، فکر و مسائل گوناگون و درگیري سازمان هاي متعدد است که چنین اتفاق بزرگی به

 
همت جوانان این مرز وبوم رقم خورده است. 

استاندار هرمزگان ادامه داد: انجام این پروژه بزرگ مصداق بارز تحقق اقتصاد مقاومتی و رونق تولید به عنوان یکی از مهم ترین دغدغه
هاي رهبر معظم انقلاب بوده که از یک سو باعث خوشحالی ملت بزرگ ایران و از سوي دیگر با تکیه بر دانش و تجربه بدست آمده
امنیت خاطر را براي فعالان حوزه صنعت براي سرمایه گذاري در حوزه هاي مختلف صنعتی و کشاورزي فراهم خواهد کرد.وي گفت:
آنچه مهم است این باور وجود دارد که ما می توانیم نیاز آبی کشورمان را از خلیج فارس، دریاي عمان و خزر براي رونق صنعت
کشاورزي و توسعه منابع آب شرب تامین کنیم.نماینده عالی دولت دراستان هرمزگان اظهارداشت: سیستم بسیار پیچیده شیرین
سازي آب تا پیش از این توسط عوامل خارجی به اجرا در می آمد، اما به واسطه تحریم ها و به همت مهندسان و نیروي جهادي

 
داخلی بیش از 70درصد دانش و تکنولوژي بکار رفته در این طرح بومی است. 

وي با اشاره به اعلام آمادگی متقاضیان براي تحویل پساب آب شیرین کن، تصریح کرد: برنامه ریزي مقدماتی براي تحویل پساب آب



شیرین کن هاي شماره یک و 2 بندرعباس براي صنعتی سازي به متقاضیان انجام شده است. گفتنی است؛ استاندار هرمزگان از
شرکت هاي سازه سازان و توسعه مهندسی آب آسیا به عنوان مالک و سرمایه گذار و سرمایه پذیر و مهندس یاري و عوامل اجراي این

 
پروژه قدردانی کرد. 

 
ورود آب شیرین دریا به کرمان 

وزیر نیرو گفت: تاکنون در بخش شیرین سازي و نمک زدایی آب دریا مجوز شیرین سازي 8.2 میلیارد مترمکعبی صادر شده و از این
مقدار آنچه که تاکنون در استان ها، شروع به استفاده کرده اند 760 میلیون متر مکعب است.رضا اردکانیان نسبت آب شور به شیرین
را سه به یک عنوان کرد و افزود: در طرحی که با دستور رییس جمهوري به بهره برداري می رسد، 450 میلیون متر مکعب آب شور
نمک زدایی شده و در نهایت 150 میلیون مترمکعب آب شیرین براي مصرف در استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد آماده خواهد
شد.وزیر نیرو با بیان اینکه این مقدار آب شیرین در فازهاي مختلف به مناطق مصرف خواهد رسید، اضافه کرد: در فاز نخست با اجراي
303 کیلومتر تونل، احداث ایستگاه هاي پمپاژ متعدد و تاسیسات برقی مورد نیاز حدود 70 میلیون متر مکعب آب به استان کرمان و

 
منطقه سیرجان می رسد که بخشی از این 70 میلیون در خود استان هرمزگان به مصارف شرب و صنعت خواهد رسید. 

 
پروژه انتقال آب منبع آبی پایدار براي کشور 

اردکانیان افزود: با توجه به گستردگی ارتباط کشورمان با دریا در شمال و جنوب، این طرح ها را به عنوان یک منبع پایدار براي
مصارف بخش هاي مختلف به حساب می آوریم.وي با بیان اینکه از آب دریا در 2 شیوه یعنی بدون نمک زدایی به صورت شور و
همچنین با نمک زدایی (تبدیل آب دریا به آب شیرین) استفاده می شود، خاطرنشان ساخت: نیازهاي آبی 17 استان کشور در فلات
مرکزي و مناطق ساحلی مطالعه شده و این مطالعه ها به انتها رسیده و نیازها نیز مشخص شده است.وزیر نیرو ادامه داد: در بخش
استفاده از آب دریا، به صورت بدون نمک زدایی یعنی آب شور، مجوز 26 میلیارد مترمکعب در سال صادر شده که تاکنون از این
مجوز، 13 میلیارد مترمکعب در حال استفاده است.وي اضافه کرد: سه میلیارد مترمکعب از آب شور دریا براي آبزي پروري است و 10

 
میلیارد مترمکعب نیز براي خنک کردن تاسیسات صنعتی، برج هاي نیروگاه ها و نظایر آن استفاده می شود. 

وزیر نیرو ادامه داد: طرحی که افتتاح شد، شیرین سازي آب دریا براي مصرف شرب و صنعت در استان هرمزگان و براي مصرف در
بخش صنعت استان کرمان است. اردکانیان گفت: طرحی که امروز افتتاح شد آغاز سلسه اي از طرح هاي اینچنینی در کشور است تا
بتوان با رعایت مجموعه ملاحظه هاي فنی، اقتصادي و زیست محیطی، مصارف صنعتی را با توجیه اقتصادي لازم از آب دریا تامین
کرد و منابع آب موجود را بیشتر به بخش شرب و بهداشت اختصاص داد. گفتنی است شرکت سازه سازان به عنوان مالک و سرمایه
گذار طرح، شرکت توسعه مهندسی آب آسیا به عنوان سرمایه پذیر، بانک صنعت ومعدن در تأمین مالی و به عنوان بانک عامل،
صندوق توسعه ملی براي تامین مالی، شرکت مهندسی والاانرژي به عنوان مشاور، ام اي اس آلمان در طراحی و تامین تجهیزات،

 
پرهون طرح به عنوان پیمانکار اجرایی و عمران افق به 
عنوان پیمانکار نصب در اجراي این پروژه نقش داشتند.



امیدآفرینی دستگاه قضا در احیاي کارخانه اي بزرگ/ دستوري که در کمتر از

دو ماه «سبلان پارچه» را به صاحبش بازگرداند

منبع: هم اندیشیشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/08/17

کمتر از دو ماه از سفر رییس قوه قضاییه به استان اردبیل و بازدید از کارخانه «سبلان پارچه» به عنوان بزرگترین کارخانه
نساجی خاورمیانه، نگذشته که با دستور ویژه اي دیوان عالی، موضوع را رسیدگی و هم اکنون با حکم دیوان کارخانه به مالک

اصلی باز می گردد و بانک نیز مشارکت خواهد داشت.

پایگاه تحلیلی خبري هم اندیشی: بزرگ ترین و مدرن ترین کارخانه نساجی غرب آسیا با نام «سبلان پارچه» در سال 1386 در
استان اردبیل و در فضایی به مساحت 200هزار متر مربع و زیربناي 120 هزار متر مربع آغاز به کار کرد و با توجه به برنامه ریزي هاي
انجام شده قرار بود تا بیش از 6هزار نفر از جوانان استان در این کارخانه مشغول به کار شوند. این مجموعه بزرگ تولیدي با پیشرفته
ترین دستگاه هاي روز دنیا داراي 7 کارخانه از تبدیل الیاف تا دوخت پوشاك بود که می توانست سالانه 35میلیون قطعه پوشاك

 
تولید و علاوه بر بازار داخلی به بازارهاي خارجی نیز صادر کند. 

 
 

حجم تولید و میزان اشتغال زایی این کارخانه در آن سال ها امیدي در دل مردم براي کاهش بیکاري در استان اردبیل ایجاد کرد اما

 
دیري نپائید که این کارخانه عظیم به دلیل ایجاد اختلاف ما بین مدیرعامل کارخانه و بانک عامل، به تعطیلی کشانده شد. 

در نهایت به استناد وثایق اخذ شده در خصوص تسهیلات اعطایی به این کارخانه توسط بانک، اقدام قانونی علیه شرکت انجام شده و
این مجموعه براي بهره برداري در اختیار بانک تجارت قرار گرفت و در همین اثنا شعبه 22 دادگاه عمومی حقوقی نیز حکم به

 
ورشکستگی این کارخانه داد. 

 
 



از همان سال و با اخراج تعداد زیادي از کارگران این کارخانه، مطالبات مردمی در خصوص تعیین وضعیت کارخانه بزرگ نساجی در

 
اردبیل ایجاد شد، اما وعده هاي پی در پی مسؤولان در خصوص راه اندازي مجدد کارخانه سبلان پارچه بی نتیجه ماند. 

از سال 89 به بعد که این کارخانه با مشکلات جدي مدیریتی مواجه شده و به تعطیلی کشانده شده بود، هر یک از مسؤولان وعده
هایی در جهت احیاء کارخانه و رفع مشکل آن می دادند اما اقدامی عملی در جهت راه اندازي مجدد این ظرفیت عظیم در استان

 
انجام نیافته بود. 

 
 

اقداماتی که مسؤولان و نمایندگان استان در آن سال ها در جهت پیگیري راه اندازي مجدد این مجموعه تولیدي بزرگ انجام دادند راه

 
به جایی نبرد و تنها چند تغییر در مدیریت و اجاره به سرمایه گذار بود که انجام یافت. 

کارخانه اي که 9 سال به صورت نیمه فعال و تنها با 40درصد ظرفیت خود فعالیت می کرد، در حالی که قرار بود براي 6هزار نفر شغل

 
ایجاد کند، با 600 یا 700 نفر در حال فعالیت بود. 

اما اکبر بهنام جو، استاندار اردبیل در 17 تیرماه سال گذشته در خصوص وضعیت این کارخانه گفته بود؛ متاسفانه علی رغم همه قول
هاي مساعد و توافقات به عمل آمده حل مشکل سبلان پارچه در عمل اولویت اول بانک عامل نیست و لازم است بانک با اهتمام ویژه

 
نسبت به گره گشایی از این واحد تولیدي مهم استان اقدام کند. 

 
 

مدیرکل تصفیه امور ورشکستگی قوه قضائیه نیز در 14 تیرماه سال جاري در بازدید از کارخانه نساجی اردبیل، این کارخانه را بزرگ
ترین واحد ورشکسته احیا شده در کشور دانسته و اولویت سازمان ورشکستگی قوه قضائیه را واگذاري آن به بخش خصوصی اعلام

 
کرده بود. 

تعیین وضعیت واگذاري کشت و صنعت مغان و راه اندازي مجدد بزرگ ترین کارخانه نساجی خاورمیانه به مهم ترین مطالبه مردم

 
استان اردبیل در سال هاي اخیر تبدیل شده بود. 

اما مهرماه سال جاري بود که زمزمه حضور آیت االله رئیسی، رئیس قوه قضائیه در استان اردبیل شنیده شد و همین امر مقدمه اي شد
براي پیگیري این دو مطالبه مردمی از رئیس دستگاه قضا. 



 
 

 
دستور رئیس دستگاه قضا براي بازگشت کارخانه سبلان پارچه به چرخه تولید در کمترین زمان 

آیت االله رئیسی در سفر خود به استان اردبیل به صورت سرزده از بخش هاي مختلف کارخانه بزرگ نساجی اردبیل بازدید کرد و پاي
حرف ها و درد و دل مدیران این کارخانه که ه دلیل عدم پایبندي بانک به تعهداتش به حالت نیمه تعطیل درآمده نشست و در جریان

 
مشکلات و نیازهاي این واحد تولیدي براي بازگشت به چرخه تولید و افزایش بهره وري آن در سال «جهش تولید» قرار گرفت. 

وي با ابراز امیدواري نسبت به رونق گرفتن صنعت نساجی در کشور تأکید کرد: رکود کارخانه نساجی سبلان پارچه که ظرفیت اشتغال

 
زایی براي 6 هزار نفر را دارد اما به دلیل مشکلات مربوط به بخش خصوصی و بانک، بخشی از آن تعطیل شده، براي ما رنج آور است. 

رئیس قوه قضاییه افزود: این که ببینیم مقام معظم رهبري همواره بر رونق تولید و جهش تولید تأکید دارند و جوانان ما هم آماده کار
و تلاش هستند اما زمینه کار براي آنها فراهم نیست و بخشی از یک واحد عظیم تولیدي که می تواند هزاران نفر را مستقیم و

 
غیرمستقیم مشغول به کار کند، 9 سال خاك می خورد، واقعاً انسان را غصه دار می کند. 

رئیسی با ابراز تأسف از گزارش مدیریت کارخانه نساجی سبلان که اعلام کرد این کارخانه در حال حاضر با 600 نفر فعال است، متذکر
شد: این که یک کارخانه بزرگ که می تواند صادرکننده پارچه باشد، فقط با 10درصد ظرفیت خود کار کند و هزاران چرخ خیاطی

 
خاموش باشد، قابل پذیرش نیست. 

 
 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به استاندار و رئیس دادگستري استان اردبیل تأکید کرد که مدیریت این کارخانه را در رفع موانع و
مشکلاتش یاري دهند تا همه بخش هاي این واحد عظیم صنعتی با تمام ظرفیت به چرخه تولید بازگشته و در کوتاه ترین زمان

 
ممکن با جذب نیروي کار مورد نیاز خود، رونق دوباره پیدا کند. 

گفتنی است؛ در پی نیمه تعطیل شدن کارخانه نساجی سبلان اردبیل به دلیل عدم پایبندي بانک به تعهداتش پس از تملیک کارخانه



و طرح شکایت مدیران و کارگران این مجموعه عظیم تولیدي و صنعتی به دستگاه قضا، دادگستري استان خواستار اعمال ماده 477 و

 
بررسی مجدد پرونده ورشکستگی و تملک کارخانه شد که مورد موافقت رئیس قوه قضاییه قرار گرفت. 

 
 

 
فرجام خوش«بزرگ ترین کارخانه نساجی غرب آسیا» 

اما کمتر از دو ماه از سفر رییس قوه قضاییه به استان اردبیل و بازدید از کارخانه سبلان پارچه به عنوان بزرگترین کارخانه نساجی
خاورمیانه، نگذشته که صبح روز گذشته ناصر عتباتی، رئیس کل دادگستري استان اردبیل در مورد آخرین وضعیت ورود دستگاه قضا
به مشکل کارخانه سبلان پارچه به برگزاري 2 جلسه در تهران با حضور مسؤولان عالی قوه قضاییه، مدیرعامل بانک تجارت، تعدادي از

 
اعضاي هیات مدیره خبر داد. 

رییس دادگستري استان اردبیل افزود: با دستور ویژه اي که ریاست قوه قضاییه در خصوص تسریع و تدقیق در پرونده اعمال ماده
477 راجع به ورشکستگی این کارخانه صادر کرده بود، دیوان عالی موضوع را رسیدگی و هم اکنون با حکم دیوان کارخانه به مالک

 
اصلی باز می گردد و بانک نیز مشارکت خواهد داشت. 

 
 

عتباتی تاکید کرد: نشست با مالک کارخانه، بانک تجارت و مسؤولان عالی قضایی براي تعیین تکلیف بدهی هاي کارخانه به بانک و

 
سرعت در روند اشتغال و ارتقاي تولید با پیگیري هایی که انجام می شود، در دستور کار است. 

به گزارش خبرگزاري فارس، با ورود دستگاه قضا به پرونده هاي کارخانجات راکد و نیمه فعال در استان اردبیل، در سال هاي اخیر
شاهد فعالیت مجدد و رفع مشکلات بسیاري از این مراکز تولیدي هستیم که در این بین لغو واگذاري کشت و صنعت مغان و رفع

 
مشکل کارخانه نساجی اردبیل جزو مسائلی بود که باعث امیدآفرینی در میان مردم استان اردبیل شد. 

 
ش 
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کنایه میرسلیم به قالیباف: در این اوضاعِ فلاکت بار، احتمال ظهور یک

پوپولیست در 1400 بیشتر است / عوام زدگی رئیس جمهور از عوام زدگی چند

نماینده مجلس خسارت بارتر است / مدیریت مجلس راهبرد خاصی ندارد و ...

منبع: انتخابشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/08/17

نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی می گوید: سرمنشأ فرآیندهاي فسادآفرین در انحرافاتی است که در شهرداري تهران
از 25 سال پیش شروع شد سپس به نقطه اوج خود رسید و کل کشور را آلوده کرد.

گفت وگو با سیدمصطفی میرسلیم، سیاستمدارِ عضو حزب
موتلفه اسلامی و نماینده تهران در مجلس درباره ظهور و
بروز تفکرات پوپولیستی در کشور آغاز شد، او نیز همچون
بسیاري دیگر از سیاستمداران کشور پیش بینی می کند
که در شرایط فعلی احتمال ظهورِ یک پوپولیست در
انتخابات 1400 بیشتر است و معتقد است عوام زدگیِ
رئیس جمهوري از عوام زدگی چند نماینده مجلس

 
خسارت بارتر خواهد بود. 

با این حال میرسلیم بر رواج«پوپولیسمِ پارلمانی» درمجلس یازدهم هم صحه می گذارد و می گوید: «برخی نمایندگان مجلس به
دنبالِ خودنمایی براي اظهار وجود و حفظ محبوبیت نزد مردمِ رأي دهنده درحوزه انتخابیه خود هستند که با ایراد نطق هاي آتشین،
سفرهاي متعدد با نیت اثبات حضور خود و ارائه طرح ها و پیشنهادهایی که 90 درصد آنها مقبولیت راي آوري ندارند دنبال می شود.»

میرسلیم در این گفتگو همچون زمان هاي دیگر سخنانش را با بیان ادعاها و نقدهایی علیه محمدباقر قالیباف ادامه می دهد؛ سرمنشأ
فرآیندهاي فسادآفرین کشور را در انحرافاتی می داند که از 25 سال پیش در شهرداري تهران شروع شد سپس به نقطه اوج خود
رسید و کل کشور را آلوده کرد و از سوي دیگر با انتقاد از ریاست مجلس تاکید می کند که تقلیل دادن مجلس به هیئت رئیسه و

 
تقلیل دادن هیئت رئیسه به رئیس مجلس فاجعه آفرین است. 

نماینده تهران در عین حال دلیل بروز تندروي در مجلس یازدهم را هم مدیریت پارلمان می داند و معتقد است مدیریت مجلس از
راهبرد خاصی تبعیت نمی کند و تا حدودي متأثر از التهاب هاي اجتماعی است که نهایتا این شرایط را در مجموعه مجلس رقم زده

 
که منجر به تذکر رهبري به آنها شده است. 

 
مشروح گفت وگوي خبرآنلاین با سیدمصطفی میرسلیم را در ادامه بخوانید؛ 

آقاي میرسلیم! پوپولیسم تبدیل به یک معضل در سیاست ایران شده است، اگر قبل تر در ایام انتخابات رفتارهاي پوپولیستی را شاهد
بودیم، چندسالیست که در بطن تحرکات سیاسیون اجرایی و قانونگذاران رفتارهایی از این قسم را شاهدیم. اخیرا هم نگرانی از باب
رواج «پوپولیسم پارلمانی» مطرح می شود. به عنوان سیاستمداري که امروز در مجلس حضور دارید، این خطر را چقدر حس می کنید

 
و راهکارتان براي دور شدن مجلس از این نوع رفتارها چیست؟ 



در تمام نظام هاي حکومتی که بشر تاکنون تجربه کرده نقاط ضعف وجود دارد و در مجموع نقاط ضعف نظام مردم سالاري از همه
کمتر است، اما به هر حال نقاط ضعف وجود دارد؛ از جمله نقاط ضعف مردم سالاري وابسته بودن سرنوشت دولتمردان (به مفهوم عام
کلمه که شامل سه قوه می شود)، به آراء مردم است، یعنی اگر سیاستمداران بخواهند انتخاب شوند و در سمت خود باقی بمانند یا
ارتقاء یابند، باید ببینند کدام اظهار نظر و تصمیم شان به مذاق مردم یا رأي دهندگان به آنها مطلوب و جذّاب است، همان را برگزینند

 
والا خطر طرد شدن و از چشم مردم افتادن آنها را تهدید می کند. این صفت را عوام زدگی می نامند. 

عوام زدگی رئیس جمهوري از عوام زدگی چند نماینده مجلس خسارت بارتر است اما فراموش نکنیم که مردم سالاري مانند هر سکه
دو رو دارد: یک روي آن انعکاس دادن مطالبات مردم به مجلس براي جستجوي راه پاسخگویی مناسب به آن مطالبات است و روي
دیگر آن منعکس کردن مسائل کشور؛ اما در کل آگاه کردن مردم از نیازهاي کشور است و موضوع اولویت اقداماتی که باید با ترتیبی
منطقی انجام گیرد تا خیرآن نصیب همگان شود.این موضوع درباره رئیس جمهوري هم مصداق پیدا می کند و البته عوام زدگی رئیس

 
جمهوري از عوام زدگی چند نماینده مجلس بمراتب خسارت بارتر است. 

90 درصد طرح هاي نمایندگان مقبولیت راي آوري ندارند جنبه دیگر این عوام زدگی که آن نیز به ضرورت جلب توجه رأي دهندگان
برمی گردد، خودنمایی براي اظهار وجود و حفظ محبوبیت نزد مردم رأي دهنده در حوزه انتخابیه است. این خودنمایی به چند شکل
ظاهر می شود:1) ایراد نطق هاي آتشین در جلسه علنی با توجه به انعکاس آن بویژه از طریق رسانه ملی؛ 2) سفرهاي متعدد و برنامه
ریزي شده با نیت اثبات حضور خود در صحنه و انعکاس دادن نوعی تحرك خدمتگزارانه در اذهان عمومی؛ 3) ارائه پیشنهادهاي
گوناگون براي طرح ها و لوایح با استفاده از امکانی که قانون آیین نامه داخلی در اختیار او قرارداده است که به تجربه ثابت شده که
اغلب این پیشنهادها (در حدود 90 درصد آنها) مقبولیت لازم را براي رأي آوري ندارد و فقط وقت نمایدگان در جلسات مجلس ضایع

 
می شود. 

مجلس نباید صحنه تاخت و تازِ خودنمایی نمایندگان شود بعضی از نمایندگان مجلس در این زمینه حرفه اي می شوند و اگر یک روز
در جلسه علنی مناسبتی براي اظهار نظر و ارائه پیشنهاد و تذکر پیدا نکنند احساس غبن می کنند! اما راهکار نجات یافتن از این
نقیصه و افزایش کارآیی مجلس ابتدا در قبول کردن خسارات این رویه و سپس عزم کردن بر اصلاح قانون آیین نامه داخلی است به
گونه اي که هم مجلس صحنه تاخت و تاز براي خودنمایی نمایندگان نشود و هم پیشنهادهایشان بتواند بویژه از طریق کمیسیون هاي

 
مجلس مطرح و بهره برداري شود. 

شعارِ احمدي نژاد برقراري عدالت بود اما... ظهور و بروز این نوع تفکرات پوپولیستی را برخی به محمود احمدي نژاد نسبت می دهند،

 
این نگاه را قبول دارید؟ 

ایشان شعار خود را عدالت قرارداده بود؛ تظاهر اولیه عدالت توجه به محرومان و طبقات کمتر برخوردار است و با اولویت دادن به تمام
طرح هایی که موجب کاهش آلام آنها و برطرف شدن استضعاف شان می شود. این کار بسیار پسندیده اي است و همه طرفدار آن
هستند به ویژه طبقات کمتر برخوردار؛ اما این هم مانند هر طرح دیگري باید عالمانه تدوین و به اجرا گذاشته و بر روند اجراي آن به

 
طور جدي نظارت شود. 

طبقات محروم به طور عمده به دو دسته تقسیم می شوند عده اي فاقد امکانات لازم براي خوداتکایی اند ولی اگر به آنها ابزار و وسائل
و امکانات فعالیت اقتصادي و اجتماعی قرارداده شود، می توانند از درآمد خود به کدّ یمین، از پس هزینه هاي خود برآیند؛ بنابراین

 
باید براي آنها امکان اشتغال متناسب با وضعشان فراهم شود تا روي پاي خود بایستند و زندگی شرافتمندانه و مستقلی داشته باشند. 



عده اي دیگر که البته تعدادشان اندك است کلا علیل و زمین گیرند و چاره اي جز این نیست که کمک هاي مادي مستقیم بگیرند و
این کار نیز باید با حفظ حرمت شأن مؤمن انجام گیرد.خلاصه کردن همه اقدامات در پخش یارانه نقدي، اجراي ناقص قانون
هدفمندي یارانه ها بود که از دولت آقاي احمدي نژاد شروع شد و در دولت آقاي روحانی به همان سیاق ولی با قدرت خرید کمترادامه
یافت اما از سامان دادن به فضاي کسب و کار و اشتغال مولد غفلت شد؛ این همان سیاستی است که نجات بخش کشور می بود، نجات
از بیماري پیچیده رکود تورمی که گرفتار آن شده ایم. مردم پول نقد دریافتی را می بینند اما اجراي سیاست بهبود فضاي کسب و کار

 
و اشتغال مولد را که موفقیت آن آنی نیست و نیاز به زمان دارد لمس نمی کنند. 

تاکنون بیش از 300 هزار میلیارد تومان یارانه نقدي توزیع شده است تاکنون بیش از 300 هزارمیلیارد تومان یارانه نقدي توزیع شده
اما کمتر از 5 درصد این مبلغ صرف کمک مستقیم براي بهبود فضاي کسب و کار و اشتغال مولد شده است. این هم شکل دیگري از
همان عوام زدگی است. نتیجه می گیریم که صِرف نیت عدالت خواهی کافی نیست و باید به اجراي سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی
و نیز اجراي کامل قانون هدفمندي یارانه ها اهتمام ورزید. اینها اقدامات علمی با ارزش و نجات بخش است که جنبه شعاري آنها تحت

 
شعاع جنبه هاي علمی و حکیمانه آنها است. 

احتمال ظهور یک پوپولیست در 1400 در این اوضاعِ فلاکت بار بیشتر است انتخابات 1400 از جمله انتخاباتی است که پیش بینی
نتیجه آن از این باب که نگرانی هایی از بعُد عدم مشارکت مردم وجود دارد سخت تر شده است، در این فضا فکر می کنید چقدر خطر

 
روي کار آمدن یک پوپولیست خاصه در دقیقه 90 وجود دارد؟ 

چنین خطري همواره مردم سالاري را تهدید کرده و می کند و در شرایط ویژه بحرانی و حالت تنگدستی عمومی و اوضاع فلاکت بار
احتمال آن بیشتر است. البته ریشه این فلاکت عمدتا به فرصت سوزي هاي دولت هاي یازدهم و دوازدهم برمی گردد و ما باید در
مجلس مراقب باشیم که دولت سیزدهم در ورطه عوامزدگی غرق نشود و بتواند کارهاي اساسی نجات بخش کشور را بر مبناي

 
خودباوري و نه خودنمایی عوام فریبانه انجام دهد. 

این کار نیازمند همراهی و همکاري مردم است و اگر ابتداي آن را که قدري سخت است پشت سر بگذاریم به نظر می رسد در همان

 
سال اول دولت سیزدهم شاهد بهبود وضع عمومی بدون آینده فروشی و عوامزدگی باشیم. 

در انتخابات 1400 گرایش مردم به اصولگرایان بیشتر است اما... فکر می کنید پیروزي اصولگرایان در انتخابات 1400 قطعی است یا

 
بختی براي پیروزي یک اصلاح طلب یا چهره گمنامی که سونامی رأي ایجاد کند وجود دارد؟ 

به دلیل بدقولی هاي دولت هاي یازدهم و دوازدهم و سستی هاي مجلس دهم گرایش به سمت اصولگرایان بیشتر است اما تا وضع

 
نامزدها مشخص نشود نمی توان در باره نتایج احتمالی آینده نظر قطعی داد. 

منشا بسیاري از فرآیندهاي فسادآفرین انحرافات در شهرداري تهران است آقاي میرسلیم! مجلس یازدهم در چند ماهی که از عمرش

 
گذشته چقدر همان مجلسی بود که شما براي ورود به آن تلاش کردید؟ نقاط ضعف آن کجاست؟ 

مجلس یازدهم صحنه مواجه با مطالبات انباشته شده مردم از قوه مجریه و قوه قضائیه است. در مورد قوه قضائیه خوشبختانه آقاي
رئیسی دورخیز خوبی برداشته و اگر ان شاءاالله موفق شود فساد را ریشه کن کند، به ویژه با قلع و قمع فرآیندهاي فسادآفرین که
سرمنشأ بسیاري از آنها در انحرافاتی است که در شهرداري تهران از 25 سال پیش شروع شد سپس به نقطه اوج خود رسید و کل



کشور را آلوده کرد، این کار موجب امیدواري مردم و بازگشت سرمایه اعتماد عمومی خواهد شد و شاخص آن هم چگونگی مشارکت

 
مردم در سرنوشت سیاسی کشور است. 

درباره قوه مجریه مقبولیت چندانی نزد مردم وجود ندارد و بسیاري از نمایندگان خواهان استیضاح دولت براي متوقف کردن خسارات
هستند لکن فرآیند استیضاح دو ماه وقت نیاز دارد تا به سرانجام برسد و پس از استیضاح نیز اگر عدم کفایت مطرح شود و به سرانجام
روشنی برسد ، طبق قانون اساسی معاون اول رئیس جمهوري باید زیر نظر شوراي سه قوه در مدت پنجاه روز امکانات انتخابات را

 
فراهم آورد و عملا به همان تاریخ انتخابات عادي می رسیم با صرف هزینه حیثیتی فراوان براي نظام. 

به این ترتیب کار مجلس با نظارت هوشیارانه، کمک کردن به دولت براي تحمیل خسارت هرچه کمتر به مردم است و در عین حال

 
آماده کردن مقدمات قانونی دولت آینده تا آن دولت بتواند هرچه زودتر جبران مافات بکند. 

این اقدام مجلس با توجه به التهاب عمومی کار ساده اي نیست که بتوانیم با یک جمله از آن ابراز رضایت یا ناخشنودي کنیم اما
مسلما مردم توقع بیش از این از مجلس انقلابی دارند و هیئت رئیسه مجلس باید این نکته را با هوشیاري و استفاده از تمام ظرفیت

 
هایی که در مجلس وجود دارد و اکنون معطل مانده ، هر روز در مدّ نظر خود بیاورد. 

مدیریت مجلس متأثر از التهاب هاي اجتماعی است دو تذکر رهبري طی چند ماه اخیر می تواند نتیجه تندروي طیفی از نمایندگان

 
مجلس و عدم نفوذ رهبران اصولگرا در مهار این طیف از نمایندگان باشد؟ 

در حال حاضر مدیریت مجلس از راهبرد خاصی تبعیت نمی کند و تا حدودي متأثر از التهاب هاي اجتماعی است در حالی که باید بر

 
عکس باشد و مجلس با تبعیت از راهبردي دقیق بر اوضاع کشور مسلط باشد و بتواند مطالبات عمومی را هدایت و مدیریت کند. 

در این مورد متأسفانه اقدام شایسته اي انجام نشده و همین امر به طور طبیعی منجر به بروز افراط و تفریط می شود. اساساً پرخاش
کردن، راه حلی را بر ما نمی گشاید و فقط بر وخامت مناسبات بین مجلس و دولت می افزاید آن هم به شکلی ناهنجار که از نظر

 
شرعی اشکال دارد و از نظر عرفی نیز مردود است. 

نمایندگان ابزار قانونی در اختیار دارند، نیازي به فحش و فضیحت نیست نمایندگان باید همواره به یاد داشته باشند که ابزارهاي قانونی
تذکر و سؤال و استیضاح و موارد دیگري که در قانون آیین نامه پیش بینی شده در اختیارشان است و می توانند به طور تام از آنها

 
استفاده کنند بنابراین جایی براي فحش و فضیحت باقی نمی ماند. اینها عمدتاً به نبود راهبرد واحد که مصوب باشد، برمی گردد. 

ترکیب مجلس یازدهم بسیار امیدبخش است به نظر می رسد نوعی چند دستگی بین اصولگرایان حاضر در مجلس به چشم می خورد،
فراکسیون تشکیل شده هم نتوانسته یکپارچگی بین اصولگرایان ایجاد کند، تحلیل شما از این روند و چند سال پیش رو در پارلمان

 
چیست؟ احتمال قطبی شدن فضاي پارلمان وجود دارد؟ 

ترکیب مجلس یازدهم بسیار امیدبخش است زیرا حدود 100 نفر از نمایندگان با سابقه به این مجلس راه یافته اند و نزدیک 50 نفر از
جوانان پرشور انتخاب شده اند و بیش از 60 نفر از نمایندگان از اعضاي هیئت علمی دانشگاه ها هستند در حالی که افراد با تجربه و
خبره اي در مجلس حضور دارند که بالقوه موفقیت آن را تضمین می کنند هرچند رسیدن به یک اتحاد در میان طیف اکثریت کار

 
ساده اي نباشد. 



تقلیل دادن مجلس به رئیسِ مجلس فاجعه آفرین است اگر خداي ناکرده تقلیل گرایی بر مجلس حاکم شود ، شایسته سالاري تحت
شعاع آن قرار می گیرد و به پژمردگی مجلس می انجامد؛ منظور از تقلیل گرایی، تقلیل دادن مجلس به هیئت رئیسه و تقلیل دادن

 
هیئت رئیسه به رئیس مجلس است؛ این تقلیل گرایی براي مجلس فاجعه آفرین است. 

در مقابل آن همان طور که از ابتداي شکل گیري مجلس یازدهم شعار آن داده شد، اصالت دادن به خود مجلس و هیئت رئیسه را
خدمتگزار مجلس قراردادن و رئیس را خدمتگزار هیئت رئیسه تلقی کردن باعث شکوفایی قابلیت هاي بسیار ارزشمند مجلس و
حکمفرمایی شایسته سالاري و استفاده از تمامیت مجلس و نجات قوه مقننه از تنگ نظري خواهد شد.ذوق و شوق نمایندگان را در
این مجلس از ارائه بیش از 400 طرح براي اصلاح اشکالات و ترسیم راه نجات کشور از بن بست خودساخته کنونی است. این مجموعه
انگیزه مند را نباید در روزمرگی به خاموشی سوق داد و این خدمت مهمی است که بر دوش هیئت رئیسه است و نباید از آن غافل

 
بماند و دل خوش کند به مزایاي جایگاه خود. 

من در این مجلس قابلیت بسیار خوبی براي خودپالایی و استقرار شایسته سالاري و فرآیندهاي کارساز نظارتی می بینم و از خداي
متعال مسألت می کنم همه ما را در به فعلیت رساندن آن قابلیت ها، به فضل خودش، کمک کند.



غفلت از توسعه استان مازندران
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غفلت از توسعه استان مازندران 

تمرکز برنامه ریزي هاي گرامیداشت هفته مازندران طی چند سال اخیر حول محور فرهنگ بومی و آیین هاي مردم این استان، جاي
خالی توجه به مسائل مرتبط با توسعه اقتصادي و اجتماعی و برنامه ریزي براي پیشگیري از چالش هاي متعدد پیش روي مازندران را

 
بیشتر از همیشه نمایان می کند. 

نامگذاري 14 آبان به عنوان روز مازندران از سال 1388 باعث شد که طی سال هاي اخیر برنامه ریزي هاي متعددي براي مطرح
کردن نام استان در رسانه ها انجام شود. این فعالیت ها در چند سال اخیر با جدیت و برنامه ریزي گسترده تري انجام شد و به عنوان
یک اولویت در دستور کار مدیران فرهنگی استان قرار گرفت ؛ از برگزاري ویژه برنامه هاي فرهنگی متعدد در شهرستان هاي مختلف و
نامگذاري روزهاي هفته تا تولید مطالب و محتواهاي مرتبط با مازندران در زمینه فرهنگ و آیین هاي بومی این استان. اگر چه این
برنامه ها هفته سوم آبان چند سال اخیر را مازندرانی تر از آبان هاي گذشته کرده است ، اما به نظر می رسد در این هفته که توجه
ویژه به همه مسائل مازندران است و فرصتی براي بهتر دیدن نقاط ضعف و قوت استان محسوب می شود، به تمام اجزاي مازندران

 
توجه نمی شود. 

نگاهی به شعار در نظر گرفته شده براي این هفته و روزشمار آن نیز نشان می دهد که فرصت روز و هفته مازندران طی چند سال
اخیر در یک روند روتین و تکراري و تک بعدي در حال از دست رفتن است. امسال براي این هفته شعار «مازندران؛ آیین، فرهنگ و

 
هنر» تعیین شد و نام روزها نیز عمدتا فرهنگی و دور از مفاهیم توسعه و رفع چالش هاي این استان هستند. 

«مازندران؛ تشیع، ولایت، گرامیداشت آغاز حکومت علویان در مازندران»، «مازندران؛ آیین، فرهنگ و هنر، اجراي آیین بومی ویژه
تیرماه سیزده شو»، «مازندران و گردشگري، ترویج گردشگري فرهنگی، مذهبی و تکریم امامزادگان»، «مازندران؛ جوانان، پهلوانان،
قهرمانان، تکریم از قهرمانان و پهلوانان ورزشی»، «مازندران؛ مازندران پاك، ترویج فرهنگ نگهداشت محیط زیست و منابع طبیعی»،
«مازندران؛ دانش، پژوهش، ترویج فرهنگ تبري با همکاري آموزش و پرورش و دانشگاه ها»، «مازندران؛ نام آوران، فرهیختگان، تکریم
از نام آوران و فرهیختگان، شهدا و ایثارگران و مدافعان سلامت» و «مازندران؛ نیما و زبان تبري، توجه به زبان و ادبیات تبري با نگاه به

 
اشعار تبري نیما یوشیج» عناوینی هستند که براي روزهاي هفته مازندران در نظر گرفته شدند. 

دکتر سعید اسلامی: فرصتی مانند هفته مازندران در کنار احیاي هویت بومی و فرهنگی باید به چالش هاي استان نیز توجه داشته

 
باشد. 

این عناوین به درستی نشان می دهند که روز و هفته مازندران طی سال هاي اخیر از مسائل مرتبط با توسعه مازندران دور مانده و این
فرصت در قالبی کاملا فرهنگی باقی مانده است ، به طوري که حتی در پیام تبریک استاندار به مناسبت روز مازندران نیز صرفا به
مسائل مرتبط با آیین ها و هویت فرهنگی مازندران اشاره شده و اثري از نسبت دادن سایر حوزه هاي مرتبط با توسعه جامعه دیده
نمی شود. این در حالی است که کارشناسان و صاحبنظران مباحث مرتبط با توسعه اجتماعی معتقدند از این قبیل فرصت ها باید بهره

 
بیشتري گرفته شود. 



 
فرصت تحلیل ضعف و قوت استان 

دکتر سعید اسلامی پژوهشگر توسعه و عضو هیأت علمی دانشگاه آزاد چالوس معتقد است که هفته مازندران باید فرصتی براي

 
شناسایی ظرفیت ها و نقاط ضعف مازندران براي رفع چالش ها و شتاب دادن به روند توسعه در این استان باشد. 

وي در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهار کرد: گرچه این روزها تلاش می شود مسائلی مانند اعیاد بومی و اجزاي فرهنگ بومی و مردم
شناسی مازندران یا بزرگداشت شخصیت هاي بزرگ تاریخی این استان یادآوري و احیا و مطرح شود، اما این ایام به موازات این که
تلاش می کنیم ظرفیت ها یا گذشته مازندران را مورد توجه قرار دهیم باید فرصتی باشد تا بتوانیم با گفت وگوها و مطرح کردن

 
چالش هاي متعدد، خروجی مثبتی براي توسعه استان داشته باشیم. 

این استاد دانشگاه و دکتراي علوم سیاسی درباره این که طی این هفته با چه زاویه اي باید مازندران را ارزیابی کرد، گفت: مازندران
امروز داراي مشکلات و معضلات قابل توجهی است که باید توجه بیشتري به آن ها داشته باشیم. اردیبهشت سال 1394 مقاله اي با
عنوان «مازندران آخرین منزلگاه فلات ایران» نوشتم که در برخی رسانه ها منتشر شد. در آن نوشتار تقریبا مشکلات امروز مازندران را
پیش بینی کرده بودم. مشکلاتی آشکار که قابل پیش بینی بودند. معتقدم اکنون فرصتی مانند هفته مازندران در کنار احیاي هویت

 
بومی و فرهنگی باید به چالش هاي استان نیز توجه داشته باشد. 

اسلامی افزود: چالش نخست مربوط به حوزه محیط زیست است. مازندران متأسفانه با معضل بزرگ زباله و رها کردن پسماند در

 
مناطق جنگلی رو به رو است که به لحاظ شیب مناطق جنگلی نسبت به دریا می تواند در آینده منجر به گسترش بیماري ها شود. 

 
واقعیت هاي تخل امروزي 

وي تصریح کرد : معضل دوم مهاجرت است. در همان مقاله پیش بینی کرده بودم که مازندران طی چند سال آینده به دلیل شرایط
اقلیمی مناسب و وقوع بحران آب در کشور، پناهگاه فلات بزرگ ایران بودن است و مأمن بیش از سه برابر جمعیت فعلی در چند سال
آینده خواهد شد. امروز در مازندران نقاط زیادي را می بینید که محل اقامت موقت یا دائم شهروندان غیرمازندرانی است. با توجه به

 
این که زیرساخت ها براي مهاجرپذیري آماده نشده، این روند مهاجرت ها قطعا می تواند بحران را در بخش هاي مختلف تشدید کند. 

این پژوهشگر توسعه، اشتغال را بحرانی دیگر براي مازندران بیان می کند و اعتقاد دارد که این استان با وجود ظرفیت هایی که دارد به
خاطر اتکا به حوزه خدمات و از دست رفتن بخش زیادي از ظرفیت کشاورزي، در صورت کم توجهی به استفاده از فرصت هاي مستعد

 
اشتغال منطقه اي، با چالش هاي بیشتري رو به رو می شود. 

در مازندران باید یک مجموعه پژوهشی زیر نظر اساتید مجرب با تنوع رشته ها اعم از جامعه شناس، مردم شناس، حقوقدان، آمارگر،
سیاست شناس، متخصصان رشته پزشکی و سایر رشته هاي فنی مانند عمران و معماري، با عنوان ارزیابی برخورداري شهرستان ها را

 
انجام دهند. 

استاد علوم سیاسی دانشگاه آزاد چالوس خاطرنشان کرد: نکته دیگري که شاید یکی از مشکلان ساکنان دائمی استان باشد این است
که عمدتاً در مازندران شهرها براي غیربومیان سازماندهی شده و توجه بیشتر به مناطق ساحلی است. در واقع عملا شهروندان قدیمی
و دائمی مورد توجه نیستند. در کنار این پدیده شما فروشگاه هاي زنجیره اي را می بینید یا پدیده هاي کسبی که اصلا با مناطق



بومی نشین سازگاري ندارند و باعث از بین رفتن کسب و کارهاي سنتی شده اند. این روند مازندران را طی سال هاي اخیر از استانی
مولد به یک استان مصرف گرا تبدیل کرده و متأسفانه در بسیاري از نقاط استان شاهد گسترش مصرف گرایی و تغییر نادرست سبک
زندگی و اشتغال هستیم که رشد قارچ گونه و بی ضابطه دفاتر مشاور املاك به ویژه در مناطق غربی استان مصداق همین موضوع

 
است. 

اسلامی به رتبه دوم مازندران در جدول سالمندي کشور اشاره کرد و گفت: مازندران از جمله استان هایی است که هم به لحاظ کاهش
موالید و هم به لحاظ کاهش ازدواج در معرض پیري است. خود این موضوع معضلات دیگري را هم در پی دارد. در مازندران هیچ بستر
آماده اي براي مواجهه با معضل پیري و نگهداري سالمندان آینده و مباحث مرتبط با سالمندان در نظام هاي توسعه یافته پیش بینی

 
نشده که در نوع خودش می تواند در آینده بحران ها را تشدید کند. 

 
تمرکز بر پژوهش مسائل اجتماعی و توسعه اي 

این پژوهشگر مسائل توسعه اجتماعی با تأکید بر این که در هفته مازندران باید تلاش مدیران به جلب توجه پژوهشگران و صاحبنظران
نسبت به سنجش چالش ها و به دست آوردن راهکاري مناسب براي توسعه و رفع مشکلات باشد، اظهار کرد: در این زمینه راهکار می
تواند تابعی از کسر مقدورات بر محذورات باشد. یعنی براي این که بتوانیم مقدورات و ظرفیت ها را شناسایی کنیم ناچاریم موانع و

 
مشکلات و محذورات را بررسی و ارزیابی کنیم. 

وي تصریح کرد: براي این کار ابتدا در مازندران باید یک مجموعه پژوهشی زیر نظر اساتید مجرب با تنوع رشته ها اعم از جامعه
شناس، مردم شناس، حقوقدان، آمارگر، سیاست شناس، متخصصان رشته پزشکی و سایر رشته هاي فنی مانند عمران و معماري، با

 
عنوان ارزیابی برخورداري شهرستان ها را انجام دهند. 

این استاد دانشگاه خاطرنشان کرد: اگر قرار باشد مشکلات ارزیابی شوند و نقاط ضعف و قوت مورد ارزیابی قرار بگیرند و بعد با استفاده
از آن ها بتوانیم برنامه ریزي کنیم راهی جز این نداریم که چنین پژوهشی انجام شود و شهرستان ها بر اساس متغیرهاي متفاوت
مانند آموزش، بهداشت، حمل و نقل، گردشگري، خدمات، انفورماتیک، مهاجرت و سایر مؤلفه هاي اجتماعی مرتبط با توسعه دسته
بندي و ارزیابی شوند. پس از انجام پژوهش می توان بر اساس مناطق برخوردار و محروم اولویت بندي ها را انجام داد. تا زمانی که

 
مسئولان و نمایندگان ندانند کدام شهرستان برخوردار و محروم است برنامه اي نمی توانند داشته باشند. 

اسلامی با اشاره به انجام نمونه هایی از این قبیل پژوهش ها در استان توسط برخی دانشگاهیان، تصریح کرد: چند سال پیش دکتر
«عیسی بهاري» همراه با یکی از دانشجویان خود پژوهشی با عنوان «سطح بندي و سنجش درجه توسعه یافتگی شهرستان هاي
مازندران» انجام داده بود که در آن با 9 متغیر، شهرستان هاي مازندران را به 5 دسته بسیاربرخوردار، برخوردار، کمتر برخوردار،

 
محروم و بسیار محروم تقسیم کرده بود. 

وي افزود: اگر چنین پژوهش هاي مستقل از پژوهشگران متخصص و بدون پیش داوري و آگاه انجام شود می توان نقطه عزیمت را
براي حل معضلات مازندران پیش بینی کرد و براي رسیدن مازندرانی بهتر به کار بست. مازندران با این ظرفیت ها نباید چنین
وضعیتی داشته باشد. این وضع هم به همه مربوط است و فقط مسئولان مقصر نیستند. هرچند بیشتر متوجه مسئولان است. در چنین
شرایطی نگاه صرفا فرهنگی به هفته مازندران را نوعی فرصت سوزي می توان دانست که در عین انجام اقدامات ارزشمند فرهنگی، در

 
آن از مباحث توسعه اي غفلت می شود. 



 
نگاه یک بعُدي 

این نگرش را در دیدگاه هاي سایر متخصصان مسائل اجتماعی نیز می توان یافت. نگاهی به خروجی فعالیت هاي انجام شده طی چند
سال اخیر براي هفته مازندران به درستی نشان می دهد که با وجود اثرگذار بودن این فعالیت ها در زمینه شناساندن آیین ها و
فرهنگ بومی به بخش هایی از جامعه و جلب کردن توجه قسمتی از کاربران فضاي مجازي و مخاطبان رسانه ها به هفته مازندران،
تقریبا هیچ بهره اي براي کمک به روند توسعه استان برده نشد. این هفته می تواند با برنامه ریزي هاي از پیش تعیین شده توسط
همه دستگاه هاي اجرایی و همکاري نهادهاي علمی زمانی براي برپایی چندین همایش علمی مؤثر با محوریت مازندران باشد تا ابعاد

 
بیشتري نسبت به آن چه که اکنون انجام می شود داشته باشد. اما اکنون به برنامه هاي فرهنگی خلاصه شده است. 

دکتر حسین برزگر ولیکچالی، پژوهشگر مسائل اجتماعی و جامعه شناس نیز این نگاه را تأیید کرد و با بیان این که صرفا با نگاه به
ابعاد فرهنگ بومی یک جامعه نمی توان به توسعه دست یافت، در این زمینه به خبرنگار ایرنا گفت: اگرچه اقداماتی که تدارك دیده
شده و برگزار می شود ارزشمند و مفید است، اما اگر قرار است به چشم انداز ترسیم شده براي توسعه مازندران برسیم نیاز است از این
فرصت هاي برجسته سازي شده بهره بیشتري بگیریم و با همکاري سایر دستگاه ها در کنار توجه به مختصات فرهنگی از مفاهیم

 
توسعه هم استفاده کنیم. 

وي افزود: با توجه به این که مؤلفه هاي توسعه پایدار استان در اسناد بالادستی شناسایی شده، می توان از این هفته و برجسته شدن
نام مازندران در جامعه براي جلب آراي مختلف و دیدگاه هاي گوناگون در حوزه محورهاي توسعه مانند کشاورزي، صنعت، تجارت،

 
صنایع تکمیلی و خدمات امور زیربنایی و مسائل اجتماعی بهره گرفت. 

این مدرس دانشگاه خاطرنشان کرد: یکی از خلاءهاي توسعه اي ما غفلت از داشته ها و توانمندي هاي دانشگاهیان استان است که در
تصمیم سازي ها کمتر از آن ها استفاده شده است. طی سال هاي آتی مازندران با چالش هاي متعددي رو به رو خواهد شد که از حالا

 
باید به هر بهانه اي براي یافتن راه هاي مواجهه با این چالش ها برنامه ریزي شود. 

برزگر ولیکچالی تصریح کرد: لازم است دوستانی که در ستاد گرامیداشت روز و هفته مازندران حضور دارند براي رسیدن به اهداف
توسعه اي استان از چشم اندازهاي ترسیم شده و دیدگاه هاي صاحبنظران حوزه توسعه در بخش هاي مختلف استفاده کنند. زمانی
که توجه ها به یک استان بیشتر از گذشته جلب می شود فرصت مناسبی براي پرداختن به همه مسائل آن استان و ایجاد موجی

 
گسترده براي سرعت دادن به رفع موانع توسعه است. 

آن چه که از خروجی برنامه ریزي هاي هفته مازندران و تحلیل هاي برخی صاحبنظران درباره نگرش مدیران استان به هفته مازندران
برمی آید نشان می دهد که این فرصت مناسب در حال تبدیل شدن به یک ویترین براي بازنمایی یک بخش از فرهنگ بومی مازندران
است و به آن نگاهی تشریفاتی وجود دارد. از سوي دیگر می توان جاي خالی عمده دستگاه هاي اجرایی استان را هم مشاهده کرد.
طی چند سال اخیر به واسطه برنامه ریزي هاي اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی براي گرامیداشت هفته مازندران، این باور براي
مدیران سایر دستگاه هاي اجرایی مازندران ایجاد شده که اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران تنها متولی گرامیداشت هفته

 
مازندران است و این رویداد تقویمی فقط به مسائل فرهنگ بومی مرتبط است. 

استمرار بی توجهی به فرصت هاي متعدد هفته مازندران براي به کار گرفتن همه ظرفیت هاي پژوهشی و توسعه اي این استان به
مرور می تواند این موقعیت را به یک رویداد عادي تقویمی تبدیل کند که حتی شاید با تغییر مدیران همین میزان توجه نیز به آن



نشود. در حالی که این هفته می تواند براي دستگاه هاي اجرایی و نهادهاي علمی و پژوهشی به مبدأیی هر ساله براي رصد علمی آن
چه که طی یک سال بر مازندران گذشته و در مازندران انجام شده تبدیل شود.



فدرال رزرو نرخ بهره را ثابت نگه داشت

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/08/17

بانک مرکزي ایالات متحده آمریکا سیاست نرخ بهره را در بین بازه 0-0.25 درصد بدون تغییر ثابت نگه داشت.

فدرال رزرو نرخ بهره را ثابت نگه داشت بانک مرکزي
ایالات متحده آمریکا سیاست نرخ بهره را در بین بازه 0-

 
0.25 درصد بدون تغییر ثابت نگه داشت. 

به گزارش گروه خبر خبرگزاري برنا، در بیانیه اي که توسط
بانک مرکزي آمریکا(فدرال رزرو) منتشر شد، آمده است که
تصمیم براي ثابت نگه داشتن نرخ بهره به اتفاق آرا گرفته

 
شده است. 

در این بیانیه با اشاره به این که بانک مرکزي مصمم است از تمام ابزارهاي خود براي حمایت از اقتصاد ایالات متحده آمریکا در این

 
دوره دشوار استفاده کند آمده است، با این اقدام از حداکثر اشتغال و ثبات قیمت حمایت خواهد کرد. 

در ادامه این بیانیه، با ذکر اینکه نوع جدید ویروس کرونا ویروس (کووید-19) مشکلات اقتصادي زیادي را در ایالات متحده آمریکا و
سراسر جهان ایجاد کرده، بیان شده که فعالیت اقتصادي و اشتغال همچنان بهبود می یابد، اما بسیار پایین تر از سطح موجود در

 
ابتداي سال می باشد. 

در این بیانیه با بیان اینکه تقاضاي ضعیف و کاهش قیمت نفت که از قبل صورت گرفته است، تورم را پایین نگه داشته آمده است، به

 
طور کلی شرایط مالی همچنان وضعیت حمایتی دارد. 

 
در بیانیه با تأکید بر اینکه روند اقتصاد به طور قابل توجهی به روند بیماري همه گیر بستگی خواهد داشت اعلام گردیده، 

""بحران بهداشت و سلامتی عمومی، در کوتاه مدت فعالیت اقتصادي، اشتغال و تورم را همچنان تحت فشار قرار خواهد داد و در میان

 
مدت خطرات قابل توجهی را براي چشم انداز اقتصادي ایجاد خواهد کرد."" 

در بیانیه مذکور با اشاره به هدف تامین حداکثر اشتغال و تورم 2 درصدي در دراز مدت، بیان شده، هدف این است که تورم براي
مدتی کمی بالاتر از 2 درصد باشد، بنابراین تورم با گذشت زمان به طور متوسط   2 درصد و انتظارات تورمی درازمدت نیز در 2 درصد

 
باقی خواهد ماند. 

در ادامه خاطرنشان شد که کمیته بازار آزاد فدرال (FOMC) تا زمان دستیابی به این نتایج موضع هماهنگ سیاست پولی را حفظ



 
خواهد کرد و تصمیم گرفته شده است که محدوده هدف براي نرخ وجوه فدرال در بین بازه 0-0.25 درصد حفظ شود. 

در بیانیه هچنین، گزارش شده است که بانک فدرال به منظور حفظ آرامش عملکرد بازار و کمک به توسعه شرایط مالی هماهنگ،
خریدهاي اوراق خزانه و اوراق بهادار با پشتوانه رهنی را با مکانیزم فعلی در ماه هاي آینده نیز ادامه خواهد داد و از این طریق از روند

 
دادن وام به خانوارها و مشاغل پشتیبانی می کند. 

 
با بیان اینکه نتایج اطلاعات دریافت شده از نظر چشم انداز اقتصادي همچنان تحت نظارت خواهد بود اعلام شده است، 

""کمیته آماده خواهد بود تا در صورت بروز خطراتی که ممکن است مانع دستیابی به اهداف آن شود، موضع سیاست پولی خود را به

 
طور مناسب تنظیم کند."" 

در ادامه این بیانیه همچنین آمده است که ارزیابی هاي کمیته، طیف گسترده اي از اطلاعات از جمله تحولات مربوط به بهداشت و
سلامتی عمومی، شرایط بازار کار، فشار تورم و انتظارات تورمی و تحولات مالی و بین المللی را شامل خواهد شد.



معافیت 23 درصدي حق بیمه کارفرمایان هرمزگانی در صورت جذب فارغ

التحصیلان دانشگاهی
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مدیرکل تعاون، کار ورفاه اجتماعی هرمزگان از ابلاغ اصلاحیه دستورالعمل اجرایی طرح مشوق بیمه کارفرمایی خبر داد و
گفت: در راستاي اجراي این طرح، کارفرمایان استان در صورت جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی، از پرداخت 23 درصد حق

بیمه سهم کارفرما معاف هستند.

مدیرکل تعاون و کار هرمزگان خبر داد: معافیت 23
درصدي حق بیمه کارفرمایان هرمزگانی در صورت جذب
فارغ التحصیلان دانشگاهی مدیرکل تعاون، کار ورفاه
اجتماعی هرمزگان از ابلاغ اصلاحیه دستورالعمل اجرایی
طرح مشوق بیمه کارفرمایی خبر داد و گفت: در راستاي
اجراي این طرح، کارفرمایان استان در صورت جذب فارغ
التحصیلان دانشگاهی، از پرداخت 23 درصد حق بیمه

 
سهم کارفرما معاف هستند. 

به گزارش خبرگزاري برنا در هرمزگان،هادي ابراهیمی افزود: در طرح مشوق بیمه اي معادل حق بیمه سهم کار فرما بعلاوه سه درصد
سهم بیمه بیکاري (در مجموع به میزان 23 درصد حداقل دستمزد تعیین شده از سوي شوراي عالی کار) در نظر گرفته شده که در
چارچوپ این دستورالعمل ، ماهانه از سوي دولت (وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی ) به حساب کارفرمایان واجد شرایط واریز می

 
شود و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و واحدهاي استانی و شهرستانی وظیفه نظارت بر طرح را عهده دار هستند. 

وي اضافه کرد: تمام کارفرمایان کارگاه ها و موسسات مشمول این دستورالعمل بر اساس آیین نامه اجرایی بند (الف) تبصره (18)
قانون بودجه سنواتی برنامه ششم توسعه در صورت بکارگیري نیروي کار جدید، مشمول استفاده از مشوق هاي بیمه اي، حداکثر به

 
مدت 2سال خواهند بود.( تا پایان برنامه ششم توسعه ) 

ابراهیمی اظهارداشت: افرادي که از مزایاي دوره مقدماتی طرح کارورزي (دوره سه ماهه) در کارگاه ها و موسسات مشمول

 
دستورالعمل اجرایی طرح استفاده کرده اند، حداکثر تا 21 ماه می توانند از مشوق بیمه اي استفاده کنند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان،مدرك تحصیلی لیسانس یا بالاتر، داشتن حداکثر 38 سال سن که مدت زمان خدمت
وظیفه به حداکثر سن افراد ذکور اضافه می شود، ثبت نام در سامانه (کارورزي) و داشتن سابقه بیمه تامین اجتماعی که حداکثر از 36

 
ماه تمام کمتر باشد را از شرایط احراز نیروي کار جدید در این دستورالعمل ذکر کرد. 

ابراهیمی گفت: یکی از شرایط برخورداري کارفرما از مشوق بیمه اي در این دستورالعمل داشتن مجوز فعالیت از مراجع رسمی کشور و

 
داشتن کد بیمه کارگاهی و ثبت نام در سامانه کارورزي است. 



وي افزود: تعداد نیروي کار جدید بر اساس نیروي کار مازاد بر بیشترین تعداد بیمه شدگان2 ماه قبل از ثبت نام کارگاه در زمان ثبت

 
نام در سامانه تعیین می شود. 

طرح مشوق بیمه کارفرمایی بر اساس موضوع بند الف تبصره 18 قانون بودجه سنواتی برنامه ششم توسعه و در چارچوب سیاست هاي
اقتصاد مقاومتی با هدف تحرك بخشی به بازار کار کشور، حمایت از کارفرمایان و صاحبان کسب و کارهاي آسیب دیده از شیوع
ویروس کرونا و ایجاد اشتغال با ترغیب و تشویق کار فرمایان کارگاه هاي تولیدي و خدماتی به استفاده از نیروي کار جدید تهیه و
ابلاغ شده است بر اساس اصلاحیه دستورالعمل اجرایی طرح مشوق بیمه کارفرمایی،435 نفر سهم اشتغال بنگاههاي اقتصادي استان

 
هرمزگان است. 

لازم بذکر است دفاتر مشاوره شغلی و کاریابی هاي غیر دولتی داراي مجوز از اداره کل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی آمادگی ارایه
مشاوره و ثبت نام جویندگان کار و کارفرمایان جهت بهره مندي در طرح مذکور را دارند.



اشتغال زایی کارآفرین گلستانی با پرورش انواع حیوانات
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 آخرین خبر/ کار آفرین گلستانی که با پرورش انواع
حیوانات موقعیت شغلی خوبی را براي خودش ایجاد کرده است.

 
ویدئو را مشاهده نمائید. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar

0:00



دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در محلات افتتاح شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/08/17

دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در نیم ور محلات راه اندازي شد.

 
دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در نیم ور محلات راه اندازي شد. 

به گزارش بازارکار، دبیرخانه این طرح با حضور نماینده محلات و دلیجان در مجلس، جمعی از مسئولان شهرستان و استان و حضور
ویدئوکنفرانسی دکتر بیجندي معاون آموزشی جهاد دانشگاهی کشور، در مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی استان در شهر نیم ور

 
شهرستان محلات افتتاح شد که شهرستان هاي محلات، دلیجان و خمین را پوشش می دهد. 

محمدتقی آبائی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي در حاشیه این آئین اظهار کرد: این طرح در قالب تفاهم نامه اي

 
بین معاونت اشتغال وزارت تعاون، جهاد دانشگاهی کشور و صندوق کارآفرینی امید اجرایی می شود. 

وي افزود: در قالب اجراي این طرح بیش از 54 هزار نفر در سطح کشور در حوزه مشاغل خانگی توانمند می شوند که از این تعداد

 
سهم استان مرکزي دو هزار نفر است. 

آبایی گفت: سه دبیرخانه در قالب این طرح در شهرستان هاي اراك، محلات و ساوه راه اندازي شده و دیگر شهرستان هاي استان نیز

 
توسط این دبیرخانه ها پوشش داده می شوند. 

وي تاکید کرد: قطعا اجراي این طرح به توسعه اشتغال پایدار در حوزه مشاغل خانگی و تقویت اقتصاد خانوارهاي شرکت کننده کمک
خواهد کرد.



علت افزایش قیمت این روز هاي مواد غذایی؛ بازارگاه 5 ابر کارخانه را تعطیل

کرد!

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/08/17

حزب االله:سامانه بازارگاه که محلی براي سر و سامان دادن تولیدکنندگان محصولات غذایی کشور طراحی شده بود خود این
روز ها تبدیل به داغی بر دل این تولیدکنندگان شده است!

به گزارش شبکه خبري تحلیلی حزب االله ،طی چند روز گذشته بسیاري از صنایع تولید غذا و دارو مشکل در تامین مواد اولیه
مواجه شدند. مواد اولیه مصرفی آن ها اغلب مواد تولید داخل است که از طریق تعداد انگشت شماري پالایشگاه غلات در کشور تولید

 
می شود. 

پالایشگاه غلات محلی است که ذرت خام را به فراورده هاي مورد نیاز براي تولید در بخش هاي از جمله تولید الکل، مواد غذایی، دارو،

 
کاغذ و هزار صنعت دیگر تامین می کند و حالا اغلب این نواد اولیه کمیاب شده اند. 

روغن به تولیدکنندگان شکلات نرسید! جمشید مغازه اي رئیس انجمن بیسکویت، شیرینی و شکلات در گفت وگو با خبرنگار صنعت،
تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، با اشاره به مشکلات ایحاد شده تامین مواد اولیه اظهار کرد: علی رغم اظهار
نظر مسئولان مبنی بر توزیع 20 هزار تن روغن براي صنف و صنعت، اما هنوز توزیع صورت نگرفته است چرا که به دلیل نبود روغن

 
خام وتعطیلی کارخانه ها، 10 تا 15 روز زمان نیاز است تا روغن در کارخانه هاي روغن کشی تصفیه و بدست مردم برسد. 

وي با اشاره به اینکه توزیع 20 هزار تن روغن جوابگوي نیاز صنف و صنعت نیست، افزود: با توجه به پیک تولید و صادرات شکلات در
6 ماهه دوم سال، در ماه 30 تا 40 هزار تن روغن مورد نیاز است، درحالیکه براي کل نیاز صنف و صنعت اعم از لبنیات، شیرینی و

 
شکلات و ... 20 هزار روغن تحویل داده می شود. 

روغن ذرت تولید پالایشگاه هاي غلات یکی از انواع روغنی است که در تولید شکلات مورد استفاده قرار گرفته و امروز با کمبود مواجه

 
شده است. 

اواخر سال گذشته بود که مقرر شد فروش نهاده هاي دامی از جمله ذرت صرفا از طریق سامانه بازارگاه وزارت جهاد کشاورزي انجام
گیرد و تنها مجموعه هاي داراي مجوز از وزارت جهاد کشاورزي داراي کد خرید از بازارگاه هستند و همین سر مشاء مشکلی بزرگ

 
شد و براي صنایعی که تولید کننده مواد اولیه آن ها ذرت است، تدبیري انجام نگرفته بود. 

 
 

صنایع ذکر شده که صنایع پالایشی غلات نامیده می شوند اعتراض و پیگیري درباره این موضوع را آغاز کردند چرا که مواد اولیه مورد



مصرفی آن ها ذرت است و باید تامین شود تا براي صنایع مرتبط خوراك تامین کنند. فروش مواد اولیه یک هزار تومان گرانتر به تولید
کنندگان شکلات در نهایت در جلسه ستاد تنظیم بازار مصوب شد که براي صنایع در سامانه بازارگاه دسترسی ایجاد شود و به ازاي هر
کیلوگرم 1000 تومان بیشتر از قیمت مصوب به آنان مواد اولیه به فروش برسد. اما تاکنون این مصوبه به نتیجه اي نرسیده است و
همچنان این صنایع در بلاتکلیفی وجود دارند. در نهایت با ادامه دار شدن مشکل این صنایع مجبور به متوقف کردن خطوط تولید خود

 
شدند. 

بعد از پیگیري خبرنگار باشگاه خبرنگار جوان فعالان این صنف که تعداد انگشت شماري هستند، اعلام کردند تا تدبیر و تامین مواد

 
اولیه، خط تولید را روشن نمی کنند و سرنوشت هزاران کارگر آنان در هاله اي از ابهام قرار گرفت. 

علی اکبر نصیري، مدیرعامل یکی از این شرکت ها در گفت وگو با خبرنگار حوزه صنعت، تجارت و کشاورزي باشگاه خبرنگاران جوان،
گفت: صنعت دانش بنیان پالایشگاه غلات بر پایه ذرت از صنایع بنیادي و کاربري هاي فراگیر در صنایع الکل سازي، دارویی، خمیر
مایه، غذاي کودك، صنایع کاغذ و کارتن سازي، نساجی، آنزیم هاي دامی، خوراك انسانی، خوراك دام وطیور، تولید اسید سیتریک،

 
سوربیتول، مالتودکسترین و... است. 

او بیان کرد: مصارف گسترده این محصولات در صنایع مختلف و کاربرد هاي وسیع آن بیش از 7000 شرکت را مخاطب دارد و تعداد
5 شرکت پالایشگاهی در ایران حدود 2000 نفر تعداد اشتغال زایی با تولید حدود روزانه 3200 تن انواع محصولات را در ایران ایجاد
کرده است. میزان مصرف ذرت در این 5 شرکت پالایشگاهی حدود 1.100.00 تن در سال است که حدود 40% از آن مجدداً به زنجیره
خوراك دام و طیور و آبزیان بر می گردد و در حدود 20 درصد از محصولات تولیدي در صنایع الکل و دارویی و مابقی در صنعت کاغذ

 
سازي، صنایع غذایی و لبنی مصرف می شود. 

 
 

او تصریح کرد: این شرکت پالایشگاهی در زمینی به مساحت 183500 متر مربع با سرمایه گذاري بالغ بر 8000 میلیارد ریال و
اشتغال زایی بیش از 300 نفر به طور مستقیم تولید سالیانه بیش از 120.000 تن انواع محصولات در شهریورماه سال 1398 به بهره

 
برداري رسیده است. 

نصیري افزود: تا قبل از ایجاد سامانه بازارگاه، خرید هاي خود را از بازار و وارد کنندگان انجام می دادیم، اما بعد از ایجاد سامانه
بازارگاه براي صنایع دسترسی ایجاد نشد و متولیان امر با خود نگفتند که این صنایع مواد اولیه خود را باید از کجا تامین کنند.
متاسفانه طی ماه هاي گذشته (از اسفند ماه سال 1398) با راهاندازي سامانه بازارگاه مصرف ذرت در بخش صنعت با ممنوعیت هایی

 
روبرو شده است و اکنون کارخانجات پالایشگاهی در بلاتکلیفی قرارگرفته اند. 

نصیري تاکید کرد: طی 8 ماه گذشته پیگیري ها و مکاتبات متعددي با مسئولان وزارت خانه هاي جهاد کشاورزي و صنعت، معدن و
تجارت به عمل آمده است و در نهایت در تاریخ 31/06/1399 در کارگروه ستاد تنظیم بازار به منظور جلوگیري از از 2 نرخی شدن
نهاده ذرت تامین ارز ذرت مصارف صنعتی نیز با نرخ ارز 42000 ریال انجام و سازمان حمایت نسبت به محاسبه ما به التفاوت به ازاء



 
هر کیلوگرم 10.000 ریال جهت صنعت دریافت کنند. 

او تشریح کرد: این باعث شده که صنایع براي ادامه حیات خود مجبور شوند با قیمت چندین برابري از بازار آزاد ذرت خریداري کنند و
در نهایت محصول خود را گران تر بفروشند که این حرکت باعث فشار به مردم می شود. موضوع به وزارت خانه هاي ذیربط در تاریخ
هاي 23/06/1399 و 03/07/1399 ارسال گردیده است، ولی متاسفانه تاکنون کد صنعت در سامانه بازارگاه براي پنج شرکت
پالایشگاهی فعال نگردیده و به دلیل عدم امکان تامین ذرت مصرفی ناچار به تعطیلی واحد ها شده که با این تعطیلی علاوه بر خواب

 
سرمایه هاي ملی کشور بیکاري پرسنل و قطعاً در صنایع مصرفی مشکلات غیر قابل جبرانی را به دنبال خواهد داشت. 

نصیري تاکید کرد: باتوجه به عدم اختصاص کد صنعت در سامانه بازارگاه براي ادامه حیاط امکان خرید ذرت حتی با 3 برابر قیمت
رسمی در بازار آزاد به دلیل قاچاق بودن خرید ذرت وجود ندارد پس عاجزانه از مدیران محترم ذیصلاح خواهشمندیم فکري به حال
این صنعت پالایشگاهی شود و به داد این صنعت برسند، میزان استفاده از ذرت در حوزه هاي فرآوري پالایشگاهی غلات از شاخص

هاي توسعه یافتگی یک کشور محسوب می شود، ولی متاسفانه شرکت هاي پالایشگاهی کشور ما شرایط خوبی ندارند.



مواهب رقابت براي بشریت

منبع: ایرناشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/08/17

تهران- ایرنا-ر وزنامه دنیاي اقتصاد در مطلبی آورد: کنش ها و واکنش هاي ترامپ همه غریزي است؛ غریزه اي که ریشه در
نفع شخصی وي دارد. چه آنجا که براي بی اعتبار کردن رقیب، او را خواب آلود می خواند و چه آنجا که با اعتماد به نفسی

مثال زدنی درباره واکسن دروغ می گوید.

تهران- ایرنا-ر وزنامه دنیاي اقتصاد در مطلبی آورد: کنش
ها و واکنش هاي ترامپ همه غریزي است؛ غریزه اي که
ریشه در نفع شخصی وي دارد. چه آنجا که براي بی اعتبار
کردن رقیب، او را خواب آلود می خواند و چه آنجا که با

 
اعتماد به نفسی مثال زدنی درباره واکسن دروغ می گوید. 

روزنامه دنیاي اقتصاد 17 آبان یادداشتی به قلم سعید
رضایی منتشر کرد و نوشت: ترامپ اخیرا وعده دستیابی به

واکسن کرونا در هفته هاي آینده را داده بود. حالا هم که به انتهاي اولین دوره ریاست جمهوري خویش رسیده، تلاش می کند با زیر
سوال بردن نهاد انتخابات، بخت خود را براي ماندن در کاخ سفید بیشتر کند. ماهیت رفتار ترامپ عجیب و جدید نیست، این رفتار
قدمتی به اندازه تاریخ بشر دارد. «حفاظت از خود» با بشر زاییده شده است و بر اساس فطرت، نوع بشر در مقابل هر عاملی که زندگی

 
مادي او را تهدید کند واکنش نشان می دهد. 

«حفاظت از خود» نه تنها در تعاملات سیاسی، بلکه در تعاملات اقتصادي نیز به کرات دیده می شود. نوآوران در ابتداي فعالیت خود
منادي رقابت خواهی هستند، ولی بعد از موفقیت تلاش می کنند به روش هاي مختلف رقیب را سرکوب کنند. نمونه هاي بسیاري می
توان برشمرد که چگونه بنگاه هاي موفق برآمده از شرایط رقابتی، تمام تلاش خود را براي ایجاد موانع ورود و انحصار به کار می گیرند.
خودروسازي ایران مثال سنتی صنعتی است که بدون حمایت دولت شکل گرفت و به تدریج تلاش کرد تا با ایجاد دیوار بلند تعرفه
بازار خود را از دسترس رقباي خارجی دور کند. این رفتارهاي ضدرقابتی همچنان وجود دارد و هر بار در سیمایی جدید نمایان می
شود. اگر در سال هاي گذشته تعرفه براي حفاظت از خود در برابر رقباي خارجی بود، اکنون خودروسازي داخلی با مطرح کردن
موضوعات اجتماعی ـ کارگري انحصاري باورنکردنی در دسترسی به اعتبارات ارزان بانکی براي خود ایجاد کرده اند. این در حالی است

 
که برخی از بخش هاي مولد اقتصاد به واسطه این رفتار انحصارطلبانه از دسترسی به این منابع محروم شده اند. 

برنامه اقتصادي بایدن، اشتغال زایی با سرمایه گذاري در زیرساخت هاي مورد نیاز براي استفاده گسترده تر از انرژي هاي پاك است.
این سرمایه گذاري ها به کاهش هزینه شرکت هاي تولیدکننده خودروهاي برقی، تولیدکنندگان صفحه هاي خورشیدي و... خواهد
انجامید. از طرف دیگر، تامین مالی این هزینه ها از طریق افزایش مالیات شرکت هاي بزرگ صورت می گیرد. این برنامه در مقابل
شعارهاي ضدرقابتی چهار سال گذشته ترامپ قرار دارد که بر کاهش مالیات شرکت هاي بزرگ و بازگرداندن مشاغل از دست رفته
(مشاغلی که به واسطه نیروي کار ارزان به کشورهایی مانند چین مهاجرت کرده است) از طریق کاهش رقابت تاکید داشت. هیچ
تضمینی وجود ندارد که در صورت موفقیت بایدن در تقویت صنایع جدید، آنها به متقاضیان موانع تجاري براي در امان ماندن از رقابت



 
تبدیل نشوند. 

رقابت اساس کامیابی در زندگی سیاسی و اقتصادي بشر است و باید نهادهایی ایجاد کرد که از طریق مبارزه با انحصارطلبی از رقابت
حمایت کنند. ترامپ با زیر سوال بردن انتخابات در ایالات متحده، آشکارا به جنگ نهاد رقابت سیاسی رفته است؛ همان نهادي که
چند سال پیش، خود از آن بهره گرفت. حال زمان آن است تا کارآیی دیگر نهادهاي تضمین کننده رقابت سیاسی در برخورد با این

 
تمامیت خواهی را به نظاره نشینیم. 

 
منبع: روزنامه دنیاي اقتصاد 

 
برچسب ها 

 
- کاخ سفید 

 
- جو بایدن 

 
- ترامپ 

- ایران



انتخابات امریکا، نفت و ایران

منبع: ایرناشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/08/17

تهران- ایرنا- روزنامه اعتماد در مطلبی آورد: بازار نفت در صدر بازارهایی است که از مدت ها قبل از انتخابات تاریخی 2020
ریاست جمهوري امریکا به شدت روند این انتخابات و ترکیب ساختار سیاسی آینده امریکا را رصد و با تحولات آن به خصوص

در روزهاي پس از انتخابات در شکل نوسان قیمت همراهی کرده است.

تهران- ایرنا- روزنامه اعتماد در مطلبی آورد: بازار نفت در
صدر بازارهایی است که از مدت ها قبل از انتخابات تاریخی
2020 ریاست جمهوري امریکا به شدت روند این انتخابات
و ترکیب ساختار سیاسی آینده امریکا را رصد و با تحولات
آن به خصوص در روزهاي پس از انتخابات در شکل نوسان

 
قیمت همراهی کرده است. 

روزنامه اعتماد 17 آبان یادداشتی به قلم علیرضا سلطانی
منتشر کرد و نوشت: بازارهاي جهانی به خصوص بازار نفت

در هیچ دوره اي به اندازه دوره ترامپ از دولت امریکا و سیاست هاي نفتی آن متاثر نبوده است. سیاست هاي غیرمتعارف ترامپ در
بازار نفت در شکل توسعه و افزایش تولید نفت غیرمتعارف(شیل)، کنار گذاشتن تعهدات زیست محیطی و افزایش تولید نفت امریکاو
به طور کلی توسعه صنعت نفت امریکابا هدف افزایش اشتغال در آمریکا، بازار نفت را به شدت دچار نوسان کرد و زمینه حرکت قیمت

 
از 70 دلار در هر بشکه تا منفی 38 دلار در هر بشکه را فراهم کرد که امري بی سابقه در بازار نفت بود. 

این نوسان شدید حتی در مورد سیاست هاي نفتی دولت ترامپ در عرصه بین المللی و در مقابل رقباي نفتی به خصوص اوپک هم
دیده می شود. ترامپ تا قبل از اپیدمی کرونا، مواضع سخت و تقابلی در برابر اوپک و اوپک پلاس در پیش گرفت اما پس از واگیري
کرونا از تقابل به سوي همکاري با اوپک آن هم با هدف جلوگیري از سقوط قیمت نفت را در پیش گرفت. به این اقدامات تحریم
گسترده و شدید عرضه نفت ایران و ونزوئلا که عمدتا با هدف باز کردن جایی براي ورود نفت امریکابود را باید اضافه کرد. علاوه بر این
آغاز جنگ تجاري با چین و دیگر قدرت هاي نوظهور به عدم تعادل در بازار نفت کمک کرد و باعث به هم خوردن عرضه و تقاضا در
بازار در نتیجه کاهش رشد اقتصادي چین همچنین به هم خوردن روند سرمایه گذاري و برنامه هاي توسعه اي در کشورهاي
تولیدکننده نفت شد. مجموع این سیاست ها و اقدامات که متاثر از سیاست هاي هیجانی، ماجراجویی هاي شخصی و رفتارهاي
یکجانبه و کاسب کارانه ترامپ و دولت او بود به بی ثباتی و عدم تعادل بازار نفت و عدم امکان سرمایه گذاري هاي برنامه ریزي شده

 
در حوزه تولید نفت شد. 

خروج ترامپ از کاخ سفید و بازگشت ساختار سیاسی امریکا از مسیر متفاوت 4 سال گذشته به مسیر عادي دهه هاي اخیر براي بازار
نفت هم نویدبخش افزایش ثبات و تعادل خواهد بود. سیاست هاي اعلامی بایدن نسبت به بازگشت ایالات متحده به تعهدات بین
المللی اعم از تعهدات محیط زیستی داخلی و بین المللی، بازگشت به برجام و رفع تحریم هاي نفتی ایران و ونزوئلا، امکان مصالحه با
چین و دیگر قدرت هاي نوظهور همچنین کنار گذاشتن سیاست هاي یکجانبه در حوزه هاي مختلف، زمینه ایجاد تعادل در بازار نفت



و ثبات نسبی در قیمت ها می شود. علاوه بر این سیاست هاي دولت بایدن می تواند منجر به توسعه و تحرك دوباره بخش هاي انرژي
هاي تجدیدپذیر شود که از گردش مالی بالایی در امریکا و دیگر کشورهاي توسعه یافته برخوردار است. فارغ از سیاست هاي اعلامی،
استقبال جهانی از پیروزي بایدن و به عبارت دقیق تر شکست ترامپ تاثیر روانی بالایی در بازارهاي جهانی و از جمله بازار نفت خواهد

 
داشت. به طور قطع بازار جهانی نفت، چشم انتظار بازگشت نفت ایران خواهد بود. 

به طور طبیعی مانند ماه هاي منتهی به اجراي برجام و رفع تحریم هاي نفتی ایران در سال 94 برخی کشورهاي نفتی مانند عربستان
سعودي و حتی روسیه در برابر بازگشت ایران کارشکنی کنند اما با توجه به برنامه ریزي هاي صورت گرفته براي افزایش تولید و
اجراي طرح هاي توسعه اي در حوزه افزایش ضریب برداشت نفت از میادین نفتی و به مرحله تولید رسیدن طرح هاي توسعه اي
میادین جدید به خصوص میادین مشترك، ایران با رفع تحریم ها زودتر و سریع تر از دوره قبل(سال 94) به بازار نفت بازگردد و

 
بازارهاي خود را پس گیرد. 

به طور طبیعی از هم اکنون کشورهاي تولیدکننده نفت در قالب اوپک و اوپک پلاس همچنین به صورت یکجانبه باید تمهیدات لازم را
براي بازگشت نفت ایران به بازار به لحاظ مدیریت و کنترل اثرات منفی بر قیمت ها اتخاذ کنند. بازگشت ایران به بازار نفت از این
منظر که بازار و فعالان آن را از بلاتکلیفی خارج کرده به تعادل بازار و امنیت بیشتر بازار جهانی نفت کمک می کند. چنانکه بیان شد
به لحاظ سخت افزاري صنعت نفت ایران آمادگی بازگشت هر چه سریع تر به بازارهاي جهانی نفت را دارد اما مساله مهم آن است که
سیاست خارجی ایران با بهره گیري از فرصت ایجاد شده، زمینه هاي سیاسی و دیپلماتیک این بازگشت و رسیدن ایران به حق واقعی

 
خود را ایجاد کند. 

 
منبع: روزنامه اعتماد 

 
برچسب ها 

 
- برجام 

 
- دولت ترامپ 

 
- بازار نفت 

 
- صنعت نفت ایران 

- جو بایدن



علت افزایش قیمت این روز هاي مواد غذایی

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/08/17

سامانه بازارگاه که محلی براي سر و سامان دادن تولیدکنندگان محصولات غذایی کشور طراحی شده بود خود این روز ها
تبدیل به داغی بر دل این تولیدکنندگان شده است!

سامانه بازارگاه که محلی براي سر و سامان دادن تولیدکنندگان محصولات غذایی کشور طراحی شده بود خود این روز ها تبدیل

 
به داغی بر دل این تولیدکنندگان شده است! 

طی چند روز گذشته بسیاري از صنایع تولید غذا و دارو مشکل در تامین مواد اولیه مواجه شدند. مواد اولیه مصرفی آن ها اغلب مواد

 
تولید داخل است که از طریق تعداد انگشت شماري پالایشگاه غلات در کشور تولید می شود. 

پالایشگاه غلات محلی است که ذرت خام را به فراورده هاي مورد نیاز براي تولید در بخش هاي از جمله تولید الکل، مواد غذایی، دارو،

 
کاغذ و هزار صنعت دیگر تامین می کند و حالا اغلب این نواد اولیه کمیاب شده اند. 

روغن به تولیدکنندگان شکلات نرسید! جمشید مغازه اي رئیس انجمن بیسکویت، شیرینی و شکلات در گفت وگو با خبرنگار صنعت،
تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، با اشاره به مشکلات ایحاد شده تامین مواد اولیه اظهار کرد: علی رغم اظهار
نظر مسئولان مبنی بر توزیع 20 هزار تن روغن براي صنف و صنعت، اما هنوز توزیع صورت نگرفته است چرا که به دلیل نبود روغن

 
خام وتعطیلی کارخانه ها، 10 تا 15 روز زمان نیاز است تا روغن در کارخانه هاي روغن کشی تصفیه و بدست مردم برسد. 

وي با اشاره به اینکه توزیع 20 هزار تن روغن جوابگوي نیاز صنف و صنعت نیست، افزود: با توجه به پیک تولید و صادرات شکلات در
6 ماهه دوم سال، در ماه 30 تا 40 هزار تن روغن مورد نیاز است، درحالیکه براي کل نیاز صنف و صنعت اعم از لبنیات، شیرینی و

 
شکلات و ... 20 هزار روغن تحویل داده می شود. 

روغن ذرت تولید پالایشگاه هاي غلات یکی از انواع روغنی است که در تولید شکلات مورد استفاده قرار گرفته و امروز با کمبود مواجه

 
شده است. 

اواخر سال گذشته بود که مقرر شد فروش نهاده هاي دامی از جمله ذرت صرفا از طریق سامانه بازارگاه وزارت جهاد کشاورزي انجام
گیرد و تنها مجموعه هاي داراي مجوز از وزارت جهاد کشاورزي داراي کد خرید از بازارگاه هستند و همین سر مشاء مشکلی بزرگ

 
شد و براي صنایعی که تولید کننده مواد اولیه آن ها ذرت است، تدبیري انجام نگرفته بود. 

صنایع ذکر شده که صنایع پالایشی غلات نامیده می شوند اعتراض و پیگیري درباره این موضوع را آغاز کردند چرا که مواد اولیه مورد

 
مصرفی آن ها ذرت است و باید تامین شود تا براي صنایع مرتبط خوراك تامین کنند. 

فروش مواد اولیه یک هزار تومان گرانتر به تولید کنندگان شکلات در نهایت در جلسه ستاد تنظیم بازار مصوب شد که براي صنایع در
سامانه بازارگاه دسترسی ایجاد شود و به ازاي هر کیلوگرم 1000 تومان بیشتر از قیمت مصوب به آنان مواد اولیه به فروش برسد. اما
تاکنون این مصوبه به نتیجه اي نرسیده است و همچنان این صنایع در بلاتکلیفی وجود دارند. در نهایت با ادامه دار شدن مشکل این



 
صنایع مجبور به متوقف کردن خطوط تولید خود شدند. 

بعد از پیگیري خبرنگار باشگاه خبرنگار جوان فعالان این صنف که تعداد انگشت شماري هستند، اعلام کردند تا تدبیر و تامین مواد

 
اولیه، خط تولید را روشن نمی کنند و سرنوشت هزاران کارگر آنان در هاله اي از ابهام قرار گرفت. 

علی اکبر نصیري، مدیرعامل یکی از این شرکت ها در گفت وگو با خبرنگار حوزه صنعت، تجارت و کشاورزي باشگاه خبرنگاران جوان،
گفت: صنعت دانش بنیان پالایشگاه غلات بر پایه ذرت از صنایع بنیادي و کاربري هاي فراگیر در صنایع الکل سازي، دارویی، خمیر
مایه، غذاي کودك، صنایع کاغذ و کارتن سازي، نساجی، آنزیم هاي دامی، خوراك انسانی، خوراك دام وطیور، تولید اسید سیتریک،

 
سوربیتول، مالتودکسترین و... است. 

او بیان کرد: مصارف گسترده این محصولات در صنایع مختلف و کاربرد هاي وسیع آن بیش از 7000 شرکت را مخاطب دارد و تعداد
5 شرکت پالایشگاهی در ایران حدود 2000 نفر تعداد اشتغال زایی با تولید حدود روزانه 3200 تن انواع محصولات را در ایران ایجاد
کرده است. میزان مصرف ذرت در این 5 شرکت پالایشگاهی حدود 1.100.00 تن در سال است که حدود 40% از آن مجدداً به زنجیره
خوراك دام و طیور و آبزیان بر می گردد و در حدود 20 درصد از محصولات تولیدي در صنایع الکل و دارویی و مابقی در صنعت کاغذ

 
سازي، صنایع غذایی و لبنی مصرف می شود. 

او تصریح کرد: این شرکت پالایشگاهی در زمینی به مساحت 183500 متر مربع با سرمایه گذاري بالغ بر 8000 میلیارد ریال و
اشتغال زایی بیش از 300 نفر به طور مستقیم تولید سالیانه بیش از 120.000 تن انواع محصولات در شهریورماه سال 1398 به بهره

 
برداري رسیده است. 

نصیري افزود: تا قبل از ایجاد سامانه بازارگاه، خرید هاي خود را از بازار و وارد کنندگان انجام می دادیم، اما بعد از ایجاد سامانه
بازارگاه براي صنایع دسترسی ایجاد نشد و متولیان امر با خود نگفتند که این صنایع مواد اولیه خود را باید از کجا تامین کنند.
متاسفانه طی ماه هاي گذشته (از اسفند ماه سال 1398) با راهاندازي سامانه بازارگاه مصرف ذرت در بخش صنعت با ممنوعیت هایی

 
روبرو شده است و اکنون کارخانجات پالایشگاهی در بلاتکلیفی قرارگرفته اند. 

نصیري تاکید کرد: طی 8 ماه گذشته پیگیري ها و مکاتبات متعددي با مسئولان وزارت خانه هاي جهاد کشاورزي و صنعت، معدن و
تجارت به عمل آمده است و در نهایت در تاریخ 31/06/1399 در کارگروه ستاد تنظیم بازار به منظور جلوگیري از از 2 نرخی شدن
نهاده ذرت تامین ارز ذرت مصارف صنعتی نیز با نرخ ارز 42000 ریال انجام و سازمان حمایت نسبت به محاسبه ما به التفاوت به ازاء

 
هر کیلوگرم 10.000 ریال جهت صنعت دریافت کنند. 

او تشریح کرد: این باعث شده که صنایع براي ادامه حیات خود مجبور شوند با قیمت چندین برابري از بازار آزاد ذرت خریداري کنند و
در نهایت محصول خود را گران تر بفروشند که این حرکت باعث فشار به مردم می شود. موضوع به وزارت خانه هاي ذیربط در تاریخ
هاي 23/06/1399 و 03/07/1399 ارسال گردیده است، ولی متاسفانه تاکنون کد صنعت در سامانه بازارگاه براي پنج شرکت
پالایشگاهی فعال نگردیده و به دلیل عدم امکان تامین ذرت مصرفی ناچار به تعطیلی واحد ها شده که با این تعطیلی علاوه بر خواب

 
سرمایه هاي ملی کشور بیکاري پرسنل و قطعاً در صنایع مصرفی مشکلات غیر قابل جبرانی را به دنبال خواهد داشت. 

نصیري تاکید کرد: باتوجه به عدم اختصاص کد صنعت در سامانه بازارگاه براي ادامه حیاط امکان خرید ذرت حتی با 3 برابر قیمت
رسمی در بازار آزاد به دلیل قاچاق بودن خرید ذرت وجود ندارد پس عاجزانه از مدیران محترم ذیصلاح خواهشمندیم فکري به حال



این صنعت پالایشگاهی شود و به داد این صنعت برسند، میزان استفاده از ذرت در حوزه هاي فرآوري پالایشگاهی غلات از شاخص

 
هاي توسعه یافتگی یک کشور محسوب می شود، ولی متاسفانه شرکت هاي پالایشگاهی کشور ما شرایط خوبی ندارند. 

برچسب ها: مواد غذایی ، سامانه بازارگاه ، محصولات غذایی



میر سلیم: سرمنشا فرآیندهاي فساد آفرین از 25 سال پیش در شهرداري تهران

شروع شد و سپس کل کشور را آلوده کرد/ 90 درصد طرح هاي نمایندگان این

مجلس قابل بررسی نیست

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/08/17

نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی می گوید: سرمنشأ فرآیندهاي فسادآفرین در انحرافاتی است که در شهرداري تهران
از 25 سال پیش شروع شد سپس به نقطه اوج خود رسید و کل کشور را آلوده کرد.

 
 

به گزارش سایت دیده بان ایران؛ میرسلیم بر رواج«پوپولیسمِ پارلمانی» درمجلس یازدهم هم صحه می گذارد و می گوید: «برخی
نمایندگان مجلس به دنبالِ خودنمایی براي اظهار وجود و حفظ محبوبیت نزد مردمِ رأي دهنده درحوزه انتخابیه خود هستند که با
ایراد نطق هاي آتشین، سفرهاي متعدد با نیت اثبات حضور خود و ارائه طرح ها و پیشنهادهایی که 90 درصد آنها مقبولیت راي آوري

 
ندارند دنبال می شود.» 

میرسلیم در این گفتگو همچون زمان هاي دیگر سخنانش را با بیان ادعاها و نقدهایی علیه محمدباقر قالیباف ادامه می دهد؛ سرمنشأ
فرآیندهاي فسادآفرین کشور را در انحرافاتی می داند که از 25 سال پیش در شهرداري تهران شروع شد سپس به نقطه اوج خود
رسید و کل کشور را آلوده کرد و از سوي دیگر با انتقاد از ریاست مجلس تاکید می کند که تقلیل دادن مجلس به هیئت رئیسه و

 
تقلیل دادن هیئت رئیسه به رئیس مجلس فاجعه آفرین است. 

نماینده تهران در عین حال دلیل بروز تندروي در مجلس یازدهم را هم مدیریت پارلمان می داند و معتقد است مدیریت مجلس از
راهبرد خاصی تبعیت نمی کند و تا حدودي متأثر از التهاب هاي اجتماعی است که نهایتا این شرایط را در مجموعه مجلس رقم زده

 
که منجر به تذکر رهبري به آنها شده است. 

 
مشروح گفت وگو را در ادامه بخوانید؛ 

آقاي میرسلیم! پوپولیسم تبدیل به یک معضل در سیاست ایران شده است، اگر قبل تر در ایام انتخابات رفتارهاي پوپولیستی را شاهد
بودیم، چندسالیست که در بطن تحرکات سیاسیون اجرایی و قانونگذاران رفتارهایی از این قسم را شاهدیم. اخیرا هم نگرانی از باب
رواج «پوپولیسم پارلمانی» مطرح می شود. به عنوان سیاستمداري که امروز در مجلس حضور دارید، این خطر را چقدر حس می کنید

و راهکارتان براي دور شدن مجلس از این نوع رفتارها چیست؟ 



در تمام نظام هاي حکومتی که بشر تاکنون تجربه کرده نقاط ضعف وجود دارد و در مجموع نقاط ضعف نظام مردم سالاري از همه
کمتر است، اما به هر حال نقاط ضعف وجود دارد؛ از جمله نقاط ضعف مردم سالاري وابسته بودن سرنوشت دولتمردان (به مفهوم عام
کلمه که شامل سه قوه می شود)، به آراء مردم است، یعنی اگر سیاستمداران بخواهند انتخاب شوند و در سمت خود باقی بمانند یا
ارتقاء یابند، باید ببینند کدام اظهار نظر و تصمیم شان به مذاق مردم یا رأي دهندگان به آنها مطلوب و جذّاب است، همان را برگزینند

 
والا خطر طرد شدن و از چشم مردم افتادن آنها را تهدید می کند. این صفت را عوام زدگی می نامند. 

اما فراموش نکنیم که مردم سالاري مانند هر سکه دو رو دارد: یک روي آن انعکاس دادن مطالبات مردم به مجلس براي جستجوي راه
پاسخگویی مناسب به آن مطالبات است و روي دیگر آن منعکس کردن مسائل کشور؛ اما در کل آگاه کردن مردم از نیازهاي کشور
است و موضوع اولویت اقداماتی که باید با ترتیبی منطقی انجام گیرد تا خیرآن نصیب همگان شود.این موضوع درباره رئیس جمهوري

 
هم مصداق پیدا می کند و البته عوام زدگی رئیس جمهوري از عوام زدگی چند نماینده مجلس بمراتب خسارت بارتر است. 

جنبه دیگر این عوام زدگی که آن نیز به ضرورت جلب توجه رأي دهندگان برمی گردد، خودنمایی براي اظهار وجود و حفظ محبوبیت
نزد مردم رأي دهنده در حوزه انتخابیه است. این خودنمایی به چند شکل ظاهر می شود:1) ایراد نطق هاي آتشین در جلسه علنی با
توجه به انعکاس آن بویژه از طریق رسانه ملی؛ 2) سفرهاي متعدد و برنامه ریزي شده با نیت اثبات حضور خود در صحنه و انعکاس
دادن نوعی تحرك خدمتگزارانه در اذهان عمومی؛ 3) ارائه پیشنهادهاي گوناگون براي طرح ها و لوایح با استفاده از امکانی که قانون
آیین نامه داخلی در اختیار او قرارداده است که به تجربه ثابت شده که اغلب این پیشنهادها (در حدود 90 درصد آنها) مقبولیت لازم

 
را براي رأي آوري ندارد و فقط وقت نمایدگان در جلسات مجلس ضایع می شود. 

بعضی از نمایندگان مجلس در این زمینه حرفه اي می شوند و اگر یک روز در جلسه علنی مناسبتی براي اظهار نظر و ارائه پیشنهاد و
تذکر پیدا نکنند احساس غبن می کنند! اما راهکار نجات یافتن از این نقیصه و افزایش کارآیی مجلس ابتدا در قبول کردن خسارات
این رویه و سپس عزم کردن بر اصلاح قانون آیین نامه داخلی است به گونه اي که هم مجلس صحنه تاخت و تاز براي خودنمایی

 
نمایندگان نشود و هم پیشنهادهایشان بتواند بویژه از طریق کمیسیون هاي مجلس مطرح و بهره برداري شود. 

 
 

 
ظهور و بروز این نوع تفکرات پوپولیستی را برخی به محمود احمدي نژاد نسبت می دهند، این نگاه را قبول دارید؟ 

ایشان شعار خود را عدالت قرارداده بود؛ تظاهر اولیه عدالت توجه به محرومان و طبقات کمتر برخوردار است و با اولویت دادن به تمام
طرح هایی که موجب کاهش آلام آنها و برطرف شدن استضعاف شان می شود. این کار بسیار پسندیده اي است و همه طرفدار آن



هستند به ویژه طبقات کمتر برخوردار؛ اما این هم مانند هر طرح دیگري باید عالمانه تدوین و به اجرا گذاشته و بر روند اجراي آن به

 
طور جدي نظارت شود. 

طبقات محروم به طور عمده به دو دسته تقسیم می شوند عده اي فاقد امکانات لازم براي خوداتکایی اند ولی اگر به آنها ابزار و وسائل
و امکانات فعالیت اقتصادي و اجتماعی قرارداده شود، می توانند از درآمد خود به کدّ یمین، از پس هزینه هاي خود برآیند؛ بنابراین

 
باید براي آنها امکان اشتغال متناسب با وضعشان فراهم شود تا روي پاي خود بایستند و زندگی شرافتمندانه و مستقلی داشته باشند. 

عده اي دیگر که البته تعدادشان اندك است کلا علیل و زمین گیرند و چاره اي جز این نیست که کمک هاي مادي مستقیم بگیرند و
این کار نیز باید با حفظ حرمت شأن مؤمن انجام گیرد.خلاصه کردن همه اقدامات در پخش یارانه نقدي، اجراي ناقص قانون
هدفمندي یارانه ها بود که از دولت آقاي احمدي نژاد شروع شد و در دولت آقاي روحانی به همان سیاق ولی با قدرت خرید کمترادامه
یافت اما از سامان دادن به فضاي کسب و کار و اشتغال مولد غفلت شد؛ این همان سیاستی است که نجات بخش کشور می بود، نجات
از بیماري پیچیده رکود تورمی که گرفتار آن شده ایم. مردم پول نقد دریافتی را می بینند اما اجراي سیاست بهبود فضاي کسب و کار

 
و اشتغال مولد را که موفقیت آن آنی نیست و نیاز به زمان دارد لمس نمی کنند. 

تاکنون بیش از 300 هزارمیلیارد تومان یارانه نقدي توزیع شده اما کمتر از 5 درصد این مبلغ صرف کمک مستقیم براي بهبود فضاي
کسب و کار و اشتغال مولد شده است. این هم شکل دیگري از همان عوام زدگی است. نتیجه می گیریم که صِرف نیت عدالت خواهی
کافی نیست و باید به اجراي سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی و نیز اجراي کامل قانون هدفمندي یارانه ها اهتمام ورزید. اینها

 
اقدامات علمی با ارزش و نجات بخش است که جنبه شعاري آنها تحت شعاع جنبه هاي علمی و حکیمانه آنها است. 

انتخابات 1400 از جمله انتخاباتی است که پیش بینی نتیجه آن از این باب که نگرانی هایی از بعُد عدم مشارکت مردم وجود دارد

 
سخت تر شده است، در این فضا فکر می کنید چقدر خطر روي کار آمدن یک پوپولیست خاصه در دقیقه 90 وجود دارد؟ 

چنین خطري همواره مردم سالاري را تهدید کرده و می کند و در شرایط ویژه بحرانی و حالت تنگدستی عمومی و اوضاع فلاکت بار
احتمال آن بیشتر است. البته ریشه این فلاکت عمدتا به فرصت سوزي هاي دولت هاي یازدهم و دوازدهم برمی گردد و ما باید در
مجلس مراقب باشیم که دولت سیزدهم در ورطه عوامزدگی غرق نشود و بتواند کارهاي اساسی نجات بخش کشور را بر مبناي

 
خودباوري و نه خودنمایی عوام فریبانه انجام دهد. 

این کار نیازمند همراهی و همکاري مردم است و اگر ابتداي آن را که قدري سخت است پشت سر بگذاریم به نظر می رسد در همان

 
سال اول دولت سیزدهم شاهد بهبود وضع عمومی بدون آینده فروشی و عوامزدگی باشیم. 

فکر می کنید پیروزي اصولگرایان در انتخابات 1400 قطعی است یا بختی براي پیروزي یک اصلاح طلب یا چهره گمنامی که سونامی

 
رأي ایجاد کند وجود دارد؟ 

به دلیل بدقولی هاي دولت هاي یازدهم و دوازدهم و سستی هاي مجلس دهم گرایش به سمت اصولگرایان بیشتر است اما تا وضع

 
نامزدها مشخص نشود نمی توان در باره نتایج احتمالی آینده نظر قطعی داد. 

آقاي میرسلیم! مجلس یازدهم در چند ماهی که از عمرش گذشته چقدر همان مجلسی بود که شما براي ورود به آن تلاش کردید؟

 
نقاط ضعف آن کجاست؟ 



مجلس یازدهم صحنه مواجه با مطالبات انباشته شده مردم از قوه مجریه و قوه قضائیه است. در مورد قوه قضائیه خوشبختانه آقاي
رئیسی دورخیز خوبی برداشته و اگر ان شاءاالله موفق شود فساد را ریشه کن کند، به ویژه با قلع و قمع فرآیندهاي فسادآفرین که
سرمنشأ بسیاري از آنها در انحرافاتی است که در شهرداري تهران از 25 سال پیش شروع شد سپس به نقطه اوج خود رسید و کل
کشور را آلوده کرد، این کار موجب امیدواري مردم و بازگشت سرمایه اعتماد عمومی خواهد شد و شاخص آن هم چگونگی مشارکت

 
مردم در سرنوشت سیاسی کشور است. 

درباره قوه مجریه مقبولیت چندانی نزد مردم وجود ندارد و بسیاري از نمایندگان خواهان استیضاح دولت براي متوقف کردن خسارات
هستند لکن فرآیند استیضاح دو ماه وقت نیاز دارد تا به سرانجام برسد و پس از استیضاح نیز اگر عدم کفایت مطرح شود و به سرانجام
روشنی برسد ، طبق قانون اساسی معاون اول رئیس جمهوري باید زیر نظر شوراي سه قوه در مدت پنجاه روز امکانات انتخابات را

 
فراهم آورد و عملا به همان تاریخ انتخابات عادي می رسیم با صرف هزینه حیثیتی فراوان براي نظام. 

به این ترتیب کار مجلس با نظارت هوشیارانه، کمک کردن به دولت براي تحمیل خسارت هرچه کمتر به مردم است و در عین حال

 
آماده کردن مقدمات قانونی دولت آینده تا آن دولت بتواند هرچه زودتر جبران مافات بکند. 

این اقدام مجلس با توجه به التهاب عمومی کار ساده اي نیست که بتوانیم با یک جمله از آن ابراز رضایت یا ناخشنودي کنیم اما
مسلما مردم توقع بیش از این از مجلس انقلابی دارند و هیئت رئیسه مجلس باید این نکته را با هوشیاري و استفاده از تمام ظرفیت

 
هایی که در مجلس وجود دارد و اکنون معطل مانده ، هر روز در مدّ نظر خود بیاورد. 

 
 

دو تذکر رهبري طی چند ماه اخیر می تواند نتیجه تندروي طیفی از نمایندگان مجلس و عدم نفوذ رهبران اصولگرا در مهار این طیف

 
از نمایندگان باشد؟ 

در حال حاضر مدیریت مجلس از راهبرد خاصی تبعیت نمی کند و تا حدودي متأثر از التهاب هاي اجتماعی است در حالی که باید بر

 
عکس باشد و مجلس با تبعیت از راهبردي دقیق بر اوضاع کشور مسلط باشد و بتواند مطالبات عمومی را هدایت و مدیریت کند. 

در این مورد متأسفانه اقدام شایسته اي انجام نشده و همین امر به طور طبیعی منجر به بروز افراط و تفریط می شود. اساساً پرخاش
کردن، راه حلی را بر ما نمی گشاید و فقط بر وخامت مناسبات بین مجلس و دولت می افزاید آن هم به شکلی ناهنجار که از نظر

 
شرعی اشکال دارد و از نظر عرفی نیز مردود است. 



نمایندگان ابزار قانونی در اختیار دارند، نیازي به فحش و فضیحت نیست نمایندگان باید همواره به یاد داشته باشند که ابزارهاي قانونی
تذکر و سؤال و استیضاح و موارد دیگري که در قانون آیین نامه پیش بینی شده در اختیارشان است و می توانند به طور تام از آنها

 
استفاده کنند بنابراین جایی براي فحش و فضیحت باقی نمی ماند. اینها عمدتاً به نبود راهبرد واحد که مصوب باشد، برمی گردد. 

ترکیب مجلس یازدهم بسیار امیدبخش است به نظر می رسد نوعی چند دستگی بین اصولگرایان حاضر در مجلس به چشم می خورد،
فراکسیون تشکیل شده هم نتوانسته یکپارچگی بین اصولگرایان ایجاد کند، تحلیل شما از این روند و چند سال پیش رو در پارلمان

 
چیست؟ احتمال قطبی شدن فضاي پارلمان وجود دارد؟ 

ترکیب مجلس یازدهم بسیار امیدبخش است زیرا حدود 100 نفر از نمایندگان با سابقه به این مجلس راه یافته اند و نزدیک 50 نفر از
جوانان پرشور انتخاب شده اند و بیش از 60 نفر از نمایندگان از اعضاي هیئت علمی دانشگاه ها هستند در حالی که افراد با تجربه و
خبره اي در مجلس حضور دارند که بالقوه موفقیت آن را تضمین می کنند هرچند رسیدن به یک اتحاد در میان طیف اکثریت کار

 
ساده اي نباشد. 

تقلیل دادن مجلس به رئیسِ مجلس فاجعه آفرین است اگر خداي ناکرده تقلیل گرایی بر مجلس حاکم شود ، شایسته سالاري تحت
شعاع آن قرار می گیرد و به پژمردگی مجلس می انجامد؛ منظور از تقلیل گرایی، تقلیل دادن مجلس به هیئت رئیسه و تقلیل دادن

 
هیئت رئیسه به رئیس مجلس است؛ این تقلیل گرایی براي مجلس فاجعه آفرین است. 

در مقابل آن همان طور که از ابتداي شکل گیري مجلس یازدهم شعار آن داده شد، اصالت دادن به خود مجلس و هیئت رئیسه را
خدمتگزار مجلس قراردادن و رئیس را خدمتگزار هیئت رئیسه تلقی کردن باعث شکوفایی قابلیت هاي بسیار ارزشمند مجلس و
حکمفرمایی شایسته سالاري و استفاده از تمامیت مجلس و نجات قوه مقننه از تنگ نظري خواهد شد.ذوق و شوق نمایندگان را در
این مجلس از ارائه بیش از 400 طرح براي اصلاح اشکالات و ترسیم راه نجات کشور از بن بست خودساخته کنونی است. این مجموعه
انگیزه مند را نباید در روزمرگی به خاموشی سوق داد و این خدمت مهمی است که بر دوش هیئت رئیسه است و نباید از آن غافل

 
بماند و دل خوش کند به مزایاي جایگاه خود. 

من در این مجلس قابلیت بسیار خوبی براي خودپالایی و استقرار شایسته سالاري و فرآیندهاي کارساز نظارتی می بینم و از خداي
متعال مسألت می کنم همه ما را در به فعلیت رساندن آن قابلیت ها، به فضل خودش، کمک کند.
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جو بایدن در ایران کوتاه خواهد بود

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/08/17

سخنگوي وزارت خارجه دولت احمدي نژاد می گوید: اگر می خواهیم از تغییرات در آمریکا به نفع کشور خود و منافع ملی
بهره برداري کنیم، اول باید مشکلات داخلی را حل کنیم و به یک نقطه اقتدار برسیم. باید رضایت مردم و همراهی و

پشتیبانی آنان را داشته باشیم و آن زمان با قدرت با هر کشوري مذاکره کرده و حق خود را ...

به گزارش دیده بان ایران؛ جو بایدن لحظه به لحظه به کاخ
سفید نزدیک می شود و اینجا در تهران برخی سرمست از
پیروزي او هستند. گمان می کنند که روي کار آمدن یک
رییس جمهور دموکرات اولا موجب تعدیل سیاست هاي
آمریکا در قبال ایران شده و دوما مقدمات روي کار آمدن
دولتی همسو با دولت مستقر یا حتی اصلاح طلب را بعد از
انتخابات 1400 فراهم می کند. نگاه خوش بینانه نخست و
تلاش براي گره زدن مسائل داخلی و خارجی که در نگاه
دوم مستتر است اما مخالفانی دارد. مقامات و مسوولان

عالی کشورمان در روزهاي گذشته مدام نادرستی این رویکرد را گوشزد و تاکید کرده اند که سیاست هاي آمریکا در برابر این همان
قدر ثابت است که سیاست هاي ایران در برابر ایران کشور. شاهد آنکه مقام معظم رهبري در آخرین سخنرانی خود تاکید کردند
سیاست هاي ایران حساب شده و مشخص است. با پذیرش این اصل، باید پرسید که روي کار آمدن دموکرات ها که با توجه به آخرین
نتایج اعلامی از شمارش آرا در آمریکا بسیار محتمل است، چه تاثیري در ایران خواهد داشت. رامین مهمانپرست کارشناس مسائل بین
المللی و سخنگوي اسبق وزارت امور خارجه کشورمان معتقد است که این اثرگذاري در حد یک شوك روانی کوتاه مدت است. او در
گفت وگو با «جهان صنعت» تاکید کرد که اگر مسائل داخلی و مشکلات ناشی از بی تدبیري در کشور حل نشده باشد، نمی توان از
تغییرات سیاسی در آمریکا به نفع منافع ملی بهره برد و در این شرایط دل بستن به تحولات اینچنینی و مثلا روي کار آمدن یک

 
رییس جمهور دموکرات خطاست. 

 
با توجه به آخرین نتایج اعلام شده از شمارش آرا در آمریکا، نتیجه را چطور پیش بینی می کنید؟ ترامپ شانسی دارد؟ 

به احتمال خیلی زیاد آقاي بایدن حدنصاب لازم را به دست می آورد و شاید هم بیش از آنچه انتظار می رفت. احتمالا او آراي

 
جورجیا، پنسیلوانیا و نوادا را کسب کند و حدود بالاي 300 راي الکترال را به دست آورد و پیروز شود. 

 
پیروزي او چه تاثیري در وضعیت ایران به خصوص وضعیت اقتصادي دارد؟ 

 
یک شوك روانی در داخل کشور خواهیم داشت. 

 
دلیل این شوك چیست؟ مگر سیاست هاي خارجی آمریکا با روي کار آمدن رییس جمهور دموکرات تغییر می کند؟ 

دلیلش این است که برخی مردم و شاید برخی مسوولان ما تصور می کنند که فشارها کمتر می شود. یا اینکه او به برجام برگشته و
برخی تحریم ها را تعلیق می کند. این فضاي روانی تا حدي روي بازار اثرگذار خواهد بود. یعنی قیمت ارز، طلا و حتی اتومبیل و

 
چیزهاي مختلفی که به هم مربوط است، به خاطر این شوك روانی قدري کاهش پیدا می کند. 

 
این تاثیرات را چقدر باید جدي گرفت؟ موقتی است یا بلند مدت؟ 



 
به نظر من کوتاه مدت خواهد بود. 

گفتید برخی تصور می کنند که بایدن همان طور که اعلام کرده به برجام برمی گردد. با توجه به اظهاراتی که درباره مدنظر قرار دادن

 
مسائل موشکی، منطقه اي و حقوق بشري داشت، این برگشت به برجام را چقدر محتمل می دانید؟ 

حتی اگر بخواهد به برجام برگردد و تحریم هاي وضع شده در دوره ترامپ را کنار بزند، یکسري مراحل سخت قانونی در پیش دارد که
زمان بر هم خواهد بود. حتی اگر او مایل به این کار باشد، ما باید انتظار این را داشته باشیم که دموکرات هاي روي کار آمده شرط و
شروط مجددي در قبال مسائل مختلف از جمله حقوق بشر، مباحث موشکی، تروریسم و مسائل منطقه مطرح کنند و این یعنی برجام

 
به سادگی به وضعیت قبلی خود برخواهد گشت. 

گذشته از برجام، فکر می کنید که سیاست هاي دموکرات ها در حوزه خارجی و به خصوص مواجهه با ایران چقدر با جمهوریخواهان

 
تفاوت دارد؟ 

تفاوتی ندارد. ما نباید فراموش کنیم در بهترین دوره که برجام حاصل شد، یعنی وقتی آقاي اوباما رییس جمهور بود و آقاي جان کري
وزیر خارجه آمریکا و همکاري و مشارکت کاملی هم در تصویب برجام داشتند، گشایش اقتصادي در ایران صورت نگرفت. وضعیت
کشور ما در همان مقطع هم به این صورت بود که شرکت هاي مختلف خارجی به ایران آمده و مسائل مختلفی را بررسی کرده و حتی
طرح ها به سمت عملیاتی شدن می رفت اما وقتی که بحث سرمایه گذاري، فاینانس یا اختصاص ارز براي پروژه هایی می شد؛
عملیاتی نمی شد، زیرا همیشه در بین شرکت هاي خارجی یک ترس و نگرانی از این وجود داشت که تحریم هاي برقرار علیه ایران

 
شامل حال آنان شود و مورد تنبیه آمریکا قرار بگیرند. 

نکته دیگر اینکه ما نباید تصور کنیم دموکرات ها در سیاست هاي راهبردي با جمهوریخواهان تفاوت جدي دارند. شیوه هاي این دو
تفاوت دارد اما ما بیشترین فشارهاي تحریمی را در زمان دموکرات ها متحمل شده ایم. مثلا در زمان آقاي اوباما بیشترین اجماع براي

 
پیوستن کشورهاي مختلف به تحریم علیه ایران ایجاد و حلقه تحریم تنگ تر شد. 

با این وصف استقبالی که جریان سیاسی اصلاح طلب از پیروزي بایدن می کند چه دلیلی دارد؟ آیا این امر ناشی از تصور غلط داشتن

 
نسبت به رویکرد دموکرات هاست یا اینکه اهداف سیاسی دارد؟ 

این همان اشتباهی است که ظرف هفت سال گذشته در کشور انجام شد. ما فکر می کردیم که با برجام همه مشکلات حل و اقتصاد
شکوفا می شد. تصور می شد که بعد از تصویب برجام همه کشورها علاقه مند به ورود به ایران شده، سرمایه گذاري کرده و تکنولوژي
هاي جدید را می آورند. الان هم همان تصور اشتباه سبب خوش بینی نسبت به تاثیر پیروزي بایدن در وضعیت ایران شده است. اگر
ما همچنان تصور کنیم که ریشه اصلی مشکلات کشور به سیاست خارجی و روابط ما با آمریکاست، نشان دهنده آن است که ما واقعا

 
شرایط کشور را به خوبی نشناخته ایم و همچنان در ارائه راه حل مناسب براي حل مشکلات کشور، ناتوان خواهیم بود. 

اگر تصور غلط نداشته باشیم و بپذیریم که ریاست جمهوري نامزد دموکرات یا جمهوریخواه در آمریکا، چیزي را تغییر نمی دهد، راه

 
حل براي خروج از وضعیت فعلی کشور چیست؟ 

واقعیت این است که خیلی از مشکلات فعلی در حوزه اقتصادي و معیشتی یا نارضایتی بخش هاي مختلفی که در کشور ما مشغول به

 
کار هستند، ناشی از نوعی سوءمدیریت است. 

 
یعنی عملکرد دولت؟ 

این سوءمدیریت به چند موضوع جدي مربوط می شود که حتما باید رفع شود. اولین موضوع بحث ساختارهاي اقتصادي و اداري
کشور است که باید تغییر کند. ما یک ساختار اداري بسیار بزرگ و پرتراکم داریم. یک دولت سنگین وزن داریم که وزن آن از آنچه
باید باشد، 10 برابر بیشتر است. نتیجه این بزرگ بودن دولت هم هزینه هاي سنگین است. هزینه هاي تامین آن ما را محتاج فروش
نفت می کند و هر وقت هم که در این زمینه با مشکل مواجه شویم ناگزیر خواهیم بود به سوي چاپ اسکناس بدون پشتوانه و تورم زا

 
برویم. 

مشکل بعدي ما که به مشکل اول ارتباط دارد، دولتی بودن 80، 90 درصد اقتصاد است. اقتصاد دولتی یعنی بی انگیز گی و احتمال
وجود رانت، فساد، انحصار و رقابت با بخش خصوصی. در چنین شرایطی نمی توان انتظار داشت که بخش خصوصی قوي و فعال باشد،

 
درآمد داشته باشد و از محل مالیات بودجه کشور را تامین کند. بنابراین باید تحولات بزرگ و شجاعانه اي را در ساختارها رقم بزنیم. 



 
این تغییرات می تواند منجر به قوي شدن که مورد تاکید مقام معظم رهبري بود، نیز بشود؟ 

البته. بحث دیگر نیز ارائه یک طرح و برنامه جامع براي اداره کشور است که باید شامل موضوعات اقتصادي، مسائل اجتماعی، فرهنگی
و سیاسی و امنیتی باشد. در واقع برنامه ارائه شده براي حل مشکلات کشور باید داراي یک روح منسجم باشد. همه باید به هم کمک
کنند تا در عین حال که دولت کوچک می شود، اشتغال ایجاد شده، مشکل مسکن حل شود، از بخش هاي خصوصی حمایت شده،

 
بخش کشاورزي و معدن فعال شود. 

 
به نظر شما هیچ یک از جریانات سیاسی چنین برنامه اي دارند؟ 

متاسفانه این برنامه را در بین هیچ کدام از جریانات سیاسی داخل کشور مشاهده نمی کنیم. همیشه هم در انتخابات ریاست جمهوري
شاهد رقابت افراد با یکدیگر هستیم نه برنامه ها و طرح ها. به همین دلیل هم می بینیم که افراد شعارهاي قشنگی می دهند اما وقتی
در راس کار قرار گرفتند، برنامه مشخص و مدونی براي اجرا ندارند و تصمیمات تک بعدي می گیرند؛ تصمیماتی که گاه آثار مثبت

 
اقدامات دولت قبلی را هم از بین می برد. 

بر این اساس معتقدم که ما بعد از تغییر ساختار، نیازمند تدوین برنامه جامع اداره کشور هستیم. در مرحله سوم نیز باید جدا از نگاه
هاي جناحی، یک بانک اطلاعاتی از مدیران سالم، متخصص، باانگیزه و خلاق ایجاد کنیم. حتی ممکن است دیدگاه برخی از این
مدیران به نظام آن طور که ما دل مان می خواهد نباشد اما عاشق کشورشان هستند و آمادگی دارند حرکت مثبتی براي آبادانی کشور

 
انجام دهند اگر ما این بانک اطلاعاتی خوب را تشکیل دهیم. 

 
یعنی می فرمایید باید دولت فراجناحی تشکیل داد؟ 

بله، اگر رقابت هاي جناحی را کنار گذاشت و ملی فکر کرد، می توان همه نیروهاي دلسوز و متخصص کشور را کنار هم جمع کرد و
برنامه تدوین شده را در کنار تغییر ساختارها به اجرا درآورد. مطمئن باشید که در این شرایط به یک نقطه اقتدار و قوتی می رسیم که
در سایه آن مباحثی مثل نوع رابطه با آمریکا و سایر کشورها هم قابل تعریف است. آن زمان است که مذاکره معنا پیدا می کند و ما
می توانیم با قدرت از منافع ملی خود دفاع کنیم. در شرایطی که بی تدبیري حاکم باعث شده ما همچنان ضعف هاي زیادي در داخل
داشته باشیم، مردم ناراضی باشند و مشارکت در انتخابات پایین آمده است، در شرایطی که قشرهاي مختلف مردم با مشکلاتی مواجه

 
هستند چه انتظاري می توان داشت که مثلا تغییرات ریاست جمهوري در آمریکا براي ما روند خوشایندي داشته باشد. 

 
پس معتقدید در اوضاع فعلی تغییر ریاست جمهوري در آمریکا فرقی به حال ما ندارد؟ 

وقتی آنها احساس می کنند ما ضعیف هستیم، دلیلی ندارد که تحریم ها را کنار بگذارند و بیایند سرمایه گذاري و مشارکت کنند.
دقت داشته باشید که اساس دیدگاه حزب دموکرات و جمهوریخواه نسبت به ایران منفی است. هر دو جناح اساسا معتقد هستند که
یک ایران قدرتمند در منطقه مانع از رسیدن آنان به اهداف شان است و آنان را منافعی که می خواهند به هر قیمتی به دست آورند،

 
محروم می کند. بنابراین هر دو حزب در سیاست هاي راهبردي مخالف ما هستند و تنها در شیوه ها و تاکتیک ها تفاوت دارند. 

 
این تفاوت هاي تاکتیکی هیچ تاثیري ندارد؟ 

اگر می خواهیم از تغییرات در آمریکا به نفع کشور خود و منافع ملی بهره برداري کنیم، اول باید مشکلات داخلی را حل کنیم و به
یک نقطه اقتدار برسیم. باید رضایت مردم و همراهی و پشتیبانی آنان را داشته باشیم و آن زمان با قدرت با هر کشوري مذاکره کرده و

 
حق خود را بگیریم. 

منبع: جهان صنعت



توزیع داروخانه اي، راه چاره مبارزه با بازارسیاه داروهاي مخدر نیست

منبع: خبر فوريشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/08/17

دبیرکل اسبق ستاد مبارزه با مواد مخدر گفت: در حال حاضر گفته می شود که 30 هزار نفر در مراکز ترك اعتیاد به فعالیت
مشغول هستند، حال اگر توزیع داروها توسط بخش خصوصی متوقف شود، لطمه جدي به اشتغال این 30 هزار نفر وارد

خواهد شد.

دبیرکل اسبق ستاد مبارزه با مواد مخدر گفت: در حال حاضر گفته
می شود که 30 هزار نفر در مراکز ترك اعتیاد به فعالیت مشغول
هستند، حال اگر توزیع داروها توسط بخش خصوصی متوقف شود،

 
لطمه جدي به اشتغال این 30 هزار نفر وارد خواهد شد. 

علی هاشمی با اشاره به راهبرد و استراتژي اصلی کشور در برنامه
ششم توسعه اظهار کرد: در بند 57 قانون برنامه ششم توسعه به
موضوع مبارزه همه جانبه با موادمخدر و روانگردان ها و همچنین

 
مدیریت مصرف آنها با هدف کاهش 25 درصدي اعتیاد توسط دستگاه هاي مربوطه در طول اجراي قانون برنامه اشاره شده است. 

وي ادامه داد: در این بند که به مدیریت مصرف اشاره شده بنا بر این بوده که نظام از طریق کشفیات و یا واردات به میزانی داروهاي
نگهدارنده و درمان کننده تولید کند، اما باتوجه به اینکه دولت نقش تصدي گري را ندارد قرار بود با کمک بخش خصوصی (مراکز

 
درمان اعتیاد و تولید کنندگان دارو) مدیریت مصرف انجام شود. 

دبیرکل اسبق ستاد مبارزه با مواد مخدر با اشاره به مصوبه توزیع داروهاي مخدر توسط داروخانه ها گفت: آنطور که گفته می شود قرار
بر این است که داروها به تعداد خاصی از داروخانه هاي منتخب واگذار شود، البته به طور قطع طبق برخی مبانی این تصمیم گرفته

 
شده است، با اصل مصوبه توزیع داروها با هدف و راهبرد مدیریت مصرف موافق هستم. 

هاشمی معتقد است که مدیریت مصرف را به ویژه در زمینه توزیع داروهاي مخدر باید به بخش هاي خصوصی واگذار کرد، البته دولت

 
باید کنترل و نظارت هاي خود را داشته باشد. 

دبیرکل اسبق ستاد مبارزه با مواد مخدر با بیان اینکه مصوبه توزیع داروهاي مخدر توسط داروخانه ها انگیزه کلینیک هاي بخش
خصوصی به ویژه در موضوع درمان را کاهش می دهد، گفت: طبق آمار ستاد مبارزه با مواد مخدر با همت ستاد و کمک اصلی بخش
خصوصی حدود 850 هزار نفر در سیکل درمان و کاهش آسیب قرار گرفتند و این موضوع نشانگر تلاش خوبی است که بخش

 
خصوصی و کلینیک هاي درمان اعتیاد طی چند سال گذشته داشته اند. 

وي افزود: یکی از وظایف دولت توانمندسازي بخش خصوصی و کلینیک هاي درمان اعتیاد است؛ در حال حاضر گفته می شود که 30
هزار نفر در مراکز ترك اعتیاد به فعالیت مشغول هستند و اگر توزیع داروها توسط بخش خصوصی متوقف شود، لطمه جدي به اشتغال
این 30 هزار نفر وارد خواهد شد، ضمن اینکه در استراتژي و راهبرد و مدیریت مصرف به چالش کشیده می شوند، زیرا براساس آمار

 
ستاد مبارزه با مواد مخدر در حال حاضر 80 درصد درمان توسط کلینیک هاي بخش خصوصی دنبال می شود. 



دبیرکل اسبق ستاد مبارزه با مواد مخدر در در ادامه پاسخ به سوالی مبنی بر تاثیر مصوبه واگذاري داروهاي مخدر توسط داروخانه ها
بر کاهش نشت داروهاي مخدر تصریح کرد: بحث نشت و قاچاق داروها همیشه مطرح بوده است و این موضوع به مکانیزم مبارزه با

 
فساد و کنترل بستگی دارد و اگر داروهاي مخدر به داروخانه ها هم واگذار شود باز هم این مشکل مطرح خواهد بود. 

هاشمی با اشاره به اینکه باید سیاست هاي نظارتی را با فعال کردن رسانه ها و مطبوعات اصلاح و تقویت کنیم، اظهار کرد: باید در
حوزه مواد مخدر با کار همه جانبه و فراگیر ارزش افزوده اقتصادي مواد مخدر را کاهش دهیم، در این صورت زمانی که این داروها
انبوه وجود داشته باشد و بازار نیز رقابتی شود، دیگر کلینیک هاي درمان اعتیاد نیز قاچاق نخواهند کرد، بنابراین باید اشکالات را

برطرف کنیم، نه اینکه مراکز درمان اعتیاد را از این امکان محروم کنیم.



طرح اقدام ملی مسکن در بجنورد آغاز نشده، متوقف شد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/08/17

طرح 256 واحدي اقدام ملی مسکن بجنورد در شهرك فرهنگیان با ورود اجرائیات شهرداري متوقف شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان شمالی؛مدیرکل راه و شهرسازي خراسان شمالی گفت: طرح 256 واحدي اقدام

 
ملی مسکن بجنورد که در شهرك فرهنگیان در مرحله خاکبرداري است، با ورود اجرائیات شهرداري متوقف شد. 

مدیرکل راه و شهرسازي خراسان شمالی با بیان اینکه این طرح،یک طرح ملی در
کشور است و در استان نیز در شهر هاي اسفراین و بجنورد کلنگ زده شده،

 
گفت:پروژه بجنورد به علت نداشتن پروانه ساخت ازسوي شهرداري متوقف شد. 

نژاد صفوي در پاسخ به اینکه سوال که چرا قبل از ساخت پرانه اخذ نشده، گفت:

 
پروانه ساخت به شهرداري ارسال شده و مراحل قانونی را طی می کند. 

وي علت شروع طرح قبل از اخذ پروانه از سوي شهرداري را، تسریع در انجام
پروژه و لزوم آماده سازي زیر ساخت ها، همچون، آب، برق، گاز قبل از شروع بارش ها عنوان کرد و گفت: علی رغم پیگیري ها این

 
طرح با ورود اجرائیات شهرداري بجنورد متوقف شد. 

نژادصفوي گفت:درتمام کشور براي تحویل به موقع (2ساله) اقدام ملی همه ارگان ها در تلاشند، اما شهرداري بجنورد پاي ما را به

 
کمیسیون ماده 100 کشانده، جایی که مربوط به تخلفات ساخت و ساز است. 

مدیرکل راه و شهرسازي استان اظهار داشت: با ساخت و ساز مسکن اقدام ملی، هزینه اجاره خانه ها کاهش و اشتغال رونق خواهد
گرفت.



خسارت کرونا به 56واحد گردشگري در طبس

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/08/17

56واحد گردشگري شهرستان طبس بر اثر شیوع بیماري کرونا آسیب دیدند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان جنوبی، معاون گردشگري، سرمایه گذاري و تامین منابع اداره کل میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان خسارات وارد شده به

 
این واحدهاي گردشگري را 335میلیارد ریال برآورد کرد. 

مرتضی عربی گفت: تا کنون 12مورد واحد گردشگري آسیب
دیده از کرونا در شهرستان طبس در سامانه کارا ثبت نام کرده

 
اند. 

وي افزود: واحد هاي اقامتی شامل هتل ها، اقامتگاه ها و مجتمع
ها و واحد هاي پذیرایی شامل رستوران هاي بین راهی، سفره
خانه ها و مجتمع هاي خدماتی بین راهی این شهرستان نیز

 
دچار آسیب هاي جدي بر اثر شیوع بیماري کرونا شده اند. 

معاون گردشگري، سرمایه گذاري و تامین منابع اداره کل میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گفت: 80میلیارد ریال

 
تسهیلات به تاسیسات گردشگري طبس پرداخت شده است. 

عربی با اشاره به ظرفیت اشتغال زایی واحد هاي گردشگري در
شهرستان طبس گفت: تا کنون 218نفر به صورت مستقیم و

غیرمستقیم در این واحد ها مشغول به فعالیت بوده اند.



صدور مجوز 83 هزار و 303 میلیارد ریال سرمایه گذاري در فارس

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/08/17

در 6 ماهه اول امسال یک هزار و 161 جواز تاسیس واحد صنعتی با سرمایه گذاري 83 هزار و 303 میلیارد ریال در استان
فارس صادر شده است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز فارس، معاون
برنامه ریزي و سرمایه گذاري سازمان صنعت، معدن و
تجارت فارس گفت: در 6 ماهه اول امسال یک هزار و 161
جواز تاسیس در استان فارس صادر شده که نسبت به مدت
مشابه پارسال با افزایش 367 واحد ي 46 درصد رشد

 
داشته است. 

سید رضا ساداتی افزود: حجم سرمایه گذاري مورد نیاز این
تعداد جواز تاسیس، رقمی معادل 83 هزار و 303 میلیارد
ریال است که نشان می دهد حجم سرمایه گذاري ها نیز

 
نسبت به مد ت مشابه سال گذشته، 32 درصد رشد داشته است. 

وي، نتیجه عملیاتی شدن این حجم از سرمایه گذاري را ایجاد 17 هزار و 303 شغل مستقیم عنوان و خاطرنشان کرد: اگر این حجم از
سرمایه گذاري عملیاتی شود اشتغال ایجاد شده نسبت به مدت مشابه سال قبل 46 درصد رشد خواهد داشت و از 11 هزار و 889

 
اشتغال به 17 هزار و 303 شغل خواهد رسید. 

ساداتی گفت: به صورت کلی در حال حاضر 3 هزار و 456 طرح سرمایه گذاري داراي جواز تاسیس در استان داریم که هر کدام درصد
پیشرفت متفاوتی دارند؛ اما مجموع سرمایه گذاري این طرح ها 709 هزار و 933 میلیارد ریال است و می توانند 69 هزار و 880 شغل

 
را ایجاد کنند. 

معاون برنامه ریزي و سرمایه گذاري سازمان صنعت، معدن و تجارت فارس خاطرنشان کرد: در حال حاضر مهمترین چالش سرمایه
گذاران نوسان نرخ ارز است که باعث شده میزان سرمایه ثابت براي راه اندازي یک واحد صنعتی حتی تا 5 برابر افزایش یابد، همین

هم کار را براي سرمایه گذاران بسیار دشوار کرده است.



بازدید معاون شهرداري قم از روند فعالیت هاي جهاددانشگاهی استان

منبع: ایسناشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/08/17

معاون شهرسازي و معماري شهرداري قم با حضور در جهاددانشگاهی واحد استان از فعالیت هاي مرکز فوق تخصصی درمان
ناباروري این مرکز بازید کرد.

غلامرضا جانقربان معاون شهرسازي و معماري شهرداري
قم با حضور در مرکز فوق تخصصی درمان ناباروري
جهاددانشگاهی واحد استان قم با دکتر محمد حیدري
رئیس جهاددانشگاهی واحد استان قم دیدار و از نزدیک با

 
فعالیت این مرکز آشنا شد. 

وي در این دیدار که با بازدید از تمامی بخش هاي مرتبط
به سلول درمانی، اعمال جراحی، فریز، آزمایشگاه و.. همراه
بود از نزدیک در جریان تمامی فعالیت هاي صورت گرفته
در این مرکز که این مرکز را به یکی از مهمترین قطب هاي

 
درمان ناباروري کشور مبدل کرده است قرار گرفت. 

وي در دیدار با رئیس و معاونان جهاددانشگاهی که پس از این بازدید انجام شد گفت: هرگز تصور نمی کردم که چنین حجم وسیعی
از خدمت و پیشرفت هاي نوین پزشکی که ایران را در لبه علم در این سطح قرار می دهد در قم و در بدنه جهاددانشگاهی صورت

 
انجام شود. 

معاون شهردار قم با حمایت از تمامی این فعالیت ها افزود: حضور بیماران خارجی در قم و بازگشت معکوس مسافر درمانی و ارز به
داخل کشور به مدد همت و توانمندي جوانان قمی در این مرکز صورت گرفته که مایه مباهات است زیرا در گذشته شاهد بودیم که

 
مردم براي فرزند دار شدن آن هم با روش هاي قدیمی چه مسیرهایی طی می کردند و آخر هم مجبور بودند به خارج از کشور بروند. 

وي با تقدیر از فعالیت هاي صورت گرفته در این مرکز اظهارکرد: خوشبختانه جهاددانشگاهی در قم در بخش هاي مختلف علمی و
فرهنگی و رسانه اي و آموزشی فعال بوده است و امیدواریم که این فعالیت ها با هم افزایی با مراکز مختلف و همکاري بیشتر بین

 
بخشی توان استان را در رفع نیازهاي حساس خود ارتقا دهد. 

جانقربان گفت: یکی از مزیت هاي مهم فعالیت هاي جهاددانشگاهی در قم توسعه اشتغال و کارآفرینی است زیرا سعی کرده با راه

 
اندازي مشاغل و فعالیت هاي مهم و حساس و کارهاي روي زمین مانده مشکلات را حل کند و جوانان بسیاري را به کار بگیرد. 

وي اظهارکرد: باید با تغییر نگاه به سمت حمایت از واحدهاي غیر دولتی از این نهادها بیشتر حمایت کنیم زیرا اگر کاري قرار است

 
انجام شود بهتر در بدنه مردمی و علمی و متعهد کشور متمرکز شود که این مهم از تاکیدات بسیار مهم رهبري معظم انقلاب است. 



در ادامه دکتر محمد حیدري رئیس جهاددانشگاهی واحد استان قم نیز در سخنانی اظهارکرد: مهندس آقاجانی یکی از مخلص ترین و
متعهدترین با دانش ترین مدیران استان قم است که امروز نیز با حضور در این مرکز با دید بسیار وسیع و علمی خود راهکارهاي بسیار

 
جالبی را براي توسعه فعالیت هاي این مرکز ارایه کرد. 

وي افزیاش همکارهاي این مرکز با شهرداري را در بخش هاي مختلف مورد تاکید قرارداد و گفت: فعالیت هاي جهاد دانشگاهی در
عرصه هاي مختلف توسعه یافته است و قطعا کار در حوزه رفع مشکلات شهري نیز از مهمترین وظایف این مرکز است که با همت و

 
توان جوانان متخصص استان به خصوص در بخش محرومیت زدایی و توسعه فرهنگ شهروندي دنبال می شود. 

انتهاي پیام



خانه هاي مشق در مناطق حاشیه زاهدان راه اندازي می شود

منبع: پاناشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/08/17

زاهدان (پانا)- مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري سیستان وبلوچستان از راه اندازي طرح خانه مشق و اتاق مهارت ویژه
دانش آموزان دبستانی خانوارهاي پرجمعیت در سه منطقه شیرآباد، همت آباد و پیر بخش زاهدان که با کمبود فضاي

مسکونی رو به رو هستند خبر داد.

زاهدان (پانا)- مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري
سیستان وبلوچستان از راه اندازي طرح خانه مشق و اتاق
مهارت ویژه دانش آموزان دبستانی خانوارهاي پرجمعیت در
سه منطقه شیرآباد، همت آباد و پیر بخش زاهدان که با

 
کمبود فضاي مسکونی رو به رو هستند خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی استانداري سیستان وبلوچستان
زهرا ابراهیمی در بازدید از کارگاه هاي مهارت آموزي و اشتغالزایی حاشیه شهر زاهدان بر لزوم توسعه مهارت آموزي و طرح راهبري
نگین زنی براي بانوان حاشیه شهر تاکید و اظهار کرد: براي تامین مالی و گسترش این طرح که اشتغالزایی را براي خانواده هاي حاشیه

 
شهر فراهم می کند از ظرفیت هاي متنوع استفاده خواهیم کرد. 

وي با بیان اینکه این طرح ها باید اهدافی چند جانبه را دنبال کند خاطرنشان کرد: دختران و فرزندان مادرانی که در این کارگاه ها
مشغول به فعالیت هستند باید از فرصت آموزشی بهره مند شوند و جذب بازماندگان از تحصیل این مناطق بسیار مهم بوده که

 
خوشبختانه از این منظر اقدامات خوبی انجام شده است. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري سیستان و بلوچستان گفت: بزودي زمینه معرفی بانوان سرپرست خانوار این مناطق براي بهره

 
مندي از تسهیلات خرد فراهم خواهدشد. 

وي بیان کرد: دوره هاي آموزشی کسب و کار نوین، مهارت آموزي و اشتغالزایی ویژه دفاتر تسهیلگري سیستان و بلوچستان نیز به

 
صورت مجازي با همکاري مسوول امور استان هاي بنیاد ملی تعاون و توسعه کارآفرینی زنان ایران برگزار خواهد شد. 

استانداري سیستان و بلوچستان امور بانوان دانش آموزان دبستانی خانه مشق اتاق مهارت



اعطاي تسهیلات قرض الحسنه به فعالان حوزه هنر در خراسان شمالی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/08/17

صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی به مشاغل و مراکز فرهنگی و هنري و رسانه اي با کارمزد 4 درصد تسهیلات می
دهد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
بجنورد ، علی اکبر طهماسبی معاون توسعه مدیریت و
منابع انسانی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان از
اعطاي تسهیلات حمایتی براي حفظ و تثبیت فرصت هاي
شغلی بخش فرهنگ و هنر و رسانه با کارمزد چهار درصد و

 
عاملیت صندوق کارآفرینی امید خبر داد. 

طهماسبی گفت: تسهیلات حمایتی به کسب و کار ها و مشاغل فرهنگی، هنري و رسانه اي طبق برش استانی اختصاص داده شده

 
است. 

 
بیشتر بخوانید 

- پرداخت تسهیلات کرونا به صاحبان مشاغل گردشگري خراسان شمالی ناشران، مؤسسات قرآنی، ناشران دیجیتال، کسب و کار هاي
فضاي مجازي، تماشاخانه ها، گروه هاي تئاتر، آموزشگاه هاي آزاد هنري، استودیو هاي صدابرداري، شرکت هاي تهیه و تولید آثار
صوتی، گالري ها ي هنري، خانه هاي مد و لباس، موسسات تک منظوره فرهنگی و هنري، رسانه ها (روزنامه ها، فصلنامه ها،

 
دوفصلنامه ها، سالنامه ها)، کانون هاي آگهی و تبلیغات شامل این تسهیلات خواهند بود. 

متقاضیان مشمول این شیوه نامه شامل کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی بخش هاي خصوصی و تعاونی در حوزه فعالیت هاي اقتصاد
هنر داراي مجوز رسمی یا فعالیت شاخص و مورد تایید حوزه هاي تخصصی ادارات کل این معاونت شامل «نمایش»، «آموزش»،

 
«موسیقی»، «تجسمی» و «مد و لباس» است. 

 
میزان این تسهیلات که با اصلاح تفاهم نامه تبصره 18 سال 97 ویژه بحران کرونا اصلاح شد، 224 میلیارد تومان در کل کشور است. 

متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر به سامانه تحفه https://tohfeh.farhang.gov.ir مراجعه فرمایند.



درآمدزایی پاي دار قـالی

منبع: همشهريشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/08/17

علاقه به هنرهاي دستی به روزگار جوانی او برمی گردد. اما اینکه بتواند از راه همین هنرهاي دستی براي هم محله اي هایش
کارآفرینی کند از همین 5 سال پیش شروع شد.

 همشهري آنلاین_ راحله عبدالحسینی: «جیران چوپانی»
بیش از 50 سال است که در محله گلابدره زندگی می کند و معتقد است که کارآفرینی براي بانوان و جوانان می تواند بخشی از
آسیب هاي اجتماعی در این محله را بکاهد. او که در همین مدت کوتاه عمر کارآفرینی اش توانسته قالیبافی را به بیش از 200 نفر
آموزش دهد و آنان را به اشتغالزایی برساند در تلاش است تا کارگاهش را راه اندازي کند؛ کارگاهی که بانوان هم محله اي بیشتري
بتوانند دور هم جمع شوند و با گره زدن و رج به رج بافتن قالی، چرخ زندگی را بچرخانند. در این گزارش به کارگاه کوچک او در

 
سراي محله گلابدره رفته و درباره زیر و بم کارآفرینی پرسیده ایم. 

 
 

روزگار کرونا که آغاز و کرکره برخی مشاغل پایین کشیده شد در کارگاه قالیبافی هم بسته شد و دیگر خبري از آموزش و نشستن پاي
دار قالی نبود. اما بعد از 4 ماه با در پیش گرفتن شیوه اي جدید دوباره پویایی به کارگاه بازگشت. کارآفرین قالیباف محله گلابدره می
گوید: «بعد از 4 ماه که کارگاه تعطیل بود تصمیم گرفتم از هنرجویان بخواهم در خانه قالیبافی کنند تا هم سرشان به کار گرم باشد و
هم بتوانند مثل گذشته درآمدي داشته باشند. حالا 30 نفر از بانوان در خانه مشغول قالیبافی هستند.» چوپانی که کارگاه کوچکی در
طبقه دوم سراي محله گلابدره اجاره کرده است و به بانوان آموزش قالیبافی می دهد می گوید: «تلاش می کنم کارگاه بزرگ تري در



 
محله راه اندازي کنم؛ جایی که قالیبافان به راحتی بتوانند پاي دار قالی بنشینند و کار کنند.» 

- آموزش از سراي محله او درباره جرقه کارآفرینی و اینکه چطور ایده راه اندازي کارگاه قالیبافی به ذهنش خطور کرد می گوید: «سال
1391 آموزش قالیبافی نخستین بار در سراي محله گلابدره برگزار شد که یکی از کارآفرینان برتر این حوزه، آموزش را برعهده داشت.

 
من هم که از دوران نوجوانی با هنرهاي دستی از جمله گلدوزي آشنا بودم تصمیم گرفتم قالیبافی را شروع کنم. 

بعد از آموزش اولیه در سراي محله به قدري به این هنر علاقه مند شدم که دوره پیشرفته را هم گذراندم و مدرك فنی و حرفه اي
گرفتم. بعد هم سراغ دوره هاي مربیگري رفتم و مدرك مربیگري گرفتم. دیگر مطمئن بودم که این، راهی است که می تواند براي هم
محله اي هاي من مفید باشد.» چوپانی 2 سال در محله جمشیدیه کارگاه آموزش و نمایشگاه قالیبافی داشت: «بانوان از محله هاي

 
دربند، جماران و دارآباد در این کارگاه، قالیبافی یاد گرفتند. به تازگی هم قرار است در محله ازگل آموزش بدهم.» 

 
- آموزش رایگان به کم بضاعت ها  

چوپانی که سابقه آموزش رایگان براي افراد کم بضاعت را هم دارد می گوید: «بارها با بانوان سرپرست خانواري مواجه شدم که دنبال
درآمدزایی بودند. اما نمی دانستند باید چه کار کنند. آموزش رایگان قالیبافی را براي افرادي که حتی از عهده هزینه کلاس هاي

 
آموزشی برنمی آیند برگزار می کنم. مطمئن هستم اگر انگیزه و علاقه داشته باشند از راه همین قالیبافی به درآمدزایی می رسند.» 

- سلامت روان با قالیبافی با اینکه شاید چله کشی، نقشه خوانی، گره زدن و دفه زدن در قالیبافی به نظر سخت و پیچیده بیاید اما
چوپانی معتقد است که قالیبافی اصلاً دشوار نیست و بسیار آرامش دهنده است: «هنرجویانی با اختلال وسواس یا ناراحتی هاي عصبی
داشته ام که با یادگیري قالیبافی به سلامت روان نزدیک شده اند. این، همان چیزي است که به آن هنردرمانی می گویند. خانواده ها
وقتی دیدند فردي که قالیبافی یاد گرفته حال بهتري دارد و براي زندگی انگیزه و امید پیدا کرده است خیلی راضی بودند. در محله ما

 
هم که بافت سنتی دارد، این خبر پیچید و هنرجویان بیشتر شدند.» 

چوپانی ادامه می دهد: «هنر بهترین انگیزه براي گذراندن زندگی است. قالیبافان صبور هم می شوند. چون می بینند که با صبر و
آرامش حتماً به نتیجه می رسیم. هنرجویانی داشته ام که بعد از یکی دو جلسه اظهار ناتوانی می کردند ولی کم کم علاقه مند شدند و

 
حالا از این مسیر درآمد هم دارند.» 

 
نگاه کارشناس/کارآفرینی متناسب با بافت اجتماعی محله ها 



 
 رضا ترابی گودرزي مدیر محله گلابدره 

هر محله را باید با ویژگی هاي منحصربه فردش مورد ارزیابی قرار گرفت. در بحث کارآفرینی در محله ما باید به موضوعات مختلفی
توجه شود. یکی اینکه در محله ما تعداد زنان سرپرست خانوار بیش از 400 نفر است که عدد قابل تأملی است و دوم اینکه تعداد
بانوانی که می خواهند کمک خرج خانه باشند و چرخ زندگی را بچرخانند در محله ما بیشتر از محله هاي همجوار است. این نکات
اهمیت کارآفرینی و به دنبال آن اشتغالزایی را در محله گلابدره روشن می کند. به همین دلیل مدیریت محله کارآفرینی و اشتغالزایی

 
براي زنان سرپرست خانوار را در اولویت دارد. 

وقتی کارآفرینان محلی به درآمدزایی می رسند، دست همسایه و دوست خود را هم می گیرند و این رشته هنرآموزي و توانمندسازي
خانه به خانه در محله امتداد پیدا می کند. کارآفرینان محلی نه تنها راهی براي اشتغالزایی و کسب درآمد پیش پاي هنرجویان می
گذارند بلکه با سرمایه اولیه اندك مهارتی به آنان می آموزند که باعث می شود به زندگی امیدوار شوند و خود را مؤثر بدانند. این نکته
را هم باید به خاطر داشته باشیم که محله گلابدره آسیب خیز است و با همسایه تجاري اش، محله تجریش قابل مقایسه نیست.

 
بنابراین براي پاگرفتن کارگاه هاي کوچک کارآفرینی محله اي به حمایت هاي جدي نهادها نیاز داریم. 

- هنرجویان امروز، کارآفرینان فردا هنرجویانی که به تازگی کار آموزش در کارگاه قالیبافی را آغاز کرده اند در تلاش هستند تا زودتر
بتوانند نتیجه کارشان را ببینند. «فائزه چوپانی» قالیبافی را از مادرش «جیران چوپانی» یاد گرفته است. او مدرك کارشناس ارشد
مدیریت مالی دارد. می گوید: «یک تابلوفرش 400 گره که طرح آن از تابلوهاي معروف استاد فرشچیان بود، در روزهاي قرنطینه بافتم.
به فکر نوآوري و ایده هاي تازه در این رشته هستم.» «ژیلا نورزایی» 16 ساله و ساکن محله گلابدره است. او می گوید: «دختر دایی ام
که قبلاً آموزش دیده بود پیشنهاد کرد قالیبافی را یاد بگیرم. من هم از 2 هفته پیش شروع کرده ام. گفتم از خانه نشینی بهتر است

 
اما الان علاقه مند شده ام و سختی آموزش برایم راحت شده است تا جایی که دلم می خواهد من هم کارآفرین شوم.» 

«لیلا ملکی» آموزش قالیبافی را از 12 روز پیش آغاز کرده و بافت و گره را یاد گرفته است: «قصد دارم ادامه بدهم. براي دل خودم
قالیبافی را شروع کرده ام اما حالا می بینم هنر اصیل سرزمین ماست و باید حفظ شود. از همه مهم تر اینکه با رنگ هاي مختلف سر
و کار دارم. هرچه بیشتر یاد می گیرم بیشتر علاقه مند می شوم.» «مریم تقی ها» ساکن محله نیاوران از هنرجویان قدیمی کارگاه

 
است و این روزها آموزش نقاشی را هم دنبال می کند. 

او می گوید که قالیبافی را از چوپانی یاد گرفته و حالا در خانه قالیبافی می کند. «زهرا سیف اللهی» از اهالی گلابدره که از 2 ماه
پیش آموزش قالیبافی را آغاز کرده است می گوید: «هرکاري سختی خود را دارد و فقط نیازمند تلاش است. وقتی پاي دار قالی می
نشینم متوجه گذشت زمان نمی شوم. دوست دارم زودتر کار را به سرانجام برسانم و حاصل کارم را ببینم. البته قالیبافی با عجله و

شتابزدگی همخوانی ندارد.»





امیدآفرینی دستگاه قضا در احیاي کارخانه اي بزرگ/ دستوري که در کمتر از

دو ماه «سبلان پارچه» را به صاحبش بازگرداند

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/08/17

به گزارش گروه سایر رسانه هاي دفاع پرس، بزرگ ترین و
مدرن ترین کارخانه نساجی غرب آسیا با نام «سبلان
پارچه» در سال 1386 در استان اردبیل و در فضایی به
مساحت 200 هزار متر مربع و زیربناي 120 هزار متر مربع
آغاز به کار کرد و با توجه به برنامه ریزي هاي انجام شده
قرار بود تا بیش از 6هزار نفر از جوانان استان در این

 
کارخانه مشغول به کار شوند. 

این مجموعه بزرگ تولیدي با پیشرفته ترین دستگاه هاي
روز دنیا داراي 7 کارخانه از تبدیل الیاف تا دوخت پوشاك بود که می توانست سالانه 35میلیون قطعه پوشاك تولید و علاوه بر بازار

 
داخلی به بازار هاي خارجی نیز صادر کند. 

حجم تولید و میزان اشتغال زایی این کارخانه در آن سال ها امیدي در دل مردم براي کاهش بیکاري در استان اردبیل ایجاد کرد، اما

 
دیري نپائید که این کارخانه عظیم به دلیل ایجاد اختلاف ما بین مدیرعامل کارخانه و بانک عامل، به تعطیلی کشانده شد. 

در نهایت به استناد وثایق اخذ شده در خصوص تسهیلات اعطایی به این کارخانه توسط بانک، اقدام قانونی علیه شرکت انجام شده و
این مجموعه براي بهره برداري در اختیار بانک تجارت قرار گرفت و در همین اثنا شعبه 22 دادگاه عمومی حقوقی نیز حکم به

 
ورشکستگی این کارخانه داد. 

از همان سال و با اخراج تعداد زیادي از کارگران این کارخانه، مطالبات مردمی در خصوص تعیین وضعیت کارخانه بزرگ نساجی در

 
اردبیل ایجاد شد، اما وعده هاي پی در پی مسؤولان در خصوص راه اندازي مجدد کارخانه سبلان پارچه بی نتیجه ماند. 

از سال 89 به بعد که این کارخانه با مشکلات جدي مدیریتی مواجه شده و به تعطیلی کشانده شده بود، هر یک از مسؤولان وعده
هایی در جهت احیاء کارخانه و رفع مشکل آن می دادند، اما اقدامی عملی در جهت راه اندازي مجدد این ظرفیت عظیم در استان

 
انجام نیافته بود. 

اقداماتی که مسؤولان و نمایندگان استان در آن سال ها در جهت پیگیري راه اندازي مجدد این مجموعه تولیدي بزرگ انجام دادند راه

 
به جایی نبرد و تنها چند تغییر در مدیریت و اجاره به سرمایه گذار بود که انجام یافت. 

کارخانه اي که 9 سال به صورت نیمه فعال و تنها با 40درصد ظرفیت خود فعالیت می کرد، در حالی که قرار بود براي شش هزار نفر

 
شغل ایجاد کند، با 600 یا 700 نفر در حال فعالیت بود. 



اما اکبر بهنام جو، استاندار اردبیل در 17 تیرماه سال گذشته در خصوص وضعیت این کارخانه گفته بود؛ متاسفانه علی رغم همه قول
هاي مساعد و توافقات به عمل آمده حل مشکل سبلان پارچه در عمل اولویت اول بانک عامل نیست و لازم است بانک با اهتمام ویژه

 
نسبت به گره گشایی از این واحد تولیدي مهم استان اقدام کند. 

مدیرکل تصفیه امور ورشکستگی قوه قضائیه نیز در 14 تیرماه سال جاري در بازدید از کارخانه نساجی اردبیل، این کارخانه را بزرگ
ترین واحد ورشکسته احیا شده در کشور دانسته و اولویت سازمان ورشکستگی قوه قضائیه را واگذاري آن به بخش خصوصی اعلام

 
کرده بود. 

تعیین وضعیت واگذاري کشت و صنعت مغان و راه اندازي مجدد بزرگ ترین کارخانه نساجی خاورمیانه به مهم ترین مطالبه مردم

 
استان اردبیل در سال هاي اخیر تبدیل شده بود. 

اما مهرماه سال جاري بود که زمزمه حضور آیت االله رئیسی، رئیس قوه قضائیه در استان اردبیل شنیده شد و همین امر مقدمه اي شد

 
براي پیگیري این دو مطالبه مردمی از رئیس دستگاه قضا. 

 
دستور رئیس دستگاه قضا براي بازگشت کارخانه سبلان پارچه به چرخه تولید در کمترین زمان 

حجت الاسلام رئیسی در سفر خود به استان اردبیل به صورت سرزده از بخش هاي مختلف کارخانه بزرگ نساجی اردبیل بازدید کرد و
پاي حرف ها و درد و دل مدیران این کارخانه که ه دلیل عدم پایبندي بانک به تعهداتش به حالت نیمه تعطیل درآمده نشست و در
جریان مشکلات و نیاز هاي این واحد تولیدي براي بازگشت به چرخه تولید و افزایش بهره وري آن در سال «جهش تولید» قرار

 
گرفت. 

وي با ابراز امیدواري نسبت به رونق گرفتن صنعت نساجی در کشور تأکید کرد: رکود کارخانه نساجی سبلان پارچه که ظرفیت اشتغال
زایی براي شش هزار نفر را دارد، اما به دلیل مشکلات مربوط به بخش خصوصی و بانک، بخشی از آن تعطیل شده، براي ما رنج آور

 
است. 

رئیس قوه قضاییه افزود: این که ببینیم مقام معظم رهبري همواره بر رونق تولید و جهش تولید تأکید دارند و جوانان ما هم آماده کار
و تلاش هستند، اما زمینه کار براي آن ها فراهم نیست و بخشی از یک واحد عظیم تولیدي که می تواند هزاران نفر را مستقیم و

 
غیرمستقیم مشغول به کار کند، 9 سال خاك می خورد، واقعاً انسان را غصه دار می کند. 

رئیسی با ابراز تأسف از گزارش مدیریت کارخانه نساجی سبلان که اعلام کرد این کارخانه در حال حاضر با 600 نفر فعال است، متذکر
شد: این که یک کارخانه بزرگ که می تواند صادرکننده پارچه باشد، فقط با 10درصد ظرفیت خود کار کند و هزاران چرخ خیاطی

 
خاموش باشد، قابل پذیرش نیست. 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به استاندار و رئیس دادگستري استان اردبیل تأکید کرد که مدیریت این کارخانه را در رفع موانع و
مشکلاتش یاري دهند تا همه بخش هاي این واحد عظیم صنعتی با تمام ظرفیت به چرخه تولید بازگشته و در کوتاه ترین زمان

 
ممکن با جذب نیروي کار مورد نیاز خود، رونق دوباره پیدا کند. 



در پی نیمه تعطیل شدن کارخانه نساجی سبلان اردبیل به دلیل عدم پایبندي بانک به تعهداتش پس از تملیک کارخانه و طرح
شکایت مدیران و کارگران این مجموعه عظیم تولیدي و صنعتی به دستگاه قضا، دادگستري استان خواستار اعمال ماده 477 و بررسی

 
مجدد پرونده ورشکستگی و تملک کارخانه شد که مورد موافقت رئیس قوه قضاییه قرار گرفت. 

 
فرجام خوش «بزرگ ترین کارخانه نساجی غرب آسیا» 

اما کمتر از دو ماه از سفر رییس قوه قضاییه به استان اردبیل و بازدید از کارخانه سبلان پارچه به عنوان بزرگترین کارخانه نساجی
خاورمیانه، نگذشته که صبح روز گذشته ناصر عتباتی، رئیس کل دادگستري استان اردبیل در مورد آخرین وضعیت ورود دستگاه قضا
به مشکل کارخانه سبلان پارچه به برگزاري 2 جلسه در تهران با حضور مسؤولان عالی قوه قضاییه، مدیرعامل بانک تجارت، تعدادي از

 
اعضاي هیات مدیره خبر داد. 

رییس دادگستري استان اردبیل افزود: با دستور ویژه اي که ریاست قوه قضاییه در خصوص تسریع و تدقیق در پرونده اعمال ماده
477 راجع به ورشکستگی این کارخانه صادر کرده بود، دیوان عالی موضوع را رسیدگی و هم اکنون با حکم دیوان کارخانه به مالک

 
اصلی باز می گردد و بانک نیز مشارکت خواهد داشت. 

عتباتی تاکید کرد: نشست با مالک کارخانه، بانک تجارت و مسؤولان عالی قضایی براي تعیین تکلیف بدهی هاي کارخانه به بانک و

 
سرعت در روند اشتغال و ارتقاي تولید با پیگیري هایی که انجام می شود، در دستور کار است. 

به گزارش خبرگزاري فارس، با ورود دستگاه قضا به پرونده هاي کارخانجات راکد و نیمه فعال در استان اردبیل، در سال هاي اخیر
شاهد فعالیت مجدد و رفع مشکلات بسیاري از این مراکز تولیدي هستیم که در این بین لغو واگذاري کشت و صنعت مغان و رفع

 
مشکل کارخانه نساجی اردبیل جزو مسائلی بود که باعث امیدآفرینی در میان مردم استان اردبیل شد. 

 
منبع: فارس 

انتهاي پیام/ 341



حریم شکنی در چغازنبیل - روزنامه پیام ما

منبع: روزنامه پیام ماشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/08/17

 
اقداماتی براي ساخت کارخانه قند، حوضچه هاي پرورش ماهی و ... میراث جهانی خوزستان را تهدید می کند 

 
حریم شکنی در چغازنبیل حریم درجه یک و درجه دو، تنها زیگورات ایران به بهانه هاي مختلف تسطیح می شود. 

روزنامه نگار:  مجتبی گهستونی | مدتی بود که از ماشین هاي سنگین در حریم اثر جهانی چغازنبیل خبري نبود. اما صدور قرار منع
تعقیب مالک این کارخانه از سوي دادستانی شهر شاوور، این توقف را درهم شکست. حالا مالک کارخانه قند با در دست داشتن حکم
منع تعقیب و بدون گرفتن مجوز از اداره کل میراث فرهنگی استان خوزستان و پایگاه جهانی چغازنبیل، دوباره ماشین هاي سنگین را

 
به محوطه باستانی چغازنبیل روانه کرده است. 

این نخستین بار نیست که صداي «زیگورات» از قلب شهر «دورانتاش» بلند می شود. بهمن سال 1394 بود که در مصاحبه اي خبر از
طرح 600 هکتاري جنگل کاري صنعتی یک شرکت در حریم درجه یک چغازنبیل و هفت تپه دادم. این طرح برخلاف طرح فعلی
براي احداث کارخانه قند، مجوزهاي لازم را داشت. اما صدور مجوز جنگل کاري و تاسیسات جانبی در حریم محور جهانی شوش-
هفت تپه- چغازنبیل بدعت غلطی بود که می توانست صدور مجوزها را براي سایر پروژه ها هموارتر کند. این پیش بینی حالا به
واقعیت می پیوندد. اگر زمانی میراث فرهنگی استان خوزستان با تعرض به حریم درجه یک چغازنبیل موافقت کرده و راي خود را پس
گرفته بود، حالا به بازي راهش نداده اند و به نظر می رسد استعلام و گرفتن مجوز از اداره این داستان، آخرین مرحله اي است که قرار

 
است طی شود؛ آن هم با اعمال فشار. 

براي در امان ماندن نگاه نامحرمان، تمام ضوابط رعایت حریم و عرصه چغازنبیل به همه ارگان هاي شهرستان و استان ابلاغ شده است
اما در سالیان گذشته، عملا از سوي برخی ذي نفعان خواسته هایی تحمیل می شود که با ضوابط جهانی نگهداري از آثار ثبت جهانی
در تعارض است. گاهی در کنار این اصرارها، لابی ها و چراغ سبزهایی از سوي بعضی کارشناسان و مسئولان هم به چشم می خورد.
نتیجه این سلسله قانون شکنی ها، به این ختم می شود که میراث فرهنگی در عمل انجام شده قرار بگیرد و اگر موافقت نکند، تخریب

 
ها در روزهاي تعطیل و با درنظر گرفتن این اصل صورت بگیرد که «تا میراث متوجه شود و اقدامی کند، ما کار خود را کرده ایم.» 

 
 آمایش سرزمین چه می گوید؟ 

طرحی چون ساخت کارخانه قند در حریم درجه یک چغازنبیل، خلاف توسعه پایدار است، زیرا اگر توسعه بر مبناي سند آمایش
سرزمین شکل بگیرد، این محوطه باستانی با دیگر محورهاي پیرامونش بهترین مسیر براي شکل گیري گردشگري و تقویت جنبه هاي

 
مختلف آن خواهد بود. 

بی شک واحدهاي صنعتی غیرفعال در شوش فراوان است. کارخانه قند می تواند به شهرك هاي صنعتی اطراف منتقل شود. اولویت
این منطقه گردشگري و حفظ آثار تاریخی آن است. ایجاد جنگل مصنوعی، کارخانه، پرورش ماهی با احداث حوضچه، سازه هاي
صنعتی، هیچ کدام از اینها اولویت این منطقه نیستند. آنچه که اهمیت دارد و آمایش سرزمینی هم تاکید می کند، این است که حفظ



منظر رودخانه دز و زیگورات چغازنبیل، حفاظت از جنگل ملی دز، توسعه اقامتگاه هاي بوم گردي، احیاي صنایع دستی و به طور کلی

 
توجه به گردشگري اجتماع محور با تاکید بر الزامات میراث فرهنگی و محیط زیستی اولویت دارد.  

 
زیگورات از کمبودهایش می گوید 

یکی از عواملی که به تشدید دست درازي ها به عرصه حریم این اثر ثبت تاریخی کمک می کند، نبود یگان حفاظت است. میراث
عظیم چغازنبیل صرفا با حضور چند نگهبان حراست می شود، درصورتی که حفاظت از چنین اثر عظیم و گسترده اي، نیازمند حضور
یگان حفاظت است؛ یگانی که خود ضابط قضایی باشد و رده حفاظتی داشته باشد. متاسفانه میراث فرهنگی این اهرم بازدارنده را
ندارد، افراد مختلفی فشار می آورند و پیروز می شوند، اما بخش بازرسی و حقوقی وزارت میراث فرهنگی در عمل توان مقابله با آنها را

 
ندارد. 

سرنوشت چغازنبیل حالا به احداث کارخانه اي گره خورده است که از یک سو نوید اشتغال زایی و توسعه را می دهد و از سوي دیگر
شرایط را براي تعرض به محوطه اي فراهم می کند که بیش از سه هزار سال زیر خاك خفته و آسوده و از گزند زمان در امان بود.
حالا که عملیات احداث کارخانه و تسطیح اراضی، بدون دریافت مجوز آغاز شده است، عظیم ترین باقیمانده تمدن ایلامی ها در ایران
به دست «آشوربانی پال» دیگري به مرور تخریب می شود و از یاد خواهد رفت؛ خواب زیگورات ایلامی ها حالا بیش از هر روزي آشفته

 
تر است. 

در حالی که قسمت هایی از اراضی ملی واقع در حریم درجه یک و دو میراث جهانی چغازنبیل در سال 1397 بدون گرفتن استعلام از
وزارت میراث واگذار و تسطیح شده، در صورت صدور مجوز ساخت «کارخانه قند فانی گستر» در مساحتی بالغ بر 320 هکتار،

 
نهادهاي مسئول و اصرارکننده براي انجام این پروژه در مکانی خاص باید پاسخگوي اقدام خود باشند. 

بررسی هاي «پیام ما» حکایت از آن دارد که ساخت کارخانه قند فانی گستر در حریم درجه یک و دو میراث جهانی چغازنبیل و بر
روي طاقدیس سردارآباد موفق به دریافت مجوز از وزارت صنعت، معدن و تجارت شده است. با اینکه گرفتن این مجوز به معنی آغاز
فعالیت براي ساخت و ساز نخواهد بود، بهره بردار به انواع مختلف سعی در بی توجهی به تذکرهاي بسیار پایگاه جهانی چغازنبیل دارد

 
و بیم آن می رود که همچون گذشته در اقدامی جسورانه قسمت هایی از اراضی ملی واقع در حریم جهانی چغازنبیل را تسطیح کند. 

 
 اعمال فشار سیاسیون بر فرهنگیون 

در حالی که پایگاه جهانی چغازنبیل، اداره کل میراث فرهنگی خوزستان و یگان حفاظت شوش وظیفه دارند مانع تعرض و تخریب
حریم و عرصه محوطه هاي باستانی شوند، اما شنیده ها حکایت از آن دارد که فشارها و اعمال نظرها بر دستگاهاي حافظ میراث
فرهنگی براي ساخت این کارخانه همچنان پابرجاست. این فشارها نیز در حالی است که بر اساس قانون ساخت کارخانه در حریم

 
درجه یک و دو محوطه هاي باستانی ممنوع است. 

چگونه است که ارگان هاي دولتی براي حفاظت از بستر تاریخی طبیعی منطقه که در محدوده طاقدیس سردارآباد قرار دارد، واگذاري
را به طور دائمی ممنوع کرده اند، اما زمین مورد نیاز براي ساخت یک واحد صنعتی واگذار می شود؟ آن هم در شرایطی که هرگونه
فعالیت از جمله تسطیح، خاك برداري، خاك ریزي، احداث سازه، کانال کشی و... که موجب تغییر شکل در توپوگرافی تپه هاي

 
تاریخی و عوارض طبیعی شود ممنوع است. 



بر اساس بخشنامه هیات وزیران (مورخ 19/07/1382) براي حفاظت از میراث فرهنگی کشور و پرهیز از تاخیر در اجراي طرح هاي
عمرانی و بروز اختلاف و پیگرد قضایی، مقتضی است تمامی دستگاه هاي اجرایی قبل از آغاز انجام عملیات اجرایی طرح هاي عمرانی،
ضوابط حفاظتی آثار تاریخی و فرهنگی موجود و اجراي طرح را از وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استعلام و بر

 
اساس آن اقدام کنند. 

همچنین تصویب نامه شماره 57840/ت 29690/ه مورخ 04/12/1382 هیات وزیران نیز تمامی وزارتخانه ها، سازمان ها و موسسات
دولتی را موظف کرده پیش از اجراي پروژه هاي بزرگ عمرانی و در مرحله امکان سنجی و مکان یابی نسبت به انجام مطالعات

 
فرهنگی تاریخی در آن خصوص اقدام کنند و در طرح و مکان یابی چنین پروژه هایی نتایج مطالعات انجام شده را رعایت کنند. 

با توجه به اینکه پهناي تاریخی محوطه هاي باستانی بین هفت تپه، چغازنبیل، دهنو و چغامیش که در یک محور قرار دارند گسترده
است شاهد تلاش ذینفعان، شرکتها و کشاورزان براي تعرض گاه و بی گاه به حریم محوطه هاي تاریخی هستیم و تاکنون پرونده هاي
متعددي براي آنها تشکیل و منجر به صدور محکومیت قضایی شده است. حال که حرایم این دو محوطه باستانی، اراضی ملی محسوب

 
می شود، بستر فرهنگی ایلام کهن باید تحت حفاظت قرار گیرد و مثل گوشت قربانی واگذار نشود. 

 
 ضوابط میراث جهانی چه می گوید؟ 

مسئولان ارشد استان و شهرستان در هنگامه اي که براي اجراي یک طرح انواع واسطه ها و اعمال نظرها را به کار می گیرند، باید
توجه داشته باشند که بر اساس ضوابط پایگاه هاي جهانی، احداث هرگونه کارخانه و کارگاه هاي آلاینده محیط زیست ممنوع است. در
این باره حتی توسعه هرگونه پوشش گیاهی و اجراي طرح هاي جنگل کاري و تغییر کاربري اراضی کشاورزي از سنتی به صنعتی
ممنوع اعلام شده است. بنابراین تنها راه حل براي ساخت این واحد صنعتی، اجراي آن در خارج از محدوده محوطه هاي درجه یک و

 
درجه دو میراث جهانی چغازنبیل و هفت تپه است.  

اما چرا براي تعرض به محوطه تاریخی قرار منع تعقیب صادر شد؟ در حکم دادستان شهر شاوور آمده است که مالک تعرضی به
«عرصه» بنا نداشته است، یعنی مالک کلنگ به دست نگرفته و به جان زیگورات چغازنبیل نیفتاده است. طبق قوانین جاري کشور
همه دستگاه هاي کشور موظفند قبل از اجراي طرح هاي عمرانی، ضوابط حفاظتی آثار تاریخی و فرهنگی موجود و اجراي طرح را از

 
وزارت میراث فرهنگی استعلام و بر اساس آن اقدام کنند. 

تفاوت «عرصه» و «حریم» در ابلاغیه هاي صادرشده به دستگاه هاي دولتی مشخص و عیان است. پس از ثبت ملی یا جهانی هر اثر،
میراث فرهنگی استان مربوط موظف است عرصه، حریم درجه یک و حریم درجه دو اثر را تعیین و به دستگاه هاي دیگر ابلاغ کند،

 
کما اینکه بیش از 50 سال از ثبت جهانی این اثر باستانی می گذرد و عرصه و حریم هاي آن مشخص و ابلاغ شده اند. 

نکته قابل توجه در مورد این اثر ارزشمند جهانی، این است که زمین هاي حریم درجه یک و درجه دو میراث جهانی چغازنبیل، در
تملک میراث فرهنگی استان خوزستان نیستند، بلکه این زمین ها جزو اراضی ملی هستند؛ همین سبب شده که این اراضی قطعه
قطعه و با کمک وام هاي دریافت شده از صندوق ذخیره ملی یا سایر صندوق ها و به بهانه اشتغال زایی، به بستري براي تخریب هویت

 
و تاریخ و سودجویی عده اي بدل شوند. 

اراضی ملی در نزدیکی چغازنبیل به همه مردم تعلق دارند و قابل واگذاري به غیر نیستند. این مسیر، بستر تمدنی سرزمینی است و هر



شکلی از تعرض به آن، ارزش هاي این تمدن باستانی را تخریب می کند و آنچه باید به نسل بعد منتقل شود را ویران می کند و
چیزي از آن باقی نخواهد گذاشت.



حریم شکنی در چغازنبیل - روزنامه پیام ما

منبع: روزنامه پیام ماشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/08/17

 
اقداماتی براي ساخت کارخانه قند، حوضچه هاي پرورش ماهی و … میراث جهانی خوزستان را تهدید می کند 

 
حریم شکنی در چغازنبیل 

 
حریم درجه یک و درجه دو، تنها زیگورات ایران به بهانه هاي مختلف تسطیح می شود. 

روزنامه نگار:  مجتبی گهستونی | مدتی بود که از ماشین هاي سنگین در حریم اثر جهانی چغازنبیل خبري نبود. اما صدور قرار منع
تعقیب مالک این کارخانه از سوي دادستانی شهر شاوور، این توقف را درهم شکست. حالا مالک کارخانه قند با در دست داشتن حکم
منع تعقیب و بدون گرفتن مجوز از اداره کل میراث فرهنگی استان خوزستان و پایگاه جهانی چغازنبیل، دوباره ماشین هاي سنگین را

 
به محوطه باستانی چغازنبیل روانه کرده است. 

این نخستین بار نیست که صداي «زیگورات» از قلب شهر «دورانتاش» بلند می شود. بهمن سال 1394 بود که در مصاحبه اي خبر از
طرح 600 هکتاري جنگل کاري صنعتی یک شرکت در حریم درجه یک چغازنبیل و هفت تپه دادم. این طرح برخلاف طرح فعلی
براي احداث کارخانه قند، مجوزهاي لازم را داشت. اما صدور مجوز جنگل کاري و تاسیسات جانبی در حریم محور جهانی شوش-
هفت تپه- چغازنبیل بدعت غلطی بود که می توانست صدور مجوزها را براي سایر پروژه ها هموارتر کند. این پیش بینی حالا به
واقعیت می پیوندد. اگر زمانی میراث فرهنگی استان خوزستان با تعرض به حریم درجه یک چغازنبیل موافقت کرده و راي خود را پس
گرفته بود، حالا به بازي راهش نداده اند و به نظر می رسد استعلام و گرفتن مجوز از اداره این داستان، آخرین مرحله اي است که قرار

 
است طی شود؛ آن هم با اعمال فشار. 

براي در امان ماندن نگاه نامحرمان، تمام ضوابط رعایت حریم و عرصه چغازنبیل به همه ارگان هاي شهرستان و استان ابلاغ شده است
اما در سالیان گذشته، عملا از سوي برخی ذي نفعان خواسته هایی تحمیل می شود که با ضوابط جهانی نگهداري از آثار ثبت جهانی
در تعارض است. گاهی در کنار این اصرارها، لابی ها و چراغ سبزهایی از سوي بعضی کارشناسان و مسئولان هم به چشم می خورد.
نتیجه این سلسله قانون شکنی ها، به این ختم می شود که میراث فرهنگی در عمل انجام شده قرار بگیرد و اگر موافقت نکند، تخریب

 
ها در روزهاي تعطیل و با درنظر گرفتن این اصل صورت بگیرد که «تا میراث متوجه شود و اقدامی کند، ما کار خود را کرده ایم.» 

 
 آمایش سرزمین چه می گوید؟ 

طرحی چون ساخت کارخانه قند در حریم درجه یک چغازنبیل، خلاف توسعه پایدار است، زیرا اگر توسعه بر مبناي سند آمایش
سرزمین شکل بگیرد، این محوطه باستانی با دیگر محورهاي پیرامونش بهترین مسیر براي شکل گیري گردشگري و تقویت جنبه هاي

 
مختلف آن خواهد بود. 

بی شک واحدهاي صنعتی غیرفعال در شوش فراوان است. کارخانه قند می تواند به شهرك هاي صنعتی اطراف منتقل شود. اولویت



این منطقه گردشگري و حفظ آثار تاریخی آن است. ایجاد جنگل مصنوعی، کارخانه، پرورش ماهی با احداث حوضچه، سازه هاي
صنعتی، هیچ کدام از اینها اولویت این منطقه نیستند. آنچه که اهمیت دارد و آمایش سرزمینی هم تاکید می کند، این است که حفظ
منظر رودخانه دز و زیگورات چغازنبیل، حفاظت از جنگل ملی دز، توسعه اقامتگاه هاي بوم گردي، احیاي صنایع دستی و به طور کلی

 
توجه به گردشگري اجتماع محور با تاکید بر الزامات میراث فرهنگی و محیط زیستی اولویت دارد.  

 
زیگورات از کمبودهایش می گوید 

یکی از عواملی که به تشدید دست درازي ها به عرصه حریم این اثر ثبت تاریخی کمک می کند، نبود یگان حفاظت است. میراث
عظیم چغازنبیل صرفا با حضور چند نگهبان حراست می شود، درصورتی که حفاظت از چنین اثر عظیم و گسترده اي، نیازمند حضور
یگان حفاظت است؛ یگانی که خود ضابط قضایی باشد و رده حفاظتی داشته باشد. متاسفانه میراث فرهنگی این اهرم بازدارنده را
ندارد، افراد مختلفی فشار می آورند و پیروز می شوند، اما بخش بازرسی و حقوقی وزارت میراث فرهنگی در عمل توان مقابله با آنها را

 
ندارد. 

سرنوشت چغازنبیل حالا به احداث کارخانه اي گره خورده است که از یک سو نوید اشتغال زایی و توسعه را می دهد و از سوي دیگر
شرایط را براي تعرض به محوطه اي فراهم می کند که بیش از سه هزار سال زیر خاك خفته و آسوده و از گزند زمان در امان بود.
حالا که عملیات احداث کارخانه و تسطیح اراضی، بدون دریافت مجوز آغاز شده است، عظیم ترین باقیمانده تمدن ایلامی ها در ایران
به دست «آشوربانی پال» دیگري به مرور تخریب می شود و از یاد خواهد رفت؛ خواب زیگورات ایلامی ها حالا بیش از هر روزي آشفته

 
تر است. 

در حالی که قسمت هایی از اراضی ملی واقع در حریم درجه یک و دو میراث جهانی چغازنبیل در سال 1397 بدون گرفتن استعلام از
وزارت میراث واگذار و تسطیح شده، در صورت صدور مجوز ساخت «کارخانه قند فانی گستر» در مساحتی بالغ بر 320 هکتار،

 
نهادهاي مسئول و اصرارکننده براي انجام این پروژه در مکانی خاص باید پاسخگوي اقدام خود باشند. 

بررسی هاي «پیام ما» حکایت از آن دارد که ساخت کارخانه قند فانی گستر در حریم درجه یک و دو میراث جهانی چغازنبیل و بر
روي طاقدیس سردارآباد موفق به دریافت مجوز از وزارت صنعت، معدن و تجارت شده است. با اینکه گرفتن این مجوز به معنی آغاز
فعالیت براي ساخت و ساز نخواهد بود، بهره بردار به انواع مختلف سعی در بی توجهی به تذکرهاي بسیار پایگاه جهانی چغازنبیل دارد

 
و بیم آن می رود که همچون گذشته در اقدامی جسورانه قسمت هایی از اراضی ملی واقع در حریم جهانی چغازنبیل را تسطیح کند. 

 
 اعمال فشار سیاسیون بر فرهنگیون 

در حالی که پایگاه جهانی چغازنبیل، اداره کل میراث فرهنگی خوزستان و یگان حفاظت شوش وظیفه دارند مانع تعرض و تخریب
حریم و عرصه محوطه هاي باستانی شوند، اما شنیده ها حکایت از آن دارد که فشارها و اعمال نظرها بر دستگاهاي حافظ میراث
فرهنگی براي ساخت این کارخانه همچنان پابرجاست. این فشارها نیز در حالی است که بر اساس قانون ساخت کارخانه در حریم

 
درجه یک و دو محوطه هاي باستانی ممنوع است. 

چگونه است که ارگان هاي دولتی براي حفاظت از بستر تاریخی طبیعی منطقه که در محدوده طاقدیس سردارآباد قرار دارد، واگذاري
را به طور دائمی ممنوع کرده اند، اما زمین مورد نیاز براي ساخت یک واحد صنعتی واگذار می شود؟ آن هم در شرایطی که هرگونه
فعالیت از جمله تسطیح، خاك برداري، خاك ریزي، احداث سازه، کانال کشی و… که موجب تغییر شکل در توپوگرافی تپه هاي



 
تاریخی و عوارض طبیعی شود ممنوع است. 

بر اساس بخشنامه هیات وزیران (مورخ 19/07/1382) براي حفاظت از میراث فرهنگی کشور و پرهیز از تاخیر در اجراي طرح هاي
عمرانی و بروز اختلاف و پیگرد قضایی، مقتضی است تمامی دستگاه هاي اجرایی قبل از آغاز انجام عملیات اجرایی طرح هاي عمرانی،
ضوابط حفاظتی آثار تاریخی و فرهنگی موجود و اجراي طرح را از وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استعلام و بر

 
اساس آن اقدام کنند. 

همچنین تصویب نامه شماره 57840/ت 29690/ه مورخ 04/12/1382 هیات وزیران نیز تمامی وزارتخانه ها، سازمان ها و موسسات
دولتی را موظف کرده پیش از اجراي پروژه هاي بزرگ عمرانی و در مرحله امکان سنجی و مکان یابی نسبت به انجام مطالعات

 
فرهنگی تاریخی در آن خصوص اقدام کنند و در طرح و مکان یابی چنین پروژه هایی نتایج مطالعات انجام شده را رعایت کنند. 

با توجه به اینکه پهناي تاریخی محوطه هاي باستانی بین هفت تپه، چغازنبیل، دهنو و چغامیش که در یک محور قرار دارند گسترده
است شاهد تلاش ذینفعان، شرکتها و کشاورزان براي تعرض گاه و بی گاه به حریم محوطه هاي تاریخی هستیم و تاکنون پرونده هاي
متعددي براي آنها تشکیل و منجر به صدور محکومیت قضایی شده است. حال که حرایم این دو محوطه باستانی، اراضی ملی محسوب

 
می شود، بستر فرهنگی ایلام کهن باید تحت حفاظت قرار گیرد و مثل گوشت قربانی واگذار نشود. 

 
 ضوابط میراث جهانی چه می گوید؟ 

مسئولان ارشد استان و شهرستان در هنگامه اي که براي اجراي یک طرح انواع واسطه ها و اعمال نظرها را به کار می گیرند، باید
توجه داشته باشند که بر اساس ضوابط پایگاه هاي جهانی، احداث هرگونه کارخانه و کارگاه هاي آلاینده محیط زیست ممنوع است. در
این باره حتی توسعه هرگونه پوشش گیاهی و اجراي طرح هاي جنگل کاري و تغییر کاربري اراضی کشاورزي از سنتی به صنعتی
ممنوع اعلام شده است. بنابراین تنها راه حل براي ساخت این واحد صنعتی، اجراي آن در خارج از محدوده محوطه هاي درجه یک و

 
درجه دو میراث جهانی چغازنبیل و هفت تپه است.  

اما چرا براي تعرض به محوطه تاریخی قرار منع تعقیب صادر شد؟ در حکم دادستان شهر شاوور آمده است که مالک تعرضی به
«عرصه» بنا نداشته است، یعنی مالک کلنگ به دست نگرفته و به جان زیگورات چغازنبیل نیفتاده است. طبق قوانین جاري کشور
همه دستگاه هاي کشور موظفند قبل از اجراي طرح هاي عمرانی، ضوابط حفاظتی آثار تاریخی و فرهنگی موجود و اجراي طرح را از

 
وزارت میراث فرهنگی استعلام و بر اساس آن اقدام کنند. 

تفاوت «عرصه» و «حریم» در ابلاغیه هاي صادرشده به دستگاه هاي دولتی مشخص و عیان است. پس از ثبت ملی یا جهانی هر اثر،
میراث فرهنگی استان مربوط موظف است عرصه، حریم درجه یک و حریم درجه دو اثر را تعیین و به دستگاه هاي دیگر ابلاغ کند،

 
کما اینکه بیش از 50 سال از ثبت جهانی این اثر باستانی می گذرد و عرصه و حریم هاي آن مشخص و ابلاغ شده اند. 

نکته قابل توجه در مورد این اثر ارزشمند جهانی، این است که زمین هاي حریم درجه یک و درجه دو میراث جهانی چغازنبیل، در
تملک میراث فرهنگی استان خوزستان نیستند، بلکه این زمین ها جزو اراضی ملی هستند؛ همین سبب شده که این اراضی قطعه
قطعه و با کمک وام هاي دریافت شده از صندوق ذخیره ملی یا سایر صندوق ها و به بهانه اشتغال زایی، به بستري براي تخریب هویت

 
و تاریخ و سودجویی عده اي بدل شوند. 



اراضی ملی در نزدیکی چغازنبیل به همه مردم تعلق دارند و قابل واگذاري به غیر نیستند. این مسیر، بستر تمدنی سرزمینی است و هر
شکلی از تعرض به آن، ارزش هاي این تمدن باستانی را تخریب می کند و آنچه باید به نسل بعد منتقل شود را ویران می کند و

چیزي از آن باقی نخواهد گذاشت.



نرخ بیکاري کانادا تک رقمی ماند

منبع: تابناكشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/08/17

تا پایان ماه اکتبر نرخ بیکاري کانادا به 8.9 درصد رسید.

 
تا پایان ماه اکتبر نرخ بیکاري کانادا به 8.9 درصد رسید. 

به گزارش ایسنا به نقل از رویترز، به دنبال بازگشایی بخش بزرگی از کسب و کارها در نتیجه کاهش سرعت شیوع کرونا، نرخ بیکاري
کانادا در ماه اکتبر با 0.1 درصد کاهش در مقایسه با ماه قبل به 8.9 درصد رسید. این نرخ بیکاري که کمترین نرخ بیکاري پنج ماه
اخیر محسوب می شود پس از آن رقم خورد که در این ماه 83 هزار نفر دیگر شاغل شدند که از این تعداد، 69 هزار شغل تمام وقت و

 
14 هزار شغل پاره وقت بوده است. 

طی این مدت نرخ مشارکت در بازار کار به 65.2 درصد رسیده که 0.2 درصد بیشتر از رقم ثبت شده براي ماه قبل بوده است. هم
چنین نرخ بیکاري جوانان که شمار افراد فاقد شغل 20 تا 24 سال را اندازه می گیرد با 0.1 درصد کاهش نسبت به ماه قبل به 18.8

 
درصد رسیده است. 

متوسط نرخ بیکاري کانادا در بازه زمانی 1966 تا 2019 معادل 7.61 درصد بوده که پایین ترین رقم ثبت شده مربوط به ژوئن 1966

 
با 2.9 درصد و بالاترین رقم ثبت شده مربوط به دسامبر 1982 با 13.1 درصد بوده است. 

در بین مشاغل مختلف، بیشترین اشتغال زایی مربوط به بخش خدمات با 43 هزار مورد بوده است و پس از آن نیز بخش ساخت و ساز
با 19 هزار فرصت شغلی و مراقبت هاي درمانی با 16 هزار فرصت بوده است. به تفکیک استانی نیز در ماه سپتامبر بیشترین اشتغال

 
زایی مربوط به استان اونتاریو بوده است. آلبرتا و بریتیش کلمبیا نیز در رده هاي بعدي قرار دارند. 

به طور متوسط در بازه زمانی 1976 تا 2019، اقتصاد کانادا در هر ماه 18 هزار و 10 فرصت شغلی ایجاد کرده است که بالاترین
اشتغال زایی ماهانه مربوط به اوریل 2019 با 106 هزار و 500 مورد و کمترین اشتغال زایی نیز مربوط به ژانویه 2009 با منفی 124

هزار و 800 فرصت شغلی بوده است.



سیاست اقتصاد را گروگان گرفته است
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تهران- ایرنا- مهدي پازوکی در گفت وگو با روزنامه تجارت اظهار داشت: امروز در ایران اقتصاد در گرو سیاست قرار دارد و
باید سیاست خارجی ما سیاست خارجی توسعه یافته براي تعامل با جهان باشد. چنانچه ارتباط خارجی با جهان بسته شود،

قادر به انجام حرکتی در جهت توسعه کشور نخواهیم بود.

تهران- ایرنا- مهدي پازوکی در گفت وگو با روزنامه تجارت
اظهار داشت: امروز در ایران اقتصاد در گرو سیاست قرار
دارد و باید سیاست خارجی ما سیاست خارجی توسعه
یافته براي تعامل با جهان باشد. چنانچه ارتباط خارجی با
جهان بسته شود، قادر به انجام حرکتی در جهت توسعه

 
کشور نخواهیم بود. 

روزنامه تجارت شنبه 17 آبان در گفت وگو با مهدي
پازوکی استاد دانشگاه علامه طباطبایی جوانب قطع ارتباط
ایران با جامعه جهانی و تاثیر آن بر رشد اقتصادي کشور را
بررسی کرد در گزیده اي از آن می خوانیم: با فراگیرشدن

پدیده جهانی شدن در ابعاد مختلف، به ویژه در بعُد اقتصادي، اقتصاددانان آثار آن را بر متغیرهاي اقتصادي بررسی کرده اند. آمار و

 
اطلاعات دردسترس نشاندهنده این است که طی چند دهه اخیر تورم جهانی کاهش یافته است. 

 
چالش اصلی تجارت خارجی در ایران چیست؟ 

یکی از معضلاتی که امروزه اقتصاد ایران دارد در زمینه تجارت خارجی با جهان است. براي اینکه با دنیا تجارت داشته باشیم سیستم
بانکی باید بتواند با سیستم بانکی دنیا کار مراوده داشته باشد و امروزه به صورت چمدانی یا پول نقد نمی شود تجارت کرد. بنابراین
باید تکلیف خود را مشخص کنیم که آیا می خواهیم با جهان مبادلات تجاري داشته باشیم یا خیر. اگر نخواهیم باید دور ایران دیوار
بکشیم و مثل کره شمالی باشیم. این حق مردم ایران است که با جهان ارتباط داشته باشند چون امروزه در تولید بعضی از کالا ها
برتري نسبی داریم ولی براي پیشرفت به بازار هاي جهانی نیاز است. اگر در بازار هاي داخلی به سمت خود تحریمی برویم، طبعات
منفی براي اقتصاد ایران باقی می ماند و عدم ارتباط با جامعه جهانی باعث کاهش نرخ رشد اقتصادي می شود اگر ارتباط با جهان
نداشته باشیم، این مسئله باعث کاهش نرخ رشد اقتصادي می شود و این یعنی کاهش تولید ملی و کاهش تولید ملی هم یعنی
کوچک شدن اقتصاد و به شدت هم روي اشتغال و هم روي سرمایه گذاري اثر منفی دارد و روي فقر هم اثر مثبت دارد یعنی باعث

 
گسترش فقر خواهد شد. پس ما براي اینکه با جهان تجارت کنیم، درخواست ارتباط با جهان در راستاي منافع ملی خود را داریم. 

براي این باید مقررات بین المللی را در امر تجارت و در امر سیستم بانکی قبول کنیم. یکی از آن مقررات بعد از 11سپتامبر و گسترش
تروریست در جهان از جمله وجود تروریست هایی مثل القاعده و گروه هاي تندرو، بحث مبارزه با پولشویی و تامین مالی تروریست



است یعنی امروز ما یک خود تحریمی را انجام دادیم به علت نپذیرفتن قوانین بین المللی در خصوص سیستم بانکی یاهمان اف اي تی
اف. مسئله این است که شرکاي عمده تجاري ما مثل روسیه،چین و ترکیه خودشان عضو هاي اصلی اف اي تی اف هستند. در حالی
که ما قرار نبوده عضو اصلی باشیم. ما قرار بوده عضو همکار اف اي تی اف باشیم. مثل 177 کشور دیگر جهان. یعنی حتی اگر امریکا
به برجام برگردد و دموکرات ها پیروز شوند، امکان ندارد بانکی با ما تجارت کند. البته مشکل ما فقط اف اي تی اف نیست. مشکل ما

 
به مدیریت و درایت خودمان برمی گردد. 

کشورهایی مثل روسیه و چین که اتفاقا شریک تجاري ما هستند، اعضاي اصلی اف اي تی اف هستند. خود رئیس بانک مرکزي در
مجلس اعلام کرد که بانک مرکزي روسیه ادامه همکاري تجاري را مشروط بر پذیرفتن اف اي تی اف کرده است. مثل اسرائیل، تندرو
ها به رهبري ترامپ و عربستان سعودي بسیار علاقه مند به این هستند که ما از جامعه جهانی منزوي شویم. پس ما باید دست از خود
تحریمی برداریم، به فکر منافع ملی باشیم و بدانیم که با سیستم سنتی تجارت چمدانی، امکان رشد اقتصادي و بهبود وضع معیشتی
مردم و امکان پیشرفت اقتصادي کشور تقریبا نزدیک به صفر است. دشمن هم همین را می خوهد. بنابراین ما نباید به سمت انزوا

 
برویم. پس تعامل با جامعه جهانی به نفع ماست. ما باید سعی بکنیم بخردانه با جهان ارتباط داشته باشیم. 

 
مهمترین تبعات قطع شدن زنجیره جهانی با اقتصاد کشور چیست؟ 

اگر می خوهیم ایران در منطقه موفق باشد باید از علم کارشناسان مرتبط استفاده کنیم و درایت و مدیریت کافی را داشته باشیم و در

 
راه منافع ملی قدم بگذاریم. ما الان در منطقه نه تنها از نظر اقتصادي و سیاسی اول نشدیم بلکه روز به روز به عقب برمی گردیم. 

 
مزیت پیوستن به FATF چیست؟ 

FATF نهاد اقتصادي بین المللی است که به دنبال دستیابی به تبادلات مالی با ریسک فساد پایین تر است. این به آن معنا نیست که
کشورهایی که در لیست سیاه این سازمان قرار ندارند، با مشکلاتی نظیر پولشویی روبه رو نیستند، اما نحوه کار این کشورها از سوي
این نهاد رصد می شود. اف اي تی اف در زمانی که ایران را از لیست سیاه خود بعد از امضاي توافق هسته اي بیرون آورد، درخواست
کرد تا کشورمان به عضویت کنوانسیون مبارزه با جرایم سازمان یافته فراملی یا همان پالرمو در بیاید. خواسته دیگر این نهاد این بود
که ایران به کنوانسیون مقابله با تامین مالی تروریسم یا CFT هم بپیوندد. در داخل ایران، توافق بر سر پذیرش این دو شرط انجام

 
نشد و سر آخر بعد از بحث و جدل هاي فراوان فرصت براي ایران به پایان رسید. 

 
مهمترین چالش هایی که ورود به لیست سیاه FATF براي اقتصاد ایران به وجود آورد چیست؟ 

در خصوص FATF، یک سؤال اساسی وجود دارد و آن هم تردید در قصد انجام مبادلات تجاري از سوي ایران با جهان خارج است. به
عبارتی چنانچه این موضوع مدنظر نیست و تصمیم گرفتند تا دور کشور دیوار بکشند، طبیعی است که نیاز پیوستن به FATF هم
احساس نمی شود، اما اگر اساس برنامه ریزي ها بر این اصل استوار شده باشد که ابتدا با کشورهاي منطقه و سپس جهان بین الملل
رابطه اقتصادي برقرار شود باید ضوابط و مقررات مرتبط با آن هم مدنظر قرار گیرد. به عبارتی دیگر لازم است تا سیستم بانکی کشور
ما با سیستم بانکی جهانی مرتبط شوند فرض کنید فردا صبح مشکل ایران با امریکا حل شد و سفارت امریکا در خیابان مفتح کار خود
را آغاز کرد، چنانچه ایران مقررات FATF را نپذیرفته باشد هیچ بانکی در دنیا با سیستم بانکی ما حتی در صورت دوستی با آمریکا

 
کار نخواهد کرد و نتیجه چنین تصمیمی عدم مراوده اقتصادي با جهان بین الملل است. 

 
چقدر پذیرش FATF بر کمتر شدن مشکلات تحریم تاثیر گذار است؟ 



ایران در حال حاضر شرایط تحریم را یدك می کشد و به هر جهت آمریکا بزرگترین قدرت اقتصادي جهان به حساب می آید و تحریم
هاي ظالمانه را تحمیل کرده است، با تمام اینها در چنین شرایطی چنانچه FATF را می پذیرفتیم، به معناي ارسال سیگنال مثبت به
جامعه جهانی بود که ایران مایل به همکاري با دیگر کشورها است، بنابراین شرایط بابت مقابله با تحریم ها متفاوت می شد. سال
1989 در پاریس به خاطر مبارزه با تأمین مالی تروریسم و مبارزه با پولشویی نهاد FATF تأسیس شد و نکته جالب در این بخش آن
است که انتظار می رفت کشور ما که یکی از قربانیان تروریسم محسوب می شود، از آن استقبال شایانی به عمل آورد که چنین نشد
FATF در واقع به فیفا در فوتبال شباهت دارد، به این معنا که در صورت عدم رعایت مقررات فیفا در فوتبال، هیچ تیمی حاضر نیست

 
با تیم ملی کشوري که قوانین را مراعات نمی کند به رقابت بپردازد. 

اکنون کاهش ارزش پول ملی که پس از این تصمیم شدت گرفته است از اثرات این اندیشه است که نسبت به آن بی توجه هستند. در
صورتی که مجمع تشخیص مصلحت FATF را می پذیرفت به نفع اقتصاد ایران تمام می شد، نشانه آن هم این است که اکنون امریکا،
اسرائیل و عربستان سعودي به عنوان رهبر کشورهاي مرتجع خاورمیانه از این تصمیم کشورمان به شدت خوشحال شدند، باید در نظر
داشت که در جهان امروز، دشمن یا دوست دائمی وجود ندارد، تنها منافع ملی، دائمی است، این مسئله مهمی به شمار می آید که در
تصمیم گیري هاي مهم مورد توجه قرار نمی گیرد. تمام این موارد در نهایت به ضرر طبقات ضعیف تمام خواهد شد. اعضاي اصلی
FATF از 37 کشور و دو اتحادیه تشکیل شده است، ولی 189 کشور، عضو همکار آن محسوب می شوند و اکنون که ایران با پیوستن
به این نهاد مخالفت ورزیده، به عنوان کشورهاي غیر همکار به معناي "لیست سیاه" محسوب می شود که تنها ایران و کره شمالی

 
عضو آن به حساب می آیند. 

 
مشکلات اقتصادي ایران تا چه اندازه به مدیریت اقتصادي باز می گردد؟ 

امروز در ایران اقتصاد در گرو سیاست قرار دارد و باید سیاست خارجی ما سیاست خارجی توسعه یافته براي تعامل با جهان باشد.
چنانچه ارتباط خارجی با جهان بسته شود، قادر به انجام حرکتی در جهت توسعه کشور نخواهیم بود. یک اقتصاد محدود در یک

 
جامعه محدود، قطعا تولیدات خود را به بازارهاي منطقه اي نخواهد رساند. 

تجربه نشان داده هر زمان پاي میز مذاکره حاضر شدیم، نتیجه مثبتی از آن دریافت کردیم و منافع ملی ملت ایران تامین شده است.
نمونه آن هم قطعنامه 598 و یا قضیه سفارت امریکا در تهران است، اما هر اندازه تنش ها را بیشتر کرده ایم اقتصاد ایران ضرر کرده
است. باید سیاست خصوصی سازي در این جهت باشد که به کوچک شدن دولت ختم شود، اما این امر به معناي آن نیست که اموال و
دارایی هاي کشور تاراج شود، بلکه باید بر اساس برنامه و روي حساب و کتاب این کار صورت گیرد، در این راستا واگذاري سهام
شرکت هاي دولتی در بورس اقدام خوبی است که امروز انجام می شود و از طریق این کار مولدسازي دارایی هاي دولت صورت می
پذیرد، این کار باعث می شود که دولت بتواند کسري بودجه خود را به وجود آمده جبران کند و از این طریق نیز سهام شرکت هاي

 
دولتی در بورس عرضه می شود. 

 
برچسب ها 

 
 FATF لیست سیاه -

 
- کره شمالی 

 
- ایالات متحده آمریکا 

 
- ایران 

- بانک مرکزي





آخرین برگ برنده ترامپ در انتخابات چیست؟
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حزب جمهوري خواه ژنرال هاي هفت ستاره اي دارد که چندان روي خوشی به ترامپ نشان نمی دهند. ترامپ همانند
قهرمان فیلم ''پاگنده'' به تنهایی در مسیر انتخابات آمریکا حضور پیدا کرده است. شاید بتوان گفت ترامپ به تنهایی در برابر

همه ایستاده است اما او یک راه قانونی هم دارد..

به گزارش سایت دیده بان ایران؛ مهدي مطهرنیا کارشناس
روابط بین الملل در یادداشتی نوشت؛ آنچه که در ایالات
متحده آمریکا می گذرد نشان دهنده ورود این کشور به
ورود عصر جدید از دموکراسی است که زایش تاریخی

 
بزرگی را پشت سر می گذارد. 

این زایش بزرگ تاریخی مانند بسیاري از نقطه عطف هاي
گوناگون تاریخ همه ملت هاي جهان حاوي دردهاي ناشی از این زایمان است و بالطبع انواع گوناگون نقد را به رفتارهاي کنش گران
سیاسی، کنش ورزان و کنش وران به دنبال دارد. ایالات متحده آمریکا در آستانه ورود به انقلاب صنعتی پنجم و اثرات ناشی از آن در
عرصه هاي گوناگون حیات مردم آمریکا است. اثراتی که کشورهاي جهان و نظام بین الملل نیز شاهد آن خواهند بود. در عرصه داخلی،
با وجود دائرالتمعارفی از آدمیان در 50 ایالت این کشور، شکل گرفتن دولت فدرال و تکیه بر اکثریت دموکراتیک، آمریکا به دنبال
ایجاد یک جامعه آزاد است. هم اکنون با توجه به روندهاي موجود این کشور در پی بازآفرینی اصول در جهت اشاعه بیشتر امر

 
دموکراتیک در فضاي سیاسی است و این امر تا حدود زیادي با چالش هاي فراوانی روبرو شده است. 

در عصر دانایی ملت ها مشخص است که برترین دموکراسی جهان یعنی دموکراسی ایالات متحده آمریکا داراي چالش هاي جدي در
عرصه گذار قدرت و در مراحل گوناگون تاریخی است. با تضمین هاي بسیار بالا و در مسیر دموکراسی، بالغ بر 230 سال است که
آمریکا با انتخاب 45 رئیس جمهور به عنوان برترین قدرت تاریخی در نظام بین الملل مطرح شده است؛ اما هم اکنون باید در باب
جابجایی قدرت تضمین هاي بیشتري براي جهت گیري اصول سه گانه در مسیر دموکراتیک داشته باشد. حزب دموکرات و جمهوري
خواه پیر شده اند؛ یا باید خویشتنداري کنند و خانه تکانی شدیدي را در درون خود انجام دهند و عرصه را براي نسل جدید با افکار
پیشرویانه تر باز نمایند یا اینکه باید در درون خود دچار تضارب هاي قطبی شده در جامعه فعلی شوند. آنچه که هم اکنون پس از
سال 2016 کاملا مشخص است این است که چه در حزب دموکرات و چه در حزب جمهوري خواه مقاومت هاي درونی شکل گرفته

 
است و ژنرال هاي 7 ستاره جمهوري خواه و دموکرات نمی خواهند عرصه را براي جوانان باز کنند. 

به همین دلیل است که بین دو نفر از مسن ترین نامزدهاي دو حزب رقابتی در می گیرد که هر دو به نوعی انگشت در چشم
دموکراسی آمریکا فرو می کنند. امکان تخلف و تقلب را می توان در دموکراسی ها پذیرفته شده دانست اما اخلاق و انسان دموکراتیک
اجازه آن را ندارد که خارج از قوانین و مقررات زمینه هاي برد قدرت را در مسیر ماکیاولیستی آن فراهم کند. بنابراین نوع اخلاقیات
کنش گران در این زمینه اهمیت پیدا می کند؛ بدین ترتیب است که بسیاري اخلاق غیرفاخر و رفتار غیرپرستیژدار ترامپ را عامل
مخالفت با او و همچنین رأي منفی او می دانند و در مسیر مقاومت در برابر ریاست جمهوري مجدد او در 4 سال دوم قرار گرفتند.



عده دیگر نقدهاي دموکرات ها را خالی از نگاه دقیق و منصفانه به رفتار ترامپ در عرصه اقتصاد، کارآفرینی و تجدید قدرت آمریکا قبل

 
از بحران کرونا را مورد توجه قرار دادند و در برابر حزب دموکرات رأي خود را به نفع ترامپ به صندوق ها ریختند. 

وضعیت فعلی حاصل رقابت بین حزب از هم پاشیده جمهوري خواه و ورود ترامپ به صحنه قدرت از سال 2016 و یا تلاش حزب
دموکرات براي ایجاد فضاي ضدترامپ در آمریکا بین حامیان و مخالفان او نیست. بسیاري از دموکرات ها به ترامپ رأي داده اند و در
مقابل بسیاري از جمهوري خواهان به بایدن رأي داده اند. چنین جامعه اي که دو قطبی شده در مسیري حرکت خواهد کرد که اگر
دموکرات ها و جمهوري خواهان به درون خود بازنگشته و فرآیندهاي درون حزبی خود را ترمیم نکنند در آینده با چالش هاي جدي

 
روبرو خواهند شد. 

دموکراسی آمریکایی بر اساس اصولی که بنیانگذاران آن از جمله جورج واشنگتن، جفرسون و آدامز به آن شکل بخشیده اند، زمینه
هاي ایجاد دیکتاتوري را تا سرحد امکان بسته است. از همین رو است که رئیس جمهوري قدرتمندي مانند ترامپ نمی تواند بدون

 
توجه به قوانین و مقررات ناشی از ساختار دموکراتیک به عنوان رئیس جمهور ایالات متحده آمریکا مسیر تاریخ را تغییر دهد. 

ترامپ تنها از راه هاي قانونی می توند ثابت کند که آنچه در انتخابات براي جو بایدن حاصل شده غیرقانونی است؛ در غیر این صورت
باید در 20 ژانویه کاخ سفید را ترك کند. در همین راستا دیوان عالی می تواند بررسی انتخابات را مورد پذیرش قرار دهد و با دستور
دیوان عالی فدرال ایالات متحده آمریکا آرا بازشماري و در صورت تقلب و اثبات آن مانند زمان الگور و بوش رأي به نفع ترامپ صادر

 
کند. در غیر این صورت ترامپ نمی تواند با اتکا به ادعاهاي خود مسیر را تغییر دهد. 

نکته دیگر اینجاست که حزب جمهوري خواه ژنرال هاي هفت ستاره اي دارد که چندان روي خوشی به ترامپ نشان نمی دهند.
ترامپ همانند قهرمان فیلم ""پاگنده"" به تنهایی در مسیر انتخابات آمریکا حضور پیدا کرده است و در مواجهه با هم حزبی هاي خود
همچون نقش صمد انگشت در چشم آنها فرو کرده است. در روند پیگیري دعاوي حقوقی او تنها شاهد حمایت لیندزي گراهام بودیم
که بحث کمک مالی را مطرح کرد. از همین رو در روند برگزاري انتخابات هیچ کدام از چهره هاي مطرح و بزرگ جمهوري خواه از
ترامپ حمایت به عمل نیاوردند. این عدم حمایت در برابر حمایتی که افرادي مانند باراك اوباما، برنی سندرز از جو بایدن کردند،

وضعیت و جایگاه او را به خوبی در حزب جمهوري خواه مشخص می کند.



دولت باید 40 هزار میلیارد تومان براي اجراي همسان سازي به تامین

اجتماعی پرداخت می کرد/ چرا افزایش حقوقِ کارگران بازنشسته «همسان

سازي واقعی» نیست؟!
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براساس آخرین آمارها، بازنشستگان صندوق هاي کشوري و لشگري، روي هم، در بیشترین حالت، 2.5 میلیون نفر هستند؛ اما
بازنشستگان تامین اجتماعی، 3.5 میلیون نفر هستند؛ وقتی دولت براي 2.5 میلیون نفر، 28 هزار میلیارد تومان براي همسان

سازي داده، چ رابراي 3.5 میلیون نفر حداقل 40 هزار میلیارد تومان اعتبار ...

براساس آخرین آمارها، بازنشستگان صندوق هاي کشوري و لشگري، روي هم، در بیشترین حالت، 2.5 میلیون نفر هستند؛ اما
بازنشستگان تامین اجتماعی، 3.5 میلیون نفر هستند؛ وقتی دولت براي 2.5 میلیون نفر، 28 هزار میلیارد تومان براي همسان سازي
داده، چ رابراي 3.5 میلیون نفر حداقل 40 هزار میلیارد تومان اعتبار سالانه ي همسان سازي ندهد؟! یک معادله ساده نشان می دهد

 
که سهم بازنشستگان کارگري از اعتبارات دولتی همسان سازي، باید لااقل 40 هزار میلیارد تومان باشد. 

جی پلاس، حتی اگر کف حقوق بازنشستگان حداقل بگیرِ
صندوق کشوري با 30 سال سابقه بعد از اجراي همسان سازي،
به 3.5 میلیون تومان رسیده باشد، این دریافتی در قیاس با خط
فقر حداقل 7 میلیون و 900 هزار تومانیِ شهریورماه، به هیچ
وجه کافی نیست؛ یک فاصله حداقل 4 میلیون تومانی میان
دریافتی این بازنشستگان و سبد حداقلی هزینه هاي زندگی
وجود دارد؛ یعنی بازنشستگان کشوري که در حال حاضر در
مقایسه با بازنشستگان تامین اجتماعی، دریافتی به مراتب بهتري

 
دارند، بازهم 4 میلیون تومان از هزینه هاي زندگی عقب هستند. 

ایلنا نوشت؛ در بیست و دوم مهرماه، بعد از اجراي همسان سازي حقوق بازنشستگان کشوري و لشگري، مدیرکل امور فنی صندوق
بازنشستگی کشوري، گفت: در تکمیل اجراي طرح همسان سازي، افزایش حقوق بازنشستگان تا 90 درصد میانگین حقوق شاغلین هم

 
گروه، درنظر گرفته شد. 

به گفته شیرمحمدي، کارمندانی که با 30 سال خدمت بازنشسته شده اند و حداقل حقوق آن ها در ابتداي سال دو میلیون و 800

 
هزار تومان بود، در تعیین گروه هاي شغلی حقوقشان حداقل به سه میلیون و 500 هزار تومان رسیده است. 

 
او تاکید کرد: در اجراي همسان سازي، به میانگین 90 درصد حقوق شاغلین توجه شده است، لذا حداقل حقوق هم ترمیم شده است. 

 
چرا تبعیض؟! 



بنابراین، در حال حاضر یک بازنشسته کشوري که سال قبل زیر دو میلیون تومان یا نهایت دو میلیون تومان می گرفته، بعد از
افزایشات مکرر سال جاري، حداقل 3 میلیون و 500 هزار تومان دریافتی ماهانه دارد. گرچه این مبلغ به شدت ناکافی است، اما نوع
سیاستگذاري هاي کلان دولت در اجراي سیاست هاي مزدي، یک اشکال عمده تر دارد: همواره با تمایزگزاري و ایجاد تبعیض میان

 
گروه هاي شغلی با شرایط مشابه، از ادغام عمودي نیروي کار و ایجاد حس همدلی و اتحاد میان آن ها جلوگیري شده است. 

این سیاستِ «مبتنی بر تبعیض» به نظر می رسد هم براي شاغلان و هم براي بازنشستگان به شدت در حال اجرایی شدن است؛ یک
کارگر شاغل به بهانه پیمانکاري بودن در یک محیط مشابه مثلا در یک سکوي نفتی یا در یک پالایشگاه یا حتی در یک نهاد دولتی
مثل مخابرات، سه میلیون و خورده اي حقوق می گیرد اما همتاي رسمی یا قرارداد دائم او، حدود دو برابر یعنی بیش از 5 میلیون
تومان دریافتی ماهانه دارد. در مورد بازنشستگان نیز این تبعیض، در افزایش حقوق و به طور مشخص تر، در اجراي همسان سازي -که
تکلیف صریح برنامه ششم توسعه است- خودش را نشان داده است؛ یک بارنشسته حداقل بگیر کشوري با 30 سال سابقه، حداقل 3
میلیون و 500 هزار تومان دریافتی ماهانه دارد، همین بازنشسته از اولین ماه امسال، یعنی از فرودین ماه، 2 میلیون و 800 هزار تومان
گرفته است؛ در مقابل، یک بازنشسته کارگري با 30 سال سابقه (که به مراتب در دوران اشتغال یعنی در آن 30 سال، کار دشوارتري
به نسبت کارمندان دولت برعهده داشته است) بعد از اجراي همسان سازي در مردادماه، فقط 2 میلیون و 800 هزار تومان دریافتی

 
دارد! 

این تبعیض که در اجراي همسان سازي، خودش را به خوبی نشان داده است، بازنشستگان کارگري که 65 درصد بازنشستگان کشور را
تشکیل می دهند، به شدت ناراضی کرده است؛ این بازنشستگان می گویند: دولت فقط به فکر زیرمجموعه هاي خودش است و

 
کارگران بازنشسته را جزو جمعیت بازنشستگان کشور به حساب نمی آورد. 

 
چرا تخصیص بودجه ها «ناعادلانه» است؟! 

اما شکل گیري این تبعیضِ آشکار، ناشی از نحوه تخصیص بودجه ها توسط دولت است؛ امسال دولت در دو مرحله به صندوق هاي
کشوري و لشگري، 28 هزار میلیارد تومان براي اجراي همسان سازي حقوق بازنشستگان اختصاص داده است و این پول تماماً صرف
اجراي همسان سازي در سال جاري شده است؛ به همین دلیل است که همسان سازي حقوق بازنشستگان کشوري، تقریباً «واقعی»

 
است و دریافتی آن ها برمبناي 90 درصد حقوق شاغلان همتراز، افزایش یافته است. 

ابتداي امسال بود که دولت 10 هزار میلیارد تومان اعتبار براي همسان سازي حقوق بازنشستگان کشوري اختصاص داد و با این کار،
علاوه بر افزایش 15 درصدي حقوق همه شاغلان و بازنشستگان، مبلغ دیگري نیز طبق جداول تعیین شده به حقوق بازنشستگان
اضافه شد. در آغاز شش ماهه دوم سال 99، دومین مرحله متناسب سازي حقوق بازنشستگان کشوري و لشکري با اختصاص 18 هزار
میلیارد تومان اجرایی شد. بر اساس اعلام دولت، بودجه اجراي متناسب سازي حقوق بازنشستگان کشوري و لشکري، از محل واگذاري
سهام هاي دولتی (به ارزش تقریبی و تا سقف 180 هزار میلیارد ریال)، به صندوق بازنشستگی کشوري و سازمان تامین اجتماعی
نیروهاي مسلح تامین می شود. البته چنان چه ارزش قطعی سهام، بیش از ارزش برآورد شده باشد، با پیشنهاد سازمان خصوصی
سازي و تصویب هیئت واگذاري، رساندن حقوق بازنشستگان به 90 درصد میانگین حقوق مشمول کسور بازنشستگی شاغلان هم
طبقه، تعدیلات لازم اعمال خواهد شد. اما در آن سوي ماجرا، صندوق بازنشستگی کشوري و سازمان تأمین اجتماعی مکلف شده اند

 
عدالت در نظام پرداخت و متناسب سازي حقوق بازنشستگان و مستمري بگیران تحت پوشش خود را اجرایی کنند. 

اما در مقابل، دولت در ارتباط با بازنشستگان تامین اجتماعی که تعدادشان به مراتب بیشتر است (حدود 3.5 میلیون نفر)، تا این اندازه



دست و دلباز نبوده است؛ نه تنها بودجه اي جداگانه براي همسان سازي حقوق این بازنشستگان اختصاص نداده اند، بلکه آنچه به
عنوانِ «رد دیون» به این صندوق در تیرماه داده شده، براي اجراي «همسان سازيِ واقعیِ» حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی به
شدت ناکافی است. دولت در ابلاغیه واگذاري 32 هزار میلیارد تومان سهام شرکت ها در تیرماه، تاکید کرده که اینها فقط «رد دیون
دولت» است و سازمان می تواند با این پول همسان سازي را اجرایی کند؛ از قرار نصف این پول، صرف اجراي همسان سازي و افزایش
مزایاي مزدي بازنشستگان شده و به دلیل ناکافی بودن این مبلغ است که همسان سازي، تغییر شکل و محتوا داده و به «متناسب

 
سازي» استحاله یافته است؛ درواقع آنچه براي بازنشستگان کارگري اجرایی شده، همسان سازي واقعی نیست. 

حسن صادقی (رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگري) در این رابطه به ایلنا می گوید: همسان سازي واقعیِ حقوق بازنشستگان
تامین اجتماعی، لااقل 54 هزار میلیارد تومان اعتبار سالانه می خواهد؛ این پول به سازمان داده نشده و درنتیجه، آنچه در مردادماه

 
اجرایی شده، همسان سازي نیست، بلکه متناسب سازي است. 

به گفته او، حدود 14 هزار میلیارد تومان براي متناسب سازي و حدود 3 هزار میلیارد تومان براي افزایش مزایاي مزدي مانند حق

 
مسکن، صرف شده است و 32 هزار میلیارد تومان قرار است اعتبار اجراي متناسب سازي در دو سال باشد، امسال و سال آینده. 

از آنجا که تامین اجتماعی «تقریباً» مطمئن بوده که دولت پول جداگانه اي بابت همسان سازي نمی دهد و شاید همین 32 هزار
میلیارد تومان را سال بعد هم دیگر نپردازد (کما اینکه اراده اي براي پرداختِ بدهی بیش از 310 هزار میلیارد تومانی خود ندارد) ،
فقط نصف این پول را صرف اجراي متناسب سازي در سال جاري کرده است و نیمی دیگر را براي سال بعد، کنار گذاشته است؛ این در
حالیست که اگر دولت قصد تبعیض گذاري میان بازنشستگان را نداشت، حالا که 28 هزار میلیارد تومان به صندوق هاي کشوري و
لشگري، فقط براي اجراي همسان سازي داده، باید به تامین اجتماعی هم 54 هزار میلیارد تومان می داد تا همسان سازي واقعی

 
حقوق بازنشستگان کارگري، به درستی اجرایی می شد. 

 
حکمِ «عدالت» چیست؟ 

براساس آخرین آمارها، بازنشستگان صندوق هاي کشوري و لشگري، رویهم، در بیشترین حالت، 2.5 میلیون نفر هستند؛ اما
بازنشستگان تامین اجتماعی، 3.5 میلیون نفر هستند؛ وقتی دولت براي 2.5 میلیون نفر، 28 هزار میلیارد تومان براي همسان سازي
داده، چرا براي 3.5 میلیون نفر حداقل 40 هزار میلیارد تومان اعتبار سالانه ي همسان سازي ندهد؟! یک معادله تناسب ساده نشان

 
می دهد که سهم بازنشستگان کارگري از اعتبارات دولتی همسان سازي، باید لااقل 40 هزار میلیارد تومان باشد. 

به گفته «محمدي» که یک بازنشسته سخت و زیان آور است، تبعیض موجب می شود که نارضایتی و عصبانیت بازنشستگان بیشتر
شود؛ اگر پول و بودجه واقعاً نیست، باید براي همه نباشد و اگر هست، باید بین همه صندوق هاي بازنشستگی، به تناسب اعضا و

 
عادلانه قسمت شود. 

ایجاد تبعیض میان گروه هاي مشابه و جلوگیري از ادغام عمودي نیروي کار، یکی از اصلی ترین سیاستگذاري هاي تعدیل ساختاري
است؛ نئولیبرالیسم با شاخه شاخه کردن نیروي کار، امکان تشکل یابی متحد و مسنجم را از آن ها می گیرد و هرکس را به شدت
درگیر معاش خود و هم سلکانش می کند؛ این سیاست در مورد بازنشستگان با قوت تمام اجرایی شده است و حالا بازنشستگان
کارگري به خصوص بازنشستگان سخت و زیان آور، به وعده هاي «تجدیدنظر در همسان سازي» در آذرماه دلخوش کرده اند و طی
تماس هاي مکرر و روزانه می پرسند که «آیا واقعاً در آذرماه، در همسان سازي تجدیدنظر می کنند و حقوق ما زیاد می شود؟» غافل

از اینکه دولتی ها که در تخصیص بودجه، عدالت را رعایت نمی کند، چندان در بندِ ترمیم و تجدیدنظر هم نیستند!





71مرکز خدمات پرستاري آماده خدمات رسانی به بیماران در مشهد

منبع: سلامتشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/08/17

مدیر امور پرستاري دانشگاه علوم پزشکی مشهد اظهار کرد:71 مرکز مراقبت پرستاري در مناطق زیر پوشش این دانشگاه آماده

 
خدمت رسانی به بیماران هستند تا به بیماران بدحال و یا بیماران کرونایی بستري در منزل ارائه خدمت کنند. 

به گزارش گروه استان هاي خبرگزاري سلامت به نقل از وبدا،دکتر امیر رضا صالح مقدم ، بااشاره به اینکه مراکز مشاوره و خدمات
پرستاري در منزل براساس قوانین وزارتی جزو مراکز خصوصی به شمار میروند خاطر نشان کرد: به این مراکز از طریق دانشگاه علوم

 
پزشکی مجوز کار به کارشناس پرستاري اهدا می شود تا براساس شرح وظایف و تعرفه ابلاغی ، مراقبت از بیماران را انجام دهد. 

وي با بیان اینکه این مراکز مراقبت پرستاري براي بیماران کرونایی خدمات بهداشتی و درمانی ارائه می کنند تا به خصوص در شرایط
عود بیماري به مراکز درمانی عمومی مراجعه نکنند ، تصریح کرد: خدمات تزریقات، سرم تراپی، پانسمان  و ارائه آموزش هاي مراقبت

 
از خویش در منزل و توسط کارشناسان پرستاري به مردم ارائه می شود. 

مدیر امور پرستاري دانشگاه علوم پزشکی مشهد با اشاره به اینکه به نظر می رسد این روش باعث کاهش بار مراجعین مراکز بهداشتی
و درمانی و هزینه هاي بیماران شود، اظهار کرد: این مراکز به لحاظ کیفیت ارائه خدمت توسط کارشناسان حوزه مدیریت پرستاري

 
دانشگاه مورد ارزشیابی قرار می گیرند تا کیفیت خدمات و تعرفه آنها مطابق قوانین باشد. 

دکتر صالح مقدم با اشاره به اینکه در هر مرکز حدود 5 پرستار به کارگیري می شوند که کمک شایانی به اشتغال زایی کادر پرستاري
می کند، عنوان کرد: مدیریت پرستاري با تماس با بیمارانی که خدمات پرستاري را دریافت کرده اند میزان رضایت بیمار و تعرفه هاي

 
دریافتی را مورد بررسی قرار می دهد. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر 56 مرکز در مشهد و 15 مرکز در شهرستان هاي زیر پوشش در حوزه خدمات پرستاري فعال هستند
گفت: در شرایط کرونایی تقاضاي تاسیس مراکز خدمات پرستاري نسبت به گذشته افزایش یافته است.



دستیابی لوله سازي اهواز به فن آوري تولید ورق هاي سرویس ترش در داخل

کشور مرهون حمایت از رونق تولید است

منبع: دانش نفتشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/08/17

نتیجه خودکفایی و تولید ورق هاي مقاوم به سرویس ترش پس از نقشه راه رهبر معظم انقلاب در سال 1397 (حمایت از
کالاي ایرانی)، حاصل اطمینان و حمایت قاطعانه مقام عالی وزارت نفت و همکاران ایشان در مهندسی و توسعه نفت بوده

است.

نتیجه خودکفایی و تولید ورق هاي مقاوم به سرویس ترش
پس از نقشه راه رهبر معظم انقلاب در سال 1397
(حمایت از کالاي ایرانی)، حاصل اطمینان و حمایت
قاطعانه مقام عالی وزارت نفت و همکاران ایشان در

 
مهندسی و توسعه نفت بوده است. 

آنچه در پی می آید، گفتگو با کامران سیاحی، مدیر کنترل کیفیت و بازرسی فنی شرکت لوله سازي اهواز است که از نظر خوانندگان

 
گرامی می گذرد. 

 
  

 
لطفا خودتان را معرفی نمائید و بفرمائید تاکنون چه سمت ها و سوابقی داشته اید؟ 

با سلام و احترام حضور شما و مطالعه کنندگان مجله دانش نفت، اینجانب کامران سیاحی مدیر کنترل کیفیت و بازرسی فنی شرکت
لوله سازي اهواز (یکی از شرکت هاي غیر بورسی صندوق سرمایه گذاري بازنشستگی کشوري و صندوق بازنشستگی صنعت نفت) می
باشم. سمت هاي سازمانی اینجانب به ترتیب و از زمان آغاز تاکنون عبارتند از: ناظر و بازرس فنی خطوط لوله، سرپرست دپارتمان
هاي آزمایشگاه خوردگی فلزات،آزمایشگاه آنالیز شیمیایی فلزات، آزمایشگاه خواص مکانیکی فلزات و آزمایشگاه پوشش لوله در شرکت
لوله سازي اهواز، معاونت اداره خدمات فنی بازرسی شرکت لوله سازي اهواز، رئیس کل اداره کنترل کیفیت شرکت لوله سازي اهواز،
رئیس اداره مهندسی و اجراي طرح ها در شرکت لوله سازي اهواز، شخص مسئول کمیته حفاطت در برابر اشعه شرکت لوله سازي
اهواز و در نهایت از سال 1397 تاکنون مدیر اداره کنترل کیفیت و بازرسی فنی شرکت لوله سازي اهواز. سوابق اینجانب به صورت
پروژه اي و منقطع از سال 1373 لغایت 1378 در شرکت هاي بازرسی فنی خطوط لوله -وابسته به صنعت نفت و از بهار سال 1379
تااین لحظه به صورت مستمر و گام به گام در حوزه کنترل کیفیت و بازرسی فنی ساخت و پوشش لوله هاي فولادي شرکت لوله

 
سازي اهواز با مجموع بیش از 23 سال سابقه کار مرتبط در زمینه بازرسی فنی و کنترل کیفیت شکل گرفته است. 

 
  



 
اهم فعالیت هاي انجام شده در این طرح را توضیح دهید و بفرمائید از چه ظرفیت هایی استفاده کردید؟ 

پذیرش ریسک مالی قابل توجه مشارکت لوله سازي اهواز در بومی سازي این طرح، بدلیل عدم سابقه قبلی تولید تختال هاي مقاوم به
سرویس ترش در داخل کشور، حضور مستمر و انحصاري حوزه کنترل کیفیت مشارکت لوله سازي اهواز به عنوان اولین و سازنده بیش
از 60 درصد لوله هاي مورد نیاز این طرح در کارگروه تخصصی زنجیره تامین داخل کشور به منظور همفکري کیفی و تسریع در

 
تعیین تکلیف / امکان سنجی تولید ورق هاي مقاوم به سرویس ترش در ایران. 

بسترسازي وحدت رویه بازرسی فنی و برنامه ریزي منسجم کیفی به منظور تولید مرحله به مرحله از طریق پایش الزامات کیفی و
امکان سنجی تولید ورق هاي با 8 ضخامت مختلف مورد نیاز طرح با بهره برداري از توان تولید کنندگان داخل کشور و رویکرد تسریع
در آغاز نمودن تولید لوله هاي مورد نیاز.(تا این لحظه، 6 ضخامت از این طرح بومی سازي و تائیدیه هاي لازم اخذ گردیده است) .
مشارکت انحصاري کنترل کیفیت مشارکت لوله سازي اهواز در جلسات تخصصی به منظور تغییر پارامترهاي تاثیر گذار در ساخت ورق
هاي مقاوم به سرویس ترش، اصلاح روش ها و الزامات کنترل کیفی پروژه. استانداردسازي نحوه ارزیابی آزمایشات خوردگی فلزات بر
اساس نسخ بروز شده استاندارد و جایگزین نمودن روش هاي منسوخ شده با استناد  به صدور سند تخصصی استفسار فنی
(Technical Query) . تعامل هاي کیفی با شرکت فولاد اکسین (سازنده ورق هاي مورد نیاز طرح ) و بهره برداري از ورق هاي
داراي عدم انطباق هاي جزئی در حین تولید (صرفا در بخش ابعادي و مارکینگ)، علیرغم افزایش هزینه ساخت و کاهش راندمان
تولید لوله، صرفا بدلیل حفظ استمرار تولید وهمکاري در ارتقاي مرحله اي کیفیت توسط سازندگان تامین داخل. ایجاد و حفظ گردش
مالی منطقی در طرح و گشایش اسناد اعتباري / LC به صورت مرحله اي با هدف کاهش ریسک و حفظ منافع مالی مشارکت لوله
سازي اهواز. پیگیري انحصاري به منظور شفاف سازي مشخصات فنی پروژه با استانداردهاي ملی / بین المللی صنعت نفت و
استانداردسازي آزمایشات کیفی پروژه در مرحله Mass Productionبا استناد به مبانی تخصصی کنترل کیفی و نتایج آزمایش
هاي مشابه در مرحله تائید فرایند ساخت (MPQT)بر مبناي استاندارد بین المللی ساخت لوله API 5L و استاندارد ملی مرجع
وزارت نفت IPS-M-PI-190 (ذکر شده در اسناد پیمان). لازم بذکر است پس از استانداردسازي این موضوع، سرعت تعیین تکلیف و
ترخیص ورق هاي نورد شده در شرکت فولاد اکسین خوزستان و حفظ استمرار تولید مواد خام مورد نیاز این طرح در مرحله تولید
انبوه به شکل چشمگیري از 45 روز به 10 روز تقلیل پیدا نمود. نکته بسیار حائز اهمیت در ارایه مجوز تولید لوله هاي این طرح با
بهره برداري از تختال هاي تولید داخل، نمونه گیري تصادفی بر مبناي استاندارد توسط نمایندگان محترم کارفرما و بازرسی ثالث و
ارسال به آزمایشگاه هاي همکار مورد تائید در AVL وزارت نفت و همچنین صحه گذاري مجدد توام با مقایسه نتایج در یک آزمایشگاه

 
بین المللی خارج کشور با حضور بازرسی کارفرما در سطح Hold بوده است. 

 
  

 
ارزیابی شما از قابلیت هاي شرکت هاي ایرانی براي فعالیت در صنعت نفت چیست؟ 

همزمان با عملیاتی شدن طرح گوره – جاسک، محدودیت هاي ایجاد شده به واسطه تحریم هاي ظالمانه اخیر با مرکزیت کشور
متخاصم امریکا بویژه در حوزه فولاد (سال2018میلادي ) فرصت مناسبی براي ارزیابی و ارایه محصول توسط شرکت هاي ایرانی تولید
کننده مواد خام در زمینه تولید تختال هاي مقام به سرویس ترش، پوشش هاي صنعتی و پودر فلاکس مقاوم به سرویس ترش فراهم
گردید. خوشبختانه، تعامل ایجاد شده مابین کمیته فنی شرکت لوله سازي اهواز با واحد تحقیق وتوسعه تولید کنندگان داخلی
بالاخص یکی از شرکت هاي مطرح در زمینه تولید پوشش هاي صنعتی به گونه اي بود که در حال حاضر با اطمینان خاطر اعلام می
کنیم کیفیت پوشش لایه اول و دوم لوله هاي پوششی مورد استفاده در طرح گوه – جاسک در انطباق کامل با استانداردهاي بین
المللی CSA، ISO و سایر استانداردهاي مرجع موردتائید وزارت نفت می باشد. تختال هاي مورد استفاده در این طرح نیز تا این



لحظه بر اساس الزامات Material Selection در استاندارد بین المللی NACE و مقایسه نتایج ارایه شده با استانداردهاي مرتبط
هم سطح سرویس هاي مقاوم به متوسط-ترش (MILD SOUR SERVICE) و داراي کیفیت قابل دفاع و همسان با مشخصات
فنی ارایه شده طرح در اسناد فنی پیمان می باشد. با استقبال و پیگیري هاي واحد R&D شرکت فولاد مبارکه اصفهان امیدوار
هستیم در آینده اي نزدیک شاهد ارتقاي کیفیت تختال هاي تولید شده این شرکت در سطح Sever Sour Service نیز باشیم.
در صورتی که کارفرمایان عمده وزارت نفت (مهندسی توسعه نفت، مهندسی و توسعه گاز) مکلف به بهره برداري از محصولات /
خدمات تولیدکنندگان ایرانی موجود AVL در طرح هاي مصوب شده گردند و وزارتخانه هاي مرتبط مانند وزارت صمت حمایت هاي
لازم از تولید کنندگان داخلی را گسترش داده و موانع و بروکراسی هاي اداري را نیز به حداقل ممکن برسانند، همواره شاهد حفظ
چرخه تعاملی تولید کنندگان داخل کشور، ارتقاي ظرفیت قابل توجیه بوسیله شرکت هاي تولیدي، ارتقاي کیفیت محصول، اشتغال
زایی و ذخیره ارزي خواهیم بود. یادآوري می شود، شرکت هایی که پس از طی طریق هاي اداري - عملیاتی صعب الوصول و ممیزي
هاي بعمل آمده توسط کمیته ارزیابی صلاحیت وزارت نفت با موفقیت وارد AVL شده اند، استاندارد سازي لازم در خصوص صلاحیت
AVL ایشان به عمل آمده است. بنابراین توجیهی براي جایگزینی شرکت هاي خارجی با شرکت هاي داراي تولید مشابه و مورد تائید

 
در صنعت نفت ایران و امتناع از بهره برداري خدمات شرکت ها و تولید کنندگان ایرانی وجود ندارد. 

 
  

 
عملکرد شرکت متن را در اجراي این پروژه ملی و استراتژیک  چگونه ارزیابی می کنید؟ 

رکن اصلی در بستر سازي اجراي این پروژه با استفاده از زنجیره تامین تولید کنندگان داخل کشور، کارفرماي طرح (شرکت مهندسی
و توسعه نفت) و بویژه حوزه بازرسی فنی ستاد متن بوده است. حوزه اجراي طرح نیز با حضور شبانه روزي، قبول مسئولیت، همراهی
در جلسات تخصصی و همفکري هاي اجرایی تعامل هاي لازم را در پیشبرد این طرح به صورت مستمر ارایه نموده اند که جاي تقدیر
دارد. بر هیچ کدام از تولید کنندگان زنجیره تامین داخل کشور پوشیده نیست، نتیجه خودکفایی و تولید ورق هاي مقاوم به سرویس
ترش پس از نقشه راه رهبر معظم انقلاب در سال 1397(حمایت از کالاي ایرانی)، حاصل اطمینان و حمایت قاطعانه مقام عالی وزارت

 
نفت و همکاران ایشان در مهندسی و توسعه نفت بوده است. 

 
  

 
از دستاوردهاي خاص یا تجارب ارزنده حرفه اي خود در طول سال هاي اخیر بویژه طرح گوره – جاسک بیان کنید؟ 

طی سالیان گذشته به منظور ساخت لوله هاي مورد نیاز کارفرما حسب تعهدات قراردادي شرکت لوله سازي اهواز، مکررا با تحریم
هاي حوزه فولاد و محدودیت هاي تامین مواد خام مواجه بوده ایم ولی دستاورد موانع و تحریم هاي پیش رو همواره دستاوردهاي

 
مثبتی براي این شرکت و کشور مقتدرمان ایران داشته است: 

-بومی سازي ورق هاي مقاوم به سرویس ترش براي نخستین بار در داخل کشور پس از حدود نیم قرن پیدایش و فناوري تولید این

 
محصول در جهان همزمان با اجراي این طرح ملی و غرور آمیز. 

-ورود به وندورلیست تخصصی و لیست بلند شرکت ملی گازدرحوزه پوشش نوینFBE  براي نخستین بار همزمان با اجراي طرح در

 
شرکت لوله سازي اهواز . 



-اخذ مجوز کیفی و اولین تجربه اجرایی"بارگیري برخط" با حجم گستردهی روزانه حدود2 کیلومترتاسقف500کیلومتر براي نخستین

 
بار با هدف حفظ کیفیت محصول و حذف صدمات ناشی از نقل و انتقال هاي موقت در بخش تحویل لوله هاي موردنیازطرح. 

 
  

 
در راستاي اجرایی شدن سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در سال جهش تولید شما چه اقداماتی انجام داده اید؟ 

 
-صرفه جویی ارزي بیش از 162 میلیون یورو در مقابله با تحریم هاي حوزه فولاد (رونق تولید،حمایت از کالاي ایرانی و جهش تولید) 

-بیش از 150 میلیون یورو بواسطه تامین ورق هاي سرویس ترش مورد نیاز از تولید کنندگان داخل کشور در شرایط تحریم فعلی و

 
حفظ دخایر ارزي کشور. 

 
-بیش از 10 میلیون یورو بواسطه تامین مواد خام پوشش پودري از تولید کنندگان داخل کشور. 

 
-حدود 2 میلیون یورو بواسطه تامین مواد مصرفی جوش (پودر فلاکس) لوله هاي مورد نیازطرح از تولید کنندگان داخل کشور . 

لازم بذکر است در صورتی که سهم باقیمانده دو لوله ساز دیگر ( 50 درصد باقیمانده) نیز مورد نظر قرار گیرد، بیش از 288 میلیون

 
یورو ارز مورد نیاز به منظور خرید کل ورق هاي مورد نیاز این پروژه خواهد بود. 

-صرفه جویی ارزي بیش از 1.2 میلیون یورو در بخش مهندسی معکوس،توسعه زیر ساخت کارخانه پوشش لوله و تولید انبوه پوشش
با عنوان تخصصی FEB براي نخستین بار با هدف مقابله با تحریم هاي عدم تامین تجهیزات انحصاري از شرکت هاي داراي تکنولوژي

 
اوپایی. 

 
  

 
و کلام کلام پایانی؟ 

همزمان با پایان تولید و پوشش لوله هاي بخش مشارکتی این طرح، ضمن تشکر از حمایت جهادي مدیریت عامل و هیئت مدیره
محترم لوله سازي اهواز، همکاري هاي لجستیک و شبانه روزي مشارکت لوله سازي اهواز و تعامل سایر حوزه هاي درگیر این شرکت

 
در حوزه هاي تولید، بازرگانی و...، به نمایندگی از همکاران زحمت کش حوزه کنترل کیفیت شرکت لوله سازي اهواز اعلام می نمایم: 

اگر در حال حاضر به فن آوري تولید ورق هاي سرویس ترش در داخل کشور دست یافته ایم به پشتوانه دفاع غرورآمیز و متبرك این

 
فرموده مقام معظم رهبري است: 

 
کار و راهبرد اساسی «مصون سازي اقتصاد از آسیب تحریم ها از طریق تقویت و رونق تولید داخلی» است 

و بنده پشت این قضیه ایستاده ام و از مسیر پیشرفت حقیقی کشور کاملا دفاع می کنم.



کنایه میرسلیم به قالیباف/ احتمال ظهور یک پوپولیست در 1400 بیشتر است

منبع: خبر فوريشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/08/17

نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی می گوید: سرمنشأ فرآیندهاي فسادآفرین در انحرافاتی است که در شهرداري تهران
از 25 سال پیش شروع شد سپس به نقطه اوج خود رسید و کل کشور را آلوده کرد.

 نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی می گوید:
سرمنشأ فرآیندهاي فسادآفرین در انحرافاتی است که در شهرداري تهران از 25 سال پیش شروع شد سپس به نقطه اوج خود رسید و

 
کل کشور را آلوده کرد. 

گفت وگو با سیدمصطفی میرسلیم، سیاستمدارِ عضو حزب موتلفه اسلامی و نماینده تهران در مجلس درباره ظهور و بروز تفکرات
پوپولیستی در کشور آغاز شد، او نیز همچون بسیاري دیگر از سیاستمداران کشور پیش بینی می کند که در شرایط فعلی احتمال
ظهورِ یک پوپولیست در انتخابات 1400 بیشتر است و معتقد است عوام زدگیِ رئیس جمهوري از عوام زدگی چند نماینده مجلس

 
خسارت بارتر خواهد بود. 

با این حال میرسلیم بر رواج«پوپولیسمِ پارلمانی» درمجلس یازدهم هم صحه می گذارد و می گوید: «برخی نمایندگان مجلس به
دنبالِ خودنمایی براي اظهار وجود و حفظ محبوبیت نزد مردمِ رأي دهنده درحوزه انتخابیه خود هستند که با ایراد نطق هاي آتشین،
سفرهاي متعدد با نیت اثبات حضور خود و ارائه طرح ها و پیشنهادهایی که 90 درصد آنها مقبولیت راي آوري ندارند دنبال می شود.»

میرسلیم در این گفتگو همچون زمان هاي دیگر سخنانش را با بیان ادعاها و نقدهایی علیه محمدباقر قالیباف ادامه می دهد؛ سرمنشأ
فرآیندهاي فسادآفرین کشور را در انحرافاتی می داند که از 25 سال پیش در شهرداري تهران شروع شد سپس به نقطه اوج خود
رسید و کل کشور را آلوده کرد و از سوي دیگر با انتقاد از ریاست مجلس تاکید می کند که تقلیل دادن مجلس به هیئت رئیسه و

 
تقلیل دادن هیئت رئیسه به رئیس مجلس فاجعه آفرین است. 

نماینده تهران در عین حال دلیل بروز تندروي در مجلس یازدهم را هم مدیریت پارلمان می داند و معتقد است مدیریت مجلس از
راهبرد خاصی تبعیت نمی کند و تا حدودي متأثر از التهاب هاي اجتماعی است که نهایتا این شرایط را در مجموعه مجلس رقم زده

 
که منجر به تذکر رهبري به آنها شده است. 

 
مشروح گفت وگو با سیدمصطفی میرسلیم را در ادامه بخوانید؛ 



آقاي میرسلیم! پوپولیسم تبدیل به یک معضل در سیاست ایران شده است، اگر قبل تر در ایام انتخابات رفتارهاي پوپولیستی را شاهد
بودیم، چندسالیست که در بطن تحرکات سیاسیون اجرایی و قانونگذاران رفتارهایی از این قسم را شاهدیم. اخیرا هم نگرانی از باب
رواج «پوپولیسم پارلمانی» مطرح می شود. به عنوان سیاستمداري که امروز در مجلس حضور دارید، این خطر را چقدر حس می کنید

 
و راهکارتان براي دور شدن مجلس از این نوع رفتارها چیست؟ 

در تمام نظام هاي حکومتی که بشر تاکنون تجربه کرده نقاط ضعف وجود دارد و در مجموع نقاط ضعف نظام مردم سالاري از همه
کمتر است، اما به هر حال نقاط ضعف وجود دارد؛ از جمله نقاط ضعف مردم سالاري وابسته بودن سرنوشت دولتمردان (به مفهوم عام
کلمه که شامل سه قوه می شود)، به آراء مردم است، یعنی اگر سیاستمداران بخواهند انتخاب شوند و در سمت خود باقی بمانند یا
ارتقاء یابند، باید ببینند کدام اظهار نظر و تصمیم شان به مذاق مردم یا رأي دهندگان به آنها مطلوب و جذّاب است، همان را برگزینند

 
والا خطر طرد شدن و از چشم مردم افتادن آنها را تهدید می کند. این صفت را عوام زدگی می نامند. 

 
عوام زدگی رئیس جمهوري از عوام زدگی چند نماینده مجلس خسارت بارتر است 

اما فراموش نکنیم که مردم سالاري مانند هر سکه دو رو دارد: یک روي آن انعکاس دادن مطالبات مردم به مجلس براي جستجوي راه
پاسخگویی مناسب به آن مطالبات است و روي دیگر آن منعکس کردن مسائل کشور؛ اما در کل آگاه کردن مردم از نیازهاي کشور
است و موضوع اولویت اقداماتی که باید با ترتیبی منطقی انجام گیرد تا خیرآن نصیب همگان شود.این موضوع درباره رئیس جمهوري

 
هم مصداق پیدا می کند و البته عوام زدگی رئیس جمهوري از عوام زدگی چند نماینده مجلس بمراتب خسارت بارتر است. 

 
90 درصد طرح هاي نمایندگان مقبولیت راي آوري ندارند 

جنبه دیگر این عوام زدگی که آن نیز به ضرورت جلب توجه رأي دهندگان برمی گردد، خودنمایی براي اظهار وجود و حفظ محبوبیت
نزد مردم رأي دهنده در حوزه انتخابیه است. این خودنمایی به چند شکل ظاهر می شود:1) ایراد نطق هاي آتشین در جلسه علنی با
توجه به انعکاس آن بویژه از طریق رسانه ملی؛ 2) سفرهاي متعدد و برنامه ریزي شده با نیت اثبات حضور خود در صحنه و انعکاس
دادن نوعی تحرك خدمتگزارانه در اذهان عمومی؛ 3) ارائه پیشنهادهاي گوناگون براي طرح ها و لوایح با استفاده از امکانی که قانون
آیین نامه داخلی در اختیار او قرارداده است که به تجربه ثابت شده که اغلب این پیشنهادها (در حدود 90 درصد آنها) مقبولیت لازم

 
را براي رأي آوري ندارد و فقط وقت نمایدگان در جلسات مجلس ضایع می شود. 

 
مجلس نباید صحنه تاخت و تازِ خودنمایی نمایندگان شود 

بعضی از نمایندگان مجلس در این زمینه حرفه اي می شوند و اگر یک روز در جلسه علنی مناسبتی براي اظهار نظر و ارائه پیشنهاد و
تذکر پیدا نکنند احساس غبن می کنند! اما راهکار نجات یافتن از این نقیصه و افزایش کارآیی مجلس ابتدا در قبول کردن خسارات
این رویه و سپس عزم کردن بر اصلاح قانون آیین نامه داخلی است به گونه اي که هم مجلس صحنه تاخت و تاز براي خودنمایی

 
نمایندگان نشود و هم پیشنهادهایشان بتواند بویژه از طریق کمیسیون هاي مجلس مطرح و بهره برداري شود. 



 
 

 
شعارِ احمدي نژاد برقراري عدالت بود اما... 

 
ظهور و بروز این نوع تفکرات پوپولیستی را برخی به محمود احمدي نژاد نسبت می دهند، این نگاه را قبول دارید؟ 

ایشان شعار خود را عدالت قرارداده بود؛ تظاهر اولیه عدالت توجه به محرومان و طبقات کمتر برخوردار است و با اولویت دادن به تمام
طرح هایی که موجب کاهش آلام آنها و برطرف شدن استضعاف شان می شود. این کار بسیار پسندیده اي است و همه طرفدار آن
هستند به ویژه طبقات کمتر برخوردار؛ اما این هم مانند هر طرح دیگري باید عالمانه تدوین و به اجرا گذاشته و بر روند اجراي آن به

 
طور جدي نظارت شود. 

طبقات محروم به طور عمده به دو دسته تقسیم می شوند عده اي فاقد امکانات لازم براي خوداتکایی اند ولی اگر به آنها ابزار و وسائل
و امکانات فعالیت اقتصادي و اجتماعی قرارداده شود، می توانند از درآمد خود به کدّ یمین، از پس هزینه هاي خود برآیند؛ بنابراین

 
باید براي آنها امکان اشتغال متناسب با وضعشان فراهم شود تا روي پاي خود بایستند و زندگی شرافتمندانه و مستقلی داشته باشند. 

عده اي دیگر که البته تعدادشان اندك است کلا علیل و زمین گیرند و چاره اي جز این نیست که کمک هاي مادي مستقیم بگیرند و
این کار نیز باید با حفظ حرمت شأن مؤمن انجام گیرد.خلاصه کردن همه اقدامات در پخش یارانه نقدي، اجراي ناقص قانون
هدفمندي یارانه ها بود که از دولت آقاي احمدي نژاد شروع شد و در دولت آقاي روحانی به همان سیاق ولی با قدرت خرید کمترادامه
یافت اما از سامان دادن به فضاي کسب و کار و اشتغال مولد غفلت شد؛ این همان سیاستی است که نجات بخش کشور می بود، نجات
از بیماري پیچیده رکود تورمی که گرفتار آن شده ایم. مردم پول نقد دریافتی را می بینند اما اجراي سیاست بهبود فضاي کسب و کار

 
و اشتغال مولد را که موفقیت آن آنی نیست و نیاز به زمان دارد لمس نمی کنند. 

 
تاکنون بیش از 300 هزار میلیارد تومان یارانه نقدي توزیع شده است 

تاکنون بیش از 300 هزارمیلیارد تومان یارانه نقدي توزیع شده اما کمتر از 5 درصد این مبلغ صرف کمک مستقیم براي بهبود فضاي
کسب و کار و اشتغال مولد شده است. این هم شکل دیگري از همان عوام زدگی است. نتیجه می گیریم که صِرف نیت عدالت خواهی
کافی نیست و باید به اجراي سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی و نیز اجراي کامل قانون هدفمندي یارانه ها اهتمام ورزید. اینها

 
اقدامات علمی با ارزش و نجات بخش است که جنبه شعاري آنها تحت شعاع جنبه هاي علمی و حکیمانه آنها است. 

 
احتمال ظهور یک پوپولیست در 1400 در این اوضاعِ فلاکت بار بیشتر است 



انتخابات 1400 از جمله انتخاباتی است که پیش بینی نتیجه آن از این باب که نگرانی هایی از بعُد عدم مشارکت مردم وجود دارد

 
سخت تر شده است، در این فضا فکر می کنید چقدر خطر روي کار آمدن یک پوپولیست خاصه در دقیقه 90 وجود دارد؟ 

چنین خطري همواره مردم سالاري را تهدید کرده و می کند و در شرایط ویژه بحرانی و حالت تنگدستی عمومی و اوضاع فلاکت بار
احتمال آن بیشتر است. البته ریشه این فلاکت عمدتا به فرصت سوزي هاي دولت هاي یازدهم و دوازدهم برمی گردد و ما باید در
مجلس مراقب باشیم که دولت سیزدهم در ورطه عوامزدگی غرق نشود و بتواند کارهاي اساسی نجات بخش کشور را بر مبناي

 
خودباوري و نه خودنمایی عوام فریبانه انجام دهد. 

این کار نیازمند همراهی و همکاري مردم است و اگر ابتداي آن را که قدري سخت است پشت سر بگذاریم به نظر می رسد در همان

 
سال اول دولت سیزدهم شاهد بهبود وضع عمومی بدون آینده فروشی و عوامزدگی باشیم. 

 
در انتخابات 1400 گرایش مردم به اصولگرایان بیشتر است اما... 

فکر می کنید پیروزي اصولگرایان در انتخابات 1400 قطعی است یا بختی براي پیروزي یک اصلاح طلب یا چهره گمنامی که سونامی

 
رأي ایجاد کند وجود دارد؟ 

به دلیل بدقولی هاي دولت هاي یازدهم و دوازدهم و سستی هاي مجلس دهم گرایش به سمت اصولگرایان بیشتر است اما تا وضع

 
نامزدها مشخص نشود نمی توان در باره نتایج احتمالی آینده نظر قطعی داد. 

 
منشا بسیاري از فرآیندهاي فسادآفرین انحرافات در شهرداري تهران است 

آقاي میرسلیم! مجلس یازدهم در چند ماهی که از عمرش گذشته چقدر همان مجلسی بود که شما براي ورود به آن تلاش کردید؟

 
نقاط ضعف آن کجاست؟ 

مجلس یازدهم صحنه مواجه با مطالبات انباشته شده مردم از قوه مجریه و قوه قضائیه است. در مورد قوه قضائیه خوشبختانه آقاي
رئیسی دورخیز خوبی برداشته و اگر ان شاءاالله موفق شود فساد را ریشه کن کند، به ویژه با قلع و قمع فرآیندهاي فسادآفرین که
سرمنشأ بسیاري از آنها در انحرافاتی است که در شهرداري تهران از 25 سال پیش شروع شد سپس به نقطه اوج خود رسید و کل
کشور را آلوده کرد، این کار موجب امیدواري مردم و بازگشت سرمایه اعتماد عمومی خواهد شد و شاخص آن هم چگونگی مشارکت

 
مردم در سرنوشت سیاسی کشور است. 

درباره قوه مجریه مقبولیت چندانی نزد مردم وجود ندارد و بسیاري از نمایندگان خواهان استیضاح دولت براي متوقف کردن خسارات
هستند لکن فرآیند استیضاح دو ماه وقت نیاز دارد تا به سرانجام برسد و پس از استیضاح نیز اگر عدم کفایت مطرح شود و به سرانجام
روشنی برسد ، طبق قانون اساسی معاون اول رئیس جمهوري باید زیر نظر شوراي سه قوه در مدت پنجاه روز امکانات انتخابات را

 
فراهم آورد و عملا به همان تاریخ انتخابات عادي می رسیم با صرف هزینه حیثیتی فراوان براي نظام. 

به این ترتیب کار مجلس با نظارت هوشیارانه، کمک کردن به دولت براي تحمیل خسارت هرچه کمتر به مردم است و در عین حال

 
آماده کردن مقدمات قانونی دولت آینده تا آن دولت بتواند هرچه زودتر جبران مافات بکند. 



این اقدام مجلس با توجه به التهاب عمومی کار ساده اي نیست که بتوانیم با یک جمله از آن ابراز رضایت یا ناخشنودي کنیم اما
مسلما مردم توقع بیش از این از مجلس انقلابی دارند و هیئت رئیسه مجلس باید این نکته را با هوشیاري و استفاده از تمام ظرفیت

 
هایی که در مجلس وجود دارد و اکنون معطل مانده ، هر روز در مدّ نظر خود بیاورد. 

 
 

 
مدیریت مجلس متأثر از التهاب هاي اجتماعی است 

دو تذکر رهبري طی چند ماه اخیر می تواند نتیجه تندروي طیفی از نمایندگان مجلس و عدم نفوذ رهبران اصولگرا در مهار این طیف

 
از نمایندگان باشد؟ 

در حال حاضر مدیریت مجلس از راهبرد خاصی تبعیت نمی کند و تا حدودي متأثر از التهاب هاي اجتماعی است در حالی که باید بر

 
عکس باشد و مجلس با تبعیت از راهبردي دقیق بر اوضاع کشور مسلط باشد و بتواند مطالبات عمومی را هدایت و مدیریت کند. 

در این مورد متأسفانه اقدام شایسته اي انجام نشده و همین امر به طور طبیعی منجر به بروز افراط و تفریط می شود. اساساً پرخاش
کردن، راه حلی را بر ما نمی گشاید و فقط بر وخامت مناسبات بین مجلس و دولت می افزاید آن هم به شکلی ناهنجار که از نظر

 
شرعی اشکال دارد و از نظر عرفی نیز مردود است. 

 
نمایندگان ابزار قانونی در اختیار دارند، نیازي به فحش و فضیحت نیست 

نمایندگان باید همواره به یاد داشته باشند که ابزارهاي قانونی تذکر و سؤال و استیضاح و موارد دیگري که در قانون آیین نامه پیش
بینی شده در اختیارشان است و می توانند به طور تام از آنها استفاده کنند بنابراین جایی براي فحش و فضیحت باقی نمی ماند. اینها

 
عمدتاً به نبود راهبرد واحد که مصوب باشد، برمی گردد. 

 
ترکیب مجلس یازدهم بسیار امیدبخش است 

به نظر می رسد نوعی چند دستگی بین اصولگرایان حاضر در مجلس به چشم می خورد، فراکسیون تشکیل شده هم نتوانسته
یکپارچگی بین اصولگرایان ایجاد کند، تحلیل شما از این روند و چند سال پیش رو در پارلمان چیست؟ احتمال قطبی شدن فضاي

 
پارلمان وجود دارد؟ 



ترکیب مجلس یازدهم بسیار امیدبخش است زیرا حدود 100 نفر از نمایندگان با سابقه به این مجلس راه یافته اند و نزدیک 50 نفر از
جوانان پرشور انتخاب شده اند و بیش از 60 نفر از نمایندگان از اعضاي هیئت علمی دانشگاه ها هستند در حالی که افراد با تجربه و
خبره اي در مجلس حضور دارند که بالقوه موفقیت آن را تضمین می کنند هرچند رسیدن به یک اتحاد در میان طیف اکثریت کار

 
ساده اي نباشد. 

 
تقلیل دادن مجلس به رئیسِ مجلس فاجعه آفرین است 

اگر خداي ناکرده تقلیل گرایی بر مجلس حاکم شود ، شایسته سالاري تحت شعاع آن قرار می گیرد و به پژمردگی مجلس می انجامد؛
منظور از تقلیل گرایی، تقلیل دادن مجلس به هیئت رئیسه و تقلیل دادن هیئت رئیسه به رئیس مجلس است؛ این تقلیل گرایی براي

 
مجلس فاجعه آفرین است. 

در مقابل آن همان طور که از ابتداي شکل گیري مجلس یازدهم شعار آن داده شد، اصالت دادن به خود مجلس و هیئت رئیسه را
خدمتگزار مجلس قراردادن و رئیس را خدمتگزار هیئت رئیسه تلقی کردن باعث شکوفایی قابلیت هاي بسیار ارزشمند مجلس و
حکمفرمایی شایسته سالاري و استفاده از تمامیت مجلس و نجات قوه مقننه از تنگ نظري خواهد شد.ذوق و شوق نمایندگان را در
این مجلس از ارائه بیش از 400 طرح براي اصلاح اشکالات و ترسیم راه نجات کشور از بن بست خودساخته کنونی است. این مجموعه
انگیزه مند را نباید در روزمرگی به خاموشی سوق داد و این خدمت مهمی است که بر دوش هیئت رئیسه است و نباید از آن غافل

 
بماند و دل خوش کند به مزایاي جایگاه خود. 

من در این مجلس قابلیت بسیار خوبی براي خودپالایی و استقرار شایسته سالاري و فرآیندهاي کارساز نظارتی می بینم و از خداي
متعال مسألت می کنم همه ما را در به فعلیت رساندن آن قابلیت ها، به فضل خودش، کمک کند.




